
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 2ο Γενικό Λύκειο Ηρακλείου Αττικής, το 3ο Δη-
µοτικό Σχολείο Τριανδρίας Θεσσαλονίκης, το Δηµοτικό
Σχολείο Νεοχωρίου Χανίων, το Δηµοτικό Σχολείο Απερίου
Καρπάθου, το 5ο Δηµοτικό Σχολείο Ζωγράφου, το 2ο Δηµο-
τικό Σχολείο  Άρτας, το Δηµοτικό Σχολείο Αρµενοπαίδων Νί-
καιας, από το Αµερικάνικό Κολέγιο, από το 1ο Δηµοτικό
Σχολείο Ηγουµενίτσας, το Δηµοτικό Σχολείο Μαργαριτίου
Θεσπρωτίας, το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Φερρών  Έβρου, το
18ο Δηµοτικό Σχολείο Λαµίας, το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Πε-
ράµατος Ρεθύµνου, το Γυµνάσιο Κολυµβαρίων Χανίων, τη
Γερµανική Σχολή Θεσσαλονίκης, το Δηµοτικό Σχολείο Γραµ-
µενίτσας  Άρτας, το Δηµοτικό Σχολείο Ράχης και το Δηµοτικό
Σχολείο Ελευθερούπολη Καβάλας, σελ. 7020, 7022, 7026,
7031, 7047, 7055, 7062, 7067, 7081

2. Ειδική Ηµερήσια Διάταξη: Συζήτηση και ψηφοφορία επί
της προτάσεως του Πρωθυπουργού για παροχή ψήφου εµ-
πιστοσύνης στην Κυβέρνηση, σύµφωνα µε τα άρθρα 84 του
Συντάγµατος και 141 του Κανονισµού της Βουλής, σελ. 7019
- 7104

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 7021, 7025, 7028, 7029,
7035, 7037, 7039, 7041 7044, 7045, 7047, 7048, 7065,7066,
7068, 7070, 7073, 7074, 7081, 7086, 7087, 7088, 7090, 7092,
7094, 7104

4. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 7048

Β. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Κατάθεση Εκθέσεως Διαρκών Επιτροπών:  
Οι Διαρκείς Επιτροπές Κοινωνικών Υποθέσεων, Οικονοµι-

κών Υποθέσεων και Δηµόσιας Διοίκησης, Δηµόσιας τάξης και
Δικαιοσύνης καταθέτουν την έκθεσή τους στο σχέδιο νόµου
του Υπουργείου Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινω-
νικής Αλληλεγγύης, Εσωτερικών και Οικονοµικών µε τίτλο:
«Ρύθµιση οφειλών προς τους Φορείς Κοινωνικής Ασφάλισης,
τη Φορολογική Διοίκηση και τους ΟΤΑ α’  βαθµού, Συνταξιο-
δοτικές ρυθµίσεις Δηµοσίου και λοιπές ασφαλιστικές και συν-
ταξιοδοτικές διατάξεις, Ενίσχυση της προστασίας των
εργαζοµένων και άλλες διατάξεις», σελ. 7045

2. Κατάθεση σχεδίων νόµων:
α) Οι Υπουργοί Υγείας και Οικονοµικών, ο Αναπληρωτής

Υπουργός Υγείας, καθώς και η Υφυπουργός Οικονοµικών κα-
τέθεσαν σήµερα 9-5-2019 σχέδιο νόµου: «Κύρωση της σύµ-
βασης δωρεάς µεταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου, του Γενικού
Νοσοκοµείου Παίδων Πεντέλης και των συνεκτελεστών της
διαθήκης της Ελισάβετ Παπαγιαννοπούλου», σελ. 7063

β) Οι Υπουργοί Περιβάλλοντος και Ενέργειας, Εξωτερικών
και Οικονοµικών, καθώς και ο Αναπληρωτής Υπουργός Περι-
βάλλοντος και Ενέργειας κατέθεσαν σήµερα 9-5-2019 σχέδιο
νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρα-
τίας του Αζερµπαϊτζάν για την προστασία του περιβάλλον-
τος», σελ. 7063

γ) Ο Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας, ο Αντιπρό-
εδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Οικονοµίας και Ανά-
πτυξης, οι Υπουργοί Εξωτερικών, Οικονοµικών, Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Αν-
θρωπίνων Δικαιωµάτων, καθώς και οι Αναπληρωτές Υπουργοί

Οικονοµίας και Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος και Ενέργειας
κατέθεσαν σήµερα 9-5-2019 σχέδιο νόµου: «Κύρωση του
Πρωτοκόλλου της Ναγκόγια σχετικά µε την πρόσβαση στους
γενετικούς πόρους και τον δίκαιο και ισότιµο καταµερισµό
των οφελών που απορρέουν από τη χρησιµοποίησή τους στη
Σύµβαση των Ηνωµένων Εθνών για τη Βιοποικιλότητα», σελ.
7063

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ Γ. , σελ. 7019 - 7034
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Μ. , σελ. 7050 - 7066
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 7034 – 7050
ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 7085- 7101
ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ Δ. , σελ. 7066 - 7085
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 7101 - 7104

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της Ειδικής Ηµερήσιας Διάταξης:
ΒΑΚΗ Φ. , σελ. 7055, 7056
ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ Μ. , σελ. 7058
ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ Γ. , σελ. 7034
ΒΕΡΝΑΡΔΑΚΗΣ Χ. , σελ. 7062
ΒΕΤΤΑΣ Δ. , σελ. 7100, 7101
ΒΙΤΣΑΣ Δ. , σελ. 7056
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 7028, 7029
ΒΡΑΝΤΖΑ Π. , σελ. 7045
ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ Κ. , σελ. 7042, 7043, 7044, 7045
ΓΑΚΗΣ Δ. , σελ. 7027
ΓΕΡΜΕΝΗΣ Γ. , σελ. 7075
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 7073, 7074
ΓΚΙΟΚΑΣ Ι. , σελ. 7103, 7104
ΔΕΝΔΙΑΣ Ν. , σελ. 7021, 7041, 7042, 7087
ΖΟΥΡΑΡΗΣ Κ. , σελ. 7026
ΚΑΒΑΔΕΛΛΑΣ Δ. , σελ. 7026
ΚΑΛΟΓΗΡΟΥ Μ. , σελ. 7097
ΚΑΜΑΤΕΡΟΣ Η. , σελ. 7019, 7020
ΚΑΝΕΛΛΗ Γ. , σελ. 7081
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 7037, 7038, 7103
ΚΑΡΑΚΩΣΤΑ Ε. , σελ. 7031
ΚΑΡΑΝΑΣΤΑΣΗΣ Α. , σελ. 7046
ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ Η. , σελ. 7033
ΚΑΤΣΩΤΗΣ Χ. , σελ. 7024, 7025
ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ Χ. , σελ. 7070
ΚΕΡΑΜΕΩΣ Ν. , σελ. 7034
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ  Ό. , σελ. 7061
ΚΙΚΙΛΙΑΣ Β. , σελ. 7051
ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ Γ. , σελ. 7092
ΛΑΓΟΣ Ι. , σελ. 7020
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 7059, 7060
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 7040, 7044, 7045, 7064, 

7066, 7073
ΛΥΜΠΕΡΑΚΗ Α. , σελ. 7038
ΜΑΥΡΩΤΑΣ Γ. , σελ. 7025
ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ Θ. , σελ. 7087, 7088
ΜΠΑΛΑΦΑΣ Ι. , σελ. 7066
ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ Κ. , σελ. 7067, 7068
ΝΥΦΟΥΔΗΣ Ν. , σελ. 7039

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΙΘ’

Πέµπτη 9 Μαΐου 2019



ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Μ. , 
σελ. 7049

ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Β. , σελ. 7040, 7043, 7102, 7103
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ Η. , σελ. 7088, 7090
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 7080, 7081
ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ Ε. , σελ. 7040, 7041
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 7075, 7076
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ Χ. , σελ. 7060
ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ Θ. , σελ. 7053
ΠΑΦΙΛΗΣ Α. , σελ. 7076, 7103
ΠΟΛΑΚΗΣ Π. , σελ. 7083, 7084, 7086
ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ Ι. , σελ. 7054
ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ Κ. , σελ. 7029, 7030
ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ Π. , σελ. 7052
ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ Π. , σελ. 7028, 7029
ΣΚΟΥΦΑ Ε. , σελ. 7031
ΣΚΡΕΚΑΣ Κ. , σελ. 7095
ΣΤΑΘΑΚΗΣ Γ. , σελ. 7071, 7073
ΣΤΑΜΑΤΑΚΗ Ε. , σελ. 7093
ΣΤΡΑΤΗΣ Κ. , σελ. 7035
ΣΥΡΙΓΟΣ Α. , σελ. 7096
ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ Α. , σελ. 7094
ΤΣΙΑΡΑΣ Κ. , σελ. 7023
ΤΣΙΡΚΑΣ Β. , σελ. 7021, 7022
ΦΩΤΙΟΥ Θ. , σελ. 7078, 7080, 7081, 7088
ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ Κ. , σελ. 7046
ΧΑΤΖΗΣΑΒΒΑΣ Χ. , σελ. 7099
ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ Α. , 

σελ. 7091
ΨΑΡΙΑΝΟΣ Γ. , σελ. 7068
ΨΥΧΟΓΙΟΣ Γ. , σελ. 7048

Β. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ Γ. , σελ. 7021, 7025, 7028, 7029, 

7035
ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ. 7065, 7074
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Μ. , σελ. 7074
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 7037, 7039, 7041, 7044, 

7045, 7047, 7048
ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 7086, 7087, 7088, 7090, 

7094
ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ Δ. , σελ. 7068, 7070, 7074, 7081
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 7104
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 7041, 7044, 7066, 7073
ΜΑΝΤΑΣ Χ. , σελ. 7021, 7092
ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ Θ. , σελ. 7029, 7081
ΜΠΟΥΡΑΣ Α. , σελ. 7081, 7087
ΞΑΝΘΟΣ Α. , σελ. 7103 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ Η. , σελ. 7088, 7090
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 7081
ΠΟΛΑΚΗΣ Π. , σελ. 7088
ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ Π. , σελ. 7081
ΦΩΤΗΛΑΣ Ι. , σελ. 7092
ΨΑΡΙΑΝΟΣ Γ. , σελ. 7070

Γ. Επί προσωπικού θέµατος:
ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ Κ. , σελ. 7048

ΠΑΡΕΜΒΑΣΕΙΣ:
ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 7081
ΓΚΑΡΑ Α. , σελ. 7088
ΘΕΟΧΑΡΗΣ Θ. , σελ. 7035
ΚΑΡΑΚΩΣΤΑ Ε. , σελ. 7030
ΜΑΝΤΑΣ Χ. , σελ. 7040
ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ Π. , σελ. 7029
ΠΑΠΠΑΣ Χ. , σελ. 7021
ΦΩΤΗΛΑΣ Ι. , σελ. 7083, 7084



Αθήνα, σήµερα στις 9 Μαΐου 2019, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
10.14’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΒΑΡΕΜΕΝΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Εισερχόµαστε στην 

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ

Συζήτηση και ψηφοφορία επί της προτάσεως του Πρωθυπουρ-
γού για παροχή ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση, σύµ-
φωνα µε τα άρθρα 84 του Συντάγµατος και 141 του Κανονισµού
της Βουλής. 

Τον λόγο έχει ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Ηλίας Καµατερός. 
ΗΛΙΑΣ ΚΑΜΑΤΕΡΟΣ: Καληµέρα σας, κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, λίγοι αλλά εκλεκτοί στην Αίθουσα. 
Πολλή κουβέντα γίνεται µετά τη χθεσινή συζήτηση στην Ολο-

µέλεια. Όλοι λένε ότι έπεσε το επίπεδο συζήτησης στη Βουλή.
Εγώ λέω ότι το επίπεδο της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης φάνηκε
χθες πόσο χαµηλό είναι. 

Η οµιλία του κυρίου Πρωθυπουργού στην εισήγησή του, ήταν
καθαρά πολιτική. Αναφέρθηκε σε όλα τα ζητήµατα και για το τι
έγινε και για το πρόγραµµα που έχει η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ
για το επόµενο διάστηµα και για τα µέτρα τα οποία παίρνουµε
και εξήγησε ότι δεν είναι µόνιµα και ευκαιριακά ούτε προεκλο-
γικά. Άλλοι είναι αυτοί οι οποίοι προσπαθούν να µεταφέρουν τη
συζήτηση σε κουτσοµπολίστικο επίπεδο. 

Ακούγοντας χθες τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
ήταν σα να διάβαζα κάτι µικρά σχολιάκια κουτσοµπολίστικα σε
διάφορες εφηµερίδες, αυτά που λέµε παραπολιτικά και άλλα.
Ακόµη και life style θα µπορούσα να πω. Εν πάση περιπτώσει, εγώ
δεν θέλω να υποτιµήσω αυτήν εδώ την κίνηση της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης ιδιαίτερα του Αρχηγού της. Σίγουρα θέλει να µε-
τατοπίσει τη συζήτηση, γιατί δεν µπορεί να αντιπαρατεθεί στο
οικονοµικό πεδίο και γενικότερα στο πολιτικό. Γιατί δεν µπορεί
να πει καθαρά το πρόγραµµά του, όπως είπε και ο κύριος Πρω-
θυπουργός, διότι θα εκτεθεί. Όµως, εγώ δεν θέλω να υποτιµήσω
σαν αφελή την προσπάθεια να µετατοπίσω τη συζήτηση στο κου-
τσοµπολιό και στα προσωπικά. Είναι µια τακτική που σε άλλες
χώρες πιάνει και διαδίδεται πολύ γρήγορα, ιδιαίτερα µε τις νέες
τεχνολογίες και ξέρουµε ότι προσπαθούν να επηρεάσουν τους
λαούς, τον κόσµο, τους πολίτες να ψηφίζουν µε βάση αυτά τα
χαρακτηριστικά και όχι πολιτικά. Ας µην το υποτιµήσουµε, λοι-
πόν, και εµείς.

Βέβαια, όταν ο άλλος σε κατηγορεί και είσαι υποχρεωµένος

να απαντήσεις, αναγκαστικά παίζεις σε αυτό το πεδίο το οποίο
δεν είναι καθόλου καλό για εµάς. 

Εγώ θα το έβλεπα ως εξής: Κοιτάτε, όλα αυτά τα χρόνια, τις
δεκαετίες ολόκληρες στη νεότερη ιστορία του τόπου µας, στη
συνείδηση του λαού η Αριστερά έχει καταξιωθεί σαν η δύναµη
που παλεύει για τη δικαιοσύνη, για την ισότητα, την αλληλεγγύη.
Αυτό το έχει καταφέρει µέσα από τους αγώνες της σε όλα τα ζη-
τήµατα του τόπου µας το τελευταίο διάστηµα στη νεότερη ιστο-
ρία της. 

Σε όλη αυτή τη διαδικασία, αυτοί που είχαν την εξουσία, οι λε-
γόµενοι νικητές και µετά τον Εµφύλιο, φρόντισαν είτε µε κατα-
στολή είτε µε τις παρακρατικές οργανώσεις να αντιµετωπίσουν
το φαινόµενο είτε µε διάφορα ιδεολογήµατα ότι αυτοί δεν πρό-
κειται να κυβερνήσουν ποτέ, αυτά που λένε δεν εφαρµόζονται,
είναι ανέφικτα, είναι εκτός τόπου και χρόνου, δεν απειλούνταν
δηλαδή, η εξουσία τους από τους αγώνες της Αριστεράς. Όταν,
όµως, η Αριστερά έβαλε θέµα εξουσίας και πήρε την Κυβέρνηση,
τότε τα πράγµατα άλλαξαν. 

Τότε άρχισε το τροπάριο: «Για λίγο είναι, θα φύγουν». Όταν
αυτό δεν γινόταν, έλεγαν: «Είναι ψεύτες, γιατί άλλα έλεγαν και
άλλα έκαναν». Φυσικά αγνοούν σκόπιµα ή αποσιωπούν ό,τι έγινε.
Και τα είπε ο Πρωθυπουργός χθες. Το έχουµε συζητήσει πολλές
φορές. Μπήκε στην κρίση του λαού τον Σεπτέµβριο του 2015 και
ξαναπήρε η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ, µε τους ΑΝΕΛ τότε, την εµ-
πιστοσύνη του λαού. Τώρα τελευταία βλέπουν ότι, αφού πια
εξαντλείται η τετραετία και η αριστερή παρένθεση έγινε η µονα-
δική των τελευταίων καιρών Κυβέρνηση που εξαντλεί την τετρα-
ετία, το µόνο στο οποίο έχουν να καταφύγουν είναι: «Όλοι ίδιοι
είναι. Είναι κι αυτοί είναι σαν κι εµάς. Δεν είναι αριστεροί. Να,
κοιτάτε. Κάνουν αυτά που κάναµε κι εµείς». Πολύ σοβαρό επιχεί-
ρηµα. 

Κατ’ αρχάς, αυτό δικαιώνει αυτό που είπα στην αρχή: την
ηθική ηγεµονία της Αριστεράς. Και όσο και αν θέλουν να την θί-
ξουν, ακόµα και σε επίπεδο κουτσοµπολιού, δεν µπορούν να το
κάνουν, γιατί φυσικά δεν µπορεί να συµψηφιστεί όλη τους η πο-
ρεία και η πολιτική τους και η προσωπική τους ζωή µε τους αγώ-
νες, τις θυσίες και το ήθος της Αριστεράς όλα αυτά τα χρόνια. 

Επιτρέψτε µου, όµως, τη σύγκριση τού ότι δεν είµαστε όλοι
ίδιοι πολιτικά να την κάνω επικεντρώνοντας την προσοχή µου σε
ένα θέµα, για το οποίο έχω και µια ευθύνη: για τη νησιωτικότητα.

Πώς αντιµετώπισαν τη νησιωτικότητα πριν από τη δική µας Κυ-
βέρνηση; Είχαµε έναν συντελεστή ΦΠΑ µειωµένο και άλλα ένα,
δύο µέτρα. Από εκεί και πέρα, όταν αναλάβαµε, βρήκαµε µια
Γραµµατεία Νησιωτικής Πολιτικής, η οποία ασχολούνταν µόνο
µε τη µεταφορά νερού µε υδροφόρες, πώς θα µεταφέρουµε
νερό στα νησιά. Αυτή ήταν η νησιωτική πολιτική. Όταν αναλά-
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βαµε, αναβαθµίσαµε τη Γραµµατεία και ιδρύσαµε Υπουργείο Νη-
σιωτικής Πολιτικής. Αυτήν τη στιγµή δεν υπάρχει νησί που να έχει
πρόβληµα µε νερό. Έχει γίνει αφαλάτωση σε όλα τα νησιά. Έχει
λυθεί το πρόβληµα της αφαλάτωσης. Αυτοί όµως –και εδώ κοι-
τάξτε το ήθος- προτιµούσαν να έχουν την υδροφόρα για να κερ-
δοσκοπούν κάποιοι και να µένουν και τα νησιά χωρίς νερό για
αρκετά µεγάλο διάστηµα.

Όταν εµείς λέγαµε ότι πρέπει να εφαρµοστεί το µεταφορικό
ισοδύναµο για να άρουµε αυτήν την ανισότητα των αποστάσεων
και του αποκλεισµού των νησιών, έλεγαν ότι αυτό δεν γίνεται
γιατί χρειάζονται πολλά χρήµατα και είναι αδύνατον. Μάλιστα,
όταν έµπαινε θέµα διατήρησης ή όχι των συντελεστών ΦΠΑ στα
νησιά, έλεγαν «εµείς δεν θέλουµε». Το είπαν και οι Περιφερειάρ-
χες και του Βορείου και του Νοτίου Αιγαίου…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σύντοµα θα τελειώσω. Παρακαλώ, την ανοχή σας, κύριε Πρό-
εδρε.

Έλεγαν: «Δεν θέλουµε το µεταφορικό ισοδύναµο. Αφήστε µας
τον ΦΠΑ και δεν χρειάζεται το µεταφορικό ισοδύναµο γιατί είναι
ψίχουλα». 

Εµείς, βέβαια, είπαµε -και λέµε- ότι και το µεταφορικό ισοδύ-
ναµο θα κάνουµε και τους µειωµένους συντελεστές ΦΠΑ στην
ώρα τους και όταν µπορούµε θα επαναφέρουµε. Προς το παρόν
ισχύουν και παραµένουν. Και δεν πρόκειται να αυξηθούν οι µει-
ωµένοι συντελεστές στα πέντε νησιά. Το µεταφορικό ισοδύναµο
και εφαρµόζεται και κανείς δεν µπορεί να πιστέψει ότι έχει τέτοια
αποτελέσµατα, δεν µπορεί να πιστέψει ότι οι επιβάτες µεταφέ-
ρονται µε έκπτωση πάνω από το 50%, τα εµπορεύµατα πάνω από
50%. Ακόµα και τώρα τελευταία πιλοτικά στα τριάντα τρία νησιά
έχουµε µείωση της τιµής των καυσίµων, στα νησιά, που κανένας
δεν τόλµησε όχι µόνο να το κάνει, αλλά ούτε να το φανταστεί.
Σύντοµα θα γίνει και στα αεροπλάνα. Έχει ψηφιστεί, αλλά ακόµα
δεν έχει εφαρµοστεί. Το αντίστοιχο ποσό θα αφαιρεθεί και στα
αεροπορικά εισιτήρια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Καµατερέ, ολο-
κληρώστε, παρακαλώ.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΜΑΤΕΡΟΣ: Πάντα µε εµένα είστε πάρα πολύ αυστη-
ρός. Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Εν πάση περιπτώσει, επιτρέψτε
µου για τη νησιωτική πολιτική ένα λεπτό ακόµα.

Αυτό εδώ δείχνει τη διαφορά όχι απλά διαχείρισης, αλλά πο-
λιτικής, πώς κανείς βλέπει τις ανισότητες και πώς προσπαθεί να
τις καλύψει. 

Λόγω χρόνου δεν µπορώ να µιλήσω για την παιδεία στα µικρά
νησιά. Για παράδειγµα, θα αναφέρω το Αγαθονήσι, που έχει δύο
παιδιά στον παιδικό σταθµό, ένα στο δηµοτικό, ένα στο γυµνά-
σιο, δύο στο λύκειο και έχει επτά µε οκτώ δασκάλους και καθη-
γητές, κάτι το οποίο δεν είχε πριν. Τα σχολεία στα ακριτικά νησιά
–Κάσο, Καστελόριζο, Νίσυρο- έχουν έγκαιρα τους καθηγητές
τους και τους δασκάλους που δεν είχαν ως τώρα, τους γιατρούς,
που πηγαίνουν στα νησιά και δεν υπήρχαν. Όχι ότι τα έχουµε
λύσει τα προβλήµατα. Υπάρχουν ακόµα πάρα πολλά. Το είπε και
ο Πρωθυπουργός, ότι δεν έχουµε γυρίσει στο 2009 και έχουµε
ακόµα δρόµο, αλλά είµαστε σε µια αντίστροφη πορεία. Είµαστε
σε µια πορεία ανάκαµψης. Αυτό κανείς δεν µπορεί να το αµφι-
σβητήσει όσο και αν προσπαθεί η Αντιπολίτευση να το αλλάξει.

Δεν είµαστε ίδιοι, λοιπόν. Δεν έχουµε το ίδιο πρόγραµµα. Αυτοί
βλέπουν τον πολίτη σαν εχθρό και όργανο εκµετάλλευσης για
τον πολιτισµό τους και την εξουσία τους. Έτσι έκλεισαν τα γρα-
φεία στα νησιά. Έτσι τα νοσοκοµεία τα έκαναν ένα. Εµείς βλέ-
πουµε τους πολίτες ως συνανθρώπους µας για µια πιο δίκαιη
κοινωνία. Την εξουσία σαν θετική διάκριση τη βλέπουµε εµείς,
για την αντικατάσταση των αδικιών.

Αυτό κρίνεται στις εκλογές του Οκτωβρίου, αγαπητοί συνά-
δελφοι. Αυτό κρίνεται, όµως, και τώρα στις ευρωεκλογές.

Εγγύησή µας είναι το ήθος, το πλεονέκτηµα της Αριστεράς,
που εµείς διαφυλάσσουµε. Και απολογούµαστε στον λαό. Δεν
απολογούµαστε σε αυτούς. Γιατί ο λαός µάς κρίνει και όχι αυτοί
που θεωρούν ότι έχουν ιδιοκτησία τους την εξουσία, για να κα-
λύπτουν και να εξυπηρετούν τα ανοµήµατά τους.

Ευχαριστώ για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Και εγώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα οκτώ µαθητές και µαθή-
τριες και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 2ο Γενικό Λύκειο
Ηρακλείου Αττικής. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Λαγός από τη Χρυσή Αυγή.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Υπήρξε µια κοκοροµαχία που ξεκίνησε χθες, καθ’ ό,τι πλησιά-

ζουν εκλογές, έστω και οι ευρωεκλογές τώρα. Και είδαµε τον
Πρωθυπουργό και τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
να εκτοξεύουν ύβρεις ο ένας στον άλλον, να γίνονται κάποια
επεισόδια εδώ. Φανταστείτε να τα είχε πει αυτά η Χρυσή Αυγή ή
να είχε συµµετάσχει σε τίποτα τέτοια. Θα είχαν γίνει επιτροπές,
θα είχαν περικοπεί µισθοί, θα µας είχαν αποβάλει από τις αίθου-
σες. Τώρα που τα κάνει το συνταγµατικό τόξο όµως, δεν είναι τί-
ποτα αυτό. Είναι µέσα στο πλαίσιο του δηµοκρατικού διαλόγου,
στον οποίο είστε όλοι εσείς. Και φυσικά, πολύ καλά κάνετε και
δεν φοβάστε ο ένας τον άλλον, ούτε δίνετε σηµασία στα λεγό-
µενα του άλλου γιατί ξέρετε ότι όλα αυτά τα λέτε απλά για να τα
πείτε. Επί της ουσίας δεν πρόκειται να γίνει τίποτα.

Είναι, όµως, τροµερή η υποκρισία που έχει να κάνει µε το γε-
γονός ότι ακούγεται από την πλευρά της Νέας Δηµοκρατίας ότι
η Χρυσή Αυγή συνδιαλέγεται µε τον ΣΥΡΙΖΑ και από την πλευρά
του ΣΥΡΙΖΑ ότι η Χρυσή Αυγή τα λέει µε τη Νέα Δηµοκρατία. Φυ-
σικά, ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι εµείς δεν τα λέµε µε κανέναν
από εσάς. Δεν θέλουµε καµµία επαφή µε κανέναν σας. Μιλάµε
µόνο µε τον ελληνικό λαό.

Να δούµε, όµως, εδώ δύο-τρία πραγµατάκια για το ποιος συµ-
πορεύεται µε ποιον. Γιατί δεν είναι δυνατόν τα κόµµατα του
δήθεν συνταγµατικού τόξου, που τα έχουν κάνει πλακάκια και τα
βρίσκουν µεταξύ τους µια χαρά, να έχουν ψηφίσει µαζί σύµφωνο
συµβίωσης, να έχουν ψηφίσει µαζί για το τζαµί και να έχουν ψη-
φίσει µαζί για το τρίτο µνηµόνιο, όταν ήταν εδώ πέρα η Νέα Δη-
µοκρατία µε τον Αρχηγό της τότε τον Μεϊµαράκη και παρακα-
λούσε –τον Δεκαπενταύγουστο του 2015 ήταν- τον ΣΥΡΙΖΑ
«φέρτε ένα µέτρο όποιο να είναι αυτό, ένα µνηµόνιο, να το ψηφί-
σουµε επιτέλους για το καλό της Ελλάδος». Και εµείς ερχόµα-
σταν σιδηροδέσµιοι µέσα από τα κελιά της τιµής τότε, που το
καθεστώς Σαµαρά - Δένδια - Αθανασίου είχαν στήσει –και θα
αποδειχθούν όλα αυτά, ήδη έχουν αποδειχθεί- και φωνάζαµε ότι
δεν έπρεπε φυσικά να περάσει κανένα µνηµόνιο. Και να µην ξε-
χνάει ο ελληνικός λαός ότι όλα αυτά τα µέτρα τα έχετε ψηφίσει
όλοι µαζί εδώ πέρα, όταν περάσατε το πρώτο, το δεύτερο και το
τρίτο µνηµόνιο παρεΐτσα, αγκαλιά. Μην λέτε τώρα, σήµερα, ο
ένας στον άλλον γιατί φέρνουν αυτά τα µέτρα. Τα µέτρα τα ψη-
φίσατε όλοι µαζί. Αφήστε, λοιπόν, τα παραµύθια και τα ψέµατα.

Επίσης, να µην πούµε για τη συµφωνία, την προδοσία, των
Πρεσπών που η Νέα Δηµοκρατία παρακαλούσε να την περάσει
ο ΣΥΡΙΖΑ για να µην την χρεωθεί αυτή ή που λέει τώρα ο Αρχη-
γός της ότι ενώ δεν είναι καθόλου καλή η συµφωνία και ενώ δεν
συµφωνεί η Νέα Δηµοκρατία, αν γίνει Κυβέρνηση θα την τηρήσει.
Μα, πώς είναι δυνατόν; Τόσο πολύ µας κοροϊδεύετε; Είναι µια
συµφωνία που δεν την σέβεστε, είναι µια συµφωνία που δεν είναι
καλή, αλλά εσείς θα την τηρήσετε. Αυτό είναι το παραµύθι των
πατριωτών της Νέας Δηµοκρατίας. Και µη ξεχνάµε, µιλάµε για
µια Νέα Δηµοκρατία πατριωτική που έχει πουλήσει την πατρίδα
µας εδώ και σαράντα πέντε χρόνια –πατριωτικά την ξεπουλάει
πάντα- και βλέπουµε µέσα στο ευρωψηφοδέλτιο να έχει τον Και-
ρίδη, ο οποίος έχει κάνει τροµακτικές δηλώσεις εις βάρος της
πατρίδας και του έθνους, για ανθρώπους που τα πιστεύουν όλα
αυτά φυσικά. Κανένας από τη Νέα Δηµοκρατία δεν τόλµησε να
αντιδράσει. Κανείς δεν βγήκε, ούτε στέλεχος, ούτε Βουλευτής,
να πει ότι αυτά τα λόγια είναι απαξιωτικά και ότι δεν θα πρέπει ο
Καιρίδης να βρίσκεται στο ευρωψηφοδέλτιο της Νέας Δηµοκρα-
τίας. Αλλά όχι µόνο θα είναι, αλλά έχει δοθεί και γραµµή να ψη-
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φιστεί γιατί είναι εκλεκτός από πάνω. Και θα ψηφιστεί και θα πε-
ράσει για να είναι στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο.

H Nέα Δηµοκρατία των πατριωτών ας βουλώσει λοιπόν το
στόµα της και να µη µιλάει, γιατί δεν έχει κανένα δικαίωµα να οµι-
λεί.

Να µιλήσουµε και για το συνταγµατικό τόξο, για όλη την υπό-
λοιπη διαδικασία που υπάρχει, που είσαστε ένα παρεάκι. Εδώ
είναι και ο Πρόεδρος της Βουλής να µε διαψεύσει. Αν υπήρχε
ανεξάρτητη η ελληνική δικαιοσύνη και αν η ελληνική Βουλή έκανε
καλά τη δουλειά της, στοιχειωδώς, και σεβόταν τη δηµοκρατία
και τα δικαιώµατα του καθενός, έχει έρθει ένα έγγραφο από την
Εισαγγελία, στο οποίο ζητάει να της δοθεί η δυνατότητα να ερευ-
νήσει την εµπλοκή Σαµαρά στο σκάνδαλο της προφυλάκισης του
Αρχηγού και των Βουλευτών της Χρυσής Αυγής. Το έγγραφο
αυτό υπάρχει µέσα στην ελληνική Βουλή και ζητάει η Εισαγγελία
να επιληφθεί του θέµατος. Όµως, η ελληνική Βουλή το έχει κρύ-
ψει το έγγραφο αυτό και δεν το αφήνει να έρθει στη δηµοσιό-
τητα, να βγει µπροστά και να ακολουθηθούν οι διαδικασίες. Και
ο Πρόεδρος της Βουλής είναι εδώ και τα ακούει αυτήν τη στιγµή
αυτά που λέω. Το παρεάκι λοιπόν του δήθεν συνταγµατικού
τόξου, το οποίο τόσα χρόνια καπηλεύεται τα πάντα και έχει εκ-
µεταλλευτεί την πατρίδα µας δεν πρέπει να τολµά να µιλάει. Αυτά
για να τα ξεκαθαρίσουµε. 

Τώρα, όσον αφορά τα δηµοσιονοµικά µέτρα που λέει ότι φέρ-
νει ο ΣΥΡΙΖΑ για να ευνοήσει τον κόσµο και να στηρίξει όλα αυτά,
αυτά είναι για να γελάµε. Δεν µπορείς να έχεις πάρει εκατόν
πέντε πράγµατα, να δίνεις στον άλλον πίσω δύο και να του λες
«δοξάστε µε» κιόλας. Για να µην ξεχάσουµε ότι για αυτά τα πράγ-
µατα έχει βγει απόφαση από το Συµβούλιο της Επικρατείας της
Ελλάδος, όπως και από διοικητικά πρωτοδικεία, τα οποία λένε
ότι είναι παράνοµη η περικοπή που είχε γίνει σε µισθούς, σε συν-
τάξεις και όλα τα υπόλοιπα. Είναι παράνοµη λέει το Σ.τ.Ε., η ελ-
ληνική δικαιοσύνη, την οποία όµως δεν την ακούει η Ελληνική
Βουλή όπου δεν τη συµφέρει. Και έρχεται λοιπόν σήµερα, αντί
να δώσει 3 δισεκατοµµύρια περίπου, που έχει κοστολογηθεί ότι
είναι αυτά τα µέτρα, αυτά τα λεφτά που έχουνε κλαπεί από τους
Έλληνες πολίτες, για να δώσουν λέει µία δέκατη τρίτη σύνταξη,
η οποία δεν είναι σύνταξη επί της ουσίας, αλλά είναι ένας µικρός
µποναµάς 200-300 ευρώ -πόσο θα δώσετε;- κι έχετε απαίτηση
από τους Έλληνες να τους κοροϊδεύετε µε καθρεφτάκια και µε
χάντρες. 

Έτσι έχετε µάθει να κάνετε τόσα χρόνια, αυτό νοµίζω θα πε-
ράσει και τώρα. Κυριακή κοντή γιορτή, 26 Μαΐου εδώ θα είµαστε.
Η Χρυσή Αυγή θα πάρει πάλι πολύ µεγάλα ποσοστά, θα εκπρο-
σωπήσει την Ελλάδα και στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, όπως
κάνει τόσα χρόνια, και στο «ελληνικό» εντός εισγωγικών Κοινο-
βούλιο και στις τοπικές και αυτοδιοικητικές εκλογές οι οποίες έρ-
χονται.

Θα τελειώσω λέγοντας ότι βλέπουµε πάλι να ξεκινάει -δεν είχε
τελειώσει και ποτέ- ένας τροµερός νέος γύρος προκλήσεων των
Τούρκων, µε τους οποίους Τούρκους συνδιαλέγεστε µια χαρά,
µε τους Τούρκους µε τους οποίους ποτέ δεν τολµήσατε να τους
βάλετε στη θέση τους, εκεί που θα έπρεπε να είναι, εκεί που δεν
θα τολµάνε να µιλάνε, και βλέπω αυτήν τη στιγµή να διεκδικούν
και να δηµιουργούν πάλι δεδικασµένα και στο Αιγαίο και νοτίως
της Κύπρου και παντού, να δηµιουργούν ζητήµατα για άλλη µία
φορά. 

Εδώ να τονίσουµε για άλλη µία φορά λοιπόν, για τα συνεται-
ράκια της Νέας Δηµοκρατίας και του ΣΥΡΙΖΑ ότι πριν από ενά-
µιση µήνα περίπου υπήρξε ένα ψήφισµα στο Ευρωπαϊκό
Κοινοβούλιο, το οποίο έλεγε ότι θα πρέπει να σταµατήσουν οι
συζητήσεις και οι διαδικασίες ένταξης της Τουρκίας στην Ευρω-
παϊκή Ένωση. Απολύτως σωστό, ένα από τα λίγα σωστά που
έκανε το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο υπέρ της Ελλάδας. Και ποιοι
δεν ψήφισαν υπέρ αυτού; Το έχω πει κι άλλη φορά, αλλά θα το
ξαναπώ µε αφορµή αυτό που γίνεται. Δεν ψήφισαν οι Βουλευτές
του ΣΥΡΙΖΑ και της Νέας Δηµοκρατίας υπέρ. Και µάλιστα ο Κού-
λογλου, ο Ευρωβουλευτής ΣΥΡΙΖΑ, έδινε συγχαρητήρια στη Σπυ-
ράκη, την Ευρωβουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας γι’ αυτό το
γεγονός. Αυτά είναι ντροπιαστικά πράγµατα για την πατρίδα µας.
Όλη η υπόλοιπη Ευρώπη λέει ότι οι Τούρκοι κάνουν εγκλήµατα,

όργια, εις βάρος της Ελλάδος και εις βάρος της Κύπρου και οι
µοναδικοί που δεν το παραδέχονται είναι οι Έλληνες Ευρωβου-
λευτές. 

Αυτός λοιπόν είναι κι ένας λόγος που εµείς πρέπει να πάµε δυ-
νατά µέσα στην Ευρωβουλή, γιατί αυτά τα πράγµατα δεν θα επι-
τρέψουµε να συµβαίνουν και όσον αφορά όλα τα υπόλοιπα ένας
είναι ο εχθρός όλης αυτής της σαθρής και ψεύτικης δηµοκρα-
τίας, την οποία έχετε επιβάλλει εδώ και σαράντα πέντε χρόνια.
Ο εχθρός λέγεται «εθνικιστικός παράγοντας», ο εχθρός είναι η
Χρυσή Αυγή, αυτός ο εχθρός θα συνεχίσει να είναι απέναντί σας,
µέχρι να σας τελειώσουµε οριστικά. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Είναι γεγονός, ο εχ-

θρός της δηµοκρατίας ένας είναι, τον περιέγραψε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Ο ναζισµός. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ναι. Τον περιέγραψε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ - ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να

έχω τον λόγο παρακαλώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Παρακαλώ, κύριε συ-

νάδελφε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ - ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Δεν σχολιάζω τα λεγόµε-

να, απλώς θέλω να κάνω µια τοποθέτηση για το εθνικό θέµα το
οποίο εθίγη, για να µη δηµιουργηθούν λανθασµένες αντιλήψεις
στην ελληνική κοινωνία. 

Κύριε πρόεδρε, η πάγια θέση της ελληνικής εξωτερικής πολι-
τικής είναι η συνέχιση των ενταξιακών διαπραγµατεύσεων ή, εν
πάση περιπτώσει, η διαρκής εµπλοκή της Τουρκίας. Αυτή είναι
και η θέση της Κυπριακής Δηµοκρατίας. Η ελληνική θέση ακο-
λουθεί επί του θέµατος κατά πόδας τη θέση της Κυπριακής Δη-
µοκρατίας. Κατά συνέπεια, αυτή είναι η εθνική στάση, για να µην
υπάρχει η οποιαδήποτε παρερµηνεία και ο οποιοσδήποτε ψευ-
τοπατριωτισµός.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Συγχαρητήρια!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Λοιπόν, τον λόγο έχει

ο κ. Τσίρκας από τον ΣΥΡΙΖΑ.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΤΣΙΡΚΑΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τον Γε-

νάρη του 2015 ο ελληνικός λαός µάς έδωσε την εντολή να βγά-
λουµε την πατρίδα µας από τη δίνη των µνηµονίων και να
εξασφαλίσουµε αξιοπρεπείς συνθήκες διαβίωσης για τους πολί-
τες και αυτό πράξαµε. Γιατί χωρίς καµµία αµφιβολία η αξιοπρέ-
πεια του ελληνικού λαού τα χρόνια της κρίσης δέχτηκε µεγάλο
πλήγµα στο όνοµα µιας ακραίας νεοφιλελεύθερης πολιτικής, που
αποφάσισαν να εφαρµόσουν οι κυβερνήσεις Νέας Δηµοκρατίας
και ΠΑΣΟΚ, µε την πλήρη συναίνεση και προτροπή του Διεθνούς
Νοµισµατικού Ταµείου και των τεχνοκρατών της Ευρώπης των
λίγων. 

Αυτήν την αξιοπρέπεια ανακτά βήµα-βήµα ο ελληνικός λαός
µε τη διακυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ. Μέσα σε τέσσερα χρόνια δια-
κυβέρνησης δώσαµε, µε αποφασιστικότητα και µεθοδικότητα,
αγώνες για να αποκατασταθούν αδικίες και να µπει ένα τέλος σε
πρακτικές του παρελθόντος που είχαν βυθίσει την κοινωνία στην
κρίση και είχαν δηµιουργήσει καθεστώς κοινωνικής λεηλασίας.
Όταν ο ΣΥΡΙΖΑ ανέλαβε τη διακυβέρνηση, παρέλαβε έναν ισο-
πεδωµένο κρατικό µηχανισµό, µε υποβαθµισµένη τη δηµόσια
υγεία και παιδεία, µε συντάξεις να έχουν δεχτεί διαδοχικές περι-
κοπές µέχρι 50% και συνολικού ύψους 45 δισεκατοµµυρίων
ευρώ, ασφαλιστικά ταµεία µε έλλειµµα 1,1 δισεκατοµµύριο ευρώ
και 400.000 απλήρωτες συντάξεις και εφάπαξ. 

Τα πρώτα χρόνια της κρίσης και των µνηµονίων είχε συσσω-
ρευτεί απώλεια 25% του ΑΕΠ της χώρας. Η ανεργία βρισκόταν
στο 27% και στους νέους το ποσοστό αυτό έχει εκτοξευτεί. Πα-
λέψαµε για να ανασυγκροτηθεί η ελληνική οικονοµία σε νέες,
στέρεες βάσεις, µε προτεραιότητα τις ανάγκες της κοινωνικής
πλειοψηφίας, των εργαζοµένων και όλων αυτών που έµειναν απο-
λύτως απροστάτευτοι κατά τη διάρκεια της κρίσης. Η ανεργία
µειώθηκε κατά οκτώ µονάδες, από το 26 στο 18%, και σταθερά
µειώνεται κατά 2% κάθε χρόνο. 

Καταφέραµε να οδηγήσουµε τη χώρα έξω από το καθεστώς
των µνηµονίων και την επιτροπεία, ανακτώντας την εµπιστοσύνη
και τη σταθερότητα της ελληνικής οικονοµίας, να ρυθµιστεί το
δηµόσιο χρέος, καθιστώντας το βιώσιµο, δηµιουργώντας τους
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όρους για την οµαλή αναχρηµατοδότησή του.
Η πρόταση µοµφής, λοιπόν, που κατέθεσε η Νέα Δηµοκρατία

είναι η τελευταία κατά του Υπουργού Υγείας, είναι και η τελευ-
ταία πράξη αντιπερισπασµού της Νέας Δηµοκρατίας, που δείχνει
το µέγεθος της σύγχυσης και του πανικού που τη διακατέχει. Την
ώρα µάλιστα που ο Πρωθυπουργός ανακοινώνει µέτρα στήριξης
της κοινωνικής πλειοψηφίας, ο κ. Μητσοτάκης προσπαθεί να αλ-
λάξει την ατζέντα και να προσωποποιήσει την πολιτική αντιπα-
ράθεση. Το πρόβληµα όµως της Νέας Δηµοκρατίας είναι ότι ο
ΣΥΡΙΖΑ τα κατάφερε εκεί όπου όλοι οι άλλοι απέτυχαν. Το πρό-
βληµα της Νέας Δηµοκρατίας είναι ότι ο Αλέξης Τσίπρας κατά-
φερε να δείξει τον δρόµο της εξόδου από την άδικη δηµοσιο-
νοµική λιτότητα και τον πολιτικό εξαναγκασµό, δίνοντας ένα µή-
νυµα προς όλους τους λαούς της Ευρώπης ότι ο νεοφιλελευθε-
ρισµός και η λιτότητα δεν είναι µονόδροµος. Κι είναι η τελευταία
πράξη αντιπερισπασµού πριν αποκαλυφθεί στον ελληνικό λαό η
προγραµµατική ανεπάρκεια αλλά και οι απειλητικές θέσεις της
Νέας Δηµοκρατίας απέναντι στην κοινωνία. Γιατί τελικά αυτό που
ενοχλεί τη Νέα Δηµοκρατία είναι το γεγονός ότι η Κυβέρνηση τα
κατάφερε και τώρα µπορεί να κοιτάει στα µάτια την κοινωνία,
παίρνοντας θετικά µέτρα, που έχουν άµεσο αντίκρισµα για τη
ζωή των πολιτών.

Έχοντας λοιπόν τον δηµοσιονοµικό χώρο που χρειάζεται
ασκούµε πλέον τη δική µας πολιτική, ψηφίσαµε µείωση των
ασφαλιστικών εισφορών για διακόσιους πενήντα χιλιάδες µη µι-
σθωτούς, τη µείωση του ΕΝΦΙΑ ως 50% για σχεδόν 1,2 εκατοµ-
µύριο χαµηλές ιδιοκτησίες και 30% µεσοσταθµικά, την επιδότηση
ενοικίου έως 200 ευρώ τον µήνα για τουλάχιστον τριακόσιες χι-
λιάδες οικογένειες µε εισοδηµατικά κριτήρια. Ο κατώτατος µι-
σθός, που περικόπηκε µε νόµο της συγκυβέρνησης ΠΑΣΟΚ -
Νέας Δηµοκρατίας το 2012, και ο απαράδεκτος υποκατώτατος
µισθός των 510 ευρώ για τους νέους είναι πια παρελθόν. Η Κυ-
βέρνηση αύξησε τον κατώτατο µισθό και προχώρησε στην κα-
τάργηση του υποκατώτατου, ενώ θα ψηφιστεί τώρα και θα ισχύει
από το 2020 η επιδότηση ασφαλιστικών εισφορών για νέους έως
είκοσι πέντε ετών κατά 80% και 25% και νέους από είκοσι έως εί-
κοσι εννιά ετών, µείωση των ασφαλιστικών εισφορών για τους
ελεύθερους επαγγελµατίες και τους αγρότες κατά 33%. Εξα-
σφαλίσαµε πρόσβαση στη δηµόσια υγεία για δυόµισι εκατοµµύ-
ρια συµπολίτες µας, ανασφάλιστους. Όσα δεσµεύτηκε ο πρω-
θυπουργός στη ΔΕΘ γίνανε πράξη και αυτό είναι που ενοχλεί τη
Νέα Δηµοκρατία και την υπόλοιπη αντιπολίτευση, γιατί νοµοθε-
τήθηκαν όλα όσα δεσµεύτηκε ο Πρωθυπουργός, ένα προς ένα,
και το ίδιο θα γίνει µε όσα εξήγγειλε ο Πρωθυπουργός προχθές.

Η ψήφος εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση, λοιπόν, σηµαίνει
άµεση εφαρµογή από το 2019 της µείωσης του ΦΠΑ στην
εστίαση από το 24%, στο 13%, τη µετάταξη όλων των τροφίµων
από το ΦΠΑ από το 24%, στο 13%, τη µείωση του ΦΠΑ στην ενέρ-
γεια για οικιακούς καταναλωτές και επιχειρήσεις από το 13%,
στο 6%. Και βέβαια, σηµαίνει την άµεση καταβολή της δέκατης
τρίτης σύνταξης. Ψήφος εµπιστοσύνης, λοιπόν, στο πακέτο ελα-
φρύνσης και ανάσας του Αλέξη Τσίπρα.

Αναγνωρίζοντας την επιβάρυνση των νοικοκυριών όλα τα προ-
ηγούµενα χρόνια και έχοντας υπ’ όψιν τους βαθµούς ελευθερίας
κινήσεων στη νέα περίοδο, µετά τη λήξη των προγραµµάτων,
σχεδιάζουµε κάθε παρέµβαση που µπορεί να διευκολύνει τους
πολίτες. Μια τέτοια παρέµβαση είναι και οι εκατόν είκοσι δόσεις
για οφειλές σε ασφαλιστικά ταµεία και την εφορία που ήδη συ-
ζητείται στη Βουλή και θα λύσει τα χέρια πολλών συµπολιτών
µας, ειδικά για αυτούς που δεν µπορούν να λάβουν τη σύνταξή
τους, λόγω χρεών προς τους φορείς του δηµοσίου. Και βέβαια,
παραµένει σε ισχύ η δέσµευση του Πρωθυπουργού για τη µη µεί-
ωση του αφορολόγητου.

Οφείλουµε, όµως, να µη ξεχνάµε τι έχει κάνει αυτή η Κυβέρ-
νηση για την άρση των αδικιών και την ενίσχυση των χαµηλότε-
ρων εισοδηµάτων και των συνταξιούχων. Έδωσε κοινωνικό µέρι-
σµα 617 εκατοµµύρια ευρώ το 2016 σε ενάµισι εκατοµµύριο συν-
ταξιούχους, όταν µάλιστα, η Νέα Δηµοκρατία εγκαλούσε την Κυ-
βέρνηση για αυτήν την πρωτοβουλία της και το καταψήφισε στη
Βουλή, κάνοντας λόγο για ψίχουλα. Έδωσε κοινωνικό µέρισµα
και το 2017, περίπου 750 εκατοµµύρια ευρώ. Έδωσε κοινωνικό

µέρισµα και το 2018, περίπου 800 εκατοµµύρια ευρώ σε σχεδόν
ένα εκατοµµύριο τετρακόσιες χιλιάδες νοικοκυριά. Έδωσε τα
αναδροµικά τον περασµένο Δεκέµβρη ύψους 1 δισεκατοµµυρίου
ευρώ σε δικαιούχους. Ακύρωσε την περικοπή στις συντάξεις για
το 2019, την οποία η Νέα Δηµοκρατία δεσµευόταν πως θα εφαρ-
µόσει και για την οποία, µάλιστα, «ζητούσε τα ρέστα» από τους
Ευρωπαίους µην τυχόν και υποχωρήσουν στην προσπάθεια της
Κυβέρνησης να µην εφαρµοστεί το µέτρο.

Έχει θράσος, λοιπόν, να µιλάει η Νέα Δηµοκρατία για τους
συνταξιούχους την ώρα που ο κ. Μητσοτάκης κάνει δηλώσεις ότι
δεν υπάρχει δυνατότητα για δέκατη τρίτη σύνταξη και συνεχίζει
αυτήν την παράλογη πολιτική του ακόµη και µετά την ανακοί-
νωση του Πρωθυπουργού για την καταβολή της δέκατης τρίτης
σύνταξης, εγκαλώντας µας για λαϊκισµό, επειδή µοιράζουµε χρή-
µατα που ανήκουν στον ελληνικό λαό, επειδή αποδίδεται επιτέ-
λους δικαιοσύνη.

Αυτό που, τελικά, δεν αντέχει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση είναι
ότι η Κυβέρνηση αυτή πετυχαίνει τους στόχους της και µπορεί
να σχεδιάζει και να υλοποιεί πολιτικές προς όφελος των πολλών,
να ακυρώνει µέτρα αχρείαστα και να εφαρµόζει µέτρα ανακού-
φισης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, ακόµα.
Έλεγα από αυτό εδώ το Βήµα στην πρώτη µου οµιλία στη

Βουλή κατά τη συζήτηση του νοµοσχεδίου για την αντιµετώπιση
της ανθρωπιστικής κρίσης ότι θέλουν αυτά τα µέτρα να είναι
προσωρινά και δεσµευόµασταν τότε ότι θα βγάλουµε τη χώρα
από το βούρκο των µνηµονίων, για να έρθουµε εδώ σήµερα να
µιλάµε για µόνιµα φιλοαναπτυξιακά µέτρα στήριξης και ανακού-
φισης της κοινωνίας.

Το επικοινωνιακό πυροτέχνηµα, εποµένως, της Νέας Δηµοκρα-
τίας δεν πιάνει τόπο. Αντίθετα, δίνει για µία ακόµη φορά την ευ-
καιρία στην κοινωνία να µάθει το αντικοινωνικό, αντιλαϊκό πολιτι-
κό πρόγραµµα που οραµατίζεται η Νέα Δηµοκρατία. Ο αντιπερι-
σπασµός αυτός δεν µπορεί να κρύψει το βάρβαρο αντικοινωνικό
πρόσωπο του προγράµµατος της Νέας Δηµοκρατίας, γιατί αυτοί
που σήµερα µας κουνάνε το δάχτυλο αυτό που επιθυµούν δεν
είναι τίποτε άλλο από την παλινόρθωση του παλιού χρεοκοπηµέ-
νου πολιτικού συστήµατος, που έχει άρρηκτους δεσµούς µε την
κοµµατικοποίηση του κράτους και τα σκάνδαλα.

Η Κυβέρνηση θα συνεχίσει το έργο της που της έχει αναθέσει
ο ελληνικός λαός µε τη λήξη της συνταγµατικής της θητείας.
Μέχρι τη λήξη αυτή και µε το στρατηγικό της σχέδιο, θα κατα-
φέρει να αφήσει πίσω όλες τις αιτίες…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ωραία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΤΣΙΡΚΑΣ: …που µας οδήγησαν -τελειώνω, κύριε

Πρόεδρε- στην κρίση, τις αιτίες της παρακµής και της χρεοκο-
πίας. Ο ελληνικός λαός γνωρίζει πολύ καλά ποιος τον έβγαλε
από τα µνηµόνια, γνωρίζει πολύ καλά ότι όσο αναπτύσσεται η οι-
κονοµία και όσο θα υπάρχουν τα δηµοσιονοµικά περιθώρια, η
Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ είναι αυτή που θα φροντίζει να αποκαθι-
στά τις αδικίες των µνηµονίων και να διευρύνει την κοινωνική
προστασία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΤΣΙΡΚΑΣ: Όσο και να θέλουν κάποιοι να αποφύ-
γουν τη συζήτηση για την ουσία, ο ελληνικός λαός έχει µπροστά
του τόσο στην κάλπη των ευρωεκλογών όσο και στην κάλπη των
εθνικών εκλογών το φθινόπωρο ξεκάθαρα προγραµµατικά διλήµ-
µατα: Ή θα συνεχίσουµε στον δρόµο της στήριξης των πολλών,
της κοινωνικής δικαιοσύνης και της αξιοπρέπειας ή θα γυρίσουµε
πίσω. Ο λαός, όµως, έχει τη δύναµη και δεν γυρίζει πίσω.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Γίνεται γνωστό στο
Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρία, αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του
κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής
και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕ-
ΝΙΖΕΛΟΣ», τριάντα εννέα µαθήτριες και µαθητές και έξι συνοδοί
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εκπαιδευτικοί από το 3ο Δηµοτικό Σχολείο Τριανδρίας Θεσσαλο-
νίκης, από το Δηµοτικό Σχολείο, επίσης, Νεοχωρίου Χανίων και
από το Δηµοτικό Σχολείο Απερίου Καρπάθου.

Η Βουλή καλωσορίζει τα παιδιά.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Τσιάρας από τη Νέα Δηµο-
κρατία.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι πολύ ενδιαφέρον να πα-

ρακολουθεί κανείς µια συζήτηση που αφορά σε αναζήτηση εκ
νέου ψήφου εµπιστοσύνης από την πλευρά της Κυβέρνησης. Και
είναι βέβαιο ότι όσα ακούσαµε χθες και βεβαίως, σήµερα από
τους συναδέλφους της Πλειοψηφίας, αποδεικνύουν ότι υπάρχει
µια σοβαρή αδυναµία υποστήριξης µιας βασικής θέσης.

Ακούω τους συναδέλφους της Πλειοψηφίας να επαναλαµβά-
νουν µονίµως τη θέση ότι η Νέα Δηµοκρατία επιχείρησε έναν αν-
τιπερισπασµό, καταθέτοντας πρόταση µοµφής κατά του κ.
Πολάκη. Αλήθεια, κύριοι συνάδελφοι; Αντιπερισπασµός της Νέας
Δηµοκρατίας το να καταθέτει πρόταση η Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση για έναν άνθρωπο που όντας Αναπληρωτής Υπουργός
Υγείας δεν σέβεται ένα νέο παιδί που είναι παράδειγµα αγώνα
ζωής; Αυτό είναι ο αντιπερισπασµός; Και δεν είναι αντιπερισπα-
σµός από την άλλη να µετατρέπετε µια πρόταση µοµφής κατά
ενός πολιτικού προσώπου σε αναζήτηση ψήφου εµπιστοσύνης
για την Κυβέρνηση, καθώς πρέπει να διαχύσουµε την ευθύνη, τε-
λικά, σε όλα τα πρόσωπα;

Έχετε αντιληφθεί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Συµπολί-
τευσης, ότι αυτήν τη στιγµή µοιράζεστε την ευθύνη µε τον κ. Πο-
λάκη; Αλλά τι να πω για αυτό, όταν ο ίδιος ο κύριος Πρωθυ-
πουργός έσπευσε να δικαιολογήσει τη συµπεριφορά του κ. Πο-
λάκη, δείχνοντας πόσο δίκιο είχε η Νέα Δηµοκρατία όταν κατέ-
θεσε την πρόταση µοµφής κατά του κ. Πολάκη. Γιατί απέδειξε
µε αυτόν τον τρόπο ότι ο ίδιος ο κ. Τσίπρας ταυτίζεται µε τον
Αναπληρωτή Υπουργό σε συµπεριφορές, σε λογικές και σε νοο-
τροπίες.

Όλα αυτά, όµως, φαντάζοµαι να ωχριούν στη λογική του αντι-
περισπασµού, όταν ο ίδιος ο Πρωθυπουργός διέκοψε την περιο-
δεία του σε µια αδιανόητη σπουδή να βρεθεί στο Ζάππειο
προχθές, προκειµένου να εξαγγείλει νέα µέτρα, υποτίθεται, υπέρ
των Ελλήνων πολιτών. Τα έχετε κοστολογήσει αυτά τα µέτρα, κύ-
ριοι συνάδελφοι Συµπολίτευσης; Είναι 7 δισεκατοµµύρια. Ξέρετε
τι θυµίζουν στη σκέψη των περισσότερων Ελλήνων πολιτών; Τα
12 δισεκατοµµύρια του Προγράµµατος της Θεσσαλονίκης. Όσο
συναντήθηκαν εκείνες οι υποσχέσεις που έδωσε τότε ο κ. Τσί-
πρας µε την πραγµατικότητα, φαντάζοµαι ότι µε τον ίδιο ακριβώς
τρόπο θα συναντηθούν και αυτές οι υποσχέσεις, τις οποίες
έδωσε προχθές, ανεξάρτητα από την προσπάθεια να νοµοθετή-
σει για τα επόµενα τρία-τέσσερα χρόνια, µέσα από πρωτοβουλία
ενδεχοµένως την επόµενη εβδοµάδα, όλα αυτά τα µέτρα, προ-
κειµένου να φανούν ότι θα εφαρµοστούν ακριβώς µε αυτόν τον
τρόπο.

Όλα αυτά όµως, τελικά, συνθέτουν µια εικόνα η οποία, είτε θέ-
λετε να το πιστέψετε και να το δεχτείτε είτε όχι, αµαυρώνει το
λεγόµενο ηθικό πλεονέκτηµα της Αριστεράς. Το λέω αυτό, γιατί
άκουσα νωρίτερα έναν εκλεκτό συνάδελφο από τη συµπολίτευση
να λέει ότι το ηθικό πλεονέκτηµα της Αριστεράς παραµένει. Αυτό
συµβαίνει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί πλέον τα ίδια τα
γεγονότα έχουν αλλάξει αυτήν την εικόνα. Και µιλάµε για τα
πραγµατικά γεγονότα.

Είναι όντως πρόβληµα να δέχεται κανείς τα πραγµατικά γεγο-
νότα για τους αντιπάλους ως λόγο και για τον εαυτό του να µην
τα δέχεται. Και το λέω αυτό, διότι πέραν όλων των συζητήσεων
που έχουν γίνει το τελευταίο χρονικό διάστηµα, υπάρχουν µεί-
ζονα ζητήµατα, τα οποία θα έπρεπε όντως να σας κάνουν να ανη-
συχείτε. Η Αριστερά των ενοικιαζόµενων Βουλευτών, για να
κρατήσουν την κοινοβουλευτική Πλειοψηφία; Η Αριστερά των
ενοικιαζόµενων Υπουργών, των ανθρώπων που µέχρι πρότινος
φρόντιζαν µε κάθε τρόπο να διαδηλώνουν την αντίθεσή τους
απέναντι στην Κυβέρνηση και έγιναν Υπουργοί για να δώσουν
την ψήφο εµπιστοσύνης; Αυτό θεωρείτε ηθικό; Αυτό θεωρείτε
ότι θα κρατήσει τα προσχήµατα; Τελικά, αποδεικνύεται ότι όλα

αυτά, δυστυχώς, γίνονται απλά και µόνο για να κρατήσουµε τις
γνωστές δικές µας θέσεις, τις γνωστές δικές µας καρέκλες.

Η Αριστερά, η οποία δεν δίνει αξία στην ανθρώπινη ζωή -θα µε
συγχωρέσουν οι συνάδελφοί του ΚΚΕ-, η Αριστερά του ΣΥΡΙΖΑ,
δεν είναι η Αριστερά την οποία υποτίθεται ότι προασπίζεται όλα
αυτά τα χρόνια ένας πολύ συγκεκριµένος πολιτικός χώρος. Και
το λέω, γιατί πρέπει κάποια στιγµή να γίνει γνωστό σε όλους
τους Έλληνες πολίτες ότι αυτό το οποίο πολλές φορές προσπα-
θούµε να υπερασπιστούµε µε το δικό µας τρόπο, όταν τελικά
αποδεικνύεται ότι δεν είναι απλά κάτι για το οποίο αντιµαχόµαστε
µε τους πολιτικούς µας αντιπάλους, αλλά είναι κάτι το οποίο
εµείς το κάνουµε, µε πολύ µεγάλη ευκολία µπορούµε να το δι-
καιολογήσουµε. Αυτό αντιλαµβάνεστε ότι δείχνει µια τεράστια
ηθική αδυναµία.

Υπήρξε µια σπουδή του Πρωθυπουργού το τελευταίο χρονικό
διάστηµα, προφανώς µέσα από την ανησυχία του να αποδείξει
κάποια πράγµατα, να προστρέχει σε ρήσεις φιλοσόφων, σε ρή-
σεις ποιητών. Είναι πραγµατικά εντυπωσιακό ότι κάθε φορά, σε
κάθε οµιλία του, προκειµένου να καλύψει ζητήµατα, προσπαθεί
να χρησιµοποιήσει κάποιους στίχους ή κάποιες φράσεις που σε
καµµία περίπτωση δεν µπορούν να ταυτιστούν µε τον ίδιο.

Κύριοι συνάδελφοί της Συµπολίτευσης, αν θα υπήρχε πραγ-
µατικά ένας στίχος µε τον οποίον θα µπορούσε να ταυτιστεί απο-
λύτως ο Πρωθυπουργός, δεν είναι άλλος από αυτόν του Βάρ-
ναλη που έλεγε: «Πού είσαι, νιότη, που ’λεγες πως θα γινόµουν
άλλος!». Διότι µιλάµε για µια εξέλιξη, η οποία είναι πολύ µακριά
από την πραγµατικότητα, την οποία οι ίδιοι είχατε υποσχεθεί
στους εαυτούς σας.

Επιπλέον, άκουσα σε µια προηγούµενη οµιλία του τον Πρωθυ-
πουργό να λέει ότι σε αυτήν την µάχη, την πάλη που γίνεται µε-
ταξύ των κοινωνικών οµάδων, που ο ίδιος –υποτίθεται- υπερα-
σπίζεται τους αδύναµους, τους ανθρώπους που έχουν πραγµα-
τική ανάγκη, ο ίδιος επιλέγει να είναι µε τις ζέβρες και όχι µε τα
λιοντάρια. Έχετε ιδέα τι αποδεικνύετε το τελευταίο χρονικό διά-
στηµα; Και δεν θέλω να πω όλα αυτά τα επιχειρήµατα που ενδε-
χοµένως µειώνουν το επίπεδο της πολιτικής αντιπαράθεσης και
το κάνουν ακόµη χαµηλότερο. Θα σταθώ, όµως, στο γεγονός ότι
κάποια στιγµή, όταν υπάρχει πολιτική αντιπαράθεση στα πολιτικά
επιχειρήµατα µπορεί και πρέπει να µείνει κανείς. Η ίδια η πολιτική
έχει αποδείξει ότι ο ΣΥΡΙΖΑ όλα αυτά τα χρόνια, όχι µόνο δεν ικα-
νοποίησε και ουσιαστικά δεν συµπλήρωσε τις προσδοκίες που
είχε δηµιουργήσει, αλλά δυστυχώς δηµιούργησε µια κοινωνία σε
πολύ χαµηλότερο επίπεδο, µια οικονοµία η οποία δεν µπορεί να
ανασάνει, ένα ασφαλιστικό σύστηµα το οποίο κυριολεκτικά ακρο-
βατεί, µια υγεία η οποία ξέρουµε ότι δεν ικανοποιεί τον µέσο Έλ-
ληνα πολίτη. Απορώ πού βρέθηκαν τα επιτεύγµατα στον χώρο
της υγείας, που προσπάθησε να ψελλίσει χθες το βράδυ ο Πρω-
θυπουργός. Δεν ξέρουµε ότι για να βρεθεί ένας Έλληνας πολί-
της σε ένα νοσοκοµείο υπάρχουν βασικές ανάγκες και βασικές
ελλείψεις; Για τον χώρο της παιδείας τα είπαµε τελευταία µε όλα
αυτά τα οποία είχαν εξελιχθεί. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι και η εκλογική ανα-
µέτρηση της 26ης Μαΐου θα είναι µια πολύ µεγάλη ευκαιρία, προ-
κειµένου οι Έλληνες πολίτες να δείξουν αυτό που ακριβώς
θέλουν και ποια θα είναι η κατεύθυνση της επόµενης ηµέρας. Ο
χρόνος, όµως, τελειώνει. Για άλλη µια φορά, η ιστορική ευθύνη
επιστρέφει στην παράταξη της Νέας Δηµοκρατίας και στον Κυ-
ριάκο Μητσοτάκη. Για άλλη µια φορά, αποδεικνύεται ότι η σο-
βαρή σχέση του µοναδικού πολιτικού κόµµατος µε την ελληνική
κοινωνία που έχει κρατηθεί από τη Μεταπολίτευση και µετά είναι
η πραγµατική δύναµη για να εναποθέσουν και την ελπίδα τους,
αλλά πολύ περισσότερο και τις προσδοκίες τους όλοι οι Έλληνες
πολίτες για την επόµενη µέρα. Αντιλαµβάνεστε ότι ψήφος εµπι-
στοσύνης σε µια κυβέρνηση που καθηµερινά καταρρέει και κα-
τηφορίζει σε ένα δρόµο χωρίς επιστροφή δεν θα µπορούσε να
δοθεί από τη Νέα Δηµοκρατία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
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προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Ερ-
γαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής,
δεκαπέντε µαθήτριες και µαθητές και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί
από το 5ο Δηµοτικό Σχολείο Ζωγράφου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Χρήστος Κατσώτης από το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Τσιάρα, είχε πει ο Ανιέλι στην Ιταλία: «Αν έχεις τέτοια

Αριστερά, τι τη θέλεις τη Δεξιά;». Αρχές και αξίες, όµως, ενός
λαού που αγωνίστηκε, ριζοσπαστών αγωνιστών κ.λπ. δεν έχουν
να κάνουν µε αυτήν την πολιτική και πιστεύουµε ότι θα πάρουν
την κατάλληλη θέση στο επόµενο διάστηµα.

Θα ήταν παράλειψή µου να µην ξεκινήσω από την σηµερινή
74η επέτειο από τον τερµατισµό του Β’ Παγκοσµίου Πολέµου,
απόρροια των ιµπεριαλιστικών ανταγωνισµών. Είναι η µέρα της
µεγάλης αντιφασιστικής νίκης των λαών, της αθάνατης εποποι-
ίας του Κόκκινου Στρατού και των αντιστασιακών κινηµάτων της
Ευρώπης µε πρωτοπόρο και καθοριστικό ρόλο των κοµµουνιστι-
κών κοµµάτων. Δεν είναι η «Ηµέρα της Ευρώπης», όπως ανιστό-
ρητα επιχειρείται να καθιερωθεί από την αντιδραστική Ευρω-
παϊκή Ένωση.

Το ΚΚΕ αποτίει φόρο τιµής σε όσους αγωνίστηκαν µε το όπλο
στο χέρι, όσους θυσιάστηκαν, βασανίστηκαν, φυλακίστηκαν, εξο-
ρίστηκαν, σε όλους όσοι έδωσαν µε κάθε τρόπο µάχη ενάντια
στον ναζιστικό, φασιστικό, ιµπεριαλιστικό άξονα. Η 9η Μάη εµ-
πνέει τους λαούς, τους διδάσκει πίστη στη δύναµή τους. Αυτήν
τη δύναµη µπορούν και πρέπει να δοκιµάσουν µε την πάλη τους
οι λαοί, ώστε να απαλλαγούν από τα αντιλαϊκά µέτρα, τα µνηµό-
νια διαρκείας, την ανεργία και την εκµετάλλευση.

Είναι περήφανο το ΚΚΕ που αποτέλεσε την ψυχή, τον αιµο-
δότη και καθοδηγητή του ηρωικού αγώνα του ΕΑΜ-ΕΛΑΣ, της
ΕΠΟΝ και των άλλων ΕΑΜικών οργανώσεων. Ο σοσιαλισµός εί-
ναι η µόνη απάντηση στο βάρβαρο καπιταλιστικό σύστηµα που
γεννά και θρέφει τον ναζισµό, τον φασισµό, προκαλεί φτώχεια,
πολέµους και προσφυγιά για τους λαούς προς όφελος των κερ-
δών των λίγων. 

Εχθές, ο κ. Τσίπρας ζήτησε ψήφο εµπιστοσύνης από τους
Βουλευτές, αλλά και τον λαό στις εκλογές στις 26 Μαΐου. Το ίδιο,
βέβαια, έκανε και ο κ. Μητσοτάκης.

Κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, της Νέας Δηµοκρατίας, του ΠΑΣΟΚ και
των εφεδρειών τους, γιατί να σας εµπιστευτούν οι άνεργοι, οι ερ-
γαζόµενοι που ζουν τις συνέπειες της εργασιακής ζούγκλας που
έχετε διαµορφώσει, οι συνταξιούχοι που είδαν τη σύνταξή τους
να εξανεµίζεται, να γίνεται επίδοµα, οι αυτοαπασχολούµενοι που
καταστρέφονται, γιατί δεν αντέχουν τη ληστεία που τους έχετε
επιβάλει, η φτωχή αγροτιά που ξεκληρίζεται από την αντϊαγρο-
τική σας πολιτική, από την υλοποίηση της Κοινής Αγροτικής Πο-
λιτικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης; Γιατί να σας εµπιστευτούν οι
νέοι ιδιαίτερα που περιπλανώνται µεταξύ ανεργίας και διαφόρων
προγραµµάτων; Γιατί να σας εµπιστευτούν οι γυναίκες, που στο
όνοµα της ισότητας καταργήσατε δικαιώµατα που κατακτήθηκαν
µε σκληρούς αγώνες; Γιατί να σας εµπιστευτούν οι πατεράδες
και µανάδες που βλέπουν το µέλλον των παιδιών τους αβέβαιο,
µαύρο και που, αντί να ζουν καλύτερα από τους ίδιους, ζουν χει-
ρότερα; 

Ζητάτε να σας εµπιστευτούν στις εκλογές οι νέοι και οι νέες.
Γιατί; Επειδή ζουν τον εφιάλτη της ανεργίας; Επειδή τους πετά-
ξατε στην εργασιακή ζούγκλα που δηµιουργήσατε; Επειδή τους
τσακίσατε τα όνειρά τους; Ή επειδή πρέπει να κυνηγούν δεξιό-
τητες για να µπουν σε κάποιο πρόγραµµα;

Γιατί να σας εµπιστευτούν οι συνταξιούχοι; Για την κατάργηση
του ΕΚΑΣ; Για τις µειώσεις των συντάξεων έως 40%; Για την κα-
τάργηση της δέκατης τρίτης και δέκατης τέταρτης σύνταξης,
του επιδόµατος αδείας, την αύξηση των ορίων ηλικίας στα
εξήντα επτά µε προοπτική περαιτέρω αύξησής τους, επικαλού-
µενοι το δηµογραφικό πρόβληµα; Υπάρχει και µια σειρά άλλων
διατάξεων που καταργήσατε και οδηγήσατε στη φτώχεια και την
εξαθλίωση σηµαντικό τµήµα των αποµάχων της δουλειάς.

Γιατί να σας εµπιστευτούν τα άτοµα µε αναπηρία, οι οικογέ-

νειές τους; Για τη θεσµοθέτηση των σφαγείων των ΚΕΠΑ; Για τη
σφαγή των αναπηρικών συντάξεων και των όποιων επιδοµάτων;
Ζητάτε να σας εµπιστευτούν για το ότι το 95% που είναι ικανοί
για εργασία είναι άνεργοι; Ή µήπως για τα Κέντρα Δηµιουργικής
Απασχόλησης, τα οποία είναι πολύ πίσω από τις ανάγκες και βα-
σανίζουν τις οικογένειες;

Σύµφωνα µε τα δικά σας στοιχεία, τέσσερις στις δέκα κύριες
συντάξεις είναι κάτω από 500 ευρώ µεικτά. Ένα εκατοµµύριο
εκατόν σαράντα χιλιάδες συνταξιούχοι λαµβάνουν κάτω από 500
ευρώ µεικτά σύνταξη και η µεγάλη µάζα συγκεντρώνει γύρω στα
330 ευρώ, µε 390 ευρώ σύνταξη. Η χαµηλότερη βέβαια είναι
στους αγρότες, στον πρώην ΟΓΑ. Η µέση σύνταξη έχει διαµορ-
φωθεί στα 576 ευρώ. Η καινούργια, όµως, µέση σύνταξη µε βάση
τον νόµο Κατρούγκαλου είναι στα 535 ευρώ.

Θεωρείτε τους συνταξιούχους βάρος. «Δεν πεθαίνουν κιόλας»
λέτε, δείχνοντας το αποκρουστικό πρόσωπο αυτού του βάρβα-
ρου συστήµατος. Από αυτούς ζητάτε και τη στήριξή τους. «Ενερ-
γός γήρανση» λέτε. Ετοιµάζετε και άλλη επίθεση. Δουλειά µέχρι
θανάτου. Στερείτε το δικαίωµα να ζει ο συνταξιούχος στα τελευ-
ταία χρόνια της ζωής του µε αξιοπρέπεια, απολαµβάνοντας όλα
όσα συνέβαλε να δηµιουργηθούν, να εξελιχθούν. 

Από την άλλη, όµως, στο κεφάλαιο τα δίνετε όλα. Μαζί ψηφί-
ζετε τις προκλητικές ρυθµίσεις, τα προνόµια, τις φοροαπαλλαγές
και όλο το πλαίσιο για τη δηµιουργία του φιλικού περιβάλλοντος
που ισοπεδώνουν δικαιώµατα των εργαζοµένων. Ψηφίσατε διά-
ταξη για χρηµατοδότηση των λεγόµενων «εργοδοτικών ασφαλι-
στικών εισφορών» για νέους εργαζόµενους κάτω των είκοσι
πέντε ετών. Και ο Πρωθυπουργός εξήγγειλε και νέα δώρα µέσω
των επιδοτήσεων των εισφορών µέχρι και 100%, όπως είπε. Η
κατάσταση που ζει η εργατική λαϊκή οικογένεια είναι αποτέλεσµα
της κοινής σας στρατηγικής, που δεν είναι άλλη παρά η ικανο-
ποίηση των αναγκών των µονοπωλιακών και επιχειρηµατικών οµί-
λων.

Επιχορηγείτε παχυλά τους επιχειρηµατικούς οµίλους στο όνο-
µα της µείωσης της ανεργίας. Τους προσφέρετε τσάµπα εργα-
τικό δυναµικό. Καταργήσατε τον σταθερό ηµερήσιο χρόνο δου-
λειάς, τη µεγαλύτερη κατάκτηση της εργατικής τάξης, ποτισµένη
µε το αίµα της. Γενικεύσατε τις ελαστικές µορφές απασχόλησης.
Μοιράσατε τη µία θέση δουλειάς σε δύο και τρεις εργαζόµενους. 

Τα στοιχεία από το σύστηµα «ΕΡΓΑΝΗ» επιβεβαιώνουν ότι οι
νέες συµβάσεις µε µερική απασχόληση και εκ περιτροπής εργα-
σία αποτελούν το 53,96%, ενώ µόλις το 46,04% είναι οι συµβά-
σεις µε πλήρη απασχόληση. 

Υλοποιήσατε την έκθεση Σέρκας µε χαρακτηριστικό παρά-
δειγµα το ωράριο των γιατρών για τον ενεργό και ανενεργό
χρόνο, που η επέκτασή του θα ακολουθήσει και σε άλλους κλά-
δους, µε ακόµα πιο οδυνηρές συνέπειες για τους εργαζόµενους. 

Δηµιουργήσατε τους αόρατους εργαζόµενους, κύρια νέους
και νέες, όπως χαρακτηρίζετε την απασχόλησή τους στην εργα-
σιακή ζούγκλα και νοµιµοποιείτε και µονιµοποιείτε τα αόρατα ερ-
γασιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατα, κάνοντας αόρατα τα
όνειρα για τη ζωή που δικαιούνται. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, την ανοχή σας παρακαλώ.
Την περίοδο της κρίσης όλοι σας τσακίσατε µισθούς και συν-

τάξεις και ανατρέψατε δικαιώµατα που φάνταζαν µόνιµα στους
εργαζόµενους, όµως οι ανάγκες των επιχειρηµατικών οµιλών τα
ισοπέδωσαν και αποδείχτηκαν προσωρινά, αφού η εξουσία είναι
στα χέρια του κεφαλαίου. 

Έφτασε η αγοραστική αξία του µισθού, σύµφωνα και µε την
Επιτροπή Σοφών που δηµιουργήσατε, στα επίπεδα του 1980, µε
τις τιµές βέβαια και τις ανάγκες του 2019. 

Τα δύο χρόνια, από το 2016 έως και το 2018, συνεχίστηκε η
µείωση µισθών κατά 4% έως 5%. Ενεργοποιήσατε τον νόµο
Βρούτση. Καταργήσατε τις συλλογικές διαπραγµατεύσεις. Για
τις συλλογικές συµβάσεις κινηθήκατε στα επιτρεπτά όρια που
έχουν θέσει οι εκπρόσωποι των εργατικών ενώσεων, αφού τους
δώσετε το δικαίωµα του βέτο και αν δεν καταθέσουν το µητρώο,
να µην επεκτείνεται η συλλογική σύµβαση εργασίας. 

Το κεφάλαιο ποτέ δεν χάρισε τίποτα και ποτέ δεν συµβιβά-
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στηκε µε ό,τι υποχρεώθηκε να παραχωρήσει κάτω από τη σκλη-
ρή ταξική πάλη και ιδιαίτερα κάτω από την επίδραση του σοσια-
λισµού. Όλες οι µεγάλες κατακτήσεις, µε την εξουσία στα χέρια
του κεφαλαίου και των πολιτικών του εκπροσώπων, θα είναι προ-
σωρινές. 

Η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ δηµιούργησε πλέγµα προστασίας των
µονοπωλιακών και επιχειρηµατικών οµίλων, µονιµοποιώντας τις
ανατροπές. Αυτό υπηρετεί το lock out που θεσπίσατε. Αυτό θέτει
τα εµπόδια για την κήρυξη απεργίας, αυτό είναι η καταστολή των
αγώνων, το ιδιώνυµο για την αντίσταση στους πλειστηριασµούς.
Αυτό είναι το νοµοθετικό πλαίσιο που βγάζει το 95% των απερ-
γιών παράνοµες. 

Το ασφαλιστικό συνεχίσατε να το ανατρέπετε, υλοποιώντας
τις κατευθύνσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης που δεν διαφέρουν
από το µοντέλο του Πινοσέτ. Έχετε βέβαια κι άλλες ανατροπές
µπροστά. Είναι το πανευρωπαϊκό συνταξιοδοτικό προϊόν. Είναι
οι τρεις πυλώνες που υλοποιείτε βήµα το βήµα. 

Μονόδροµος είναι η οργάνωση παντού, για να φέρει η εργα-
τική τάξη, ο λαός τα πάνω κάτω, να απορρίψει τη συναίνεση και
την υποταγή τους σχεδιασµούς των µονοπωλιακών και επιχειρη-
µατικών οµίλων, όπως υλοποιούνται από τις κυβερνήσεις, είτε
είναι φιλελεύθερες είτε σοσιαλδηµοκρατικές, αριστερές ή πρά-
σινες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Βάλτε µια τελεία.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Να απορρίψει τη λογική του µικρότε-

ρου κακού, να βάλει µπροστά τις δικές της σύγχρονες ανάγκες.
Η εργατική τάξη πρέπει να κάνει δική της υπόθεση το ότι χωρίς
αυτή γρανάζι δεν γυρνά και ότι µπορεί χωρίς αφεντικά. 

Αυτόν τον δρόµο της εργατικής λαϊκής αντεπίθεσης καλούµε
την εργατική τάξη, τους απόµαχους της δουλειάς, τους αυτοα-
πασχολούµενους, τη φτωχή αγροτιά και ιδιαίτερα τους νέους και
τις νέες να εµπιστευτούν µαζί µε το ΚΚΕ, που δίνει όλες τις δυ-
νάµεις του, να συµπορευτούν, να δυναµώσουν παντού στις εκλο-
γές, ανεξάρτητα αν δεν συµφωνούν σε όλα. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, στις 26 Μαΐου ισχυρό ΚΚΕ παντού, γιατί είναι
δύναµη στα χέρια του λαού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τον λόγο έχει ο κ.
Μαυρωτάς από το Ποτάµι.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Και να που βρισκόµαστε τέσσερις µήνες µετά, να συζητάµε

πάλι στη Βουλή για ψήφο εµπιστοσύνης προς την Κυβέρνηση.
Τότε, 16 Ιανουαρίου, ήταν η τελευταία φορά που το Ποτάµι ήταν
στη συζήτηση ως Κοινοβουλευτική Οµάδα. Σήµερα, πάλι σε ψή-
φο εµπιστοσύνης, η Κοινοβουλευτική Οµάδα του Ποταµιού επα-
νέρχεται και µάλιστα πιο συµπαγής από πριν κι έτσι αποκαθίστα-
ται µια κοινοβουλευτική ανωµαλία, καθότι τα κόµµατα τα βάζουν
στη Βουλή οι πολίτες µε την ψήφο τους και τα βγάζουν πάλι οι
πολίτες µε την ψήφο τους, ούτε οι προσωπικές στρατηγικές Βου-
λευτών, ούτε η βουλιµία µεγαλύτερων κοµµάτων που υπόσχονται
φιλόξενη στέγη είτε στα Υπουργεία είτε στα ψηφοδέλτια. 

Η συζήτηση για ψήφο εµπιστοσύνης προέκυψε από την αµε-
τροέπεια του κ. Πολάκη, τον οποίο θέλησε να προστατεύσει ο
Πρωθυπουργός, µη αφήνοντάς τον εκτεθειµένο σε µια πρόταση
µοµφής. Δεκαοκτώ ηµέρες πριν τις ευρωεκλογές η συζήτηση,
δυστυχώς, δεν θα περιστραφεί γύρω από τα πραγµατικά διακυ-
βεύµατα των ευρωεκλογών, αλλά γύρω από τον κ. Πολάκη, τη
«NOVARTIS», τη «SIEMENS», τα κότερα, όπως άλλωστε είδαµε
χθες. Ήταν ένα τραγικά χαµηλό επίπεδο, επίπεδο καφενείου και
ύφος «Μακελειού». Εµείς θα προσπαθήσουµε να µείνουµε στην
ουσία σε πείσµα των καιρών. 

Ξεκινάω από το βασικό ερώτηµα. Έχουµε εµπιστοσύνη στην
Κυβέρνηση; Η απάντηση είναι ότι ούτε είχαµε ούτε έχουµε. «Μα,
γιατί;» θα πει κάποιος, «αφού έχετε ψηφίσει νοµοσχέδιά της και
µάλιστα κοµβικά». Ας τα ξεχωρίσουµε, λοιπόν: Είναι άλλο να στη-
ρίζω τις θέσεις µου στη Βουλή και άλλο να στηρίζω την Κυβέρ-
νηση. Ο κόσµος σε ψηφίζει για να στηρίξεις τις διακηρυγµένες
θέσεις σου στη Βουλή και όχι για να βλέπεις τι ψηφίζουν οι άλλοι
και να καθορίζεις τη στάση σου ανάλογα.

Και πώς να έχουµε εµπιστοσύνη στην Κυβέρνηση που τη µε-
γαλύτερη ζηµιά την έχει κάνει στην παιδεία, εκεί που εφάρµοσε
το δόγµα του ακαδηµαϊκού λαϊκισµού στα πανεπιστήµια, που έχει

τους συνδικαλιστές πάντα δίπλα στο αυτί της, που ιδεοληπτικά
απέκρουσε οτιδήποτε θα έδινε επιλογές τους νέους µας ή και
στις διοικήσεις των πανεπιστηµίων, επιµένοντας στον κρατικό πα-
ρεµβατισµό παντού, που βάφτιζε βολικά «νεοφιλελεύθερο» ότι
δεν τη βόλευε και το απέρριπτε µετά βδελυγµίας; 

Πάµε, όµως, και στην οικονοµία, που οικονοµία σηµαίνει επεν-
δύσεις. Χωρίς επενδύσεις, ούτε παραγωγή µπορείς να έχεις και
κατ’ επέκταση ούτε θέσεις εργασίας να δηµιουργήσεις. Είµαστε
µια χώρα που έχει υποστεί δραµατική αποεπένδυση τα χρόνια
της κρίσης. Τον Νοέµβριο, λοιπόν, του 2017 η πρόβλεψη για τον
ακαθάριστο σχηµατισµό παγίου κεφαλαίου, τον δείκτη δηλαδή
των επενδύσεων, ήταν 11,4% αύξηση για το 2018. Πρόσφατα
βγήκε ότι τελικά το 2018 είχαµε, αντί για αύξηση 10,4%, µείωση
12,2%. Είχαµε µια δραµατική µείωση σε ιδιωτικές και δηµόσιες
επενδύσεις µείον 12,2%, η οποία αντικατοπτρίζει το ανύπαρκτο
Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων και το αντι-επενδυτικό κλίµα
στον ιδιωτικό τοµέα, τη δυσανεξία σας δηλαδή στην ιδιωτική
πρωτοβουλία και την επιχειρηµατικότητα. 

Όταν, όµως, στραγγίζεται η επιχειρηµατικότητα µε φόρους και
εισφορές για να δηµιουργηθούν τα υπερπλεονάσµατα, αυτά τα
χρήµατα από κάπου λείπουν. Λείπουν από τις επενδύσεις και τις
νέες θέσεις εργασίας. Ο µικροµεσαίος επιχειρηµατίας δεν έχει
κίνητρο να επεκταθεί. Δουλεύει µόνο για να πληρώνει φόρους
και εισφορές. Χρειαζόµαστε επενδύσεις σε εµπορεύσιµους κλά-
δους που θα αυξάνουν µε 8% και 9% τον χρόνο, εξαγωγές που
θα αυξάνουν ετησίως 6% µε 7% για να πιάσουµε έναν στοιχειώδη
ρυθµό ανάπτυξης 3%. 

Και οι προχθεσινές εξαγγελίες του Πρωθυπουργού για τις
επενδύσεις είναι επιβεβληµένες µεν, καθυστερηµένες δε. Θα τις
σχολιάσουµε, όµως, αναλυτικά την άλλη εβδοµάδα, που θα έχου-
µε και το νοµοσχέδιο των εκατόν είκοσι δόσεων, για να δούµε
και τι θα περάσει από το φίλτρο των θεσµών. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το Ποτάµι αυτά τα τέσσερα
χρόνια έκανε µια αντιπολίτευση εποικοδοµητική και όχι στείρα,
µε προτάσεις για όλα. Πρόσφατα για την παιδεία το παραδέ-
χτηκε και ο κ. Γαβρόγλου. «Μόνο το Ποτάµι έχει καταθέσει προ-
τάσεις» είπε, αλλά δεν είπε ότι ποτέ δεν εισακούστηκαν. 

Εκτός από τις προτάσεις για την παιδεία, το Ποτάµι έκανε προ-
τάσεις για το ασφαλιστικό, για τη ΔΕΗ, για το Συµβούλιο Εθνικής
Ασφάλειας, για το εκλογικό σύστηµα, για τη συνταγµατική Ανα-
θεώρηση, για τον Κανονισµό της Βουλής, για τη διαφάνεια και
τη λογοδοσία στη χρηµατοδότηση των κοµµάτων και στα οικο-
νοµικά τους.

Κι επειδή χθες άκουσα και από τον κ. Μητσοτάκη και από την
κ. Γεννηµατά ότι έχουν σχέδιο και ότι έχουν πλάνο για τη χώρα,
ελπίζω να υπάρχει και κάποιο κεφάλαιο για το πώς θα αποπλη-
ρώσουν τα δάνεια των κοµµάτων τους, καθότι µε βάση τους ισο-
λογισµούς τους, οι οφειλές αντί να µειώνονται, αυξάνονται πε-
ρίπου 25 εκατοµµύρια τον χρόνο λόγω τόκων και προσαυξή-
σεων. Και σίγουρα οι πολίτες δεν είναι ούτε τυφλοπόντικες, για
να µην βλέπουν τα τραγικά λάθη του σήµερα, αλλά ούτε και χρυ-
σόψαρα, για να ξεχνούν τα λάθη του χθες. 

Κλείνω µε τα ευρωπαϊκά, για τα οποία θα ψηφίσουµε σε λίγες
µέρες. Σήµερα µάλιστα, 9 Μαΐου, είναι και η Ηµέρα της Ευρώ-
πης. Οι φετινές ευρωεκλογές είναι οι πιο κρίσιµες που έγιναν
ποτέ. Οι Ευρωπαίοι πολίτες θα επιλέξουν µεταξύ εθνικής περι-
χαράκωσης και ευρωπαϊκής ολοκλήρωσης. 

Οι ατζέντες έχουν ήδη διαµορφωθεί και πρώτος ο Γάλλος
Πρόεδρος Μακρόν µίλησε µε συγκεκριµένες προτάσεις για την
ευρωπαϊκή αναγέννηση, προτάσεις που ενστερνίζεται και το Πο-
τάµι, που µιλάει µεταξύ άλλων για την ευρωπαϊκή άµυνα και
ασφάλεια, για το ταµείο για την κλιµατική αλλαγή, για τη φορο-
λογία των πολυεθνικών, τον ελάχιστο ευρωπαϊκό µισθό, έτσι
ώστε οι τρεις πυλώνες της βιώσιµης ανάπτυξης -οικονοµική ανά-
πτυξη, κοινωνική συνοχή και σεβασµός στο περιβάλλον- να ανα-
πτυχθούν ισόρροπα.

Για αυτά θα έπρεπε να συζητάµε συνεχώς και για τις λύσεις
που προτείνει ο καθένας. 

Στην Ελλάδα, όµως, στις επερχόµενες ευρωεκλογές, αλλά και
στις εθνικές εκλογές, φαίνεται ότι θα συγκρουστούν δύο κόσµοι
που εκτείνονται οριζόντια και διακοµµατικά, όχι ο κόσµος της
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Αριστεράς και της Δεξιάς, όχι ο κόσµος της προόδου και της
συντήρησης, όχι ο κόσµος του χθες και του αύριο. Θα συγκρου-
στεί ο κόσµος της πόλωσης και ο κόσµος της σύνεσης, ο κόσµος
της πόλωσης µε τις άγονες επιθέσεις από τη µια και ο κόσµος
της σύνεσης µε τις γόνιµες αντιπαραθέσεις από την άλλη. 

Ο κόσµος της πόλωσης -το είδαµε και χθες εδώ στη Βουλή-
θέλει τελική πτώση. Δεν θέλει αιχµαλώτους. Θέλει «ή τους τελει-
ώνουµε ή µας τελειώνουν». Θέλει ισοπέδωση των ενδιάµεσων
ψύχραιµων αντικειµενικών και ορθολογικών φωνών. Αντίθετα, ο
δεύτερος κόσµος της σύνεσης βλέπει και την επόµενη µέρα, βλέ-
πει ότι η µισή Ελλάδα δεν µπορεί να βγάλει τη χώρα από την
κρίση, ειδικά όταν βλέπουµε τα σύννεφα στην περιοχή µας να
πυκνώνουν.

Το Ποτάµι θα συµπαραταχθεί µε αυτόν τον δεύτερο κόσµο της
σύνεσης και δεν θα εµπλακεί ούτε σε εµφυλιοπολεµικά ούτε σε
ρεβανσιστικά µέτωπα. Αν υπάρχει ένα µέτωπο το οποίο θα υπη-
ρετήσουµε, αυτό θα είναι το αντιδιχαστικό µέτωπο, το µέτωπο
της συµµετοχής των πολιτών, το µέτωπο της ψύχραιµης φωνής
και της λογικής. Δόξα τω Θεώ, τα τελευταία χρόνια οι πολίτες
χόρτασαν κοκοροµαχίες και είδαν πού κατέληξαν.

Σε αυτό το πλαίσιο, λοιπόν, η µόνη ψήφος εµπιστοσύνης που
δίνουµε είναι σε αυτά για τα οποία µάχεται το Ποτάµι, για τις πα-
ραγωγικές και δηµιουργικές δυνάµεις της χώρας, για τη σύγ-
χρονη και ελεύθερη παιδεία, για τη θεσµική θωράκιση, την πραγ-
µατική αξιοκρατία και τις ίσες ευκαιρίες.

Και, όπως καταλαβαίνετε, δεν είναι δυνατόν να δώσουµε ψήφο
εµπιστοσύνης στην παρούσα Κυβέρνηση, γιατί σε αυτές ακριβώς
τις προτεραιότητες που προανέφερα έχει µείνει µετεξεταστέα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κι εµείς.
Ο κ. Καβαδέλλας από την Ένωση Κεντρώων έχει τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΒΑΔΕΛΛΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι, η Νέα Δηµοκρατία µετά από ένα τετράµηνο

περίπου επαναφέρει ζήτηµα ψήφου εµπιστοσύνης και εκµεταλ-
λευόµενη, βεβαίως, το ατόπηµα του κ. Πολάκη, τον οποίον τον
καλύπτει ο κύριος Πρωθυπουργός, κουνάει το δάχτυλο, παρι-
στάνει την αθώα περιστερά για ό,τι συµβαίνει σήµερα, διότι και
το ΠΑΣΟΚ και η Νέα Δηµοκρατία έχουν ευθύνη, τεράστια ευ-
θύνη, καθώς κυβέρνησαν, σπατάλησαν και κατέστρεψαν τα
όνειρα των νέων που πλέον φεύγουν από την Ελλάδα, µήπως
βρουν κάποια άκρη στο εξωτερικό.

Σκοπός, λοιπόν, της Νέας Δηµοκρατίας είναι η πόλωση, δεν
είναι το ζήτηµα του αν κυβερνά καλά ο ΣΥΡΙΖΑ ή αν δεν κυβερνά
καλά, γιατί ούτε αυτοί κυβέρνησαν καλά ούτε οι τωρινοί.

Σκοπός είναι η πόλωση, να χωριστούµε πάλι σε αριστερά και
δεξιά καφενεία, διότι έρχονται εκλογές και βλέπουν και οι δύο
µεγάλοι µονοµάχοι ότι µόνο η πόλωση θα µπορούσε να τους
δώσει κάποια ψηφαλάκια παραπάνω.

Αυτό που ενδιαφέρει τη Νέα Δηµοκρατία και τον ΣΥΡΙΖΑ, βε-
βαίως, και εξυπηρετεί και τους δύο, όπως είπα, είναι ο φανατι-
σµός του λαού. Υπάρχει µια λογική στον ΣΥΡΙΖΑ, η οποία υποβό-
σκει και στα λοιπά κόµµατα: «Ή τους τελειώνουµε ή µας τελει-
ώνουν». Έχει παρέλθει προ πολλού ο καιρός που ο ελληνικός
λαός σκεφτόταν να τελειώσει η µία παράταξη την άλλη.

Θέλετε, λοιπόν, κύριοι, ψήφο εµπιστοσύνης. Γιατί; Για τα τόσα
ψέµατα που είπατε και που τα δικαιολογήσατε µε χίλιους δυο
τρόπους;

Σκίσατε µνηµόνια, βαράγατε τουµπερλέκια και χόρευε η Μέρ-
κελ και όλη η Ευρώπη, διαπραγµατευτήκατε µε δηµιουργική ασά-
φεια και το αποτέλεσµα ήταν, βεβαίως, να µας φέρετε στα capital
controls. Υπογράψατε µνηµόνια. Βάλατε όλη την ακίνητη περιου-
σία του ελληνικού λαού στο υπερταµείο. Μας βγάλατε δήθεν από
τα µνηµόνια. Είναι αλήθεια ότι βγήκαµε από τα µνηµόνια; Για
εξήντα χρόνια ακόµα είµαστε υποχρεωµένοι να δίνουµε ανα-
φορά και να πληρώνουµε υποχρεώσεις.

Ο νόµος Κατρούγκαλου είναι ένας νόµος, ο οποίος εφαρµό-
ζεται σαν µια φορολογία. Την επόµενη εβδοµάδα έρχεται προς
συζήτηση το νοµοσχέδιο για κάποια ευεργετικά µέτρα υπέρ των
αδύναµων πολιτών. Θέλω να σας θυµίσω τι λέγατε: «Κανένα σπίτι

σε χέρια τραπεζίτη». Και είναι η µόνη αλήθεια που είπατε, γιατί
εννέα στα δέκα σπίτια, δυστυχώς, θα περάσουν σε funds.

Ακόµα και αυτό το τόσο σοβαρό ζήτηµα το χειριστήκατε επι-
κοινωνιακά και άθλια, διότι φέρατε αυτό το ζήτηµα υπό τη διαδι-
κασία του επείγοντος, όπως, βεβαίως, κάνετε πάντα. Στην αρχή,
όταν το κάνατε αυτό, είχα την εντύπωση ότι είστε ανίκανοι. Μετά,
βεβαίως, κατάλαβα ότι πρόθεσή σας ήταν να µειώσετε τον χρόνο
έκθεσης του εκάστοτε συζητούµενου νοµοσχεδίου. Γι’ αυτό και
το φέρνατε υπό τη διαδικασία του επείγοντος ή του κατεπείγον-
τος και προσθέτατε  και πολλές τροπολογίες επί των θεµάτων
αυτών, µήπως και πάει αλλού η κουβέντα, γίνει ένας αχταρµάς,
ώστε να µην υπάρχει κάτι που να µπορέσουµε να υποστηρίξουµε
σθεναρά, διότι µας δηµιουργούσατε µια διασπορά ενδιαφέρον-
τος. 

Το κάνετε, λοιπόν, αυτό, για να έχετε µειωµένες αντιστάσεις,
µειωµένες αντιθέσεις, µειωµένες αντιρρήσεις. Το κάνετε για να
φιµώνετε φωνές και να θάβετε τα µεγάλα ζητήµατα κάτω από το
χαλί.

Μένω σε αυτό το θέµα, γιατί είναι πάρα πολύ σοβαρό και πρό-
κειται, βεβαίως, να συζητηθεί εδώ. Όµως, ο ελληνικός λαός δεν
ενδιαφέρεται για τα ψιλά γράµµατα, για τις µεταξύ σας αντιθέ-
σεις, για το αν ο κύριος Πρωθυπουργός ήταν σε σκάφος ή ο κ.
Καµµένος παλαιότερα πλήρωσε µε την πιστωτική του ή µε µε-
τρητά στην Αγγλία. Δεν είναι αυτά τα κυρίαρχα ζητήµατα, που
καίνε τον ελληνικό λαό. Τον ελληνικό λαό τον καίνε τα βασικά
προβλήµατα, που έχουν δηµιουργηθεί, που αφορούν την εργα-
σία, την αµοιβή της εργασίας, την υγεία, την παιδεία και το µέλ-
λον των παιδιών.

Εµείς έχουµε την άποψη ότι ο ΣΥΡΙΖΑ κυβέρνησε ως τώρα
υποσχόµενος πολλά, γνωρίζοντας ότι δεν µπορεί να τα ικανοποι-
ήσει. 

Σήµερα ζητάτε ψήφο εµπιστοσύνης. Απορώ πού βρήκατε αυτό
το θράσος να ζητάτε ψήφο εµπιστοσύνης από εµάς. Ζητήστε την
από τον ελληνικό λαό να σας τη δώσει στις επόµενες εκλογές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριάντα ένα µαθήτριες και µαθητές και δύο εκπαιδευτικοί συνο-
δοί από το 2ο Γενικό Λύκειο Ηρακλείου Αττικής (δεύτερο τµήµα). 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Κώστας Ζουράρις.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΟΥΡΑΡΙΣ: Κύριε Πρόεδρε, τα σέβη µου.

Ευχαριστώ τους συναδέλφους, που µου έδωσαν κατά παραχώ-
ρηση τη σειρά. 

Και θέλω να πω, βεβαίως, να ξαναϋποτροπιάσω και εγώ, διότι
ο Πρόεδρος και ο εξάρχων της Δεξιάς υποτροπιάζει και πάλι
αυτές τις µέρες, διότι τον είδα να καταφέρεται εναντίον των πάν-
των και πασών και του ΣΥΡΙΖΑ, λέγοντας παραδείγµατος χάριν -
το παίρνω από µια συνέντευξή του στην τηλεόραση και σε µια
τηλεγορία του- ότι είναι φασιστικός ο τρόπος του Τσίπρα, επειδή
ταυτίζεται µε τον φασιστικόν βίον και τρόπον του Πολάκη.

Κατά λογικήν συνεπαγωγήν και κατά λογικήν αλληλουχίαν, νο-
µίζω ότι θα έπρεπε να του πω πως, αν ισχύουν αυτά, ισχύουν και
για τον ίδιο, µε τη συκοφαντική δυσφήµιση που έχει κάνει εις
βάρος µου εδώ και ενάµιση µήνα -και δεν έχω δει ακόµη να µου
ζητά συγγνώµην- όταν µου είπε -εν πάση περιπτώσει, µε τα ετοι-
µόρροπα ελληνικά του- ο αρχηγέτης της Δεξιάς –ενδεχοµένως
δεν είχε και συνείδηση του τι έλεγε- ότι εγώ είµαι Βουλευτής -
πώς το είπε;- σε τιµή ευκαιρίας. 

Η τιµή ευκαιρίας σε τρέχοντα και διαχρονικά ελληνικά, αργη-
γέτα της Δεξιάς, είναι ότι «τα πιάνω, τα έχω πιάσει». 

Να µου φέρει, λοιπόν, τις εξωχώριες εταιρείες, οι οποίες µου
έχουν δώσει 800.000 ευρώ, το διαµέρισµά µου στο Παρίσι δίπλα
από του Βολταίρου -προτιµώ του Rene-Char εγώ, παραδείγµα-
τος χάριν- να µου φέρει εκείνους, τον έναν τον Γεωργιάδη, ο
οποίος είναι παιδοτρίβης µε τη µαγκούρα, και τον άλλο τον Γε-
ωργιάδη, ο οποίος είναι παιδολετήρ ενδεχοµένως µε τα παιδιά
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που βιάζει, και µετά να έρθει τεταπεινωµένω ποδί ενώπιόν µου,
στα πόδια µου, ο Αρχηγός σας και απλούστατα τεταπεινωµένω
ποδί να µου πει «Ζουράρι, ήµαρτον» και εγώ πλέον αγαλλοµένω
ποδί θα του δώσω την συγχωρητικήν µου ευχήν. 

Και κατά τα άλλα τώρα εσείς θα πάτε µε κολεγιά µε τον Weber,
Obersturm Weber, Obersturmführer Weber, Obersturmführer, µε
τον υβριστή της αιωνίας Ελλάδος, της υπεραχρόνου Ελλάδος,
µε τον ρατσιστή αυτόν Weber. Θα πάτε να κάνετε κολεγιά µαζί
του. Καλά, δεν τον στέλνετε στον αγύριστο προηγουµένως τον
Obersturmführer Weber της µεταναζιστικής µπυραρίας του Μο-
νάχου; 

Τι να κάνουµε και τι να ξανακάνουµε, «βεµπεριανοί» άρχοντες,
άρχοντες ακριβώς –πώς το λέει ο µέγας ο δικός µας;- που είστε
κάτεργο που δένει µούδες, «βεµπεριανοί» και «Weber-κάτεργο»,
Obersturmführer που δένει µούδες, τράγοι και µαϊµούδες! 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Και εµείς ευχαρι-
στούµε για το λακωνικόν της οµιλίας του κ. Ζουράρι. 

Τον λόγο έχει ο κ. Γάκης από τον ΣΥΡΙΖΑ. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Τώρα τι να πεις; Είχα σκοπό να ξεκινήσω µε µια πρόσκληση-

πρόκληση να επαναφέρουµε την πολιτική ορθότητα, αλλά νοµίζω
ότι ο κ. Ζουράρις ήταν πολιτικά ορθός µε τον τρόπο του. 

Εµείς ποτέ δεν χάσαµε αυτή την αίσθηση της βαθιάς πολιτικής
αντίληψης, της ευθύνης και αυτή είναι µια τεράστια και απαρά-
λειπτη διαφορά µε τη Νέα Δηµοκρατία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τις τελευταίες µέρες παρατη-
ρούµε µια ακόµα απέλπιδα προσπάθεια της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης να διαφύγει της πραγµατικής πολιτικής µάχης, να
διαφύγει της πραγµατικής πολιτικής αναµέτρησης, να διαφύγει
κάθε συζήτησης για τα σηµαντικά και ουσιώδη αιτούµενα της κοι-
νωνίας, που είναι αυτά που αποτελούν και τα ουσιώδη διεκδική-
σιµα της πολιτικής πράξης. 

Είναι µια πρόταση µοµφής, που ακολουθεί µια πρόταση δυσπι-
στίας, που καταψηφίστηκε, που ακολουθεί ένα συνεχές και µό-
νιµο -σχεδόν παραληρηµατικό πλέον- αίτηµα εκλογών, µια πρό-
ταση µορφής, που δεν δείχνει µόνο τη διαφυγή της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης από την πραγµατική πολιτική, αλλά επιβεβαιώνει
και την αδυναµία της να ανταποκριθεί µε επάρκεια, µε περιεχό-
µενο και κυρίως µε ευθύνη, στον θεσµικό της ρόλο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι πλήγµα στη δηµοκρατία,
αυτή η συνεχής και µόνιµη καταφυγή σε προτάσεις µοµφής και
δυσπιστίας -ελλείψει πολιτικού λόγου και έργου- αλλά και σε κι-
τρινισµό τελευταία, αυτός ο πολιτικός τακτικισµός που εργαλει-
οποιεί χωρίς ενδιάµεσες κοινοβουλευτικές διαδικασίες, για να
κρύψει την ένδεια ουσιαστικών προτάσεων. 

Η Νέα Δηµοκρατία, αυτή τη στιγµή, επιλέγει να κατεβάσει µια
πρόταση µοµφής, επιδιώκοντας δύο πράγµατα: Πρώτον, αδυνα-
τώντας να αντιµετωπίσει τα ουσιώδη θετικά αποτελέσµατα της
Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ, που περνούν σιγά-σιγά στην κοινωνία, επι-
χειρεί να µετατοπίσει την πολιτική συζήτηση, να την αποµακρύνει
από όλα εκείνα, που η Κυβέρνησή µας, µαζί µε τον λαό και για
τον λαό, πέτυχε ή παλεύει να πετύχει, τις εκατόν είκοσι δόσεις
για οφειλές στο δηµόσιο και τα ασφαλιστικά ταµεία, τη µη µεί-
ωση του αφορολόγητου, την επαναφορά της δέκατης τρίτης
σύνταξης στους χαµηλοσυνταξιούχους, τη µείωση του φορολο-
γικού συντελεστή στα χαµηλά εισοδήµατα, τη µείωση του ΦΠΑ
στην εστίαση από το 24% στο 13%, τη µείωση του ΦΠΑ στην
ενέργεια για τα νοικοκυριά και τις επιχειρήσεις από το 13% στο
6%, την επιπλέον επιδότηση για θέσεις εργασίας των νέων. 

Αυτά τα σπουδαία και σηµαντικά και πάνω από όλα αναγκαία
για την ανάκαµψη της κοινωνίας των πολιτών, των αδυνάτων,
έχουν χαρακτήρα µόνιµων µέτρων, που δίνουν τη δυνατότητα,
την ελπίδα, το αύριο για τους πολλούς. 

Η Νέα Δηµοκρατία και ο Αρχηγός της δεν θα καταφέρουν να
αποµακρύνουν τον ΣΥΡΙΖΑ από τον λαό, γιατί όσα πετύχαµε, τα
πετύχαµε µε κόπους, µε θυσίες, µαζί µε τον λαό και τελικά, θα
οδηγήσουν σε όφελός του. 

Όλα αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, που αύριο -όχι σε κά-
ποιο αόρατο και µακρινό µέλλον- πλέον θα γίνουν νόµοι του κρά-

τους, συµβαίνουν σε ένα εξωτερικό οικονοµικό περιβάλλον πιέ-
σεων, που δεν µας ευνοεί. Σε αυτό το περιβάλλον χρειαζόµαστε
την αποφασιστικότητα στις προτεραιότητες, τη σταθερότητα
στους στόχους, την αξιοπιστία που η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ έχει
κερδίσει. Δεν µπορούµε να επιτρέψουµε την επιστροφή στην αµ-
φιβολία, στην αβεβαιότητα, στην αναξιοπιστία και δεν µπορούµε
να αφήσουµε τα λαϊκά στρώµατα βορά στον άκρατο νεοφιλελευ-
θερισµό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. 

Η Νέα Δηµοκρατία επιλέγει αυτή τη στιγµή να κατεβάσει µια
πρόταση µοµφής, για έναν ακόµα λόγο: Είναι η ανεπιτυχής προ-
σπάθειά της να κρύψει το βαθιά αντιλαϊκό και ακραία νεοφιλε-
λεύθερο πρόγραµµά της, αυτό που επιστρέφει τη χώρα στο
παρελθόν των λίγων, στερώντας το µέλλον από τους πολλούς. 

Η επιστροφή προσδιορίζεται -µε δυο λόγια- στην επαναφορά
του 1/5 στο δηµόσιο, στην κατάργηση των επιδοµάτων και της
προνοιακής πολιτικής, στην πρωτοκαθεδρία της ιδιωτικής ασφά-
λισης και των ιδιωτικών ασφαλιστικών ταµείων, στην ιδιωτικοποί-
ηση της εκπαίδευσης, στη συντριβή τελικά των πιο αδύναµων και
πιο προνοµιούχων τάξεων. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου να πω, ως Βου-
λευτής Δωδεκανήσου και ως Πρόεδρος της Επιτροπής Περιφε-
ρειών, αλλά κυρίως ως ένας άνθρωπος που συνεχίζει να συναντά
καθηµερινά συντοπίτες του -µε την ευρύτερη και στενότερη έν-
νοια- από αποµακρυσµένες και απαιτητικές προς την καθηµερινή
διαβίωσή τους περιοχές, πως νιώθω πολιτικά, κοινωνικά και ηθικά
περήφανος για την προσήλωσή µας σε µια αναπτυξιακή πολιτική,
για την ενδυνάµωση της καινοτοµίας, κυρίως σε αυτές τις περιο-
χές, για τα µέτρα που έχουµε λάβει ως σήµερα σε µια µεγάλη
προσπάθεια για τη µείωση των ανισοτήτων στις περιφέρειες της
χώρας. 

Σε αυτή την προσπάθεια έρχονται να προστεθούν νέα µέτρα,
που θα γίνουν πράξη τον επόµενο καιρό, όπως νέα επιπρόσθετα
µέτρα ενίσχυσης, ειδικά στην περιοχή µας, που είναι η επανα-
φορά του µέτρου µείωσης του φόρου εισοδήµατος για τους µό-
νιµους κατοίκους των νησιών µε πληθυσµό τρεις χιλιάδες εκατό
κατοίκους, η µείωση του ΕΝΦΙΑ ή και ο µηδενισµός του σε νησιά
µε πληθυσµό έως και χίλιους κατοίκους και η επιπλέον µείωση
του κόστους θέρµανσης στις ορεινές ζώνες της χώρας. 

Ακούσαµε ακόµα και υποδείξεις από τον Αρχηγό της Αξιωµα-
τικής Αντιπολίτευσης, για το τι αξίζει και τι όχι, σε εµάς τους Βου-
λευτές του ΣΥΡΙΖΑ. Ένα έχω να πω και µε αυτό πιστεύω ότι
εκφράζω όλους τους συναδέλφους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ.Αξίζει
σε εµάς και αυτό που διατηρούµε είναι η ανθρωπιά, η αλληλεγ-
γύη, η έγνοια για τον αδύναµο, που δεν τη διαπραγµατευόµαστε
µε µια φτηνή και κενή ηθικολογία. Την κάνουµε πολιτικό µας
όραµα και έργο και σήµερα την αποδίδουµε ξανά εκεί απ’ όπου
εσείς την έχετε στερήσει.

Στο σηµείο αυτό επιτρέψτε µου να προσθέσω µόνο δύο λόγια. 
Αντιλαµβανόµαστε το δικαίωµα των ατόµων µε αναπηρία στην

ισότητα, στην αξιοπρέπεια, στην εκπαίδευση, στην κατάρτιση,
στην κοινωνική προστασία, στην αυτόνοµη διαβίωση ως βασικές
µας υποχρεώσεις µέσα από τη θεσµοθέτηση ειδικών νοµοθετι-
κών ρυθµίσεων. Πρέπει, δηλαδή, να φτιάξουµε µία βάση, όπου
δεν θα είναι µια ισότητα, αλλά µια ισοδυναµία στη διαβίωση και
στην εξέλιξη όλων των κοινωνικών οµάδων. 

Αντιλαµβανόµαστε τους αγώνες και τις διεκδικήσεις των ΑΜΕΑ
ως αγώνες για µια κοινωνία ανοιχτή, µια κοινωνία δηµοκρατίας,
πολιτισµού, κυρίως όµως κοινωνία ευθύνης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε, αν µου επιτρέπετε.
Και µε αυτόν τον τρόπο, προχωρήσαµε σε θεσµοθέτηση και

υλοποίηση σηµαντικών πολιτικών για τα άτοµα µε αναπηρία,
στους χρόνια πάσχοντες και στις οικογένειές τους και προχω-
ρούµε σε ένα νέο συνολικό νοµοθετικό πλαίσιο.

Ακούσαµε και την κ. Γεννηµατά. Δεν λέει τίποτα διαφορετικό
από τη Νέα Δηµοκρατία. Μάλιστα, ταυτίζεται σχεδόν απόλυτα µε
τη Νέα Δηµοκρατία. Ίδιες πολιτικές θέσεις, που προσπαθούν να
καλύψουν την ίδια πολιτική ένδεια. Ίδιες πολιτικές απόψεις. Μια
πιστή ακολουθία, που γίνεται µία απροκάλυπτη συµπόρευση. Μία
πολιτική ηθική, που µετατρέπει το υποτιθέµενο, το ενδεχόµενο
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της τρίτης εντολής, σε εργαλείο ρύθµισης πολιτικών θέσεων και
αξιωµάτων, επιστρέφοντας έτσι σε ένα παρελθόν, από το οποίο
δεν µπορούν να ξεφύγουν. Αναρωτιέται κανείς -και αναρωτιέται
και η κοινωνία- τι θα µπορούσε να περιµένει κανείς από το ΚΙΝΑΛ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ, µαζί
µε τον ελληνικό λαό, ολοκλήρωσε ένα δύσκολο και επίπονο έργο.
Σήµερα στήνει ξανά την κοινωνία στα πόδια της και της δίνει, όχι
µόνο την ελπίδα, αλλά πλέον και ένα χειροπιαστό πρόγραµµα,
που οδηγεί σε µια καλύτερη ζωή. Το έργο αυτό είναι σπουδαίο
και σηµαντικό. Πάνω από όλα, όµως, είναι αναγκαίο για τον ελ-
ληνικό λαό και πρέπει να συνεχιστεί. 

Για τον λόγο αυτόν, δίνουµε την ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυ-
βέρνηση. Η κοινωνία έδωσε ήδη από χθες τη δική της ψήφο εµ-
πιστοσύνης στην Κυβέρνηση, µε τη θετική της ανταπόκριση στο
πακέτο των θετικών µέτρων που ανακοίνωσε ο Πρωθυπουργός.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστώ πολύ.
Τον λόγο έχει ο κ. Μάκης Βορίδης από τη Νέα Δηµοκρατία.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή η συζήτηση έχει ένα ιστο-

ρικό, έχει µία διαδικασία, µε την οποία έφτασε εδώ.
Ξεκίνησε από τη δήλωση καταθέσεως προτάσεως δυσπιστίας

κατά ενός Υπουργού, του κ. Πολάκη. Ο κ. Τσίπρας δεν ήθελε να
καταθέσει πρόταση για ψήφο εµπιστοσύνης στη Βουλή. Δεν θα
το έκανε αλλιώς. Δεν ήταν µέσα στις προθέσεις του. Δεν είχε αι-
σθανθεί από µόνος του την ανάγκη να ζητήσει την ψήφο εµπι-
στοσύνης. Το έκανε, γιατί ζήτησε τη δυσπιστία, κατέθεσε την
πρόταση µοµφής η Νέα Δηµοκρατία κατά του κ. Πολάκη. Αυτή
είναι η διαλεκτική σειρά των γεγονότων. Έτσι πήγαν τα πράγ-
µατα. 

Άρα, το βασικό ερώτηµα είναι: Γιατί το έκανε αυτό ο κ. Τσί-
πρας; Γιατί αισθάνθηκε την ανάγκη να το κάνει αυτό, να ζητήσει
τώρα την εµπιστοσύνη; Θα το ζητούσε αλλιώς; Όχι. Άρα, για να
δεσµεύσει την Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ ως προς το
θέµα της προτάσεως δυσπιστίας. 

Λέει: Για να συζητήσουµε τα µεγάλα. Ναι. Ερώτηση: Είναι ήσ-
σονος σηµασίας το θέµα Πολάκη; Είναι ένα ζήτηµα ενός Σφακια-
νού, που τα λέει λίγο πιο «χοντρά»; Αυτό ήταν που είχαµε να
συζητήσουµε εδώ; Αυτό ήταν το πρόβληµα; Ή υπήρχε ένα βαθύ
ζήτηµα περιεχοµένου, ότι ένας υποψήφιος Ευρωβουλευτής, µε
βαριά κινητική αναπηρία, κάνει µία τοποθέτηση και έρχεται ο
Υπουργός Υγείας και του λέει ούτε λίγο ούτε πολύ: «Δεν δικαιού-
σαι εσύ να µιλάς, γιατί έχεις διοριστεί µε προνόµιο, µε θετική διά-
κριση»;

Αυτό δεν είναι πολιτικό θέµα; Είναι αδιάφορο; Ασήµαντο; Και
για να καλυφθεί αυτό, ζητείται η ψήφος εµπιστοσύνης. Αυτή είναι
η ταύτιση Πολάκη – ΣΥΡΙΖΑ πια. ΣΥΡΙΖΑ, γιατί το αποδέχεστε,
συνάδελφοι, τώρα. Ναι, πρωτοβουλία του Πρωθυπουργού. Ταυ-
τίζεται πλήρως ο Πολάκης µε τον Τσίπρα. Και µε συγχωρείτε,
αυτό που ψέλλισε προχθές ήταν ότι ήταν κάτι άστοχο επικοινω-
νιακά. Επικοινωνιακά; Άρα τα είπε λίγο λάθος; Δεν ήταν λάθος
ως προς το περιεχόµενο; Η µορφή ήταν λάθος; Άρα η ταύτιση
έχει γίνει. Κάνετε αυτήν τη χρονική στιγµή αυτήν την επιλογή.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό συµβαίνει σε µε-
γάλο βαθµό γιατί βλέπετε ότι ο τρόπος µε τον οποίο απλοποι-
ήσατε και θέσατε τα θέµατα -επιτυχηµένα πρέπει να πω- όλο το
προηγούµενο διάστηµα σήµερα καταρρέει. Η απλοποίηση έχει
πλεονεκτήµατα, όταν γίνεται. Είναι εύπεπτη, θέτει τα διλήµµατα
µε καθαρό τρόπο, τα αντιλαµβάνεται εύκολα ο λαός, δηµιουργεί
ταυτίσεις. Και παίξατε πολύ µε αυτές τις απλοποιήσεις. Μνηµό-
νιο-αντιµνηµόνιο. Το θυµάστε αυτό; Αυτήν τη βαθιά διαίρεση,
που κράτησε για χρόνια, όταν ερχόσασταν εδώ και λέγατε «εµείς
οι αντιµνηµονιακοί µέχρι που µαζεύουµε και τα σκουπίδια αλ-
λιώς»;

Θυµάστε όλες αυτές τις κραυγές για τους δωσίλογους, για
τους προδότες, για τις συµβάσεις, για το αλλοδαπό δίκαιο; Όλα
αυτά τα θυµάστε; Πάνε αυτά. Κατέρρευσαν. Ήταν µία ψευδοδιά-
κριση. Οι πραγµατικές διακρίσεις γίνονται στη βάση ιδεολογικών
και προγραµµατικών θέσεων. Αυτή ήταν µια ψευδοδιάκριση.
Υπογράψατε µνηµόνιο. Κάνατε ιδιωτικοποιήσεις. 

Ακούστε πώς µιλάτε τώρα: Από τους δωσίλογους, τώρα µιλάτε
για τα πλεονάσµατα, για τη δηµοσιονοµική πειθαρχία, για το αν
έφτιαξαν αποθεµατικά. Είναι, λες και ακούς τον Γιάννη Στουρ-
νάρα, όταν ακούς τον Τσίπρα! Άλλος λόγος. Κατέρρευσε η διά-
κριση.

Επενδύσατε σε µία δεύτερη διάκριση. Ήταν η διάκριση του
νέου και του παλιού. Η ορµή του νέου πολιτικού προσωπικού, το
νέο σύστηµα απέναντι στο παλιό, παρηκµασµένο και διεφθαρ-
µένο. Κατέρρευσε η διάκριση. Πώς να µην καταρρεύσει; Όταν
κοιτάς στα έδρανα, τι βλέπεις; Έναν καλό εκπρόσωπο του πα-
λαιού έχουµε και σήµερα κοντά µας, τον κ. Παπαγγελόπουλο.
Δεν είναι ο µόνος. Και ο κ. Κουρουµπλής και η κ. Ξενογιαννακο-
πούλου. Πόσους και πόσους! 

Το υπερασπίσατε τώρα, γιατί βλέπετε την αντίφαση. Θέσατε
και όρους πολιτικούς. Άκουσα τον κ. Τσίπρα να λέει: Βεβαίως,
είναι αυτοί που στο ΠΑΣΟΚ διεφώνησαν. Διεφώνησαν ή απερρί-
φθησαν; Ή δεν βρήκαν καριέρα; Ο κ. Μωραΐτης πότε διαφώνησε
παρεµπιπτόντως; Όταν υπουργοποιήθηκε, διεφώνησε; Η κ. Πα-
πακώστα; Ο κ. Καµµένος, εκπρόσωπος του νέου; 

Κατέρρευσε η διάκριση νέο-παλιό και τι έµεινε; Η τρίτη διά-
κριση: Εµείς που δεν βάλαµε το χέρι στο µέλι. Οι ηθικοί. Οι έχον-
τες το ηθικό πλεονέκτηµα. Δεν κάνουµε εµείς αυτά που κάνετε
εσείς. Εσείς είστε το διεφθαρµένο και εµείς είµαστε το ηθικό νέο.
Μπορεί να µην ξέρουµε τι µας γίνεται, µπορεί να αποτυγχάνουµε
σε όλα, µπορεί να µην έχουµε ικανότητες, µπορεί να µην έχουµε
τίποτε, αλλά έχουµε το ηθικό πλεονέκτηµα, είµαστε οι άµωµοι
και άσπιλοι!

Άκουσα εχθές τον κ. Τσίπρα. Έθεσε ένα θέµα, το οποίο, από
κάθε πλευρά, έχει ενδιαφέρον. Είπε, συνάδελφοι, κάποια στιγµή:
«Παραβιάζεται η ιδιωτικότητά µου». Τι βαρβαρότητα! Σωστό. Πα-
ραβιάζεται η ιδιωτικότητά του. Ναι.

Δύο πράγµατα θα ρωτήσω εδώ. Όταν θίγεται το παιδί του Σα-
µαρά, δεν έχει το παιδί του ιδιωτικότητα; Όχι. 

Η κ. Μητσοτάκη, όταν συκοφαντείται και λασπολογείται συ-
στηµατικά από τον Πρωθυπουργό, που εχθές…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Έχω λίγο χρόνο, κύριε Πρόεδρε; Όσο οι άλλοι, όχι κάτι περισ-
σότερο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν το έχετε στερη-
θεί ποτέ εσείς αυτό.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε,
είναι αλήθεια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Παρακαλώ!
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Άρα, λοιπόν, όταν έρχεται ο Πρωθυ-

πουργός και συκοφαντεί την κ. Μητσοτάκη και τίθενται ζητήµατα
για τις απολύτως  προσωπικές σχέσεις του Αρχηγού της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης µε τη σύζυγό του, για την περίοδο της
διαστάσεώς τους, όταν λέει το σπίτι του Βολταίρου, το οποίο δεν
είναι σπίτι του Βολταίρου, το οποίο έχει αγοραστεί νοµίµως, το
οποίο έχει ελεγχθεί και για το οποίο δεν έχει βρεθεί τίποτε, αλλά
επιτίµιο, όταν λέει µεσοτοιχία µε τον Χριστοφοράκο -ψέµα, γιατί
είναι αλλού το σπίτι του Χριστοφοράκου και αλλού το σπίτι του
Μητσοτάκη- αυτοί ιδιωτικότητα δεν έχουν; Έχουν ή δεν έχουν;
Για να µπορεί να την επικαλείται ο κύριος Πρωθυπουργός. 

Υπάρχει, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και ένα στοιχείο
στο οποίο η ιδιωτικότητα κάµπτεται. Ποιο είναι αυτό; Όταν είσαι
υποκριτής και όταν ελέγχονται τα δηµόσια λεγόµενά σου  σε
σχέση µε την ατοµική σου συµπεριφορά. Ο κύριος Πρωθυπουρ-
γός δεν είναι που µας έλεγε για τις σχέσεις που έχουµε εµείς µε
τους εφοπλιστές; Αυτός, ο οποίος ποτέ µα ποτέ, δεν θα καταδε-
χόταν τέτοιου είδους σχέσεις! Και παίρνεις το κότερο και κάνεις
διακοπές και όταν σου λένε ότι αυτό είναι αντιφατικό -γιατί πα-
ρεµπιπτόντως µόλις έχεις ψηφίσει και µία διάταξη όπου χαρίζεις
δεκάδες εκατοµµύρια στους εφοπλιστές γιατί µειώνεις την υπο-
χρέωσή τους- θυµάσαι ότι έχεις ιδιωτικότητα; 

Κατέρρευσαν οι διακρίσεις. Το ηθικό πλεονέκτηµα βούλιαξε
στα βοσκοτόπια του Καλογρίτσα, βούλιαξε στον Μπεγλίτη…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ: Κάτι καινούργιο;
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Αυτά, ξέρετε, κύριε συνάδελφε,

επειδή βιάζεστε, είναι ανοιχτά…
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Βιάζεται να ανέβει
στο Βήµα, κύριε Βορίδη, γιατί είναι µετά από εσάς.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ: Μπαγιάτικα. Πολύ

µπαγιάτικα και κακόγουστα!
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Μπαγιάτικα δεν είναι. 
Ξέρετε πότε θα τελειώσουν αυτά, κύριε συνάδελφε; Θα τελει-

ώσουν µε την έκδοση δικαστικών αποφάσεων. Και είναι απολύ-
τως ανοικτά, γιατί άκουσα ότι παραπονείστε και γι’ αυτό. Αλλά ο
Κατσάκος είναι στο Τριµελές Κακουργηµάτων και παραπέµπεται
για την απιστία για την υπόθεση ΔΕΠΑ και ΕΛΠΕ. Όπως επίσης,
ο Πρόεδρος του ΚΕΕΛΠΝΟ, ο δικός σας, έχει καταδικαστική
απόφαση. Άρα, λοιπόν, οι διακρίσεις κατέρρευσαν. Αυτός ο απ-
λοποιητικός τρόπος κατέρρευσε και τώρα πια δεν έχετε καινούρ-
για κόλπα. Έρχονται οι εκλογές. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Παρακαλώ, κύριε Βο-
ρίδη.

Ο κ. Σκουρολιάκος έχει τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αναρωτιέµαι

πόσα Βατερλό µπορεί να αντέξει ένα Κόµµα και ένας Αρχηγός.
Μια λογική απάντηση είναι ένα. Και όµως, η Νέα Δηµοκρατία και
ο Αρχηγός της έχουν καταρρίψει όλα τα ρεκόρ σε παταγώδεις
αποτυχίες και συµφορές. 

Να θυµίσουµε την περίοδο πριν τις εκλογές του Γενάρη του
2015, όπου οι δηµοσκοπήσεις έδιναν επτά και δέκα µονάδες
µπροστά στη Νέα Δηµοκρατία. 

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Τι λέτε; 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ: Αυτό που κάνουν

και τώρα οι αγαπηµένες σας δηµοσκοπήσεις. 
Ο ΣΥΡΙΖΑ τελικά πέρασε µπροστά εννέα µονάδες. Αυτό ήταν

το Βατερλό νούµερο ένα.
Μετά διαβεβαίωνε ότι η Κυβέρνηση έχει ζωή τριών µηνών. Δια-

ψεύστηκε. Ήταν το Βατερλό νούµερο δύο. Και ακολούθησαν και
άλλα. Πολλά Βατερλό. Σε κάθε αξιολόγηση, στοιχηµάτιζε την κα-
ταστροφή. Ερχόταν, όµως, η επιτυχία της Κυβέρνησης. Και άλλο
Βατερλό! 

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Ναι;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ: Πόσες τηλεοπτικές

ώρες θυµάστε; Πόσο µελάνι ξοδεύτηκε για εκείνον τον περίφηµο
κόφτη, που υπολόγιζαν καθηµερινά και µας ενηµέρωναν από τα
κανάλια πόσο θα στοιχίσει η ενεργοποίηση του κόφτη για κάθε
πολίτη ξεχωριστά; Και όµως, αυτή η ρηµάδα η ενεργοποίηση δεν
ήρθε ποτέ. Το αντίθετο, στη θέση του κόφτη ήρθε ο δότης. Και
άλλο Βατερλό. 

Και µετά, ακολούθησε ορυµαγδός προβλέψεων για τη µείωση
των συντάξεων. Αλίµονο, οι συντάξεις δεν κόπηκαν. Και άλλο Βα-
τερλό.

Μετά ήρθε η αύξηση του κατώτατου µισθού και η κατάργηση
του υποκατώτατου. Και άλλο Βατερλό. 

Και κόντρα στις προβλέψεις πως δεν θα βγούµε στις αγορές,
βγήκαµε, επιτυγχάνοντας επιτόκιο 3,5%. Ιστορικό χαµηλό από το
2015. Και άλλο Βατερλό. 

Και έρχονται οι εκατόν είκοσι δόσεις και η µη µείωση του αφο-
ρολόγητου και άλλα Βατερλό και άλλα και άλλα.

Σας καταλαβαίνω. Πώς να αντιµετωπίσει κανείς αυτή τη θετική
πραγµατικότητα για τον ελληνικό λαό; Πώς να διαχειριστεί την
πικρή πραγµατικότητα για τη Νέα Δηµοκρατία; Πώς να ξεπερά-
σει το σοκ της εξόδου από τα µνηµόνια ή την επικείµενη απελευ-
θέρωση της χώρας από το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, που
εσείς και οι συνεργάτες σας φέρατε για να µας δέσει χειροπό-
δαρα; Ε, λοιπόν, ο ΣΥΡΙΖΑ τα κατάφερε. 

Και έρχονται και άλλα µόνιµα µέτρα ελάφρυνσης, όπως ανα-
κοίνωσε προχθές ο Πρωθυπουργός, θετικά µέτρα 4,2 δισεκατοµ-
µυρίων ευρώ για εφέτος και για το 2020, που ανακουφίζουν την
κοινωνία, τονώνουν τη ζήτηση και αναθερµαίνουν την οικονοµία.
Άλλο ένα Βατερλό σάς περίµενε αυτές τις ηµέρες, που διακινού-
σατε φωτογραφίες διακοπών.

Όλα αυτά τα µέτρα, βέβαια, δεν προέκυψαν από το κενό. Η οι-
κονοµία πάει καλά. Σε όλους τους δείκτες, όλες τις παραµέ-
τρους, υπάρχει πια πεδίο οικονοµικής ελευθερίας, ώστε να επι-
στρέψουµε στον λαό όλα αυτά, που του στερήσατε εσείς. Και
ξέρετε από πού προκύπτουν όλα αυτά που επιστρέφονται στον
λαό; Από εκείνα που δεν κλέβουµε. Γιατί ούτε εµείς ούτε κανένας
άλλος από την οικογένειά µας διαθέτουµε offshore. Ούτε σπίτια
στην αλλοδαπή, που κανείς δεν γνωρίζει πώς αποκτήθηκαν. Ούτε
χρωστάµε ως κόµµα 250 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Μα, χρωστάτε 250 εκατοµµύρια και θέλετε να νοικοκυρέψετε
την οικονοµία της χώρας; Πώς να σας εµπιστευθεί κανείς; Με
βάση ποια αξιοπιστία; 

Ωραία, αποτύχατε ως κυβέρνηση. Αλίµονο, όµως! 
Καθίστε, κύριε Βορίδη, τελειώνω. Σας άκουσα µε µεγάλη προ-

σοχή. Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΝΟΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Θα εξεταστούµε µετά;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ: Φοβάµαι ότι πρέπει

να έρθετε τον Σεπτέµβριο κατευθείαν, γιατί τον Γενάρη βλέπω
να µην το περνάτε το µάθηµα, γιατί ούτε εκεί τα καταφέρνετε,
στην Αντιπολίτευση. 

Συνεχίστε, λοιπόν, µε τον πολιτικό πρωτογωνισµό, που χαρα-
κτηρίζει τη συλλογή σας από τα αγαπηµένα σας Βατερλό. Αυτή
η Κυβέρνηση, µαζί µε ένα πλατύ δηµοκρατικό µέτωπο από πολί-
τες, που καθηµερινά συντονίζουν το βήµα τους µαζί µας, µε µια
δυνατή προοδευτική συµµαχία θα συνεχίσει να αγωνίζεται για να
επιστρέψουν στον ελληνικό λαό όλα αυτά, που του στερήσατε
µε τη διακυβέρνησή σας, µε τα µνηµόνιά σας, µε τη διαπλοκή
σας, τα σκάνδαλα και τον αυταρχισµό σας. Η ανάκαµψη της
χώρας συνεχίζεται σταθερά. 

Το µόνο που επιτυγχάνετε τελικά, είναι συλλογή από µικρά και
µεγάλα Βατερλό. Σας φταίει ο Τσίπρας, σας φταίει ο Παππάς,
σας φταίει ο Πολάκης, αλλά αυτό που πραγµατικά σας φταίει
είναι οι πολιτικές σας επιλογές και η αντιλαϊκή σας ιδεολογία.
Αυτές γεννούν το υπερπλεόνασµα των Βατερλό σας και είναι το
µόνο υπερπλεόνασµα, που µπορείτε να επιτύχετε.

Κυρίες και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, µπορείτε να παρά-
γετε όσα Βατερλό θέλετε για τον εαυτό σας. Αλίµονο, όµως, όσο
καιρό κυβερνούσατε φορτώσατε µε Βατερλό και τη χώρα. Τη
χρεωκοπήσατε, τη ρίξατε στα βράχια και στα µνηµόνια. Τώρα θέ-
λετε να κυβερνήσετε ξανά, γιατί; Για να φορτώσετε µε νέα Βα-
τερλό τη χώρα;

Ο ελληνικός λαός, λοιπόν, στις 26 Μαΐου στις ευρωεκλογές και
το φθινόπωρο στις βουλευτικές εκλογές θα σας δώσει την απάν-
τηση. Θα σας κρατήσει στάσιµους στην Αντιπολίτευση, µήπως
και µάθετε, τουλάχιστον, να αντιπολιτεύεστε, µιας και µε τις κυ-
βερνητικές ευκαιρίες, που σας δόθηκαν στο παρελθόν, τα κάνατε
θάλασσα. Κάνατε κακό στη χώρα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Σκουρολιάκο.

Τον λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Σκανδαλίδης.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, χθες η Βουλή έζησε µια από τις πιο καταθλιπτικές στιγµές
του µεταπολιτευτικού της βίου. Δεν σας κρύβω ότι, ακούγοντας
τη λασποµαχία και τις προσωπικές αντεγκλήσεις ανάµεσα στους
δύο κορυφαίους παράγοντες του κοινοβουλευτικού µας πολιτεύ-
µατος, ένιωσα την ανάγκη να ζητήσω από το Προεδρείο τον λόγο
επί προσωπικού. Στο ερώτηµα του Προέδρου της Βουλής σε τι
συνίσταται το προσωπικό ζήτηµα, η απάντησή µου θα ήταν αυ-
τονόητη: Ένιωσα βαθιά προσβεβληµένος, ασκώντας µε συνέπεια
το αξίωµα του Βουλευτή επί τόσα χρόνια, να γίνοµαι µάρτυρας
της προσβολής του ίδιου του λειτουργήµατος, που οφείλουµε
όλοι να υπηρετούµε, αυτό που συνταγµατικά κατοχυρώνεται ως
αντιπρόσωπος του έθνους.

Είµαι σίγουρος ότι πολλοί από εµάς που ανήκουν σε όλα τα
δηµοκρατικά κόµµατα, έφυγαν χθες από εδώ πραγµατικά ράκη.

Δυστυχώς, κύριοι συνάδελφοι, µόνοι µας καταρρακώνουµε και
παραβιάζουµε τους θεσµούς, τα κοινοβουλευτικά µας ήθη και
την κοινοβουλευτική µας τάξη. Θα σας αναφέρω κάτι που µπορεί
να θεωρήσετε υποτυπώδες, παρωνυχίδα, είναι όµως ενδεικτικό.
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Όταν ένα κόµµα ασκεί το δικαίωµα να καταφύγει σε πρόταση δυ-
σπιστίας απέναντι σε ένα πρόσωπο ή έναν θεσµό, είθισται πια ο
Πρωθυπουργός να ασκεί κάτι που θεωρείται δυστυχώς προνόµιό
του -όχι τώρα, αλλά και παλιότερα- να µετατρέπει τη συζήτηση
σε ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση, ουσιαστικά καταργών-
τας αυτό το δικαίωµα της Αντιπολίτευσης στην πράξη.

Η κοινοβουλευτική τάξη απαιτεί, αν ο Πρωθυπουργός το επι-
θυµεί, να το πράξει, αφού όµως ολοκληρωθεί η συζήτηση περί
την πρόταση δυσπιστίας, για την οποία έχει κάθε δικαίωµα να
επιµείνει κάποιος, που καταθέτει µια πρόταση δυσπιστίας σε ένα
πρόσωπο ή σε έναν θεσµό.

Θα µου πείτε: Ψιλά γράµµατα. Τι µας λες τώρα; Όµως, έτσι
υποβαθµίζουµε κάθε θεσµική λειτουργία, κόβουµε το Σύνταγµα
στα δικά µας µέτρα. Δεν είναι καλός οιωνός για το παρόν και το
µέλλον της δηµοκρατίας µας η χειραγώγηση και η χρήση θεσµών
και δικαιωµάτων κατά το δοκούν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τι ζούµε αυτές τις µέρες και τι
παρακολουθεί ο λαός να παίζεται στο πολιτικό παιγνίδι; Ενώ η
χώρα, µε ευθύνη των κυρίων Τσίπρα και Μητσοτάκη έχει εισέλθει
σε µακρότατη προεκλογική περίοδο από την περσινή Έκθεση
Θεσσαλονίκης, ενώ βρισκόµαστε µόλις δεκαεπτά µέρες πριν από
µια σηµαντική πολιτική µάχη, αυτή των ευρωεκλογών, οι δύο µο-
νοµάχοι του µικρού και αδιέξοδου δικοµµατισµού άνοιξαν τα τε-
λευταία προεκλογικά τους χαρτιά για τις εθνικές εκλογές.

Θα ρωτούσε κανείς: Μα, ευρωεκλογές δεν έχουµε; Ποιος νοι-
άζεται για την Ευρώπη; Εδώ είναι το πάπλωµα της εξουσίας.
Αυτό διακυβεύεται σε έναν αγώνα δρόµου χωρίς αρχές, χωρίς
όρια, χωρίς πολιτικό ήθος. Ο µεν ένας, σε αποδροµή Πρωθυ-
πουργός, θυµήθηκε τον παλιό και ξεπερασµένο εδώ και τέσσερα
χρόνια εαυτό του. Αποφάσισε να το παίξει υπερασπιστής των
φτωχών, κάτι σαν τον Ροµπέν των Δασών, για να αποφύγει την
πάνδηµη κατακραυγή για τον τρόπο που ασκεί την εξουσία, που
φτωχοποίησε περαιτέρω τον λαό, που διαχειρίστηκε την ανθρώ-
πινη εκατόµβη στο Μάτι, που συναλλάσσεται φανερά και απρο-
κάλυπτα πια µε τις καταραµένες ελίτ, απέναντι στις οποίες κα-
θηµερινά ξιφουλκεί. 

Ο δε άλλος, σε αναµονή επίδοξος Πρωθυπουργός, διάλεξε
την ώρα να φέρει στο επίκεντρο ένα πρόσωπο που συγκεντρώνει
επίσης την πάνδηµη κατακραυγή για την αδιανόητη και χωρίς κα-
νένα πολιτικό ήθος και σεβασµό συµπεριφορά του, θεωρώντας
εύκολο και αυταπόδεικτο στόχο την αυτονόητη και πολύχρονη
ταύτιση του Πρωθυπουργού µε τον «πολακισµό», όρος που
µπήκε πια στην καθηµερινή µας ζωή. Κρούει ανοικτές θύρες.

Εµείς είµαστε κατηγορηµατικοί. Και την πρόταση δυσπιστίας
θα ψηφίζαµε και την ψήφο εµπιστοσύνης καταψηφίζουµε. Γιατί
άραγε θα υπερψηφίζαµε την Κυβέρνηση; Για µια εθνική στρατη-
γική, που αντιµετωπίζει à la carte τα εθνικά θέµατα και τα εντάσ-
σει στην εσωτερική διαπάλη και τις προεκλογικές σκοπιµότητες;
Για µια αναπτυξιακή στρατηγική, που συντρίβει τον κορµό της
ανάπτυξης στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, µειώνει δραµατικά
τις δηµόσιες επενδύσεις και εχθρεύεται τις διαθρωτικές αλλα-
γές, που θα οδηγούσαν στην παραγωγική ανασυγκρότηση; Για
µια πολιτική, που το πιο σύγχρονο, το πιο παραγωγικό, το πιο
ενεργό δυναµικό της χώρας είτε το προλεταριοποιεί είτε το στέλ-
νει µετανάστη στο εξωτερικό; Για µια οικονοµική πολιτική, που
επιµένει στη λιτότητα, τη φορολογική λαίλαπα, τη µείωση των
κοινωνικών δαπανών και από το αιµατηρό πλεόνασµα καταφεύ-
γει σε πολιτική προεκλογικών παροχών, για να ρίξει στάχτη στα
µάτια; Για την πρακτική συστηµατικής χειραγώγησης των θε-
σµών; Για τους υποβολείς στη δικαιοσύνη; Για τη διάλυση της
αυτοδιοίκησης; Ή µήπως για την ταχύτητα που αλλάζει η όποια
σύµφυση πολιτικών και οικονοµικών συµφερόντων και µετατρέ-
πεται σε ένα «δικό µας καθεστώς»; Τέλος, για ποια ευρωπαϊκή
προοπτική και ποια προοδευτική στρατηγική, που µπορεί πει-
στικά να ξαναφέρει στην επιφάνεια το ευρωπαϊκό όραµα και να
έχει τη δύναµη να επιβάλει την αναγκαία νέα ευρωπαϊκή συν-
θήκη; Διότι αυτή έπρεπε να είναι σήµερα η συζήτηση στην ελλη-
νική πολιτική ζωή.

Επίσης, κύριοι συνάδελφοι, δεν θα ψηφίζαµε εναντίον του κ.
Πολάκη ως πρόσωπο ούτε ως πρόθεση ούτε ως χαρακτήρα ούτε
καν µόνο για την απαράδεκτη τελευταία δήλωσή του που τραυ-

µατίζει όσους διαθέτουν στοιχειώδη ανθρώπινη ευαισθησία. Στο
πρόσωπό του θα καταψηφίζαµε τον «πολακισµό». Με αυτόν ακρι-
βώς ταυτίστηκε, δυστυχώς, ο Πρωθυπουργός της χώρας.

Ποιος είναι αυτός ο «πολακισµός»; Αυτός που µετατρέπει σε
τοξική την πολιτική ζωή, αυτός που κατηγορεί συλλήβδην παρα-
τάξεις και κόµµατα, µετατρέποντας την ατοµική ευθύνη σε συλ-
λογική, ακραία πρακτική ολοκληρωτικής αντίληψης και νοοτρο-
πίας. Το ένοχο ΠΑΣΟΚ, αύριο ο ένοχος ΣΥΡΙΖΑ, χθες η ένοχη
Νέα Δηµοκρατία. Κόµµατα που ψηφίζονται από την µεγάλη πλει-
οψηφία του ελληνικού λαού κατά καιρούς συλλήβδην είναι
ένοχα, είναι υπόλογα απέναντι σε υπαρκτά και ανύπαρκτα σκάν-
δαλα ατοµικών, προφανώς, επιδιώξεων που υπάρχουν σε όλα τα
κόµµατα και σε όλες τις εποχές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Αυτός που ανασύρει υπαρκτά και ανύπαρκτα σκάνδαλα, που

εκβιάζει ή προδικάζει αποφάσεις της δικαιοσύνης, που κατα-
σκευάζει σκευωρίες εναντίον των αντιπάλων του, αυτός που µας
µετατρέπει όλους σε αυτή την Αίθουσα σε δικαστές, δικαστές
που δικάζουµε µαζί µε τους αντιπάλους µας την πολιτική, τη
χώρα, τη δηµοκρατία, την ίδια την ιστορία, που αφήνουµε τον
λαό έξω, µετέωρο, απογοητευµένο.

Χθες αναζήτησα από τον ηµερήσιο Τύπο πόσες υποθέσεις θα
µπορούσαν να διερευνηθούν ως σκάνδαλα της σηµερινής Κυ-
βέρνησης. Τρόµαξα, γιατί είναι υποθέσεις µε ονοµατεπώνυµο.
Σας λέω µόνο τον αριθµό: Δεκάξι.

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΕΥΗ) ΚΑΡΑΚΩΣΤΑ: Τον ηµερήσιο Τύπο!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ: Ακούστε µε. Δεν λέω ότι

είναι σκάνδαλα, κυρία µου. Μην ανησυχείτε.
Δεκάξι υποθέσεις µέτρησα. Και λοιπόν; Έρχεται σήµερα η Νέα

Δηµοκρατία -δικαιολογηµένα ή µη- και λέει ότι δεν πρέπει να πα-
ραγραφούν τα αδικήµατα. Προφανώς, δεν πρέπει να παραγρα-
φούν τα αδικήµατα. Προφανώς, θα πρέπει να ερευνήσει η δικαιο-
σύνη κάθε υπόθεση. Και εµείς το λέµε: Όλα στο φως.

Με ενδιαφέρει το κλίµα. Σκεφτείτε αυτό που πρόκειται να συµ-
βεί την εποµένη των εκλογών. Πάλι στην ίδια κρίσιµη κατάσταση
της χώρας, πάλι στο ίδιο αδιέξοδο θα αναζητούµε τους αθώους
και τους ένοχους, βρίζοντας ο ένας τον άλλο, όπως έγινε χθες
εδώ για προσωπικές υποθέσεις, που είναι ανάξιες του ύψους,
του διαµετρήµατος ενός Πρωθυπουργού και ενός Αρχηγού της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, που θέλει να κυβερνήσει τη χώρα.

Ρωτώ, λοιπόν: Πού πάµε; «Quo vadis?», που θα έλεγαν, για να
ανατρέξω πραγµατικά σε ένα ιστορικό βιβλίο.

Αυτό µε τροµάζει, αγαπητοί φίλοι και φίλες, πολύ περισσότερο
από οτιδήποτε άλλο συζητάµε σήµερα, γιατί η χώρα, έτσι και αλ-
λιώς, πρέπει να προχωρήσει, γιατί έτσι και αλλιώς τα κόµµατα
θα εναλλάσσονται στην εξουσία, γιατί και αλλιώς, κάποιοι που
σήµερα είναι µικροί, γίνονται µεγαλύτεροι και κάποιοι µικραίνουν.
Αυτό µου δίδαξαν τριάντα χρόνια κοινοβουλευτικής ζωής και πε-
νήντα χρόνια ουσιαστικά πολιτικού αγώνα. Αυτό µου δίδαξαν και
αυτό θα γίνει.

Το ερώτηµα που έρχεται στα χείλη του απλού πολίτη, αυτού
που παρακολουθεί εµβρόντητος συµπεριφορές και πρακτικές,
αυτού που είναι αµέτοχος στη φθηνή διαµάχη µε στόχο τις δη-
µοσκοπικές επιδόσεις, ούτε καν τις εκλογικές επιδόσεις πριν τις
ευρωεκλογές, είναι: ποιος νοιάζεται επιτέλους για την Ελλάδα,
την Ελλάδα, που χωρίς να διδάσκεται από το παρελθόν, καταδι-
κάζεται να ζει εν µέσω πολιτικών σκευωριών, αθέµιτων συναλλα-
γών και αγοραίας πολιτικής αντιπαράθεσης;

Ποιος νοιάζεται για την Ελλάδα που, ενώ ο λαός της φτωχο-
ποιείται δραµατικά, αναγκάζεται να ζει µε την παροχή γλίσχρων
παροχών και ανεπίδοτων υποσχέσεων, την Ελλάδα που σήµερα
νιώθει ξανά την απειλή να προβάλλει από τον επεκτακτικό ανα-
θεωρητισµό της Άγκυρας και δεν µπορεί να χαράξει µία σταθερή
πορεία προασπίζοντας τα εθνικά της συµφέροντα και δίκαια, την
Ελλάδα, που τελικά, πορεύεται χωρίς τιµονιέρη στο µέσο µίας
τρικυµίας που ξέσπασε ήδη στην περιοχή;

Η χώρα µε εσάς, κύριε Τσίπρα, στο τιµόνι της πηγαίνει από το
κακό στο χειρότερο. 

Ούτε µε εσάς, κύριε Μητσοτάκη, µπορεί να ελπίζει σε καλύτε-
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ρες µέρες. 
Χρειάζεται πολιτική ανατροπή, πριν ο τόπος µπει και σε νέες

περιπέτειες, που θα αποτρέψει να ζήσουµε ξανά τη χθεσινή εµ-
πειρία και που θα φέρει την Ελλάδα ξανά µπροστά, για να νιώ-
σουν ξανά ενωµένοι και αξιοπρεπείς οι Έλληνες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Η κ. Καρακώστα από
τον ΣΥΡΙΖΑ έχει τον λόγο.

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΕΥΗ) ΚΑΡΑΚΩΣΤΑ: Καληµέρα σε όλες και όλους
που βρίσκονται στην Αίθουσα, αλλά και σε όσους παρακολου-
θούν το κανάλι της Βουλής.

Βρισκόµαστε, δυο εβδοµάδες και λίγες µέρες πριν από τις ευ-
ρωεκλογές και τις εκλογές για την τοπική και περιφερειακή αυ-
τοδιοίκηση και αντί ο δηµόσιος διάλογος να αφορά την ενδυ-
νάµωση της δηµοκρατίας στην Ευρώπη ή τα θέµατα οικονοµίας,
µε τεράστια υποκρισία η Αξιωµατική Αντιπολίτευση -αλλά, εν
µέρει τουλάχιστον, την ακολουθεί και η λοιπή Αντιπολίτευση-
ανάγει σε κεντρικό θέµα της προεκλογικής περιόδου µια δηµόσια
δήλωση του Αναπληρωτή Υπουργού Υγείας, την οποία τεχνηέν-
τως, τα φίλα προσκείµενα στην Αντιπολίτευση Μέσα έχουν υπο-
κριτικά παραφράσει. 

Μία απλή ανάγνωση φτάνει, για να καταλάβει κανείς. Όµως, ο
διακαής σας πόθος της απαξίωσης του ηθικού πλεονεκτήµατος
της Αριστεράς, είναι ο βραχνάς που σας πνίγει. Η δήθεν µεγα-
λοθυµία περί ανθρωπιάς και αξιοσύνης, που ανέφερε ο Αρχηγός
σας κόντρα στον αυταρχισµό, είναι κυριολεκτικά για γέλια. Το
ίδιο το αναπηρικό κίνηµα γνωρίζει τον δικό σας αυταρχισµό,
ποιοι Υπουργοί περιέκοψαν οριζόντια τα εργαλεία αξιοπρέπειάς
τους κοιτάζοντας µόνο το κόστος, ποιος Αναπληρωτής Τοµεάρ-
χης Υγείας -επαναλαµβάνω, Υγείας- αµφισβήτησε το δικαίωµα,
ακόµη και να βγαίνουν από το σπίτι για εργασία.

Η πρόταση δυσπιστίας, που υποβάλετε είναι ο ορισµός του
αποπροσανατολισµού από την πολιτική ατζέντα των ηµερών.
Προτιµάτε να µη συζητήσουµε τα µείζονα ζητήµατα της κοινω-
νίας µας, τις δυνατότητες που έχουµε πλέον ως χώρα να επου-
λώσουµε πληγές που προκάλεσε η κρίση, την κρισιµότητα των
Ευρωεκλογών για την Ελλάδα και ολόκληρη την Ευρώπη, αλλά
προσπαθείτε να αποφύγετε τον διάλογο, που θα αποκαλύψει τη
φτώχεια των επιχειρηµάτων σας.

Όµως, µε την πρόταση περί ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρ-
νηση θα υποχρεωθείτε, κύριοι, να πάρετε θέση, όχι µόνο για την
πραγµατική πολιτική ατζέντα των ηµερών, αλλά κι αν είστε υπέρ
των θεσµοθετηµένων διαδικασιών για τις προσλήψεις που αίρουν
τις διακρίσεις υπέρ των ατόµων µε αναπηρία ή τις θεωρείτε
χάρες, που πρέπει να καταργηθούν.

Οι πολίτες, κυρίες και κύριοι, γνωρίζουν ποιοι έριξαν τον κα-
τώτατο µισθό, τον οποίον εµείς ανεβάσαµε, ποιοι εφηύραν τον
επαίσχυντο υποκατώτατο µισθό για τους νέους, τον οποίο εµείς
καταργήσαµε, ποιοι έφτασαν την ανεργία στο 28%, την οποία
εµείς ρίξαµε στο 18%, ποιοι έκοψαν την πρόσβαση των ανασφά-
λιστων στις δοµές περίθαλψης και υγείας και ποιοι επέτρεψαν
τη δωρεάν πρόσβαση δυόµισι εκατοµµυρίων ανασφάλιστων στο
δηµόσιο σύστηµα υγείας, αυτό που εµείς πραγµατικά σώσαµε
την τελευταία στιγµή από την ολική κατάρρευση, λόγω των σκαν-
δαλωδών πολιτικών σας µε υποθέσεις και πρακτικές, που σήµερα
απασχολούν πλέον και την τακτική δικαιοσύνη.

Οι πολίτες γνωρίζουν ποιοι είναι υπεύθυνοι για την χρεοκοπία
της χώρας, ποιοι λεηλάτησαν τα δηµόσια ταµεία, ποιοι τους έβα-
λαν στα µνηµόνια. Θυµούνται τη γενικευµένη απαξίωση της
χώρας παγκοσµίως, ενώ τώρα αντιλαµβάνονται -χωρίς, βέβαια,
να είναι τέλεια τα πράγµατα- τον αναβαθµισµένο ρόλο της στα
Βαλκάνια και στην Ευρώπη και ακούν τους διεθνείς οίκους αξιο-
λόγησης να αναβαθµίζουν διαρκώς τη χώρα µας.

Οι πολίτες γνωρίζουν πως η Κυβέρνησή µας απευθύνεται στη
µεγάλη κοινωνική πλειοψηφία και στηρίζει τους χαµηλόµισθους
και τους χαµηλοσυνταξιούχους, τη µεσαία τάξη και τα µεσαία ει-
σοδήµατα, αυτούς που επλήγησαν περισσότερο από την κρίση.
Αυτούς θέλουµε να ελαφρύνουµε. Γι’ αυτούς καταφέραµε να κα-
ταργήσουµε το µέτρο της περικοπής των συντάξεων. Γι’ αυτούς
φροντίζουµε και τώρα, ώστε οι θετικές επιδόσεις της οικονοµίας

να γίνουν µόνιµα µέτρα στήριξης του εισοδήµατος και της απα-
σχόλησης.

Κι ενώ εµείς, µετά από συστηµατική εργασία, φέραµε το νο-
µοσχέδιο µε τη ρύθµιση των εκατόν είκοσι δόσεων για τις οφει-
λές, που συζητιέται ήδη στις Επιτροπές της Βουλής, ενώ
επαναφέρουµε το ποσοστό αναπλήρωσης στις συντάξεις χη-
ρείας χωρίς όρια ηλικίας, ενώ ανακοινώνουµε την άµεση µείωση
του ΦΠΑ σε τρόφιµα, εστίαση, ενέργεια, την άµεση παροχή µό-
νιµης δέκατης τρίτης σύνταξης και τα υπόλοιπα θετικά φορολο-
γικά µέτρα, που έρχονται και ενώ οι οικονοµικές προβλέψεις της
Κοµισιόν µιλούν για τη δυναµική ανάκαµψη της ελληνικής οικο-
νοµίας, που επιτρέπει όµως και µε τη µη περικοπή των συντά-
ξεων τη διατήρηση και του αφορολόγητου, έφτασε η στιγµή να
ερωτηθεί η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, γιατί οι πολίτες οφείλουν
να γνωρίζουν, τη θέση σας για την κατάργηση του δώρου Χρι-
στουγέννων, του κοινωνικού µερίσµατος, του επιδόµατος ανερ-
γίας, τη θέση σας για τον περιορισµό προσλήψεων, τις απολύ-
σεις απόλυσης συµβασιούχων, την κατάργηση των συλλογικών
διαπραγµατεύσεων, τη θέση σας για το οκτάωρο και τις ευέλι-
κτες µορφές απασχόλησης.

Ρωτάµε αν θα εφαρµόσετε τα ψηφισµένα, µέτρα αν γίνετε
ποτέ κυβέρνηση. Ο Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας στον ΑΝΤ1
δήλωσε πως σ’ αυτήν την εποχή δεν υπάρχει δυνατότητα για δέ-
κατη τρίτη σύνταξη και ήταν κατηγορηµατικός. Στέλεχός σας
στην ΕΡΤ1 δήλωσε πως δεν δεσµεύεται για τίποτα από τα παρα-
πάνω.

Φαίνεται πως οι µόνες δεσµεύσεις του κόµµατός σας είναι οι
δεσµεύσεις µε τη διαπλοκή, µε τις µίζες της «SIEMENS», µε τη
«NOVARTIS», µε τα «δανεικά κι αγύριστα» των τραπεζών, µε τα
χρέη του «ΚΗΡΥΚΑ», µε το πρόσφατα εµφανισθέν χρέος των 150
χιλιάδων ευρώ από το Ταµείο των Δηµοσιογράφων, µε τον κοινό
µε το «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ» off shore χρηµατοδότη.

Δραπετεύετε, κύριοι. Αντί να συζητούµε περί δικαιοσύνης, ισό-
τητας, δηµοκρατίας, περί ενός προοδευτικού οικονοµικού µετα-
σχηµατισµού στην Ευρώπη, για καινοτόµες και «πράσινες» λύ-
σεις σε µια κοινωνική και αλληλέγγυα Ευρώπη, µιλάτε για δήθεν
προσβλητικές συµπεριφορές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπά το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Απέναντι στις ψεύτικες ειδήσεις, στα ρεπορτάζ, που ρίχνουν

τα φώτα στις διαµαρτυρίες ατόµων, που µετριούνται στα δά-
χτυλα του ενός χεριού, στους πηχυαίους τίτλους περί αποδοκι-
µασιών, εµείς αντιπαραθέτουµε τις πραγµατικές εικόνες των
ανοικτών συγκεντρώσεών µας σε όλη την Ελλάδα, την υποδοχή
που επιφυλάσσει ο κόσµος στον Πρωθυπουργό, όπου και να πη-
γαίνει, από την Κρήτη µέχρι τη Θράκη, εκεί που είδαµε ολόκληρο
χωριό να τον υποδέχεται, να τον αγκαλιάζει µε ενθουσιασµό, χρι-
στιανοί και µουσουλµάνοι. Είδαµε τον Πρωθυπουργό να µιλά
κόντρα στα στερεότυπα µε τον ξεχασµένο Ροµά και τον Ποµάκο.

Όµως, επειδή δεν µπορείτε να ζήσετε αυτές τις πρωτόγνωρες
αντιδράσεις των κατοίκων, κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, δηµιουργήσατε -σύµφωνοι πάντα µε τους κατασκευαστές
ειδήσεων ολιγάρχες και µιντιάρχες φίλους σας- τον δικό σας
ψεύτικο «ΠΟ.ΜΑ.ΚΟ» από τα αρχικά «Πολάκης, Μάτι, Κότερο». 

Μ’ αυτό το ψέµα θα πορευτείτε, δυστυχώς, αλλά και µ’ αυτό
θα καταλήξετε ευτυχώς για όλη την Ελλάδα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής των
Ελλήνων, σαράντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και πέντε συνο-
δοί εκπαιδευτικοί τους, από το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Άρτας και το
Δηµοτικό Σχολείο Αρµενοπαίδων Νίκαιας. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει η κ. Σκούφα από το ΣΥΡΙΖΑ.
ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ ΣΚΟΥΦΑ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το
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άρθρο 25 του ελληνικού Συντάγµατος η Αρχή του Κοινωνικού
Κράτους Δικαίου τίθεται υπό την εγγύηση του ίδιου του Κρά-
τους. Αυτό σηµαίνει πως σκοπός και ταυτόχρονα υποχρέωση
κάθε ευνοµούµενης και δίκαιης πολιτείας πρέπει να είναι η καλά
σχεδιασµένη δόµηση κοινωνικού κράτους.

Εχθές παρακολουθήσαµε επί µία ώρα τον λαλίστατο Πρόεδρο
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ. Μητσοτάκη. Επί µία ώρα κα-
ταµέτρησα τρεις λέξεις επί κοινωνικού κράτους. Ξέρετε γιατί δεν
µας ανέπτυξε το πρόγραµµα της Νέας Δηµοκρατίας για το κοι-
νωνικό κράτος; Διότι «νεοφιλελευθερισµός» και «κοινωνικό κρά-
τος» είναι έννοιες τελείως ασύµβατες.

Η Κυβέρνηση, από την πρώτη στιγµή, αντιθέτως, που ανέλαβε
το τιµόνι της χώρας ξεδίπλωσε το σχεδιασµό της κοινωνικής πο-
λιτικής της και εφάρµοσε µία καλά στοχευµένη ενίσχυση του κοι-
νωνικού κράτους στην πραγµατικότητα του διαλυµένου και
ανύπαρκτου κοινωνικού κράτους που παραλάβαµε. Έτσι, µέσα
σε τέσσερα δύσκολα χρόνια αυξήθηκε κατά 408% ο προϋπολο-
γισµός για την πρόνοια. Το 2015 παραλάβαµε προϋπολογισµό
790 εκατοµµύρια ευρώ. Ο προϋπολογισµός για το 2019 φτάνει
τα 3,225 δισεκατοµµύρια ευρώ. Δηµιουργούµε ένα προνοιακό
µοντέλο και ένα κοινωνικό κράτος για άλλους µε οριζόντιες δρά-
σεις, όχι µόνο για ευάλωτους, αλλά και για τα µεσαία στρώµατα.

Συγκεκριµένα, κάνω µία πολύ αυστηρή επιλογή δράσεων της
Κυβέρνησης, γιατί ο χρόνος δεν φτάνει για να αναπτύξω όλη την
κοινωνική βεντάλια. Θα χρειαζόµουν, όχι µόνο µία ώρα σαν τον
κ. Μητσοτάκη, που δεν µας είπε λέξη, όχι µόνο για το κοινωνικό
πρόγραµµα της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά γενικότερα για το πρό-
γραµµα. Έτσι, η συγκεκριµένη Κυβέρνηση, όσον αφορά τα οικο-
γενειακά επιδόµατα από οκτακόσιες χιλιάδες οικογένειες και 650
εκατοµµύρια ευρώ προϋπολογισµένα για το 2015, το 2018 πήραν
το οικογενειακό επίδοµα εννιακόσιες χιλιάδες οικογένειες και ένα
εκατοµµύριο εξακόσιες χιλιάδες παιδιά και ο προϋπολογισµός
ήταν 1,1 δισεκατοµµύρια ευρώ. 

Δώσαµε και δίνουµε σχολικά γεύµατα. Πλέον, µοιράζονται
εκατόν πενήντα τρεις χιλιάδες καθηµερινά ζεστά γεύµατα σε
σχεδόν χίλια σχολεία. Ο προϋπολογισµός είναι 50 εκατοµµύρια
ευρώ. Του χρόνου ο στόχος είναι για τριακόσιες χιλιάδες σχολικά
γεύµατα και την µεθεπόµενη χρονιά για εξακόσιες χιλιάδες γεύ-
µατα θα δίνονται σε όλα τα δηµοτικά σχολεία της χώρας, εφόσον
βέβαια εξακολουθήσει η συγκεκριµένη Κυβέρνηση, ο ΣΥΡΙΖΑ, να
είναι στο τιµόνι.

Ακούµε πού και πού, αραιά και πού ή συχνά για τους βρεφο-
νηπιακούς σταθµούς. Ο κ. Μητσοτάκης είπε ότι θα δώσει έναντι
ένα διχίλιαρο. Και θέλουµε να ρωτήσουµε τον κ. Μητσοτάκη και
όλα τα µέλη της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης: αλήθεια τόσο πολύ
ενδιαφέρεστε για το παιδί, όταν εµείς, ως Κυβέρνηση παραλά-
βαµε εβδοµήντα εννέα χιλιάδες voucher, συνολικού προϋπολο-
γισµού 172 εκατοµµυρίων ευρώ, ενώ αυτή την χρονιά το 2019
δώσαµε εκατόν είκοσι επτά χιλιάδες voucher και 236 εκατοµµύ-
ρια ευρώ, όχι από το ΕΣΠΑ, αλλά από τον κρατικό προϋπολογι-
σµό; Δηλαδή, είχαµε µία αύξηση του 60% περαιτέρω.

Θεσµοθετήσαµε και ιδρύσαµε τον Ενιαίο Φορέα Απονοµής
Επιδοµάτων, τον ΟΠΕΚΑ, για ποιον λόγο; Για να δίνονται όλα τα
επιδόµατα την ίδια ηµέρα, κάθε µήνα και να µην περιµένουν ούτε
οι ανάπηροι ούτε οι λοιπές ευάλωτες κοινωνικά οµάδες, πότε θα
δοθεί το επίδοµα γινόµενοι έρµαια διαφόρων κρατικών, δηµοτι-
κών φορέων και της ρουσφετολογικής λογικής.

Όσον αφορά το θεµελιώδες, αναφαίρετο και συνταγµατικά κα-
τοχυρωµένο δικαίωµα στη στέγη, ψηφίσαµε την τροπολογία για
την προστασία της πρώτης κατοικίας. Επιπλέον, 500 εκατοµµύ-
ρια ευρώ θα διατεθούν φέτος για επίδοµα στέγης και επίδοµα
«κόκκινου» στεγαστικού δανείου. Οι ωφελούµενοι θα είναι ένα
εκατοµµύριο εκατόν εβδοµήντα χιλιάδες συµπολίτες µας. 

Για τους ΑΜΕΑ, γιατί αυτό ήταν το έναυσµα. Διότι, αν θέλετε,
σε αντίθεση µε αυτό που διατυπώθηκε από τον υποψήφιο Ευρω-
βουλευτή σας -ο οποίος δεν εξέφρασε κατά τη γνώµη µου προ-
σωπική άποψη, εξέφρασε τον πυρήνα της πολιτικής σας για τα
ΑΜΕΑ και για το κοινωνικό κράτος, όταν είπε ότι δεν θέλει προ-
νόµια, δεν θέλει επιδόµατα, αλλά διεκδικεί επί ίσοις όροις- σε αν-
τίθεση µε αυτήν την πολιτική, εµείς πιστεύουµε ότι και οι ανά-
πηροι θα πρέπει να ενισχύονται µε θετικές διακρίσεις, προκειµέ-

νου να φτάσουν στις ίσες ευκαιρίες. Είναι αιτήµατα του αναπη-
ρικού κινήµατος επί χρόνια, που αυτή η Κυβέρνηση έρχεται και
υλοποιεί, όπως για παράδειγµα το ποσοστό 15% για τα άτοµα
µε αναπηρία και τους συγγενείς τους, όσον αφορά τις προσλή-
ψεις στο δηµόσιο και ευρύτερο δηµόσιο τοµέα.

Το 2017 ψηφίσαµε νόµο, υλοποιούµε βήµα το βήµα τη Σύµ-
βαση των Ηνωµένων Εθνών για τα δικαιώµατα των ατόµων µε
αναπηρίες. Βάσει αυτού του νόµου συγκροτήθηκε συντονιστικός
µηχανισµός για την αναπηρία. Ορίστηκε συγκεκριµένο πρόσωπο,
σε κάθε Υπουργείο, προκειµένου ακριβώς το κυβερνητικό και νο-
µοθετικό έργο να υλοποιείται σεβόµενο σε κάθε άρθρο, σε κάθε
νόµο τα δικαιώµατα των ατόµων µε αναπηρία και τις υποχρεώ-
σεις της πολιτείας απέναντι στους συγκεκριµένους συνανθρώ-
πους µας.

Δηµιουργήσαµε τον Ηλεκτρονικό Φάκελο Αναπηρίας που τι
κάνει; Εφαρµόζεται ήδη πιλοτικά στην Αττική γλιτώνοντας, απε-
λευθερώνοντας τους αναπήρους από την ταλαιπωρία, από τη
γραφειοκρατία, από τα ρουσφέτια, από τα 46 ευρώ που δίνανε
µέχρι τώρα στα ΚΕΠΑ. Για πρώτη φορά -αν είναι δυνατόν- κυρίες
και κύριοι -είναι εκκωφαντικό αυτό το γεγονός- βάσει του νόµου
του 2017 υποχρεούται η ΕΛΣΤΑΤ να συγκεντρώσει στατιστικά
στοιχεία για τους ανάπηρους, γιατί µέχρι σήµερα η χώρα µας
δεν είχε επίσηµα στατιστικά στοιχεία για την αναπηρία, δεν ξέ-
ραµε πόσοι ανάπηροι κρύβονται µέσα στα σπίτια, στα χωριά,
στην περιφέρεια. Η ελληνική πολιτεία -σας το ξαναλέω- µέχρι
τώρα δεν έχει επίσηµα στατιστικά στοιχεία για την αναπηρία,
στοιχεία που είναι απαραίτητα για το σχεδιασµό και την εφαρ-
µογή συγκεκριµένων πολιτικών. Για τις ασθένειες, που δίνονται
επ’ αόριστον και εφ’ όρου ζωής επικαιροποίησαµε τον ενιαίο πί-
νακα προσδιορισµού ποσοστών αναπηρίας από σαράντα τρείς,
που τις είχατε για δεκαετίες και τις κάναµε εκατόν σαράντα τέσ-
σερις.

Σε δύο τελευταία προγράµµατα θέλω να αναφερθώ, για να
γνωρίζουν περισσότερο οι συµπολίτες που µας ακούνε. Το
Υπουργείο Εσωτερικών, βάσει του προγράµµατος «Φιλόδηµος»
εξέδωσε αυτές τις ηµέρες πρόσκληση προς τους δήµους της
χώρας. Περιµένουµε να ανταποκριθούν οι δήµοι. Διότι, κυρίες
και κύριοι, µέχρι σήµερα επτά χιλιάδες τριακόσια σχολεία της
χώρας µας δεν διαθέτουν ράµπα. Εννέα χιλιάδες εννιακόσια σχο-
λεία δεν έχουνε τουαλέτες για ΑΜΕΑ. Και αυτή η πρόσκληση που
βγήκε από το Υπουργείο Εσωτερικών και το πρόγραµµα «Φιλό-
δηµος» ανέρχεται σε 35 εκατοµµύρια ευρώ.

Ανοίγουµε κλειστές και ανενεργές για χρόνια κατασκηνώσεις.
Στη Λεπτοκαρυά Πιερίας, από την οποία κατάγοµαι, ποιοι φιλο-
ξενούνται σε αυτές τις κατασκηνώσεις; Δεκατρείς χιλιάδες συµ-
πολίτες µας ΑΜΕΑ και µη, δίπλα στη θάλασσα, µέσα στη φύση,
µε δηµιουργική απασχόληση, υποστηριζόµενες αυτές οι κατα-
σκηνώσεις από τα κέντρα κοινωνικής πρόνοιας, που εµείς θέ-
λουµε να ενισχύσουµε σε προσωπικό.

Για τις ράµπες, που καµώνονται διάφοροι δήµαρχοι και περι-
φερειάρχες ότι βάζουν ράµπες, πολύ καλά κάνουν και τις βά-
ζουν. Πού τα βρίσκουν τα λεφτά; Τα λεφτά τα βρίσκουν από τη
συγκεκριµένη Κυβέρνηση, όταν για παράδειγµα, στο συγκεκρι-
µένο πρόγραµµα δίνουµε 15 εκατοµµύρια ευρώ για φέτος,
ούτως ώστε να µην υπάρχει κανένας συµπολίτης ΑΜΕΑ που να
µην απολαύσει το αγαθό που απολαµβάνουµε όλοι µας, το κο-
λύµπι στη θάλασσα στις καλοκαιρινές διακοπές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Θέλω να τελειώσω µε γενικά πολιτικά συµπεράσµατα, χωρίς
να αναφερθώ στην αύξηση του κατώτατου µισθού στα 650 ευρώ.
Μας λέτε ότι οι µισθοί είναι 300 ευρώ και κάτι. Το ξέρετε ότι εί-
µαστε η πρώτη Κυβέρνηση που ενισχύσαµε το Σώµα Επιθεώρη-
σης Εργασίας; Διαλέξτε τι θα κάνετε. Θα καταγγέλλετε τους
ελέγχους από το ΣΕΠΕ ή θα καταγγέλλετε τους κατώτατους µι-
σθούς;

Εµείς, κυρίες και κύριοι, διαφέρουµε τελείως ριζικά απ’ αυτό
που, ο εκλεκτός της Νέας Δηµοκρατίας για την Προεδρία της
Κοµισιόν, ο κ. Βέµπερ, είπε, όταν χαρακτήρισε τα µέτρα που
εξήγγειλε προχθές ο Πρωθυπουργός, ως ανεύθυνες οικονοµικά
αποφάσεις. Ανεύθυνες, γιατί υπεύθυνη πολιτική για εσάς και για
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τον νεοφιλελευθερισµό είναι να µην παίρνει τίποτα το πλήθος,
τίποτα η ευρεία πλειοψηφία και να τα παίρνουν όλα οι έχοντες
και κατέχοντες. 

Για όλους αυτούς τους λόγους, αλλά και για πάρα πολλούς
περισσότερους, στηρίζουµε τη συγκεκριµένη Κυβέρνηση. Κα-
λούµε τον ελληνικό λαό να στηρίξει τον ΣΥΡΙΖΑ και την προοδευ-
τική παράταξη στο ευρωψηφοδέλτιο, για να µην έχουµε λιτό-
τητα, για να έχουµε περισσότερα δικαιώµατα, περισσότερο κοι-
νωνικό κράτος στην Ευρώπη και θα ζητήσουµε την ψήφο και την
εµπιστοσύνη του ελληνικού λαού στις εθνικές εκλογές τον Οκτώ-
βρη.

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ο κ. Κασιδιάρης από
τη Χρυσή Αυγή έχει τον λόγο.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Η συζήτηση ξεκίνησε µε την πρωτοβου-
λία της Νέας Δηµοκρατίας να κάνει πρόταση µοµφής για τον Πο-
λάκη. Δεν κάνει µοµφή για τη Μακεδονία, δεν κάνει µοµφή για
την προδοσία της πατρίδας, κάνει µοµφή για τις αθλιότητες και
τις γραφικότητες του Πολάκη.

Οι Πρέσπες και η κατάπτυστη Συµφωνία των Πρεσπών ήταν
συνταγµατική για την Νέα Δηµοκρατία. Όλος ο εθνοµηδενισµός
του ΣΥΡΙΖΑ ήταν συνταγµατικός και όταν η Χρυσή Αυγή έκανε
πρόταση και ένσταση αντισυνταγµατικότητος για τις Πρέσπες
και για την εκχώρηση του ονόµατος της Μακεδονίας, η Νέα Δη-
µοκρατία τότε συντάχθηκε µε τον Τσίπρα και όλη η πτέρυγα του
ΣΥΡΙΖΑ χειροκρόταγε τον Δένδια, αποθέωνε τον Κοινοβουλευ-
τικό Εκπρόσωπο της Νέας Δηµοκρατίας, γιατί είστε µαζί, είστε
ενωµένοι στην καταστροφή της Ελλάδος. 

Όπως είπε και ο Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας, θα σεβα-
στεί την κατάπτυστη αντεθνική Συµφωνία των Πρεσπών. Θα τη
σεβαστεί! Ε, λοιπόν, όχι, υπάρχει ένας ολόκληρος λαός, που δεν
σέβεται την εθνική µειοδοσία! Υπάρχει η Χρυσή Αυγή, η οποία
θα καταργήσει αυτό το αίσχος, θα καταργήσει την εκχώρηση του
ονόµατος της Μακεδονίας µας στα Σκόπια. 

Είστε µαζί, λοιπόν, σε πάρα πολλά εθνοµηδενιστικά. Είστε µαζί
στην απόδοση ιθαγένειας, άνευ όρων σε όσους λαθροµετανά-
στες µπαίνουν στην Ελλάδα. Μαζί ψηφίσατε Νέα Δηµοκρατία και
ΣΥΡΙΖΑ την τροπολογία Μουζάλα. 

Μαζί στα hotspots. Ο εκλεκτός της Νέας Δηµοκρατίας για τον
Δήµο της Αθήνας, ο Μπακογιάννης, είναι από τους πρώτους πε-
ριφερειάρχες, που εγκατέστησαν hotspot και µάλιστα, σ’ έναν
χώρο ιστορικό, στις αιώνιες Θερµοπύλες, να στεγάζονται δη-
λαδή λαθροµετανάστες δίπλα στο µνηµείο του µεγάλου βασιλέα
Λεωνίδα. 

Είστε µαζί Τσίπρας και Μητσοτάκης στην καταστροφή της ελ-
ληνικής οικονοµίας. Μαζί ψηφίσατε το τρίτο µνηµόνιο τον Αύγου-
στο του 2015. Μαζί αποδέχεστε και προωθείτε την εκχώρηση του
εθνικού πλούτου της Ελλάδος σε ξένα χέρια. Μαζί ΣΥΡΙΖΑ και
Νέα Δηµοκρατία λέτε «όχι» στην ανακήρυξη της Ελληνικής Απο-
κλειστικής Οικονοµικής Ζώνης, για την οποία η Χρυσή Αυγή
πρώτη από το 2012 µέσα στη Βουλή των Ελλήνων κατέθεσε πρό-
ταση νόµου για την αναγνώριση της ελληνικής ΑΟΖ και εν συνε-
χεία, για την εκµετάλλευση των ελληνικών κοιτασµάτων του
φυσικού αερίου, των πλουτοπαραγωγικών µας πηγών, που θα
µας έκανε κυρίαρχη δύναµη στην Ανατολική Μεσόγειο, που θα
µας έκανε µια µεγάλη δύναµη οικονοµικά και αµυντικά. 

Λέτε «όχι» και ενωµένοι ανοίγετε τον δρόµο στους Τούρκους.
Ενωµένοι στην Ευρωβουλή ψηφίσατε και είπατε «ναι» στο να
προχωρήσει η Τουρκία στην Ευρώπη, την ίδια ώρα που πατάνε
την Κύπρο, την ίδια ώρα που προκαλούν στο  Αιγαίο, την ίδια
ώρα που οι Τούρκοι έχουν ξεφύγει κυριολεκτικά και καταπατούν
τα εθνικά µας δίκαια.

Είχα δώσει µια λύση, γι’ αυτά τα οποία συζητούνται σήµερα,
για τα γεωτρύπανα της Τουρκίας, που κυκλοφορούν ανενόχλητα
στις ελληνικές θάλασσες. Είχα κάνει µια πρόταση για το µείζον
ζήτηµα του Κυπριακού σε µια Επιτροπή Εθνικής Άµυνας και είχα
πει ότι πρέπει η Ελλάδα να εγκαταστήσει ισχυρές αεροναυτικές
δυνάµεις στην Κύπρο, να έχουµε φρεγάτες στην Κύπρο, να
έχουµε ελληνικά Mirage 2000-5 στο Αεροδρόµιο της Πάφου, που
µε πυραύλους Cruise και τους πυραύλους Scalp µπορούν να

πλήττουν σε µακρά ακτίνα µέσα στην Τουρκία. Έτσι θα είχαν
λυθεί όλα τα προβλήµατα και δεν θα έκαναν σήµερα βόλτες οι
Τούρκοι να αλωνίζουν µέσα στην Ελληνική και στην Κυπριακή
Αποκλειστική Οικονοµική Ζώνη.

Εκεί, λοιπόν, µαζί ψήφισαν και οι συριζαίοι και οι νεοδηµοκρά-
τες να µου επιβληθεί πρόστιµο για την τότε παρέµβασή µου,
επειδή είχα καταγγείλει αυτούς που έχουν εκλεγεί βουλευτές
εδώ µέσα και µπαινοβγαίνουν στο τουρκικό προξενείο.

Είστε µαζί στην ισλαµοποίηση της Ελλάδος. Μαζί ψηφίσατε
όλοι οι νεοδηµοκράτες και όλοι οι συριζαίοι να δηµιουργηθεί ισ-
λαµικό τέµενος στην πρωτεύουσα των Ελλήνων, στην Αθήνα, στο
λίκνο του παγκόσµιου πολιτισµού. Ψηφίσατε κάτω από τη σκιά
της Ακρόπολης να δηµιουργηθεί ισλαµικό τέµενος και ξεχάσατε
τους χιλιάδες αγωνιστές και τους ήρωες που θυσιάστηκαν, για
να φύγουν τα τεµένη, τα τζαµιά και το ισλάµ από την πατρίδα
µας.

Είστε µαζί σε όλους τους τοµείς. Είστε µαζί και στην ποδηγέ-
τηση της δικαιοσύνης. Τολµάτε να µιλάτε για δικαιοσύνη, όταν ο
Εισαγγελέας Πρωτοδικών έχει στείλει αίτηµα εδώ στη Βουλή να
ασκηθεί δίωξη και να διερευνηθούν οι ποινικές ευθύνες του
πρώην Πρωθυπουργού Σαµαρά για παράνοµες παρεµβάσεις στη
δικαιοσύνη, που οδήγησαν την Κοινοβουλευτική Οµάδα της Χρυ-
σής Αυγής στη φυλακή. Το ζητά ο εισαγγελέας και ο Τσίπρας µε
την πλειοψηφία του λέει «όχι», για να καλύψει τη Νέα Δηµοκρα-
τία. Αυτά τα χατίρια τους κάνει ο Τσίπρας και γι’ αυτό και δεν
βλέπουµε καµµία αντίδραση στα ουσιώδη ζητήµατα, στα εθνικά
θέµατα, παρά µόνο αντιδράσεις για τα µάτια του κόσµου και κο-
κοροµαχίες στο Κοινοβούλιο για τον Πολάκη και τις γραφικότη-
τές του.

Στο ζήτηµα της δίωξης της Χρυσής Αυγής, πάνω απ’ όλα, είστε
ενωµένοι. Ψηφίσατε την κατάργηση της χρηµατοδότησης της
Χρυσής Αυγής, ένα αντισυνταγµατικό µέτρο. Και όµως, εµείς συ-
νεχίζουµε, κάνουµε τον αγώνα µας χωρίς κρατικό χρήµα και
έχουµε αποδείξει ότι τα κόµµατα δεν χρειάζονται κρατικό χρήµα,
για να λειτουργήσουν, την ίδια ώρα που Νέα Δηµοκρατία και
ΠΑΣΟΚ χρωστούν πάνω από 400 εκατοµµύρια. Τα πληρώνει ο
ελληνικός λαός µε τις ανακεφαλαιοποιήσεις των τραπεζών και
τα µνηµόνια και ο ΣΥΡΙΖΑ ψηφίζει νόµο να είναι ακατάσχετη η
κρατική χρηµατοδότηση. 

Όταν έρθουµε στα πράγµατα –γιατί αυτός είναι ο λόγος που
µας πολεµάτε- αυτός ο νόµος θα καταργηθεί και τότε όποιοι
χρωστάνε, ΠΑΣΟΚ, Νέα Δηµοκρατία, όποιο κόµµα χρωστά, θα
µπαίνει µέσα ο κλητήρας και θα τους σηκώνει τα γραφεία, τους
τοίχους, τις καρέκλες, τα τραπέζια, όπως κάνετε µε κάθε Έλληνα
πολίτη που για 50 ευρώ χρέος τον κλείνετε φυλακή.

Είστε µαζί στα κότερα και στα ελικόπτερα της πλουτοκρατίας.
Ο Τσίπρας κάνει τις βόλτες του µε το κότερο του Παναγόπουλου.
Ο Μητσοτάκης κάνει τις βόλτες του µε το ελικόπτερο του Κυρια-
κού. Είστε µαζί τα εκλεκτά παιδιά της πλουτοκρατίας. Γι’ αυτό
σας έχουν «πρώτη µούρη» στα κανάλια τους και κάθε µέρα βλέ-
πουµε αυτήν την αθλιότητα του ανθελληνισµού να προωθείται
από τα διαπλεκόµενα κανάλια. 

Πρωτίστως –και µε αυτό το θέµα θα κλείσω- είστε ενωµένοι σε
µια πολύ κρίσιµη µάχη που πρόκειται να δοθεί τις προσεχείς ηµέ-
ρες. Στην µάχη που δίνει η Χρυσή Αυγή, για να κρατηθεί η Αθήνα,
η πρωτεύουσα των Ελλήνων, ελληνική. Βλέπουµε τα debates,
όπως έγινε χθες στο τουρκοκάναλο του Αλαφούζου, που λει-
τουργεί µε τουρκικά κεφάλαια του Ερντογάν, που έκαναν debate
και πήγαν συριζαίοι, νεοδηµοκράτες, κουκουέδες, υποψήφιοι του
ΠΑΣΟΚ και είπατε όλοι µαζί ενωµένοι ότι πρέπει να αποκλείσετε
τη Χρυσή Αυγή. 

Το έχει πει και ο Μπακογιάννης, όταν τον ρώτησε η Έλλη Στάη,
ότι στον δεύτερο γύρο, αντιµέτωποι µε τη Χρυσή Αυγή, θα είναι
όλοι ενωµένοι. Έχει πει, µάλιστα, «θα δώσουµε όλοι µαζί τη µάχη
στον δρόµο ενάντια στη Χρυσή Αυγή στον δεύτερο γύρο των δη-
µοτικών εκλογών για τον Δήµο της Αθήνας».

Σε αυτήν τη µάχη θα είµαστε και εµείς παρόντες εναντίον όλων
και αυτή η µάχη θα είναι νικηφόρα. Το χρωστάµε αυτό στις γενιές
που έρχονται, αλλά και σε αυτούς που έφυγαν. Το χρωστάµε
στον Νίκο τον Μουστάκα, το παιδί που δολοφονήθηκε στου Φι-
λοπάππου από αλλοδαπούς εγκληµατίες. Το χρωστάµε σε όλους
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αυτούς τους Έλληνες, που καθηµερινά δεινοπαθούν στο κέντρο
της Αθήνας από την εγκληµατικότητα και τη λαθροµετανά-
στευση. 

Θα είµαστε παρόντες στη µάχη, παρόντες εναντίον όλων. Το
ξέρουµε πως θα είστε ενωµένοι. Γι’ αυτό, όµως, επειδή απέναντί
σας εµείς θα έχουµε στο πλευρό µας τον ελληνικό λαό, στο
τέλος θα είµαστε νικητές.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Η κ. Κεραµέως έχει
τον λόγο.

ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε µία φυσιολογική χώρα η ση-

µερινή συζήτηση δεν θα πραγµατοποιείτο ποτέ. Και δεν θα πραγ-
µατοποιείτο ποτέ γιατί αν ένας Υπουργός οποιασδήποτε κυβέρ-
νησης είχε εξαπολύσει τέτοια σφοδρή, αήθη επίθεση εναντίον
ατόµου µε αναπηρία, ή θα είχε παραιτηθεί ή θα είχε αποπεµφθεί
παραδειγµατικά το ίδιο λεπτό. Εµείς, όµως, βρισκόµαστε στην
Ελλάδα µε Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ. Και εδώ, αντί ο Πρωθυπουργός
να αποπέµψει τον εν λόγω Υπουργό, επέλεξε να κάνει δύο πράγ-
µατα: Πρώτον, επέλεξε να του παράσχει πλήρη κάλυψη, να δι-
καιολογήσει τη δήλωσή του αυτή. Και να κάνει, εν συνεχεία, και
διακοπές µαζί του, ως επιβράβευση αυτής της δήλωσης και άρα
της συµπεριφοράς του. Και δεύτερον και πιο σοβαρό ακόµα: Ο
Πρωθυπουργός επέλεξε να µετατρέψει  την πρόταση δυσπιστίας
κατά ενός Υπουργού του σε ψήφο εµπιστοσύνης υπέρ όλης της
Κυβέρνησης. Περνάει, λοιπόν, έτσι ξεκάθαρα ένα µήνυµα: «Εφό-
σον τα βάζετε µε τον Παύλο Πολάκη, τα βάζετε µε όλους µας».
Το µήνυµα είναι ότι είµαστε όλοι Πολάκηδες. Όλοι όµοιοι. Όλοι
ίσοι, µε το βλέµµα προς τα κάτω. Γιατί αυτό είναι το κυρίαρχο
αξιακό δόγµα αυτής της Κυβέρνησης. Αυτό πρεσβεύει και αυτό
θέλει να εφαρµόσει σε όλη την κοινωνία. Θέλει να δηµιουργήσει
µια κοινωνία φαύλων, µια κοινωνία της ήσσονος προσπάθειας,
µια κοινωνία της ισοπέδωσης, µια κοινωνία του µίσους και του
διχασµού, µια κοινωνία χωρίς σεβασµό στις ανάγκες των πολ-
λών. Θέλει να δηµιουργήσει µια κοινωνία των «Πολάκηδων». 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή η πολιτική της ηθικής κα-
τάπτωσης, της ισοπέδωσης ενσαρκώνεται σε όλες τις παρεµβά-
σεις της Κυβέρνησης. Θα αναφέρω ενδεικτικά: Στον τοµέα της
οικονοµίας µε την αφαίµαξη των νοικοκυριών από κάθε διαθέ-
σιµο εισόδηµα. Στη δηµόσια ασφάλεια και στη δηµόσια τάξη, µε
την αποφυλάκιση χιλιάδων βαρυποινιτών µε την κατάργηση των
φυλακών υψίστης ασφαλείας, µε την προκλητική ανοχή που επι-
δεικνύει στην ανοµία και την παραβατικότητα. Στη δικαιοσύνη,
µε τις πρωτοφανείς παρεµβάσεις στο έργο των ανεξάρτητων δι-
καστικών και εισαγγελικών λειτουργών. Πάνω απ’ όλα, όµως,
αυτή η ισοπεδωτική λογική του ΣΥΡΙΖΑ, αυτή η λογική της ήσσο-
νος προσπάθειας ενσαρκώνεται µε τον πλέον αποκαλυπτικό
τρόπο στις παρεµβάσεις της Κυβέρνησης στον πολύ ευαίσθητο
τοµέα της παιδείας. 

Η Κυβέρνηση αυτή δαιµονοποίησε την αριστεία. Να σας θυ-
µίσω ότι πλέον στις µαθητικές παρελάσεις του δηµοτικού την ση-
µαία δεν την κρατάει ο καλύτερος µαθητής. Δεν την κρατάει ο
άριστος κύριε Φίλη. Την κρατάει αυτός ο οποίος κληρώνεται.
Άρα περνάτε ένα µήνυµα στη νέα γενιά, στα παιδιά που είναι σή-
µερα έντεκα, δώδεκα ετών, ότι στη ζωή δεν έχει σηµασία να προ-
σπαθείς, δεν έχει σηµασία να ανελίσσεσαι. Έχει σηµασία µόνο
ένα πράγµα: η τύχη. Αυτό είναι η πλήρης ισοπέδωση και στην
παιδεία.

Καταργήσατε εν τοις πράγµασι τα πρότυπα και πειραµατικά
σχολεία, αυτές τις νησίδες αριστείας και καινοτοµίας, που θα
έπρεπε να είναι οδηγός για όλα τα σχολεία της χώρας µας. Κα-
ταργήσατε την αξιολόγηση για όλους τους εκπαιδευτικούς, δη-
µόσιους εκπαιδευτικούς και ιδιωτικούς εκπαιδευτικούς. Να µην
αξιολογείται κανείς. Υποβαθµίσατε το ολοήµερο σχολείο και το
ψηφιακό σχολείο. Απορρυθµίσατε πλήρως της επαγγελµατική
εκπαίδευση και κατάρτιση. Αλώσατε τη διοικητική µηχανή της εκ-
παίδευσης µε κοµµατικό στρατό. Απαξιώσατε τα κλασσικά γράµ-
µατα σε πλήρη αντίθεση µε ό,τι συµβαίνει στον υπόλοιπο κόσµο
που ενισχύονται σε όλες τις βαθµίδες. Επαναφέρατε το άσυλο,
µετατρέποντας τα πανεπιστήµια σε χώρους υπόθαλψης πάσης

φύσεως εγκληµατιών. Συρρικνώσατε τα ξενόγλωσσα προγράµ-
µατα σε µια λογική φοβικής εσωστρέφειας. Θεσπίσατε ένα άκ-
ρως περιοριστικό πλαίσιο για τα µεταπτυχιακά προγράµµατα, τα
οποία σήµερα µένουν δέσµια ιδεοληψιών. Και διαλύσατε τον τε-
χνολογικό τοµέα της ανώτατης εκπαίδευσης µε τη συλλήβδην
κατάργηση των ΤΕΙ της χώρας και την άναρχη απορρόφησή τους
από τα πανεπιστήµια, χωρίς ακαδηµαϊκά κριτήρια, χωρίς αξιολό-
γηση, χωρίς εκθέσεις βιωσιµότητας και σκοπιµότητας, χωρίς
εξασφάλιση επαγγελµατικών δικαιωµάτων, χωρίς σχέδιο, µε ένα
και µόνο κριτήριο: τη µικροπολιτική στόχευση, τις ψήφους. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλα όσα συζητάµε εδώ είναι
θέµα παιδείας. Και οι παρεµβάσεις σας στην παιδεία δυστυχώς
είναι οι πιο καταστροφικές και εκφυλιστικές για τον αξιακό µας
κώδικα. Για εµάς, τη Νέα Δηµοκρατία, η παιδεία είναι η µεγαλύ-
τερη επένδυση που µπορούµε να κάνουµε για τη χώρα. Γιατί από
την παιδεία που θα δώσεις σήµερα στα νέα παιδιά θα εξαρτηθεί
τι χώρα και τι πολίτες θα έχεις αύριο. Και δεν µπορούµε και δεν
πρέπει να ανεχθούµε αυτή την κατάπτωση των θεσµών και των
αξιών στην οικονοµία, τη δηµόσια ασφάλεια, τη δικαιοσύνη, την
παιδεία, εν τέλει τη δηµοκρατία εν συνόλω. Και για αυτόν τον
λόγο είµαστε σήµερα εδώ: Για να δώσουµε την µάχη των αξιών,
µια µάχη υπέρ της αποκατάσταση των θεσµών που έχουν πληγεί
βαθιά από αυτή την Κυβέρνηση, µια µάχη υπέρ της αξιοκρατίας
και της αριστείας, µια µάχη υπέρ της αποκατάστασης της ποι-
ότητας και του ήθους στον δηµόσιο λόγο. Το οφείλουµε σε ολό-
κληρη την κοινωνία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, τα φώτα σήµερα
πέφτουν πάνω σας. Ο κάθε ένας και η κάθε µια από εσάς –εσείς
κύριε Φίλη, για παράδειγµα- καλείστε σήµερα να απαντήσετε σε
ολόκληρη την κοινωνία εάν εγκρίνετε Υπουργός της κυβέρνησής
σας να κάνει τα εξής: Να απειλεί δηµοσιογράφους ότι θα τους
θάψει τρία µέτρα κάτω από τη γη, να βεβηλώνει τη µνήµη νεκρού
αντιδίκου του, να αναφέρεται στα πολυάριθµα θύµατα της γρί-
πης Η1Ν1 και να λέει ότι «δεν είναι και καµµία καταστροφή, πώς
κάνετε έτσι;», να απειλεί επωνύµως δικαστικούς λειτουργούς, να
εξαπολύει πρωτοφανή και αήθη επίθεση εναντίον ατόµου µε ανα-
πηρία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, κατανοώ την επι-
ταγή της κοµµατικής γραµµής. Υπάρχει όµως και κάτι που λέγε-
ται ανθρώπινη αξιοπρέπεια, που λέγεται προσωπικός κώδικας
αξιών. Και ο καθένας και η κάθε µια από εµάς κρίνεται εν τέλει
στη ζωή του για τα µικρά και τα µεγάλα «όχι» που είχε το κουρά-
γιο να εκφέρει. Για αυτά κρίνεται στη ζωή του. 

Έχετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, τη δυνατό-
τητα να αποδείξετε στον ελληνικό λαό ότι δεν έχετε τον ίδιο κώ-
δικα αξιών µε τον κ. Πολάκη. Θα το κάνετε;

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τον λόγο έχει τώρα

ο Αντιπρόεδρος ο κ. Βαρεµένος. Μετά θα δώσω τον λόγο στον
Υφυπουργό, τον κ. Κωνσταντίνο Στρατή. 

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ (Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κύριε Πρόεδρε, παρακάµπτω τα ποιήµατα των εκ του προχείρου
αντιπολιτευοµένων ποιητών, οι οποίοι ανέρχονται στο Βήµα και
απαγγέλλουν «Στων Ψαρών την ολόµαυρη ράχη» που κατέ-
στρεψε ο ΣΥΡΙΖΑ και απαγγέλλουν την «πολακιάδα» ως άλλη
«Ιλιάδα», από τα σκονάκια τα επικοινωνιακά προφανώς και θα
κάνω µια σηµείωση για τον εκπρόσωπο της ναζιστικής παράνοιας
που προηγήθηκε στο Βήµα. Και να πω ότι αυτή η παράνοια η να-
ζιστική είναι εκείνο το τρωκτικό, το οποίο σέρνεται εκεί όπου
υπάρχει φθορά. Όπου µυριστεί φθορά της πολιτικής, εκεί σέρ-
νεται για να ροκανίσει ό,τι µπορεί να ροκανίσει. 

Και θέλω εδώ να θέσω ένα ερώτηµα από τη χθεσινή συζήτηση:
Μπορεί να πάει πιο κάτω, αναφερόµενος στην οµιλία του αρχη-
γού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Μπορεί να πάµε πιο κάτω
από εκεί; Φοβάµαι ότι µπορούµε. Παρενθετικά να πω εδώ ότι
είµαι επτά χρόνια σε αυτήν εδώ την Αίθουσα. Δεν είναι πολλά σε
σύγκριση µε εκείνα άλλων Βουλευτών, αλλά λόγω δουλειάς
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ήµουν πολλά χρόνια πριν στα πέριξ της Αίθουσας ή στα θεωρεία,
και µπορώ να σας διαβεβαιώσω ότι κανέναν µύθο δεν έχω στο
κεφάλι µου γι’ αυτό που λέγεται λειτουργία της κοινοβουλευτι-
κής δηµοκρατίας. Όµως πρώτη φορά ακούω από το Βήµα της
Βουλής αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης να απαγγέλλει
ένα κακότεχνο σύνθηµα, το οποίο προφανώς το έγραψαν κάποιοι
επικοινωνιολόγοι, ξένοι ή Έλληνες δεν έχει καµµία σηµασία και
δεν υπάρχει διάκριση. Διότι αυτού του είδους οι επικοινωνιολόγοι
τι κάνουν; Για αυτούς δεν υπάρχει διάκριση µεταξύ της εµπορι-
κής και της πολιτικής διαφήµισης. Αυτό είναι το προϊόν, καλό ή
κακό. Αυτό το προϊόν λοιπόν, πρέπει να προωθηθεί πάση θυσία
και µε οποιαδήποτε µέσα. 

Είδαµε λοιπόν αυτό το φαινόµενο και λέω εγώ αν αυτό είναι
πολιτική, τι είναι υποπολιτική; Τι περιµένει ο κόσµος από τους
πολιτικούς ηγέτες στην καρδιά µιας προεκλογικής εκστρατείας;
Να ακούσει τις προτάσεις τους, την κριτική τους, τι όραµα ή τι
σχέδιο έχουν τώρα που η χώρα βγαίνει από µια δεκαετή κρίση.
Όχι, αυτό δεν πρόκειται να γίνει και δεν γίνεται πάντως. Υπάρ-
χουν κάποια µέτρα. Έχει άποψη θετική ή αρνητική η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση; Αν έχει αρνητική άποψη και τα θεωρεί δώρα προ-
εκλογικά ή κόλπο προεκλογικό, δεν τα ψηφίζει. Διότι ψηφίζοντάς
τα µετέχει σε ένα τέτοιο προεκλογικό παίγνιο. Δεν µπορεί να
έχεις και τον σκύλο χορτάτο και την πίτα ολόκληρη. Μπορείς να
κοροϊδέψεις δεν ξέρω για πόσο διάστηµα, για πάντα όµως όχι,
επ’ αυτού. 

Να πω και το εξής: Μια υστερία αντισύριζα, η οποία ξεπερνάει
τον από καναπέ διάλογο του Twitter, αυτό το αρχιπέλαγος, το ξε-
περνάει, το ξεπέρασε εδώ στην Αίθουσα εχθές. Αυτό συνιστά πο-
λιτική πρόταση; Είναι δυνατόν αυτό να συνιστά πολιτική πρό-
ταση; Και να σας πω κάτι; Εκεί που εφευρέθηκε το Twitter –και
δεν υποτιµώ εγώ αυτού του είδους την προπαγάνδα, καθόλου
δεν την υποτιµώ, ολόκληρος πλανητάρχης κατέλαβε αυτή τη
θέση µε το Twitter υπό µάλης- όµως πρέπει να σας πω, διότι έχω
παρακολουθήσει τρεις-τέσσερις προεκλογικές εκστρατείες στις
Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής, και εκεί, πέρα από αυτόν τον
διάλογο του Twitter, όταν γίνεται ο πολιτικός διάλογος στις συγ-
κεντρώσεις κ.λπ., επικεντρώνεται στα βασικά θέµατα, οικονοµία,
απασχόληση. Επί εποχής Οµπάµα εγώ περίµενα ότι θα γίνει το
σόου µε την εξόντωση του Μπιν Λάντεν. Σας πληροφορώ ότι
ήταν στα δέκα πρώτα όγδοο ή ένατο.

Κι εδώ τι παρακολουθούµε; Παρακολουθούµε ένα σόου φθο-
ράς, παρακολουθούµε τον αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης να απευθύνεται σε αυτήν εδώ την πτέρυγα, σε εµάς δηλαδή,
σαν εµείς να είµαστε οι πορφυρογέννητοι, σαν να είµαστε εµείς
εκείνοι που µας έφεραν στα γενέθλια δώρο τη βουλευτική έδρα,
σε εµάς απευθύνεται λες και είµαστε εµείς οι απόγονοι της δυ-
ναστείας, κύριοι. Δεν είναι σε αυτήν την πτέρυγα το ένα τρίτο
των Βουλευτών οι γόνοι. Το ένα τρίτο των Βουλευτών της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας –και µπορείτε να
κάνετε τη στατιστική και θα τους βρείτε και παραπάνω- είναι
γόνοι πολιτικών οικογενειών. Δεν είµαστε λοιπόν εµείς αυτοί για
να µας απευθύνεται ο αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
µε αυτόν τον τρόπο. Και να σας πω και κάτι; Εγώ δεν θα την
έφερνα την κουβέντα εκεί και δεν θέλω να έρθει η κουβέντα εκεί.
Σε τελευταία ανάλυση, ο ελληνικός λαός αποφασίζει τι είδους
δηµοκρατία θέλει να έχει. Αν θέλει να έχει κληρονοµική, θα την
έχει κληρονοµική. Όµως θέλω να σας πω και το εξής: Ακόµα και
στις δυναστείες –αν θυµάστε απ’ την Ιστορία στο βιβλίο- υπήρχε
ο τάδε ο µεγάλος και ο τάδε ο µικρός, που έχουν µείνει στην
ιστορία, και αυτό θα το κρίνει η ιστορία, ποιος ήταν ο µεγάλος
και ποιος ήταν ο µικρός από την οποιαδήποτε δυναστεία.

Θέλω να σας πω το εξής. Επειδή εδώ πέρα, σε αυτήν εδώ την
Αίθουσα, οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ έχουµε καθυβριστεί, εγώ
θεωρώ ότι υπάρχει µια οιονεί λογοδοσία του Βουλευτή, όχι κάθε
τέσσερα χρόνια, όχι σε κάθε εκλογές, αλλά κάθε µέρα. Κάθε
µέρα υπάρχει αυτή η λογοδοσία. Στην κορυφαία λοιπόν λογοδο-
σία, θα πάµε µπροστά στον ελληνικό λαό, θα απευθυνθούµε σε
αυτόν, θα του πούµε κάτω από ποιες συνθήκες κληθήκαµε να
ασκήσουµε κάποια καθήκοντα, εν µέσω µιας χρεοκοπίας, εν
µέσω µεγάλων πολιτικών πιέσεων, αν θέλετε και ψυχολογικών
πιέσεων, εν µέσω πολλαπλών πιέσεων. Εδώ παρατηρούµε το

εξής, να επικαλούνται τεχνηέντως ορισµένες εσωτερικές αντιφά-
σεις του ΣΥΡΙΖΑ, οι οποίες κρίθηκαν τον Σεπτέµβριο του 2015,
να τις ετεροχρονίζουν και να µιλούν συνέχεια για ψέµατα, φθεί-
ροντας τον πολιτικό διάλογο. 

Εγώ θέλω να σας πω το εξής. Το πώς ο καθείς αντιλαµβάνεται
την προσήλωση σε αρχές και αξίες το δείχνει µια στάση όχι µόνο
µέσα στην πολιτική, αλλά µέσα στην καθηµερινή ζωή ανάµεσα
στους πολίτες ψηφοφόρους του και µη, το δείχνει εκεί, το ποιος
είναι, αν παίρνει υπ’ όψιν αρχές και αξίες, το ποιος είναι σαλτα-
δόρος της πολιτικής θα κληθεί ο ελληνικός λαός να το διακρίνει,
όπου υπάρχει αυτό το φαινόµενο και να το κρίνει. Και φυσικά έχει
ο καθένας δικαίωµα να αλλάζει άποψη όταν πρόκειται για κορυ-
φαία θέµατα, για συµφωνίες, που κατά τη γνώµη τη δική µας
είναι ιστορική ευκαιρία και µεγάλη επιτυχία της εξωτερικής πο-
λιτικής. Υπάρχει όµως µια διαφορά µεταξύ αυτού και ενός άλλου
φαινοµένου, που σας είπα ότι θα το κρίνει ο ελληνικός λαός. Κοι-
τάξτε, επειδή εµείς εδώ, ορισµένοι από εµάς, δεν βόσκουµε εδώ
παρά πέρα τα πρόβατα, οι γονείς µας το έκαναν εκεί που έπρεπε
να το κάνουν αυτό το επάγγελµα. Τι εννοώ δηλαδή: Επειδή τρο-
µοκρατήθηκαν κάποιοι λεγόµενοι «κεντρώοι» ψηφοφόροι από τη
συµπεριφορά της ακροδεξιάς πτέρυγας της Νέας Δηµοκρατίας,
η οποία έχει επιβάλει τον νόµο της στην ηγεσία της Νέας Δηµο-
κρατίας, έρχεται τώρα η Νέα Δηµοκρατία να δηµιουργήσει ένα
επικοινωνιακό αντίβαρο µε βάση το ήθος του Πολάκη και να συ-
ζητάµε πηγαίνοντας προς εκλογές για τον Πολάκη και όχι οποι-
οδήποτε θέµα είναι σοβαρό και αφορά τη ζωή και την καθηµε-
ρινότητα των πολιτών.

Κλείνοντας, αγαπητοί συνάδελφοι, θέλω να πω το εξής. Η πο-
λιτική δεν µπορεί να κατρακυλήσει στην «ποδοσφαιροποίηση»,
και όταν λέω «ποδοσφαιροποίηση» εννοώ αυτό το απαξιωµένο
ελληνικό ποδόσφαιρο. Διότι από το πραγµατικό ποδόσφαιρο
έχεις καµιά φορά και ορισµένα πράγµατα να διδαχθείς, για πα-
ράδειγµα από ό,τι έγινε µε τη Λίβερπουλ και την Τότεναµ βγαίνει
το δίδαγµα, αν θέλετε, ότι κάτω από τις πιο δύσκολες συνθήκες,
κάτω από το πιο δύσκολο περιβάλλον, από το πιο τοξικό περι-
βάλλον, αν το πιστεύεις µπορείς να νικήσεις κοµίζοντας τη δική
σου αλήθεια. Αυτό και τίποτε άλλο. 

ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Χρειάζεται και προπόνηση.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ (Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ει-

δικά εσείς θα το ακούσετε αυτό, έτσι; 
Ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Όπως έχω προαναγ-

γείλει, τον λόγο έχει ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Αθλητισµού
κ. Στρατής για οκτώ λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΤΡΑΤΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και
Αθλητισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Το ερώτηµα που καλείται να απαντήσει η Βουλή αυτό το τριή-
µερο είναι γιατί η Κυβέρνηση πρέπει να λάβει ψήφο εµπιστοσύ-
νης και µε αυτήν την ψήφο εµπιστοσύνης να πορευτεί στην εκλο-
γική µάχη για τις ευρωεκλογές µέσα στις επόµενες δύο εβδοµά-
δες. Η απάντηση σε αυτό το ερώτηµα έχει και ένα ιστορικό. Η
αφετηρία υπήρξε η µεγάλη κυβερνητική αλλαγή τον Ιανουάριο
του 2015, που πίσω της είχε τον εκτροχιασµό και την αποτυχία
ολοκλήρωσης του δεύτερου προγράµµατος και σε καθηµερινή
βάση είχε να αντιµετωπίσει τα άδεια ταµεία. Όσοι ζήσαµε εκείνες
τις µέρες της ανάληψης της κυβέρνησης από την Κυβέρνηση
που προέκυψε από τις εκλογές, αυτό που θυµόµαστε είναι ο κα-
θηµερινός αγώνας να βρεθεί ρευστότητα από δω και από εκεί,
για να πληρωθούν επείγουσες υποχρεώσεις του δηµοσίου. Μέσα
σε αυτές τις συνθήκες εξελίχθηκε η προσπάθεια του πρώτου
εξαµήνου του 2015. Οδήγησε σε έναν δύσκολο συµβιβασµό, τον
οποίον δεν κρύψαµε από τον ελληνικό λαό. 

Με την ψήφο του ελληνικού λαού λοιπόν η Κυβέρνηση πήρε
ανανεωµένη εντολή να είναι αυτή που θα εφαρµόσει το αποτέ-
λεσµα αυτής της προσπάθειας, που θα εφαρµόσει τη συµφωνία
για το τρίτο πρόγραµµα. Αυτό ήταν µόνο η αρχή της αρχής. Τα
επόµενα τρία χρόνια, παρά τη συνεχή καταστροφολογία της αν-
τιπολίτευσης, υπήρξε µια συνεχής προσπάθεια, η οποία οδήγησε
σε κάτι που οφείλουµε να οµολογήσουµε κατ’ αρχάς εµείς στον
εαυτό µας: Η αποστολή επιτεύχθηκε πλήρως, αποστολή επιτυ-
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χής. Έχουµε την ολοκλήρωση του προγράµµατος. Δεν ήταν κα-
θόλου αυτονόητο ότι αυτό θα γίνει πραγµατικότητα. Έχουµε την
καθαρή έξοδο, παρά τις κραυγές για πιστοληπτική γραµµή, που
εξέφραζαν διάφοροι κύκλοι, οικονοµικοί κιόλας, και µάλιστα µε
τις πρόσφατες εξελίξεις, που οδηγούν στην αποπληρωµή του
ακριβού µέρους του δανείου του Διεθνούς Νοµισµατικού Τα-
µείου, αυτή η καθαρή έξοδος γίνεται ακόµα καθαρότερη, γίνεται
καθαρότατη. 

Έχουµε µια συµφωνία για το χρέος, που ανοίγει έναν καθαρό
διάδροµο για τη χώρα για τα επόµενα δεκαπέντε χρόνια και έχον-
τας πετύχει αυτά τον Αύγουστο του 2018, στη Διεθνή Έκθεση
Θεσσαλονίκης εξαγγέλθηκε και στη συνέχεια υλοποιήθηκε το
πρώτο πακέτο µιας νέας κοινωνικής και οικονοµικής πολιτικής.
Με τον προϋπολογισµό του 2019, που έχει ψηφιστεί και είναι
νόµος του κράτους, έχουµε σηµατοδοτήσει το πέρασµα από την
εποχή της λιτότητας σε µία εποχή συγκροτηµένης αξιοποίησης
του δηµοσιονοµικού χώρου, δηλαδή έχουµε τον τερµατισµό της
λιτότητας και, συνεχίζοντας λύσαµε τα ζητήµατα προστασίας της
πρώτης κατοικίας και φέρνουµε στη Βουλή για ψήφιση το επό-
µενο διάστηµα τα µέτρα ελάφρυνσης από το ιδιωτικό χρέος, τα
µέτρα που πνίγουν καθηµερινά τους επαγγελµατίες και τους πο-
λίτες αυτής της χώρας, τα µέτρα που δίνουν λύση σε αυτό το
πρόβληµα. 

Δεν σταµατήσαµε, όµως, µόνο εκεί. Προχθές η Κυβέρνηση
εξήγγειλε νέο οικονοµικό πακέτο για την αξιοποίηση πρόσθετου
δηµοσιονοµικού χώρου τα επόµενα χρόνια, ένα πακέτο που
σφραγίζει το ότι η χώρα έχει πραγµατικά περάσει σε µια νέα
εποχή.

Δεν είναι µόνο αυτά, όµως. Έχουµε µια σηµαντική παρακατα-
θήκη αφήσει στη χώρα. Έχουµε ένα σηµαντικό απόθεµα ρευστό-
τητας που αποτελεί την εγγύηση ότι τα επόµενα χρόνια δεν θα
ξαναβρεθούµε στην ίδια κατάσταση που βρεθήκαµε το 2010. Κι
όχι µόνο αυτό. Έχουµε επανασυνδεθεί µε τις αγορές και µάλιστα
µε όρους που ίσχυαν τις εποχές των παχιών αγελάδων.

Συνολικά πρόκειται για ένα εντυπωσιακό επίτευγµα αυτής της
Κυβέρνησης και βέβαια των Βουλευτών που τη στήριξαν και τη
στηρίζουν, ένα επίτευγµα που ξεπερνά κατά πολύ ακόµα και τις
προσδοκίες που είχαµε όταν ξεκινούσαµε την προσπάθεια τον
Σεπτέµβριο του 2015.

Περνώντας στα θέµατα του πολιτισµού, αυτά που εξαρχής εί-
χαµε να αντιµετωπίσουµε ήταν µεγάλους πολιτιστικούς φορείς
στα όρια της κατάρρευσης πραγµατικά και µια επερχόµενη συ-
στηµική κρίση που όλοι την έβλεπαν, αλλά κανείς δεν έκανε τί-
ποτα για χρόνια, στο ζήτηµα των πνευµατικών δικαιωµάτων, στη
συλλογή και διανοµή των πνευµατικών δικαιωµάτων, αποτέλεσµα
της ασυδοσίας ενός ιδιωτικού µονοπωλίου. Οι εποπτευόµενοι
φορείς τα χρόνια που προηγήθηκαν στάθηκαν ξανά στα πόδια
τους, εξορθολόγησαν τα οικονοµικά τους, αντιµετώπισαν τα
χρέη τους και προσφέρουν πλέον σηµαντικό πολιτιστικό έργο.

Θα κάνω µια ειδική αναφορά στο Μέγαρο Μουσικής Αθηνών,
το οποίο το παραλάβαµε χρεοκοπηµένο στα χέρια ιδιωτών και
χρειάστηκε µια µεγάλης κλίµακας δηµόσια παρέµβαση για να
σταθεί στα πόδια του και να µπορέσει να συνεχίσει να υπάρχει.

Θα αναφερθώ, επίσης, σε δύο σηµαντικούς δηµοσίως φορείς,
την Εθνική Λυρική Σκηνή και την Εθνική Βιβλιοθήκη, που αποτε-
λούν σηµαντικό κοµµάτι του Κέντρου Πολιτισµού, το οποίο και
αυτό λειτουργεί υπό το δηµόσιο, αποδεικνύοντας συνολικά ότι
το Δηµόσιο είναι µέρος της λύσης, δεν είναι το πρόβληµα.

Όσον αφορά τα πνευµατικά δικαιώµατα, ήδη από τον πρώτο
Υπουργό τολµήσαµε να ελέγξουµε την ΑΕΠΙ, κάτι που δεν είχε
τολµήσει κανείς να ακουµπήσει επί προηγούµενων κυβερνήσεων.
Ψηφίσαµε νέο νόµο για τα πνευµατικά δικαιώµατα. Τοποθετή-
σαµε επίτροπο στην ΑΕΠΙ και όταν τα πράγµατα έφτασαν στο
απροχώρητο, φτιάξαµε ως λύση-γέφυρα την Ειδική Υπηρεσία
Έκτακτης Διαχείρισης, η οποία κράτησε σε αυτή τη φάση όρθιο
όλο το σύστηµα είσπραξης και διανοµής πνευµατικών δικαιωµά-
των και σύντοµα µετασχηµατίζεται σε ανεξάρτητο οργανισµό
των ίδιων των δηµιουργών, που ήταν εξαρχής ο κυβερνητικός
στόχος. Σε αυτή την προσπάθεια, δυστυχώς, σε µια προσπάθεια
που δεν είχε και ιδιαίτερο πολιτικό αντικείµενο, η Αξιωµατική Αν-
τιπολίτευση ήταν απούσα και δεν κατέθεσε ούτε καν µία πρό-

ταση. Τι έκανε µόνο; Έφτιαξε ένα επικοινωνία σποτ στο τέλος,
αφού όλα είχαν εκτεθεί. Πρόκειται, βέβαια, για έναν επικοινω-
νιακό τραγέλαφο, όπως εξελίχθηκε στην πορεία, που δικαίως
µπορεί να χαρακτηριστεί ότι είναι υποψήφιο για Όσκαρ υποκρι-
σίας.

Περνώντας σε άλλα ζητήµατα πολιτισµού, θα αναφερθώ στην
ενιαία τιµή του βιβλίου. Πέρυσι τέτοιες ηµέρες ψηφίζαµε εδώ στη
Βουλή την επαναφορά του ευρωπαϊκού κεκτηµένου στον χώρο
του βιβλίου, µετά την κατάργησή του το 2014 από την προηγού-
µενη κυβέρνηση. Και περνώντας στην πολιτιστική κληρονοµιά,
αυτό που πετύχαµε τα προηγούµενα χρόνια είναι η αλλαγή πα-
ραδείγµατος στη σχέση ανάµεσα στην προστασία και την ανά-
δειξη της πολιτιστικής κληρονοµιάς και των µεγάλων έργων και
επενδύσεων.

Να θυµίσουµε το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πέρασµα από το
ψεύτικο δίληµµα «ή µετρό ή αρχαία» στη µεγάλη επιτυχία «και
µετρό και αρχαία». Πλέον τα αρχαία αποτελούν µέρος του σχε-
διασµού του µετρό Θεσσαλονίκης και στο σταθµό Βενιζέλου και
αλλού.

Να θυµίσουµε το Ελληνικό, όπου παρά τον επικοινωνιακό πό-
λεµο -πραγµατικό επικοινωνιακό blitzkrieg ζήσαµε το 2016- και
το θεσµικό πλαίσιο προστασίας της πολιτιστικής κληρονοµιάς
ολοκληρώθηκε και η επένδυση εγκρίθηκε από το Υπουργείο Πο-
λιτισµού. Μάλιστα, µέσα από αυτή τη διαδικασία θωρακίστηκε
θεσµικά, γιατί έγινε όπως έπρεπε να γίνει.

Να θυµίσουµε την Αφάντου, την περιοχή στη Ρόδο, όπου όχι
µόνο ολοκληρώθηκε το θεσµικό πλαίσιο προστασίας, αλλά µε
δοκιµαστικές ανασκαφικές τοµές ξεκαθαρίστηκε πλήρως το
τοπίο και έχουµε πραγµατικά ένα υπόδειγµα εκεί πέρα συνεργα-
σίας του Υπουργείου µε το επενδυτικό πλάνο.

Αυτό το πλαίσιο το συνεχίσαµε και στο νοµοσχέδιο του γηπέ-
δου του ΠΑΟΚ, όπου θα βρείτε ισχυρές ρήτρες προστασίας της
πολιτιστικής κληρονοµιάς. Και στη συνέχεια, όµως, όλη αυτή η
ιστορία του master plan Λιµένος Πειραιώς απέδειξε για µια
ακόµα φορά ότι τα αρχαία, η προστασία των αρχαιοτήτων και η
ανάδειξή τους µπορεί και πρέπει να συνδυαστεί µε τις επενδύ-
σεις και την ανάπτυξη.

Έχει πλέον εµπεδωθεί σε όλους ότι αυτός είναι ο δρόµος που
πρέπει να ακολουθήσει η χώρα τα επόµενα χρόνια.

Θα θυµίσω τον νόµο που ψηφίσαµε πρόσφατα για την εξυ-
γίανση του Ταµείου Αλληλοβοήθειας, για να αντιµετωπίσουµε µια
διαχρονική παθογένεια στο Υπουργείο.

Να θυµίσω, επίσης, ότι ήµασταν αυτοί που λύσαµε τα ζητή-
µατα του Μουσείου της Ακρόπολης, καταργώντας τον Οργανι-
σµό Ανέγερσης και διασφαλίζοντας τις θέσεις εργασίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Ολοκληρώνω σε λίγο, κύριε Πρόεδρε.
Επίσης, να θυµίσω ότι για πρώτη φορά το Μουσείο της Ακρό-

πολης, το µεγαλύτερο µουσείο ίσως της χώρας, συνεισφέρει οι-
κονοµικά στην αναβάθµιση των υπολοίπων δηµόσιων µουσείων.

Όλα αυτά, µαζί µε πολλά αλλά, έχουν οδηγήσει ταυτόχρονα
στη σηµαντική αύξηση των εσόδων του Υπουργείου Πολιτισµού
από τους αρχαιολογικούς χώρους, τα µνηµεία και τα µουσεία.
Μιλάµε για υπερδιπλασιασµό, από τα 55 εκατοµµύρια ευρώ το
2014, σε πάνω από 110 εκατοµµύρια ευρώ το 2018 και επίκειται
νέα αύξηση τα επόµενα χρόνια.

Να θυµίσω την εγκατάσταση του ηλεκτρονικού εισιτηρίου
στους µεγάλους αρχαιολογικούς χώρους και τα µνηµεία της
χώρας, ένα αίτηµα πολλών ετών, που εµείς το κάναµε πράξη.

Να θυµίσω πιο πρόσφατες εξελίξεις, όπως την αναγέννηση
των εργαστηρίων που παράγουν τα µόνα παγκοσµίως πιστοποι-
ηµένα αντίγραφα των αριστουργηµάτων των ελληνικών µου-
σείων και την αναβάθµιση των πωλητηρίων, που αναβαθµίζουν
συνολικά την εικόνα της χώρας µας στον παγκόσµιο επισκέπτη.

Κλείνοντας τα του Υπουργείου Πολιτισµού, είµαι στην ευχάρι-
στη θέση να ανακοινώσω ότι καταθέσαµε στη Γενική Γραµµατεία
της Κυβέρνησης και φέρνουµε για ψήφιση στη Βουλή την εµβλη-
µατική τροπολογία που διασφαλίζει στο διηνεκές κυριότητα και
διαχείριση αρχαιολογικών χώρων και µνηµείων, δίνοντας τέλος
σε όλη την καταστροφολογία και τον εθνικό πανικό που είχε προ-
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σπαθήσει να καλλιεργήσει η Αντιπολίτευση το προηγούµενο διά-
στηµα. Πρόκειται για µια τροπολογία συνταγµατικού επιπέδου
που θα την ψηφίσει η Κυβέρνηση το επόµενο διάστηµα.

Κυρίες και κύριοι, η Κυβέρνηση, έχοντας να παρουσιάσει όλο
αυτό το έργο, ζητά την ψήφο εµπιστοσύνης σας, όχι ως επιβρά-
βευση, αλλά ως εφαλτήριο, ως ανάθεση ευθύνης για να συνεχί-
σει µε ακόµα µεγαλύτερη ορµή. Στόχοι; Ριζικοί µετασχηµατισµοί
παντού, στην οικονοµία, στην κοινωνία, στο πολιτικό σύστηµα.
Και ένας ακόµα µεγάλος στόχος είναι ο ριζικός µετασχηµατισµός
του κράτους, που αποτελεί το µεγάλο ζητούµενο για την κοινω-
νική πρόοδο και την εµβάθυνση της δηµοκρατίας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι,
ακούστε πώς θα προχωρήσουµε. Θα δώσω τώρα τον λόγο στον
κ. Νικόλαο Καραθανασόπουλο. Έχει ζητήσει προ πολλού τον
λόγο η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος από το Ποτάµι. Θα δώσω
τον λόγο, εποµένως, στην κ. Λυµπεράκη. Θα κλείσει ο δεύτερος
κύκλος µε οµιλίες των κυρίων Νυφούδη, Σαρίδη και Παναγούλη.
Τον λόγο θα πάρει ο κ. Δένδιας ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος της Νέας Δηµοκρατίας και θα ακολουθήσει, πριν µπούµε -
κύριε Χατζηδάκη, για να έχετε ενηµέρωση- στον τρίτο κύκλο, που
είναι η κ. Βράντζα, ο κ. Χατζιδάκης, ο κ. Καραναστάσης, ο κ. Πα-
παθεοδώρου και ο κ. Ψυχογιός, οι πέντε πρώτοι, µε παρεµβολή
του Υπουργού Παιδείας.

Κύριε Καραθανασόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, το ΚΚΕ

δεν δίνει ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση, όχι γιατί απέτυχε,
αλλά αντίθετα, γιατί πέτυχε. Για αυτό άλλωστε και αποσπά τα εύ-
σηµα των αγορών, των οίκων αξιολόγησης -«γεράκια» τα ονοµά-
ζατε κάποτε εσείς του ΣΥΡΙΖΑ-, της Ευρωπαϊκής Ένωσης, του
Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου. Γιατί αποτελεί για την κ. Μέρ-
κελ και την κ. Λαγκάρντ το πετυχηµένο παράδειγµα. Γιατί παίρνει
τα εύσηµα του ΝΑΤΟ, των ΗΠΑ, του διαβολικά καλού κ. Τραµπ
και του Πάιατ, αλλά και των Ισραηλινών που µατώνουν τους Πα-
λαιστίνιους.

Ο θυµόσοφος λαός µας λέει: «Πες µου τους φίλους σου, να
σου πω ποιος είσαι» και έχετε για φίλους όλους αυτούς που εχ-
θρεύονται τους λαούς, που τσακίζουν τα δικαιώµατα τους στο
όνοµα της διασφάλισης του καπιταλιστικού κέρδους.

Ισχυρίζεστε ως Κυβέρνηση ότι πασχίζετε για τους πολλούς.
Όµως βγάζετε φλας αριστερά και στρίβετε δεξιά. Η οικονοµική
σας ανάπτυξη, η καπιταλιστική δηλαδή ανάπτυξη, είναι αυτή που
τσακίζει τα δικαιώµατα της εργατικής τάξης και την ικανοποίηση
των λαϊκών αναγκών, γιατί έχει ως προϋπόθεση να τσακίσει κάθε
εργασιακό δικαίωµα. Και λέτε, από την άλλη µεριά, ότι θέλετε να
αποκαταστήσετε την εργασία, να επανακτηθεί η εργασία. Αλή-
θεια, ποιον κοροϊδεύετε, κύριοι της Κυβέρνησης, όταν εδώ υπάρ-
χει - το αποκαλύπτει σήµερα ο «ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ»- µια νέα οδηγία
της Ευρωπαϊκής Ένωσης για την ενίσχυση της εργασιακής ζούγ-
κλας; Διαφάνειες και προβλέψιµο όριο εργασίας. Τι κάνει αυτή,
λοιπόν, η οδηγία; Αυτή η οδηγία της Ευρωπαϊκής Ένωσης γενι-
κεύει τις ευέλικτες εργασιακές σχέσεις, τις συµβάσεις µηδενικών
ωρών, τους εργολαβικούς εργαζόµενους, τα δουλεµπορικά γρα-
φεία. Αφήνει απόλυτα ελεύθερη την εργοδοσία να εφαρµόζει το
αντεργατικό οπλοστάσιο. Και βέβαια τα περί δήθεν προστασίας
των εργαζόµενων αποτελούν απόλυτη κοροϊδία, γιατί οι ευρω-
παϊκές οδηγίες είναι υποχρεωτικές για τα κράτη-µέλη.

Ψηφίζετε από κοινού, όπως ψηφίζετε εσείς, η Νέα Δηµοκρατία
και το ΠΑΣΟΚ, ακόµη και οι ακροδεξιοί, το 90% των αποφάσεων
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Συγκεντρώνετε όλο και περισσότερο την παραγωγή και την
αγορά σε όλο και λιγότερα χέρια και τη µονοπωλείτε. Δίνετε κί-
νητρα σκανδαλώδη, αναπτυξιακά και φορολογικά προς το µε-
γάλο κεφάλαιο. Και συνεχίζετε να δίνετε. Διαµορφώνετε νέα
πεδία δράσης του κεφαλαίου µέσα από τις ιδιωτικοποιήσεις. 

Έτσι, λοιπόν, το αποτέλεσµα αυτής της ανάπτυξης είναι η µη
ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών, αλλά και ταυτόχρονα η ακόµη
µεγαλύτερη διεύρυνση της ψαλίδας των κοινωνικών ανισοτήτων,
διότι ο πλούτος συγκεντρώνεται σε όλο και λιγότερα χέρια, ενώ
αντίθετα διευρύνονται όλο και περισσότερο αυτοί που ζουν σε

συνθήκες είτε απόλυτης είτε σχετικής εξαθλίωσης.
Αυτή είναι η δίκαιη ανάπτυξή σας, να µατώνουν δηλαδή οι ερ-

γαζόµενοι για να κερδίζουν τα αφεντικά. Και τα µέτρα ανακού-
φισης, όπως τα ονοµάζετε, δεν είναι τίποτε άλλο παρά το άλλοθι
για την αντιλαϊκή ταξική πολιτική που εφαρµόζετε. Διότι ακριβώς
θέλετε να νοµιµοποιήσετε στη λαϊκή συνείδηση αυτήν την πολι-
τική. Με αυτά τα µέτρα ανακούφισης, όπως τα ονοµάζετε, έχετε
πολλαπλές στοχεύσεις: Από τη µία, θέλετε να µάθει ο λαός, οι
εργαζόµενοι και η νεολαία να ζουν µε τα λίγα, µε τα ψίχουλα, να
µειώσουν τις απαιτήσεις, να ευνουχίσετε τη ριζοσπαστικοποίηση
των συνειδήσεων. Επίσης, θέλετε να επιδιώξετε τη χειραγώγηση
του κινήµατος, να συγκαλύψετε δηλαδή ότι δίνετε και άλλα σκαν-
δαλώδη προνόµια στο µεγάλο κεφάλαιο και ότι θα συνεχιστεί η
αντιλαϊκή πολιτική τουλάχιστον µέχρι το 2060, γιατί µέχρι τότε
πρέπει να υπάρχουν τα µατωµένα πρωτογενή πλεονάσµατα.
Διότι το θέµα είναι ποιος πληρώνει για αυτά τα πλεονάσµατα και
από πού προκύπτουν αυτά τα υπερπλεονάσµατα, όπως τα ονο-
µάζετε. Και αυτός που πληρώνει είναι ο λαός, είναι οι εργαζόµε-
νοι, είναι τα λαϊκά στρώµατα. 

Με την πολιτική σας, ουσιαστικά, κάνετε µια αναδιανοµή. Τι
αναδιανέµετε; Αναδιανέµετε τη φτώχεια. Από τους λιγότερο
φτωχούς δίνετε στους περισσότερο φτωχούς. Από την άλλη
µεριά, ισχυροποιείτε ακόµη περισσότερο τους µονοπωλιακούς
οµίλους, τον πλούτο, στηρίζοντας µε τα µέτρα αυτά τις ανάγκες
του κεφαλαίου, όπως για παράδειγµα, η περαιτέρω επιδότηση
των ασφαλιστικών εισφορών για τους νέους εργαζόµενους, η
µείωση των συντελεστών φορολογίας για το κεφάλαιο, η αύξηση
κατά 50% του ποσοστού των αποσβέσεων για το κεφάλαιο. Πλη-
ρώνει, δηλαδή, η εργατική τάξη και ο λαός, τον οποίο τον τσακί-
ζετε στη φορολογία για να απαλλάσσετε σκανδαλωδώς τους
επιχειρηµατικούς οµίλους και το κεφάλαιο. 

Βέβαια, στη συνταγµατική Αναθεώρηση ούτε τολµήσατε εσείς
της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ να ψελλίσετε κάτι για τα
σκανδαλώδη προνόµια των εφοπλιστών. Σκαφάτοι είστε όλοι. 

Η δική σας πολιτική είναι, λοιπόν, µια πολιτική που εξυπηρετεί
τα συµφέροντα του κεφαλαίου, τους σχεδιασµούς της αστικής
τάξης περί γεωστρατηγικής αναβάθµισης της χώρας µας και εµ-
πλέκετε την Ελλάδα όλο και περισσότερο στους αµερικανονα-
τοϊκούς σχεδιασµούς. Έχετε γίνει οι σηµαιοφόροι των αµερικα-
νονατοϊκών, ιµπεριαλιστικών σχεδιασµών στην περιοχή. 

Και βεβαίως, οι κοκοροµαχίες ανάµεσα στον ΣΥΡΙΖΑ, τη Νέα
Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ δεν θέλουν να κάνουν τίποτε άλλο,
παρά να συγκαλύψουν τη συµφωνία σας στην πολιτική η οποία
εφαρµόζεται. Από κοινού, άλλωστε, ψηφίσατε το τρίτο µνηµόνιο.
Νοµιµοποίησε η σηµερινή Κυβέρνηση και τα δύο προηγούµενα
µνηµόνια µε τους εφαρµοστικούς της νόµους. Από κοινού στη-
ρίζετε µε νύχια και µε δόντια τα συµφέροντα των επιχειρηµατι-
κών οµίλων. Από κοινού στην Ευρωπαϊκή Ένωση ψηφίζετε το
90% των ευρωπαϊκών Οδηγιών. Από κοινού αποδέχεστε τους
σχεδιασµούς του ΝΑΤΟ. 

Άλλωστε, προσπαθείτε να συγκαλυφθείτε πίσω από αυτά µε
τη σκανδαλολογία και τα σκάνδαλα. Θέλετε, όµως, να αποκρύ-
ψετε στον λαό ότι τα σκάνδαλα αποτελούν παιδί του συστήµα-
τος. Η µήτρα που αναπαράγει τα σκάνδαλα είναι ακριβώς η σύµ-
φυση της οικονοµικής µε την πολιτική εξουσία. Και βεβαίως, θέ-
λετε να αποπροσανατολίσετε τον κόσµο, να διαµορφώσετε έναν
ψεύτικο διπολισµό, γιατί επί της ουσίας συµφωνείτε, για να εγ-
κλωβίζετε τη λαϊκή δυσαρέσκεια και για τη λαϊκή συνείδηση. Και
η αποδοχή, βεβαίως, του µικρότερου κακού δεν κάνει τίποτα
άλλο παρά να φορτώνει όλο και περισσότερα βάρη στις πλάτες
του λαού. Αυτή η εµπειρία είναι τώρα εµπειρία δεκαετιών. Διότι
πάντα η λογική του µικρότερου κακού ήταν αυτή η οποία συνέ-
βαλλε στο να φορτώνει και άλλα βάρη στους λαούς.

Έτσι, λοιπόν, στην ενιαία επίθεση που δέχεται η εργατική τάξη
και ο λαός µας πρέπει να είναι ενιαία η απάντηση. Διότι ένας είναι
ο εχθρός του λαού και της εργατικής τάξης: τα µονοπώλια, οι
κεφαλαιοκράτες και το σύστηµα που θωρακίζει τα συµφέροντα
τους, δηλαδή το καπιταλιστικό σύστηµα.

Έτσι, λοιπόν, πρέπει να ισχυροποιηθεί σήµερα -αυτό είναι
απαραίτητο- µπροστά και στην προεκλογική περίοδο, το αντί-
παλο δέος, αυτό που µπορεί να πάει κόντρα σε αυτές τις οι πο-
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λιτικές -και πηγαίνει κόντρα- δηλαδή το ΚΚΕ, µε ισχυρό ΚΚΕ παν-
τού: στις Ευρωεκλογές, στις περιφερειακές εκλογές και στις δη-
µοτικές εκλογές. Διότι έτσι µπορεί να τσακίσουµε τον φασισµό.

Σήµερα, είναι η 9η Μαΐου, ηµέρα της αντιφασιστικής νίκης των
λαών. Μόνο το ΚΚΕ αντιπάλεψε ιστορικά τον φασισµό στον τόπο
µας και τον αντιπαλεύει και σήµερα µε αποτελεσµατικότητα για
να µπορέσει η εργατική τάξη και η νεολαία να τους ρίξει τους
φασίστες στους υπονόµους της ιστορίας. Διότι εκεί είναι η θέση
που τους αξίζει. Διότι το ΚΚΕ είναι απέναντι στο καπιταλιστικό
σύστηµα, το αντιµάχεται και το αντιπαλεύει. Διότι η Χρυσή Αυγή
είναι παιδί του καπιταλιστικού συστήµατος που εσείς εξωραΐζετε
και υπερασπίζεστε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Καραθανασό-
πουλε, πρέπει να ολοκληρώσετε. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω µε αυτό,
κύριε Πρόεδρε. 

Δύο επιλογές είναι µπροστά στον λαό: Ή θα συνεχίσει να βα-
δίζει τον δρόµο που του φορτώνει όλο και περισσότερα βάρη και
κάνει µαύρο το µέλλον το δικό του και της νεολαίας ή θα περάσει
στην αντεπίθεση, επιδιώκοντας ριζικές αλλαγές στον τόπο και
στην κοινωνία για να ζήσουµε καλύτερα και εµείς και τα παιδιά
µας.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τον λόγο έχει η Κοι-

νοβουλευτική Εκπρόσωπος από το Ποτάµι κ. Λυµπεράκη.
ΑΝΤΙΓΟΝΗ ΛΥΜΠΕΡΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Σήµερα, 9 Μαΐου είναι η Ηµέρα της Ευρώπης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Της αντιφασιστικής

νίκης, όχι της Ευρώπης. 
ΑΝΤΙΓΟΝΗ ΛΥΜΠΕΡΑΚΗ: …της αντιφασιστικής νίκης και

Ηµέρα της Ευρώπης.
Την 9η Μαΐου, λοιπόν, είναι και άλλη µία επέτειος. Στις 9 Μαΐου

2010, το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο ενέκρινε επιτέλους τη δα-
νειακή σύµβαση και γεννήθηκε το µνηµόνιο. Την ενέκρινε µετά
από µεγάλες αντιστάσεις της Βραζιλίας, θέλω να σας θυµίσω,
των φτωχότερων χωρών. Μετράµε, δηλαδή, σήµερα εννιά χρόνια
από την κρίση. Έχουµε τρία χρόνια για κάθε µνηµόνιο. Είναι τρία
τα µνηµόνια. 

Έχουµε, όµως, και εµείς στο Ποτάµι τα γενέθλιά µας. Είµαστε
εδώ και τρεις µέρες περίπου κοινοβουλευτικό κόµµα, αφού εί-
χαµε, κατά κάποιο τρόπο, εξαϋλωθεί κοινοβουλευτικά για τρεις
µήνες και κάτι. Εγώ η ίδια ξαναµιλάω από αυτό το Βήµα µετά από
τριάµισι περίπου χρόνια απουσίας, έχοντας χάσει και το τρίτο
µνηµόνιο και κάτι ακόµα. Ξαναµιλάω, όµως, µετά από τρία και
κάτι χρόνια που έκανα πράγµατα που δεν συζητάµε σε αυτή την
Αίθουσα.

Επιπλέον, είµαστε και τρεις εβδοµάδες µακριά από τις ευρωε-
κλογές, τις τρίτες από την αρχή της κρίσης. Συµφωνούµε περί-
που όλοι ότι σε αυτές τις ευρωεκλογές κρίνεται το µέλλον της
Ευρώπης, αυτού του οργανισµού χάρη στον οποίο εµείς είχαµε
πολύ καλύτερη τύχη και από την Αργεντινή και από τη Βενε-
ζουέλα και από άλλες χώρες που ατύχησαν να χρεοκοπήσουν. 

Σε µία τέτοια συγκυρία, σε µία τέτοια επέτειο, οι Ελληνίδες και
οι Έλληνες θα περίµεναν από εµάς να προβληµατιστούµε πάνω
σε τρία θέµατα: Πρώτον, γιατί έγινε αυτό που έγινε; Δεύτερον,
πώς θα πορευτούµε από εδώ και πέρα; Τρίτο και σηµαντικότερο,
πώς θα επηρεάσουµε την Ευρώπη, αν θέλουµε να εξακολουθεί
να υπάρχει, σε περίπτωση που τα δύο πρώτα θέµατα δεν µας
βγουν, όπως τα θέλαµε. 

Και πράγµατι στην Ολοµέλεια συζητάµε για τρεις µέρες, σή-
µερα είναι η δεύτερη. Για ποιο πράγµα, όµως, συζητάµε; Για τον
κ. Πολάκη; Για να ξαναδώσουµε εµπιστοσύνη σε µια Κυβέρνηση
που έχει-δεν έχει τρεις µήνες ζωή ακόµα; 

Ξέρετε στις εξετάσεις στο πανεπιστήµιο εµείς οι δάσκαλοι
έχουµε µάθει να διαβάζουµε πίσω από την αδιαβασιά και κυρίως
από τις υπεκφυγές των φοιτητών και των φοιτητριών και όταν το
ερώτηµα της εκφώνησης είναι σαφές, ο πεπειραµένος δάσκαλος
µπορεί πάντα να καταλάβει την πραγµατική άποψη της φοιτή-
τριας που απαντάει, ακόµα κι αν αυτή γράφει αλλ’ αντ’ άλλων.

Καθώς, λοιπόν, είµαι και πανεπιστηµιακός, αλλά κυρίως επειδή
είµαι Ποτάµι, ένα κόµµα που λέει αλήθειες µόνο, θα προσπα-

θήσω να κάνω µια ανάλυση των θέσεων των δύο εκπροσώπων
του δικοµµατισµού, όπως προκύπτουν από τις τοποθετήσεις που
ακούσαµε σε αυτή την Αίθουσα, και θα προσπαθήσω να βάλω
στην άκρη κραυγές και κορώνες, να εξηγήσω τι λένε οι άλλοι και
να καταλήξω µε το τι λέµε εµείς στο Ποτάµι. 

Το πραγµατικό και υπαρξιακό πρόβληµα, όµως, σας θυµίζω,
είναι: Γιατί έτυχε σε εµάς να ζήσουµε εννιά χρόνια κρίσης και τι
πρέπει να κάνουµε, ώστε να το αποφύγουµε να µας ξανασυµβεί
στο µέλλον; Εκεί από τις αναλύσεις που µας προσφέρονται υψη-
λοφώνως, προκύπτουν δύο κόσµοι. Πρώτον, ο κόσµος της Νέας
Δηµοκρατίας. 

Κατά τη Νέα Δηµοκρατία φαίνεται ότι το πρόβληµα προσωπο-
ποιείται στον συντοπίτη µου κ. Πολάκη και στο ότι σύσσωµη η
κυβερνητική πτέρυγα έχει µετατραπεί σε «πολακίδα» του. Παρα-
φράζοντας τη θέση της Αντιπολίτευσης, η λύση στο υπαρξιακό
πρόβληµα του πώς θα πορευτούµε στο µέλλον για να αποφύ-
γουµε τα ίδια δεινά να τα κάνουµε για πολλοστή φορά, η απάν-
τηση είναι απλή: Μια αλλαγή φρουράς στις καρέκλες, να φύγουν
οι κακοί για να έρθουν οι καλοί. 

Ας µου επιτραπούν, όµως, δύο παρατηρήσεις. Η πρώτη είναι
ότι το φαινόµενο της πολιτικής απρέπειας, του «πολακισµού» αν
θέλετε, δεν είναι νέο. Και θα ήθελα να θυµίσω στην Αίθουσα τον
αείµνηστο Ευάγγελο Γιαννόπουλο. Κι εκείνος ήταν πολύ κατα-
ξιωµένος στον επαγγελµατικό του χώρο και είχε αναλάβει να εκ-
φράζει µε το δικό του ιδίωµα αυτό που θεωρούσε ότι ήταν η
φωνή του λαού. 

Και πράγµατι ο εκχυδαϊσµός της πολιτικής αντιπαράθεσης
είναι κάτι που πρέπει να µας απασχολήσει, όµως τα πολιτικά δι-
λήµµατα δεν λύνονται µε την υιοθεσία καλών τρόπων, παρά το
γεγονός ότι οι καλοί τρόποι βοηθούν τη συνεννόηση εκεί που η
συζήτηση έχει ουσία. 

Εµείς θεωρούµε ότι το πρόβληµα έγκειται στο τι λέγεται, τι
αποσιωπάται και τι δεν προτείνεται. Δηλαδή το πρόβληµα βρί-
σκεται στο περιεχόµενο της πολιτικής, όχι στο περιτύλιγµα. 

Και εδώ βρίσκεται η δεύτερη παρατήρηση. Ο «πολακισµός»
ορθώς οργίζει και ορθώς απωθεί, όµως χρησιµοποιείται και σαν
µια πρόφαση για να αποφευχθεί η πραγµατική ανταλλαγή από-
ψεων. Υποκρύπτει –φοβάµαι- την ένδεια θέσεων και την έλλειψη
διάθεσης για συζήτηση γύρω από θέµατα του µέλλοντος. 

Πρέπει να πω µε θλίψη ότι η επιτηδευµένη καλλιέργεια θυµού
για ένα ατόπηµα, ακόµη κι όταν αυτό επαναλαµβάνεται και είναι
φρικαλέο, είναι πολύ κακός σύµβουλος πολιτικής. Είδαµε πού
µας πήγε ο θυµός των αγανακτισµένων, αλλά και νωρίτερα ο
θυµός στα Ζάππεια.

Δεύτερον, είναι ο κόσµος κατά ΣΥΡΙΖΑ. Ο ΣΥΡΙΖΑ δεν θέλει να
µιλήσει για άτοµα. Θέλει, όµως, κι αυτός να πει ότι για όλα φταίνε
οι άλλοι. Και βέβαια καταλαβαίνω ότι έχει µια δυσκολία, γιατί
τώρα περηφανεύεται για όλα εκείνα που κατήγγειλε στην πρώτη
του κοινοβουλευτική περίοδο. Αυτά τα υιοθέτησε ευτυχώς µε πε-
ποίθηση και ενθουσιασµό στη δεύτερη. Το µόνο που κρατήθηκε
διαχρονικά σταθερό είναι οι ταµπέλες που συκοφαντούν τους
αντιπάλους. Και αυτές οι λέξεις «νεοφιλελεύθερος» και ο «νεο-
φιλελευθερισµός» είναι ένα πουκάµισο αδειανό, µια Ελένη, γιατί
στην πραγµατικότητα δεν προσλαµβάνει ποτέ ένα συγκεκριµένο
περιεχόµενο, όχι ότι δεν υπάρχει, αλλά ότι τις χρησιµοποιούµε
µε τον λάθος τρόπο. Και όταν τις χρησιµοποιούµε χωρίς αντικεί-
µενο, ακυρώνουµε και τις περιπτώσεις που θα ίσχυαν. 

Έτσι κραδαίνει ταµπέλες, συκοφαντεί και αναζητά να γεµίσει
ένα άδειο κουτί πολιτικής, που όµως δεν µπορεί να δώσει περιε-
χόµενο πολιτικών µέσα, βάζοντας µια πολύ ωραία κόκκινη κορ-
δέλα. Το περιτύλιγµα έχει σηµασία, αλλά µεγαλύτερη σηµασία
έχει το περιεχόµενο. 

Έτσι, λοιπόν, οι δύο µονοµάχοι του δικοµµατισµού, τρεις µόνο
βδοµάδες πριν τη µεγάλη απόφαση για την Ευρώπη, ασχολούν-
ται να µας πείσουν ότι οι άλλοι είναι χειρότεροι. Μια απλή µαθη-
µατική ιδιότητα, όµως, δηµιουργεί ένα πολιτικό πρόβληµα. Το
τρία είναι µονός αριθµός. 

Ο κακός που θα φύγει και ο καλός που θα έρθει έχει ξαναπαί-
ξει από το 2009. Ακόµα κι αν δεν θυµόµαστε για ποιον λόγο, έχει
παίξει και έχει ξαναπαίξει και µας έχει αφήσει στάσιµους. Για τον
λόγο αυτό, αντί να µιλάµε για την ουσία, µας σερβίρουν µία ακό-
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µα δηµοσκόπηση, µια κίνηση που ως απάντηση είναι εκτός θέ-
µατος. Κι ευτυχώς, βέβαια, είναι εκτός θέµατος, γιατί αν η ηγεσία
της Ευρώπης προέκυπτε από προβληµατισµό αυτού του επιπέ-
δου, πολύ φοβάµαι ότι δεν θα υπήρχε κανείς να µας σώσει την
επόµενη φορά που θα τον χρειαζόµασταν.

Τρίτον, έρχοµαι στον κόσµο κατά το Ποτάµι. Το Ποτάµι, όπως
ίσως ξέρετε, αποτελείται από άτοµα που ζούµε στην κοινωνία,
που έχουµε τα µάτια και τα αυτιά µας ανοιχτά και όταν η προ-
σοχή των άλλων είναι στραµµένη στις καρέκλες και στην εξου-
σία, η δική µας είναι στραµµένη προς τα έξω, στον κόσµο που
αλλάζει, στην Ευρώπη που αλλάζει. Εµείς καταλαβαίνουµε ότι η
κοινωνία θέλει να ακούσει κάτι για το επίδικο θέµα, την Ευρώπη
που θέλουµε. Εµείς, εποµένως, γι’ αυτό µιλάµε και όσο πιο δυ-
νατά µπορούµε, για να µπορέσουµε να ακουστούµε πάνω από
τη φασαρία που κάνουν όλοι οι υπόλοιποι. 

Όµως αντί γι’ αυτό, τα κόµµατα εξουσίας µας υποχρεώνουν
να απαντήσουµε σε άσχετα ερωτήµατα. Αν έχουµε εµπιστοσύνη
στον κ. Πολάκη, µας ρωτάει ένας ή συνολικά αν έχουµε εµπιστο-
σύνη στην Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ, µας λέει ο άλλος.

Στο ερώτηµα που έχει τεθεί στην Αίθουσα αυτή σήµερα, θα
προσπαθήσω να κρίνω από τα συµφραζόµενα. Έχουµε ένα πο-
λιτικό σύστηµα, Κυβέρνηση και Αντιπολίτευση, που πραγµατικά
συνωµοτούν για να µην υπάρξει ουσιαστική συζήτηση για την Ευ-
ρώπη, τον θεσµό από τον οποίο εξαρτάται το µέλλον µας. Και
µόνο γι’ αυτήν την πράξη αποσιώπησης, εµείς στο Ποτάµι δεν
έχουµε εµπιστοσύνη σε αυτή την Κυβέρνηση. 

Δυστυχώς, όµως, αυτό το ερώτηµα το αποφεύγει και η Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση προσπαθώντας να πείσει τον εαυτό της ότι
µια αλλαγή φρουράς στην κυβέρνηση θα απαντήσει στο υπαρ-
ξιακό θέµα και δεν χρειάζεται να λύσει άλλες εσωτερικές της αν-
τιφάσεις, δηλητηριώδεις. Έτσι, αν το ίδιο ερώτηµα µας το έθετε
και η άλλη πλευρά, η απάντησή µας θα ήταν πάλι η ίδια. 

Έρχοµαι, λοιπόν, στο ερώτηµα το οποίο θα έπρεπε να συζη-
τάµε. Πώς θα πορευτούµε από εδώ και µπρος; Εµείς, ξέρετε, στο
Ποτάµι, έχουµε µια πολύ σαφή γραµµή πλεύσης. Εµείς στο Πο-
τάµι αναζητούµε τρόπους να χτίσουµε ένα καλύτερο αύριο, δεν
µας ενδιαφέρει να κουραστούµε να βρούµε τρόπους να εξωραΐ-
σουµε ένα χειρότερο χθες. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Παρ’ ότι δεν είθισται
να µιλούν δύο συνάδελφοι από το ίδιο κόµµα ο ένας πίσω από
τον άλλον, αλλά τώρα για τον κ. Νυφούδη είναι η παρθενική του
οµιλία, οπότε να µην του τη στερήσουµε. Άλλη φορά δεν θα επα-
ναληφθεί.

Ορίστε, κύριε Νυφούδη, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΥΦΟΥΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Χαίροµαι που έχω πλέον τη δυνατότητα να συνεχίσω να µάχο-

µαι για το καλό της χώρας και πίσω από τα έδρανα του Κοινο-
βουλίου. Με χαρά θα πω ότι µε τιµά και η συµµετοχή µου στην
Κοινοβουλευτική Οµάδα του Ποταµιού από χθες. 

Σήµερα συζητάµε την πρόταση µοµφής της Νέας Δηµοκρα-
τίας στο πρόσωπο του κ. Πολάκη, πρόταση µοµφής την οποία
τεχνηέντως µετέτρεψε η Κυβέρνηση σε παροχή ψήφου εµπιστο-
σύνης.

Γιατί το έκανε αυτό; Μα, είναι προφανές. Σαφώς ελλόχευε ο
κίνδυνος διαρροής Βουλευτών της Κοινοβουλευτικής της Οµά-
δας. Είµαι βέβαιος ότι κάποιοι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ ηχηρά µά-
λιστα, θα αποδοκίµαζαν και δεν θα αποδέχονταν την πρακτική
Πολάκη, ενός Υπουργού που προτιµά να επιδίδεται σε ένθεν και
εκείθεν διαπληκτισµούς, την ώρα που το Υπουργείο του χάνει
δωρεές εκατοµµυρίων, όπως συνέβη στην περίπτωση της δω-
ρεάς του Ιδρύµατος «Σταύρος Νιάρχος» για την αντιµετώπιση
των ενδονοσοκοµειακών λοιµώξεων στα νοσοκοµεία του ΕΣΥ. 

Είναι πρωτοφανές για τα ελληνικά δεδοµένα, επίσης, ίσως και
παγκόσµια πρώτη, Υπουργός Υγείας να επιτίθεται µε χυδαιότητα
σε υποψήφιο Ευρωβουλευτή, χρησιµοποιώντας ως µοµφή στο
πρόσωπό του το γεγονός ότι είναι άτοµο µε αναπηρία.

Θεσµική εκτροπή θα το έλεγα εγώ, καθώς δεν είναι ζήτηµα µε-
ταξύ των κυρίων Πολάκη και Κυµπουρόπουλου. Είναι ζήτηµα θε-
σµικό. Θα ήταν αίτιο παραίτησης σε οποιαδήποτε άλλη ευρω-

παϊκή χώρα ένας Υπουργός –και, µάλιστα, Υπουργός Υγείας -να
βάλλεται εναντίον µιας ολόκληρης κατηγορίας συµπολιτών µας.
Θα περίµενα µια συγγνώµη, έστω και ετεροχρονισµένα.

Ας πάµε, όµως, και στη Νέα Δηµοκρατία. Δεκαέξι ηµέρες πριν
από τις ευρωεκλογές και αντί να συζητάµε για τα προβλήµατα
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, για την κρισιµότητα των επικείµενων
ευρωεκλογών, για το µέλλον της χώρας µας, αλλά και ολόκλη-
ρου του ευρωπαϊκού οικοδοµήµατος, αντί να συζητάµε για το
φαινόµενο του εθνικισµού, του ευρωσκεπτικισµού, της ανόδου
της ακροδεξιάς, αντί να παραδειγµατιζόµαστε από τα λάθη του
Brexit και των Βρετανών φίλων µας, τι κάνουµε; Επιλέγει η Νέα
Δηµοκρατία να χρησιµοποιήσει τις ευρωεκλογές ως επικοινω-
νιακό εργαλείο για να κερδίσει, όπως η ίδια θεωρεί ή µάλλον
όπως η ίδια αυταπατάται, προεκλογικά οφέλη, γιατί φυσικά δεν
είναι η πρώτη φορά που η συµπεριφορά του κυρίου Πολάκη εγεί-
ρει θέµα πρόταση µοµφής στο πρόσωπό του, αλλά πρόκειται για
ένα ακόµα επεισόδιο της «πολακιάδας», του γνωστού κακόγου-
στου σόου.

Εποµένως γίνεται προφανές ότι η πρόταση µοµφής τώρα έχει
καθαρά προεκλογικό χαρακτήρα. 

Φυσικά, από την άλλη πλευρά, ο ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος οµολογου-
µένως έχει ταλέντο στον αποπροσανατολισµό της κοινής γνώ-
µης, που ουδόλως τον ενδιαφέρουν τα πρόσωπα που θα επιλε-
γούν ως Ευρωβουλευτές και το µόνο που τον ενδιαφέρει είναι
να µειώσει τη χασούρα της κάλπης, δεν έπεσε στη φάκα της
Νέας Δηµοκρατίας. Άλλαξε µε τον γνωστό τρόπο την ατζέντα
της συζήτησης. Είχε έτοιµο και το πρόσφερε απλόχερα πακέτο
εξαγγελιών και µέτρων.

Εξαγγέλλει, λοιπόν, µια σειρά µέτρων που θα δώσουν πράγ-
µατι ανάσα σε πολλές οικογένειες, που θα απαλύνουν κάπως τις
δυσκολίες που βιώνουν πολλοί συµπολίτες µας στην καθηµερι-
νότητα στην προσπάθειά τους για αξιοπρεπή διαβίωση. Το αντι-
λαµβανόµαστε όλοι. Είναι ένα πακέτο µέτρων όµως που, κατά
πάγια τακτική του ΣΥΡΙΖΑ, χρησιµοποιείται ως δόλωµα για τους
πολίτες, λες και οι πολίτες δεν καταλαβαίνουν ότι πρόκειται για
έναν προεκλογικό µποναµά.

Υπάρχουν δύο σκέψεις, που δεν γνωρίζω ποια από τις δύο
είναι η χειρότερη: Υπήρχε αυτή η δυνατότητα για παροχές από
την Κυβέρνηση και τις κρατούσαν ώστε να τις φέρουν προεκλο-
γικά, γιατί αντιλαµβανόµαστε τι σηµαίνει αυτό για τους πολίτες,
ή δεν ήταν προγραµµατισµένο και χωρίς κανέναν σχεδιασµό η
Κυβέρνηση δίνει παροχές που δεν έχουν καν κοστολογηθεί και
δεν έχουν καν υπολογίσει τον δηµοσιονοµικό αντίκτυπό τους µε
κίνδυνο να τις πληρώσουµε δίπλα στο µέλλον;

Τουλάχιστον, όπως και να έχει, τα µέτρα είναι προς τη σωστή
κατεύθυνση, στην κατεύθυνση της επαναφοράς της οικονοµίας
στην κανονικότητα, µε µέτρα στήριξης τόσο της απασχόλησης
όσο και της επιχειρηµατικότητας, µέτρα που θα διευκολύνουν
την καθηµερινότητα πολλών συµπολιτών µας.

Αλήθεια, όµως, συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, πιστεύετε ότι θα υπο-
κλέψετε µε αυτόν τον τρόπο την ψήφο του ελληνικού λαού δύο
εβδοµάδες µόλις πριν τις εκλογές; Ο κόσµος δεν είναι αφελής.
Καταλαβαίνει. Ο κόσµος περιµένει από εµάς ειλικρίνεια πια, αλή-
θειες µόνο και κυρίως καταλαβαίνει την αγωνία Κυβέρνησης και
Αντιπολίτευσης να δηµιουργήσουν εκείνες τις συνθήκες που θα
επιτρέψουν σε κάθε πλευρά ξεχωριστά να εργαλειοποιήσουν τα
αποτελέσµατα της κάλπης κατά το δοκούν.

Για εµένα, που είµαι Βουλευτής λίγων ηµερών ή για την ακρί-
βεια ωρών, τα πράγµατα είναι απλά, όπως ξεκάθαρα απλά ευελ-
πιστώ να είναι και για τον κάθε πολίτη που θα πάει να ψηφίσει
και που πρέπει να ψηφίσει. Αυτό είναι το µεγάλο διακύβευµα
όλων µας, η µείωση της αποχής και η συµµετοχή των πολιτών
στο κορυφαίο γεγονός της κάλπης των ευρωεκλογών.

Στις επόµενες εκλογές ευελπιστώ ότι θα απλοποιηθεί και η δια-
δικασία ψήφου των Ελλήνων του εξωτερικού, να ακουστεί η
φωνή αυτών που δεν έφυγαν από επιλογή από τη χώρα, αλλά ως
αποτέλεσµα της πολιτικής των τελευταίων είκοσι ετών. Φύγανε
γιατί δεν βρίσκουν δουλειά, γιατί η κατάσταση στη χώρα έχει
γίνει αφόρητη.

Αντιλαµβάνοµαι πλήρως την τακτική του ΣΥΡΙΖΑ και της Νέας
Δηµοκρατίας και προβάλλω ως καθαρή επιλογή λογικής τη στή-
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ριξη της φωνής του Ποταµιού. 
Το Ποτάµι είναι ίσως το µόνο κόµµα που επέλεξε τους υποψή-

φιους Ευρωβουλευτές του βάσει των ικανοτήτων τους να προ-
σφέρουν στην Ευρώπη και να υποστηρίξουν καλύτερα τα συµ-
φέροντα της χώρας µας στο Ευρωκοινοβούλιο. Δεν επέλεξε
celebrities της τηλεόρασης, αλλά προσωπικότητες που ο καθέ-
νας στον χώρο του διαπρέπει.

Καλώ τους συµπολίτες µου να δουν τα βιογραφικά των υπο-
ψηφίων όλων των κοµµάτων, έστω και δειγµατοληπτικά, και µετά
να επιλέξουν τους αντιπροσώπους τους για την Ευρώπη.

Καλώ τους συµπολίτες µου να ενηµερωθούν για τις ευρωεκλο-
γές, να διαβάσουν. 

Εµείς, το Ποτάµι, µε µια συγκεκριµένη ατζέντα είκοσι επτά συν
µία θέσεων, γνωρίζουµε την Ευρώπη που θέλουµε, την Ευρώπη
που σήµερα γιορτάζει, την Ευρώπη των πολιτών, των δικαιωµά-
των, της προστασίας της ελευθερίας και της προόδου. Μια ευ-
ρωπαϊκή αναγέννηση, µια αναγέννηση έχουµε ανάγκη όλοι. 

Προφανώς και δεν θα δώσουµε εµπιστοσύνη στην παρούσα
Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ. Προφανώς, όµως, και θα καλέσω τους
συµπολίτες µου να δουν καθαρά, να βάλουν µπροστά τη φωνή
της λογικής, να µην υποκύψουν στις σειρήνες εκ δεξιών και εξ
αριστερών και να επιλέξουν συνειδητά να στηρίξουν το Ποτάµι
στις προσεχείς ευρωεκλογές.

Επιλέξτε συνειδητά τους χρήσιµους και όχι τους δηµοφιλείς.
Ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Αν και πρωτάρης,

ήσασταν ο πιο πειθαρχηµένος.
Τον λόγο έχει ο κ. Παναγούλης. Μετά θα µιλήσει ο κ. Δένδιας

και ύστερα ο κ. Γαβρόγλου.
Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η πρόταση µοµφής για τον κύριο Υπουργό Υγείας µετατρά-

πηκε σε πρόταση εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση.
Γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Γιατί µια δεκάδα Βουλευ-

τών του ΣΥΡΙΖΑ που είχαν αξιοπρέπεια βγήκαν και καταδίκασαν
αυτήν την απρεπή φράση του κυρίου Υπουργού Υγείας για έναν
συνάνθρωπό µας µε αναπηρία, τον κ. Κυµπουρόπουλο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στα τέσσερα χρόνια που είστε
στην εξουσία κάνατε τη διαπλοκή τέχνη, επιστήµη. Συνεργαστή-
κατε µε όλα τα «µπουµπούκια», µε τον Πετσίτη, µε τον Καλογρί-
τσα και όλους αυτούς που όταν έπεφτε το σκοτάδι, έµπαιναν από
την πίσω πόρτα του Μαξίµου.

Αλήθεια, τι έγινε εκείνο το περιβόητο ραντεβού που κλείσατε
-και µε ποιο δικαίωµα;- του κ. Καλογρίτσα µε τον κ. Μαρινάκη;
Και επειδή ο κ. Μαρινάκης δεν σας έκανε τα χατίρια, στείλατε
τον κ. Καλογρίτσα να του ζητήσει 20 εκατοµµύρια. Από εκεί και
πέρα, ο κ. Μαρινάκης έγινε κακός.

Όταν, όµως, ο κ. Μαρινάκης σας βοηθούσε ποικιλοτρόπως,
ήταν καλός. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Σας γυρίζω στις εκλο-
γές του 2012 κ.λπ.. Γιατί µέχρι σήµερα δεν έχει διαψεύσει κανέ-
νας τι έγινε σε αυτό το ραντεβού; 

Τρανή απόδειξη για τις εκατοντάδες ψέµατα που έχετε πει, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, είναι αυτό το βιβλίο, η
«Μαύρη Βίβλος της ντροπής». Αυτό το βιβλίο σας ξεµπροστιάζει
καθηµερινά. Ό,τι είχατε υποσχεθεί κάνατε τα αντίθετα. Ό,τι κα-
ταγγέλλατε το κάνατε πράξη και καταφέρατε το αδιανόητο κά-
νοντας καθηµερινή πράξη –επαναλαµβάνω- τη διαπλοκή, την
αδιαφάνεια, την ατιµωρησία, την ασυλία, τις διευκολύνσεις και
τις εξυπηρετήσεις, φυσικά µε το αζηµίωτο.

Γκρεµίσατε, κύριοι της Κυβέρνησης, τα όνειρα εκατοµµυρίων
Ελλήνων. Διαψεύσατε µε τον χειρότερο τρόπο τις ελπίδες του
ελληνικού λαού.

Χθες ο Πρωθυπουργός ήταν πανικόβλητος από τη φωτογρα-
φία που διέρρευσε.

Δεν είναι κακό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, -εγώ έχω το θάρ-
ρος να το πω- να κάνει κρουαζιέρα ο Πρωθυπουργός, είτε πλη-
ρωµένη είτε δωρεάν. 

Είναι κακό, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ότι όταν
εκατοντάδες πολίτες βρίσκονταν στα νοσοκοµεία και στην εντα-
τική, ο κύριος Πρωθυπουργός, αντί να έχει πάρει ένα αντίσκηνο

και να εγκατασταθεί στο Μάτι για να λύνει µε τα επιτελεία του τα
προβλήµατα εκείνων των κατοίκων, πήρε το κότερο και έκανε τις
διακοπές του, όταν καθηµερινά οι τηλεοράσεις, οι εφηµερίδες
ανακοίνωναν καινούργιους νεκρούς. Και πήγε δυο φορές στο
Μάτι ο κύριος Πρωθυπουργός, πριν να φύγει για την κρουαζιέρα
σαν τον κλέφτη στις 7.00’ το πρωί. 

Και θα θυµάστε µια στιχοµυθία που είχε µε µια κυρία που του
ζήτησε αυτό το χιλιάρικο που είχαν υποσχεθεί ότι θα δώσουν και
είπε στην κυρία: «Και να σας το είχαµε δώσει, θα το είχατε φάει». 

Θέλω να δω, κύριοι συνάδελφοι, όταν βγουν και άλλες φωτο-
γραφίες από αυτή την κρουαζιέρα…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Κάτι ξέρεις! 
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Εγώ κάτι ξέρω; Εγώ δεν ξέρω τί-

ποτα. Ό,τι ξέρεις και εσύ, γιατρέ, ξέρω. 
Καθηµερινά επί τέσσερα χρόνια κλέβατε το πορτοφόλι του

Έλληνα και έρχεστε τώρα και του δίνετε τα ψιλά.
Θυµίζει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό το ανέκδοτο µε

τον Χότζα που έκλεισε µέσα στο σπίτι του φτωχού όλα τα ζώα
και όταν άρχισε και δυσφορούσε ο φτωχός και του είπε «τι γίνε-
ται, Χότζα;», του απάντησε «εντάξει, θα απελευθερώσω το σπίτι
σου» και έβγαλε την κότα. 

Δεν έχετε αφήσει τίποτα όρθιο, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ! 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Είναι ντροπή τώρα αυτό! 
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Το Εθνικό Σύστηµα Υγείας το

διαλύσατε και αντί ο κ. Πολάκης να ασχολείται µε αυτό, ασχο-
λείται µε οτιδήποτε άλλο. Ξαναφέρατε τα ράντζα στα νοσοκο-
µεία. Όταν αρρωστήσεις, πρέπει να πάρεις και το σεντόνι και το
µαξιλάρι, για να πας στο νοσοκοµείο. Αυτή είναι η πραγµατικό-
τητα.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Γεγονός! 
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Έχετε µετατρέψει το εκπαιδευ-

τικό σύστηµα της χώρας σε ένα διαρκές πειραµατόζωο. 
Η ανάπτυξη και οι επενδύσεις, φυσικά, έχουν εξαφανιστεί. Η

µόνη ανάπτυξη και επένδυση είναι από ορισµένους απελπισµέ-
νους Έλληνες που µαζεύουν 10.000, 20.000 ευρώ για να στή-
σουν µια καφετέρια ή ένα σουβλατζίδικο, που φυσικά µετά από
έξι µήνες, έναν χρόνο κλείνει και αυτό.

Προσπαθείτε για άλλη µια φορά λίγες µέρες πριν από τις εκλο-
γές στις 26 Μαΐου, όπως λέει και ο φίλος µου και συνάδελφος
Ανδρέας Λοβέρδος, δεκαεπτά µέρες και µία έµειναν, γιατί βλέπω
ότι κάθε µέρα το λέει.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Δεκαέξι και µία! 
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Δεκαέξι και µία, µε συγχωρείτε! 
Όχι µόνο δεν τα καταφέρατε, αλλά η λαϊκή οργή θα εκφραστεί

στις κάλπες των δηµοτικών, των περιφερειακών και των ευρωε-
κλογών! Και αυτά που διατυµπανίζετε περί προοδευτικής παρά-
ταξης, αφήστε τα αυτά και σταµατήστε να µιλάτε για τους αγώ-
νες του λαού! Ποια προοδευτική παράταξη; Το κόµµα σας έχει
γεµίσει µε µπουκαδόρους, αλεξιπτωτιστές, θεσιθήρες -αυτή είναι
η πραγµατικότητα!- για να έχετε τους εκατόν πενήντα έναν Βου-
λευτές! Μπουκαδόροι, αλεξιπτωτιστές…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Σε ένα λεπτό τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Έχετε µετατρέψει την ΕΡΤ σε ΥΕΝΕΔ της χούντας!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Ντροπή σου να το λες αυτό! 
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Κύριε Μαντά, µην µιλάτε! 
Είµαι τέσσερα χρόνια Βουλευτής και δεν µε έχει βγάλει ούτε

µία φορά η ΕΡΤ, γιατί έχουν τηλεφωνήσει από το Μαξίµου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ολοκληρώστε, κύριε

Παναγούλη. 
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σε ένα λεπτό

ολοκληρώνω. 
Και κάτι άλλο: Ποιος σας δίνει το δικαίωµα να κάνετε εθνικό

ήρωα τον Κουφοντίνα; Εγώ συναισθηµατικά, εάν είχε δείξει µε-
ταµέλεια, θα ήµουν από αυτούς που θα έλεγαν να του δίνεται
άδεια. Προστατεύετε επαναστάτες του γλυκού νερού, όπως είναι
ο «Ρουβίκωνας».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από το «go back!» της κ. Μέρ-
κελ έχετε γίνει «σφογγοκωλάριοι» της κ. Μέρκελ.

Ευχαριστώ.
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(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Παναγούλη,

πριν να κατέλθετε, µε τη συναίνεσή σας µήπως να διαγράψουµε
το «ΥΕΝΕΔ της χούντας»;

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Όχι, το «ΥΕΝΕΔ της χούντας»,
όχι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Εντάξει, δεν θέλετε.
Εγώ έκανα µία κίνηση µήπως και…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Θα το πω και εγώ µετά, κύριε Πρό-
εδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τελείωσε, λοιπόν, ο
δεύτερος κύκλος και όπως είχα προαναγγείλει, πριν να µπούµε
στον τρίτο κύκλο, τον λόγο θα πάρει ο κ. Δένδιας ως Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας και αµέσως µετά
ο κ. Γαβρόγλου ως Υπουργός Παιδείας.

Ορίστε, κύριε Δένδια, έχετε τον λόγο. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ - ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Τις ευχαριστίες µου, κύριε

Πρόεδρε.
Θα ξεκινήσω µε την απαραίτητη ευρωπαϊκή νότα. Σήµερα είναι

η Ηµέρα της Ευρώπης. Είναι και η ηµέρα κατάληψης του Βερο-
λίνου, της πτώσης του ναζιστικού Βερολίνου. Οφείλω να πω ως
γενική παρατήρηση ότι είναι απορίας άξιο πώς η Χρυσή Αυγή
δεν ζήτησε ενός λεπτού σιγή εις µνήµην του Αδόλφου Χίτλερ σή-
µερα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί βρισκόµαστε εδώ σήµερα;
Γιατί συζητάµε για την παροχή ή την µη παροχή ψήφου εµπιστο-
σύνης στην Κυβέρνηση;

Κατ’ αρχάς, αυτό, βέβαια, δεν έγινε κατ’ επιλογή της Νέας Δη-
µοκρατίας. Δεν ζητήσαµε αυτό. Εµείς υποβάλαµε συγκεκριµένη
πρόταση µοµφής, δυσπιστίας κατά του Αναπληρωτή Υπουργού
Υγείας µε συγκεκριµένο σκεπτικό, την απαράδεκτη τοποθέτησή
του που αφορά συγκεκριµένο υποψήφιο Ευρωβουλευτή της
Νέας Δηµοκρατίας, άτοµο µε αναπηρία και τη γενική προσβολή
την οποία εξέφρασε σαν απαξίωση απέναντι στους συµπολίτες
µας µε αναπηρία.

Επέλεξε η Κυβέρνηση, για να συγχύσει τα πράγµατα, να χρη-
σιµοποιήσει τη διαδικασία παροχής ψήφου εµπιστοσύνης προς
την Κυβέρνηση, αναµειγνύοντας τα άρθρα 141 και 142 του Κα-
νονισµού της Βουλής -κατά την άποψή µας, απολύτως λανθα-
σµένα- χρησιµοποιώντας πολιτικό προηγούµενο του Κώστα
Καραµανλή που ήταν πλήρως ανόµοιο και µη δίνοντας έτσι την
ευκαιρία στο Εθνικό Κοινοβούλιο, σε Βουλευτές από όλες τις
πτέρυγες -πρέπει να πω- να καταδικάσουν την αήθη αυτή επί-
θεση.

Δεν το έκανε, επίσης, ο Πρωθυπουργός γιατί σέβεται το Εθ-
νικό Κοινοβούλιο και γιατί θέλησε να χρησιµοποιήσει αυτό, το
πιο δηµοκρατικό, το πιο νοµιµοποιηµένο Βήµα, για να εξαγγείλει
ένα ευρωπαϊκό πρόγραµµα ή το δικό του πρόγραµµα για την οι-
κονοµική πορεία της χώρας στο µέλλον. 

Μάλιστα, αντίθετα –αυτό αποδεικνύεται περίτρανα- την προ-
ηγούµενη µέρα έτρεξε στο Ζάππειο για να αναγγείλει εκεί αυτό
που αυτός νόµιζε υπό µορφή επιδοµάτων και ελαφρύνσεων ότι
θα µεταβάλλει την ατζέντα, ότι θα αλλάξει τα πράγµατα. Δεν είχε
τη θεσµική ευπρέπεια να έρθει να τα πει αυτά, να τα ανακοινώσει
αυτά εδώ, στο ελληνικό Κοινοβούλιο. 

Και µάλιστα έκανε και κάτι παραπάνω, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι. Έµπλεξε τους χαρακτήρες, λειτούργησε αφ’ ενός ως
Πρωθυπουργός και αφ’ ετέρου ως επικεφαλής προεκλογικής εκ-
στρατείας του ΣΥΡΙΖΑ. Και έτσι ανακοίνωσε µέτρα για το 2019,
που αυτό εντάσσεται στον ρόλο του Πρωθυπουργού της χώρας
-και βέβαια, θα έπρεπε να είχε γίνει εδώ, από το ελληνικό Κοινο-
βούλιο, αλλά µιλήσαµε για τη µη θεσµική αντίληψη- και από την
άλλη, ανακοίνωσε µέτρα για το 2020, το 2021 και το 2022, που
αφορούν επόµενες κυβερνήσεις και τα οποία, βέβαια, καθόλου
δεν εµπίπτουν στον ρόλο του Πρωθυπουργού, αλλά είναι µέτρα
προεκλογικά, τα ανακοινώνει ο επικεφαλής κόµµατος κατά την
προεκλογική εκστρατεία και εξαρτάται από την κοινωνία εάν τα
εγκρίνει ή δεν τα εγκρίνει διά της ψήφου στις εκλογές. Αυτές οι
διακρίσεις, σαφείς στον µέσο άνθρωπο, πρόδηλες στο πολιτικό
σκηνικό, για τον κ. Τσίπρα, για τον Πρωθυπουργό της χώρας, δεν
έχουν και µεγάλη σηµασία. 

Και µας απέδειξε µάλιστα χθες και µε την οµιλία του εδώ, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι διέπεται από έναν βαθύτατο µα-
νιχαϊσµό, µια περίεργη αντίληψη κάθετου και απόλυτου διαχω-
ρισµού ανάµεσα σε κάποιο φαντασιακό καλό και σε κάποιο φαν-
τασιακό κακό. Ταυτοποιεί τον εαυτό του και το κόµµα του µε το
καλό και κατ’ αντιστοιχία δαιµονοποιεί όλους τους πολιτικούς αν-
τιπάλους του ως κάτι το εξ ορισµού κακό.

Ό,τι κάνει ο ΣΥΡΙΖΑ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι εξ ορι-
σµού καλό ή εν πάση περιπτώσει συγχωρητέο για κάποιους λό-
γους. Υβρίζουµε τα άτοµα µε αναπηρία; Οφείλεται σε κάποιον
χαρακτήρα. Δεν είναι όµως κακό. Είναι µια ιδιορρυθµία. Αντίθετα,
εκφράζει κάποιος διαφορετική άποψη για τον ΣΥΡΙΖΑ; Α, όχι.
Αυτό είναι χείριστο. Είναι κακό. Είσαι εργαλείο του κεφαλαίου.
Είσαι εχθρός των λαϊκών συµφερόντων. Είσαι βαθύτατο όργανο
της αντίδρασης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µια τέτοια αντίληψη κατ’ αρχάς
είναι µια αντίληψη βαθύτατα αντιευρωπαϊκή. Δυναµιτίζει τον
τρόπο λειτουργίας της δηµοκρατίας και του πολιτεύµατος. Η δη-
µοκρατία σε κάθε χώρα, αλλά και το ευρωπαϊκό εγχείρηµα -γιατί
για ευρωεκλογές πηγαίνουµε στις επόµενες δεκαέξι συν µία ηµέ-
ρες, όπως είπε προηγουµένως ο κύριος συνάδελφος- δεν βασί-
στηκε στον µανιχαϊσµό, στη µάχη του καλού µε το κακό εντός
του συστήµατος, αλλά εξ ορισµού επέλεξε τον τρόπο συνεννόη-
σης των απολύτως αντιµαχοµένων δυνάµεων για να πάµε όλοι
µαζί µπροστά. Η αρχική Κοινότητα Άνθρακα και Χάλυβα ήταν η
τοποθέτηση σε ένα κοινό ταµείο των οργάνων του πολέµου, για
να µην επανέλθουµε ποτέ ξανά στον πόλεµο. 

Απέναντι, λοιπόν, σε αυτό το ευρωπαϊκό εγχείρηµα ο Πρωθυ-
πουργός µιας µικρής δηµοκρατίας δεν µπορεί και δεν δικαιούται
να τοποθετείται µε αυτόν τον τρόπο στην Αίθουσα του Εθνικού
Κοινοβουλίου. Δυναµιτίζει το πολίτευµα και δυναµιτίζει την ευ-
ρωπαϊκή συµµετοχή της χώρας. 

Και ακούγοντάς τον χθες, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατά-
λαβα πάρα πολύ καλά -δυστυχώς για πολλοστή φορά- την έννοια
της φράσης που ελέχθη από στέλεχος –η λέξη «στέλεχος» εντός
εισαγωγικών- προσκείµενο στον ΣΥΡΙΖΑ πέρυσι ή πρόπερσι
«ελέγχουµε την κυβέρνηση, αλλά δεν έχουµε πάρει την εξουσία»,
διότι η εξουσία είναι ο απόλυτος έλεγχος του κράτους, πέραν
των ορίων της εκτελεστικής εξουσίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε ποιον δεν είναι φανερή, σε
ποιον δεν είναι σαφής στην Αίθουσα αυτή, ανεξαρτήτως πολιτι-
κής τοποθέτησης, ανεξαρτήτως κοµµατικής ένταξης, αρκεί να
είναι ένας έντιµος άνθρωπος µε καθαρό βλέµµα, η προσπάθεια
επηρεασµού της δικαιοσύνης από την Κυβέρνηση µε τον πιο
απόλυτο τρόπο; Χρησιµοποιείται -και θα παραµείνει στο ελληνικό
λεξιλόγιο- η λέξη «εργαλειοποίηση», ευτυχώς απέναντι στη µε-
γάλη πλειοψηφία των Ελλήνων δικαστών που δεν πρόκειται να
δεχθούν µία τέτοια προσπάθεια ούτε αυτής ούτε οποιασδήποτε
άλλης κυβέρνησης ποτέ. 

Ποιος δεν έχει αντιληφθεί την πλήρη, την πανηγυρικά διατυ-
πωµένη, χωρίς καµµία αιδώ, χωρίς κανένα θεσµικό προκάλυµµα
προσπάθεια ελέγχου των ανεξάρτητων αρχών; Από ποιον δια-
φεύγει; 

Ποιο είναι το κριτήριο µε το οποίο η Κυβέρνηση προτείνει και
επιδιώκει τη στελέχωση των ανεξάρτητων αρχών; 

Τι είναι αυτό το οποίο έχει επιτρέψει να µπορεί να ισχυριστεί η
Κυβέρνηση ότι προασπίζει την ανεξαρτησία τους;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλα αυτά δείχνουν ακριβώς
αυτό το οποίο σας είπα, µια µανιχαϊστική αντίληψη, η οποία είναι
βαθύτατα αντιδηµοκρατική και βαθύτατα επικίνδυνη και βαθύ-
τατα αντιευρωπαϊκή και βαθύτατα ενοχλητική και απόλυτα απορ-
ριπτέα. Και πρέπει αυτό να γίνει φανερό στο εκλογικό σώµα εν
όψει των ευρωεκλογών. 

Και αν πάµε στο επίπεδο της οικονοµικής πολιτικής, που είναι
το σηµείο στο οποίο ο Πρωθυπουργός ισχυρίζεται ότι έβγαλε τη
χώρα από την κρίση, ότι µπόρεσε να εκλογικεύσει τη λειτουργία
του συστήµατος, πόσο αντέχει, ακόµα και αυτή η αντίληψη, στην
κοινή κριτική και στον λόγο -µε την αρχαιοελληνική έννοια της
λογικής- του µέσου ανθρώπου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; 

Τι έχουµε παρατηρήσει ως οικονοµική πολιτική αυτής της Κυ-
βέρνησης, πέραν των µνηµονιακών υποχρεώσεων της χώρας τις
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οποίες ας τις βάλουµε µισό λεπτό στην άκρη για να συζητήσουµε
µεταξύ µας τίµια και ελληνικά; 

Ποια είναι η ελληνική προστιθέµενη αξία στις µνηµονιακές
υποχρεώσεις της χώρας που έφερε αυτή η Κυβέρνηση; 

Κατ’ αρχάς να συµφωνήσουµε όλοι -το έχει οµολογήσει και ο
κ. Τσακαλώτος και δεκάδες άλλοι Υπουργοί- ότι µετέρχεται ως
κύριο µέσο την υπερφορολόγηση των πάντων; Είναι έτσι ή δεν
είναι; 

Στις προχθεσινές αναγγελίες του Πρωθυπουργού, αν δείτε τον
κατάλογο των φόρων που ο ΣΥΡΙΖΑ και οι ΑΝΕΛ -τότε, µετά όχι-
έχουν επιβάλει, δεν είναι εν µέρει µετριασµός των αποτελεσµά-
των που αυτή η ίδια η Κυβέρνηση µε τη φορολογική της πολιτική
έχει επιβάλει στους Έλληνες πολίτες, µία µία, κάθε λέξη από
αυτά; Τι έδωσε η Κυβέρνηση που δεν είναι τµήµα αυτού που η
ίδια η Κυβέρνηση έχει πάρει πίσω; 

Συνιστά, λοιπόν, η φορολόγηση και µετά η επιδοµατοποίηση
µέρους της φορολόγησης οικονοµική πολιτική του 21ου αιώνα
για τη χώρα και αυτό έρχεται στα σοβαρά ο Πρωθυπουργός της
χώρας να το πει εδώ και να υπερηφανευτεί; 

Πώς προσπαθεί να το δικαιολογήσει; Ποιο είναι το µόνο πέπλο
το οποίο βάζει, το φύλλο συκής απέναντι σε αυτήν την ακατα-
νόητη, αν θέλετε, από πλευράς οικονοµικής συµπεριφοράς; Ότι
είναι µε την πλευρά των καλών, ότι εκπροσωπεί το αγαθό, ότι νοι-
άζεται για τους πολλούς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πέρα από τα στερεότυπα της
πολιτικής, πόσο αντέχει αυτό σε κριτική; Πείτε µου ειλικρινά
πόσο αντέχει σε κριτική. Δηλαδή τι θέλει ο Πρωθυπουργός να
µας πει; Ότι υπάρχει ένα καλό κόµµα, από καλούς, ανοιχτόκαρ-
δους, τίµιους ανθρώπους, που αγαπούν τα µικρά παιδιά, αγα-
πούν τους εργάτες, αγαπούν τους εργαζόµενους, αγαπούν τους
συµπολίτες τους και απέναντί τους υπάρχουν Κοινοβουλευτικές
Οµάδες σαν της Νέας Δηµοκρατίας µε κακούς ανθρώπους, οι
οποίοι θέλουν να κόβουν συντάξεις, οι οποίοι θέλουν να περιο-
ρίζουν επιδόµατα, οι οποίοι θέλουν να µην έχουν νηπιαγωγεία τα
παιδάκια; Αυτό είναι η µαρξιστική ανάλυση την οποία επικαλείται
ο Πρωθυπουργός; Αυτό έρχεται να µας πει σε αυτήν την Αί-
θουσα; Αυτό είναι το οικονοµικό του µοντέλο; Με αυτό το µον-
τέλο θα πορευθεί στις εκλογές; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Ακριβώς επειδή αυτό το µοντέλο δεν του επιτρέπει να πορευ-

θεί προς τις εκλογές, µετέρχεται τη σκανδαλολογία. Πρέπει να
το ντύσει µε κάποιον τρόπο. Όπως το φάρµακο έχει λίγη ζάχαρη
για να το καταπιείς, έτσι και όλο αυτό το απίστευτα απλοϊκό, απί-
στευτα αντιεπιστηµονικό, απίστευτα αντιδηµοκρατικό πλαίσιο
πρέπει να καλυφθεί µε κάτι, για να γίνει εύπεπτο από µία κοινή
γνώµη η οποία έχει περάσει µια κρίση εννέα ετών και ζορίζεται
εξαιρετικά. Και εδώ µπαίνει η σκανδαλολογία και βέβαια µονο-
µερώς κατά των πολιτικών αντιπάλων, διότι οι ένοικοι του Μεγά-
ρου Μαξίµου δεν αποτελούν ζήτηµα για το οποίο ο Πρωθυ-
πουργός καλείται να απαντήσει. Τα ταξίδια µε ιδιωτικά αερο-
σκάφη δεν αποτελούν ζήτηµα για το οποίο ο Πρωθυπουργός κα-
λείται να απαντήσει. Δεν θέλει καν να απαντήσει. Όταν κανείς
του διατυπώνει ερώτηµα, αυτό για τον Πρωθυπουργό ονοµάζε-
ται «ύβρις». Όταν όµως ο ίδιος υβρίζει συλλήβδην, ακόµα και µε
τον τρόπο ανάλυσης, κόµµατα ολόκληρα, θεσµούς ολόκληρους,
πορείες δεκαετιών, αυτό συνιστά απλώς «ανάγνωση της πραγ-
µατικότητας».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς, η Νέα Δηµοκρατία του
Κυριάκου Μητσοτάκη, πιστεύουµε ως βασικό αγαθό, αποκτηθέν
απόλυτα µέσα στο πλαίσιο της κρίσης, την απόλυτη ανάγκη ειλι-
κρίνειας απέναντι στους Έλληνες πολίτες. Αυτήν την προεκλο-
γική εκστρατεία θα κάνουµε εν όψει των ευρωπαϊκών και των
περιφερειακών εκλογών. Με αυτόν τον τρόπο θα πορευθούµε,
αυτά θα διατυπώσουµε. Θα αφήσουµε στον Πρωθυπουργό τον
τρόπο ανάλυσης που είδαµε να γίνεται χθες σε αυτήν την Αί-
θουσα και θα του χαρίσουµε και το πολιτικό πρότυπο του Ανα-
πληρωτή Υπουργού Υγείας, το οποίο απεδέχθη ο ίδιος και το
οποίο φαίνεται να τον χαρακτηρίζει.

Σας ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Ο
Ρήγας και η Επανάσταση» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής,
είκοσι πέντε µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί συνο-
δοί από το Αµερικανικό Κολέγιο.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Όπως είπα, τον λόγο θα πάρει τώρα ο Υπουργός Παιδείας,
Έρευνας και Θρησκευµάτων κ. Γαβρόγλου.

Θα ξεκινήσει ο τρίτος κύκλος µε την κ. Βράντζα, τον κ. Χατζη-
δάκη, τον κ. Καραναστάση και τον κ. Παπαθεοδώρου. Έχει ένα
πρόβληµα καθ’ οδόν, αν δεν έχει έλθει, θα πάµε στον κ. Ψυχογιό
και µετά η κ. Ξενογιαννακοπούλου.

Θα µιλούν τέσσερις συνάδελφοι και ένας Υπουργός, γιατί είναι
έντεκα Υπουργοί για σήµερα. Δεν υπάρχει περίπτωση να µην
προλάβουν να µιλήσουν όλοι οι Βουλευτές µέχρι αύριο.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Έρευ-

νας και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα προσπαθήσω στη διάρκεια της οµιλίας µου να περιγράψω

τα χαρακτηριστικά του σχεδίου µας για την εκπαίδευση, ένα σχέ-
διο που έχει αρχίσει αµέσως µετά τις εκλογές του Ιανουαρίου
του 2015, όµως, θα ήθελα να κάνω ορισµένα σχόλια γι’ αυτά που
ακούµε τις τελευταίες µέρες και κυρίως γι’ αυτά που ακούµε από
την Αντιπολίτευση.

Έχει νοµίζω τεράστιο ενδιαφέρον να δούµε ποιες ακριβώς
είναι οι θέσεις της Αντιπολίτευσης. Εγώ λέω ότι είναι νόµιµες οι
εντάσεις, τα προσωπικά σχόλια κ.λπ.. Υπάρχουν, όµως, αν κανείς
διώξει αυτά, κάποιες θέσεις, υπάρχει κάποια ουσία;

Νοµίζω ότι έχει τεράστιο ενδιαφέρον να δούµε ότι υπάρχει µια
υβριστική ρητορική, για να κρύψει θέσεις. Γιατί θέσεις υπάρχουν,
αλλά τις θέσεις αυτές δεν πρέπει να τις καταλάβει η ελληνική
κοινωνία. Η ελληνική κοινωνία πρέπει να επικεντρωθεί κατά την
Αντιπολίτευση γύρω από µια ρητορική, η οποία κατασκευάζει µια
νέα πραγµατικότητα.

Πριν από δεκαπέντε µέρες ψηφίσαµε εδώ ένα νοµοσχέδιο για
την ανώτατη εκπαίδευση, για το λύκειο κ.λπ.. Έχω κάνει έναν κα-
τάλογο των υβριστικών επιθέτων που έχουν χρησιµοποιηθεί σε
αυτήν την Αίθουσα και έχουν αναπαραχθεί σε όλες τις αντίστοι-
χες εφηµερίδες και τα µέσα.

Επικεφαλής της συχνότητας αυτών των επιθέτων έρχεται η
λέξη «Νέρωνας». Ο Νέρωνας. Αυτός που καίει, που καταστρέφει,
που οριακά..

ΝΙΚΟΛΑΟΣ - ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Είναι ουσιαστικό, το λέω
για την τάξη του πράγµατος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Έρευ-
νας και Θρησκευµάτων): Ο Νέρωνας Γαβρόγλου;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ - ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Ο Νέρων είναι ουσιαστικό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Έρευ-

νας και Θρησκευµάτων): Ακούστε, νοµίζω ότι έχετε πολύ καλύ-
τερη αίσθηση της γλώσσας, αλλά σε αυτό πέφτετε έξω. Επιθε-
τικός προσδιορισµός, πείτε το όπως θέλετε. Ο αµόρφωτος, ο κα-
ταστροφέας. Εδώ ακούστηκαν αυτά και αναπαράγονται την επο-
µένη. «Κάνει τους µαθητές πειραµατόζωα». Καλά, το «επικίν-
δυνος» είναι σχεδόν κάτι θετικό µέσα σε όλη την υπόθεση.

Γι’ αυτό, όταν εντείνονται τέτοιου είδους ρητορικές, δεν γίνε-
ται από προσωπική κακία, δεν γίνονται από προσωπική εµπάθεια,
γίνεται από µία πολύ συγκροτηµένη προσπάθεια -και είναι πολύ
συγκροτηµένη η προσπάθειά σας- να δηµιουργηθεί µια πραγµα-
τικότητα που κρύβει ακριβώς αυτές τις θέσεις. Και οι θέσεις
αυτές δεν είναι πάλι ότι δεν υπάρχουν, είναι ότι φοβάστε να µην
τις καταλάβει η κοινωνία. Και τώρα πια έχουµε πολλά κριτήρια,
έχουµε πολλά στοιχεία. Δεν είναι αυτό που ήµασταν πριν από
τρία και τριάµισι χρόνια όπου λέγαµε «µήπως είναι έτσι, µήπως
είναι αλλιώς, µήπως οι άνθρωποι δεν γνωρίζουν;» κ.λπ..

Υποχρεωτική δίχρονη προσχολική εκπαίδευση. Για εξήντα ένα
χρόνια αίτηµα των εκπαιδευτικών και της κοινωνίας µας. Το ψη-
φίσαµε; Το ψηφίσαµε. Ακούσαµε τα µύρια όσα εναντίον του; Τα

7042 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ακούσαµε. 
Η νέα αρχιτεκτονική των πανεπιστηµίων, που άρχισε από τον

Αύγουστο του 2017 και που η Αξιωµατική Αντιπολίτευση µαζί µε
τα άλλα κόµµατα άρχισαν τον θρήνο για τα µεταπτυχιακά που θα
εξαφανιστούν και για το νέο σύστηµα εκλογής των διοικήσεων,
όπου όλοι θα είναι τσακωµένοι µε όλους τους άλλους.

Τριάµισι χρόνια αργότερα στοιχειωδώς να πει κανείς, ρε παι-
διά, έπεσα και εγώ λίγο έξω σε αυτήν την εκτίµηση που έκανα.
Για πρώτη φορά ορθολογικοποιήθηκαν τα µεταπτυχιακά. Για
πρώτη φορά σε όλα τα µεταπτυχιακά -και σ’ αυτά που υπάρχουν
δίδακτρα- υπάρχει η δυνατότητα παιδιών να πάνε χωρίς δίδα-
κτρα µέχρι το 30% των εισακτέων. Αυξήθηκαν τα µεταπτυχιακά
χωρίς δίδακτρα κ.λπ.. Και οι πρυτανικές αρχές µε τις νέες εκλο-
γές πάνε µια χαρά. Μη ρωτάτε εµένα, ρωτήστε αυτούς που
εκλέχθηκαν και συνεργάζονται µε άψογο τρόπο.

Ιδρύουµε νέα τµήµατα. Τι ήταν αυτό; Λένε ότι κάνουµε παζά-
ρια µε διάφορους. Ξέρετε, υπάρχει ένα θέµα που λέγεται «επι-
στήµη και η πρόοδός της».

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Όσο πατάει η γάτα!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Έρευ-

νας και Θρησκευµάτων): Ορίστε;
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Τίποτα, τίποτα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Έρευ-

νας και Θρησκευµάτων): Όχι, αν έχετε το θάρρος, πείτε µου τι
ακριβώς είπατε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Όσο πατάει η γάτα, αυτό είπα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Έρευ-

νας και Θρησκευµάτων): Όσο πατάει η γάτα! Ξέρετε, γι’ αυτό
το λέω. Όσο πατάει η γάτα, υπάρχει ένα θέµα που λέγεται «Η
επιστήµη και η πρόοδός της». Αυτό πρέπει να αποτυπώνεται και
στα ιδρύµατά µας. Επιτέλους, πρέπει να εκσυγχρονιστείτε και
εσείς και πρέπει να καταλάβετε ότι αυτά πρέπει να αποτυπώνον-
ται και στα ιδρύµατά µας. 

Όσον αφορά στα ΤΕΙ, θρήνος για την τεχνολογική εκπαίδευση.
Πού την καταντήσατε, πόσο την τινάζετε στον αέρα κ.λπ.. Ποιοι,
εµείς; Εµείς ή εσείς οι οποίοι τόσα χρόνια παίζατε µε τα ΤΕΙ; Το
θυµάστε ή δεν το θυµάστε; Ευτυχώς που ήταν διάφοροι εκπαι-
δευτικοί διαφόρων εκλογικών πεποιθήσεων και τα κράτησαν στα
πόδια τους. Γιατί ήταν εκπαιδευτικοί. Ήταν κοινωνικοί λειτουργοί
στην εκπαίδευση. 

Και επίσης, για τα ΤΕΙ, αναγκαστήκατε εκεί να πείτε ποια είναι
η άποψή σας. Η ίδρυση, λέει, πανεπιστηµίων εφαρµοσµένων επι-
στηµών. Δεκαετία του ’60, δεν είναι του ’70, τελείωσε αυτό. Τε-
λείωσε σε όλη την Ευρώπη. Τελείωσε στο γίγνεσθαι το επιστη-
µονικό, διότι τώρα δεν είναι το παλιό του 19ου αιώνα και των
αρχών του 20ου, «Θεωρία και εφαρµογές της θεωρίας». Είναι µια
άλλη διαδικασία, τελείωσαν αυτά. Είναι παλαιοµοδίτικα, είναι
συντηρητικά. 

Τα διετή προγράµµατα σπουδών. Για πρώτη φορά το ελληνικό
πανεπιστήµιο έχει τη δυνατότητα να έχει διετή προγράµµατα
σπουδών στα οποία θα πηγαίνουν απόφοιτοι του ΕΠΑΛ και θα
µπορούν να παίρνουν επαγγελµατικό απολυτήριο µε ευρωπαϊκά
προσόντα. Επιτέλους, και τα παιδιά των ΕΠΑΛ πρέπει να έχουν
αυτή τη δυνατότητα αναβαθµισµένης επαγγελµατικής εκπαίδευ-
σης. 

Το κορυφαίο, όµως, σηµείο υποκρισίας –κορυφαίο σηµείο
υποκρισίας!- είναι το θέµα της Γ’ λυκείου. Έχει µαλλιάσει η γλώσ-
σα µας να ρωτάµε µία ερώτηση και απάντηση να µην παίρνουµε.

Είµαστε µία χώρα που είµαστε περήφανοι για την Γ’ λυκείου;
Είµαστε µία χώρα που έχει Γ’ λυκείου; Αυτό είναι ένα εθνικό πρό-
βληµα. Είµαστε µία χώρα που δεν έχει Γ’ λυκείου. Είµαστε µία
χώρα στην οποία η καθηµερινότητα της Γ’ λυκείου ακυρώνει
τους καθηγητές, οι οποίοι µε τεράστιες αυτοθυσίες προσπαθούν
να την κρατήσουν στο χέρι τους. Και η Γ’ λυκείου και η αντίληψη
µιας κοινωνίας που έχει εναποθέσει τις ελπίδες της, για να µπο-
ρούν να σπουδάζουν τα παιδιά σε έναν θεσµό εκτός του δηµό-
σιου σχολείου, αυτό σαν καρκίνωµα τώρα, τρώει και τη Β’ λυ-
κείου.

Να συµφωνήσουµε, λοιπόν, στο πρόβληµα και να διαφωνή-
σουµε όσο θέλετε στη λύση του προβλήµατος, αλλά να συµφω-
νήσουµε στο πρόβληµα. Τόσον καιρό ακούω, διαβάζω αυτή την

απλή ερώτηση: «Έχουµε ή δεν έχουµε Γ’ λυκείου; Πρέπει να εί-
µαστε µια χώρα που να έχει Γ’ λυκείου ναι, ή όχι; Πρέπει τα παι-
διά να ετοιµάζονται στο σχολείο για το πανεπιστήµιο ή δεν πρέ-
πει να ετοιµάζονται στο σχολείο για το πανεπιστήµιο;». Μία απάν-
τηση είναι. Γιατί αποφεύγετε να µας δώσετε αυτήν την απάν-
τηση; 

Εµείς αυτό που λέµε είναι ότι το µεγάλο εθνικό στοίχηµα δεν
είναι ούτε µόνο της Κυβέρνησης, ούτε µόνο της Αντιπολίτευσης,
ούτε µόνο των πολιτικών εδώ, γιατί είναι ένα θέµα για το οποίο
πρέπει να αλλάξει αντίληψη και η ίδια η κοινωνία. Πρέπει να µπο-
ρέσουµε να πιστέψουµε ξανά στο δηµόσιο σχολείο. Να πιστέ-
ψουµε ότι το δηµόσιο σχολείο και οι εκπαιδευτικοί µας έχουν όλα
τα εφόδια για να προετοιµάσουν τα παιδιά µας για τα πανεπιστή-
µια.

Και αυτό κάνουµε µε τον νόµο µας. Ο νόµος αυτός είναι ένας
νόµος που κατοχυρώνει λίγα µαθήµατα, ελάχιστα µαθήµατα,
πολλές ώρες, όπως είναι σε πάρα πολλά άλλα µέρη του κόσµου,
για να µη θεωρήσουµε ότι ανακαλύπτουµε και την Αµερική, όπως
λένε, από την αρχή. Βεβαίως, προτείνουµε έναν τρόπο εισαγω-
γής, τις εξετάσεις, αναστατώνοντας µε τον λιγότερο δυνατό
τρόπο το υπάρχον σύστηµα, αλλά δίνοντας για πρώτη φορά τη
δυνατότητα της ελεύθερης πρόσβασης στα πανεπιστήµια. Και
αυτό το καταψηφίσατε.

Καταψηφίσατε, όµως και κάτι άλλο. Πριν έξι µήνες φέραµε ένα
νοµοσχέδιο για τις υποστηρικτικές δοµές των σχολείων µας. Οι
υποστηρικτικές δοµές µέχρι τώρα ήταν γνωσιοκεντρικές, δηλαδή
έλεγες ότι κάποιοι εκπαιδευτικοί, κάποια σχολεία δεν κάνουν
καλά αυτό το µάθηµα, έχουν και κάποια άλλα προβλήµατα, αλλά
βασικά θα επικεντρωθούµε στο να γίνεται αποτελεσµατικότερο
το µάθηµα.

Τα προβλήµατα στα σχολεία µας κατά κύριο λόγο είναι κοινω-
νικά. Πρέπει να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα της νεολαίας πολ-
λαπλά. Ένα κοµµάτι του, προφανώς, είναι και το γνωσιακό. Πολύ
σηµαντικό στο σχολείο, αλλά δεν είναι το µόνο. Γι’ αυτό και φτιά-
ξαµε διεπιστηµονικές δοµές, µε ψυχολόγους, µε κοινωνικούς λει-
τουργούς, µε συντονιστές εκπαίδευσης, ώστε να µπορούν σε µια
συνεννόηση µε τα σχολεία που θα κάνουν προγραµµατισµό, να
µπορούν να δουν µε ποιον τρόπο θα υποστηριχθούν αυτά τα
σχολεία.

Γι’ αυτό και ιδρύσαµε το Εθνικό Κέντρο Επιµόρφωσης Εκπαι-
δευτικών για να χρησιµοποιήσουµε και την τεχνογνωσία και την
τεχνολογία του Ελληνικού Ανοικτού Πανεπιστηµίου.

Τα λέω όλα αυτά, διότι έχει πολύ µεγάλη σηµασία να καταλά-
βουµε ότι υπάρχουν δύο διαφορετικές πολιτικές κουλτούρες. Η
µία η οποία λέει «σχεδιάζω και προτείνω». Σχεδιάζω: Δεν είναι
κάτι σύνηθες στη χώρα µας. Είδατε και προχθές µε τη συνέν-
τευξη Τύπου και χθες µε την οµιλία του Πρωθυπουργού ότι αυτό
που αναδείχτηκε ήταν αυτός ο µακροπρόθεσµος σχεδιασµός,
που ήδη από το καλοκαίρι του 2015 όλοι µας κοροϊδεύατε και
λέγατε «δεν θα τα καταφέρετε όλα αυτά κ.λπ., κ.λπ.».

Και όµως, ήρθε το πλήρωµα του χρόνου και εδώ το ίδιο κά-
ναµε. Σχεδιάσαµε από το 2015 µε µπρος - πίσω, µε πολλές αδυ-
ναµίες, µε πρώτη προσωπικά τη δική µου. Δευτερεύοντα πράγ-
µατα αυτά. Υπάρχει ένα σχέδιο. Θέλετε να µας πείτε τις θέσεις
σας σε αυτό το σχέδιο ή θέλετε να κρυφτείτε πίσω από αυτή την
απίστευτη ρητορική, η οποία αναπτύσσεται όσο τα πράγµατα
στριµώχνουν µε έναν τρόπο που θέλει να κρύψει θέσεις, παρά-
γοντας µια νέα πραγµατικότητα;

Και βεβαίως, το απίθανο, πλην όµως πάρα πολύ έντιµο. Χθες
άνοιξε το σύστηµα αιτήσεων για τους τεσσερισήµισι χιλιάδες διο-
ρισµούς που είναι για την ειδική αγωγή και σε δύο µήνες θα είναι
το αντίστοιχο για τη γενική αγωγή. Είχαµε ακούσει ότι δεν πρό-
κειται να γίνει κ.λπ., κ.λπ. Έγινε, όµως. Τώρα µπαίνουν οι αιτή-
σεις, έτσι δεν είναι; Υπάρχουν τα χρήµατα στον προϋπολογισµό
και πάει λέγοντας.

Χθες άνοιξε αυτό το σύστηµα και χθες ο κ. Μητσοτάκης ειλι-
κρινώς -και το χαιρετίζω αυτό- αποκάλυψε τη βασική του θέση
επί του θέµατος. Λέει «εµείς δεν είµαστε υπέρ των διορισµών».
Δεν ξέρω αν το ακούσατε, από εδώ το είπε ο άνθρωπος. Αυτό
πρέπει να το χειροκροτήσουµε και πρέπει να το χειροκροτή-
σουµε, γιατί αυτό δεν κρύφτηκε πίσω από µια ρητορική, ώστε να
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µπερδέψει τον κόσµο. Το λένε.
Εγώ δεν λέω τι έκανε παλιά και που έδιωξε κόσµο, που εµείς

προσλάβαµε πίσω κ.λπ.. Εγώ λέω ό,τι λέει τώρα, που το δηµόσιο,
αν θέλετε να ξέρετε, έχει τεράστιες ανάγκες. Μη µπαίνουµε στη
µιζέρια ότι στο δηµόσιο κάθονται οι άνθρωποι και δεν δουλεύουν
κ.λπ.. Το δηµόσιο έχει ανάγκες. Τα πανεπιστήµια έχουν ανάγκες
και από θέσεις διοικητικών και όχι µόνο καθηγητών.

Λέµε, λοιπόν, ότι χθες ήταν η πρώτη ηµέρα. Δεκαπέντε χιλιά-
δες διορισµοί σε τρία χρόνια. Οι τεσσερισήµισι θα γίνουν το
2019, όπως καλά γνωρίζετε και οι δεκάµισι χιλιάδες που θα προ-
κηρύξουµε σε δύο µήνες είναι για το 2020 και το 2021. Πεντακό-
σιες καινούργιες θέσεις µελών πανεπιστηµίου.

Αυτό, λοιπόν, είναι το σχέδιό µας το οποίο ξετυλίγεται, το
οποίο βρίσκει πλατιές συναινέσεις. Είναι ένα σχέδιο που ταυτό-
χρονα είναι και ένα στοίχηµα για το µέλλον -διότι τίποτε δεν είναι
στον αυτόµατο- και είναι ένα σχέδιο που εµείς ολοκληρώνουµε
τώρα τη θεσµική παρέµβαση και που την επόµενη τετραετία θα
βάλουµε στο τραπέζι µε απόλυτα επιθετικό τρόπο τα ζητήµατα
ποιότητας από την προσχολική ηλικία µέχρι και τα διδακτορικά.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Λοβέρδο, για

τι πράγµα ζητάτε τον λόγο;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ζητώ κατά τον Κανονισµό τον λόγο

για δύο λεπτά, για να αντιδράσω στην τοποθέτηση του προλα-
λήσαντος Υπουργού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κατά τον Κανονισµό,
δεν ζητάτε απολύτως, αλλά, εν πάση περιπτώσει, επειδή έχουµε
πάει αρκετά καλά, σας δίνω τρία λεπτά, αλλά να µην…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Είναι πολλά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ωραία. Εγώ σας δίνω

τρία λεπτά, αλλά να µην προκληθεί αντίδραση και ξεφύγουµε
µισή ώρα.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Είναι δεδοµένο, κύριε Πρόεδρε, ότι

σε αυτή τη συζήτηση που αφορά στην εµπιστοσύνη της Βουλής
προς την Κυβέρνηση κάθε Υπουργός οφείλει, όπως και ο προ-
λαλήσας έκανε, να αναφερθεί στα δικά του θέµατα, πέραν των
γενικότερων πολιτικών. Υπό την έννοια αυτή, ούτε προσωπικά
υπάρχουν εδώ µετά από αυτή την παρέµβαση ούτε κανένα άλλο
θέµα. 

Όταν αντί της παρουσίασης ενός έργου, κατά την οπτική τού
κάθε Υπουργού, υπάρχει κοµπασµός πόσο καλά πάνε όλα και
επειδή αναφέρθηκε στη δευτεροβάθµια µε ειδικό τρόπο, θέλω
να του απευθύνω µια φράση κριτικής και µια ερώτηση. Η ερώ-
τηση προηγείται. Πείτε µας: Αφού όλα είναι τόσο καλά και τόσες
προσπάθειες έχουν γίνει, ως προς αυτή την αντικατάσταση των
Λατινικών που κάνατε µε την Κοινωνιολογία, πότε σκοπεύετε να
καθορίσετε την εξεταστέα ύλη -δεν λέω την διδακτέα- και το βι-
βλιαράκι πότε σκοπεύετε να το πάρουν τα παιδιά που σε έναν
χρόνο από σήµερα δίνουν εξετάσεις, αφού όλα τα έχετε κάνει
τέλεια;

Η δε φράση της κριτικής µου -και ολοκλήρωσα- είναι η εξής:
Παραλάβατε µια προβληµατική κατάσταση -το λέµε όλοι- σε
σχέση µε τον προσανατολισµό των παιδιών στο λύκειο, που ήταν
προσανατολισµός εξετάσεων και την αποθεώσατε. Κάνατε τα λύ-
κεια φροντιστήρια, διότι ουδείς µαθητής και ουδεµία µαθήτρια
ασχολείται µε τίποτε περισσότερο παρά µόνο µε τα τέσσερα µα-
θήµατα ή πόσα µαθήµατα είναι που θέλει να δώσει. Αυτό κάνατε
και το κάνατε συνειδητά. Γιατί το κάνατε συνειδητά; Διότι απαλ-
λάξατε για λόγους ψηφοθηρικούς, αφού οι εκλογές πια κατα-
λαµβάνουν και τους δεκαεφτάρηδες, όλους εκείνους που έδιναν
µεν προσοχή στα τέσσερα κύρια µαθήµατα που τους ενδιέφεραν
για τις εξετάσεις τους, αλλά «ασχολούνταν» -εντός εισαγωγικών
η λέξη- κύριε Υπουργέ και µε τα υπόλοιπα.

Εσείς διαγράψατε τα πάντα και κάνατε το λύκειο τι; Ένα µό-
νιµο τριετές φροντιστήριο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο για δύο λεπτά, να απαντήσετε στην ερώτηση που σας
έθεσε ο κ. Λοβέρδος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Έρευ-
νας και Θρησκευµάτων): Σας ευχαριστώ που µου δίνετε τον λό-
γο χωρίς να τον ζητήσω, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Λοβέρδο, παρά την παραµονή σας στο Υπουργείο Παι-
δείας, δεν θυµάστε το τι παραλάβαµε. Προφανώς, το ξεχάσατε.
Αυτό είναι ένα καλό χαρακτηριστικό του ανθρώπινου εγκεφάλου,
γιατί ξεχνάει και τις τραγωδίες που έχει ζήσει. Μας παραδώσατε
σχολεία που άρχιζαν στα χαρτιά τον Σεπτέµβριο και πραγµατικά
µέσα Οκτωβρίου. Αυτά τα σχολεία…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Όχι εγώ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Έρευ-

νας και Θρησκευµάτων): Αφήστε, κύριε Λοβέρδο, σας παρα-
καλώ. Δεν είναι προσωπικό το θέµα ούτε είπα και εγώ ότι τα
ανοίγω εγώ τα σχολεία, αλλά ότι επί ΣΥΡΙΖΑ ανοίγουν τα σχολεία
στην ώρα τους, πράγµα που δεν θα έπρεπε καν να σχολιάζουµε,
πράγµα που θα έπρεπε να είναι µια κανονικότητα αυτονόητη.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Να το πείτε στους προκατόχους σας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Έρευ-

νας και Θρησκευµάτων): Παραλάβαµε τα µισά σχολεία χωρίς
άδεια οικοδοµής -το ξέρετε, ελπίζω- ή πάνω σε εκτάσεις
«NATURA» πανεπιστήµια. Αυτά παραλάβαµε και αυτά κανονικο-
ποιήσαµε, επίσης, θέλω να ξέρετε. Αυτό είναι το πρώτο.

Δεύτερον, αναφορικά µε τα Λατινικά που λέτε, κοιτάξτε, δεν
τα καταργήσαµε τα Λατινικά. Δεν τα καταργήσαµε. Τα Λατινικά
είναι κατ’ επιλογήν µάθηµα στη Γ’ λυκείου. Όποιος θέλει να µε-
λετήσει Λατινικά, πεδίο δόξης λαµπρό, γιατί υπάρχουν πολλά
γνωστικά πεδία για τα οποία δεν χρειάζονται τα Λατινικά. 

Όσο γι’ αυτόν τον θρήνο σχετικά µε το τι γίνεται στις κλασσι-
κές σπουδές, ή όποιοι έχουν αυτόν τον θρήνο δεν ξέρουν περί
τίνος πρόκειται οι κλασσικές σπουδές ή όλο το θέµα των κλασ-
σικών σπουδών το έχουν γύρω από το θέµα των Λατινικών, τα
οποία επίσης δεν έχουµε καταργήσει.

Τρίτο –και τελευταίο- είναι το θέµα που θίξατε σχετικά µε τη
φροντιστηριοποίηση. Θα σας παρακαλούσα πάρα πολύ να προ-
σέχετε κι εσείς, όπως και όλοι οι συνάδελφοι, να µην υπάρχει
αυτή η εύκολη απάντηση σε κάτι που ενδεχοµένως να µην κατα-
λαβαίνετε. Σε όλα τα µέρη του κόσµου η Γ’ λυκείου είναι µία εν-
διάµεση βαθµίδα. Είναι ανάµεσα στην ολοκλήρωση των εγκύ-
κλιων σπουδών και την αρχή του πανεπιστηµίου. Ξέρετε εσείς
καµµιά χώρα όπου να µην είναι έτσι; Δεν την ξέρετε. Εδώ, όµως,
ακριβώς για να συντηρήσετε την παραπαιδεία, ακριβώς επειδή
θέλετε να υποβαθµίσετε το δηµόσιο σχολείο, θέλετε να ακυρώ-
σετε µε όλον αυτόν τον θόρυβο στα µαθήµατα που έχει η Γ’ λυ-
κείου, την Γ’ λυκείου και, άρα, να ακυρώσετε τη Β’ λυκείου, άρα
να ακυρώσετε την Α’ λυκείου.

Δεν θα πάµε έτσι. Θα ξανακερδίσει την αξιοπιστία του το δη-
µόσιο σχολείο και τα παιδιά και οι οικογένειές τους θα καταλά-
βουν τη δική µας πρόταση για τη Γ’ λυκείου. Εκτός αν έχετε άλλη
πρόταση. Εµείς είµαστε ανοιχτοί να τη συζητήσουµε. Όµως, επί
ενάµιση χρόνο το συζητάµε αυτό το έρηµο το σύστηµα και δεν
µας ήρθε καµµία άλλη πρόταση.

Πάντως, εµείς είµαστε αποφασισµένοι να υπερασπιστούµε το
δηµόσιο σχολείο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Γαβρόγλου,
δεν απαντήσατε στο ερώτηµα πότε θα δώσετε το βιβλίο µε την
εξεταστέα ύλη στην Κοινωνιολογία, αν κατάλαβα καλά. Αυτό
ήταν το βασικό ερώτηµα του κ. Λοβέρδου.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Αυτό ήταν.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Έρευ-

νας και Θρησκευµάτων): Του κ. Λοβέρδου ήταν πολλά ερωτή-
µατα µαζί. Έχετε δίκιο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Όχι, αυτό ήταν το βα-
σικό και γι’ αυτό εγώ σας έδωσα και τον λόγο, χωρίς καν να µου
τον ζητήσετε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Έρευ-
νας και Θρησκευµάτων): Δεν µου είπατε «Πάρε τον λόγο να
απαντήσεις µόνο σ’ αυτό».

Με συγχωρείτε, λοιπόν, αλλά το ξέχασα.
Κοιτάξτε, λοιπόν. Πότε δίνουν τα παιδιά εξετάσεις; Το γνωρί-

ζετε;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Με ρωτάτε εµένα; 
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ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Έρευ-
νας και Θρησκευµάτων): Ναι, ναι.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Εγώ έχω και το παιδί µου στο λύκειο. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Έρευ-

νας και Θρησκευµάτων): Μα, δεν σας ρώτησα αν έχετε παιδί
στο λύκειο. Ρωτώ πότε δίνουν εξετάσεις. Δίνουν τον Ιούνιο του
2020.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Είστε έναν χρόνο πριν τις εξετάσεις.
Πότε θα το δώσετε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Λοβέρδο, ας
ακούσουµε την απάντηση του Υπουργού.

Ορίστε, κύριε Γαβρόγλου.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Έρευ-

νας και Θρησκευµάτων): Τον Ιούνιο του 2020 δίνουν τα παιδιά
της Γ’ λυκείου εξετάσεις, σωστά;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Σωστά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Έρευ-

νας και Θρησκευµάτων): Τα παιδιά, λοιπόν, οι οικογένειες, η κοι-
νωνία µας πρέπει να αρχίσουν να συνηθίζουν ότι για τις
εξετάσεις του Ιουνίου του 2020 δεν προετοιµάζεσαι από τον Ια-
νουάριο του 2019. Εντάξει;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Χειροκροτήστε τον, συνάδελφοι του
ΣΥΡΙΖΑ!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Λοβέρδο, είπα
να µην ξεφύγουµε. Πηγαίνουµε µια χαρά στον ρυθµό! 

Πείτε µας πότε να κλείσω την κουβέντα αυτή!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, Έρευ-

νας και Θρησκευµάτων): Όχι, έχει µία λογική, γιατί δηµιουργεί-
ται η εντύπωση ότι κάνουµε τσαπατσουλιές. Δεν είναι τσαπα-
τσουλιές. Είναι µια κανονικότητα, όπως γίνεται παντού.

Εν πάση περιπτώσει, αντί να το κάνουµε εµείς, όπως συνήθως
γίνεται, στη διάρκεια του καλοκαιριού, πριν το τέλος του µήνα
οπωσδήποτε θα ανακοινωθεί και η εξεταστέα ύλη.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Όχι το βιβλίο. Δεν είπε «το βιβλίο».
Είπε η «εξεταστέα ύλη», κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): «Η εξεταστέα ύλη»,
είπε. Κατάλαβα πολύ καλά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να κάνω µία ανακοί-
νωση προς το Σώµα.

Οι Διαρκείς Επιτροπές Κοινωνικών Υποθέσεων, Οικονοµικών
Υποθέσεων και Δηµόσιας Διοίκησης, Δηµόσιας τάξης και Δικαιο-
σύνης καταθέτουν την έκθεσή τους στο σχέδιο νόµου του
Υπουργείου Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης, Εσωτερικών και Οικονοµικών: «Ρύθµιση οφειλών
προς τους Φορείς Κοινωνικής Ασφάλισης, τη Φορολογική Διοί-
κηση και τους ΟΤΑ α’ βαθµού, Συνταξιοδοτικές ρυθµίσεις Δηµο-
σίου και λοιπές ασφαλιστικές και συνταξιοδοτικές διατάξεις,
Ενίσχυση της προστασίας των εργαζοµένων και άλλες διατά-
ξεις».

Ξεκινάµε τον τρίτο κύκλο µε τη συνάδελφο κ. Παναγιώτα
Βράντζα.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ ΒΡΑΝΤΖΑ: Ευχαριστώ.
Κυρίες κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε εδώ σήµερα, επειδή

η Αξιωµατική Αντιπολίτευση επέλεξε για µια ακόµη φορά να στή-
σει µια επικοινωνιακή φιέστα, θεωρώντας ότι από αυτή θα απο-
κοµίσει εκλογικά οφέλη. Η αφορµή γι’ αυτό ήταν µια οµολο-
γουµένως άστοχη, αχρείαστη και κατά τη γνώµη µου λάθος δή-
λωση του Αναπληρωτή Υπουργού Υγείας. Όµως, η αιτία είναι η
ανάγκη της συντηρητικής παράταξης να καλύψει την πολιτική
της ανεπάρκεια και τα θλιβερά της πεπραγµένα που οδήγησαν
στην καταστροφή της χώρας.

Βεβαίως, αυτή η Νέα Δηµοκρατία δεν είναι ικανή ούτε καν γι’
αυτό, για να στήσει µια επιτυχηµένη φιέστα. Όπως πάντα δε,
είναι εκτός κλίµατος, χωρίς επαφή µε την πραγµατικότητα και σε
µια εντελώς διαφορετική κατεύθυνση από αυτή που επιβάλλει το
δηµόσιο συµφέρον, διότι σήµερα κανονικά έπρεπε να επικεντρώ-
νεται η συζήτηση στο νοµοσχέδιο για τις εκατόν είκοσι δόσεις
στα ασφαλιστικά ταµεία και στην εφορία και στα θετικά οικονο-
µικά µέτρα που ανακοίνωσε ο Πρωθυπουργός. Δυστυχώς, χάρη
στην υποτιθέµενη και υποκριτική ευθιξία της Νέας Δηµοκρατίας

κάνουµε εδώ αυτή τη συζήτηση και είµαι βέβαιη ότι ο ελληνικός
λαός ενδιαφέρεται πολύ περισσότερο για τα πρώτα που ανέ-
φερα, για τα θετικά οικονοµικά µέτρα, πάρα για την οπερέτα που
παρουσιάζετε εδώ σήµερα και χθες.

Πέρα, όµως, από την πολιτική αντιπαράθεση που δικαιολογη-
µένα επιδιώκετε δύο εβδοµάδες πριν από την κρίσιµη εκλογική
αναµέτρηση των ευρωεκλογών, έχει ιδιαίτερη σηµασία το πεδίο
της αντιπαράθεσης, το ύφος και το επίπεδό της. Δυστυχώς, ο
Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, µε µια πραγµατικά
θλιβερή παρουσία εχθές, επέλεξε να αντιπαρατεθεί στο χαµηλό-
τερο δυνατό επίπεδο κουτσοµπολιού, τυµβωρυχίας, φτηνού πα-
τριωτισµού και ψεύδους. 

Ειλικρινά πιστεύω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµα-
τικής Αντιπολίτευσης, ότι µ’ αυτόν τον παρωχηµένο παλαιοκοµ-
µατικό και χυδαίο λόγο δεν µπορεί να είστε χρήσιµοι ούτε για
έναν πολίτη αυτής της χώρας. Υπήρξε ένας πρόχειρος σχεδια-
σµός µε βασικό όπλο τη σπέκουλα περί ηθικής που βεβαίως δεν
αποτελεί το προνοµιακό σας πεδίο. Τα δάνεια του «ΚΗΡΥΚΑ ΧΑ-
ΝΙΩΝ», το ΚΕΕΛΠΝΟ, η «SIEMENS», η «NOVARTIS», οι off shore
χρηµατοδότες, οι εκδότες εφοπλιστές υπόδικοι που πληρώνουν
τα νοίκια σας και πολλά αλλά από τα έργα και τις ηµέρες σας
απλώς δεν σας επιτρέπουν να οµιλείτε. Βεβαίως, όταν το κάνετε,
αποκαλύπτεστε.

Δυστυχώς για σας, όµως, πέρα από την επικοινωνιακή φιέστα
και παράσταση που δίνετε, είστε αναγκασµένοι να µιλήσετε και
για τα ουσιαστικά ζητήµατα που αφορούν τους Έλληνες πολίτες. 

Οι πολίτες αυτής της χώρας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
γνωρίζουν πολύ καλά ότι το 2010 η χώρα χρεοκόπησε και τον λο-
γαριασµό τον πλήρωσε πολύ ακριβά ο ελληνικός λαός. Αυτό
είναι κάτι που δεν µπορεί να το ξεχάσει. Επίσης, γνωρίζουν και
αντιλαµβάνονται ότι είναι η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ αυτή που
οδηγεί τη χώρα και την οικονοµία στην ανάκαµψη. Όσο και να
προσπαθείτε να αποδείξετε το αντίθετο και να κάνετε το «µαύρο»
«άσπρο», η πραγµατικότητα σας διαψεύδει για άλλη µια φορά.

Δεν θα αναφερθώ και εγώ –το έκαναν άλλοι συνάδελφοι- στα
πεπραγµένα του τελευταίου χρόνου, στην έξοδο από την επιτρο-
πεία τον Αύγουστο του 2018 και σε όλα όσα συνέβησαν και άλ-
λαξαν και αλλάζουν την πορεία της χώρας και τη ζωή των
πολιτών, διότι πλέον οι πολίτες τα αντιλαµβάνονται στην καθη-
µερινότητά τους. Είτε σας αρέσει, είτε όχι, η χώρα βγήκε από τα
µνηµόνια που εσείς τη βάλατε. Ο κατώτερος µισθός αυξήθηκε,
ο υποκατώτατος καταργήθηκε, οι συλλογικές συµβάσεις εργα-
σίας επέστρεψαν, η χώρα δανείζεται µε τα χαµηλότερα επιτόκια
της τελευταίας εικοσαετίας. Όλοι οι πολίτες έχουν πρόσβαση
στο δηµόσιο σύστηµα υγείας. Οι δαπάνες για την κοινωνική πο-
λιτική, τη στήριξη των αδύναµων, της οικογένειας, του παιδιού
και των αναπήρων –για τους οποίους θεωρητικώς µόνο κόπτε-
στε- πολλαπλασιάστηκαν. Κι έχετε το θράσος να παρουσιάζεστε
εδώ και να κουνάτε το δάχτυλο, κατά βάση όχι σε µας, στην Κυ-
βέρνηση, αλλά στην ελληνική κοινωνία. 

Όµως, πέρα από αναιδείς, είστε και αφελείς. Προκαλέσατε
αυτή τη συζήτηση τη χρονική στιγµή που γνωρίζετε ότι η Κυβέρ-
νηση, έχοντας τον δηµοσιονοµικό χώρο µπορεί να ανακοινώσει
–και ανακοίνωσε- µια σειρά θετικών οικονοµικών µέτρων και ση-
µαντικών ελαφρύνσεων. Αυτό, πραγµατικά, θυµίζει τη γίδα που
ξύνεται στην γκλίτσα του τσοπάνη. Τώρα, θα πρέπει να τοποθε-
τηθείτε και γι’ αυτά τα µέτρα, όπως και για τις δηλώσεις του
φίλου σας, του κ. Βέµπερ. Βεβαίως, θα πρέπει να κληθείτε να ψη-
φίσετε ή να καταψηφίσετε τα µέτρα από την επόµενη εβδοµάδα.
Έχει πραγµατικά ενδιαφέρον η στάση σας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν χρειάζεται να επαναλά-
βουµε τα ίδια. Έχουν επαναληφθεί πολλές φορές στην Αίθουσα.
Οφείλουµε, όµως, να είµαστε ειλικρινείς. Προφανώς τίθεται θέµα
µοµφής και αυτή αφορά στην καταστροφή που συντελέστηκε
στη χώρα τις τελευταίες δεκαετίες. Αφορά στα θαλασσοδάνεια
των κοµµάτων και των πολιτικών. Αφορά στο πάρτι στην υγεία,
στο πελατειακό κράτος, την Αγροτική Τράπεζα, το «ΕΡΡΙΚΟΣ
ΝΤΥΝΑΝ», τη ΛΑΡΚΟ, τις Αστικές Συγκοινωνίες της Θεσσαλονί-
κης και πολλά άλλα από τη λίστα της ντροπής και της καταστρο-
φής που δηµιουργήσατε.

Τίθεται και θέµα ψήφου εµπιστοσύνης, η οποία αφορά στην
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οικονοµική εξυγίανση της χώρας, στη διαφάνεια, στο δηµόσιο
σύστηµα υγείας, στο δηµόσιο ασφαλιστικό σύστηµα, στα εργα-
σιακά, στη δίκαιη ανάπτυξη και, προφανώς, στην Κυβέρνηση του
ΣΥΡΙΖΑ, η οποία αγωνίζεται και υπηρετεί αυτούς τους στόχους.

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τον λόγο έχει ο Αντι-
πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Χατζηδάκης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, υποπτεύοµαι -βασίµως νοµίζω- ότι αύριο το
βράδυ όλα θα πάνε καλά. Η κυβερνητική πλειοψηφία θα αποδειχ-
θεί συµπαγής και όλοι µαζί θα πανηγυρίζετε ότι έχετε καταγάγει
µία λαµπρή νίκη, µία νίκη όµως, η οποία θα είναι µία πύρρειος
νίκη και ακόµα περισσότερο µία ξεκάθαρη ήττα στην κοινωνία.

Κάποιοι κακεντρεχείς -διότι πάντοτε υπάρχουν- µπορεί να
πουν ότι η κυβερνητική πλειοψηφία αποφάσισε να καλύψει τα
ψέµατα του Πρωθυπουργού και κακόπιστα θα προσθέσουν ότι
ο Πρωθυπουργός είχε πει και λέει ψέµατα σε όποιον µιλάει ελ-
ληνικά. Κάποιοι άλλοι εξίσου κακεντρεχείς θα αναφερθούν στην
κυβερνητική αποτυχία, θα το τολµήσουν και αυτό και θα µιλή-
σουν για την αντίληψη του Υπουργείου Παιδείας το οποίο θέλει
να µας γυρίσει στη δεκαετία του ’80. Αυτό είναι το όραµα του.
Θα µιλήσουν για το «δόγµα Τόσκα», το να κάνετε ότι κοιµάστε.
Θα µιλήσουν για τη διαχείριση, όχι µόνο την ουσιαστική, αλλά
και την επικοινωνιακή, την τραγική επικοινωνιακή και προκλητική
επικοινωνιακή διαχείριση µε το Μάτι και τη Μάνδρα. Θα µιλήσουν
για τα 100 δισεκατοµµύρια ευρώ ή, αν θέλετε, τα 86 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ καθ’ οµολογίαν Βουλευτού σας, που µας φόρτωσε
στην πλάτη ο κ. Βαρουφάκης µε τη διαπραγµάτευση τους. Θα
µιλήσουν για τη διαπιστωµένη από τους αριθµούς διεύρυνση του
χάσµατος της Ελλάδας µε τις άλλες ευρωπαϊκές χώρες τα τέσ-
σερα χρόνια που κυβερνάει ο ΣΥΡΙΖΑ. Θα µιλήσουν για το ότι η
Ελλάδα έχει πάρει δυστυχώς το πρωτάθληµα της αύξησης των
φόρων από 2015 ίσα µε το 2018 σε όλες τις 40 χώρες του ΟΟΣΑ.
Και θα µιλήσουν, βεβαίως, για το ότι η χώρα µας είναι το 2018
τελευταία χώρα στην Ευρώπη στις επενδύσεις. Και µάλιστα την
ώρα που ο Πρωθυπουργός πανηγυρίζει για την υποτιθέµενη
έξοδο από τα µνηµόνια και για µία νέα εποχή άνθησης θα διαπι-
στώνει κανείς ότι το 2018 είχαµε τρία δισεκατοµµύρια επενδύ-
σεις λιγότερες σε σχέση µε το 2017 και το 2017 τρεις φορές
λιγότερες επενδύσεις σε σχέση µε το 2007. 

Τώρα η Κυβέρνηση πανηγυρίζει -έχει µία ροπή στα πανηγύρια,
το ξέρουµε- για τρία από τα τριάντα τρία µέτρα τα οποία πήρε
όλα αυτά τα χρόνια που κυβερνά και θέλει να της πούµε ευχαρι-
στώ και µαζί να της πει ευχαριστώ ο εργαζόµενος, ο συνταξιού-
χος που έχει δει µία σειρά από βαθιά αντικοινωνικά µέτρα,
συµπεριλαµβανοµένων σε αυτά τα µέτρα της πλήρους κατάργη-
σης του ΕΚΑΣ, του πετσοκόµµατος των επικουρικών συντάξεων
και της µείωσης των νέων συντάξεων µέχρι και 38% από το «νόµο
Κατρούγκαλου».

Αλλά εν πάση περιπτώσει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για
να αλλάξω τόνο, όλα αυτά τα περίµενα διότι γνωρίζω και τη δη-
µαγωγία της Κυβέρνησης και το δογµατισµό και την ανεπάρκεια,
αλλά γνωρίζω φυσικά και την πειθαρχία της κυβερνητικής πλει-
οψηφίας: Έχει αποδείξει όλα αυτά τα τέσσερα χρόνια ότι οτιδή-
ποτε και να φέρει η Κυβέρνηση και το µαύρο και το άσπρο, τα
στηρίζει. Είναι πρόβληµά σας. Ωστόσο υπάρχουν κάποια θέµατα
που εκπλήσσουν -εµένα τουλάχιστον, σε κάποιο βαθµό µε εκ-
πλήσσουν- και έχουν να κάνουν µε το πολιτικό ήθος της Κυβέρ-
νησης και ιδιαίτερα της οµάδος Μαξίµου. Δεν µιλώ µε αλαζονεία.
Δεν θέλω να ισχυριστώ ότι εµείς της αντιπολίτευσης έχουµε
υπάρξει διαχρονικά.

Αλλά, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, το πολιτικό ήθος ήταν το
καµάρι σας θα τα αλλάζατε όλα και θα δηµιουργούσατε ένα ιδε-
ατό περιβάλλον στην πολιτική. Ε, λοιπόν, πείτε µου αν σας αδικώ.
Η οµάδα του Μαξίµου φρόντισε ήδη, πριν από τις εκλογές να
προχωρήσει µε την γάτα των Ιµαλαΐων και αµέσως µετά µε τον
Καλογρίτσα και τα βοσκοτόπια του, µε τον Μαρινάκη που, αφού
κατά δήλωσή του είπε ότι ψήφισε ΣΥΡΙΖΑ, µπαινόβγαινε στο Μα-
ξίµου µέχρι που τα «σπάσατε» και µετά του σούρνετε τα εξ αµά-
ξης, µε τους Πετσίτηδες και το σκάνδαλο ΔΕΠΑ-Λαυρεντιάδη,

µε τα καζίνο που είναι η µόνη περίπτωση που η Κυβέρνηση σας
είχε κάνει µείωση άµεσου φόρου, µε τις πολυεθνικές του φαρ-
µάκου που πρόσφατα περάσατε ρύθµιση ενισχύοντάς τες και δι-
ευκολύνοντας τους να πάρουν και καλύτερες τιµές σε πανευ-
ρωπαϊκό επίπεδο και µε τον κ. Κόκκαλη που κατεβαίνει υποψή-
φιος στο ευρωψηφοδέλτιο σας, ενώ κατά τα λοιπά µιλάτε για τον
πόλεµο εναντίον της διαπλοκής. Διερωτώµαι που είµαι ανακριβής
σε όλα αυτά, διότι µιλάω µε γεγονότα.

Και φτάνουµε στα τωρινά, στα πιο επίκαιρα θέµατα. Δεν θα
επαναλάβω όσα έχουν ειπωθεί. Θέλω, κυρίες και κύριοι του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, να σας κάνω δύο ερωτήµατα και θέλω, σας παρακαλώ, αν
δεν θέλετε να απαντήσετε δηµόσια, όταν θα πανηγυρίζετε αύριο
το βράδυ, να τα απαντήσει στη συνείδησή σας.

Πρώτο ερώτηµα: Αν δεν κάλυπτε ο κ. Τσίπρας τον κ. Πολάκη -
και χθες µε την τοποθέτηση του από δω τα έκανε ακόµα χειρό-
τερα, διότι για το Στέλιο Κυµπουρόπουλο είπε ότι τον περιφέ-
ρουµε ως γλάστρα, ότι είναι δηλαδή µειωµένης νοηµοσύνης και
τον κάνουµε ότι θέλουµε-, αν δεν επιβράβευε ο κ. Τσίπρας τον
κ. Πολάκη, θα ήταν καλύτερα ή χειρότερα τα πράγµατα; Δηλαδή,
θέλω να πω, αν δεν τον κάλυπτε, θα ήταν χειρότερα τα πράγµατα
για τη δηµοκρατία µας; Θα ήταν χειρότερα τα πράγµατα για την
ανθρωπιά µας; Θα ήταν χειρότερα τα πράγµατα για σας τους ίδι-
ους; Απαντήστε. Και κυρίως, εσείς που λέτε ότι είστε ευαίσθητοι,
απαντήστε στους εαυτούς σας, στη συνείδησή σας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και το δεύτερο ερώτηµα: Ήταν υποχρεωµένος, για να ξεκου-
ραστεί ο κ. Τσίπρας, µετά το Μάτι να πάει κρυπτόµενος να κάνει
διακοπές σε ένα κότερο; Ήταν η µόνη επιλογή που είχε; Εγώ δεν
ενοχοποιώ τα κότερα, παρ’ ότι δεν έχω πάει ποτέ να κάνω δια-
κοπές στα κότερα, αλλά δεν το ενοχοποιώ! Λέω όµως ότι ενώ ο
ίδιος είχε µιλήσει, ο ίδιος -όχι εµείς- για τα κότερα και αυτούς
που πηγαίνουν στα κότερα και ο ίδιος µιλούσε και µιλάει για τις
ελίτ, θεώρησε ότι ο καλύτερος τρόπος να κάνει διακοπές, ήταν
να κάνει διακοπές στα κότερα των ελίτ και µάλιστα την ώρα που
και σήµερα ακόµα λέτε ότι είστε εναντίον των ελίτ, ότι είστε κυ-
βέρνηση των πολλών.

Ε, µε συγχωρείτε. Δεν είστε κυβέρνηση των πολλών, είστε κυ-
βέρνηση που εξαπατά τους πολλούς και έχει µία απίστευτη υπο-
κρισία. Και ακόµα περισσότερο, είστε µία κυβέρνηση που περι-
φρονεί τους πολλούς και πιο πολύ ακόµα τους ίδιους της τους
ψηφοφόρους. Σε αυτούς είστε εκτεθειµένοι, σε αυτούς γιατί εί-
χανε πιστέψει, αυτά τα οποία λέγατε. Η Κυβέρνηση αυτή είναι
µία κυβέρνηση που έχει αποκτήσει καθεστωτική νοοτροπία και
µάλιστα µέσα σε τέσσερα χρόνια.

Η πρόταση µοµφής, λοιπόν -και κλείνω- κυρίες και κύριοι της
Νέας Δηµοκρατίας, για µένα βασικά είναι µία πρόσκληση για ένα
νέο αξιακό πολιτικό πλαίσιο στη χώρα. Και δεν απευθύνεται η
πρόσκληση αυτή µόνο στους δεξιούς και τους κεντρώους, απευ-
θύνεται και στους αριστερούς συµπολίτες µας, οι οποίοι είναι
απογοητευµένοι από µία κυβέρνηση, η οποία έχει πάθει πολιτική
µετάλλαξη σε όλα τα επίπεδα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Χατζηδάκη,
ολοκληρώστε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Και είναι η πρόταση µοµφής που είχαµε καταθέσει στον κ. Πο-

λάκη µία πρόσκληση για ένα νέο ξεκίνηµα µακριά από το πολιτικό
θέατρο, µακριά από τον κυνισµό, µακριά από την περιφρόνηση
των αξιών των Ελλήνων και της νοηµοσύνης των Ελλήνων. 

Είναι ένα κάλεσµα να γίνει η Ελλάδα µία κανονική ευρωπαϊκή
χώρα. Και αυτή η πορεία θα ξεκινήσει -µην έχετε καµµία αµφιβο-
λία- στις 26 Μαΐου, διότι οι Έλληνες πολίτες έχουν τσαντιστεί απ’
αυτήν σας την προκλητική και αλαζονική στάση και λένε: Φθάνει
πια, αξίζουµε µία καλύτερη Ελλάδα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ο συνάδελφος κ.

Απόστολος Καραναστάσης έχει τον λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΡΑΝΑΣΤΑΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα µου επιτρέψετε να ξεκινήσω από την τοποθέτηση του κ.

Χατζηδάκη, αν και δεν το κάνω συχνά αυτό, ο οποίος ανέφερε
ότι κάποια θέµατα τον εκπλήσσουν όσον αφορά τη λειτουργία
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της Κυβέρνησης.
Αυτό µε πάει αµέσως στο 2018, στην Αίθουσα της Γερουσίας,

όπου µας εξέπληξε όλους ο κ. Χατζηδάκης στο θέµα της µη µεί-
ωσης των συντάξεων για το 2019, όταν τότε έγινε η επίθεση στον
κ. Μοσκοβισί αναφορικά µε την παρέµβαση στα εσωτερικά αυτής
της χώρας και για το ότι δεν είχε ενηµερωθεί η Νέα Δηµοκρατία,
έτσι ώστε να προσαρµόσει το πρόγραµµα της όσον αφορά τη µη
µείωση των συντάξεων για το 2019. Νοµίζω ότι πρέπει να ενθυ-
µούµαστε µε ποιον τρόπο κάνουµε πολιτική, όταν τον Επίτροπο
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής τον λοιδορήσατε, τον µαλώσετε,
γιατί έκανε µία πρόταση, η οποία προερχόταν από µία επιστηµο-
νική τεκµηρίωση, ότι δηλαδή η οικονοµία της χώρας πήγαινε
πάρα πολύ καλά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση για την παροχή
ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση έρχεται λίγες ηµέρες πριν
από τις κρίσιµες για τη χώρα και την Ευρώπη ευρωεκλογές και
λίγους µήνες πριν από τις εθνικές εκλογές, που θα γίνουν µάλι-
στα στο τέλος του συνταγµατικού χρόνου της θητείας της,
πράγµα ιδιαίτερα σπάνιο στα πολιτικά χρονικά της Ελλάδας. Μας
δίδεται έτσι η ευκαιρία να συζητήσουµε µπροστά στον λαό εφ’
όλης της ύλης, να αποκαλύψουµε σε όσους δεν γνωρίζουν ή ξέ-
χασαν τι παραλάβαµε το 2015, να εξηγήσουµε τις επιλογές µας
την τετραετία που µεσολάβησε από τότε µέχρι σήµερα, να επι-
σηµάνουµε όσα πετύχαµε και να αναλύσουµε τον σχεδιασµό µας
για το µέλλον.

Ο κ. Μητσοτάκης και η Νέα Δηµοκρατία δεν θα µπορούσαν να
µας κάνουν καλύτερο δώρο στη συγκεκριµένη χρονική συγκυρία.
Δεν φηµίζονται, άλλωστε, και για την ευστοχία των χειρισµών και
των προβλέψεών τους. Πραγµατικά αυτήν τη στιγµή δεν µπορώ
να θυµηθώ ούτε µία πρόβλεψή τους, που να έχουν πέσει µέσα.

Θυµίζω ότι εγκατέλειψαν το 2015 τη διακυβέρνηση της χώρας,
χωρίς να τακτοποιήσουν τις δεσµεύσεις που οι ίδιοι είχαν ανα-
λάβει και χωρίς να κλείσουν το µνηµόνιο που οι ίδιοι είχαν υπο-
γράψει. Εγκατέλειψαν τη διακυβέρνηση της χώρας προ της
διαφαινόµενης συντριπτικής ήττας στις επερχόµενες εκλογές,
προσβλέποντας σε µια γρήγορη επάνοδο τους στην εξουσία
µετά από µία σύντοµη αριστερή παρένθεση. 

Η παρένθεση αυτή άνοιξε, αλλάξαµε σελίδα, βγάλαµε τη χώρα
από τα µνηµόνια και προχωρούµε σταθερά και µε σχέδιο στην
επόµενη µέρα για την κοινωνία και τη χώρα. Και η παρένθεση,
συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας και του ΚΙΝΑΛ, καλά κρατεί
και θα συνεχίσει µε την ψήφο του λαού τον Οκτώβρη να κρατεί
για αρκετά χρόνια ακόµη.

Πριν από τέσσερα χρόνια παραλάβαµε µια ρηµαγµένη χώρα
υπό την επικυριαρχία του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου και
του διευθυντηρίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µε ανεργία κοντά
στο 30%, µε συντάξεις και µισθούς µειωµένους στα όρια της
φτώχειας, µε ένα µεγάλο µέρος της νεολαίας µας στο εξωτερικό,
επιστήµονες ιδιαίτερα, µε το δηµόσιο σύστηµα υγείας διαλυ-
µένο, µε το ΑΕΠ καταποντισµένο, µε µια κοινωνία σε βαθιά αν-
θρωπιστική κρίση, αλλά και κρίση θεσµών και αξιών, µε τους
Έλληνες σε απόγνωση. Και αυτά αποτελούν µικρό µόνο µέρος
της δυστυχίας που παραλάβαµε.

Για να περάσω δε για λίγο στον τοµέα των υποδοµών και µε-
ταφορών, που είναι σηµαντικός, σηµειώνω ότι αυτός ο χώρος, ο
οποίος δεν είναι ιδιαίτερα αρεστός προς τη Νέα Δηµοκρατία, για
δεκαετίες αποτέλεσε την ατµοµηχανή της εθνικής οικονοµίας και
ταύτισε την εξέλιξή του µε την αναπτυξιακή πορεία της χώρας.
Είναι ο πρώτος τοµέας που δοκιµάστηκε από την κρίση και είναι
αυτός που πλήρωσε το βαρύτερο τίµηµα. 

Κατά την εξαετία από το 2009 µέχρι το 2014, η παραγωγή ιδιω-
τικών έργων κατέρρευσε σχεδόν ολοκληρωτικά. Παράλληλα,
στον χώρο των δηµοσίων έργων οι µικρές επιχειρήσεις, που δρα-
στηριοποιούνται κυρίως σε τοπικό και όχι εθνικό επίπεδο, δεν
µπόρεσαν να συντηρηθούν, αφού τα τοπικά έργα συρρικνώθη-
καν σηµαντικά, η στήριξη από τις τράπεζες σταµάτησε και οι
υποχρεώσεις πάσης φύσεως έγιναν εξουθενωτικές. Έτσι, ένα µε-
γάλο µέρος απ’ αυτές οδηγήθηκαν σε κλείσιµο, ενώ οι υπόλοιπες
φυτοζωούσαν.

Τα µεγάλα έργα ήταν βαλτωµένα ή είχαν εγκαταλειφθεί. Το ξέ-
ρουµε. Αυτή ήταν η κατάσταση που µας κληροδότησαν το 2015

οι κυβερνήσεις της Νέας Δηµοκρατίας και του ΚΙΝΑΛ, που σή-
µερα µας κουνούν και το δάχτυλο. Ανασκουµπωθήκαµε, δουλέ-
ψαµε µε πρόγραµµα, βάλαµε στόχους, συνεργαστήκαµε µε την
Ευρωπαϊκή Ένωση και τα αποτελέσµατα µιλούν από µόνα τους.
Ολοκληρώσαµε ή συνεχίζουµε την πορεία ολοκλήρωσης των µε-
γάλων έργων, που τα βρήκαµε «παγωµένα» και τα αναστήσαµε,
όπως είναι οι πέντε οδικοί άξονες και ο σιδηρόδροµος υψηλών
ταχυτήτων. Την Τετάρτη θα κινηθεί επίσηµα η σιδηροδροµική
γραµµή υψηλών ταχυτήτων από την Αθήνα στη Θεσσαλονίκη.
Είναι έτοιµη. Επίσης, είναι το µετρό της Θεσσαλονίκης που προ-
χωρά, οι νέες γραµµές του µετρό, οι εµπορευµατικοί σταθµοί,
όλοι οι οδικοί άξονες, η Ιονία Κόρινθος - Πάτρα, τα Τέµπη. Τις
προηγούµενες ηµέρες κυρώσαµε τη σύµβαση για το Καστέλι,
που είναι στον ΒΟΑΚ. Είναι, ακόµα, η υλοποίηση για το 2019
όσον αφορά τα αντιπληµµυρικά και τις πυρκαγιές, που προέρ-
χονται από καταστροφές, που οφείλονται εν πολλοίς σε κακή δι-
οίκηση των προηγούµενων ετών και δεκαετιών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εάν τον Μάιο του 2015 έλεγε
κάποιος από εµάς ότι θα έχουµε βγει τον Δεκέµβριο του 2018
από τα µνηµόνια και η χώρα µας θα επέστρεφε στην κανονικό-
τητα, αποκτώντας φωνή στα παγκόσµια φόρα και σεβασµό από
τη διεθνή κοινότητα, θα δεχόταν λοιδορίες, λάσπη, χλευασµό
από την Αντιπολίτευση και τα φιλικά της µέσα µαζικής ενηµέρω-
σης.

Εµείς, όµως, δεν φοβηθήκαµε µπροστά στον γόρδιο δεσµό,
που φάνηκε ότι δεν µπορούσαµε τότε να τον κόψουµε. Αντιστρέ-
φοντας την ιστορία, αποφασίσαµε να τον λύσουµε και το κατα-
φέραµε. Ακολουθώντας µε συνέπεια τον σχεδιασµό που καθορί-
σαµε εξαρχής, καταφέραµε να βγάλουµε τη χώρα από το βάρος
και το όνειδος των µνηµονίων, όσο και εάν εσείς, κύριοι συνά-
δελφοι της Νέας Δηµοκρατίας και του ΚΙΝΑΛ, εξακολουθείτε
µόνοι σε ολόκληρη την Ευρώπη να το αµφισβητείτε.

Πριν ακόµα φθάσουµε στην έξοδο από το µνηµόνιο, αλλά κυ-
ρίως µετά, πετύχαµε µείωση ανεργίας κατά δέκα ποσοστιαίες
µονάδες, µείωση στα ασφαλιστικά στις ασφαλιστικές εισφορές
των ελευθέρων επαγγελµατιών και αυτοαπασχολούµενων και
αγροτών, επιδότηση ασφαλιστικών εισφορών για νέους κάτω
από είκοσι τεσσάρων χρόνων και µία σειρά δράσεων στήριξης
της κοινωνίας και επαναφοράς της χώρας στον δρόµο της ανά-
πτυξης. Με τα µέτρα που εξήγγειλε ο Πρωθυπουργός σηµατο-
δοτούµε την πολιτική µας για την επόµενη τετραετία και την
οριστική έξοδο της χώρας µας από την κρίση. Και αυτά είναι µό-
νιµα µέτρα, για να οικοδοµήσουµε ένα κοινωνικό κράτος για
πρώτη φορά.

Τέλος, είναι σίγουρο ότι δώσαµε στη χώρα µας διεθνή οντό-
τητα και αποτελούµε ήδη σηµαντικό παράγοντα στη νοτιοανατο-
λική Μεσόγειο και την Ευρωπαϊκή Ένωση µε παγκόσµια ανα-
γνώριση του σηµαντικού ρόλου µας στην περιοχή. Άλλωστε, η
απλή παράθεση, το τι παραλάβαµε το 2015 και το τι εξασφαλί-
ζουµε σήµερα για τον ελληνικό λαό, είναι αποστοµωτική για τους
επικριτές της Κυβέρνησης. Μου είναι, συνεπώς, ακατανόητη η
επιλογή της Νέας Δηµοκρατίας να προκαλέσει αυτήν τη συζή-
τηση. Τους θυµίζω ότι ο λαός σ’ αυτήν την περίπτωση λέει
«λαγός τη φτέρη έσειε, κακό της κεφαλής του».

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι συνεδρίασή µας παρα-
κολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργά-
νωσης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα µία µαθήτριες και
µαθητές και πέντε συνοδοί εκπαιδευτικοί από 1ο Δηµοτικό Σχο-
λείο Ηγουµενίτσας και το Δηµοτικό Σχολείο Μαργαριτίου Θε-
σπρωτίας.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ
τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Αντιλαµβάνοµαι ότι
επειδή αναφέρθηκε στο όνοµά σας, κύριε Χατζηδάκη, προφανώς
θέλετε τον λόγο επί προσωπικού.
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Θα σας δώσω τον λόγο για ένα λεπτό. Δεν σας βάζω χρόνο,
γιατί είστε πειθαρχηµένος.

Ο κ. Χατζηδάκης έχει τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Θα είµαι πολύ σύντοµος.
Κύριε Πρόεδρε, ο κ. Καραναστάσης, επαναλαµβάνοντας το

ψεύδος που και χθες ανέφερε ο κ. Τσίπρας, υπονόησε ότι εγώ,
δήθεν, ήµουν υπέρ της µειώσεως των συντάξεων. Πέραν του ότι
βεβαίως οποιοσδήποτε Βουλευτής οποιουδήποτε κόµµατος που
έχει µυαλό στο κεφάλι του, δεν θα µπορούσε να ισχυριστεί κάτι
τέτοιο, δηλαδή ξεφεύγει της κοινής λογικής, έχω εδώ τα Πρα-
κτικά, για να λήξει το θέµα. Διαβάζω, λοιπόν, από τα Πρακτικά.
Λέω στον Μοσκοβισί: «Δεν υπάρχει ούτε ένας Έλληνας πολίτης
που να θέλει να περικοπούν οι συντάξεις.». Και προσθέτω: «Αν,
κύριε Επίτροπε, µας πείτε ότι η συµφωνία αυτή για τις συντάξεις
θα ακυρωθεί, καλοδεχούµενο.». Ε, ας βγάλουν τα συµπεράσµατά
τους οι Έλληνες πολίτες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ούτως ή άλλως, κι

άλλες δύο φορές απαντήσατε από τα Πρακτικά, κύριε Αντιπρό-
εδρε.

Προχωρούµε. Είπαµε ότι ο κ. Παπαθεοδώρου έχει ζητήσει
συγγνώµη. Θα έρθει, όµως. Είναι καθοδόν. Για να µη χάνουµε
χρόνο, θα δώσω τον λόγο στο συνάδελφο κ. Γιώργο Ψυχογιό.
Ας είναι δύο εκ του ΣΥΡΙΖΑ. Δεν φταίνε οι συνάδελφοι. Τον λόγο
θα πάρει µετά η Υπουργός κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου.

Επειδή βλέπω κάποιες «απουσίες», παρακαλώ, οι γραµµατείες
των Κοινοβουλευτικών Οµάδων να ειδοποιήσουν όσους δεν είναι
στην Αίθουσα, γιατί κάποιοι είναι, δηλαδή τους κ.κ. επόµενους
συναδέλφους οµιλητές Κικίλια, Σκουρλέτη, Σαχινίδη, Μπακο-
γιάννη, Λαµπρούλη, Μεγαλοµύστακα, Ψαριανό. Με αυτούς κλεί-
νει και ο γ’ κύκλος των οµιλητών.

Ορίστε, κύριε Ψυχογιέ, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΨΥΧΟΓΙΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία και κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα

ήθελα να ξεκινήσω τη σηµερινή τοποθέτηση από τη συµπλήρωση
εβδοµήντα τεσσάρων χρόνων από την µεγάλη αντιφασιστική νίκη
και το σύνθηµα «Ποτέ πια πόλεµος, ποτέ πια φασισµός» που ακο-
λούθησε τη συντριβή του χιτλεροφασισµού και που παραµένει
και σήµερα εξαιρετικά επίκαιρο. Μου δίνεται και η ευκαιρία µέσα
από αυτήν την αναφορά να σχολιάσω και κάποιες λογικές, αλλά
και πολιτικές ακροβασίες και αυθαιρεσίες συναδέλφων, κυρίως
της Νέας Δηµοκρατίας και του ΚΙΝΑΛ, σε ό,τι έχει να κάνει µε
τον ΣΥΡΙΖΑ, την ακροδεξιά και όλα αυτά.

Κοιτάξτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να είµαστε και
λίγο προσεκτικοί σε αυτή την Αίθουσα, διότι οι Βουλευτές, οι
Υπουργοί και τα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ έχουν δώσει µεγάλες µάχες
απέναντι στην ακροδεξιά και τον φασισµό. Επίσης, παρευρίσκον-
ται στη δική της Χρυσής Αυγής, που δεν έχετε περάσει ούτε απ’
έξω να δείτε τι γίνεται. Το Υπουργείο Δικαιοσύνης έκανε κινήσεις
για την επιτάχυνση της δίκης µέσα από την αποκλειστική απα-
σχόληση των δικαστών και τη διενέργεια της ακροαµατικής δια-
δικασίας στο εφετείο. Και βέβαια, µέσα από όλες τις δικές µας
δράσεις στο αντιφασιστικό κίνηµα στην κοινωνία, εκτός Βουλής,
στην αλληλεγγύη για τους πρόσφυγες, στις κοινωνικές ανισότη-
τες, προσπαθούµε να µειώσουµε και καλλιεργούν το τέρας που
εσείς, κυρίως, µε τη ρητορική σας και τις πολιτικές σας ενισχύετε
και εκτρέφετε.

Πέραν τούτου, είναι γεγονός ότι δεν ικανοποιεί κανέναν σε
αυτήν την Αίθουσα ο κιτρινισµός και η σκανδαλολογία. Όµως
πάλι, κυρίες και κύριοι κυρίως του ΚΙΝΑΛ, πώς µπορούµε να εξι-
σώνουµε µια οµιλία του Πρωθυπουργού, που αναφέρθηκε σε ένα
συγκεκριµένο σχέδιο εξόδου αυτή τη στιγµή από την κρίση, µε
συγκεκριµένες παρεµβάσεις και πολιτικές, µε µια οµιλία του Αρ-
χηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, που επικεντρώθηκε κυ-
ρίως σε παραπολιτικά σχόλια;

Προφανώς είναι οι ίδιες, ίσες αποστάσεις που τηρείτε και σε
πολιτικό επίπεδο απέναντι στον ΣΥΡΙΖΑ και τη Νέα Δηµοκρατία,
σε αντίθεση µε τον Σάντσεζ, µε τον Κόστα και µε τον Κόρµπιν
που έχουν πάρει θέση και έχουν δικαιωθεί στην Ευρώπη.

Θέλω να πω κάτι, όµως, και για την υπόλοιπη Αριστερά. Ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή τη στιγµή δίνει µια

πολύ µεγάλη µάχη για το κοινωνικό κράτος, για τα δικαιώµατα,
για τους πιο αδύναµους. Και πρέπει, ενδεχοµένως, κάποιοι να
µην θεωρούν ότι είναι η Αριστερά των ονείρων µας -που µπορεί
και να µην είναι-, όµως αυτό που δείχνει ο δρόµος είναι ότι έ-
χουµε πολύ µεγάλα περιθώρια για να το καταφέρουµε.

Πρέπει να δούµε και τι έχουµε απέναντί µας. Απέναντί µας
έχουµε το εξής: Έχουµε ένα µνηµόνιο, χωρίς µνηµόνιο από τη
Νέα Δηµοκρατία. Έχουµε το ένα προς πέντε, αντί του ένα προς
ένα για τις προσλήψεις στο δηµόσιο. Έχουµε την παραχώρηση
σε ιδιώτες όλων των υπηρεσιών που αυτήν τη στιγµή ο ΣΥΡΙΖΑ
έχει επαναφέρει στους δήµους και τα Υπουργεία. Έχουµε το
οκτάωρο, το οποίο είναι ξεπερασµένο για τη Νέα Δηµοκρατία, η
οποία θέλει να κάνει κανόνα τις ελαστικές σχέσεις εργασίας, που
τις έχουµε µειώσει, όχι εξαλείψει ακόµα. Θέλει να κάνει τον κα-
τώτατο µισθό κυµαινόµενο -άκουσον, άκουσον- µε δείκτες οι
οποίοι θα έχουν να κάνουν µε το ΑΕΠ και ανά περιφέρεια. Και
βέβαια, µε ένα ασφαλιστικό σύστηµα Πινοσέτ, στο οποίο η ιδιω-
τική ασφάλιση θα είναι αυτή η οποία θα προελαύνει. Όποιος µπο-
ρεί θα επιβιώνει, όποιος δεν µπορεί, στον Καιάδα.

Αυτά συζητήσατε στο Κέντρο Φιλελεύθερων Μελετών και αυτό
είναι το πρόγραµµά σας.

Για να δούµε, λοιπόν, σε τι προσπαθείτε να µας χτυπήσετε
τώρα. Προσπαθείτε να µας χτυπήσετε στη µείωση του ΦΠΑ στην
εστίαση στο 13%; Στη µείωση του συντελεστή των τροφίµων στο
13%, από 24%; Στη µείωση του ΦΠΑ στο ρεύµα και στο φυσικό
αέριο, που καλύπτει όλα τα νοικοκυριά και τις επιχειρήσεις, στο
6%; Στην παροχή δέκατης τρίτης σύνταξης κλιµακωτά σε όλους
τους συνταξιούχους; Ή θέλετε να χτυπήσετε τα µέτρα για το
2020; Την κατάργηση της εισφοράς αλληλεγγύης, που µας
έπληττε όλους, ελεύθερους επαγγελµατίες, εργαζόµενους, µι-
κροµεσαίους, έως 20.000 ευρώ και τη µείωση για τα ανώτερα ει-
σοδήµατα; Μήπως, επίσης, ενοχλείστε από την επιδότηση των
ασφαλιστικών εισφορών και νέων εργαζοµένων, όπου µε την αύ-
ξηση του κατώτατου µισθού και την κατάργηση του υποκατώτα-
του, θα έρθουν να ισορροπήσουν τόσο στην ενίσχυση των
εργαζοµένων, όσο και στην υποστήριξη της µικροµεσαίας επι-
χείρησης; Τις φορολογικές µειώσεις κατοίκων νησιών; Την έκ-
πτωση του 10% στο φορολογητέο εισόδηµα το συνεταιρισµένων
αγροτών; Την περαιτέρω µείωση του κόστους πετρελαίου θέρ-
µανσης σε ορεινές περιοχές;

Με την πρόταση µοµφής προσπαθήσατε να κουνήσετε το δά-
χτυλο στο ΣΥΡΙΖΑ σε τι ακριβώς; Στην κοινωνική πολιτική που
ασκούµε; Στην πολιτική δικαιωµάτων που έχουµε φέρει από το
2015 και µετά; Προσπαθείτε να χτυπήσετε σε τι ακριβώς, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι; Στις θετικές ρυθµίσεις που έχουµε φέρει
για τους ΑΜΕΑ; Στο 15% των νέων θέσεων που προκηρύσσονται
στο δηµόσιο να είναι αποκλειστικά για ΑΜΕΑ, δηλαδή επιπλέον
του 5% που ήδη υπήρχε; Στο να διατηρεί το επίδοµα του ο ανά-
πηρος, που διορίζεται για κατάρτιση ή απασχόληση ορισµένου
χρόνου, που προφανώς αποδεικνύει µια διαφορετική αντίληψη;
Διότι το επίδοµα έχει να κάνει µε την κάλυψη των βασικών αναγ-
κών του ανάπηρου, δεν έχει να κάνει µε το µισθό του. Μήπως
στο να εξαιρείτε το επίδοµα αναπηρίας από τα εισοδήµατα του;
Στο να πριµοδοτείται το παιδί µε αναπηρία σε όλα τα επιδόµατα,
που παρέχει το κράτος για τα παιδιά και τις οικογένειές τους; Ή
µήπως στην ενίσχυση της ειδικής αγωγής µε αυτά που είπε προ
ολίγου ο Υπουργός Παιδείας και την παράλληλη στήριξη που πα-
ρέχουµε για τα παιδιά τα οποία είναι µε ειδικές ανάγκες;

Βέβαια, υπάρχουν ακόµα ζητήµατα. Η λειτουργία των ΚΕΠΑ
έχει πολύ βελτιωθεί, εξορθολογιστεί. Όµως ακόµα έχουµε δρό-
µο. Σε κάθε περίπτωση, όµως και αυτά έχουν αντιµετωπιστεί.

Για αυτά, λοιπόν, όλα τα µέτρα; Για εµάς αυτά τα µέτρα δεν
είναι ελεηµοσύνη, κυρίες κύριοι συνάδελφοι, ούτε δώρα, ούτε
ευτελή επιδόµατα. Είναι µόνιµα µέτρα, είναι αναγκαίες δικλείδες
προστασίας, είναι τα κλειδιά για να δοθούν ίσες ευκαιρίες, ίσοι
όροι για άλλους ανθρώπους αυτής της χώρας, για να φτάσουµε
κοντά στην έννοια της κοινωνικής δικαιοσύνης. Το ίδιο το Σύν-
ταγµά µας, άλλωστε, προβλέπει τη λήψη θετικών µέτρων, θετι-
κών διακρίσεων για να το πούµε µε νοµική ακρίβεια, για να επι-
τευχθεί η έννοια της ισότητας. Αλλά στη δική σας ελιτίστικη αν-
τίληψη αυτά είναι ψιλά γράµµατα.
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Και συνεχίζω το ερώτηµά µου: Σε τι ακριβώς θέλετε να µας
χτυπήσετε µε όλον αυτόν τον θόρυβο που δηµιουργείτε; Στο ότι
όλοι οι πολίτες αυτής της χώρας, δυόµισι εκατοµµύρια ανασφά-
λιστοι, είχαν πρόσβαση στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας, όταν εσείς
τους είχατε πετάξει στο περιθώριο; Στις προσλήψεις στο Εθνικό
Σύστηµα Υγείας, που αναβαθµίζει τις υπηρεσίας τους; Σε τι; Στα
πλεονάσµατα που έχουν τα νοσοκοµεία τώρα και που τα πήραµε
χρεοκοπηµένα; Σε τι; Στους εργολάβους που ευνοούσατε και
τους είχατε βάλει παντού, και που εκµεταλλεύονταν τους εργα-
ζόµενους και υπερχρέωναν τα νοσοκοµεία; Σε τι ακριβώς από
όλα αυτά; Στα µέτρα αντιµετώπισης της ανθρωπιστικής κρίσης;
Στο κοινωνικό εισόδηµα αλληλεγγύης; Στην αύξηση των θέσεων
και των υποδοµών των βρεφονηπιακών σταθµών; Στην ενίσχυση
της δηµόσιας παιδείας, του πανεπιστηµίου και των ερευνητικών
προγραµµάτων; Ή ακόµα και στην τελευταία εξαγγελία του
Υπουργού Εσωτερικών ότι θα χρηµατοδοτήσουµε µέσα από το
«ΦΙΛΟΔΗΜΟΣ» τις ράµπες για τους αναπήρους σε σχολικά κτή-
ρια;

Παρ’ όλα αυτά εµείς, κυρίες κύριοι συνάδελφοι, δεν θριαµβο-
λογούµε. Επειδή ακριβώς προερχόµαστε από την ίδια την κοινω-
νία και ξέρουµε πολύ καλά τι σηµαίνει, επισηµαίνουµε ότι η
ακραία λιτότητα που εφαρµόστηκε έχει αφήσει το αποτύπωµά
της και οι επιπτώσεις της είναι ακόµα εδώ. Δεν είναι, όµως, οι άν-
θρωποι απλώς αριθµοί. Είναι άνθρωποι και είναι οι πολλοί και για
αυτούς τους ανθρώπους παλεύουµε εµείς, αυτούς κοιτάζουµε
στα µάτια, αυτοί πρέπει να ανασάνουν και τα δικά τους συµφέ-
ροντα εξυπηρετούµε.

Εσείς, πάλι, µπορείτε να θρηνήσετε για τα συµφέροντα των
λίγων, που µε τόση συνέπεια υπηρετείτε τόσα χρόνια και να συ-
νεχίσετε αυτές τις πολιτικές που και ο κ. Βέµπερ εξυµνεί στην
Ευρώπη αυτή τη στιγµή και είναι ένα µείγµα νεοφιλελευθερισµού
και αυταρχισµού.

Εγώ, λοιπόν, µέσα από όλα αυτά που έχει κάνει η Κυβέρνηση,
δίνω ψήφο εµπιστοσύνης, γνωρίζοντας, βέβαια, κυρίες και κύριοι
Υπουργοί, ότι ο δρόµος ακόµα είναι δύσκολος και µακρύς, αλλά
που αρκετές εικόνες ενός άλλου κόσµου, µιας άλλης κοινωνίας,
δίκαιης και καλύτερης, έχουν ήδη φανεί.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κι εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Τον λόγο έχει η Υπουργός Διοικητικής Ανασυγκρότησης κ.
Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Διοικητι-
κής Ανασυγκρότησης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τον Αύγουστο της περασµένης
χρονιάς, όταν η χώρα µας επιτέλους είχε µία καθαρή έξοδο από
τα µνηµόνια, ξεκίνησε µια νέα περίοδος για τη χώρα µας, για τον
ελληνικό λαό, για την οικονοµία και για την κοινωνία. Η έξοδος
από τα µνηµόνια και ο τρόπος που έγινε δεν ήταν δεδοµένος,
έγινε δηλαδή µέσα από µία συγκεκριµένη διαπραγµάτευση, που
αφ’ ενός εξασφάλισε µία καθαρή έξοδο χωρίς άλλου τύπου µνη-
µονιακές, µεσοβέζικες λύσεις που, όπως γνωρίζουµε, υπήρχαν
στο τραπέζι και αφ’ ετέρου µια ρύθµιση για το χρέος.

Αυτό, όµως, που κυρίως δεν ήταν δεδοµένο ήταν η πολιτική
που ακολουθήθηκε µετά. Διότι η έξοδος από τα µνηµόνια σή-
µαινε -και σηµαίνει- µια σταδιακή ανάκτηση της κυριαρχίας για
τη χώρα µας, µια σταδιακή ανάκτηση των πολιτικών πρωτοβου-
λιών και επιλογών. Επανέρχεται, λοιπόν, η πολιτική στο προσκή-
νιο, η ιδεολογική και πολιτική αντιπαράθεση, καθώς και η σύγ-
κριση και η αντιπαράθεση των προγραµµάτων. Και αυτό, βέβαια,
είναι υγεία για τη δηµοκρατία. Διότι ένα από τα µεγάλα θύµατα
των µνηµονίων ήταν οι ίδιες οι δηµοκρατικές διαδικασίες διότι ο
ισοπεδωτικός µνηµονιακός µονόδροµος, λειτούργησε και σαν
άλλοθι για µια σειρά από πολιτικές, που επιβλήθηκαν από την κυ-
ρίαρχη νεοφιλελεύθερη προσέγγιση όλης της προηγούµενης δε-
καετίας.

Συνεπώς αυτό που µπορούµε να πούµε, σήµερα που ο Πρω-
θυπουργός και η Κυβέρνηση ζητούν ψήφο εµπιστοσύνης από το
Κοινοβούλιο, είναι ότι από το Σεπτέµβρη, από τη Διεθνή Έκθεση
Θεσσαλονίκης και µετά, η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ και ο Πρωθυ-

πουργός Αλέξης Τσίπρας έκαναν συγκεκριµένες επιλογές, που
αφορούν ακριβώς αυτή τη διαφορετική πολιτική προσέγγιση.
Ένα διαφορετικό µείγµα οικονοµικής και κοινωνικής πολιτικής
που αφορά τα µεσαία και χαµηλότερα εισοδήµατα, τους επαγ-
γελµατίες, τους µικροµεσαίους, την πραγµατική οικονοµία και
ένα νέο µείγµα πολιτικής.

Και επειδή προηγουµένως αναφέρθηκε ο Αντιπρόεδρος της
Νέας Δηµοκρατίας, ο κ. Χατζηδάκης, προηγούµενα και αµφισβή-
τησε ότι η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ είναι Κυβέρνηση των πολλών,
το αν είσαι Κυβέρνηση των πολλών, αποδεικνύεται, πρώτα από
όλα, από το τι πρεσβεύεις, από ποιες πολιτικές και προγραµµα-
τικές θέσεις αναδεικνύεις, και από τις πολιτικές, που θεσπίζεις
στο Κοινοβούλιο και τα µέτρα που υλοποιείς. 

Τα µέτρα, λοιπόν, που από τη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης
και µετά εξήγγειλε ο Πρωθυπουργός υλοποιήθηκαν όλα. Ψηφί-
στηκαν µέχρι τα Χριστούγεννα και υλοποιούνται. Το ίδιο και τα
µέτρα, που ακολούθησαν. Αναφέροµαι και στην αποκατάσταση
των συλλογικών διαπραγµατεύσεων σταδιακά τους τελευταίους
µήνες. Αυτή τη στιγµή, έχουµε δώδεκα κλαδικές συλλογικές συµ-
βάσεις µετά από πάρα πολλά χρόνια. Και φυσικά, αποφασίσαµε
την αύξηση του κατώτατου µισθού και την κατάργηση του ντρο-
πιαστικού υποκατώτατου µισθού. Να θυµίσω ότι αυτά ήταν τα
µεγάλα εργασιακά πλήγµατα του δεύτερου µνηµονίου, τα οποία
τώρα αποκαταστάθηκαν, ακριβώς γιατί είµαστε σε αυτή τη νέα
µεταµνηµονιακή κανονικότητα.

Ο Πρωθυπουργός προχθές στο Ζάππειο ανακοίνωσε µία επό-
µενη µεγάλη δέσµη µέτρων, που βρίσκονται σε συνάρτηση µε τη
ρύθµιση για τις εκατόν είκοσι δόσεις. Ο Αντιπρόεδρος, κ. Κακλα-
µάνης, προηγουµένως ανακοίνωσε την κατάθεση αυτού του κρί-
σιµου σχεδίου νόµου, που θα ψηφιστεί την επόµενη εβδοµάδα,
και θα δώσει ουσιαστική ανάσα σε τουλάχιστον, πέντε εκατοµ-
µύρια Έλληνες πολίτες, µπορεί να είναι και περισσότεροι. 

Ο Πρωθυπουργός, λοιπόν, προχθές δεν ήρθε απλώς να ανα-
κοινώσει νέα µέτρα. Ήρθε να παρουσιάσει, να εµβαθύνει και να
δώσει στρατηγικό βάθος µιας νέας αναπτυξιακής, αναδιανεµη-
τικής και κοινωνικής λογικής. Διότι, περί αυτού πρόκειται. Το
έθεσε µάλιστα µέσα σε ένα πλαίσιο δηµοσιονοµικής υπευθυνό-
τητας και µε προβολή για το 2019 και το 2020. Τα κρίσιµα µέτρα
για το 2019 θα ψηφιστούν, όπως είπε και ο ίδιος, την επόµενη
εβδοµάδα µε άµεση εφαρµογή. Αυτό ισχύει και όσον αφορά τη
µείωση του ΦΠΑ, την αναδιανεµητική αντίληψη για τη 13η σύν-
ταξη και όλα τα σχετικά ζητήµατα.

Άρα, λοιπόν, όλα αυτά αποδεικνύουν ότι είµαστε Κυβέρνηση
των πολλών. Γιατί, δεν είναι µόνο αυτά που λέµε, είναι κυρίως
αυτά που κάνουµε. Όπως είναι και αυτά που προγραµµατίζουµε
τώρα που έχουµε τη δυνατότητα επιλογών.

Η Νέα Δηµοκρατία, τώρα -και είδαµε και τον κ. Μητσοτάκη
χθες σε µια οµιλία, η οποία είχε προσωπικές στοχοποιήσεις και
παραπολιτικές αναφορές χωρίς προγραµµατική τοποθέτηση-
πώς αντιµετωπίζει όλη αυτή την πολιτική από το Σεπτέµβρη µέχρι
σήµερα; Μιλάει για παροχολογία. Παροχολογία, όµως, σηµαίνει
ευχολόγιο. Εδώ, έχουµε µέτρα που ψηφίζονται και υλοποιούνται,
και µέτρα, που θα έρθουν την επόµενη εβδοµάδα να ψηφιστούν
και να υλοποιηθούν. Μιλάει για προεκλογικές παροχές. Και το
ερώτηµα είναι το εξής: Θεωρούν ότι είναι παροχές τα µέτρα που
αφορούν ουσιαστικά είτε τις εκατόν είκοσι δόσεις, είτε το ΦΠΑ,
είτε την αναδιανεµητική λογική για τις συντάξεις, είτε τα εργα-
σιακά ζητήµατα; Αυτή είναι η αντίληψή τους τελικά για την ανα-
διανοµή και για το κοινωνικό κράτος. Επίσης, µιλούν για ψίχουλα.
Όποιος µιλάει για ψίχουλα µάλλον είναι τελείως αποκοµµένος
από τις ανάγκες που βιώνει σήµερα ο άνθρωπος του µόχθου και
η πλατιά πλειοψηφία της µεσαίας τάξης και των ασθενέστερων
στρωµάτων στη χώρα µας.

Βέβαια, υπήρχε και η τελευταία γραµµή άµυνας ότι όλα όσα
υλοποιούµε είναι τα δικά τους µέτρα. Αυτή τουλάχιστον είναι µια
πιο θετική προσέγγιση, παρ’ ότι βέβαια δηµιουργεί πάρα πολύ
µεγάλες εντυπώσεις και απορίες. Εάν αυτά τα µέτρα ήταν δικά
τους, γιατί τόσο καιρό είχαν αντίθετες θέσεις, χαρακτηριστικό
είναι το θέµα του αφορολογήτου. Δεν θα υπεισέλθω σε περισ-
σότερες λεπτοµέρειες, αναφέρθηκαν οι ανακολουθίες της Νέας
Δηµοκρατίας.
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Σήµερα, λοιπόν, είναι σαφές ότι έχει νόηµα ξανά η πολιτική αν-
τιπαράθεση. Αυτό είναι και το νόηµα µιας ουσιαστικής προγραµ-
µατικής συζήτησης στο Κοινοβούλιο εν όψει των κρίσιµων
ευρωεκλογών, και πολύ περισσότερο της ακόµη πιο κρίσιµης
αναµέτρησης των Βουλευτικών εκλογών τον Οκτώβριο. Διότι, ο
λαός έχει να επιλέξει ανάµεσα σε διαφορετικές πολιτικές, µία νε-
οφιλελεύθερη -µε ακροδεξιά ρητορική και διολίσθηση- και από
την άλλη µία σαφή προοδευτική δηµοκρατική αναπτυξιακή, ανα-
διανεµητική και κοινωνική κατεύθυνση. Και αυτό είναι ένα δί-
ληµµα και για τις ευρωεκλογές -µιας και είναι και Ηµέρα της
Ευρώπης σήµερα, µιας άλλης δηµοκρατικής και κοινωνικής Ευ-
ρώπης- και φυσικά πολύ περισσότερο για τις Βουλευτικές εκλο-
γές.

Αν υπάρχει ένας τοµέας όπου κατ’ εξοχήν έχει νόηµα η πολι-
τική και προγραµµατική αντιπαράθεση, είναι ο τοµέας της δηµό-
σιας διοίκησης. Θα µου επιτρέψετε εδώ να επιµένω περισσότερο
και να είµαι πολύ συγκεκριµένη. 

Σε αυτόν τον τοµέα, η Νέα Δηµοκρατία δεν έχει κρυφό πρό-
γραµµα, έχει φανερό πρόγραµµα. Αυτό που κάνει, όµως, παρου-
σιάζοντας το φανερό πρόγραµµα της, είναι το εξής: Έχει
επιλεκτική µνήµη για το παρελθόν και αποκρύπτει τις συνέπειες
του φανερού της προγράµµατος. Θα µου επιτρέψετε, λοιπόν,
συγκεκριµένα να τοποθετηθώ και να απαντήσω σε αυτά που ο
Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ο κ. Μητσοτάκης, ανέ-
φερε για τη δηµόσια διοίκηση χθες. Διότι αυτό είναι και το νόηµα
µιας συζήτησης στην Εθνική Αντιπροσωπεία. Πολύ περισσότερο
που ο κ. Μητσοτάκης την περίοδο της διακυβέρνησης Σαµαρά,
και για ένα µεγάλο µέρος αυτής της διακυβέρνησης, ήταν
Υπουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης.

Να θυµίσω, λοιπόν, για να µην υπάρχει επιλεκτική µνήµη, ότι
στη διακυβέρνηση 2012-2014 έγιναν πάνω από τρεις χιλιάδες
απολύσεις. Αν προσθέσουµε τις απολύσεις της ΕΡΤ, υπερβαί-
νουν τις πέντε χιλιάδες οι απολύσεις. Υπήρξαν χίλιοι οκτακόσιοι
δηµόσιοι υπάλληλοι σε διαθεσιµότητα, που δεν απολύθηκαν,
επειδή έγιναν νωρίτερα οι εκλογές του 2015. Πρόκειται για δη-
µοσίους υπαλλήλους οι οποίοι όλοι αποκαταστάθηκαν µε τους
πρώτους νόµους, που έφερε η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ. Είναι εδώ
και ο Πρόεδρος της Βουλής, ο κ. Βούτσης, που ήταν τότε Υπουρ-
γός του ενιαίου Υπουργείου Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγ-
κρότησης που έφερε αυτόν τον νόµο. Όπως επίσης, ίσχυε και η
περίφηµη διαθεσιµότητα, που λειτούργησε ως προθάλαµος των
απολύσεων, και η οποία επίσης καταργήθηκε από την Κυβέρ-
νηση του ΣΥΡΙΖΑ.

Αυτή είναι µία πρώτη απάντηση, ότι ακόµα και σε µνηµονιακή
περίοδο υπήρχαν επιλογές, και η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ µπό-
ρεσε να αποκαταστήσει τις απολύσεις και να καταργήσει τη δια-
θεσιµότητα και να βρει συµφωνία και µε τους θεσµούς, πόσο
µάλλον σε περίοδο τώρα που δεν έχουµε µνηµονιακές υποχρε-
ώσεις.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ) 

Πάµε, λοιπόν, στο φανερό πρόγραµµα. Ο κ. Μητσοτάκης µας
λέει ότι θα επιστρέψει στη µνηµονιακή ρύθµιση του ένα προς
πέντε, ενώ σήµερα εφαρµόζεται το ένα προς ένα. Προσέξτε, το
ένα προς ένα απλώς σταµατάει τη συρρίκνωση, δεν διευρύνει το
κράτος. Ήδη τα τελευταία δέκα χρόνια η δηµόσια διοίκηση είχε
20% οριζόντια µείωση και τη γήρανση του προσωπικού της µε
µέσο όρο τα πενήντα µε πενήντα πέντε έτη.

Συγκεκριµένα, λοιπόν, οι προσλήψεις του 2019, βάσει των απο-
χωρήσεων του 2018, είναι εννιά χιλιάδες σαράντα. Το ένα προς
πέντε, αν εφαρµοζόταν σήµερα, θα ήταν χίλιες οκτακόσιες θέ-
σεις. Τίθενται τα εξής ερωτήµατα: Ποιος θα προσληφθεί; Οι χί-
λιες οκτακόσιες θέσεις καλύπτουν τις παραγωγικές σχολές του
Στρατού, της Διπλωµατικής Ακαδηµίας, της Αστυνοµίας, της
Εθνικής Σχολής Δηµόσιας Διοίκησης. Δεν θα υπήρχε περιθώριο
ούτε για έναν γιατρό, ούτε για έναν καθηγητή, ούτε για έναν
υπάλληλο στα ΚΕΠ, ούτε για έναν ερευνητή, επειδή ο κ. Μητσο-
τάκης αναφέρθηκε στους επιστήµονες. Καµµία άλλη πρόσληψη.

Ακούω, λοιπόν, τον αντίλογο σε διάφορες συζητήσεις µε Βου-
λευτές της Νέας Δηµοκρατίας. Θα προβούν, λένε, σε εσωτερικές
µετακινήσεις. Είναι σωστή η κινητικότητα, κι εµείς εφαρµόζουµε

το θεσµό. Τίθεται το ερώτηµα: Όταν δεν έχεις γιατρούς και κα-
θηγητές, ποιους θα τοποθετήσεις; Θα τοποθετηθούν διοικητικοί
ή τεχνολόγοι για να κάνουν τους γιατρούς και τους καθηγητές;
Σήµερα, δεν υπάρχουν γιατροί, δεν υπάρχουν νοσηλευτές, δεν
υπάρχουν καθηγητές. Αυτή η έλλειψη δεν λύνεται µε την κινητι-
κότητα. Εκεί που είναι δυνατό να καλυφθούν ανάγκες µπορούµε,
µε την κινητικότητα και την εφαρµόζουµε. 

Τι κρύβει, λοιπόν, αυτή η θέση της Νέας Δηµοκρατίας; Κρύβει
δύο πράγµατα. Είτε υπάρχει φανερό πρόγραµµα, το οποίο δεν
εξηγεί τις συνέπειες, είτε στο πίσω µέρος του µυαλού τους έχουν
-αλλά να το δηλώσετε, αν είναι αυτό- την ιδιωτικοποίηση συγκε-
κριµένων υπηρεσιών του κοινωνικού κράτους. Γιατί αλλιώς δεν
βγαίνει ο λογαριασµός. Να είµαστε σαφείς.

Πολύ περισσότερο, είπε ο κ. Μητσοτάκης χθες ότι ο αριθµός
των πτυχιούχων είναι 10% στις προσλήψεις του 2018. Θα τα
απαντήσουµε όλα εδώ µε στοιχεία. Προφανώς ο κ. Μητσοτάκης
δεν έχει καλή ενηµέρωση ή δεν έχει επικαιροποιηµένη ενηµέ-
ρωση, γιατί δεν θέλω να αµφισβητήσω την ενηµέρωση του Αρ-
χηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.

Καταθέτω, λοιπόν, στα Πρακτικά τα στοιχεία του Υπουργείου
Διοικητικής Ανασυγκρότησης από την απογραφή, που δεν την
έχει αµφισβητήσει κανείς ούτε από τους ευρωπαϊκούς θεσµούς
ούτε από κάποιο κόµµα. Τα στοιχεία, λοιπόν, αυτά, ότι το 2018,
έγιναν εφτά χιλιάδες διακόσιες είκοσι προσλήψεις µόνιµων υπαλ-
λήλων στο δηµόσιο. Εξ’ αυτών οι τρεις χιλιάδες πεντακόσιοι σα-
ράντα πέντε ήταν ΠΕ, πανεπιστηµιακής εκπαίδευσης, οι χίλιοι
εκατόν δέκα ΤΕ, Ανώτατων Τεχνολογικών Ιδρυµάτων. Ποσοστό
64,5% των προσλήψεων του 2018 και όχι όπως ειπώθηκε 10%. 

Το καταθέτω για τα Πρακτικά, για να µην λέγονται πράγµατα
που δεν ισχύουν.

(Στο σηµείο αυτό η Υπουργός Διοικητικής Ανασυγκρότησης κ.
Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου καταθέτει για τα Πρακτικά το
προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµή-
µατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτι-
κών της Βουλής)

Όσον αφορά στις υπόλοιπες προσλήψεις, το δηµόσιο έχει
ανάγκη υπαλλήλων και υποχρεωτικής εκπαίδευσης όπως και
δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης. . Θα αναφέρω ένα χαρακτηρι-
στικό παράδειγµ για την προκήρυξη. 3Κ για τους υπαλλήλους
της καθαριότητας στους δήµους. Μια µεγάλη προκήρυξη σε εξέ-
λιξη από πέρυσι έχουν ληφθεί υπ’ όψιν τα στοιχεία από τους προ-
σωρινούς πίνακες της 3Κ στα στοιχεία που ανέφεραν. Οι προσ-
λήψεις της καθαριότητας καλύπτονται από τα ανταποδοτικά τέλη
των δήµων, δεν κοστίζουν στον κρατικό προϋπολογισµό. 

Το ερώτηµα είναι: Είναι λιγότερο σηµαντικό για το δηµόσιο
συµφέρον, τη δηµόσια υγεία, την ποιότητα ζωής στην πόλη και
στα χωριά µας να υπάρχουν υπάλληλοι καθαριότητας στους δή-
µους, γνωρίζοντας την εργατική οµηρία που υπήρχε τόσα χρό-
νια; Όχι, βέβαια. Άρα, λοιπόν, µήπως εδώ υπάρχει ένα άλλο
κρυφό πρόγραµµα ως απόληξη του ένα προς πέντε, ακόµα κι
εδώ που πρόκειται για ανταποδοτικά τέλη, για την ιδιωτικοποίηση
των υπηρεσιών καθαριότητας των δήµων; Να µας το πείτε ανοι-
χτά, να το ξέρει και ο ελληνικός λαός. 

Εµείς πάντως ξέρουµε ότι όταν επενδύουµε σε µόνιµο προσω-
πικό , έχουµε καλύτερες υπηρεσίες και καλύτερες εργασιακές
σχέσεις, και ανοίγουµε και προοπτική εξέλιξής του. 

Να προχωρήσουµε, όµως, και σε άλλα θέµατα. Γιατί η Νέα Δη-
µοκρατία ως Κυβέρνηση απαξίωσε την Εθνική Σχολή Δηµόσιας
Διοίκησης (ΕΣΔΑ) και δεν έκανε διαγωνισµούς; Από εκεί αποφοι-
τούν επιτελικά στελέχη, οι επίλεκτοι της δηµόσιας διοίκησης. Η
Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ προχώρησε σε διαγωνισµό τρεις συνε-
χόµενες χρονιές για την ΕΣΔΑ -και τώρα ετοιµάζεται και η τέ-
ταρτη προκήρυξη.

Όταν ισχυρίζεστε κάποια πράγµατα, πρέπει ταυτόχρονα και
να τα αποδεικνύεται. Όπως, επίσης, θα ήθελα µία επιπλέον το-
ποθέτηση από την πλευρά της Νέας Δηµοκρατίας. Όταν είπε
αυτά χθες ο κ. Μητσοτάκης, αγνόησε άραγε ότι είναι δύο χιλιά-
δες προκηρύξεις γιατρών σε εξέλιξη και τεσσεράµισι χιλιάδων
καθηγητών, όπως είπε πριν συνάδελφος κ. Γαβρόγλου για την
ειδική αγωγή, όπως και οι προγαµµατισµοί στα επόµενα χρόνια
για ποσλήψεις καθηγητών, των γιατρών και νοσηλευτικού και λοι-
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πού προσωπικού; Δεν νοµίζω να το αγνόησε, γιατί εν προκειµένω
πρόκειµένω για προσωπικό πανεπιστηµιακής εκπαίδευσης, απα-
ραίτητο για τη λειτουργία του κοινωνικού κράτους.

Εµείς επιλέξαµε στη µετά µνηµονιακή εποχή- να δώσουµε ιδι-
αίτερο βάρος πρώτα από τη θεσµική διάσταση, ενισχύοντας το
ΑΣΕΠ και θεσπίζοντας για πρώτη φορά τον πολυετή και ετήσιο
προγραµµατισµό των προσλήψεων, βάσει του νόµου, που ψηφί-
στηκε τον περασµένο Γενάρη, ο οποίος ήδη εφαρµόζεται. Δεν
είναι αυτοσκοπός οι προσλήψεις στο δηµόσιο. Είναι, όµως, προ-
ϋπόθεση για να λειτουργεί αποτελεσµατικά το δηµόσιο. 

Είναι ψευτοδίληµµα το µικρό ή το µεγάλο κράτος. Αυτό που
πρέπει να απαντήσουµε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι: Ποιο
είναι σήµερα το αναγκαίο κράτος, η αναγκαία διοίκηση που δια-
σφαλίζει το κράτος δικαίου, τη λειτουργία των θεσµών της δη-
µοκρατίας, το κοινωνικό κράτος και που πραγµατικά µπορεί να
εξυπηρετήσει την αναπτυξιακή στρατηγική της χώρας εντός του
δηµοσιονοµικού πλαισίου; Αυτό ακριβώς προβλέπουµε και εφαρ-
µόζουµε. 

Ξεχνά ο κ. Μητσοτάκης, ο οποίος ανέφερε χθες σκωπτικά το
θέµα της αξιολόγησης, επί δικής του υπουργίας είχε τεθεί η πε-
ρίφηµη αξιολόγηση µε το τιµωρητικό 15%, που οδηγούσε σε
υποχρεωτικό 15% ανεπάρκειας, αυτόµατα σε διαθεσιµότητα και
σε πιθανή απόλυση στο γενικότερο τότε κλίµα των απολύσεων.
Μία διάταξη που ο ίδιος αναγκάστηκε να αποσύρει τότε -σας θυ-
µίζω-µετά από την κατακραυγή που είχε στο εσωτερικό του δικού
του κόµµατος. 

Η Κυβέρνηση µετά το 2015 έπρεπε να αποκαταστήσει την εµ-
πιστοσύνη στο εσωτερικό της δηµόσιας διοίκησης αναφορικά µε
την αξιολόγηση, ώστε να φτάσουµε σήµερα να έχουµε θετικά
αποτελέσµατα αξιολόγησης που αντιστοιχούν στο 84,5% σε
σχέση µε την αξιολόγηση που έληξε τον Οκτώβρη του 2018
Φέτος στη διαδικασία της αξιολόγησης, που θα γίνει ψηφιακά πι-
στεύουµε ότι η συµµετοχή, θα είναι ακόµα µεγαλύτερη. Γιατί η
αξιολόγηση διενεργείται για να στηρίξει την ποιότητα και την
αναβάθµιση του δηµοσίου και όχι για να τιµωρεί και να εκφοβίζει
τους υπαλλήλους. 

Πολύ περισσότερο, η αξιολόγηση δεν εξαντλείται στους δη-
µοσίους υπαλλήλους. Η αξιολόγηση αφορά τις ίδιες τις δοµές
της δηµόσιας διοίκησης, τις πολιτικές που εφαρµόζονται, και
πολύ περισσότερο τα αποτελέσµατα των µεταρρυθµίσεων. Γι’
αυτόν τον λόγο, πάλι µε τον ν.4590, θεσµοθετήσαµε και ήδη πα-
ρουσιάσαµε το Παρατηρητήριο Δηµόσιας Διοίκησης, προκειµέ-
νου να µπορεί να αυτοαξιολογείται η δηµόσια διοίκηση. Οι µε-
ταρρυθµίσεις δεν συντελούνται µόνο µε τη θεσµοθέτησή τους.
Είναι απαραίτητη η ουσιαστική αξιολόγηση των µεταρρυθµίσεων
και των αποτελεσµάτων τους ώστει να προσαρµόζονται και να
είναι αποτελεµατικές. 

Ταυτόχρονα, δώσαµε ιδιαίτερο βάρος όσον αφορά στα κοινω-
νικά και στα εκπαιδευτικά δικαιώµατα των δηµοσίων υπαλλήλων
Όσον αφορά στα κοινωνικά δικαιώµατα, διευρύναµε τα δικαιώ-
µατα των οικογενειών, των γονέων, τις άδειες των µητέρων για
τις ασθένειες των τέκνων, την κινητικότητα για θέµατα υγείας
όλης της οικογένειας. Διευρύναµε τη δυνατότητα άδειας εξετά-
σεων. Καταργήσαµε την απαράδεκτη ρύθµισητου αποκλεισµού
της δυνατότητας λήψης µεταπτυχιακού τίτλου για υπαλλήλους
άνω των σαράντα πέντε ετών. Εξοµοιώσαµε τους µόνιµους και
τους ΙΔΑΧ στα θέµατα εκπαίδευσης. 

Και θα σταθώ ιδιαίτερα στα ΑΜΕΑ, καθώς έχουµε λάβει πολύ
συγκεκριµένα µέτρα όπως ανέφερε και ο Πρωθυπουργός χθες
µε τον νόµο του 2016 το 15% στις προσλήψεις του ΑΣΕΠ υπο-
χρεωτικά αντιστοιχεί στα ΑΜΕΑ. Εµείς το ενισχύσαµε περαιτέρω
µε τον ν.4590, επιλύνοντας ένα πρόβληµα που αφορούσε τα
άτοµα µε κώφωση και διευρύνοντας τα δικαιώµατα των τρίτε-
κνων οικογενειών.

Ταυτόχρονα, δώσαµε τη δυνατότητα µειωµένου ωραρίου σε
όλες τις µητέρες και στους πατέρες ανάλογα που εργάζονται
στο δηµόσιο που έχουν παιδιά ΑΜΕΑ. 

Είµαστε υπερήφανοι περάσαµε τον ν.4591, που εξασφαλίζει
την προσβασιµότητα των ΑΜΕΑ σε όλες τις ηλεκτρονικές δοµές
και εφαρµογές της δηµόσιας διοίκησης

Και, µάλιστα, χτες που επισκεφθήκαµε το Εθνικό Τυπογραφείο

έχω τη χαρά να σας πω ότι προχωράει ένα πρόγραµµα -µέσα
στον Ιούνιο θα ολοκληρωθεί-, µε το οποίο οι συµπολίτες µας που
έχουν πρόβληµα όρασης θα µπορούν να έχουν πρόσβαση στα
ΦΕΚ µε ένα ειδικό σύστηµα που θα εφαρµοστεί. 

Επίσης προχωράµε και σε προσλήψεις στα ΚΕΠ δηµοσίων
υπαλλήλων, που γνωρίζουν γραφή Μπράιγ, καθώς και την ελλη-
νική νοηµατική γλώσσα, για να δικαιολογήσουµε πιλοτικά ΚΕΠ
στην Αθήνα και στη Θεσσαλονίκη για τα άτοµα που έχουν κώ-
φωση και τύφλωση.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ζητούµε την ψήφο εµπιστοσύνης
της Βουλής- για την αξιοπιστία και τη συνέπεια του προγράµµα-
τος, που έχει εφαρµόσει η Κυβέρνηση µέχρι σήµερα για να µπο-
ρέσει να ολοκληρώσει αυτό το σηµαντικό έργο και πολύ περισ-
σότερο για το πρόγραµµά µας. Ένα πρόγραµµα προοπτικής για
το αναπτυξιακό, το κοινωνικό µέλλον της χώρας µας σε αυτήν
τη νέα εποχή. Η ανάδειξη µιας προοδευτικής αριστερής πρότα-
σης είναι πολιτική και κοινωνική ανάγκη της εποχής µας..

Αυτήν την ψήφο εµπιστοσύνης ζητάµε αύριο από το Κοινοβού-
λιο. Αυτήν την ψήφο εµπιστοσύνης πιστεύουµε ότι θα µας δώσει
ο λαός και στις ευρωεκλογές, και πολύ περισσότερο µε µια
ισχυρή νέα προοδευτική εντολή στις βουλευτικές εκλογές τον
Οκτώβρη.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε την κυ-
ρία Υπουργό.

Τον λόγο έχει ο κ. Κικίλιας από τη Νέα Δηµοκρατία για επτά
λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΙΚΙΛΙΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σκέφτηκα πολύ αν θα άξιζε τον

κόπο να συνεχιστεί στους ανάλογους µε χθες τόνους η συζή-
τηση, η τριήµερη αντιπαράθεση, όπου έχουµε πολιτικά επιχειρή-
µατα σε ό,τι έχει να κάνει µε τη διακυβέρνησή σας και την ανα-
τροπή της µοµφής στον Αναπληρωτή Υπουργό Υγείας, τον κ. Πο-
λάκη, σε συζήτηση δυσπιστίας και εµπιστοσύνης ή όχι στην Κυ-
βέρνηση.

Θα ήθελα να σας πω ότι για πολλά πολλά χρόνια η ελληνική
κοινωνία στο σύνολό της –δεξιοί, κεντρώοι και αριστεροί- είχαν
ξεχάσει και αφήσει πίσω τους εµφυλιοπολεµικές διαθέσεις,
πάθη, µίση και εκατέρωθεν κατηγορίες.

Ο εθνάρχης και ιδρυτής της Νέας Δηµοκρατίας, το 1974 -που
εγώ γεννήθηκα- ο Κωνσταντίνος Καραµανλής έπαιξε πολύ µε-
γάλο ρόλο στο να αφήσουµε ως κοινωνία πίσω µας αυτά τα
οποία µας έκαναν να πληρώσουµε ως κράτος, ως χώρα και ως
έθνος έναν πολύ βαρύ φόρο αίµατος, τις πιο σκληρές, τις πιο
άδικες, τις χειρότερες διαµάχες και τους εµφυλίους, αυτά που
πήγαν πίσω τη χώρα και τη ζηµίωσαν. Μας δηµιούργησαν τερά-
στια προβλήµατα και άφησαν χαρακιές πολύ βαθιές. Χρειάστηκε
να περάσουν πολλές γενιές για να τις ξεπεράσουµε.

Το 2006 στον Δήµο της Αθήνας γνώρισα έναν νέο πολιτικό µε
δική του παράταξη, εκπροσωπώντας τον Συνασπισµό, τον Αλέξη
Τσίπρα, και τον παρακολουθώ από τότε µέχρι σήµερα που είναι
Πρωθυπουργός της χώρας.

Πίστεψα και εγώ, όπως και πολλοί άλλοι νέοι Έλληνες, αλλά
και πιο µεγάλοι σε ηλικία, ότι ενδεχοµένως η είσοδος στο πολι-
τικό σκηνικό, στην πολιτική πιο νέων ανθρώπων θα έφερνε και
άλλα ήθη και άλλες νοοτροπίες, τη δυνατότητα πιθανώς να µι-
λήσουµε µε άλλο ύφος, να ξεχάσουµε τα κακώς κείµενα, αυτά
τα οποία µας χωρίζουν και µας πληγώνουν, να έχουµε πολιτικές
αντιπαραθέσεις, να οδηγήσουµε τη χώρα, τη µέση ελληνική οι-
κογένεια, τη µεσαία τάξη, τα λαϊκά στρώµατα σε µια άλλη εποχή.

Έκανα λάθος. Από τότε µέχρι σήµερα ο Αλέξης Τσίπρας επεν-
δύει σε µια εµφυλιοπολεµική ρητορική και η στάση του µόνιµα
είναι διχαστική ως προς την ελληνική κοινωνία. 

Δεν µπορώ να πω το ίδιο για τους συναδέλφους µου στο Κοι-
νοβούλιο, για κάποιους Υπουργούς, για ανθρώπους µε τους
οποίους έχουµε συνεργαστεί, ακόµα και αν ήµασταν σε αντίπαλα
στρατόπεδα, στην τοπική αυτοδιοίκηση. Και αισθάνοµαι ότι είναι
πάρα πολύ άδικο το ότι έχει συµπαρασύρει τον ΣΥΡΙΖΑ, που σή-
µερα έχει την πλειοψηφία στο ελληνικό Κοινοβούλιο και κυβερνά
αυτήν τη χώρα, σε αυτό το ολισθηρό µονοπάτι. Έχω συνεργα-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΙΘ’ - 9 ΜΑΪΟΥ 2019 7051



στεί, µιλήσει και αντιπαρατεθεί πολιτικά µε αρκετούς από εσάς
και δεν βλέπω ότι όλοι σας ταυτίζεστε µε το περιεχόµενο αυτής
της ρητορικής, αυτής της πολιτικής και γενικά µε αυτήν την πο-
λιτική συµπεριφορά.

Επέλεξε, όµως, να διχάσει τους Έλληνες και το έκανε στοχευ-
µένα, δίνοντας εντολές. Είπε σε οικονοµικό επίπεδο στον Υ-
πουργό των Οικονοµικών, τον κ. Τσακαλώτο, να µιλήσει ευθέως
για το γδάρσιµο το φορολογικό της µεσαίας τάξης και για τη
στοχοποίηση κάποιων, υπερφορολογώντας τους, έτσι ώστε να
µπορέσουν να επιβιώσουν και να υποταχθούν οι άλλοι.

Το είδα στον Δήµο της Αθήνας µε τον τρόπο, µε τον οποίον
αντιπαρατέθηκε πολιτικά µε την τότε παράταξη του Νικήτα Κα-
κλαµάνη ή τη θέση την οποία πήρε στα θλιβερά γεγονότα των
επεισοδίων µε την τραγική κατάληξη του Δεκεµβρίου του 2008
στην Αθήνα.

Το είδα εκ των υστέρων εδώ εντός του Κοινοβουλίου, όταν
ήταν κόµµα της µειοψηφίας της Αντιπολίτευσης, µε τον τρόπο
µε τον οποίο µιλούσε ή καπηλεύθηκε το Κίνηµα των Αγανακτι-
σµένων, τις πλατείες, τη ρητορική του στα χρόνια της κρίσης, µε
τον τρόπο µε τον οποίον, κατά την άποψή µου, υφάρπαξε την
εξουσία και το βλέπω και τώρα στον τρόπο µε τον οποίο πολι-
τεύεται.

Εν τοιαύτη περιπτώσει, έκανε τις επιλογές του ο κ. Τσίπρας.
Πέρασαν τεσσεράµισι χρόνια και θα κριθεί τώρα από τον ελλη-
νικό λαό. Αυτό το οποίο µου κάνει και µου προκαλεί αλγεινή εν-
τύπωση είναι ο τρόπος µε τον οποίο επιλέγει να φύγει.

Κυρίες και κύριοι, η αξία του νικηµένου δίνει δόξα στον νικητή,
αλλά και ο νικηµένος θα έπρεπε να µπορεί να βρει τρόπο αξιο-
πρεπώς, µε κώδικα ηθικό, να ξέρει πότε οι πολιτικές του απέτυ-
χαν και πότε µε δηµοκρατικό τρόπο πάντα και µε τις επιλογές
του ελληνικού λαού βρέθηκε στην Κυβέρνηση το 2015 και ότι
µπορεί να βρεθεί στα έδρανα της Αντιπολίτευσης στις επόµενες
εκλογές.

Βλέπω, όµως, ότι είναι αδύνατον στον κ. Τσίπρα να το αποδειχ-
θεί αυτό και δυστυχώς κανιβαλίζει πολιτικά όχι την Αξιωµατική
Αντιπολίτευση, αλλά τους συντρόφους του και τους Βουλευτές
του ΣΥΡΙΖΑ, προκειµένου να επιτύχει τους προσωπικούς του
σκοπούς και στόχους, γιατί, κατά την άποψή µου, το ότι έχει
σύρει τον ΣΥΡΙΖΑ στη ρητορική, τη συµπεριφορά και τον τρόπο
του πολιτεύεσθαι του κ. Πολάκη, Αναπληρωτή Υπουργού Υγείας,
προκειµένου να επιτύχει τους προσωπικούς του σκοπούς και
στόχους αποτελεί θλιβερή κοινοβουλευτική πρακτική και αδικεί
πολλούς από τους συναδέλφους µου.

Ήµουν εντός της Αίθουσας του Κοινοβουλίου και άκουσα πολ-
λούς από εσάς που πήρατε τον λόγο σ’ αυτό το Βήµα, καυτηριά-
ζοντας την προσωπική πολιτική συµπεριφορά απέναντι σ’ έναν
άνθρωπο, ο οποίος είναι ΑΜΕΑ µε ειδικές ανάγκες σε καροτσάκι
και είναι αγωνιστής της ζωής και λέγεται Κυµπουρόπουλος και
δεν έχει καµµιά σηµασία αν πολιτεύεται στο ευρωψηφοδέλτιο µε
τη Νέα Δηµοκρατία, µα καµµία απολύτως.

Είναι προφανές ότι αυτή η αντιπαράθεση και ο τρόπος που
επέλεξε ο κύριος Πολάκης να επιτεθεί σε έναν νέο άνθρωπο,
που, κατά την άποψή µου, είναι ήρωας της ζωής και αγωνιστής,
ξεφεύγει από τα κόµµατα. Δεν έχει να κάνει µε τη στείρα πολιτική
αντιπαράθεση µεταξύ µας σε καµµία των περιπτώσεων. Προβάλ-
λει σε ανθρώπινο πεδίο, προσβάλλει τον πολιτισµό µας και πάν-
τως σίγουρα τις ευαισθησίες που έχουν πολλοί αριστεροί.

Πίστευα ότι µετά από τις παροτρύνσεις των δικών σας συν-
τρόφων και συναδέλφων µου από τον ΣΥΡΙΖΑ θα αναθεωρούσε
ο κ. Πολάκης και θα ζητούσε συγγνώµη ή θα τον επανέφερε στην
τάξη ο Πρωθυπουργός.

Όχι µόνο αυτό δεν έγινε, αλλά αντίθετα ο κ. Τσίπρας έσυρε
όλους σας στο επίπεδο, στη ρητορική και στην πολιτεία του συγ-
κεκριµένου Αναπληρωτή Υπουργού. Και αυτό έχει κάνει πολύ µε-
γάλη ζηµιά στο σύνολο του ελληνικού Κοινοβουλίου και θα το
πληρώσουµε όλοι µας απέναντι στον ελληνικό λαό, ο οποίος βλέ-
πει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, και τελειώνω.
Ερχόµαστε, λοιπόν, εδώ πέρα, αφού έχει µετατραπεί η µοµφή

απέναντι στον Υπουργό σε πρόταση δυσπιστίας για την Κυβέρ-
νηση, να συζητήσουµε για τα πεπραγµένα αυτών των τεσσάρων
χρόνων;

Προσπαθώ να βρω σε όλες τις πολιτικές σας, στην εξωτερική
πολιτική µε βάση τη Συµφωνία των Πρεσπών, στο θέµα του προ-
σφυγικού-µεταναστευτικού που ανοίξατε τα σύνορα, στην οικο-
νοµία που διαλύσατε τη µεσαία τάξη, στα θέµατα της τάξης και
της ασφάλειας που ζούνε όλοι οι συµπολίτες σε ανασφάλιστες
γειτονιές της Αθήνας και της Ελλάδας, στα θέµατα της φορολο-
γίας που υπερφορολογήσατε τους πάντες, των επενδύσεων που
έχουν όλες µπλοκάρει, της παιδείας που ξαναγυρίσατε τη χώρα
τριάντα χρόνια πίσω -δεν επιτρέπετε ιδιωτικά πανεπιστήµια- στον
τρόπο µε τον οποίο σκέφτεστε, να βρω έναν τοµέα της πολιτικής
στον οποίο έχετε επιτύχει και για τον οποίον θα πρέπει να σας
επιβραβεύσει ο ελληνικός λαός.

Και ειλικρινώς και αντικειµενικά –παρά τις ενδεχοµένως κά-
ποιες φορές καλές προθέσεις- δεν µπορώ να βρω. 

Προφανώς θα καταψηφίσουµε την Κυβέρνησή σας. Προφα-
νώς σε λίγες µέρες έρχεται η ώρα των ευρωεκλογών και αυτοδι-
οικητικών εκλογών και αργά ή γρήγορα -µπορεί να τρέξει ο κ.
Τσίπρας, αλλά δεν µπορεί να κρυφτεί- των εθνικών εκλογών.

Είµαι σίγουρος, πεπεισµένος ότι η συντριπτική πλειοψηφία του
ελληνικού λαού, αυτοί που εκφράζονται, αλλά και αυτοί που στέ-
κονται σιωπηλά στην άκρη και δεν εκφράζονται, θα δώσει απάν-
τηση σε αυτές τις πολιτικές συµπεριφορές και σίγουρα ώθηση
στη νέα διακυβέρνηση και σε µια νέα εποχή για να βγάλει την Ελ-
λάδα από το τέλµα και να εγγυηθεί µια καλύτερη ζωή, όχι για
τους δεξιούς, όχι για τους κεντρώους, ούτε για τους αριστερούς,
οριζόντια για όλη την ελληνική κοινωνία, για όλους τους πολίτες.
Διότι αυτό είναι το καθήκον και η υποχρέωση ενός πρωθυπουρ-
γού, όχι να είναι ταξικός, όχι να διαιρεί, αλλά να υπηρετεί τους
πάντες. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον κ.

Κικίλια. 
Τον λόγο έχει ο κ. Σκουρλέτης και αµέσως µετά θα µιλήσει ο

κ. Παπαθεοδώρου, ο οποίος είχε ενηµερώσει και το Προεδρείο
ότι είναι καθ’ οδόν.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για επτά λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ,

κύριε Πρόεδρε.
Επειδή ο διάλογος πρέπει να είναι ζωντανός, επιτρέψτε µου

να ξεκινήσω από κάποιες σκέψεις, που µου γεννήθηκαν ακού-
γοντας τον κ. Κικίλια. Όταν τον άκουσα, είπα: «να µια ενδιαφέ-
ρουσα τοποθέτηση, η οποία διαφέρει από το κλίµα των τοπο-
θετήσεων των τελευταίων ηµερών της Νέας Δηµοκρατίας και κυ-
ρίως του Αρχηγού της, να µια τοποθέτηση που διαφέρει, από τις
αναφορές στον Εµφύλιο Πόλεµο, στα αναγκαία συµπεράσµατα
που πρέπει να βγάλουµε ως χώρα, ως δηµοκρατία». 

Βεβαίως, µετά από λίγο αυτά τα πρώτα κατ’ αρχάς συµπερά-
σµατα µας τα µπερδέψατε λίγο. Μας τα µπερδέψατε, διότι, ξέ-
ρετε, είναι άλλο η αντιπαράθεση ανάµεσα σε ουσιαστικές προ-
γραµµατικές διαφορές, άλλο η πόλωση που βασίζεται σε µια δια-
φορετική οπτική γωνία, άλλο η αντανάκλαση της διαχρονικής
πάλης των τάξεων στην πολιτική στο πλαίσιο της σηµερινής δη-
µοκρατίας και άλλο αυτά που είπατε, ότι –εν πάση περιπτώσει-
όποιος βλέπει τα πράγµατα µε µια κοινωνική ευαισθησία, µια τα-
ξική µεροληψία, διαιρεί. Αυτά θέλουν µια αναγκαία αποσαφή-
νιση.

Και κάνατε µάλιστα και µία αναφορά, αλλά ελπίζω εν τη ρύµη
του λόγου σας. Το 2008, κύριε Κικίλια, δεν είχαµε µια τραγική
κατάληξη γεγονότων, είχαµε µια τραγική έναρξη, όταν ένα νέο
παιδί βρέθηκε µπροστά στην κάννη ενός άφρονα αστυνοµικού.
Και ακολούθησαν όσα ακολούθησαν και ευτυχώς τότε υπήρχε
ένας Υπουργός Εσωτερικών και Δηµοσίας Τάξεως, ο σηµερινός
Πρόεδρος, ο οποίος πράγµατι χειρίστηκε τα πράγµατα µε αρ-
κετή σοβαρότητα.

Θα σας έλεγα, λοιπόν, ως προς την εισαγωγή σας, να συµβου-
λεύσετε τον Αρχηγό σας, τον κ. Μητσοτάκη, κάτι να πάρει από
τα σπέρµατα αυτής της λογικής που µας παρουσιάσατε. 
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Στο δεύτερο µέρος µάς τα χαλάσατε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η έξοδος πράγµατι από το πρό-

γραµµα το καλοκαίρι του 2018 ουσιαστικά µας δίνει τη δυνατό-
τητα να διαπιστώσουµε τις πραγµατικές διαφορές. Μας δίνει τη
δυνατότητα να εντοπίσουµε ότι πράγµατι διαµορφώνεται ένας
νέος µεταµνηµονιακός διπολισµός στη βάση προγραµµατικής
αντιπαλότητας. Και αυτό είναι καλό, είναι υγιές. Η ψεύτικη αντι-
παράθεση, η fake αντιπαράθεση, η «κίτρινη» αντιπαράθεση είναι
αυτή η οποία υπονοµεύει τον δηµοκρατικό διάλογο. 

Όµως, ακόµα και κατά τη διάρκεια εφαρµογής των µνηµονίων,
του τρίτου µνηµονίου, αυτού που εµείς αναγκαστήκαµε να υπο-
γράψουµε, ακόµη και εκεί -ίσως όχι µε τόσο µεγάλη ευκολία-
υπήρξαν διαφορετικές αντιλήψεις.

Και επιτρέψτε µου να αναφερθώ σε ορισµένα πράγµατα, συγ-
κρίνοντας τι κάνατε και τι κάναµε.

Όταν εσείς κλείνατε δοµές στην υγεία, εµείς βάλαµε εµπρός
τη µεταρρύθµιση της πρωτοβάθµιας υγείας, τις ΤΟΜΥ. Όταν
εσείς πετάγατε έξω ασθενείς, εµείς καλοδεχθήκαµε δυόµισι εκα-
τοµµύρια ανασφάλιστους, οι οποίοι ήταν περιττές δαπάνες για
να τους δεχτούν τα νοσοκοµεία. Και µπορέσαµε σε αυτές τις δύ-
σκολες δηµοσιονοµικές συνθήκες και κάναµε προσλήψεις κατά
προτεραιότητα στον τοµέα της υγείας. 

Όταν εσείς, θέλοντας να πετύχετε τις τότε δεσµεύσεις σας,
παρουσιάζατε µια εικόνα στον χώρο της υγείας διόγκωσης των
ληξιπρόθεσµων υποχρεώσεων του ΕΟΠΥΥ, εµείς δραµατικά τις
µειώσαµε.

Όταν εσείς διαλύσατε κάθε έννοια ενεργειακού σχεδιασµού
και βάλατε εµπρός ένα σχέδιο κανιβαλισµού της ΔΕΗ µέσα από
το απαράδεκτο σχέδιο της «µικρής» ΔΕΗ, όταν χρησιµοποιήσατε
τους λογαριασµούς της ΔΕΗ ως εισπρακτικό µηχανισµό για να
µπορέσετε να πιάσετε τον προηγούµενο του ΕΝΦΙΑ, αυτό το πε-
ρίφηµο χαράτσι, το οποίο ήταν πραγµατικά χαριστική βολή σε
σχέση µε τη δυνατότητα είσπραξης από τη ΔΕΗ των λογαρια-
σµών εν µέσω αυτής της σκληρής µνηµονιακής πολιτικής που
εφαρµόσατε, εµείς επιλέξαµε να διασώσουµε τον δηµόσιο χα-
ρακτήρα των δικτύων ηλεκτρικής ενέργειας και µέσα σε ένα νέο
πλαίσιο ανοιχτής ενεργειακής ευρωπαϊκής αγοράς να δώσουµε
προοπτική. 

Αυτό το κάναµε, την ίδια στιγµή που εσείς καταδικάσατε µε
όλη την προηγούµενη στρατηγική σας πράγµατα τα οποία τα
βρίσκουµε τώρα µπροστά µας και ακόµη µας ακολουθούν, τη
ΔΕΗ µε βάση τις πολιτικές επιλογές που είχατε κάνει να είναι έξω
από την αγορά των Ανανεώσιµων Πηγών Ενέργειας, που είναι η
πιο κερδοφόρα. Γιατί το κάνατε; Ποιους θέλατε να ευνοήσετε;
Προφανώς, τους ιδιώτες.

Όταν εσείς περικόψατε κατά 65% τις δαπάνες για την τοπική
αυτοδιοίκηση, εµείς υλοποιούµε το µεγαλύτερο πρόγραµµα χρη-
µατοδότησης των ΟΤΑ Α’ βαθµού που έχει υπάρξει µεταπολιτευ-
τικά, το οποίο ξεπερνάει τα 2 δισεκατοµµύρια ευρώ αυτή τη
στιγµή.

Είµαστε σε προεκλογική περίοδο, ρωτήστε τους τριακόσιους
είκοσι πέντε δηµάρχους να σας πουν αν είναι αλήθεια ή όχι.

Όταν εµείς φέραµε την απλή αναλογική, υπερασπιστήκατε
στον χώρο της αυτοδιοίκησης, αλλά και στην κεντρική πολιτική
σκηνή –ιδιαίτερα, όµως, στον χώρο της αυτοδιοίκησης- ένα αδια-
φανές σύστηµα εκπροσώπησης των τοπικών κοινωνιών, δηµαρ-
χοκεντρικό. 

Όταν εµείς κάναµε πράξη την έννοια της νησιωτικής πολιτικής
µε κίνητρα για τους γιατρούς για να πηγαίνουν στους ορεινούς
και νησιωτικούς δήµους, µε το µεταφορικό ισοδύναµο, εσείς σε
όλα αυτά ήσασταν απέναντι. 

Όταν εσείς µειώσατε σε µία µέρα τον κατώτατο µισθό, εµείς
τον αυξήσαµε κατά 30%.

Όταν εσείς εφαρµόσατε ό,τι πιο άδικο έχει δει αυτή η νέα
γενιά, τον υποκατώτατο για τους κάτω των είκοσι πέντε, εµείς
τον καταργήσαµε. 

Όταν εµείς φέραµε την ψήφο στα δεκαεφτά, εσείς είπατε ότι
οι δεκαεφτάρηδες δεν είναι ώριµοι να ψηφίζουν.

Θυµηθείτε τους µπροστά στις κάλπες και απευθύνοµαι στους
νέους των δεκαεφτά ετών. Αυτή είναι η αντίληψή σας.

Όταν εσείς µειώσετε κατά 25% το ΑΕΠ αυτής της χώρας,

εµείς από το 2017 και έπειτα σταθερά βαδίζουµε στον δρόµο της
ανάπτυξης.

Και ερχόµαστε τώρα στο Βατερλό των τελευταίων ηµερών.
Εκεί, λοιπόν, που µας λέγατε ότι πάµε για τέταρτο µνηµόνιο,
τώρα µας λέτε «παροχές κάνετε»,  «φιλοδωρήµατα». Τι ονοµά-
ζετε φιλοδωρήµατα; Εκείνη την πολιτική η οποία έχει κοινωνική
στόχευση. Ξέρετε γιατί; Διότι ο πυρήνας της πολιτικής σας είναι
υπέρ των συµφερόντων της ολιγαρχίας, διότι είστε ένα βαθιά τα-
ξικά προσδιορισµένο κόµµα. Αυτό είναι.

Και έρχεστε, λοιπόν, τώρα και λέτε αφορολόγητο. Έλα ντε που
σας προδίδει το «think tank» που τροφοδοτεί µε θέσεις το κόµµα
σας και µιλάει για διεύρυνση της φορολογικής βάσης κατά 2,5
δισεκατοµµύρια ευρώ! Έλα ντε που ο Αρχηγός σας µόλις στην
προηγούµενη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης ξέχασε να αναφερ-
θεί σε αυτό το θέµα και µάλιστα προτείνοντας τη µείωση του
πρώτου συντελεστή, του πρώτου κλιµακίου συντελεστή φορο-
λόγησης των εισοδηµάτων, το οποίο ξεκινάει από το µηδέν εισό-
δηµα. Από το µηδέν!

Μετά, βέβαια, πήγατε να τα µπαλώσετε και ήρθατε µε µία τρο-
πολογία εκ του ασφαλούς.

Τα πράγµατα, λοιπόν, είναι σαφή. Να, γιατί, λοιπόν, επιλέξατε
να µην κάνετε αυτή τη συζήτηση επί προγραµµάτων. Να, γιατί,
λοιπόν, επιλέξατε να δηλητηριάζετε καθηµερινά την πολιτική ζωή
του τόπου µε ψεύτικες ειδήσεις, µε πέτσινες ειδήσεις, έχοντας
βάλει εµπρός µια ολόκληρη βιοµηχανία ψεύτικων ειδήσεων. 

Ποτέ άλλοτε µετά το 1974 κυβέρνηση δεν είχε απέναντί της
έναν τέτοιο µηχανισµό κατασκευής ψεύτικων ειδήσεων, εσάς και
τους φίλους σας τους ολιγάρχες που κατέχουν ένα, δύο, τρία,
τέσσερα, πέντε, οκτώ µέσα µαζικής ενηµέρωσης. Ή είναι αυτά
κατασκευάσµατα της φαντασίας µας; Δεν τα βλέπει ο κόσµος
αυτά; Υπάρχει ένας κοινός αγώνας, λοιπόν, της διαπλοκής, της
παλιάς διαπλοκής της Νέας Δηµοκρατίας και της ολιγαρχίας. 

Γιατί, λοιπόν, να πάει ο κ. Μητσοτάκης σε ντιµπέιτ; Τι να πει;
Γιατί να µην κάνει προτάσεις δυσπιστίας και να έρθει να µιλήσει
επί των προγραµµάτων; Διότι θα αποκαλυφθεί. 

Αυτά, όµως, τα γνωρίζει πλέον ο ελληνικός λαός. Ο κόσµος
σάς γνώρισε, πλήρωσε, µάτωσε και µετά από χρόνια µπορεί πάλι
να ελπίζει.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Σκουρλέτη.

Τον λόγο θα έχει ο κ. Παπαθεοδώρου από τη Δηµοκρατική
Συµπαράταξη για επτά λεπτά. Αµέσως µετά ο κ. Σαχινίδης, η κ.
Βάκη και ο Υπουργός ο κ. Βίτσας.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και

κύριοι Βουλευτές, η χθεσινή συζήτηση ήταν µια άσχηµη στιγµή
για τη Βουλή των Ελλήνων. Νοµίζω ότι το καταλαβαίνουµε όλοι.
Πρώτα απ’ όλα, όµως, το καταλαβαίνουν οι πολίτες, που είδαν
µια παρακµή του κοινοβουλευτικού διαλόγου, ένα στηµένο, µικ-
ρό ανταγωνισµό άγονων αντεγκλήσεων. Δεν κάνει καλό σε κανέ-
ναν, παρά µόνον στην Ακροδεξιά, αυτή η αποστροφή των πολι-
τών απέναντι σε ένα πολιτικό σύστηµα που δεν µπορεί να κρα-
τήσει οποιοδήποτε επίπεδο σε αυτόν εδώ τον διάλογο.

Η σηµερινή συζήτηση των Υπουργών και των Βουλευτών για
την παροχή ψήφου εµπιστοσύνης είναι η τελευταία προσπάθεια
του κ. Τσίπρα να κρύψει τον κ. Πολάκη και την υπόλοιπη παρα-
παίουσα Κυβέρνησή του πίσω από την προσωρινή πλειοψηφία
της συναλλαγής των προθύµων, γιατί περί αυτού πρόκειται. Είναι
προσπάθεια αδιέξοδη, αφού ο λαός δεν εξαπατάται πλέον ούτε
από τα «Ζάππεια» -ήταν πολύ κακή επιλογή του Πρωθυπουργού-
ούτε από την παροχολογία των εκλογικών ανταλλαγµάτων, ούτε
από τις συµµαχίες των δήθεν προοδευτικών που εξαγοράστηκαν
µε συµβάσεις βραχύχρονης πολιτικής µίσθωσης. 

Ο χρόνος αυτής της Κυβέρνησης, κυρίες και κύριοι Βουλευ-
τές, τελείωσε. Η χθεσινή οµιλία του κ. Τσίπρα, ο οποίος εµφανί-
στηκε εχθές στη Βουλή εκτός εαυτού και εκτός ελέγχου, δείχνει
τον πανικό πριν την πτώση.

Οι πολίτες τώρα ξέρουν ότι ο κ. Τσίπρας και η Κυβέρνηση ΣΥ-
ΡΙΖΑ – προθύµων τούς δίνουν πίσω ελάχιστα από τα πολλά που
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τους έχουν πάρει τέσσερα χρόνια τώρα επιβάλλοντας το πιο
σκληρό πρόγραµµα λιτότητας και φορολογικής αφαίµαξης των
χρόνων των µνηµονίων. 

Οι πολίτες πλέον ξέρουν ότι τους επιστρέφει ως προεκλογικά
δώρα ελάχιστο µέρος από τα δισεκατοµµύρια που επί τέσσερα
χρόνια τους αφαιρούσε από τα εισοδήµατά τους για να ξεπλη-
ρωθεί η ζηµιά της οικονοµικής και πολιτικής καταστροφής του
2015 και του αχρείαστου τρίτου µνηµονίου.

Όταν οι πολίτες ακούν τον Πρωθυπουργό να µιλάει για περίσ-
σευµα δηµοσιονοµικού χώρου, καταλαβαίνουν ότι αναφέρεται
στο δικό τους υστέρηµα και στη διαρκή λιτότητα που τους επέ-
βαλε, που επέβαλε στα ελληνικά νοικοκυριά. 

Γιατί, όµως, ο κ. Τσίπρας ζητάει αυτήν την τελευταία και χωρίς
νόηµα και πολιτικό περιεχόµενο ψήφο εµπιστοσύνης; Προφανώς
γιατί θεωρεί ότι του χρειάζεται λίγος χρόνος ακόµη για να προ-
βάλει τις εικόνες µιας ασκίαστης και ανέµελης κυβερνητικής συ-
νοχής. Γι’ αυτό και καλύπτει επιδεικτικά µε τη φιλική συµµετοχή
του στις παραλίες της Κρήτης τον Υπουργό κ. Πολάκη, ανεξάρ-
τητα από το τι λέει ή το τι κάνει ο κ. Πολάκης. 

Το µήνυµα που στέλνει ο Πρωθυπουργός είναι ότι όχι µόνο
υιοθετεί τις ύβρεις, τους λεκτικούς τραµπουκισµούς, την παρα-
θεσµική λειτουργία και την πολιτική αµετροέπεια του Υπουργού
του, αλλά ότι µπαίνει και προσωπικά στον κόπο να τον στηρίξει
στην εκλογική του περιφέρεια ως δικό του πρόσωπο, µε το οποίο
δεν χωράνε αποστάσεις, αδιαφορώντας βέβαια για τους άλλους
Βουλευτές των νοµών της Κρήτης. Αυτό όµως είναι δικό τους
πρόβληµα.

Ο κ. Τσίπρας όταν κοιτάζεται στον καθρέφτη του βλέπει πλέον
το πρόσωπο του κ. Πολάκη. Δικό του πρόβληµα επίσης. Το ζή-
τηµα είναι ότι οι πολίτες ελάχιστα ενδιαφέρονται πλέον για τα
επικοινωνιακά ενσταντανέ του κ. Τσίπρα και του κ. Πολάκη, µπρο-
στά στα καθηµερινά τους προβλήµατα, µπροστά στα προβλή-
µατα της καθηµερινότητας που αντιµετωπίζουν.

Οι αµήχανοι κυβερνητικοί απολογητές µάς λένε: Μην κοιτάτε
την συµπεριφορά του κ. Πολάκη. Κοιτάξτε την πολιτική του πα-
ραγωγή. Κοιτάξτε αυτά που έκανε στο Υπουργείο Υγείας.

Εύκολο, σας λέω εγώ.
Ο κ. Πολάκης είναι ο Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας, που

αφήνει τα δηµόσια νοσοκοµεία χωρίς προϋπολογισµό κάθε
χρόνο, ήδη από την αρχή του καλοκαιριού, που παρέλαβε τη
φαρµακευτική δαπάνη στα 1,9 δισεκατοµµύρια ευρώ και την
εκτόξευσε στα 3,5 δισεκατοµµύρια ευρώ το 2019, µε τους ασθε-
νείς να πληρώνουν από την τσέπη τους πάνω από 600 εκατοµ-
µύρια συµµετοχή στα φάρµακα. Αυτή είναι η πολιτική παραγωγή
του κ. Πολάκη, που διόρισε τους κοµµατικούς του φίλους διοι-
κητές νοσοκοµείων µε αδιαφανείς διαδικασίες και µε βιογραφικά
τα οποία παραµένουν ακόµα κρυφά, που κατηγορείται από ερ-
γαζοµένους του ΚΕΕΛΠΝΟ ότι έκανε απευθείας ανάθεση ύψους
2,8 εκατοµµυρίων ευρώ για υπηρεσίες φύλαξης του Υπουργείου
Υγείας, χωρίς διαγωνισµό, παραβιάζοντας τις διατάξεις του δη-
µόσιου λογιστικού. 

Είναι ο Υπουργός τον οποίο η Ελληνική Οµοσπονδία Καρκίνου
κατηγορεί για τις ουρές της ντροπής των καρκινοπαθών στα
φαρµακεία του ΕΟΠΥΥ. Διαβάστε τη χθεσινή ανακοίνωσή τους. 

Είναι ο Υπουργός που υβρίζει και απειλεί δικαστές, όπως κάνει
ακριβώς και ο Όρµπαν. Απειλεί δηµοσιογράφους ότι θα τους
βάλει τρία µέτρα κάτω από τη γη. Προσβάλλει τη µνήµη νεκρών.
Απαξιώνει τα ΑΜΕΑ. Προαναγγέλλει ποινικές διώξεις κατά των
πολιτικών του αντιπάλων. Προτείνει στα κοµµατικά όργανα του
ΣΥΡΙΖΑ να µπουν δυο, τρεις στη φυλακή για να κερδίσουν τις
εκλογές και σέρνει σε πειθαρχικές διώξεις πολιτικής σκοπιµότη-
τας υπαλλήλους του Υπουργείου του που δεν του είναι αρεστοί. 

Είναι επίσης ο Υπουργός ο οποίος, όταν προσέρχεται στην
Επιτροπή Δεοντολογίας για µία απλή συκοφαντική δυσφήµιση
για την οποία του έχει ασκηθεί ποινική δίωξη, κρύβεται πίσω από
το επαίσχυντο, όπως λέει, άρθρο 86 του Συντάγµατος περί ευ-
θύνης Υπουργών, που κατά τα άλλα θέλει να καταργήσει, και ζη-
τάει τη µη άρση της ασυλίας του. Ο κ. Πολάκης τρέµει την άρση
της ασυλίας του. Γι’ αυτό και σας υποχρεώνει, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, να ψηφίζετε κάθε φορά υπέρ του.

Είναι εποµένως Υπουργός αποτυχηµένος στα υπουργικά του

καθήκοντα, θρασύδειλος πολιτικά και κοινοβουλευτικά ιδιοτελής.
Δεν υπάρχει άλλη λέξη, Αν τον βλέπατε στην Επιτροπή Δεοντο-
λογίας κάθε φορά που λέει: Έχω πολλές ποινικές διώξεις γιατί
αποκαλύπτω σκάνδαλα. Δεν πρέπει να άρετε την ασυλία µου! Αυ-
τούς, τον κ. Πολάκη και τον κ. Τσίπρα, θα στηρίξετε, συνάδελφοι
του ΣΥΡΙΖΑ και άλλοι πρόθυµοι, µε την ψήφο σας σε αυτήν την
τελευταία φαρσοκωµωδία της συγκυβέρνησης συναλλαγής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Θα τους στηρίξετε, όµως, µόνοι σας. Εµείς αφήνουµε την Κυ-

βέρνηση στην πολιτική αποµόνωσή της να ψάχνει τον δρόµο της
εξόδου, χωρίς να µπορεί να ξεκολλήσει από την καρέκλα της
εξουσίας.

Τέλος, µε κατάπληξη άκουσα εχθές τον κ. Τσίπρα να απολο-
γείται εκνευρισµένος για τις διακοπές που έκανε -µε πλήρη δια-
κριτικότητα είναι η αλήθεια!- σε σκάφος συνεργάτιδάς του και
µεγαλοεπιχειρηµατία λίγες ηµέρες µετά την εκατόµβη νεκρών
στο Μάτι. 

Πέρα από το ηθικό µέρος –δεν το συζητώ εδώ, οι πολίτες κα-
τάλαβαν-, προσωπικά δεν µε ενδιαφέρει αν ο κ. Τσίπρας υποκύ-
πτει στην κρυφή γοητεία της µπουρζουαζίας, αν φιλοξενείται
συστηµατικά στις διακοπές του από µεγαλοεπιχειρηµατίες σε
βίλες ή σε κότερα ή αν ορίζει συµβούλους του µεγάλους οικο-
νοµικούς παράγοντες και µεταξύ αυτών ορισµένους δραχµιστές.
Ψάξτε το. Εκείνο που µε ενδιαφέρει είναι ότι στην Ευρωπαϊκή
Ένωση και στον δηµοκρατικό κόσµο αυτά τα αθώα δήθεν δωρά-
κια σε πολιτικούς, οι διακοπές, οι φιλοξενίες σε βίλες και σε κό-
τερα, είναι απλά παράνοµα. Δεν υπάρχει άλλη λέξη. Αυτές οι
διευκολύνσεις και τα δωράκια είναι παράνοµα είτε δίνονται κρυ-
φά είτε δίνονται φανερά. Γι’ αυτό και παντού στον πολιτισµένο
πολιτικά κόσµο έχει επιβληθεί διαφάνεια στη λήψη δώρων και
άλλων διευκολύνσεων. Δεν φεύγει κρυφά για διακοπές ο Πρω-
θυπουργός. Το ανακοινώνει. Δεν πηγαίνει οπουδήποτε και µε
οποιαδήποτε παροχή. Το δικαιολογεί. Εχθές είδαµε έναν Πρω-
θυπουργό πανικόβλητο να λέει ότι «έχω καλές παρέες και µε κα-
λούν σε βίλες και σε κότερα».

Σε αυτά δεν απάντησε, λοιπόν, ο εκνευρισµένος και εκτεθει-
µένος πλέον στην κρίση των πολιτών κ. Τσίπρας. Σε όλα αυτά και
στον κ. Πολάκη θα δώσετε εσείς αύριο, συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ,
ψήφο εµπιστοσύνης.

Δεν ζηλεύω καθόλου τη θέση σας. Καταψηφίζω µια Κυβέρ-
νηση που έχει πέσει στη συνείδηση του λαού και θα το καταλά-
βει, όταν αποφασίσει να κάνει εκλογές. Να είστε καλά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε, κύριε
Παπαθεοδώρου. 

Ο κ. Σαχινίδης από τη Χρυσή Αυγή έχει τον λόγο για επτά λεπ-
τά. 

Να ετοιµάζεται η κ. Βάκη και αµέσως µετά ο Υπουργός κ. Βί-
τσας.

Ορίστε, κύριε Σαχινίδιη.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ευτυχώς κάποιες στιγµές κάποιοι παθαίνουν και κρίσεις αλή-

θειας, όπως ο προλαλήσας, ο οποίος µίλησε για το κατάπτυστο
άρθρο 86, που έχει ψηφίσει το ΠΑΣΟΚ. Συµφωνούµε απόλυτα
ότι είναι κατάπτυστο. Αυτοί, λοιπόν, που παρουσιάζονται ως εκ-
φραστές του πολιτικού πολιτισµού, του ήθους και της εγκρά-
τειας, χθες µας παρέδωσαν ένα µεγάλο µάθηµα. Μέχρι και δικά
σας µέσα ενηµέρωσης, όπως «iefimerida» έχει ως τίτλο «Σόκαρε
το επίπεδο καφενείου Τσίπρα». 

Χθες, λοιπόν, στην Ολοµέλεια καταγράφηκε µια από τις χειρό-
τερες συνεδριάσεις στην ιστορία του ελληνικού Κοινοβουλίου µε
πρωταγωνιστές Τσίπρα-Μητσοτάκη. Ο ελληνικός λαός, όπως και
όλοι εµείς σ’ αυτήν την Αίθουσα, γίναµε µάρτυρες ενός επαγγελ-
µατικού ξεκατινιάσµατος τηλεπερσόνων. 

Ευτελίσατε και ξευτιλίσατε για άλλη µια φορά, όπως έχω πει
επανειληµµένα, την πολιτική. Καταφέρατε µε τις συµπεριφορές
σας να αφήσετε για άλλη µια φορά άναυδο τον ελληνικό λαό που
παρακολουθούσε από τους τηλεοπτικούς δέκτες. Σε κάθε ανα-
φορά ή καταγγελία γεγονότων που γινόταν εκατέρωθεν, υπήρ-
χαν φυσικά οι χρήσιµοι ηλίθιοι χειροκροτητές και από τις δύο
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πλευρές, οι οποίοι εκστασιάζονταν µ’ όλα αυτά που άκουγαν από
τους Αρχηγούς τους, από τα λεγόµενά τους, από το αλληλοκάρ-
φωµα δηλαδή των δύο υποτιθέµενων µονοµάχων. Θα σας ζήλευε
µέχρι και ο αείµνηστος Αρτέµης Μάτσας. 

Όµως, όπως ανέφερε χθες ο Αρχηγός και Γενικός Γραµµατέας
της Χρυσής Αυγής, ο κ. Μιχαλολιάκος, δεν διέψευσε κανείς από
τους δύο τα όσα καταλόγιζε ο ένας στον άλλο. Και µάλιστα αυτό
σήµερα παίζει και σε πάρα πολλά site που αναδεικνύουν ότι όλα
όσα ειπώθηκαν είναι πράγµατι αλήθεια, αφού δεν πήρε θέση κα-
νένας από τους δύο. 

Το ζήτηµα όµως, που προκύπτει από την αντιπαράθεση για το
ποιος είναι λιγότερο επικίνδυνος και όχι πιο ικανός, είναι ότι τα
µισά από αυτά που ειπώθηκαν χθες, είναι ποινικά αδικήµατα.
Αλήθεια, άκουγε άραγε κάποιος εισαγγελέας;

Βλέποντας, λοιπόν, την αντίδραση των χρήσιµων ηλιθίων,
όπως ανέφερα και πριν και προβλέποντας το µέλλον, κρίνοντας
από το παρόν και το παρελθόν, σας φαντάζοµαι να χειροκροτείτε
από κοινού οι µεν τους δε. Είναι κάτι το οποίο άλλωστε έχει κα-
ταγραφεί ως πραγµατικό γεγονός στην περίπτωση Δένδια-Κον-
τονή. Και ως επισφράγισµα αυτών που λέω επικαλούµαι τη δή-
λωση της κ. Μπακογιάννη ότι το 2015 υπήρχε συµφωνία συγκυ-
βέρνησης µεταξύ ΣΥΡΙΖΑ και Νέας Δηµοκρατίας και όχι µόνο.
Έχουµε και µια πληθώρα σχεδίων νόµου και τροπολογιών που
έχετε ψηφίσει από κοινού, όχι φυσικά προς όφελος των Ελλήνων
πολιτών, αλλά πάντα σε βάρος τους. 

Συζήτηση σήµερα, λοιπόν, της πρότασης µοµφής που κατέ-
θεσε η Νέα Δηµοκρατία και την πήρε και την εξέλιξε ο Πρωθυ-
πουργός σε ψήφο εµπιστοσύνης, θέλοντας φυσικά µ’ αυτόν τον
τρόπο να παρέχει πλήρη κάλυψη στον Πολάκη. 

Ακούσαµε όλο αυτό το διάστηµα ότι πρόκειται για έναν τραχύ
Σφακιανό, ο οποίος έχει µάθει να συµπεριφέρεται έτσι. Δυστυ-
χώς, όµως, σαν να µην πέρασε µια µέρα, τριάντα ολόκληρα χρό-
νια πίσω –θα το καταθέσω στα Πρακτικά- δηµοσίευµα που ανα-
φέρει τον κ. Πολάκη ως µέλος του Διοικητικού Συµβουλίου του
Φοιτητικού Συλλόγου επικεφαλής διακοσίων πενήντα κνιτών στην
επίθεση κατά του Σεβαστιανού, γιατί τόλµησε –λέει- στο Γουδί,
στην Ιατρική Σχολή να κάνει οµιλία για τη Βόρειο Ήπειρο. Και
ακούστε τις δηµοκρατικές απόψεις του σηµερινού Υπουργού. Τα
συνθήµατα ήταν: «Θάνατος στους εθνικιστές», «Τα αλβανικά σύ-
νορα θα φτάσουν στη Λαµία», «Σεβαστιανέ φασίστα». Να τον χαί-
ρεστε κύριοι δηµοκράτες! 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Σαχινίδης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Έχετε αναδείξει ένα σοβαρό µεν, δευτερεύον δε ζήτηµα, τις
επανειληµµένες αθλιότητες του Υπουργού, αφήνοντας πίσω και
θέλοντας να αποπροσανατολίσετε τους Έλληνες πολίτες από τα
πραγµατικά σοβαρά προβλήµατα που αντιµετωπίζουν σε οικονο-
µία, παιδεία, κοινωνική πρόνοια, ανεργία, λαθροµεταναστευτικό,
µετανάστευση Ελλήνων εργατών και επιστηµόνων και τέλος τα
πολύ-πολύ σοβαρά εθνικά ζητήµατα. 

Εθνικά ζητήµατα, λοιπόν. Αφού προδώσατε και ξεπουλήσατε
τη Μακεδονία, ανέχεστε τις καθηµερινές προκλήσεις των Τούρ-
κων και απαντάτε χλιαρά και υποτακτικά. Και µάλιστα, θα ήθελα
να σας επισηµάνω εδώ ότι εάν καταφέρουν τελικά στα δύο οικό-
πεδα της Κύπρου, όπου δεν έχει υπογράψει σύµβαση µε εταιρεία
η Κύπρος και κάνουν γεώτρηση, θα έχουµε τετελεσµένο. Και από
τη στιγµή που θα υπάρχει τετελεσµένο σε οικόπεδο, όπου δεν
έχουν συµφέροντα οι «Exxonmobil» και «TOTAL», γαλλικών και
αµερικανικών συµφερόντων, να είστε σίγουροι ότι δεν πρόκειται
να πάρει θέση κανείς µα κανείς απολύτως για αυτό το ζήτηµα. 

Η επερχόµενη, λοιπόν, εκλογική ήττα του ΣΥΡΙΖΑ δεν θα επέλ-
θει σίγουρα από τη σκληρή αντιπολίτευση που έχει ασκήσει η
Νέα Δηµοκρατία. Τζαµί, Σύµφωνο Συµβίωσης, Συµφωνία Πρε-
σπών τα έχετε υπογράψει όλοι µαζί. 

Και µιας και αναφέροµαι στη Συµφωνία των Πρεσπών, µε βάση
τα λεγόµενα του Αρχηγού της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μητσοτάκη
χθες ότι στηρίζει τον Βέµπερ, να του θυµίσω ότι κανείς Βουλευ-
τής από το Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόµµα, ούτε ο ίδιος ο Βέµπερ τον
οποίο στηρίζει, δεν ήταν κατά της Συµφωνίας των Πρεσπών. Σύσ-

σωµο το Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόµµα. Να µας πει οποιοσδήποτε
Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας λάβει τον λόγο, εάν στηρίζουν
αυτήν την πολιτική του Βέµπερ, ότι δηλαδή η Συµφωνία των Πρε-
σπών ήταν σωστή. 

Μέτρα, λοιπόν, που εξήγγειλε ο Πρωθυπουργός στο Ζάππειο.
Οι φοροελαφρύνσεις, τα επιδόµατα κάθε µορφής, δεν είναι χρή-
µατα τα οποία προέκυψαν από την ανάκαµψη της οικονοµίας.
Δεν είναι χρήµατα που προέκυψαν από επενδύσεις και ανάπτυξη.
Τα υπερπλεονάσµατα είναι χρήµατα του ελληνικού λαού, τα
οποία αφαιρέσατε µε χειρουργικό τρόπο, αλλά χωρίς αναισθη-
τικό. 

Από µια αχρείαστη, λοιπόν, υπερφορολόγηση την οποία επι-
βάλλατε, θέλετε να µας πείτε ότι δηµιουργήθηκε ο κουµπαράς,
από τον οποίο καταβάλλετε µερίσµατα και επιδόµατα ως επί τω
πλείστον σε Ροµά και λαθροµετανάστες και ένα µηδαµινό ποσο-
στό στους υπόλοιπους Έλληνες. 

Θέλοντας, να πείσετε, λοιπόν, ότι έρχονται καλύτερες µέρες
και τα µνηµόνια αποτελούν παρελθόν, σε περίπτωση που θελή-
σετε να µε διαψεύσετε για όσα προείπα σχετικά µε το από πού
προέρχονται τα χρήµατα µε τα οποία υποτίθεται ότι ασκείτε κοι-
νωνική πολιτική, θα πρέπει να µας αποδείξετε την προέλευση
αυτών των χρηµάτων. Γιατί όπως είπα και πριν, δεν υπήρξε ούτε
οικονοµική ανάπτυξη ούτε επενδύσεις. Ήρθαν καθαρά από την
υπερφορολόγηση που έχετε κάνει στους Έλληνες πολίτες. 

Κοινή απαίτηση, λοιπόν, των Ελλήνων πολιτών είναι η επι-
στροφή των ονείρων που µας έχετε στερήσει, είναι η επιστροφή
των κλεµµένων, είναι η επιστροφή όσων έχουν µεταναστεύσει
από την εφαρµογή των δικών σας πολιτικών, είναι η δικαίωση
όσων έχασαν συγγενικά πρόσωπα από τα µνηµόνια που αυτο-
κτόνησαν, είναι η δικαίωση όσων έχασαν συγγενικά πρόσωπα σε
Μάνδρα και Μάτι.

Τέλος, ζητάµε την παραδειγµατική τιµωρία όσων έχουν κατα-
χραστεί δηµόσιο πλούτο. Οι κλέφτες φυλακή και τα κλεµµένα
στον λαό.  

Και κλείνοντας, επειδή χθες είχε την τιµητική της και η ποίηση,
εγώ περίµενα από τον κύριο Πρωθυπουργό να κλείσει µε ποίηση
από ένα βιβλίο πολύ γνωστού τους ποιητή «Επί σωµάτων λέ-
ξεων».

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριάντα εννέα µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί
συνοδοί τους από το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Φερρών Έβρου και το
18ο Δηµοτικό Σχολείο Λαµίας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η κ. Βάκη έχει τον λόγο για επτά λεπτά. 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΒΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η επικοινωνιακή στρατηγική της

κλειδαρότρυπας και της τυµβωρυχίας που υιοθετεί εσχάτως η
Νέα Δηµοκρατία, καταδεικνύει περίτρανα τη συντριπτική της
ήττα στο πεδίο των θέσεων, των επιχειρηµάτων και των προ-
γραµµάτων. 

Η τοξικότητα «κίτρινων» δηµοσιευµάτων, το παράνοµο φωτο-
γραφικό υλικό, ο Πολάκης και τα κότερα υπαγορεύονται απο-
κλειστικά και µόνο από την απέλπιδα προσπάθειά σας να µετα-
τοπίσετε το κέντρο βάρους από τα θετικά µέτρα στην οικονοµία
και την κοινωνική πολιτική, για τα οποία θα έχουµε βεβαίως την
ευκαιρία να συζητήσουµε ενδελεχώς σήµερα και αύριο.

Την ηθικολογία και τα κροκοδείλια δάκρυα, τις όψιµες ψευδο-
ευαισθησίες σας για τα δικαιώµατα, που πλειστάκις οι θιασώτες
του νόµου και της τάξης, της άµετρης καταστολής, του κεκαλυµ-
µένου ή καταφανούς ρατσισµού έχουν περιφρονήσει και κατα-
στρατηγήσει, διαψεύδουν οι εµµονές και οι ιδεοληψίες σας που
σας εκθέτουν. Η δέκατη τρίτη σύνταξη ως λαϊκισµός, το αχρεί-
αστο δώρο των Χριστουγέννων, το κοινωνικό κράτος ως χάρη ή
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προνόµιο, το παρωχηµένο οκτάωρο, οι ύµνοι για την ευέλικτη ερ-
γασία και το µένος του εκλεκτού σας και πιστού σας συµµάχου
κ. Βέµπερ κατά µιας ευρωπαϊκής ασφάλισης στους ανέργους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, εµφανίζεστε έµπλεοι ευαισθησίας για τα δίκαια αιτήµατα
του αναπηρικού κινήµατος, όταν οι δικές σας κυβερνήσεις το
είχαν πλήξει ποικιλοτρόπως. Όλοι θυµούνται την ταλαιπωρία που
υπέστησαν τα άτοµα µε αναπηρία από τις ελλείψεις σπάνιων
φαρµάκων την περίοδο διακυβέρνησης Σαµαρά. Όλοι θυµούνται
πόσο βυθίστηκαν τα επιδόµατα αναπηρίας. Όλοι θυµούνται την
ταλαιπωρία στην οποία υποβάλλονταν τα άτοµα µε αναπηρία
στις επιτροπές πιστοποίησης αναπηρίας. Όλοι θυµούνται τις
τραγικές ελλείψεις στα ειδικά σχολεία, όπου -ειρήσθω εν πα-
ρόδω- αυτή η Κυβέρνηση µεταξύ άλλων θεραπεύει µε τεσσερι-
σήµισι χιλιάδες προσλήψεις στην ειδική αγωγή, εκτός αν και
αυτές τις θεωρείτε παροχολογία και µποναµά. Όλοι θυµούνται
ότι επί Σαµαρά το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο απαιτούσε να δί-
δονται τα επιδόµατα αναπηρίας µε εισοδηµατικά κριτήρια και να
αξιολογείται εκτός από την αναπηρία και η ικανότητα για εργα-
σία. Αν, παραδείγµατος χάριν, ένα άτοµο µε ψυχική αναπηρία
κρινόταν κατάλληλο για χειρωνακτική εργασία, θα έχανε το επί-
δοµά του.

Όλοι, όµως, θυµούνται ότι αυτή η Κυβέρνηση ψήφισε τον
ν.4488/2017, που ενσωµατώνει στο ελληνικό δίκαιο τη διεθνή
σύµβαση του ΟΗΕ και το προαιρετικό πρωτόκολλο για τα Δικαιώ-
µατα των Ατόµων µε Αναπηρία. Ποιος, άραγε, θέσπισε τον
ν.4440/2016, που προβλέπει ποσοστό προσλήψεων 15% µέσω
ΑΣΕΠ στον δηµόσιο και στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα για τα
άτοµα µε αναπηρία; Ποια κυβέρνηση, άραγε, αναβάθµισε την πο-
λύπαθη ειδική αγωγή και εκπαίδευση µε γνώµονα τον ενταξιακό
προσανατολισµό; Ποιοι διασφάλισαν την καθολική και ισότιµη
πρόσβαση όχι µόνο των ανασφάλιστων, αλλά και τον ΑΜΕΑ στο
δηµόσιο σύστηµα υγείας;

Ηθικολογικά κηρύγµατα από διαπρύσιους κήρυκες της φυσι-
κής ανισότητας των ανθρώπων, από εσάς που δεν τρέφετε αυ-
ταπάτες για µια κοινωνία χωρίς ανισότητες, δεν γίνονται
αποδεκτά. Αν για σας τα δικαιώµατα δίδονται επιλεκτικά και ιε-
ραρχούνται, αν για σας τα δικαιώµατα εξισώνονται µε τη φιλαν-
θρωπία των ψίχουλων που περίσσεψαν από το µεγάλο φαγοπότι,
για την Αριστερά τα δικαιώµατα προσιδιάζουν στον άνθρωπο per
se, ανεξαρτήτως επιµέρους κατηγορηµάτων. Κείνται στον πυ-
ρήνα της ιδεολογίας µας και µετουσιώθηκαν σε νόµους του κρά-
τους. Διότι έπρεπε να υπάρξει αριστερή κυβέρνηση σ’ αυτό τον
τόπο, για να αποδοθεί το δικαίωµα της ιθαγένειας σε παιδιά µε-
ταναστών, για να µεταβεί από τον µεσαίωνα στη νεωτερικότητα
το σωφρονιστικό σύστηµα, για να αποκτήσουν δικαιώµατα τα
οµόφυλα ζευγάρια, για να κατοχυρωθεί το δικαίωµα αυτοπροσ-
διορισµού ως προς την ταυτότητα φύλου, για να κυρωθεί η Σύµ-
βαση της Κωνσταντινούπολης για την έµφυλη βία και τη
µετανεωτερική δουλεία που ακούει στο όνοµα trafficking.

Υπερψηφίσατε κάποια από αυτά εσείς, οι επαΐοντες της ηθι-
κολογίας και οι λεπτογεύστες του κοινοβουλευτικού λόγου και
βίου, που θίγεστε από το τσιγάρο του Υπουργού και το πούρο
του Πρωθυπουργού;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είθισται µε βάση το γράµµα του
Κανονισµού της Βουλής των Ελλήνων, οι προτάσεις µοµφής να
γίνονται για να δίδεται η δυνατότητα, βεβαίως, να ελέγχονται οι
Υπουργοί για το έργο τους και την πολιτική που εφαρµόζουν. Πα-
ραδείγµατος χάριν, να ελέγχονται αν υπουργικοί θώκοι εκφυλί-
ζονται σε θύλακες διαφθοράς και «µαύρου» χρήµατος, αν εν µία
νυκτί εκποιούν νοσοκοµεία σε ιδιώτες, αν µε πράξεις και αποφά-
σεις τους υπογράφουν ευνοϊκές για εταιρείες αποφάσεις τιµο-
λόγησης φαρµάκων, αν κατεδαφίζουν τη δηµόσια υγεία, µετα-
κυλίοντας το κόστος στον πολίτη, απολύοντας χιλιάδες γιατρούς
του δηµόσιου συστήµατος υγείας.

Ξέρετε, σε 23 δισεκατοµµύρια ευρώ υπολογίστηκε το «µαύρο»
χρήµα στην υγεία, τουτέστιν ένα µνηµόνιο. Δεν γνωρίζω αν προ-
τάσεις µοµφής γίνονται γιατί νοµοθετήθηκε η καθολική πρό-
σβαση όλων των ανασφάλιστων στο δηµόσιο σύστηµα υγείας ή
γιατί το «ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ» επεστράφη στο ΕΣΥ και στους πο-
λίτες, στους πολλούς ή γιατί επιτέλους καταργήθηκε το επαί-

σχυντο πεντάευρο, όπως καταργήθηκε και ο επαίσχυντος υπο-
κατώτατος µισθός.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, στην τοξική αµετροέπεια, στην
ηθικολογία της κλειδαρότρυπας και του κουτσοµπολιού, στον εκ-
φυλισµό του δηµόσιου λόγου σε παραπολιτική ατάκα εµείς απαν-
τούµε µε πεπραγµένα που εµπεδώνουν τη Δηµοκρατία και µε
βάση αυτά ζητούµε την ψήφο εµπιστοσύνης. Οδοδείκτες δηµο-
κρατίας είναι τα δικαιώµατα, απαρέγκλιτη προϋπόθεση της δη-
µοκρατίας η φωνή στα βουβά πρόσωπα της κοινωνίας, το φως
στους αόρατους και ηττηµένους της ιστορίας.

Δηµοκρατία, ωστόσο, είναι και η κοινωνική δικαιοσύνη. Ανά-
πτυξη και αύξηση του εθνικού πλούτου που εξαϋλώσατε χωρίς
δίκαιη κατανοµή του αναπαράγει τις ανισότητες -που φαίνεται,
βεβαίως, να προσυπογράφετε- και ανοίγει τον ασκό του Αιόλου
σε νεοφασιστικά µορφώµατα. Αυτή η Κυβέρνηση των συριζοµα-
δούρων, των συµµοριτών, των κοµµουνιστών µε τις ελαττωµατι-
κές ιδέες, που πρέπει να µην τους επιτραπεί να κυβερνήσουν ξα-
νά ή που σε κανονικές χώρες θα έπρεπε να είναι φυλακή, πόσες
αλήθεια προτάσεις µοµφής θα έπρεπε εµείς να έχουµε καταθέ-
σει για τα εµφυλιοπολεµικά σας παραληρήµατα;

Αυτή η Κυβέρνηση, λοιπόν, κατάφερε αυτή τη στιγµή να έχει
απόθεµα ρευστότητας 31 δισεκατοµµύρια ευρώ, να αποπληρώ-
σει τα πανάκριβα χρέη του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, να
µειώσει έµµεσα τα πρωτογενή πλεονάσµατα, αλλά και να δίνει 6
δισεκατοµµύρια ευρώ στην κοινωνία, στην πρόσβαση των πολι-
τών σε βασικά αγαθά. Διότι η δικαιοσύνη δεν είναι να φυγαδεύον-
ται πλεονάσµατα σε εξωχώριους παραδείσους, αλλά να επιστ-
ρέφουν εκεί που ανήκουν, στην κοινωνία.

Εκτός από τον «κιτρινισµό» και τον ευτελισµό του κοινοβου-
λευτικού λόγου που επιχειρείτε, οδηγώντας τον πολίτη στην απα-
ξίωση της πολιτικής, που ξέρουµε πολύ καλά πού οδηγεί,
υπάρχει και η µεγάλη εικόνα αυτή τη στιγµή και τα µεγάλα δι-
λήµµατα. Αν θέλετε να συζητήσουµε, ας συζητήσουµε µε θέσεις
για τα δίπολα, για τις µεγάλες αντιθέσεις και αντιφάσεις που
στοιχειώνουν την Ευρώπη.

Σήµερα είναι η επέτειος του τέλους του Παγκοσµίου Πολέµου
και της ήττας του ναζισµού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτή)

Ας αντιπαρατεθούµε, συνάδελφοι, µε προγράµµατα. Θα επι-
χειρήσουµε την επαναθεµελίωση του µεταπολεµικού κοινωνικού
κράτους ή θα ρίξουµε βορά στις κοινωνίες την πλήρη απορρύθ-
µιση κάθε πλαισίου προστασίας; Οι εκλεκτικές, πλέον, συγγέ-
νειες νεοφιλελευθερισµού και ακροδεξιάς είναι πασίδηλες. Στα
προγράµµατα των «Σικάγο Μπόις» του Πινοσέτ, στις επευφηµίες
σας για πραξικοπήµατα και όχι ελεύθερες εκλογές στη χώρα του
Μαδούρο, στους όρκους πίστης σας στο Διεθνές Νοµισµατικό
Ταµείο και στις περικοπές των συντάξεων αντιτάξαµε την πολι-
τική που θα ξαναδίνει εργασία και αξιοπρέπεια στους πολλούς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κυρία Βάκη, αν θέ-
λετε, ολοκληρώστε, σας παρακαλώ.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΒΑΚΗ: Στα παραπάνω, όµως, δυστυχώς, προσθέ-
τετε πλέον και έναν λόγο «κίτρινο» και ρυπαρό, άξεστο και µνη-
σίκακο. Το µόνο που καταφέρνει η Νέα Δηµοκρατία, δυστυχώς,
είναι να ανατροφοδοτεί το µίσος για τη Δηµοκρατία.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε πολύ.
Τον λόγο έχει ο Υπουργός Μεταναστευτικής Πολιτικής κ. Βί-

τσας.
Κύριε Υπουργέ, έχετε δεκαπέντε λεπτά στη διάθεσή σας.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Υπουργός Μεταναστευτικής Πολιτι-

κής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Έχω ένα µόνιµο ερώτηµα. Να το θέσω ξανά, αν και δεν περι-

µένω απάντηση. Όµως, ας το ξαναθυµηθούµε: Πώς κατάφερε η
Νέα Δηµοκρατία και το σηµερινό ΔΗΣΥ -παλαιό ΠΑΣΟΚ- να δη-
µιουργήσει 320 δισεκατοµµύρια ευρώ δηµόσιο χρέος; Πώς κα-
τάφεραν αυτά τα δύο κόµµατα να δηµιουργήσουν 15% κάθε
χρόνο έλλειµµα; Ξέρετε πόσο είναι 15%; Είναι 30 δισεκατοµµύρια
τουλάχιστον. Πώς τα κατάφεραν; Θα µας πουν ποτέ; Έχει µια
σηµασία να θυµάται ο κόσµος, να θυµάται ο ελληνικός λαός από
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πού ξεκίνησαν όλα.
Το δεύτερο που θέλω να πω είναι ότι χάνουµε µια ευκαιρία. Η

ευκαιρία είναι να συζητήσουµε στα σοβαρά επί προγραµµατικών
θέσεων τι έχει γίνει και τι µέλλει να γίνει.

Μην περιµένετε από τη Νέα Δηµοκρατία να πάρει στα χέρια
της αυτήν την ευκαιρία. Και ξέρετε γιατί; Διότι θα είναι µία αυτό-
µατη σύγκριση ανάµεσα στο τι συζητούσαµε το 2014 και πού βρι-
σκόταν η χώρα και τι συζητάµε το 2019 και πού βρίσκεται η
χώρα. Και µόνο απ’ αυτή τη σύγκριση θα έβγαινε ότι αυτή η Κυ-
βέρνηση κάτι καλό έχει κάνει. 

Κι όµως, δεν ξέρω πως αισθανθήκατε χθες από την οµιλία του
κ. Μητσοτάκη. Εγώ, ξέρετε, αισθάνθηκα στενοχώρια. Ήταν µία
πολύ στενόχωρη οµιλία. Είτε µε εκφράσεις νηπιαγωγείου «να
’τος, να ’τος» -ακόµα και όταν ήµασταν εµείς µικροί, αυτά τα λέ-
γαµε στο νηπιαγωγείο- είτε µε αναπαραγωγή και υιοθέτηση όλων
των fake news, ο κ. Μητσοτάκης έκανε τον «κιτρινισµό» επίσηµη
πολιτική θέση. Αυτό είναι το βασικό ζήτηµα. Είναι ο τρόπος για
να προσπαθήσει να πετάξει την µπάλα στην εξέδρα. Όµως, ούτε
κι αυτό το ξέρει καλά, γιατί θα πρέπει να ξέρει ότι µόνο στο πο-
δόσφαιρο από όλα τα οµαδικά αθλήµατα, όταν κάποιος πετάει
την µπάλα στην εξέδρα, µπορεί να κερδίσει κάποια καθυστέ-
ρηση. Σ’ όλα τα άλλα αθλήµατα σταµατάει ο χρόνος και επανέρ-
χεται. Άρα, θα υποχρεωθείτε από την ανάγκη και από τον ΣΥΡΙΖΑ
να τοποθετηθείτε πάνω στα πραγµατικά προβλήµατα.

Επιτρέψτε µου και µία παρέκβαση. Μια και µίλησα για «κιτρινι-
σµό» και για αθλητισµό, να µιλήσω και λίγο για τον Ολυµπιακό.
Ο Ολυµπιακός είναι µια µεγάλη οµάδα. Είναι οµάδα, όµως, του
λαού του. Είναι οµάδα των ανθρώπων του. Είναι οµάδα του Νίκου
Γόδα, του λοχαγού του ΕΛΑΣ που εκτελέστηκε στο Λαζαρέτο της
Κέρκυρας κατά τον Εµφύλιο φορώντας τη φανέλα του Ολυµπια-
κού, θέλοντας να δείξει κάτι. Δεν είναι καταφύγιο για κάποιους
περίεργους προέδρους –παλαιούς κοσκωτάδες, τώρα ο καινούρ-
γιος- ώστε να µπορούν να φτιάχνουν µια κοινωνική βάση και να
νοµίζουν ότι µπορούν µ’ αυτόν τον τρόπο να ξεφύγουν. Αυτά
είναι καθαρά πράγµατα. Και όσο και να θέλει να στηρίξει τη Νέα
Δηµοκρατία και να αρχίσουµε τη συζήτηση σχετικά µε το ποι-
ανού είναι κουµπάρος –δεν µας ενδιαφέρουν και δεν µε ενδια-
φέρουν αυτού του είδους οι σχέσεις- δεν θα το καταφέρει.

Όµως, θα ήθελα να σας πω το εξής: Όσοι νοµίζετε από τους
Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ ότι τα έχετε δει όλα, όσοι νοµίζετε ότι
εχθές ο κ. Μητσοτάκης «το τερµάτισε» κάνετε µεγάλο λάθος. Δεν
έχετε δει τίποτα. Υπάρχει, µάλιστα, µία διπλή απειλή σ’ αυτά που
είπε εχθές ο κ. Μητσοτάκης. Η µία µας αφορά. Μας λέει ότι θα
υπάρχει µια σκιά πάντοτε από πίσω µας να παρακολουθεί πού
πάµε να φάµε, πού κάνουµε διακοπές, πώς είναι η προσωπική
µας ζωή και ένας «κίτρινος» Τύπος µεγάλου συγκροτήµατος έτοι-
µος να δώσει αυτά τα πράγµατα βορά και ένα πλήθος social
media να τα παράγουν και να τα αναπαράγουν. Και για να µην
µπλέξω µόνο τον έναν, ας µπλέξω λίγο και τον άλλο. Έχετε δει
ότι βγαίνει, για παράδειγµα, ο «ΣΚΑΪ» και λέει «από έγκυρες
πηγές της «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗΣ»» και µετά βγαίνει η «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ»
και λέει «από έγκυρες πηγές του «ΣΚΑΙ»». Ο ένας, δηλαδή, κάνει
έγκυρη πηγή τον άλλο και τελειώνει!

(Γέλωτες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αυτό, όµως, είναι το λιγότερο, γιατί πρέπει να έχουν πάρει

χαµπάρι µε ποιους έχουν να κάνουν. Ερχόµαστε από πολύ µα-
κριά και αυτά που φοβίζουν τον κ. Μητσοτάκη δεν µας φοβίζουν
εµάς. Εµείς έχουµε υποστεί πολλά και ως παράταξη και ως άν-
θρωποι για να φοβηθούµε τι αναπαράγει κάθε περίεργος στο
τάδε site της Δράµας ή της Ξάνθης και µετά γίνεται θέµα στο
«ΘΕΜΑ».

Όµως, ξέρετε ποιο είναι το δεύτερο πιο επικίνδυνο; Είναι µια
πολιτική ολόκληρη. Είναι η πολιτική που αφορά κάθε έναν Έλ-
ληνα και του λέει «Όποιος εναντιώνεται σε µένα και στην πολιτική
µου θα τον αντιµετωπίζω µέσω του κιτρινισµού». Αυτό θα το δείτε
και µπροστά στις εθνικές εκλογές στις περιφέρειές σας. Οι υπο-
θέσεις Κατερίνη θα είναι ελάχιστο σ’ αυτό που θα προσπαθή-
σουν να κάνουν. Εκείνο που δεν καταλαβαίνουν είναι ότι ο ίδιος
λαός θα τους αντιµετωπίσει.

Η οµιλία του, όµως, ήταν και στενάχωρη προγραµµατικά.
Θέλω να τονίσω το εξής: Μου έκανε εντύπωση ότι ο Αντιπρό-

εδρος της Νέας Δηµοκρατίας, ο κ. Χατζηδάκης δηλαδή –καµµία
µοµφή για τον ίδιο- εξάντλησε µια οκτάλεπτη οµιλία στην «κοτε-
ρολογία» και στη σκανδαλολογία. Πέραν της τεράστιας έκπληξης
που µπορεί να συµβεί σ’ αυτήν τη Βουλή, να έρθει ο άλλος ο Αν-
τιπρόεδρος και να µιλήσει προγραµµατικά –υπάρχει και αυτή η
περίπτωση- εγώ λέω ότι πλέον αυτό αρχίζει και γίνεται δεύτερη
φύση. 

(Γέλωτες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Είπε, λοιπόν, ο κ. Μητσοτάκης είπε εχθές ότι η Νέα Δηµοκρα-

τία έχει πρόγραµµα. Το έβγαλε και µας το έδειξε κιόλας. Το πρό-
βληµα δεν είναι αν έχει η Νέα Δηµοκρατία πρόγραµµα και να µας
το δείχνει ο κ. Μητσοτάκης. Κατ’ αρχάς, το πρώτο πρόβληµα
είναι αν το διάβασε ο ίδιος, γιατί αν το είχε διαβάσει ο ίδιος, θα
διαπίστωνε τρία πράγµατα. Το πρώτο πράγµα που θα διαπίστωνε
είναι ότι υπάρχουν µέσα ως διεκδικήσιµα πράγµατα που ήδη
έχουν γίνει και έχουν τελειώσει.

Θα κάνω και µια δεύτερη παρένθεση γι’ αυτήν την ιστορία µε
το 13% στην εστίαση. Επειδή είµαστε λίγο παλιοί εδώ µέσα, θυ-
µόµαστε –και ο κ. Σαµαράς µπορεί να το επιβεβαιώσει- ότι η συµ-
φωνία µε τους θεσµούς ή µε την τρόικα ήταν για µία φορά και
θα δούµε πως θα πάει. Δεν υπήρξε δεύτερη φορά, γιατί δεν πήγε
η Κυβέρνηση, όχι το µέτρο. Το µέτρο ήταν καλό, για να το ξεκα-
θαρίσουµε, να δούµε ποιο θα είναι. 

Μας κατηγορούν µάλιστα και σ’ αυτά για αντιγραφή. Ε, ωραία,
εγώ να πάρω τη θέση σας και να µην πάω από την άλλη µεριά
και αρχίζουµε να συζητάµε αν αντιγράψαµε ή δεν αντιγράψαµε.
Γιατί δεν χαίρεστε γι’ αυτό; Γιατί δε χαίρεστε που αυτά γίνονται
και που, αν θέλετε, έχουν µια κοινότητα; 

Κατά δεύτερον, υπάρχουν πράγµατα που στο πρόγραµµα και
στον δηµόσιο λόγο τα αποκλείει η Νέα Δηµοκρατία. Το κακό για
τη Νέα Δηµοκρατία είναι ότι αυτό που αποκλείει ήδη γίνεται. Και
τώρα, µην αρχίσουµε να λέµε «Δεν το είπε», «Το είπε», «Δεν το
είπε». Υπάρχει συνέντευξη του κ. Μητσοτάκη στον Παπαδάκη,
όπου λέει µε τελείως καθαρό τρόπο «Αποκλείεται. Δεν έχουµε τη
δυνατότητα αυτή τη στιγµή να δώσουµε δέκατη τρίτη σύνταξη».
Ε, να, δόθηκε τώρα. Είναι λίγο πίσω.

Υπάρχει και ένα τρίτο πράγµα. Υπάρχουν µέσα στο πρόγραµ-
µα επικίνδυνες ιδεολογικές αγκυλώσεις. Ποια είναι η πιο επικίν-
δυνη από αυτές; Είναι ότι η µνηµονιακή πολιτική και ό,τι επέφερε
θεωρείται παγιωµένη και δεδοµένα σωστή. Να σας δώσω ένα πα-
ράδειγµα. Το είπε ο κ. Μητσοτάκης απ’ αυτή τη θέση εχθές. Λέει
«Εµείς τι λέµε; Συνδέουµε τον κατώτατο µισθό µε την ανάπτυξη…
» -αυτό το γράφει το πρόγραµµα της Νέας Δηµοκρατίας περίπου
το φθινόπωρο, αυτό λέει- «…και κάθε φορά που θα έχουµε ανά-
πτυξη, µετά θα διπλασιάζουµε και θα ανεβάζουµε τον κατώτατο
µισθό. Αν δεν έχουµε ανάπτυξη, δεν θα ανεβαίνει ο κατώτατος
µισθός», κ.λπ..

Μετά τι του συνέβη; Του συνέβη το εξής: Ο κατώτατος µισθός
από 586 ευρώ πήγε στα 650 ευρώ µε εµάς, αυτό δηλαδή που µε
2,5% ανάπτυξη ο κ. Μητσοτάκης θα το έκανε µετά από τρία χρό-
νια και ο υποκατώτατος µισθός καταργήθηκε πλήρως, αυτό δη-
λαδή που ο κ. Μητσοτάκης θα το έκανε µετά από δέκα χρόνια.

Αν αυτό δεν είναι αγκύλωση, αν δεν είναι συγχρόνως αγκύ-
λωση να συνδέεις αυτό το πράγµα µε τις επενδύσεις –µε συγχω-
ρείτε, αλλά παρεµπιπτόντως εµείς κάναµε περισσότερες από ό,τι
έχετε κάνει εσείς όλα αυτά τα προηγούµενα χρόνια- τι να πούµε;
Και να µην έρχεστε να λέτε και ψέµατα εδώ πέρα, γιατί βάζετε
και τις εσωτερικές επενδύσεις και τις εξωτερικές επενδύσεις, δη-
λαδή έναν εξωτερικό παράγοντα, χωρίς να βλέπετε τη δυναµική
που µια πολιτική µπορεί να δηµιουργήσει στην οικονοµία.

Και να σας πω και άλλο ένα στοιχείο; Πόσο κατέβηκε το µισθο-
λογικό κόστος κατά τη µνηµονιακή περίοδο; Κατέβηκε 27%.
Πόσο κατέβηκαν οι τιµές την ίδια περίοδο; Καθόλου. Μηδέν. Για
να δείτε τις σχέσεις αυτών των πραγµάτων, αν δεν υπάρχει µία
πολιτική και µία κυβέρνηση που να σε πηγαίνει µπροστά.

Η συντρόφισσα Ξενογιαννακοπούλου προηγούµενα είπε και
µε συγκεκριµένα παραδείγµατα τι έχει συµβεί στη δηµόσια διοί-
κηση και πόσο ψεύτικα συµπεριφέρθηκε χθες ο κ. Μητσοτάκης,
ο οποίος συνήθως λέει «λέτε ψέµατα».

Να του αναφέρω, λοιπόν, εγώ δέκα πράγµατα να µου πει αν
είναι ψέµατα -δεν θα τα αναφέρω εδώ πέρα-γιατί αν µου πει ότι
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είναι αλήθεια αυτά, τότε αυτός λέει ψέµατα. Αυτόν δεν τον σώ-
νουν ούτε οι σύµβουλοι οι επικοινωνιακοί ούτε οι Αµερικανοί σύµ-
βουλοι και τα λοιπά.  Γιατί όλα αυτά είναι δοκιµασµένα, δεν θα
τα εφεύρουµε στην Ελλάδα. Όποιος τουλάχιστον έχει δει πώς
έγιναν οι εκλογές στις Ηνωµένες Πολιτείες Αµερικής και αυτήν
τη φορά και άλλη φορά, ξέρει πώς γίνεται ένας τέτοιος επηρεα-
σµός ή ακόµα στην Αµερική ψάχνουν να βρουν πώς δηµιουρ-
γούνταν και εάν δηµιουργούνταν στη Ρωσία λογαριασµοί, οι
οποίοι είναι µιας χρήσης και προσπαθούν να επηρεάσουν πολύ
περισσότερο.

Να προσθέσω και κάτι σ’ αυτό που είπες. Έχω την αίσθηση ότι
ο κ. Μητσοτάκης έχει την λογική οι πτυχιούχοι στο µέλλον να
δουλεύουν στις υπηρεσίες καθαριότητας των δήµων. Κάτι τέτοιο
έχω αρχίσει και σκέφτοµαι. 

Πηγαίνοντας προς το τέλος να κρατήσω και µία-δυο άλλες ση-
µειώσεις. Τον παρακολουθήσατε χθες που είπε ότι ο Πρωθυ-
πουργός δεν ήρθε ή ότι δεν έγινε παρ’ ότι έχω πει στον κ. Βούτση
να κάνουµε προ ηµερησίας διαδικασίας συζήτηση για µία σειρά
άλλα πράγµατα; Είπε και για το προσφυγικό ανάµεσα σ’ αυτά.

Να θυµηθούµε το εξής: Πέρα από τις συχνές ερωτήσεις, που
µερικές φορές µου τις κάνει ενώ είµαι στο εξωτερικό ο κ. Βαρβι-
τσιώτης και ο οποίος µιλάει και µετά από µένα, που µου έχει
κάνει και έχουµε συζητήσει, να θυµίσω το εξής: Στις 29 Οκτω-
βρίου του 2018 έγινε συζήτηση επί επίκαιρης επερωτήσης της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας, εβδοµήντα
τριών Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας, που σ’ αυτήν τη συζή-
τηση πήραν µέρος πέντε Υπουργοί. 

Τέσσερις µέρες µετά ο κ. Μητσοτάκης καταθέτει αίτηµα προ
ηµερησίας διάταξης συζήτηση. Τι έχει συµβεί, εγώ διερωτώµαι;
Ή δεν έµεινε ευχαριστηµένος, δεν έµεινε ικανοποιηµένος από
την απόδοση της κοινοβουλευτικής του οµάδας –δικό τους θέµα-
ή δεν ενηµερώθηκε την κοινοβουλευτική του οµάδα σ’ εκείνο το
χρονικό διάστηµα ότι γινόταν επίκαιρη επερώτηση ολόκληρης
της κοινοβουλευτικής του οµάδας, ίσως και στην λογική «τι να
τον ενηµερώσουµε τώρα;», έτσι για να µην το πάω λίγο παρα-
πάνω.

Σε κάθε περίπτωση, επειδή έβαλε µία ερώτηση και θέλω να
σταθώ σε αυτό, οι Ένοπλες Δυνάµεις της χώρας φυλάνε την
εθνική κυριαρχία και τα σύνορα από κάθε εισβολή. Και σ’ αυτές
τις δύσκολες στιγµές έχουµε -αν θέλετε- πλήρη εµπιστοσύνη και
στην ηγεσία των Ενόπλων Δυνάµεων και στην ηγεσία του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας και µπορούµε να αντιπαρατεθούµε σε
κάθε εισβολή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού) 

Αλλά, επειδή εχθές άρχισε και µας έλεγε «Εγώ είµαι µε εκεί-
νον, εγώ είµαι µε τον άλλον, εγώ είµαι µε το τρίτον», εγώ ήθελα
να µας κάνει µία χάρη και να µας πει στο παρακάτω µε ποιους
είναι: Με αυτούς που δίνουν χέρι αλληλεγγύης και αγωνίζονται
για νόµιµες διαδικασίες µετανάστευσης ή µε αυτούς που θεω-
ρούν τους πρόσφυγες και τους µετανάστες εισβολείς; Γιατί ο κ.
Όρµπαν αυτό λέει. Αυτό θεωρεί.

Ακούστε τώρα, αν και πήρα τον χρόνο, το εξής και να κλείσω
µε αυτό. Αγαπητοί συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, αγαπητοί συνάδελ-
φοί της προοδευτικής συµµαχίας, επιλέξαµε όπως πάντα να αν-
τιπαρατεθούµε –και έτσι θα αντιπαρατεθούµε- προγραµµατικά,
να πούµε τι κάναµε, να πούµε τις αστοχίες µας και να πούµε και
τις επόµενες κινήσεις µας, ποιες θα κάνουµε και πού τις στηρί-
ζουµε. Εµένα αυτό µου άρεσε από προχτές, ότι είπαµε θα κά-
νουµε αυτά, τα λεφτά είναι τόσα και θα τα πάρουµε από κει και
θα κάνουµε τούτο. Δεν λέµε ότι θα µειώσουµε τον χώρο και θα
κρύβουµε ότι θα διαλύσουµε το δηµόσιο και το κοινωνικό κρά-
τος. Δεν τα κάνουµε εµείς αυτά τα πράγµατα. Αλλά ακόµα και σ’
αυτό επέλεξε η Νέα Δηµοκρατία να κυλιστεί στη λάσπη. Και είναι
ένας επιπλέον λόγος για να τους νικήσουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον κύ-
ριο Υπουργό.

Τον λόγο έχει ο κ. Βαρβιτσιώτης από την Νέα Δηµοκρατία για
επτά λεπτά.

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Από ψευτοδιλήµµατα έχουµε
ακούσει πολλά. Κύριε Βίτσα, µία απάντηση µόνο, γιατί ρωτάτε.
Και ρωτάτε επανειληµµένα παρ’ ότι έχετε λάβει όλες τις απαντή-
σεις.

Εµείς είµαστε για µία πολιτική που φυλάει τα σύνορα, προστα-
τεύει τα ανθρώπινα δικαιώµατα στους πρόσφυγες και λέει στους
παράνοµους µετανάστες ότι ξέρετε δεν είσαστε καλοδεχούµενοι
και µέσα από νόµιµες διαδικασίες θέλουµε να τους επιστρέ-
ψουµε από ’κει που ήρθαν, σε συνθήκες διαβίωσης αξιοπρέ-
πειας. Τίποτα απ’ όλα αυτά δεν έχετε καταφέρει. Και αυτή είναι
η µεγάλη µας διαφορά.

Πάµε όµως στην ουσία της συζήτησης. Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, παρακολουθώ πολλά χρόνια την πολιτική ζωή του
τόπου και έχω δει πολλές Κυβερνήσεις οι οποίες βρίσκονται σε
φάση αποδροµής. Έχω δει πολλούς πολιτικούς ηγέτες να αντι-
µετωπίζουν εκλογική ήττα. Και έχω δει πολλά κόµµατα εξουσίας
των οποίων τα στελέχη φοβούνται µπροστά στην διαφαινόµενη
ήττα και απώλεια των θέσεων εξουσίας. 

Δεν έχω δει ποτέ κανέναν Πρωθυπουργό να µετατρέπει την
οποιαδήποτε πολιτική κόντρα σε προσωπική διαµάχη. Και αν µι-
λάµε για µία Αριστερά, έτσι όπως εσείς τη φαντάζεστε και έτσι
όπως είχε διαµορφωθεί στην κοινή συνείδηση όλα αυτά τα χρό-
νια, δεν θυµάµαι ποτέ ούτε τον Ηλία Ηλιού ούτε το Λεωνίδα
Κύρκο ούτε τους πρόσφατους αρχηγούς του Συνασπισµού, τον
κύριο Κωνσταντόπουλο, τον κ. Αλαβάνο σε σκληρές κόντρες εδώ
να απευθύνονται µε αυτό το ιταµό ύφος, µεταφέροντας τη συ-
ζήτηση του καφενείου και το ύφος του καφενείου στο Κοινοβού-
λιο. Πολλοί διερωτήθηκαν και έλεγαν ότι αφού ήρθε το ντύσιµο
του καφενείου στη Βουλή, θα ερχόταν και µοιραία κάποια στιγµή
και το ύφος του καφενείου στο διάλογο.

Θα σας πω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι σε οποιαδήποτε
κυβέρνηση ο κ. Πολάκης, µετά τα σχόλια του για τον κ. Κυµπου-
ρόπουλο θα είχε αποπεµφθεί. Κανένας Πρωθυπουργός δεν θα
τον είχε κρατήσει. Και πολλοί από εσάς, πολλοί δηµόσια, κάποιοι
ιδιωτικά, πολλοί περισσότεροι φαντάζοµαι, είχατε αντιδράσει
απέναντι σ’ αυτήν την επίθεση που έκανε ο κ. Πολάκης. 

Δεν πιστεύω ότι ο Ανδρέας Παπανδρέου, ο Κωνσταντίνος Κα-
ραµανλής, ο Κώστας Καραµανλής, ο Γιώργος Παπανδρέου, η κ.
Ξενογιαννακοπούλου, ο Κώστας Σηµίτης θα είχανε κρατήσει ως
Υπουργό και µάλιστα στο χώρο της Υγείας έναν άνθρωπο που
εκτίθεται µε αυτό τον τρόπο σε έναν ανάπηρο που κάνει έναν
αγώνα ζωής.

Και αντί απέναντι σ’ αυτήν την επίθεση να έχουµε δει είτε την
αποποµπή του είτε την περιθωριοποίηση του, βλέπουµε χθες τον
Πρωθυπουργό να έρχεται και να γίνεται Πολάκης στη θέση του
Πολάκη. Βλέπουµε τον Πρωθυπουργό να έρχεται εδώ και να λέει
ότι αυτός ο άνθρωπος που αγωνίζεται, εσείς τον περιφέρετε ως
γλάστρα. Και τελικά να οδηγήσει, όλους εσάς να ταυτιστείτε µ’
αυτό το ύφος και αυτό το ήθος.

Εγώ κρίνω τον κ. Πολάκη και τον κρίνω πάρα πολύ αυστηρά
και για το ύφος του και για την αποτελεσµατικότητα της πολιτι-
κής του και για το ύφος το αγοραίο στις µεταµεσονύκτιες -επη-
ρεασµένες φαντάζοµαι και από µπόλικη κρητική ρακή- δηµο-
σιεύσεις του στο Facebook, αλλά και από την αποτελεσµατικό-
τητα του µε τις εικόνες ντροπής των καρκινοπαθών που περιµέ-
νουν τα φάρµακά τους επί ώρες, µε τις επιλογές του όπως τους
ανθρώπους άσχετους µε την υγεία που τύχαινε να είναι φίλοι
τους, τους ανθρώπους που δούλευαν σαν µηχανικοί σε βουλκα-
νιζατέρ, οι οποίοι τοποθετούνται σε διάφορα Νοσοκοµεία ως Δι-
οικητές και ούτω καθεξής.

Θεωρώ, επίσης, ότι έχει κάνει και µια πολιτική, η οποία έχει ευ-
νοήσει τελικά συγκεκριµένα συµφέροντα στον χώρο των φαρµά-
κων και µάλιστα µε έναν τρόπο, ο οποίος προκαλεί και πολλά
ερωτηµατικά.

Όµως, έχουµε µπει σε µια άλλη εποχή. Και αυτή η άλλη εποχή
έχει καταδείξει κάτι. Δεν βρισκόµαστε πάλι στο 2014. Δεν βρι-
σκόµαστε στην περίοδο που ο ΣΥΡΙΖΑ θα καταργούσε τη λιτό-
τητα, τις ιδιωτικοποιήσεις, θα επανέφερε την κανονικότητα στην
οικονοµία και στην κοινωνία. Βρισκόµαστε σε µια εποχή που ο
ΣΥΡΙΖΑ έχει εφαρµόσει την πιο σκληρή λιτότητα, που έχει προ-
χωρήσει ένα πρόγραµµα ιδιωτικοποιήσεων, µε το οποίο ήσασταν
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κάθετα αντίθετοι και διαδηλώνατε και έχει στερηθεί των βασικών
πολιτικών ερεισµάτων. 

Αντί, λοιπόν, να καθίσουµε να δούµε τις πραγµατικές πολιτικές
διαφορές, οχυρώνεστε πίσω από ένα ακραίο και αγοραίο ύφος.
Να ξέρετε ότι αυτό θα είναι πάρα πολύ προβληµατικό την επό-
µενη ηµέρα, γιατί πολιτική αλλαγή θα υπάρξει και δεν θα είστε
αιώνια στην εξουσία. Ο κ. Τσίπρας, όµως, θα είναι ένας αποµο-
νωµένος πολιτικός Αρχηγός, που δεν θα µπορεί να κάθεται στο
ίδιο τραπέζι µετά το ύφος που χρησιµοποίησε, για να πάρει σο-
βαρές αποφάσεις για τα εθνικά θέµατα. 

Έχουµε διαφορές. Για τις πολιτικές σας κωλοτούµπες, αλλά
και για τις αποτυχίες της πολιτικής σας θα σας καταδικάσει ο ελ-
ληνικός λαός. Αυτή είναι η µοίρα της δηµοκρατίας. Θα σας κα-
ταδικάσει για τις πολιτικές που κάνατε στα εθνικά ζητήµατα, θα
σας καταδικάσει για τις πολιτικές σας στα θέµατα της ασφά-
λειας, στα θέµατα της δικαιοσύνης και την ανοχή που έχετε δεί-
ξει σε παραβατικότητες, όπως επίσης και στα θέµατα της µετα-
νάστευσης. 

Με τον κ. Βίτσα µπορούµε να κάνουµε σκληρό πολιτικό διά-
λογο, µε διαφορετικές αφετηρίες. Αυτός πιστεύει ότι ο πρόσφυ-
γας και ο παράνοµος µετανάστης είναι το ίδιο και το αυτό. Εγώ
πιστεύω ότι είναι δυο διαφορετικοί άνθρωποι µε δυο διαφορετικά
πλαίσια δικαιωµάτων και θα αποδείξουµε πώς µπορούµε να κά-
νουµε επιτέλους τη χώρα µας ασφαλή.

Επιστρέφετε, επιτέλους, µετά από τέσσερα χρόνια ατελέσφο-
ρων πολιτικών, σιγά-σιγά την οικονοµική κατάσταση εκεί που την
παραλάβατε. 

Τι είναι αυτό που λέτε για τον ΦΠΑ; Παραλάβατε τον ΦΠΑ στο
13%, τον κρατήσατε πέντε χρόνια στο 24% και τον ξαναφέρνετε
στο 13%. Αυτό κάνετε, δεν κάνετε τίποτα µαγικό. Απλώς, απο-
δεικνύετε και οµολογείτε στον ελληνικό λαό ότι το πείραµα ΣΥ-
ΡΙΖΑ ήταν µια αποτυχηµένη τετραετία και γι’ αυτό θα καταδι-
καστείτε. Ας µη µετατρέψετε, όµως, το ύφος της παράταξής
σας, που θέλετε να λέτε ότι είναι και εκσυγχρονιστική και προ-
οδευτική, να µη µετατρέψετε τους εαυτούς σας σε Πολάκηδες.
Γιατί αυτό τελικά δεν αντιπροσωπεύει ούτε την Ελλάδα του 2019
ούτε την αγωνία των Ελλήνων πολιτών και των νέων ανθρώπων
που φιλοδοξούν σ’ ένα καλύτερο µέλλον, ούτε βεβαίως την οµό-
νοια την οποία θα πρέπει να επιδείξουµε σε σοβαρές εθνικές
προκλήσεις, που φαίνεται ότι ανοίγονται µπροστά µας σ’ έναν
αβέβαιο και ασταθή κόσµο.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Βαρβιτσιώτη.

Ο Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής του ΚΚΕ κ. Λαµ-
προύλης έχει τον λόγο για επτά λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Για µια ακόµη φορά στο ίδιο έργο θεατές! Στο γνωστό, χιλιο-
παιγµένο έργο, µε στόχο την εξαπάτηση και τον αποπροσανατο-
λισµό του λαού. Ένα έργο, που το σενάριό του, απευθυνόµενο
στον λαό, του λέει πως θα πρέπει να υποµείνει τις θυσίες χωρίς
τέλος, σφίγγοντας και άλλο το ζωνάρι, θεωρώντας περασµένα-
ξεχασµένα όλα όσα έχασε, µήπως και κάποτε, όταν τα δηµοσιο-
νοµικά µεγέθη το επιτρέψουν και ελεήσουν οι αστικές κυβερ-
νήσεις, του πετάξουν κανένα ψίχουλο από το φαγοπότι της κα-
πιταλιστικής κερδοφορίας που έχει στηθεί µέσω φοροαπαλλα-
γών, προνοµίων, ιδιωτικοποιήσεων και ενίσχυσης όλου του
αντεργατικού οπλοστασίου. 

Πρόκειται για µια αντιλαϊκή κατεύθυνση, που σηµατοδοτεί
εξάλλου και το πρόγραµµα σταθερότητας που κατέθεσε η Κυ-
βέρνηση πριν από λίγες ηµέρες για την περίοδο 2019-2022 στην
Ευρωπαϊκή Επιτροπή, µε περαιτέρω κλιµάκωση της φορολεηλα-
σίας και του «µατώµατος» του λαού, µε παρεµβάσεις και κατα-
κρεούργηση περαιτέρω των κονδυλίων για την υγεία κατά µισή
µονάδα του ΑΕΠ, για την παιδεία και πάει λέγοντας.

Σ’ αυτό το έργο ο λαός να µην τσιµπήσει. Να µην πέσει στην
παγίδα που στήνεται, για να τον εγκλωβίσουν µπροστά και στις
εκλογές. Γιατί πίσω απ’ όλον αυτόν τον κουρνιαχτό κρύβεται η
προσήλωση όλων των κοµµάτων, η στρατηγική τους σύµπλευση

στην αντιλαϊκή πολιτική του κεφαλαίου και της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, που τσακίζει δικαιώµατα και ανάγκες των εργαζοµένων, των
συνταξιούχων, των αυτοαπασχολούµενων, των ατόµων µε ειδικές
ανάγκες. Έτσι, οι όποιες εξαγγελίες και παρεµβάσεις της Κυβέρ-
νησης αφ’ ενός στόχο έχουν να καλλιεργήσουν «κάλπικες» προσ-
δοκίες για θετικά µέτρα και αφ’ ετέρου Νέα Δηµοκρατία, ΠΑΣΟΚ
και τα άλλα κόµµατα µιλούν για παροχολογία, όταν η αλήθεια
είναι πως ό,τι νοµοθετηθεί σε καµµία περίπτωση δεν πρόκειται
να αλλάξει την αντιλαϊκή πραγµατικότητα που ζει ο λαός και για
την οποία δεσµεύονται όλα τα άλλα κόµµατα.

Βέβαια, σε καµµία περίπτωση δεν πρόκειται να συζητηθεί το
µεγαλύτερο σκάνδαλο, όπως αυτό της πολιτικής επιδείνωσης
των όρων ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης του λαού, αφού για
χάρη των επιχειρηµατικών οµίλων περικόπτονται επιπλέον κρα-
τικές δαπάνες για τη λαϊκή υγεία, περικόπτονται παροχές, επι-
βάλλονται πληρωµές και χαράτσια για την αγορά υπηρεσιών
στην υγεία, διατηρείται η υποστελέχωση των δηµόσιων µονάδων
υγείας, ενισχύονται οι επιχειρηµατικοί όµιλοι στην υγεία, στο
φάρµακο κ.λπ.. Έτσι, τα ευχολόγια περί ίσης συµµετοχής, απα-
γόρευσης διακρίσεων και άλλα, στη γλώσσα της ευρωενωσιακής
στρατηγικής για την αναπηρία σηµαίνουν τη µεγαλύτερη δυνατή
απαλλαγή του κεφαλαίου και του κράτους του από το κόστος
της στήριξης των ατόµων µε ειδικές ανάγκες και την ενίσχυση
του βαθιά αντιδραστικού, ρατσιστικού ιδεολογήµατος περί ατο-
µικής ευθύνης. Γιατί ο στόχος και για τους ανάπηρους και για
την αναπηρία τους είναι να στοιχίζουν πιο φθηνά στο κράτος και
τους επιχειρηµατικούς οµίλους, έτσι ώστε οι πρόσθετες ανάγκες
των αναπήρων να αξιοποιούνται από τους οµίλους παραγωγής
προϊόντων, εµπορευµάτων και υπηρεσιών για επιπλέον κέρδη,
ενώ η συµβολή του κράτους να περιορίζεται σ’ ένα ελάχιστο επί-
πεδο για όσους εντάσσονται στην ακραία φτώχεια και την εξα-
θλίωση που δηµιουργεί η πολιτική και της παρούσας Κυβέρνη-
σης, αλλά και των προηγούµενων κυβερνήσεων.

Εξάλλου, στο όνοµα του ευαγγελίου της ευρωενωσιακής
στρατηγικής που ορκίζεσθε όλα τα άλλα κόµµατα δεν ψηφίσατε
όλοι µαζί, ΣΥΡΙΖΑ, Νέα Δηµοκρατία, ΠΑΣΟΚ και Ποτάµι, το τρίτο
µνηµόνιο που περιέχει τη ρητή δέσµευση για πετσόκοµµα κατά
µισή µονάδα του ΑΕΠ, δηλαδή κατά 900 εκατοµµύρια ευρώ των
κονδυλίων για την πρόνοια; 

Οι ευθύνες τόσο της παρούσας Κυβέρνησης όσο και των προ-
ηγούµενων είναι τεράστιες και εγκληµατικές απέναντι στα δι-
καιώµατα των ατόµων µε ειδικές ανάγκες και των οικογενειών
τους. Μάλιστα, η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ πρωταγωνιστεί, καθώς συ-
νεχίζει και ολοκληρώνει τη βρώµικη δουλειά των προηγούµενων,
αφού για παράδειγµα κατ’ εφαρµογή της απάνθρωπης στρατη-
γικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης εφαρµόζει την καθιέρωση της
χρήσης της λειτουργικότητας στην αναπηρία, προκειµένου να
µειωθούν τα ποσοστά αναπηρίας, να κοπούν επιδόµατα και συν-
τάξεις, να γίνουν περικοπές και περιορισµοί των κρατικών δαπα-
νών, διευρύνοντας έτσι τον αριθµό των αναπήρων που οι ίδιοι θα
πρέπει να καλύψουν ένα ακόµη µεγαλύτερο από τις πρόσθετες
ανάγκες τους λόγω της αναπηρίας τους. Και όλα αυτά κατά των
δικαιωµάτων των ΑΜΕΑ επιβάλλονται µε επιστηµονική επίφαση. 

Εδώ να θυµίσουµε ότι πριν ακόµα από την κρίση, το 2002, το
ΠΑΣΟΚ ανεπιτυχώς προσπάθησε να περάσει αυτό το µέτρο, κα-
τόπιν το επιχείρησε η Νέα Δηµοκρατία µέχρι να το πετύχει ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Την ίδια ώρα, όµως, που µε τις εγκληµατικές πολιτικές
ΣΥΡΙΖΑ-Νέας Δηµοκρατίας-ΠΑΣΟΚ χαντακώνουν τα άτοµα µε ει-
δικές ανάγκες και τις οικογένειές τους, χιλιάδες ΑΜΕΑ αγωνιούν
για το αν θα περισώσουν το πενιχρό επίδοµα ή τη σύνταξη ανα-
πηρίας από το σφαγείο των ΚΕΠΑ, αφού στην πενταετία 2012-
2017 εκατοντάδες χιλιάδες από τους επτακόσιους χιλιάδες που
πέρασαν από επιτροπές έµειναν χωρίς αναπηρικό επίδοµα και
σύνταξη ενώ παιδιά µε βαριά νοητική υστέρηση, χαρακτηρίζον-
τάς τα ήπιας υστέρησης, µειώνοντας δηλαδή και το ποσοστό
κάτω του 67%, είχε ως αποτέλεσµα να χάνουν επιδόµατα, το δι-
καίωµα έµµεσης ασφάλισης στους γονείς τους, αλλά και το δι-
καίωµα µεταφοράς της σύνταξης σ’ αυτά σε περίπτωση θανάτου
των γονέων.

Πάνω από το 40% των ελληνικών νοικοκυριών µε άτοµα µε ει-
δικές ανάγκες στερείται ακόµα και των βασικών υλικών διαβίω-
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σης, µε αποτέλεσµα η χώρα µας να κατατάσσεται σ’ αυτόν τον
τοµέα στη δεύτερη υψηλότερη θέση στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Η ανεργία στους ικανούς προς εργασία βαριά ανάπηρους ξε-
περνά το 95%, ενώ αποτελεί κοροϊδία και εµπαιγµό ακόµα και η
ενθάρρυνση, ούτε καν η επιβολή, για την υλοποίηση κάποιων πο-
σοστών απασχόλησης σε δηµόσιο και ιδιωτικό τοµέα, αφού προ-
βλέπονται ευέλικτες µορφές εργασίας, τη στιγµή που τα ΑΜΕΑ
-και όχι µόνο, αλλά ειδικότερα τα ΑΜΕΑ- χρειάζονται σταθερό
εργασιακό περιβάλλον και ωράριο. Στα ειδικά σχολεία, σε όσα
λειτουργούν, φοιτούσαν περίπου δέκα χιλιάδες µαθητές, µειωµέ-
νοι κατά 50% σε σχέση µε πριν από δέκα χρόνια, όταν χρήζουν
ειδικής αγωγής πάνω από διακόσιες χιλιάδες µαθητές. Έτσι, για
παράδειγµα, από τα τριάντα χιλιάδες παιδιά µε βαρύ αυτισµό,
µόνο τα πεντακόσια είναι σε κάποιο κέντρο δηµόσιο ή ιδιωτικό,
ενώ από τους δύο χιλιάδες τυφλούς και τέσσερις µε πέντε χιλιά-
δες µε µερική τύφλωση σε ηλικία µικρότερη των 18 ετών µόνο
εκατόν πενήντα παρακολουθούν οποιαδήποτε µορφή εκπαίδευ-
σης.

Και βέβαια, ο κατάλογος είναι µακρύς, ενώ οι επιπτώσεις για
τις οικογένειες των ΑΜΕΑ, αλλά και της πλειοψηφίας του λαού
είναι σοβαρές, επικίνδυνες και τραγικές και στα ζητήµατα της
παροχής υπηρεσιών υγείας, στο φάρµακο, λόγω της υλοποίησης
των διαρθρωτικών αλλαγών που έχουν ψηφιστεί και αφορούν:

Πρώτον, τη συνεχιζόµενη δραστική µείωση των κρατικών δα-
πανών και τη µετακύλησή τους στους εργαζόµενους και τα
φτωχά λαϊκά στρώµατα.

Δεύτερον, τη διατήρηση της σηµερινής άθλιας κατάστασης
στο δηµόσιο σύστηµα υγείας. Μάλιστα, αποτελεί πρόκληση από
το Βήµα αυτό ο Πρωθυπουργός -αλλά και άλλοι οµιλητές- να
αναφέρεται σε πλεονάσµατα των νοσοκοµείων, όταν την ίδια
ώρα όλοι γνωρίζουµε και ο λαός περισσότερο, αλλά και οι εργα-
ζόµενοι στα νοσοκοµεία, σε τι κατάσταση λειτουργούν, εργάζον-
ται και παρέχουν, βεβαίως, υπηρεσίες.

Τρίτον, τη συνέχιση περιορισµού της κρατικής χρηµατοδότη-
σης, ένα βασικό πακέτο ελάχιστων παροχών, αναντίστοιχο των
πραγµατικών και σύγχρονων αναγκών.

Τέταρτον, η περικοπή και τα πλαφόν της δηµόσιας φαρµακευ-
τικής δαπάνης, εκτινάσσοντας έτσι τις πληρωµές των ασθενών
µεσοσταθµικά σήµερα στο 30% περίπου, από το 9% που ήταν το
2009, ενώ έφτασαν οι ασθενείς αυτά τα χρόνια έως σήµερα να
πληρώνουν κατά 43,1% περισσότερο, σε σχέση µε παλιότερα και
το κράτος κατά 57,7% λιγότερο για φάρµακα. Να, λοιπόν, πως
µε τα διάφορα έως τώρα συριζαίικα κόλπα και τερτίπια ο περί-
φηµος εξορθολογισµός της δηµόσιας φαρµακευτικής δαπάνης
το πρώτο οκτάµηνο του 2018 στοίχιζε στην τσέπη των ασθενών
επιπλέον 280 εκατοµµύρια ευρώ, τα οποία αφαιρέθηκαν από τη
δαπάνη που έπρεπε να επιβαρύνει τον ΕΟΠΥΥ.

Και ενώ τσακίζετε το λαό, την ίδια ώρα µοιράζετε πακέτα µε
δωράκια εκατοντάδων εκατοµµυρίων στους φαρµακοβιοµήχα-
νους, είτε µέσω της αλλαγής του τρόπου υπολογισµού της τιµής
των φαρµάκων είτε µέσω του µηχανισµού του clawback.

Βέβαια, τα ανωτέρω, σε ό,τι αφορά στην ιατροφαρµακευτική
περίθαλψη του λαού, των ΑΜΕΑ, σε καµµία περίπτωση δεν απο-
τελούν σηµεία αντιπαράθεσης µεταξύ ΣΥΡΙΖΑ, Νέας Δηµοκρα-
τίας, ΠΑΣΟΚ, ΚΙΝΑΛ, αλλά και των άλλων κοµµάτων, παρά όλοι
µαζί συνεχίζετε το ρεσιτάλ κοροϊδίας του λαού, τσακώνεστε για
το ποιος θα ανακουφίσει τάχα περισσότερο τον λαό από τα βάρη
που µαζί του φορτώσατε, πιστοί στις δεσµεύσεις που έχετε ανα-
λάβει για συνέχιση της αντιλαϊκής πολιτικής, για µατωµένα πλε-
ονάσµατα για δεκαετίες µπροστά, µε συνέχεια της φορολη-
στείας και των περικοπών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε συνάδελφε,
ολοκληρώστε, παρακαλώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.

Και έρχεστε τώρα, µέσα από µια άθλια παράσταση που στή-
σατε, να πουλήσετε «παρηγοριά στον άρρωστο» µε τα περί
ήθους και ύφους της δεδοµένης -και για τους δύο- αντιλαϊκής
πολιτικής, προκειµένου να κρύψετε τη σύµπλευση, τη συµφωνία
σας στις βασικές αντιλαϊκές στρατηγικές επιλογές.

Και επειδή ο λαός έχει δει αυτή την άθλια παράσταση πολλές

φορές, όπως και το αντιλαϊκό φινάλε της, µπορεί να βγάλει συµ-
περάσµατα και να απορρίψει, να κάψει όλα τα αντιλαϊκά σενάρια
και από τον ρόλο του θεατή που του επιφυλάσσετε όλα τα αστικά
κόµµατα, να γίνει ο ίδιος πρωταγωνιστής στις εξέλιξης και στον
αγώνα για την ικανοποίηση των σύγχρονων αναγκών του. Εγ-
γύηση γι’ αυτό είναι η αποφασιστική ενίσχυση του ΚΚΕ στις
επερχόµενες εκλογές σε δήµους, περιφέρειες, στην Ευρωβουλή
και στις βουλευτικές, όποτε και αν γίνουν. Γιατί µε το ΚΚΕ πιο
δυνατό, µπορεί να δοθεί πιο αποφασιστικά η µόνη ελπιδοφόρα
και αγωνιστική απάντηση στη σαπίλα που αποπνέουν οι διαχει-
ριστές του συστήµατος.

Για αυτούς τους λόγους, κύριε Πρόεδρε, καταψηφίζουµε την
Κυβέρνηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον συ-
νάδελφο κ. Λαµπρούλη.

Ο κ. Χριστόφορος Παπαδόπουλος, από την Κοινοβουλευτική
Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ, έχει τον λόγο. Αµέσως µετά ο Υπουργός Επι-
κρατείας, ο κ. Βερναρδάκης και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης, ο κ. Λοβέρδος.

Κύριε Παπαδόπουλε, έχετε τον λόγο για επτά λεπτά.
ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Η πρόταση µοµφής της

Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης στον Παύλο Πολάκη ήταν ένα δώρο
στην Κυβέρνηση. Το είπε, εξάλλου και ο Πρωθυπουργός. Την
ίδια στιγµή, όµως, είναι ένα δώρο για εµάς, τους Βουλευτές του
ΣΥΡΙΖΑ. Μας δίνει µια µεγάλη ευκαιρία για µια αναδροµή, για µια
αναδροµή πέντε ετών τώρα και την προοπτική. Δεν είχαµε αυτήν
την ευκαιρία. Μιλάγαµε πάντα επιµέρους, τµηµατικά, εκείνο το
νοµοσχέδιο, το άλλο το µέτρο.

Μας δίνει την ευκαιρία να αναπτύξουµε ποιο είναι το σχέδιό
µας, για τη λήξη των µνηµονίων, την υπέρβαση της λιτότητας,
των διακρίσεων, την επαναθεµελίωση του κοινωνικού κράτους,
ένα σχέδιο που κτίσαµε τέσσερα χρόνια, σιγά-σιγά, δίσεκτα χρό-
νια, αφού έπρεπε να αναµετρηθούµε µε θεούς και δαίµονες, ντό-
πιους και εισαγόµενους, µε εκβιασµούς, αλαζονείες, λοιδορίες,
µε ψέµατα, ύβρεις και συκοφαντίες. Αντέξαµε. Τα καταφέραµε
µε πείσµα και αφοσίωση. Επιλέξαµε να µείνουµε και να παλέ-
ψουµε στις αντίξοες συνθήκες. Δεν παραδοθήκαµε και δεν πα-
ραδώσαµε. Δεν κρυφτήκαµε στη θαλπωρή των συµβόλων ούτε
στην αναµονή καλύτερων εποχών. Δεν βολευτήκαµε µόνο µε την
αποκάλυψη του καπιταλισµού ούτε του νεοφιλελευθερισµού και
των αγορών. Προσπαθούσαµε να δώσουµε τη µάχη σε κάθε
πεδίο, σε κάθε στιγµή, σε κάθε ευκαιρία, σε κάθε δυνατότητα
που µας έδινε η συγκυρία, που µας έδινε, αν θέλετε, ο συσχετι-
σµός δύναµης. Τα πρώτα χρόνια παλέψαµε για τα στοιχειώδη,
για την αντιµετώπιση της ανθρωπιστικής κρίσης, το επίδοµα αλ-
ληλεγγύης, τους ανασφάλιστους, τα νοσοκοµεία και τα σχολεία,
την προσφυγική κρίση. Μετά για τα βασικά: Για τις εργασιακές
σχέσεις, την πρωτοβάθµια περίθαλψη, για τις διακρίσεις και την
ανθρώπινη αξιοπρέπεια. Για την ειρήνη και τη φιλία στην πε-
ριοχή, µε εµβληµατική τη Συµφωνία των Πρεσπών.

Για µένα ο άθλος, το επίτευγµα είναι ότι µειώσαµε την ανεργία
κατά δέκα ποσοστιαίες µονάδες και µάλιστα, σε συνθήκες µνη-
µονίου και υψηλών, δυσανάλογα υψηλών πλεονασµάτων. Ανακό-
ψαµε τη φυγή των νέων. Άνοιξαν νέες δουλειές.

Επιτρέψτε µου εδώ µια παρένθεση. Η εικόνα που θέλω να
διώξω από το µυαλό µου είναι τα λουκέτα, η απόγνωση του κό-
σµου, η σύνταξη του πάππου που έτρεφε όλη την οικογένεια, οι
άνθρωποι που αναζητούσαν τροφή στους σκουπιδοτενεκέδες.
Δεν είναι µια εικόνα πόλεµου αυτή ή εικόνα εµφυλίου. Είναι η ει-
κόνα του 2012-2014 και δεν µπορεί να την ξεχνάµε, η εικόνα µιας
βιωµένης πραγµατικότητας, οι οποίοι συνάδελφοι της Αντιπολί-
τευσης την ξεχνούν, δεν την αναφέρουν, δεν την εξετάζουν.
Ποιος τη δηµιούργησε; Ο ΣΥΡΙΖΑ του 2015-2019 δηµιούργησε
την ανθρωπιστική κρίση, τα 300 δισεκατοµµύρια χρέος, την υπο-
τίµηση της εργασίας; Προφανώς, όχι.

Και από εκεί και πέρα, οι συνάδελφοί του ΚΙΝΑΛ από πίσω ανα-
ρωτιούνται πως είναι δυνατόν να έχουµε φόρους, να έχουµε κα-
ταναγκασµούς, να έχουµε επιτήρηση, λες και είναι αµέτοχοι του
αίµατος, αµέτοχοι του δράµατος.

Τον Αύγουστο του 2018 βγάλαµε τη χώρα από τα µνηµόνια.
Είχε προηγηθεί, φυσικά, η διευθέτηση του χρέους, ο καθαρός
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δρόµος για δεκαπέντε χρόνια τουλάχιστον για τη στροφή στην
κανονικότητα. Στους δέκα αυτούς µήνες µας δόθηκε η δυνατό-
τητα να αναπτύξουµε το δικό µας πρόγραµµα για τον κόσµο της
εργασίας, τα λαϊκά στρώµατα, για την κοινωνική προστασία.

Ξέρετε ποιο είναι το παράδοξο; Ότι η Νέα Δηµοκρατία επέλεξε
να κορυφώσει την επίθεσή της µε την πρόταση µοµφής στο πικ,
στην κορυφαία, δηλαδή, στιγµή της ανάπτυξης του προγράµµα-
τος µας, µε τα θετικά µέτρα της Κυβέρνησης, τις µέρες που συ-
ζητιούνταν οι εκατόν είκοσι δόσεις, τα ασφαλιστικά ταµεία, η
εφορία και η τοπική αυτοδιοίκηση. Είχε προηγηθεί, µάλιστα, ο
νόµος για την προστασία της πρώτης κατοικίας µε την επιδότηση
ενοικίου και στεγαστικού δανείου, η αποκατάσταση των συλλο-
γικών συµβάσεων, η αύξηση του κατώτατου µισθού.

Σε λίγες µέρες, µάλιστα –είναι γνωστό αυτό, το ήξεραν ήδη,
το έγραφαν και οι εφηµερίδες, πριν καν δώσουµε τη συνέντευξη-
έρχονται τα νέα µέτρα µε τις ελαφρύνσεις στη φορολογία, στα
βασικά τρόφιµα, την ενέργεια, τη σίτιση, τη σύνταξη των συντα-
ξιούχων. Μια πρόχειρη απάντηση λέει ότι είναι ένα ακόµη λάθος,
µία ακόµη γκάφα του Αρχηγού της Νέας Δηµοκρατίας. Μια άλλη
θα πει ότι είναι µία ακόµη αστοχία του επικοινωνιακού επιτελείου,
ένα ακόµη φάουλ της οµάδας του στρατηγικού σχεδιασµού της
Νέας Δηµοκρατίας. 

Προσωπικά, δεν πιστεύω αυτές τις ερµηνείες. Αντίθετα, πι-
στεύω κάθε µέρα και περισσότερο ότι η Νέα Δηµοκρατία ακο-
λουθεί µια συνταγή, τη συνταγή του Τραµπ και του Μπολσονάρο
της Βραζιλίας, τη συνταγή της µεταδηµοκρατίας, τη βιοπολιτική
διαχείριση του φόβου, της ανασφάλειας, την απουσία προοπτι-
κής για µεγάλα τµήµατα του πληθυσµού. Γίνεται µια αντικατά-
σταση της πολιτικής και της Δηµοκρατίας µέσα από τη διαχεί-
ριση του φόβου. Με αυτήν την έννοια, δεν είναι καινούρια, δεν
είναι πρωτοφανή ούτε η σκανδαλολογία, ούτε τα fake news, ούτε
η κατασκευασµένη είδηση. Αντίθετα, αυτά είναι πετυχηµένες
συνταγές σε άλλες περιοχές του κόσµου φυσικά. 

Δεν πιστεύω, για παράδειγµα, ότι χθες ο κ. Μητσοτάκης απε-
ρίσκεπτα µίλησε αποκλειστικά για σκάνδαλα. Χρησιµοποίησε για
άλλη µια φορά την τροµολαγνεία. Αφιέρωσε χρόνο για τον Πο-
λάκη και τον Μαδούρο και άφησε απ’ έξω τα βασικά της πολιτι-
κής και προγραµµατικής αντιπαράθεσης, παρ’ όλο που προκλή-
θηκε από τον Αλέξη Τσίπρα επανειληµµένα. 

Ο Αρχηγός της Νέας Δηµοκρατίας έχει βαθιά εµπιστοσύνη
στον χειρισµό της πληροφορίας, στην κατασκευασµένη είδηση,
στον ιό της πλουτοκρατίας, όπως αποκαλούν οι ειδικοί τον
έλεγχο των µέσων µαζικής ενηµέρωσης από τα µεγάλα οικονο-
µικά συµφέροντα. 

Η ατυχία φυσικά της Νέας Δηµοκρατίας και του Αρχηγού της
είναι ότι εδώ δεν είναι Αµερική του Τραµπ ούτε Λατινική Αµερική
του Μπολσονάρο. Ζούµε σε µια πολιτικοποιηµένη κοινωνία, η
οποία δεν παρασύρεται µε φθηνά κόλπα και επικοινωνιακά τε-
χνάσµατα. Και αυτό θα αποδειχθεί πολύ γρήγορα στις επόµενες
εκλογές, στις Ευρωεκλογές.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Παπαδόπουλο. 

Σε συµφωνία που είχαµε –και ευχαριστούµε τον κύριο Υπουρ-
γό- θα προηγηθεί η κ. Κεφαλογιάννη για να παραστεί σε µια υπο-
χρέωση. Αµέσως µετά, θα ακολουθήσει ο κ. Βερναρδάκης και ο
κ. Λοβέρδος. 

Κυρία Κεφαλογιάννη, έχετε τον λόγο για επτά λεπτά. 
ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε αφορµή την πρόσφατη πρω-

τοφανή συµπεριφορά του Αναπληρωτή Υπουργού Υγείας, το ελ-
ληνικό Κοινοβούλιο καλείται σήµερα να επικυρώσει µε την ψήφο
του την εµπιστοσύνη του στην Κυβέρνηση του κ. Πολάκη, µια Κυ-
βέρνηση που επί τέσσερα χρόνια κινείται στον δρόµο της από-
λυτης απαξίωσης των πάντων: δηµοκρατικών αξιών, κανόνων και
θεσµών.

Επί τέσσερα χρόνια αναζητούµε σ’ αυτήν την Αίθουσα το ηθικό
πλεονέκτηµα. Μάταια όµως. Η πρόσφατη ρατσιστική και βά-
ναυση τοποθέτηση του Αναπληρωτή Υπουργού Υγείας αποτελεί
την κορυφή του παγόβουνου της πολιτικής χυδαιότητας που υφί-

σταται σ’ αυτή την Κυβέρνηση σύσσωµη η ελληνική κοινωνία.
Αυτό, άλλωστε, επισφραγίζεται και από την πλήρη κάλυψη που
απολαµβάνει από τον ίδιο τον Πρωθυπουργό η πολιτική της αµε-
τροέπειας και του κυνισµού, µια πολιτική που ξόδεψε τις θυσίες,
αλλά και τις ελπίδες των Ελλήνων στο συστηµατικό ψέµα, συνει-
δητά, όχι από αυταπάτες. Διότι οι αυταπάτες σας τελείωσαν από
το καλοκαίρι του 2015. Εσείς, όµως, συνεχίζετε µε έµφαση να
ποντάρετε την πολιτική σας επιβίωση στη διαρκή εξαπάτηση της
ελληνικής κοινωνίας. Η πραγµατικότητα, όµως, είναι αδυσώπητη
και σας προδίδει στην συνείδηση όλων των Ελλήνων. 

Από το νέο έτος, λοιπόν, µισθωτοί και συνταξιούχοι, που ήδη
τους έχετε κόψει το ΕΚΑΣ, θα πληρώνουν φόρο, εφόσον λαµβά-
νουν εισόδηµα άνω των 600 ευρώ και 700 ευρώ το µήνα, ενώ έως
τώρα δεν πλήρωναν. Καλούµε, λοιπόν, το κυβερνόν κόµµα να
υπερψηφίσει την τροπολογία που έφερε η Νέα Δηµοκρατία στη
Βουλή, µε την οποία δεν θα µειωθεί το αφορολόγητο. Διαφορε-
τικά, το προεκλογικό πακέτο που ανακοίνωσε ο Πρωθυπουργός
προχθές από τη µία τσέπη θα µπαίνει και από την άλλη θα βγαί-
νει.

Οι Έλληνες πολίτες γνωρίζουν ότι µε υπογραφή ΣΥΡΙΖΑ επι-
βαρύνθηκαν µε είκοσι εννέα πρόσθετους φόρους. Οι Έλληνες
πολίτες γνωρίζουν πως µε την πολιτική σας εκτρέφετε συνειδητά
τη γενιά των 360 ευρώ, την ίδια στιγµή που αυτή η αδικηµένη
γενιά των είκοσι ετών, των τριάντα ετών πλέον και των άνω των
σαράντα ετών τρέπεται σε φυγή από την πατρίδα, προκειµένου
να αναζητήσει το αυτονόητο δικαίωµά της και τις ανάλογες ευ-
καιρίες στην ακαδηµαϊκή πρόοδο, την αµοιβή, την κοινωνική κα-
ταξίωση και την αξιοκρατία και όλα όσα εσείς της στερείτε µε
την εµµονική προσκόλληση σας στην εξουσία. 

Αφού διαλύσατε τη µεσαία τάξη, εξαφανίσατε τη µικροµεσαία
επιχείρηση, βουλιάξατε µισθωτούς και συνταξιούχους στην εξα-
θλίωση, παραδώσατε και την παιδεία στο χάος και την άβυσσο
του κρατισµού και της ασυδοσίας. Παραδώσατε τη χώρα στην
εθνική ταπείνωση, υπογράφοντας µια εθνικά επιζήµια συµφωνία
µε τα Σκόπια, όπως ακριβώς απαξιώνετε επί τέσσερα χρόνια και
τον χώρο του πολιτισµού.

Ως Κυβέρνηση έχετε βάλει την πολιτική σας σφραγίδα στην
αδικαιολόγητη αιµορραγία ανυπολόγιστων δηµοσίων εσόδων
από τους πόρους του πολιτισµού. Είναι ο πέµπτος χρόνος που η
χώρα υποδέχεται τους επισκέπτες της µε κλειστά αναψυκτήρια
και άδεια πωλητήρια στους αρχαιολογικούς χώρους και τα µου-
σεία της. Το ηλεκτρονικό εισιτήριο παραµένει σε πιλοτικό στάδιο
από πέρυσι, ενώ έχετε εξαγγείλει την εγκατάσταση του ήδη από
το 2015. Έχετε αποκλείσει τελείως τη σύγχρονη πολιτιστική κλη-
ρονοµιά από την πολιτική ατζέντα σας. Έχετε ναρκοθετήσει το
πνευµατικό δικαίωµα. Ακόµα, περιµένουµε τη ρύθµιση για την
προστασία της παραχώρησης κυριότητας και διαχείρισης µνη-
µείων και αρχαιολογικών χώρων στο υπερταµείο ιδιωτικοποι-
ήσεων, µήπως και περισωθεί κάτι από το πρωτοφανές στα
ιστορικά χρονικά ξεπούληµα της ελληνικής πολιτιστικής κληρο-
νοµιάς που µεθοδεύσατε από το καλοκαίρι του 2015. Διότι η προ-
στασία του πολιτισµού είναι συνταγµατική υποχρέωση, όχι
πολιτική υποχρέωση, όπως είχε πει η αρµόδια Υπουργός. 

Στα τέσσερα χρόνια διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ ένα είναι το έργο
σας: η µεθοδευµένη και συστηµατική υποβάθµιση όλων των µε-
γάλων ζητηµάτων του πολιτισµού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση που διεξάγεται στη
Βουλή δείχνει µε τον πιο ξεκάθαρο τρόπο ότι σύντοµα η Κυβέρ-
νηση του ΣΥΡΙΖΑ µε τους πρόθυµους λεγεωνάριους θα είναι πα-
ρελθόν. Αυτό το δείχνει ο λόγος των συναδέλφων της Συµπο-
λίτευσης, η κατάρρευση των επιχειρηµάτων, το τέλος της ρητο-
ρικής που µε επιµέλεια και θράσος έχτιζε τόσο καιρό ο ΣΥΡΙΖΑ.

Ο ελληνικός λαός καλείται σύντοµα να δώσει την ηχηρή του
απάντηση στον διχαστικό λόγο, τον λαϊκισµό, τη φαυλότητα. Ξε-
κινώντας στις 26 Μαΐου, οι Έλληνες πολίτες θα δώσουν µε την
ψήφο τους στις ευρωεκλογές και στις αυτοδιοικητικές εκλογές
το καθαρό µήνυµα για πολιτική αλλαγή, για αλλαγή ύφους, αλ-
λαγή ήθους, αλλαγή στάσης απέναντι στην πολιτική. Και µήνυµα
αλλαγής σηµαίνει στρατηγική νίκη της Νέας Δηµοκρατίας σε
όλες τις εκλογικές αναµετρήσεις. Διότι µόνο έτσι µπορούµε µαζί
µε τον ελληνικό λαό να κάνουµε τη µεγάλη στροφή προς ένα δη-
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µοκρατικότερο και δικαιότερο κράτος, να χτίσουµε µία κοινωνία
χωρίς αποκλεισµούς, µε ίσες ευκαιρίες στην απασχόληση, στην
αµοιβή, την ασφάλιση, την υγεία, µία κοινωνία αλληλεγγύης, µα-
κριά από χρεοκοπηµένα µοντέλα, όπου η ανάπτυξη και η επιχει-
ρηµατικότητα θα συµβαδίζουν µε την κοινωνική πρόνοια και την
προάσπιση των δικαιωµάτων των πολιτών, όπου το όραµα για µία
ποιοτικότερη παιδεία και εκπαίδευση δεν θα προσκρούει σε πα-
ρωχηµένες ιδέες για να µπορέσουµε να δώσουµε κίνητρο στο
σπουδαίο ανθρώπινο κεφάλαιο της χώρας να παραµείνει στην
πατρίδα, για να µπορέσουµε να φέρουµε επιτέλους πίσω όλες
και όλους αυτούς που έφυγαν από τη χώρα στα χρόνια της κρί-
σης, έχοντας εµπεδώσει µια νέα σχέση εµπιστοσύνης µε την πο-
λιτεία, σχέση µε όρους αξιοκρατίας, διαφάνειας και νοµιµότητας,
να δώσουµε και πάλι στους Έλληνες πολίτες υπερηφάνεια, αξιο-
πρέπεια και πίστη ότι η πατρίδα µας είναι ένας τόπος της προ-
σωπικής, οικογενειακής και επαγγελµατικής τους ευηµερίας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε την κ.
Κεφαλογιάννη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής των Ελλήνων, είκοσι δύο µαθήτριες και µαθητές
και τέσσερις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 1ο Δηµοτικό Σχολείο
Περάµατος Ρεθύµνου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο Υπουργός Επικρατείας κ. Βερναρδάκης για
δεκαπέντε λεπτά. 

ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ ΒΕΡΝΑΡΔΑΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας):
Αγαπητοί συνάδελφοι, αγαπητές Βουλεύτριες, θα ξεκινήσω από
την αφορµή της σηµερινής συζήτησης που ήταν η προσχηµατική
πρόταση µοµφής της Νέας Δηµοκρατίας στον Παύλο Πολάκη.
Κι αυτό γιατί η διαχείριση του θέµατος και η εργαλειοποίηση
τόσο της αναπηρίας, όσο και του υποψήφιου Ευρωβουλευτή της
Νέας Δηµοκρατίας αποτελεί, κατά τη γνώµη µου, πρωτοφανή
πρακτική θεσµικού ρατσισµού λόγω και έργω και αυτό θα το υπο-
στηρίξω αρχικά.

Ο Πρόεδρος Νέας Δηµοκρατίας χρησιµοποιεί συνεχώς τον
στιγµατιστικό όρο «µαχητής της ζωής», προσβάλλοντας κατά-
φορα τον υποψήφιό του, αλλά και το σύνολο των αναπήρων. Οι
βλάβες που έχουν οι ανάπηροι στα σώµατά τους δεν τους κά-
νουν µαχητές. Αυτή είναι η άκρως ιατροκεντρική προσέγγιση που
θεωρεί ότι οι δυσκολίες των αναπήρων προέρχονται από τους
δικούς τους ατοµικούς περιορισµούς. Ο τρόπος µε τον οποίον η
κοινωνία ανταποκρίνεται στις ανάγκες τους τούς καθιστά ανάπη-
ρους και όχι η ατοµική σωµατική τους κατάσταση. 

Το έχουµε επικυρώσει µε νόµο του κράτους, τον ν.4488/2017:
Ο ορισµός της Διεθνούς Σύµβασης για τα Δικαιώµατα των Ανα-
πήρων. Διαβάζω επί λέξει: «Στα άτοµα µε αναπηρία συµπεριλαµ-
βάνονται άτοµα µε µακροχρόνιες σωµατικές, νοητικές, πνευµα-
τικές ή αισθητηριακές βλάβες, οι οποίες σε αλληλεπίδραση µε
διάφορα εµπόδια δύνανται να παρεµποδίσουν την πλήρη και
αποτελεσµατική συµµετοχή τους στην κοινωνία σε ίση βάση µε
τους άλλους».

Ο τρόπος µε τον οποίον παρουσιάστηκε ο υποψήφιος της
Νέας Δηµοκρατίας πρόσβαλε την οµάδα των αναπήρων στην πα-
τρίδα µας. «Ο άριστος απέναντι στον Κόκκαλη» είναι ο τίτλος των
εφηµερίδων και των τηλεοράσεων. Προσβάλλει τους τέσσερις
ανάπηρους υποψηφίους του ΣΥΡΙΖΑ, τον Παναγιώτη Κουρουµ-
πλής, την Κωνσταντίνα Κούνεβα, τον Γιώργο Χρηστάκη, τον Αν-
τώνη Ρέλλα, αλλά και τους ανάπηρους υποψηφίους όλων των
κοµµάτων. 

Επικαλέστηκε τη θεωρία της προσωπικής τραγωδίας, προβάλ-
λοντας τις πραγµατικές, προφανώς, προσωπικές δυσκολίες του
υποψηφίου, του Στέλιου Κυµπουρόπουλου, λέγοντας ανακριβέ-
στατα ότι θέλει να στείλει για πρώτη φορά στο Ευρωκοινοβούλιο
έναν άνθρωπο µε πολύ βαριά αναπηρία, εννοεί βλάβη, ενώ στο

Ευρωκοινοβούλιο είναι πέντε ανάπηρο, µεταξύ αυτών ο Μάρεκ
Πλούρα από την Πολωνία µε βαριά κινητική βλάβη. 

Ο πυρήνας του παιχνιδιού της χειραγώγησης από τη Νέα Δη-
µοκρατία δεν είναι άλλος από την προσπάθεια ελέγχου του κοι-
νωνικού αντιλόγου, την οριοθέτηση των επιτρεπτών ορίων της
αµφισβήτησης, διότι µέσα από τη βολική εικόνα του υποψήφιου
Ευρωβουλευτή, η Νέα Δηµοκρατία επιχειρεί να καλύψει όλα όσα
πραγµατοποίησε ενάντια στις ζωές των αναπήρων στη χώρα µας,
οριζόντιες περικοπές στα αναπηρικά επιδόµατα και στις συντά-
ξεις, άρνηση επικύρωσης της Διεθνούς Σύµβασης του ΟΗΕ για
τα δικαιώµατα, νοµοθεσία αποκλεισµού από δηµόσια δικαιώ-
µατα, όπως ο νόµος της αρτιµέλειας για την είσοδο στις δραµα-
τικές σχολές, άρνηση νοµοθέτησης του πάγιου αιτήµατος του
αναπηρικού κινήµατος για το 15% των προσλήψεων στο δηµό-
σιο, άρνηση εφαρµογής των οδηγιών για τις προσβάσιµες πό-
λεις, συγκοινωνίες, παραλίες και τόσα και τόσα άλλα στα οποία
θα έχουν την ευκαιρία και οι συνάδελφοι να αναφερθούν. 

Αυτά που πραγµατικά πιστεύει ο Κυριάκος Μητσοτάκης για
την αναπηρία τα έκανε πράξη ως Υπουργός Διοικητικής Μεταρ-
ρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, όταν έκλεισε όλα τα
γραφεία των ΑΜΕΑ µε τους νέους οργανισµούς των Υπουργείων,
για τους οποίους ήταν αρµόδιος τον Οκτώβριο του 2014. 

Ο Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας στη συζήτηση για τη Συµ-
φωνία των Πρεσπών έλεγε: «Όποιος ψηφίζει ναι, γίνεται δεκανίκι
ενός ανάπηρου συστήµατος εξουσίας που θέλει να σέρνει µαζί
του και τη χώρα». Αυτό δεν χρειάζεται πρόταση µοµφής; Δεν
είναι το τυπικό υπόδειγµα ρατσιστικού λόγου, όταν η αναπηρία
ταυτίζεται µε ό,τι θεωρεί κακό, αντεθνικό και προσβλητικό; 

Ανάλογο παράδειγµα ρατσιστικού λόγου αποτελεί η προκλη-
τική δήλωση Ευρωβουλεύτριας της Νέας Δηµοκρατίας: «Ας επι-
τεθεί σε έναν άνθρωπο -ο Πολάκης εννοεί- που στέκεται στο ίδιο
ύψος µε αυτόν». Σύµφωνα µε την αντίληψη περί ισότητας που
έχει η συγκεκριµένη Ευρωβουλεύτρια, ο Πολάκης προκαλεί,
ασχηµονεί και προσβάλλει έναν άνθρωπο µε τον οποίο τον δια-
φοροποιούν τα σωµατοµετρικά τους χαρακτηριστικά, λες και ο
Πολάκης προκάλεσε τον Κυµπουρόπουλο σε αγώνα ελληνορω-
µαϊκής πάλης. 

Αλλά και η τοποθέτηση σηµερινού Βουλευτή της Νέας Δηµο-
κρατίας, εν τη ρύµη του αυθόρµητου λόγου του, δηλώνει για τον
διορισµό του υποδιοικητή στον «Ευαγγελισµό» αναπαράγοντας
το πιο στυγνό στερεότυπο: «Ξέρετε τι σηµαίνει 92% αναπηρία;
Σηµαίνει ότι δεν πρέπει να βγαίνει ο άνθρωπος αυτός από το
σπίτι του». Αυτό δεν χρήζει πρόταση µοµφής; 

Από τις δηλώσεις αυτές προκύπτει χαρακτηριστικά µία σο-
βαρή ιδεολογικοπολιτική πρόσληψη της αναπηρίας από τη Νέα
Δηµοκρατία. Πέρα από την εργαλειοποίηση της συγκεκριµένης
υπόθεσης, οι δηλώσεις αυτές υποκρύπτουν, πρώτον, έναν κάκι-
στο πατερναλισµό, όπου ο ενήλικος και συνεπώς υπεύθυνος για
τις επιλογές του και πολιτικά ενεργός υποψήφιος Ευρωβουλευ-
τής δεν συνιστά ικανό πολιτικό αντίπαλο, αλλά είναι άξιος µόνο
για προστασία. Για ποιον λόγο τότε η Νέα Δηµοκρατία τον επέ-
λεξε για υποψήφιο Ευρωβουλευτή; Γιατί έχει πολιτικό λόγο και
όραµα για την αντιµετώπιση των βαρών της αναπηρίας και την
εκπροσώπηση των ψηφοφόρων του, ΑΜΕΑ ή όχι, στους ευρω-
παϊκούς θεσµούς ή γιατί θα πρέπει να προξενεί τον οίκτο ή άλλα
συναισθήµατα στον ψηφοφόρο; Και πόσο συναινεί ο ίδιος ο υπο-
ψήφιος σε αυτή την εικόνα;

Δεύτερον, υποκρύπτουν έναν ακραίο ατοµικισµό. Ο υποψή-
φιος Ευρωβουλευτής κατά την αντίληψη αυτή διεξάγει ατοµικό,
προσωπικό αγώνα για το ξεπέρασµα των συνεπειών της αναπη-
ρίας και ανάγεται σε ήρωα χάρη στην προσωπική του προσπά-
θεια. Προτρέπει, λοιπόν, τους ανάπηρους συµπολίτες µας να
αναζητήσουν τις ίσες ευκαιρίες, αποστρεφόµενοι τα µόρια, τα
επιδόµατα και τις χάρες. 

Αναµφισβήτητα, βεβαίως, είναι άξιος θαυµασµού ο ίδιος για
τις προσπάθειες υπέρβασης της αναπηρίας, ωστόσο δεν εντάχ-
θηκε στην αγορά εργασίας µε ρυθµίσεις, µε δηµόσιες πολιτικές,
µε παρεµβάσεις του κράτους και των συντεταγµένων του οργά-
νων, χάρη δηλαδή σε όλα αυτά τα οποία αποστρέφεται; 

Δεν υπάρχουν στην αντίληψη αυτή ίσα δικαιώµατα. Υπάρχουν
µόνο ίσες ευκαιρίες. Αλλά το µεγάλο ερώτηµα στη νεότερη ιστο-
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ρία των κοινωνιών ήταν, είναι και θα είναι: Τι είναι οι ίσες ευκαι-
ρίες σε δοµικά άνισους ανθρώπους, σε άνισες κοινωνίες; Πόσες
ίσες ευκαιρίες θα χωρέσουν, όταν η ιδεολογία της Νέας Δηµο-
κρατίας θεωρεί ότι οι ανισότητες είναι φυσικό φαινόµενο; 

Και όπως ειπώθηκε στα χρόνια της Γαλλικής Επανάστασης,
τότε που η ισότητα και οι ελευθερίες, συλλογικές και ατοµικές,
τέθηκαν στον πάγκο της κοινωνίας: Τι αξία έχει για κάποιον που
δεν γνωρίζει γραφή και ανάγνωση, η ευκαιρία της ελευθερίας
της έκφρασης; 

Τρίτον, οι δηλώσεις αυτές υποκρύπτουν, επίσης, µία προσπά-
θεια αποπολιτικοποίησης της αναπηρίας. Η ανάδειξη του ζητή-
µατος της αναπηρίας για τη νεοφιλελεύθερη Δεξιά έγκειται στην
αποπολιτικοποίησή της στην πραγµατικότητα, στην απόκρυψη
δηλαδή του πολιτικού προσήµου στην ιδεολογική πρόσληψη,
που είναι η συνήθης πρακτική αντιµετώπιση των πολιτικών δια-
κυβεύσεων εκ µέρους του νεοφιλελευθερισµού σε όλους τους
τοµείς. 

Στην περίπτωσή µας γίνεται προσπάθεια ώστε µε τη χειραγώ-
γηση του δηµόσιου διαλόγου, µείζονα κοινωνικά ζητήµατα αντι-
µετώπισης της αναπηρίας να τεθούν από το πεδίο του πολιτικού
γίγνεσθαι σε ένα παραπολιτικό περιθώριο και συνεπώς τα θέ-
µατα αντιµετώπισης της αναπηρίας να διευθετούνται µε αποφά-
σεις που κινούνται στο πλαίσιο πελατειακών σχέσεων, µε αντί-
στοιχα πολιτικά οφέλη, τα λαµβανόµενα µέτρα να εκλαµβάνονται
ως φιλανθρωπία ή να υπόκεινται σε παραοικονοµικές συναλλα-
γές. 

Δεν θα κρυφτεί η Νέα Δηµοκρατία πίσω από τα προσχήµατα.
Μια και βρισκόµαστε προ των ευρωεκλογών, είναι ευκαιρία να
µας πει ποια είναι η γνώµη της για την άρνηση του Ευρωπαϊκού
Λαϊκού Κόµµατος αναφορικά µε την επικύρωση της Ευρωπαϊκής
Πράξης Προσβασιµότητας, που αποτελεί κοµβικό τµήµα της θε-
σµικής αλυσίδας για την επίτευξη της ανεξάρτητης διαβίωσης,
που µεταξύ άλλων τη χρειάζεται και ο υποψήφιος Ευρωβουλευ-
τής της.

Το Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόµµα αρνήθηκε την ένταξη της πράξης
στο δοµηµένο περιβάλλον στον τοµέα των οπτικοακουστικών και
των ΜΜΕ, στα µέσα µεταφοράς, στα προϊόντα, όπως οι οικιακές
συσκευές, ενώ επέµεινε στην πλήρη εξαίρεση των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων από τις υποχρεώσεις της πράξης στο όνοµα του
δυσανάλογου κόστους και αρνήθηκε τη διεύρυνση της πράξης
προσβασιµότητας εκτός των αναπήρων και στα εµποδιζόµενα
άτοµα.

Αγαπητοί συνάδελφοι, είναι µία ευκαιρία όλες αυτές οι αφορ-
µές που µας δίνονται για να εκτυλίσσονται µπροστά µας και
µπροστά κυρίως στην ελληνική κοινωνία τα πραγµατικά πολιτικά
σχέδια, όχι µόνο για την αναπηρία, αλλά συνολικά για την εργα-
σία, τα δικαιώµατα, τις πολιτικές και τις ατοµικές ελευθερίες. 

Πίσω από τη φράση του Στέλιου Κυµπουρόπουλου: «Δεν χρει-
άζοµαι χάρες και επιδόµατα», όση αθωότητα και αν διακρίνει κα-
νείς στον ίδιο προσωπικά -και έτσι είναι- θα θυµηθούµε, όµως,
τις αφόρητες πιέσεις του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου να
στηρίξει το 2017 τις προτάσεις του περί λειτουργικής αναπηρίας,
µε τις οποίες θα εξασφάλιζε τεράστιο δηµοσιονοµικό πλεόνα-
σµα, αλλά που θα έριχνε στον Καιάδα µόνο στην Ελλάδα και κατ’
εξαίρεσιν όλης της ευρωπαϊκής πραγµατικότητας την αναπηρία,
τους ανάπηρους και το κοινωνικό κράτος. 

Είναι µία ευκαιρία σήµερα και αύριο βεβαίως στη συζήτηση
αυτή να δηλωθεί επισήµως από τη Νέα Δηµοκρατία αν συµφωνεί
ή όχι µε τις προτάσεις του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου περί
λειτουργικής αναπηρίας, επί της ουσίας δηλαδή στην απόλυτη
συρρίκνωση του κοινωνικού κράτους και των προστατευτικών
του δικτύων, εφόσον ο ανάπηρος µπορεί να «λειτουργήσει», δη-
λαδή να εργαστεί, να προστατευτεί µε ίδια µέσα υπό όρους κοκ.

Όµως και γενικότερα, επειδή η αναπηρία είναι µία µελέτη πα-
ραδείγµατος, θα λέγαµε, για το τι κοινωνία και το τι εργασία θέ-
λουµε, είναι ευκαιρία να µάθουµε και να απαντήσουµε και σε
µερικά κοµβικά ερωτήµατα, ερωτήµατα που πλανώνται πίσω από
τα κρυφά προγράµµατα και συµβουλές διαφόρων δήθεν επιστη-
µονικών κέντρων.

Το αναπτυξιακό µας σχέδιο θα στηριχθεί στο νέο ανθρώπινο
δυναµικό και σε συνθήκες και αµοιβές εργασίας υψηλές, όπως

το δικαιούται άλλωστε, ή θα εξακολουθήσουµε να µιλάµε για
υψηλό µισθολογικό κόστος και ανάγκη µείωσης του µισθού; 

Οι εργαζόµενοι θα παρέχουν την εργασία τους κάτω από στα-
θερούς όρους ωραρίου ή θα επικρατήσει η λογική της απασχό-
λησης-«λάστιχο», όπου οι εργαζόµενοι θα καλούνται να δουλέ-
ψουν αλά καρτ χωρίς να τους αναγνωρίζονται οι υπερωρίες και
οι υπερεργασίες; 

Θα εξακολουθήσουν οι εργαζόµενοι να απολαµβάνουν ηµέρες
αργίας και να πληρώνονται σε περίπτωση απασχόλησης κατά τη
διάρκειά τους ή θα γίνουν οι Κυριακές βορά της εργοδοτικής αυ-
θαιρεσίας; 

Θα προφυλάσσονται από τις απολύσεις σκοπιµότητας και τις
εκδικητικές πρακτικές ή θα ισχύουν κανόνες ενίσχυσης της θέ-
σης τους και του δικαιώµατος στην εργασία; 

Και τι θα γίνει µε την απεργία; Θα µπορούν οι εργαζόµενοι να
προσφεύγουν σε αυτήν όταν απειλούνται βασικά δικαιώµατά
τους ή θα πρέπει να περάσουν πρώτα από τα καυδιανά δίκρανα; 

Θα επανέλθουν σε πλήρη και διευρυµένη ισχύ οι συλλογικές
συµβάσεις ή θα επικρατήσει η λογική της λεοντείου νοµής υπέρ
της εργοδοσίας; Θα περατώνουν τον εργασιακό τους βίο οι ερ-
γαζόµενοι, ώστε να διεκδικούν αξιοπρεπείς συντάξεις ενός δί-
καιου αναδιανεµητικού συστήµατος ή θα πάµε στη λογική ενός
ιδιωτικοποιηµένου ασφαλιστικού που θα περικόπτει τις συντάξεις
και θα προωθεί τα συµφέροντα των ασφαλιστικών εταιρειών;

Με τον δηµόσιο τοµέα τι θα γίνει; Θα έχουµε σύγχρονο λει-
τουργικό δηµόσιο µε κοινωνικό πρόσηµο που δεν θα φοβηθεί να
αναγνωρίσει ότι υπάρχει πρόβληµα και αυξήσεων στους µισθούς
και επαναφορά του δέκατου τρίτου µισθού και του δώρου, που
θα ανταποκρίνεται στις αυξηµένες ανάγκες του κοινωνικού κρά-
τους, που θα παίξει και αυτό έναν ρόλο στην ανάπτυξη, σε ένα
δηµόσιο που θυµίζω ότι έχει τον χαµηλότερο µέσο όρο αµοιβών
στην Ευρώπη ή θα επικρατήσει η λογική της συρρίκνωσης, το
µνηµονιακό 1 προς 5 και στην ιδιωτικοποίηση των κρίσιµων λει-
τουργιών, που προτείνει ο νεοφιλελευθερισµός;

Θα έχουµε δηµόσια παιδεία, υγεία, κοινωνική ασφάλιση προ-
σβάσιµες από όλους τους πολίτες ή αφαίµαξη από την παραπαι-
δεία, τα κυκλώµατα ιδιωτικής περίθαλψης και εµπορίας φαρµά-
κων σε συµπαιγνία µε τις ασφαλιστικές εταιρείες; Είναι ένα βα-
σικό δίληµµα στην ελληνική κοινωνία. 

Τα πολιτικά σχέδια επ’ αφορµή αυτής της συζήτησης, που γί-
νεται για ένα µείζον ζήτηµα, πολιτικό ζήτηµα και όχι ατοµικό ζή-
τηµα, το πολιτικό ζήτηµα της αναπηρίας, είναι ενώπιόν µας και,
βεβαίως, ενώπιον του ελληνικού λαού και κανείς δεν θα κρυφτεί
πίσω από προσχήµατα ή από άγνοιες.

Σε αυτό το σχέδιο ζητάει η Κυβέρνηση την εµπιστοσύνη της
Βουλής και κυρίως µε αυτό το σχέδιο σε λίγους µήνες θα ζητήσει
και θα λάβει πανηγυρικά την εµπιστοσύνη του ελληνικού λαού.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον Υ-
πουργό κ. Βερναρδάκη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα, πρώτον, ότι οι Υπουργοί Υγείας και Οικονοµικών, ο
Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας, καθώς και η Υφυπουργός Οικο-
νοµικών κατέθεσαν σήµερα 9-5-2019 σχέδιο νόµου: «Κύρωση της
σύµβασης δωρεάς µεταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου, του Γενικού
Νοσοκοµείου Παίδων Πεντέλης και των συνεκτελεστών της δια-
θήκης της Ελισάβετ Παπαγιαννοπούλου».

Δεύτερον, οι Υπουργοί Περιβάλλοντος και Ενέργειας, Εξωτε-
ρικών και Οικονοµικών, καθώς και ο Αναπληρωτής Υπουργός Πε-
ριβάλλοντος και Ενέργειας κατέθεσαν σήµερα 9-5-2019 σχέδιο
νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης του Αζερµπαϊτζάν για
την προστασία του περιβάλλοντος».

Τρίτον, ο Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας, ο Αντιπρό-
εδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Οικονοµίας και Ανάπτυξης,
οι Υπουργοί Εξωτερικών, Οικονοµικών, Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµά-
των, καθώς και οι Αναπληρωτές Υπουργοί Οικονοµίας και Ανά-
πτυξης και Περιβάλλοντος και Ενέργειας κατέθεσαν σήµερα
9-5-2019 σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Πρωτοκόλλου της Ναγκό-
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για σχετικά µε την πρόσβαση στους γενετικούς πόρους και τον
δίκαιο και ισότιµο καταµερισµό των οφελών που απορρέουν από
τη χρησιµοποίησή τους, στη Σύµβαση των Ηνωµένων Εθνών για
τη Βιοποικιλότητα».

Παραπέµπονται στις αρµόδιες Διαρκείς Επιτροπές.
Ο κ. Λοβέρδος, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Δηµοκρα-

τικής Συµπαράταξης, έχει τον λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, καλησπέρα.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, σε έξι µήνες δύο

προτάσεις εµπιστοσύνης απευθύνατε στο Σώµα. Επαναλαµβάνω
ότι σε έξι µήνες δύο πρότασης εµπιστοσύνης απευθύνατε στο
Σώµα. Αµφιβάλλετε για τον εαυτό σας; Η µία ήταν τον Γενάρη
και η άλλη είναι τώρα. 

Ίσως κανείς να σκέφτεται ότι δικαιολογηµένα αµφιβάλλουν κά-
ποιοι από εσάς τουλάχιστον, γιατί µε τόσες κοινοβουλευτικές αλ-
χηµείες κρατιέστε στη Βουλή, αφού δεν υπάρχει κάποια κοινο-
βουλευτική αλχηµεία που να µην έχετε κάνει, λογικό θα ήταν να
ζητάτε κάθε τρεις και λίγο και µία επιβεβαίωση της Βουλής ότι
στέκεστε, τουλάχιστον τυπικώς, στα έδρανά σας.

Είστε µία Κυβέρνηση κοινοβουλευτικών αλχηµειών µε δάνει-
ους πολιτικούς µιας χρήσης. Δεν λέει κανείς µεγάλες λέξεις στη
Βουλή όταν έχουµε εκλογές µπροστά µας, αλλά ορισµένους από
αυτούς που δανειστήκατε για να κάνετε λίγο κυβέρνηση δεν θα
τους δείτε ξανά και δεν θα τους δει ξανά η ελληνική πολιτική ζωή.

Η συµπεριφορά σας, πολιτικά και κοινοβουλευτικά, τον τελευ-
ταίο ειδικά χρόνο, είναι αήθης, µε αλαζονεία, ύβρεις και καθηµε-
ρινές χυδαιότητες. Τα παραδείγµατα δεν έχουν τέλος.

Η γενίκευση της µοµφής που ήθελαν να κάνουν οι συνάδελφοι
της Νέας Δηµοκρατίας και η µετατροπή της σε πρόταση εµπι-
στοσύνης σηµαίνει πολιτικά την υιοθέτηση της χυδαιότητας και
τον επιµερισµό των όσων χυδαίων έχουν ακουστεί από ένα µέλος
της Κυβέρνησης σε όλα τα µέλη της Κυβέρνησης και µετά την
ψηφοφορία αύριο το βράδυ και σε όλα τα µέλη που θα ψηφίσουν
υπέρ της εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση.

Γι’ αυτό, εµείς, δεν συµφωνήσαµε χθες µε την ένσταση που
κατέθεσε εκ µέρους της Νέας Δηµοκρατίας ο κ. Δένδιας. Ζη-
τούσα τον λόγο από τον Πρόεδρο της Βουλής εις µάτην. Δεν µου
τον έδωσε. Θα φαντάστηκε ότι θα θέλω να πω κάτι παράλληλο. 

Αντίθετα, ήθελα να πω ότι ήταν πολύ µεγάλο λάθος η ένσταση
επί της διαδικασίας που είχαν κάνει. Όµως, ο Πρόεδρος της Βου-
λής δεν µου έδωσε τον λόγο. Έκανε ότι δεν µε είδε και µετά, στη
συνέχεια, όταν του έλεγα ότι επικαλέστηκε την απόφαση της Διά-
σκεψης των Προέδρων, αλλά την παραβίαζε µόνος του, γιατί θα
µπορούσε κανείς να πει: Αφού δίνεις είκοσι λεπτά στον Πρωθυ-
πουργό, δεν µπορεί να µιλάει εξήντα. Αφού δίνεις είκοσι λεπτά
στον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, δεν µπορεί να µι-
λάει εξήντα εφτά. Φταις εσύ, γιατί, πρώτον, στη Διάσκεψη των
Προέδρων δεν είπες ότι θα µιλήσουν περισσότερο και εδώ φταις
γιατί τους δίνεις τον λόγο να συνεχίσουν µε ό,τι συνεχίστηκε
εχθές. 

Εµείς για αυτό φωνάζαµε και δεν το κάναµε για πρώτη φορά.
Δεν το κάναµε όπως ο Πρωθυπουργός, που πολύ κακώς, κάνο-
ντας και τον Πρόεδρο της Βουλής, µε διέταξε να κάτσω κάτω.
Ποιος τώρα; Αυτός σε εµένα. Μου φώναζε να κάτσω κάτω λες
και είναι Πρόεδρος της Βουλής.

Αυτό, όµως, που εµείς θέλαµε να πούµε δεν τον αφορούσε.
Αφορούσε τη διαδικασία. Αφού είναι συζήτηση µεταξύ των πολι-
τικών Αρχηγών ο Κανονισµός κυριολεκτεί, και είναι ο µόνος Πρό-
εδρος της Βουλής που αφήνει αυτές τις ώρες. Όλοι έκαναν και
κάποια υπόµνηση ότι ο χρόνος περνάει, ότι υπάρχουν κι άλλοι
στην Αίθουσα και πρέπει να πάρουν τον λόγο.

Άρα, έχετε αντικοινοβουλευτική συµπεριφορά. Πριν από λίγο
θύµισε -δεν θυµάµαι µε ποια ευκαιρία- ότι είναι Πρωθυπουργός.
Μας το θύµισε εδώ. Χτες υποκατέστησε και τον κ. Βούτση στα
καθήκοντά του.

Μία λέξη θέλω να πω σε σχέση µε το θέµα που ήταν ο πυρήνας
αυτής της συζήτησης σήµερα εδώ. Παραβίαση καταφανής δι-
καιωµάτων ανθρώπου µε αναπηρία από ένα µέλος της Κυβέρνη-
σης, τελικά από τον Πρωθυπουργό και  σε λίγο από όλους σας.
Είναι εξαίρεση; Καµµία εξαίρεση δεν είναι, κυρίες και κύριοι Βου-

λευτές. Εδώ δεν ήµασταν πριν από λίγες εβδοµάδες που συζη-
τάγαµε την παραίτηση του κ. Γιώργου Σταυρόπουλου, πρώην Αν-
τιπροέδρου του Συµβουλίου της Επικρατείας και Προέδρου της
Ελληνικής Αρχής Προστασίας των Δικαιωµάτων και την ίδια µέρα
την επιστολή της αντίστοιχης προέδρου όλων αυτών των οργα-
νώσεων των κρατών-µελών της Ευρώπης; Εδώ δεν ήµασταν; 

Εδώ δεν ήµασταν όταν αποκαλύφθηκε η σεξουαλική παρενό-
χληση του πρέσβη της Βενεζουέλας, του πρώην, σε εργαζόµενες
στην Πρεσβεία του και εσείς, που κόπτεσθε υπέρ της ισότητας
και των δικαιωµάτων, δεν βγάλατε µιλιά και έχουν περάσει και
πέντε χρόνια και είστε ακόµα σιωπηλοί;

Εσείς δεν είστε που έχετε επιδείξει θεσµική βαρβαρότητα σε
ό,τι αφορά τη λειτουργία των ανεξάρτητων αρχών, που πήγατε
να «φυτέψετε» δικούς σας ανθρώπους στη δικαιοσύνη για να κά-
νετε όσα κάνατε; Εσείς δεν είστε; Εσείς είστε. Δεν είναι λοιπόν
περίεργο όσα ακούστηκαν σε βάρος ενός ανθρώπου µε αναπη-
ρία και όπως ο Πρωθυπουργός τον κάλυψε και εσείς θα καλύ-
ψετε όλη αυτή τη χυδαιότητα µε την ψηφοφορία αύριο το βράδυ! 

Έχω πει πολλές φορές ότι στη Βουλή, το µεγαλύτερο λάθος
ενός πολιτικού, που έχει κάποια χρόνια, είναι να εµφανίζει διπλά
δεδοµένα! Άλλα για εµένα, άλλα για εσάς. Το να υπερασπίζεται
µία εξουσία διπλά δεδοµένα, άλλα για αυτήν, άλλα για την Αντι-
πολίτευση και τα µέλη της Αντιπολίτευσης, είναι νοµίζω πάρα, µα
πάρα πολύ θλιβερό και αποκαλυπτικό του τι είδους ποιότητα έχει
η συγκεκριµένη εξουσία. Εσείς δεν επιχειρήσατε τη θεσµική βαρ-
βαρότητα σε σχέση µε τα µέσα ενηµέρωσης το 2015 και το 2016;
Εσείς δεν πήγατε να σχηµατίσετε ένα Εθνικό Συµβούλιο Ραδιο-
τηλεόρασης µε τρόπο αντισυνταγµατικό; Εσείς δεν αποκαλύπτε-
ται κάθε µέρα και περισσότερο ότι δεν γνωρίζετε µόνο ποιος θα
πάρει άδεια στα κανάλια, αλλά και ποιος θα κάνει και τις πολιτι-
κές εκποµπές; Εσείς είστε αυτοί. Εσείς είστε, πάνω απ’ όλα, που
έχετε µετατρέψει το Υπουργείο Δικαιοσύνης σε Υπουργείο του
ΣΥΡΙΖΑ. Είναι θέµα λίγου χρόνου να µιλήσουµε µε πιο συγκεκρι-
µένες πληροφορίες και όρους για τα θέµατα αυτά. 

Ωστόσο, πέρα από τα θέµατα των δικαιωµάτων, ο Πρωθυ-
πουργός, πιστεύω µε συνταγµατικό τρόπο, µετέτρεψε µία πρό-
ταση δυσπιστίας που κατατέθηκε κατά ενός µέλους της Κυ-
βέρνησης σε πρόταση εµπιστοσύνης. Έχει ξαναγίνει αυτό. Μά-
λιστα εάν ο Πρόεδρος µού έδινε τον λόγο εχθές, που δεν µου
τον έδωσε, έκανε ότι δεν µε είδε, θα έλεγα και σε πόσες περι-
πτώσεις, γιατί και η επιστηµονική µου ιδιότητα µου έχει επιτρέψει
να έχω κάνει τις καταγραφές εδώ και πολλά χρόνια. Όµως, από
τη στιγµή που γενικεύεται η συζήτηση -το είπα και σε µία παρέµ-
βασή µου στον κ. Γαβρόγλου- έχει και κάθε µέλος της Κυβέρνη-
σης δικαίωµα να έρθει εδώ να πει πώς λειτουργεί στον χώρο του. 

Και µιας και βλέπω στην Αίθουσα ορισµένους Υπουργούς, αλ-
λάζω διάταξη των σκέψεών µου και θα µιλήσω για τα δικά τους
Υπουργεία: 

Αναπτυξιακά, κύριε Υπουργέ της Ανάπτυξης, είστε πίσω από
τις ανάγκες της ελληνικής οικονοµίας που όλοι παραδέχονται ότι
για να βγουν µέσα στα χρόνια τα σοκαριστικά πλεονάσµατα θα
πρέπει να έχουµε και σοκαριστικούς ρυθµούς ανάπτυξης, για να
καλύπτουµε τις αποστάσεις. Είστε η Κυβέρνηση που έχει αλλά-
ξει, εάν δεν κάνω λάθος, τρεις ή τέσσερις Υπουργούς Ανάπτυξης
και ακόµη για συµβολικά έργα της ανάπτυξης αλλά και για µι-
κρότερα δεν έχετε πεπραγµένα να επιδείξετε ενώπιον του ελλη-
νικού Κοινοβουλίου. 

Μετανιώνω, κύριε Πιτσιόρλα, που σας επαίνεσα ως Πρόεδρο
του ΤΑΙΠΕΔ, που ήσασταν τότε, για την πορεία του Ελληνικού σε
τηλεοπτικό σταθµό. Το µετανιώνω, γιατί φτάσαµε στο 2019 και
δεν έχουµε δει, κανένας Έλληνας πολίτης δεν έχει δει, κάποια
πρόοδο σε αυτό το έργο, που είναι και συµβολικό έργο, αλλά και
σε άλλα πολλά. 

Θυµίζω στις αγαπητές και αγαπητούς συναδέλφους, τι συζη-
τήσεις κάναµε εδώ µε τον κ. Παπαδηµητρίου για τα αναπτυξιακά
θέµατα, πόσες συζητήσεις, πόσα λόγια χαλάσαµε εις µάτην. Θυ-
µάστε τι έλεγε, πόσα πράγµατα έλεγε για νόµους που εισηγή-
θηκε και που αποκαλύφθηκε στην πράξη ότι δεν εφαρµόστηκαν,
γιατί ήταν ναρκοθετηµένοι από τη σύλληψή τους;

Διαλύσατε τη µεσαία τάξη. Και όποιος διαλύει τη µεσαία τάξη
σε ένα κράτος-µέλος της Ευρωζώνης και Ευρωπαϊκής Ένωσης
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το πληρώνει εκλογικά αυτό, γιατί είναι η µεγαλύτερη κοινωνική
τάξη. Έχω εδώ και θυµάµαι τη συζήτηση όταν κάναµε για τον
προϋπολογισµό, γιατί υπάρχουν Υπουργοί που µπορείς να συζη-
τάς µαζί τους, ότι κοστολόγησε τα µέτρα του προγράµµατος της
Νέας Δηµοκρατίας ο κ. Χουλιαράκης τότε. Επειδή δύο-τρία από
αυτά τα έχουµε εµείς και τα προτείνουµε, πρώτοι εµείς, πήραµε
τον λόγο και του είπαµε: «Γιατί λέτε λόγου χάρη για τον ΦΠΑ
στην εστίαση, που είχε πάει στο 13% και τον πήγατε 24% και για
τα προϊόντα τα οποία αγοράζει ο άνθρωπος από το σουπερµάρ-
κετ;». Του είχα πει: «Γιατί το κάνετε αυτό; Γιατί κοστολογείτε ως
ακριβό το µέτρο αυτό που µία κυβέρνηση πριν από λίγα χρόνια
το είχε κάνει;». Έδινε απαντήσεις σε έναν κατάλογο, κυρίες και
κύριοι Βουλευτές, ο οποίος κατάλογος πρόδιδε άρνηση να υιο-
θετήσει τα µέτρα αυτά. 

Τώρα, ξαφνικά, επειδή είστε στριµωγµένοι, ζητάτε να απεγ-
κλωβιστείτε και παρουσιάζετε ένα σύνολο µέτρων που θα εφαρ-
µοστούν στο 90% από το 2020 και µετά, όταν δεν θα είστε
Κυβέρνηση. Η πίεση φέρνει αλλοπροσαλισµό, αλλά µε αλλοπρο-
σαλισµό δεν µπορείς να συγκροτήσεις µία οικονοµική, αναπτυ-
ξιακή πολιτική. 

Ήταν εδώ και µου έδωσε την ιδέα ο κ. Βασιλειάδης -αλλάζω
επίπεδο, πάω παράπλευρα-, που είναι ο Υφυπουργός σας του
Αθλητισµού. Είναι η πρώτη φορά που στους τελικούς του Κυπέ-
λου Ελλάδας ποδοσφαίρου βλέπουµε αυτήν την κατάντια: Παρ’
ολίγον νεκροί πρόπερσι, φέτος χωρίς φιλάθλους. Είναι η πρώτη
φορά που σακατεύεται το ελληνικό επαγγελµατικό πρωτάθληµα
του µπάσκετ. Είναι ένας Υπουργός που περιφέρεται, ανακοινώνει
µέτρα εδώ και δύο χρόνια, που δεν τα έχει κάνει ποτέ, ανακοι-
νώνει ότι θα φέρει νόµους που δεν φέρνει, κάνει δηλώσεις, κω-
µικοτραγικές ορισµένες φορές. Σας θυµίζω τι είχε πει µία Κυ-
ριακή που υπήρχαν παράλληλες αγωνιστικές υποχρεώσεις στο
ποδόσφαιρο και στο µπάσκετ. Λυπάται κανείς να διαπιστώνει ότι
στην ηγεσία ενός τόσο κρίσιµου και ευαίσθητου για την ποιότητα
της ζωής των πολιτών τοµέα υπάρχει ένας Υπουργός ο οποίος
µπορεί να καυχηθεί ότι πέρασε και ούτε κατάλαβε, ούτε έκανε
το παραµικρό.  

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας  του κυρίου Βουλευτή) 

Κύριε Πρόεδρε, δεν έχω πολύ χρόνο, έχω ένα λεπτό. Θα ζη-
τήσω από τον κύριο Πρόεδρο άλλο ένα –κύριε Πρόεδρε, σας
ζητώ ακόµη ένα λεπτό- για να µιλήσω για τον κόσµο που είναι
έξω από την Αίθουσα και ίσως µας παρακολουθεί. Έρχονται
εκλογές. Έχουµε να αντιµετωπίσουµε -το ζω κάθε µέρα- ένα πα-
ρελθόν πρόσφατο -γίνονται συζητήσεις για αυτό-, των τριών
εκλογικών διαδικασιών του 2015. Το 2015 κάνατε τρεις εκλογές:
δύο βουλευτικές και ένα δηµοψήφισµα. Τα κερδίσατε και τα τρία
και στηρίζεστε πάνω σε αυτό. Δεν υπάρχει κυβέρνηση, κυρίες
και κύριοι Βουλευτές, που να κερδίζει εκλογές και να µην τις ξα-
νακερδίσει εάν τις κάνει σε έναν ή σε δύο µήνες ή σε έξι µήνες ή
σε έναν χρόνο. Υπάρχει µια πολιτική νοµοτέλεια, η οποία προκα-
λείται από τη γοητεία του νικητή. Υπάρχει και ένας πολλαπλασια-
στής που λειτουργεί τη Δευτέρα µετά τις εκλογές. Το έχουµε
αυτό και γευτεί και υποστεί ως πολιτικός οργανισµός: Ο νικητής
της Κυριακής, την Δευτέρα έχει ψηφοφόρους που ψήφισαν την
Δευτέρα, που δεν τον έχουν ψηφίσει, την Κυριακή αλλά πηγαί-
νουν µε τον πρώτο. 

Είχατε τέσσερα χρόνια παραµονής µετά από εκείνες τις τρεις
συνεχείς νίκες –που, σας ξαναλέω, δεν έχουν πολιτικό αποτέλε-
σµα, ίσως εκτός Ελλάδος δηµιούργησαν κάποια εκκίνηση, ότι
αυτός κερδίζει τις εκλογές. Όποιος Πρωθυπουργός κέρδισε
εκλογές, εάν έκανε δύο συνεχόµενες θα τις κέρδιζε- και µείνατε
τέσσερα χρόνια γιατί δεν είχατε κάποιο πολιτικό ραντεβού ενδιά-
µεσα, δεν είχατε ας πούµε προεδρικές εκλογές να σας φερθεί η
Αντιπολίτευση όπως φερθήκατε το 2015. Δεν είχατε ευρωπαϊκές
εκλογές ή περιφερειακές εκλογές, δεν είχατε τίποτα. Ήσασταν
τέσσερα χρόνια µε µια Αντιπολίτευση που έπαιξε τίµια, τουλάχι-
στον σε ό,τι αφορά το ΠΑΣΟΚ και το Κίνηµα Αλλαγής, και χωρίς
πολιτικές αναµετρήσεις ενδιάµεσες. 

Τώρα τα ψέµατα τελειώσανε. Δέκα έξι και µία ηµέρες, κυρίες
και κύριοι Βουλευτές, µείνανε µέχρις ότου να εκφραστεί ο ελλη-
νικός λαός. Είστε υπαίτιοι του γεγονότος ότι η Ελλάδα πέρασε

δύο κρίσεις: την πρώτη, την κρίση δηµοσίου χρέους, την κρίση
δυνατοτήτων της ελληνικής οικονοµίας να εξάγει προϊόντα, όλα
εκείνα που έχουµε συζητήσει, και τη δεύτερη κρίση, που έπρεπε
ο ελληνικός λαός να ξανακάνει την ίδια πορεία -παράδειγµα είναι
τα µέτρα σας- να καταργήσει αυτό που είχε γίνει, το 13% στην
εστίαση, να γίνει ο Τσίπρας Πρωθυπουργός, για να µπορέσει να
το ξανακαταργήσει µετά από τέσσερα χρόνια. Αυτή είναι η διπλή
κρίση. Τώρα έρχεται η ώρα να αποτιµηθεί αυτό όχι δηµοσκοπικά,
όχι σε πολιτικές συζητήσεις, αλλά εκλογικά, σε κάλπη. Δεν σας
σώζουν µέτρα που παρουσιάζετε στη Βουλή και για τα οποία θα
κουβεντιάσουµε τη Δευτέρα και την Τρίτη. Είναι νοµοτέλεια. Άµα
σε πάρει από κάτω δεν σηκώνεις κεφάλι επειδή πας να δωροδο-
κήσεις τους εκλογείς σου. Υπάρχουν κυβερνήσεις που έδωσαν
µέτρα δισεκατοµµυρίων και έχασαν µε συντριπτικές διαφορές.
Θα το πάθετε αυτό. 

Και θα το πάθετε -και µε αυτό κλείνω- από δύο πλευρές. Θα
το πάθετε σε σχέση µε αυτόν που θα είναι πρώτος, αλλά θα το
πάθετε και σε σχέση µε εµάς που εµφανιζόµαστε ως τρίτη κα-
θαρά πολιτική δύναµη και που είµαστε ο στόχος σας, µε όλα τα
αθέµιτα µέσα, γέφυρες, κ.λπ., ντροπιαστικά πράγµατα, εδώ και
επτά µήνες. Θα πάρετε την απάντηση που σας πρέπει. Και µε τον
πολλαπλασιαστή που προανέφερα της Δευτέρας ας τα πούµε
στις 27 του µηνός στην Εθνική Αντιπροσωπεία. 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Έχει ζητήσει τον λόγο

ο Πρόεδρος της Βουλής.
Κύριε Βούτση, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Βουλής): Κύριε Λο-

βέρδο, θέλω κάτι να πω. Ίσως να χρειαστεί να τοποθετηθείτε.
Προφανώς δεν παρακολουθώ και µέσα από τα tweets κάθε µέρα
που µας µετράτε τις µέρες µας. Πράγµατι, η ρητορική του καθε-
νός είναι αποτέλεσµα… Εδώ θα είµαστε και δεν θέλω να αντι-
στρέψω για σας µία τέτοια λογική.

Είµαι υποχρεωµένος να τοποθετηθώ γι’ αυτά που είπατε περί
αντικοινοβουλευτικής συµπεριφοράς, όχι επί των απόψεων. Αλί-
µονο. 

Πρώτον, για τη διαδικασία συζήτησης, πραγµατικά δεν σας
είδα. Δεν έκανα πως δεν σας είδα. Δεν έχω κανέναν λόγο να κά-
νω πως δεν σας βλέπω. Εγώ αιφνιδιάστηκα χθες, διότι ήταν απο-
λύτως λυµένο το θέµα το οποίο έθεσε ο κ. Δένδιας. Είχε λυθεί
τη Δευτέρα και στην πρώτη συζήτηση –το επαναλαµβάνω και
τώρα- µε Προεδρεύοντα τον κ. Κακλαµάνη, µε παρόντες τους εκ-
προσώπους των κοµµάτων. Δεν ηγέρθη κανένα θέµα κατά τη δια-
δικασία, στην οποία αναφέρθηκε ότι σύµφωνα µε την κοινο-
βουλευτική πρακτική κ.λπ. µετά και την οµιλία του κ. Δραγασάκη
πηγαίναµε σε µία αλλαγή της διαδικασίας. Μου ήρθε δηλαδή να
υπογράψω µία ηµερήσια διάταξη για ψήφο εµπιστοσύνης πλέον
και αφού είχε δοθεί βεβαίως η ευκαιρία στον Πρόεδρο της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης επί είκοσι λεπτά, αν δεν κάνω λάθος,
αναλυτικά να πει όλους τους λόγους τους οποίους ήθελε να πει
για τον κ. Πολάκη. Άρα ήταν ένα απολύτως λυµένο θέµα διαδι-
καστικά το οποίο κακώς ηγέρθη χθες για συζήτηση. Σας επανα-
λαµβάνω ότι δύο φορές δεν είχε εγερθεί καµµία αµφισβήτηση.
Προφανώς δεν σας είδα –ήταν λυµένο στο µυαλό µου και απάν-
τησα αµέσως έτσι- και δεν είχα κανέναν λόγο, αν είχατε να προ-
σθέσετε επί των επιχειρηµάτων επικουρικά ή εναντίον αυτών, να
µην σας δώσω τον λόγο. Σας το λέω ευθέως.

Δεύτερον, για τη µακρηγορία των Αρχηγών, είναι αλήθεια ότι
σε όλη αυτή την περίοδο, στις τέσσερις συνόδους, ακολουθούµε
µία διαδικασία µίας πάρα πολύ άνετης συζήτησης σε σχέση µε
όλους τους Αρχηγούς των κοµµάτων. Δεν έχει κοπεί κανείς. Μι-
λάνε πάρα πολλοί, άλλοι διπλάσια -και δυστυχώς αυτό απαιτεί
χρόνο και από τους Βουλευτές και κανείς µας δεν χαίρεται γι’
αυτό-, άλλοι κατά 50% παραπάνω, άλλοι κατά 30% παραπάνω
και όλοι έχουν µιλήσει κάποιες φορές πάρα πολύ. Αυτό έχει το
κακό που είπα προηγουµένως, έναν περιορισµό του χρόνου για
τους υπόλοιπους συναδέλφους. Έχει, όµως, και το καλό ότι γί-
νονται άνετες συζητήσεις και αυτό είναι κάτι πάρα πολύ σηµαν-
τικό. Και για την παρέµβαση την οποία κάνατε και για την οποία
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από ό,τι είδατε εγώ έδωσα ύστερα διευκρίνιση, διότι ο Πρωθυ-
πουργός προφανώς δεν είχε καταλάβει τον τύπο της παρέµβα-
σης που κάνατε, είπα εγώ ότι πράγµατι από πριν κάνατε παρέµ-
βαση για το γιατί άφησα να γίνει αυτό το πινγκ πονγκ –βάλτε το
σε εισαγωγικά-, δηλαδή της ερωταπάντησης µεταξύ των δύο. Εί-
χατε θέσει από προηγούµενα µε νόηµα, όπως και άλλες φορές,
το θέµα τού γιατί να συνεχιστεί αυτό, ενώ υπάρχουν και άλλοι
Αρχηγοί να µιλήσουν. Έδωσα τις διευκρινίσεις. Ο Πρωθυπουρ-
γός προφανώς δεν το είχε καταλάβει. Ενδεχοµένως, από ό,τι κα-
τάλαβα από αυτά που είπε, θεώρησε ότι κατά κάποιον τρόπο
θέλατε να του στερήσετε τον λόγο, ενώ δεν ήταν αυτός στη διά-
θεσή σας. 

Θέλω να σας πω ευθύτατα ότι αυτό είναι µία επιλογή για την
οποία κρίνοµαι ως Πρόεδρος της Βουλής. Θεωρώ πως είναι -και
µάλιστα στις δύσκολες στιγµές που περάσαµε αυτά τα χρόνια-
µία πολύ καλύτερη επιλογή από αυτήν που ζήσαµε επί δυόµισι
χρόνια, όπου ήσαστε µέλος µιας Κυβέρνησης, της οποίας ο Πρω-
θυπουργός όχι απλά δεν απαντούσε σε ερωτήσεις Βουλευτών,
αλλά δεν παρίστατο και ποτέ σε συζητήσεις σε επίπεδο Αρχηγών
κοµµάτων. Αυτή η Βουλή έχει αναπνεύσει, έχει αναπνεύσει δη-
µοκρατικά, παρακολουθεί όλος ο κόσµος κατά εκατοντάδες χι-
λιάδες αυτές τις πολύ γόνιµες και πυκνές διαδικασίες και
συζητήσεις που γίνονται. Δεν χαίροµαι για το επίπεδο κάποιων
συζητήσεων, αλλά αυτό αφορά όλους µας. Ούτε είµαι ο κήνσο-
ρας που θα λέω κάθε φορά αν είναι υψηλό ή χαµηλό. Ο καθένας
µας κρίνεται ανάλογα µε τον τρόπο που µιλάει. Γι’ αυτήν τη χα-
λαρότητα όµως που υπάρχει, προσωπικά δεν δέχοµαι πως είναι
µία αντικοινοβουλευτική συµπεριφορά. Θεωρώ ότι είναι συν για
την κοινοβουλευτική µας λειτουργία, βεβαίως αποδεχόµενος ότι
έχει κάποιες ακραίες εκφράσεις κάποιες φορές, κάτι που και
εµένα µε ενοχλεί πάρα πολύ, διότι προσπαθούµε ύστερα τις δια-
δικασίες να τις µαζέψουµε.

Σε κάθε περίπτωση, όµως -αφορά αυτό και τους Βουλευτές,
κι είστε και πάρα πολύ έµπειρος, αγαπητέ συνάδελφε- εξελίσ-
σονται όλες οι διαδικασίες, µιλάει σχεδόν το σύνολο των συνα-
δέλφων και σχεδόν ποτέ δεν έχουµε πάει µετά τη δωδεκάτη
νυχτερινή, ενώ ήταν κανόνας τα προηγούµενα χρόνια να πηγαί-
νουµε κι όχι µόνο το πρώτο εξάµηνο, και προσπαθούµε µε αγα-
στή συνεργασία όλων και του Προεδρείου να διευθύνουµε τις
διαδικασίες. Γι’ αυτό δέχοµαι την άποψή σας. Δέχοµαι ότι µπο-
ρείτε εύλογα να καταθέσετε µία διαφορετική άποψη. Δεν δέχο-
µαι, όµως, σε καµµία περίπτωση ότι πρόκειται περί θεσµικής
αντικοινοβουλευτικής λειτουργίας δικής µου ή λειτουργίας της
παρούσας πλειοψηφίας της Βουλής. Θέλω να είµαι πάρα πολύ
σαφής.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον κύ-

ριο Πρόεδρο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ θα ήθελα

τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ορίστε, έχετε τον

λόγο, κύριε Λοβέρδο. Παρακαλώ όµως να είστε σύντοµος.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Η συζήτηση αυτή πρέπει να ολοκλη-

ρωθεί. Εγώ θα αγορεύσω έτσι ώστε να ολοκληρωθεί. Για όσα θέ-
µατα ικανοποιήθηκα από τις απαντήσεις του Προέδρου δεν θα
σχολιάσω το παραµικρό. Θέλω όµως να δώσω δύο διευκρινίσεις.

Η πρώτη διευκρίνιση έχει να κάνει µε τη χθεσινή διαδικασία
στην αρχή της, όταν δεν µου έδωσε τον λόγο. Η δική µου τοπο-
θέτηση, κύριε Πρόεδρε, ήταν αυτή που υποστήριξαν και ο κ. Πα-
παθεοδώρου και ο κ. Κρεµαστινός στη Διάσκεψη των Προέδρων.
Συµφωνήσαµε µε τη διαδικασία. Συνεπώς, αφού συµφωνείς µε
τη διαδικασία, όπως έκανε και η Νέα Δηµοκρατία στη Διάσκεψη,
δεν έχει νόηµα να θέτεις το πρώτο θέµα διαδικασίας στην Ολο-
µέλεια και έχω και τη δυνατότητα –το είπα και στην οµιλία µου
αυτό- να µπορώ για επιστηµονικούς λόγους -και από την επιστη-
µονική µου συγκρότηση- να κάνω και αναφορές στο παρελθόν
σχετικές µε αυτόν τον θεσµό. Ωστόσο, η ένσταση ήταν και µία
µορφή λανθασµένης πολιτικής ενέργειας από την πλευρά της
Νέας Δηµοκρατίας. Θέλω να το προσθέσω αυτό. Όταν σε µία χυ-
δαιότητα ο Πρωθυπουργός λέει «είµαι και εγώ µέτοχος», το αφή-
νεις αυτό. Δεν το δυσχεραίνεις. Ένα το κρατούµενο. Τελεία και

παύλα επ’ αυτού.
Σε ό,τι αφορά τώρα τις αποφάσεις της Διάσκεψης των Προ-

έδρων που αφορούν τους Αρχηγούς, γιατί µας καλείτε στη Διά-
σκεψη των Προέδρων και µας προτείνετε είκοσι λεπτά χρόνο
οµιλίας για τους Αρχηγούς; Γιατί δεν µας λέτε ότι θα έχει µία
ώρα ο κάθε Αρχηγός και οι Αρχηγοί των µικρότερων κοµµάτων
σαράντα λεπτά; Γιατί µας το κάνετε αυτό και µας δηµιουργείτε
το δεδοµένο να µιλάµε πάντα εκ των υστέρων και σε άδεια Αί-
θουσα; Γιατί το κάνετε αυτό; Αυτό είναι σκόπιµο πιστεύω και το
έχουµε εκτιµήσει ως Κοινοβουλευτική Οµάδα. Η παρέµβασή µου
δεν είχε κανένα νόηµα αντι-ΣΥΡΙΖΑ. Είχε νόηµα που είχε να κάνει
µε τη στάση και του Πρωθυπουργού και του Αρχηγού της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης. Γιατί όταν µιλάει ο καθένας από µία
ώρα, µετά από δύο ώρες, στις 10.00’ και το βράδυ όταν πήρε τον
λόγο η κ. Γεννηµατά µίλησε σε άδεια Αίθουσα. Δεν είναι καλό
αυτό και ζητήσαµε θεσµική προστασία. Ποιος µας τη δίνει; Η Διά-
σκεψη των Προέδρων που αποφασίζει µε πλειοψηφίες και µει-
οψηφίες. Άρα, αφού έγινε κανόνας ότι άλλα θα λέµε στη Διά-
σκεψη των Προέδρων και άλλα θα γίνονται εδώ, γιατί µας καλείτε
στη Διάσκεψη των Προέδρων και αυτή παράγει αποφάσεις δε-
σµευτικές για έναν Βουλευτή –τα επτά λεπτά- και µη δεσµευτικές
για τους δύο Αρχηγούς των µεγαλυτέρων σήµερα κοµµάτων;
Λίγοι µήνες ή εβδοµάδες έµειναν ακόµη. Μην µας ξανακαλέσετε.
Κάντε τα µόνοι σας. Αφού, όµως, παίρνουµε αποφάσεις, κύριε
Πρόεδρε της Βουλής, πρέπει σε έναν βαθµό να τις σεβόµαστε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Νοµίζω ότι έχουν γίνει
οι διευκρινίσεις όσον αφορά τους χρόνους των Προέδρων. Επί
καµµίας κυβερνήσεως, απ’ ό,τι γνωρίζω, δεν ήταν ακριβείς οι
χρόνοι των Προέδρων των κοµµάτων που µιλούσαν και αυτό εί-
θισται να γίνεται διαχρονικά. Δεν γίνεται µόνο την τελευταία τε-
τραετία.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Δεν είναι έτσι, κύριε Πρόεδρε. Η κ.
Μπενάκη είχε καθίσει τον κ. Παπανδρέου κάτω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Τώρα µην πάµε σε µε-
µονωµένα γεγονότα, κύριε Λοβέρδο. Τα γνωρίζετε αυτά. Μιλάω
για το τι είθισται γενικότερα.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Το είπα γιατί αναφερθήκατε στο πα-
ρελθόν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Μπαλάφα, έχετε
τον λόγο για επτά λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΑΛΑΦΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακολουθώντας αυτές τις

δυο µέρες τη συζήτηση, ιδιαίτερα ορισµένες οµιλίες συναδέλ-
φων της Αντιπολίτευσης, νιώθω ότι κινούµαι σε ένα παράλληλο
σύµπαν.  

Στο δικό µου σύµπαν υπάρχουν ερωτήµατα, υπάρχουν οι απο-
ρίες των πολιτών, υπάρχουν οι αγωνίες των πολιτών. Στα δεδο-
µένα της Αντιπολιτεύσεως, της Νέας Δηµοκρατίας κύρια, αλλά
δυστυχώς και του ΚΙΝΑΛ ορισµένες φορές, υπάρχει µία µόνιµη
καταστροφολογία, υπάρχει µία µιζέρια, θα έλεγα. Η οικονοµία
καταρρέει, οι συντάξεις θα έπρεπε να είχαν κοπεί από την 1η Ια-
νουαρίου, το αφορολόγητο επίσης κ.λπ.. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ)

Κυρίες και κύριοι, στην πραγµατική κοινωνία, στο δικό µου
σύµπαν, οι πολίτες ενδιαφέρονται και ρωτούν, για τις πρόσφατες
κυβερνητικές αποφάσεις, για τις φοροελαφρύνσεις, την αποκα-
τάσταση των αδικιών. Ρωτάνε για τη δέκατη τρίτη σύνταξη, για
το πόσο θα µειωθεί η ΔΕΗ που πληρώνουν, για το πόσο θα µει-
ωθεί ο λογαριασµός τους στα σουπερµάρκετ. 

Επίσης, ρωτούν για τους µισθούς τους. Οι πολίτες δεν µπορεί
να ξεχάσουν, γιατί τους αφορά τους ίδιους, ότι από τη δική µας
Κυβέρνηση αυξήθηκε ο κατώτατος µισθός, καταργήθηκε το αί-
σχος του υποκατώτατου, δύο µειώσεις που είχαν γίνει µέσα σε
ένα βράδυ, από τις προηγούµενες κυβερνήσεις το 2012. Δεν ξε-
χνούν ότι µειώσαµε µε αγώνα την ανασφάλιστη και µαύρη εργα-
σία, επικυρώσαµε µία σειρά από συλλογικές συµβάσεις, προφυ-
λάξαµε τους εργαζόµενους στο µέγιστο δυνατό. Στο παράλληλο,
όµως, σύµπαν της Αντιπολίτευσης το ερώτηµα που κυριαρχεί
είναι: «Ναι, αλλά τι έχετε να µας πείτε για τον Μαδούρο;». 

Στην πραγµατική κοινωνία οι πολίτες αγωνιούν για τα χρέη που
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τους πνίγουν. Για αυτό θεσπίζουµε τις εκατόν είκοσι δόσεις προς
τα ασφαλιστικά ταµεία, προς τις εφορίες και πιστεύουµε ότι έτσι
θα πάρει µια βαθιά ανάσα ένα µεγάλο µέρος από τα εκατοµµύρια
ελληνικά νοικοκυριά. Στο παράλληλο σύµπαν της Αντιπολιτεύ-
σεως, το ερώτηµα και η επωδός είναι: «Ναι, αλλά ο Πολάκης κα-
πνίζει και µιλάει απρεπώς».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι πολίτες και ιδιαίτερα τα µε-
σαία στρώµατα –στην προκειµένη περίπτωση η µεσαία τάξη-
αγωνιούν για την οικονοµία. Τα τελευταία χρόνια, όµως, η οικο-
νοµία βήµα-βήµα πηγαίνει όλο και πιο θετικά. Έπεσαν τα επιτόκια
δανεισµού. Αποπληρώσαµε ένα µεγάλο µέρος του χρέους προς
το Νοµισµατικό Ταµείο. Οι εξαγωγές αυξάνονται. Ο τουρισµός
µας καλύπτει συνεχή ρεκόρ. Η Αντιπολίτευση περί άλλα τυρβά-
ζει, για να µην αναφέρουµε τα όσα λέει.

Οι πολίτες –να πάµε σε κάτι πέραν της οικονοµίας- βλέπουν
τη ρευστότητα και την αστάθεια στην ευρύτερη περιοχή µας, όχι
µόνο στην Τουρκία ή στη Μέση Ανατολή αλλά και σε άλλες πε-
ριοχές, σε κραταιές χώρες, όπως τη Μεγάλη Βρετανία και ρω-
τούν ευλόγως τι κάνουµε για την ασφάλεια της χώρας. 

Εµείς, λοιπόν, για την ασφάλεια της χώρας κάνουµε συµµα-
χίες, κλείνουµε παλιά µέτωπα, αναβαθµίζουµε τον ρόλο της
χώρας µας, κερδίζουµε σε κύρος και αναγνώριση. Στα ζητήµατα
αυτά µόνος διεθνής συνήγορος συµπαραστάτης, συνοµιλητής
του κ. Μητσοτάκη είναι ο ανθέλληνας –και µη µου λέτε άλλη έκ-
φραση, έτσι λέγεται στα ελληνικά αυτή η στάση και του ’15 και η
προχθεσινή- ο κ. Βέµπερ. Η ελληνική γλώσσα είναι σαφής. Ό-
ποιος µιλάει ενάντια στα ελληνικά συµφέροντα, επανειληµµένα,
είναι ανθέλληνας. 

Η Αντιπολίτευση βέβαια το βιολί της: «Ναι, αλλά ο τάδε Υπουρ-
γός έχει σχέση µε τον τάδε επιχειρηµατία.». Αυτός που επιχορή-
γησε το συνέδριο που παρευρέθηκε και οµίλησε περί δώρου
Χριστουγέννων ο κ. Μητσοτάκης στην Κύπρο πριν από λίγες
εβδοµάδες. 

Παρ’ όλα αυτά, εµείς για όλα αυτά καλούµε σε διάλογο, αλλά
µε επιχειρήµατα. 

Ο Πρόεδρός µας, ο Πρωθυπουργός Αλέξης Τσίπρας µάλιστα
κατ’ επανάληψη έκανε πρόσκληση προς τον κ. Μητσοτάκη να συ-
ζητήσουν ενώπιος ενωπίω µπροστά στον κόσµο, αυτό που ονο-
µάζουµε debate και ο κόσµος µετά από τη συζήτηση να βγάλει
τα δικά του συµπεράσµατα. Όσο το απεδέχθη και το ακούσατε,
τόσο το άκουσα και εγώ. 

Δυστυχώς, ο διάλογος –ας το ονοµάσουµε έτσι- µε την Αντι-
πολίτευση γίνεται κάπως έτσι, ιδιαίτερα την Αξιωµατική Αντιπο-
λίτευση. Είναι κατανοητό γιατί το κάνουν, διότι όταν η συζήτηση
µπαίνει σε θέµατα ουσίας, τότε στη Νέα Δηµοκρατία τους ξεφεύ-
γουν –αν τους ξεφεύγουν- πράγµατα που θα ήθελαν να κρύψουν.
Παραδείγµατος χάριν, τους ξεφεύγει –διερωτώµαι- η πλήρης
ιδιωτικοποίηση του ασφαλιστικού και µάλιστα το παροµοίασαν –
πού το σκεφθήκαν άραγε;- µε το ασφαλιστικό του Πινοσέτ, εκεί-
νου του στυγερού δικτάτορα της Χιλής; Τους ξεφεύγει η κατάρ-
γηση του δώρου Χριστουγέννων, όπως είπε ο κ. Μητσοτάκης επί
λέξει στο συνέδριο της Κύπρου. Τους ξεφεύγει η αντικατάσταση
της επιδότησης ανεργίας µε την επιδότηση των εργοδοτών, διότι
«όταν επιδοτείται ο άνεργος γίνεται τεµπέλης». Τους ξεφεύγει
ότι το οκτάωρο είναι «ξεπερασµένο». Εµπρός, λοιπόν, για δώ-
δεκα ώρες δουλειά. Γενικά, οι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρα-
τίας είναι –ας τους ονοµάσουµε- µαρτυριάρηδες. 

Είναι χαρακτηριστική από αυτή την άποψη και η αµηχανία των
αντιπολιτευόµενων µέσων µαζικής ενηµέρωσης που προσπα-
θούν να εξαφανίσουν και όταν δεν µπορούν να εξαφανίσουν,
έστω να υποβαθµίσουν, τα θετικά µέτρα της Κυβέρνησης, προ-
τάσσοντας ταυτόχρονα µία καταστροφολογία, η οποία όµως δυ-
στυχώς για αυτούς συνεχώς δεν επαληθεύεται, διαψεύδεται. 

Ο κόφτης δεν ενεργοποιήθηκε. Χριστούγεννα γιορτάσαµε. Δεν
κόπηκαν οι συντάξεις το Γενάρη. Η οικονοµία αναπτύσσεται και
ο κ. Μητσοτάκης, αφού ο Πρωθυπουργός εξήγγειλε ότι το αφο-
ρολόγητο δεν θα µειωθεί, θυµήθηκε τώρα –και όχι µία βδοµάδα
πριν ή µία µέρα πριν- να µιλήσει για τροπολογία για το αφορο-
λόγητο. 

Είναι σαφές, λοιπόν, ότι κάποιους δεν τους συµφέρει η συζή-
τηση επί της ουσίας. Θέλουν απλά καβγάδες, τσαµπουκάδες, έν-

ταση και αντισυγκεντρώσεις. Δεν αντέχουν την ήρεµη συζήτηση
για το τι φταίει, ποιοι φταίνε κ.λπ.. 

Τελειώνοντας. Εµείς θα επιµείνουµε στο να προτάσσουµε το
πρόγραµµά µας. Θα επιµείνουµε να αποκαλύπτουµε τις ευθύνες
των κοµµάτων και των προσώπων που κυβέρνησαν τις προηγού-
µενες δεκαετίες. Θα επιµείνουµε να οικοδοµούµε τη συµµαχία
των προοδευτικών δυνάµεων στην Ελλάδα και την Ευρώπη. 

Όσοι επιµένουν να επενδύουν στην ένταση και στον λαϊκισµό,
θα µείνουν –θυµηθείτε το αυτό- έκπληκτοι το βράδυ των εκλο-
γών. Κάποιοι Έλληνες, κάποιοι συµπολίτες µας, συµπατριώτες
µας, µπορεί να παρακολουθούν χωρίς να σχολιάζουν το κρε-
σέντο της Αντιπολίτευσης, αλλά να είστε βέβαιοι ότι θα µιλήσουν
και θα µιλήσουν όπως πρέπει και όταν πρέπει. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
σαράντα µαθητές και µαθήτριες και επτά εκπαιδευτικοί συνοδοί
τους από το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Κάρλας Ρυζοµύλου Μαγνησίας
και το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Μύρινας Λήµνου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Μπαργιώτας από τη Δηµοκρατική Συµπαράταξη έχει τον
λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα αρχίσω επισηµαίνοντας και

εγώ ότι η χθεσινή εικόνα της Βουλής, η χθεσινή αντιπαράθεση
του Πρωθυπουργού και του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης ήταν µία απαράδεκτη εικόνα ξεπεσµού, όπως πολύ
σωστά επεσήµανε η Πρόεδρος του Κινήµατος Αλλαγής αµέσως
µετά «µία εικόνα πεζοδροµίου». Σε κάθε περίπτωση, ήταν µία ει-
κόνα προσβλητική για τους ίδιους, για το Κοινοβούλιο και για τη
χώρα ολόκληρη. 

Βλέπετε µέσα στην κρίση ο ελληνικός λαός περιµένει από τη
Βουλή, από τα κόµµατα, από τους πολιτικούς του εκπροσώπους
ένα νέο πολιτικό ήθος. Χρειάζεται ένας νέος τρόπος άσκησης
της πολιτικής. Από αυτή την άποψη, η πρόταση µοµφής ενάντια
στον κ. Πολάκη ήταν µία εξαιρετική ευκαιρία, όχι για να καταδι-
καστεί ο αψύς κ. Πολάκης, αλλά για να καταδικαστεί η αντίληψη
που κρύβεται πίσω από τις πρακτικές του: η περιφρόνηση των
θεσµών, η υπονόµευση της δικαιοσύνης από την εκτελεστική
εξουσία, η τακτική της δολοφονίας χαρακτήρων, ο αδυσώπητος
λαϊκισµός µε µία κουβέντα που περικλείουν αυτού του τύπου
συµπεριφορές. 

Η αλήθεια, όµως, είναι όπως φάνηκε εδώ και όπως γνωρίζουµε
σιγά-σιγά, ο κ. Πολάκης δεν είναι µόνος του. Εκφράζει µε τον πιο
ωµό και ξεκάθαρο τρόπο, µε ένα τρόπο αν θέλετε πρωτόγονο,
µία πολιτική και ηθική αντίληψη που διατρέχει ολόκληρη την Κυ-
βέρνηση, µε ή χωρίς τον κ. Καµµένο. 

Ήταν ή δεν ήταν χθες ο κ. Τσίπρας εκατό τοις εκατό Πολάκης
στη συµπεριφορά του και στην τοποθέτησή του; Ακόµη και τον
κ. Κυµπουρόπουλο τον αποκάλεσε περιφερόµενη γλάστρα. Αλή-
θεια, θα διαφοροποιηθεί κανείς από τα πρωτοκλασάτα στελέχη
του ΣΥΡΙΖΑ που έσπευσαν να καταδικάσουν τον κ. Πολάκη για
πολύ λιγότερα από αυτό ή όταν µιλάει ο Αρχηγός είναι όλα καλά;

Ας είµαστε ειλικρινείς. Ο κ. Τσίπρας καλύπτει τον κ. Πολάκη,
επειδή συµφωνούν πολιτικά στη γραµµή του λαϊκισµού, του δι-
χασµού, της διαρκούς διάβρωσης των θεσµών και της υπονόµευ-
σης της ίδιας της δηµοκρατίας µας. Οι στάσεις και οι πολιτικές
αυτού του τύπου δεν είναι µόνο του κ. Πολάκη.

Δυστυχώς, σε αυτή την εικόνα προστίθεται και η Νέα Δηµο-
κρατία, η οποία φαίνεται ότι αγωνιά να µην κατηγορηθεί ότι υστε-
ρεί σε λαϊκισµό, να µην κατηγορηθεί ότι υστερεί στη λασποµαχία.
Έτσι, για να παραφράσω και εγώ έναν ποιητή, τον Μποστ -χθες
είδαµε αυτό που θα περιέγραφε και ο ίδιος- «αργότερα αµφό-
τερα συγκρούστηκαν δύο κότερα στη Βουλή».

Πραγµατικά, πολύ κακή εικόνα, η οποία δυστυχώς δεν είναι
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για γέλια. Μακάρι να ήταν! Θα σας διάβαζα ολόκληρο τον Μποστ
σε αυτή την περίπτωση.

Βέβαια, υπάρχει και δεύτερος λόγος για τον οποίο ο κ. Τσί-
πρας µετέτρεψε αυτή τη συζήτηση σε ψήφο εµπιστοσύνης. Απο-
φάσισε, απ’ ό,τι δείχνει, να περάσει σε ένα είδος εαρινής
αντεπίθεσης. Πληγωµένος από το γεγονός ότι δεν στέριωσαν οι
γέφυρες που προσπάθησε να στήσει, πληγωµένος από τη συζή-
τηση στο Μάτι και µε τη λαϊκή δυσφορία να κορυφώνεται σιγά-
σιγά, επιχείρησε µία φυγή προς τα µπρος, χρησιµοποιώντας το
άλλο µεγάλο µέσο του λαϊκισµού, που είναι η παροχολογία.

Ήρθε, λοιπόν, στη Βουλή, αφού πρώτα πέρασε από το Ζάπ-
πειο, να απαγγείλει για µία ακόµη φορά το γνωστό σενάριο «Η
Κυβέρνηση Εθνικής Σωτηρίας». Το θυµάστε; Άρεσε πολύ στον κ.
Καµµένο ο όρος το πρώτο εξάµηνο της διακυβέρνησης.

Έβγαλε τη χώρα, λοιπόν, από τα µνηµόνια και από εδώ και
πέρα θα µοιράζει επιδόµατα και αυξήσεις και θα τρώµε όλοι µε
χρυσά κουτάλια. Αυτό δεν είναι ξαναζεσταµένο φαγητό, αυτό
είναι ξινισµένο φαγητό, µια και το σενάριο παίζει χωρίς αποτέλε-
σµα εδώ και πολύ-πολύ καιρό.

Άλλωστε, ο κύριος Πρωθυπουργός πανηγυρίζει για τη λύση
προβληµάτων τα οποία δεν θα υπήρχαν, αν δεν υπήρχε η διακυ-
βέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ, το κόµµα του και ο κ. Βαρουφάκης. Θυµίζω
ότι ο ΦΠΑ στην εστίαση και στην ενέργεια ήταν εκεί που θα πάει,
όταν εκτελεστούν οι εξαγγελίες του Πρωθυπουργού, ήδη από το
2015. Ανέβηκε λόγω της ταραχώδους, για να χρησιµοποιήσω
έναν ήπιο όρο, διακυβέρνησης του κ. Βαρουφάκη και του κ. Τσί-
πρα το καλοκαίρι του 2015.

Όσο για τους συνταξιούχους, παίρνουν πίσω το ένα δέκατο
από αυτά που έδωσαν µε το 6% σε όλες τις συντάξεις µε την εξα-
φάνιση του ΕΚΑΣ, µε τη µείωση των συντάξεων, όπως τις στοι-
χειοθέτησε χθες ο κ. Κουτσούκος στην επιτροπή.

Ακούω στο µεταξύ ότι ο κ. Πολάκης λέει ότι θα µιλήσει µε το
έργο του. Έτσι δήλωσε ο ίδιος. Ποιο έργο του; Ο κ. Πολάκης θα
µείνει στην ιστορία γι’ αυτά που λέει, µεταξύ άλλων πολλών και
εξαιτίας του γεγονότος ότι έχει κάνει πολύ λίγα πράγµατα που
να αξίζουν να αναφερθούν.

Για να αρχίσω από τους αριθµούς, έχω µιλήσει στο παρελθόν
για «Πολάκειο άλγεβρα», µια και οι αριθµοί τους οποίους αναφέ-
ρει ο κ. Πολάκης σπανίως διασταυρώνονται και σχεδόν ποτέ δεν
είναι οι ίδιοι. Άκουσα χθες τον Πρωθυπουργό πάλι να µιλάει για
δεκαεννιά χιλιάδες διορισµούς. Έχω ζητήσει επανειληµµένως πί-
νακες και στοιχεία. Δεν βγαίνουν από πουθενά. Ούτε ο Γεννηµα-
τάς στην ίδρυση του ΕΣΥ δεν διόρισε δεκαεννιά χιλιάδες κόσµο
σε δύο χρόνια. Δεν µπορεί το ελληνικό δηµόσιο να το κάνει αυτό.

Επίσης, για να τελειώνουµε µε αυτό το παραµύθι των δυόµισι
εκατοµµυρίων ανασφαλίστων, από πού προκύπτει, κύριοι συνά-
δελφοι, το δυόµισι εκατοµµύρια; Τέσσερα εκατοµµύρια οκτακό-
σιες χιλιάδες είναι ο ενεργός οικονοµικά πληθυσµός της χώρας.
Δεν είναι ο ένας στους δύο εργαζόµενους ανασφάλιστος σε αυτή
τη χώρα. Δεν ήταν ποτέ. Υπήρχαν ανασφάλιστοι, καλύφτηκαν
στη διάρκεια της κρίσης και από τον κ. Λοβέρδο -που τον βλέπω
εδώ- και από την επόµενη κυβέρνηση, καλύτερα, αν θέλετε από
εσάς, αλλά το δυόµισι εκατοµµύρια πού προκύπτει; Όλοι οι αριθ-
µοί είναι πυροτεχνήµατα που δεν τεκµηριώνονται.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΔΕΣ: …(δεν ακούστηκε)
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Αν είναι, κύριε Δέδε, δυόµισι

εκατοµµύρια οικογένειες -τα προστατευόµενα µέλη είναι άλλη
ιστορία- τα στοιχεία να τα δούµε. Αν είναι δεκαεννιά χιλιάδες οι
διορισµοί του κ. Πολάκη, να του στήσουµε άγαλµα έξω από τον
Ερυθρό. Δεν είναι, όµως. Δυστυχώς, είναι ανακρίβειες.

Εάν θέλουµε να δούµε, ας πάµε πιο βαθιά. Να δώσουµε στοι-
χεία για το πελατειακό κράτος. Έχουµε µετακινήσεις και οι απο-
σπάσεις γίνονται δι’ απλής υπογραφής. Υπάρχουν νοσοκοµεία
που το οργανόγραµµά τους χειροτερεύει, η πληρότητά τους χει-
ροτερεύει µέσα στην κρίση και άλλα που εκτοξεύεται. Υπάρχουν
κέντρα υγείας χωρίς νοσηλευτές και κέντρα υγείας υπερπλήρη;
Υπάρχουν. Έχουµε κάνει τίποτα γι’ αυτό; Όχι, βέβαια. Ο κ. Πο-
λάκης διορίζει.

Σε κάθε περίπτωση, όλοι το ξέρουµε και είναι πιστοποιηµένο
όχι µόνο από την ΠΟΕΔΗΝ, αλλά και από την ΕΛΣΤΑΤ ότι ο αριθ-
µός των εργαζοµένων στα ελληνικά νοσοκοµεία, στο Εθνικό Σύ-

στηµα Υγείας είναι αρνητικός. Οι γιατροί αποχωρούν µαζικά, είτε
συνταξιοδοτούµενοι είτε αποχωρώντας στο εξωτερικό και οι νο-
σηλευτές κάνουν ό,τι µπορούν να πάρουν αποσπάσεις αλλού ή
να µετακινηθούν υπό το βάρος της τεράστιας πίεσης που σηκώ-
νουν στα µεγάλα νοσοκοµεία.

Έτσι, λοιπόν, η πρόσκαιρη σταθεροποίηση -γιατί δεν θέλω να
τα ισοπεδώνω- που έγινε µε τους επικουρικούς φτάνει στο τέλος
της. Και φθάνει στο τέλος της, γιατί το άλλο που γίνεται από εδώ
και πέρα, σύµφωνα µε το σταθεροποιητικό πρόγραµµα της Κυ-
βέρνησης, είναι ότι η χρηµατοδότηση εξακολουθεί να µειώνεται
σταθερά. Ως ποσοστό επί του ΑΕΠ, λέει το πρόγραµµα που υπέ-
βαλε η Κυβέρνηση στους θεσµούς, από 5,1% κατεβαίνει στο
4,7% το 2024. Αυτό σηµαίνει σε αποπληθωρισµένο χρήµα και σε
σταθερές τιµές ότι στο πολύ καλό σενάριο δεν υπάρχει ούτε µία
δραχµή παραπάνω για ένα σύστηµα που έχει τεράστιες ανάγκες.

Από ναυάγιο σε ναυάγιο, λοιπόν. Ο περίφηµος νόµος του κ.
Πολάκη για τις προµήθειες που ψηφίσαµε εδώ είναι µηδέν. Δεν
έχει αλλάξει τίποτα στον τρόπο µε τον οποίο γίνονται οι προµή-
θειες στα νοσοκοµεία. Πανηγυρίζει ως επίτευγµα τις δωρεές των
ιδρυµάτων, γιατί δεν έχει να πει τίποτε άλλο, όταν καταφέρει να
τις απορροφήσει. Όµως, τα νοσοκοµεία καταρρέουν έτσι και αλ-
λιώς, γιατί δεν έχουν λεφτά, δεν έχουν χρήµατα για βαριά συν-
τήρηση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, ολο-
κληρώστε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε
για να µιλήσω για την πρωτοβάθµια, γιατί κουράστηκα να ακούω
για τη µεγάλη µεταρρύθµιση από τους συναδέλφους.

Στην πραγµατικότητα, το ναυάγιο των ΤΟΜΥ που είναι δεδο-
µένο -λόγω χρόνου δεν µπορώ να το αναλύσω- παρασέρνει και
τα λίγα που είχαν µείνει από την πρωτοβάθµια. Τι κάνουµε; Μαζί
µε τις ΤΟΜΥ ιδρύουµε και ΚΟΜΥ, Κινητές Οµάδες Υγείας. Γιατί
όχι και παραλιακές οµάδες υγείας; Διορισµοί έρχονται, να εξα-
σφαλίσουµε λεφτά. Είναι διορισµοί που δεν µετρούν πουθενά,
όµως, γιατί προσφέρουν τίποτα. Δυστυχώς, αυτή είναι η εικόνα.

Στο φάρµακο, το 7% των νοικοκυριών, σύµφωνα µε µία πρό-
σφατη µελέτη, έχει καταστροφικές δαπάνες από φάρµακα. Πλη-
ρώνει, δηλαδή, από την τσέπη του πάνω από το 25% του εισο-
δήµατός του για φάρµακα. Δεν έχει γίνει τίποτα γι’ αυτή την τε-
ράστια καταστροφή. Είναι 1,2 δισεκατοµµύριο η φαρµακευτική
δαπάνη και πληρώνεται κατευθείαν από τις τσέπες των ασθενών.

Ο κ. Πολάκης έκανε κυρίως φασαρία τα προηγούµενα χρόνια.
Δυστυχώς και εκεί που έγιναν απόπειρες αλλαγών, όπως οι ΤΟ-
ΜΥ, τα αποτελέσµατα ήταν τραγικά. Τα νοσοκοµεία εξακολου-
θούν να βρίσκονται από άποψη management και διοίκησης στο
1950, χωρίς συνταγογράφηση, χωρίς ψηφιακό περιβάλλον διοί-
κησης. Τέσσερα χαµένα χρόνια σε έναν ευαίσθητο τοµέα της
υγείας, µε ελάχιστα πράγµατα ουσιαστικά, µε καµµία πραγµατική
µεταρρύθµιση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, ολο-
κληρώνετε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι η Κυβέρνηση αυτή πρέπει να φύγει, γι’ αυτό και θα

ψηφίσουµε εναντίον και σήµερα. Είναι µία Κυβέρνηση τοξική, η
οποία κάνει κακό µε τον «πολακισµό» -επιτρέψτε µου την έκ-
φραση- στην ίδια την ποιότητα της δηµοκρατίας µας και από εδώ
και πέρα, το µόνο που προσφέρει είναι αβεβαιότητα και διασπά-
θιση δηµόσιου χρήµατος για προεκλογικούς σκοπούς. Αυτό πρέ-
πει να τελειώσει το ταχύτερο δυνατόν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ.
Ο κ. Ψαριανός, Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας, αν δεν

κάνω λάθος, έχει τον λόγο.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Ανεξάρτητος Βουλευτής, κύριε Πρό-

εδρε. Με τη Νέα Δηµοκρατία υποψήφιος στις επόµενες εκλογές. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ανεξάρτητος; Με

συγχωρείτε, αλλά το διάβασα, δεν το είπα µε πρόθεση. 
Θα ακολουθήσει στο Βήµα ο κ. Σταθάκης.
Ορίστε, κύριε Ψαριανέ, έχετε τον λόγο.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
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Έχουµε µπερδευτεί πολύ εδώ. Γίνονται πολλές µετακινήσεις,
αλλά καµµία µετακίνηση δεν είναι έγκυρη, αν δεν µεσολαβήσουν
εκλογές και αν δεν αποφασίσει ο λαός αν σε θέλει, πού σε θέλει
και πώς σε θέλει.

Μια και τέθηκε αυτό το ζητηµατάκι και έχω ακούσει τη λέξη
«γυρολόγος», που γυροφέρνει στους παλιούς αριστερούς φί-
λους µου κυρίως και σε διάφορα φασισταριά, δεν υπάρχει γυρο-
λόγος. Είµαι απολύτως σταθερός σε αυτό που λέω εδώ και δέκα
χρόνια. Καµµία µετακίνηση. Μετακινήσεις έκαναν οι κοµµατικές
οµάδες στις οποίες βρέθηκα.

Με τη ΔΗΜΑΡ φύγαµε από τον ΣΥΡΙΖΑ για να αρνηθούµε τον
λαϊκισµό, τον εθνολαϊκισµό, τα γκρουπούσκουλα και αυτή την
παράνοια που έχουµε ζήσει χρόνια. Όµως, δεν ήξερα ότι ο κ. Φα-
νούρης Κουβέλης θα επιστρέψει. Μόλις το κατάλαβα και το είπα
και είπα να µην το κάνουµε αυτό, δεν µε περιλαµβάνει αυτό το
σχέδιο, µε διέγραψε. Δεν µετακινήθηκα εγώ. Εκείνος µετακινή-
θηκε και είναι κάπου εδώ γύρω.

Μετακινήθηκε και ο επόµενος Πρόεδρος της ΔΗΜΑΡ –και είναι
κι αυτός κάπου εδώ γύρω- που πλακωνόταν µε τον Φανούρη. Με-
τακινήθηκαν πάρα πολλοί, από το ΠΑΣΟΚ στον ΣΥΡΙΖΑ, από το
παλαιό ΠΑΣΟΚ στον νεότερο ΣΥΡΙΖΑ, στον νεότατο ΣΥΡΙΖΑ. Εδώ
έχουν γίνει πράγµατα και θάµατα, µεγάλες ανατροπές. Δηλαδή,
τα παιχνίδια της Λίβερπουλ και της Τότεναµ είναι µικρές ανατρο-
πές µπροστά σ’ αυτά που έχουν γίνει εδώ.

Γυρολόγος! Τι γυρολόγος; Γυροβολιές κάνει ο ΣΥΡΙΖΑ! Έχει
κάνει τριάντα έξι γυροβολιές, κωλοτούµπες και ασκήσεις εδά-
φους, µε την κορδέλα. Μιλάµε για µεγάλες γυροβολιές! Είναι και
µε τον Τραµπ και µε τον Μαδούρο. Είναι και µε τους σοσιαλδη-
µοκράτες και µε τους «Die Linke». Είναι και µε τον Χούλιο Ιγκλέσιας
και µε τον άλλο Ιγκλέσιας. Ήταν! Τώρα τα χάλασαν! Ή στις βίλες ή
στα κότερα κάπως τσακώθηκαν. Ή στις πισίνες ή δεν ξέρω κι εγώ
πού, έχει γίνει κάτι και τώρα δεν µιλιούνται. Αυτές οι αγκαλίτσες, ας
πούµε, ξεπεράστηκαν.

Τέρµα, λοιπόν, το παραµύθι µε τους γυρολόγους! Γυρολόγοι
είναι αυτοί που αλλάζουν θέσεις. Είναι αυτοί που έσκιζαν µνηµό-
νια, µετά τα κάνουν ρολό και ψηφίζουν καινούργια! Αυτό είναι
γυροβολιά. Γυροβολιές τέτοιες µπορώ να σας πω πολλές για την
παιδεία, για τη δικαιοσύνη, για τη δηµόσια διοίκηση, για τη δια-
χείριση του δηµοσίου χρήµατος, για τα πάντα. 

Εδώ θα ήθελα να αποφασίσουµε ότι θα λέµε τα σύκα «σύκα»
και τα σκάφη «σκάφη». Πρέπει να µιλάµε καθαρά από εδώ και
πέρα. Κάθε Πρωθυπουργός, κάθε Υπουργός, κάθε δηµόσιος πα-
ράγων ζει ή πρέπει να ζει σε γυάλινο σπίτι, ακόµα κι αν έχει πε-
νήντα σπίτια ή διακόσια, όσα θέλει. Κάποτε είχα πει «καλύτερα
επαναστάτης και πλούσιος παρά..» -για να µην πω τη λέξη- «…
και φτωχός».

Τώρα θέλω να πω ότι καλύτερα να είσαι ό,τι είσαι, δηλαδή
πλούσιος ή φτωχός, αλλά να είσαι αληθινός, αυθεντικός και ειλι-
κρινής, να µην πουλάς «παραµύθα». Ξέρετε τι είναι η «παρα-
µύθα». Είναι πολύ εθιστική για τους χρήστες. Η «παραµύθα» είναι
σαν το σανό, αλλά ακόµα πιο σκληρή. Το σανό µπορείς να τον
κόψεις, την «παραµύθα» δυσκολεύεσαι. 

Κι έχουµε φάει πολλή «παραµύθα» εδώ, σύντροφοι και συν-
τρόφισσες! 

Δεν µπορώ να δώσω ψήφο εµπιστοσύνης σ’ αυτήν την Κυβέρ-
νηση, βέβαια, αλλά µπορώ να της απονείµω εύσηµα και να την
ευχαριστήσω γιατί κατάφερε κάτι που κανείς άλλος προερχόµε-
νος από την ηθικού πλεονεκτήµατος έµπλεη Αριστερά δεν µπο-
ρούσε να κάνει. Κανείς άλλος δεν µπορούσε να κάνει αυτό που
έκανε ο ΣΥΡΙΖΑ, να αποδείξει δηλαδή ότι δεν υπάρχει ούτε Αρι-
στερά ούτε Δεξιά ούτε Κέντρο ούτε «βρωµοδεξιοί» ούτε «βρω-
µοπασόκοι» ούτε τίποτα. Όλα αυτά είναι ένα, αρκεί να υπακούν
σε έναν κανόνα, στον κανόνα της µάσας, στον κανόνα της καρέ-
κλας, στον κανόνα της αρπαχτής. Κι ας είναι και ο Παπαγγελό-
πουλος, ας είναι και ο Ραγκούσης, ας είναι και ο «Φούφουτος»,
ας είναι και ο «Ξεσκούφωτος». Δεν έχει καµµία σηµασία. Η Κυ-
βέρνηση της Αριστεράς τέσσερα χρόνια στηριζόταν στην πιο κα-
φενειακή χυδαία ακροδεξιά, στους «Καµµένους» και τους
«ψεκασµένους». Επί τέσσερα χρόνια! Πουλήσαµε τον σύντροφο
Πάνο και τώρα το παίζουµε Ευρωπαίοι σοσιαλδηµοκράτες, από
εκεί που βγάζαµε φλύκταινες µε την Ευρώπη και τη σιχαινόµα-

σταν. Θέλαµε να κάνουµε «ντου» στο Νοµισµατοκοπείο να τυπώ-
σουµε δραχµές, θέλαµε να σκίσουµε τα µνηµόνια, θέλαµε να
κρεµάσουµε στις κρεµάλες τους «Σοϊµπλέδες» και τους ταγµα-
τασφαλίτες! 

Είµαι σταθερός «γερµανοτσολιάς» και «Εβραιοασφαλίτης»,
οπαδός του ευρωµονόδροµου και «ευρωλιγούρης» που λένε οι
σύντροφοι. Συµφωνώ απολύτως. Είµαι. Και είµαι πάντα σταθερός
σ’ αυτό, ξέρετε, από την εποχή που κάποιος Λεωνίδας και κά-
ποιος Μιχάλης από τον χώρο µου, από τη δική µου παλαιά Αρι-
στερά που δεν υπάρχει πια, έλεγαν «Όχι στην Ευρώπη των
µονοπωλίων, Ναι στην ΕΟΚ, Ναι στην ΕΟΚ των εργαζοµένων» και
το περιέγραφαν αυτό, όταν η Δεξιά, το ΠΑΣΟΚ, η άλλη Αριστερά,
όλοι ήταν αντι-Ευρωπαίοι κάργα! 

Ξέρετε, ο Κωσταντίνος Καραµανλής έβαλε την Ελλάδα στην
ΕΟΚ κόντρα στο κόµµα του βασικά. Ξέρετε, ο Μητσοτάκης µας
έβαλε στο Μάαστριχτ κόντρα στο κόµµα του βασικά. Ξέρετε, ο
Σηµίτης µας έβαλε στην ΟΝΕ κόντρα στο κόµµα του. Σ’ αυτούς
τους τρεις Κωνσταντίνους, εµείς οι υπόλοιποι Έλληνες, ανεξάρ-
τητα αν συµφωνούσαµε πολιτικά µαζί τους ή όχι ή τότε ή τώρα
κι αν διαφωνήσαµε κι αν αργότερα συµφωνήσαµε µε κάποιους,
πρέπει να τους στήσουµε αγάλµατα, γιατί αν αυτή η χώρα δεν
ήταν στην Ευρώπη και στον σκληρό πυρήνα της, θα είχε διαλυ-
θεί. Εδώ κοντεύετε να τη διαλύσετε, ενώ είναι στην Ευρώπη, γιατί
πουλήσατε ακραίο αντιευρωπαϊσµό, αντί να ανακαλύψετε τη θε-
τική πλευρά της Ευρώπης, της Ευρωζώνης, της Ευρωπαϊκής
Ένωσης που είναι ο µόνος δρόµος και η πιο πολιτισµένη ένωση
χωρών στον κόσµο. Όλοι οι άλλοι θέλουν να έρθουν να µείνουν
εδώ κι εσείς θέλετε να φύγουµε. Είχατε ετοιµάσει ένα βαρκάκι
για τη Μαδαγασκάρη. Τελευταία στιγµή το ξεφουσκώσατε και
ναυαγήσατε στην ύφαλο και στη σκόπελο ενός κίβδηλου φιλο-
ευρωπαϊσµού.

Αριστερά. Θέλετε να πω ονόµατα αυτής της Κυβέρνησης από
διάφορα απολειφάδια όλων των κοµµάτων να δούµε ποια είναι η
Αριστερά; Και το θέµα δεν είναι αν είµαστε Αριστερά ή Δεξιά ή
Κέντρο. Το θέµα είναι αν είµαστε συνεπείς σε µία πορεία για να
σώσουµε αυτή τη χώρα, η οποία δέκα χρόνια τώρα είναι σαν τον
σκύλο που κυνηγάει την ουρά του, ενώ η Πορτογαλία, η Ιρλαν-
δία, η Κύπρος, η Ισπανία µε το «σχεδόν µνηµόνιο», όλοι έχουν
φτάσει σε ρυθµούς ανάπτυξης τροµακτικούς. Η Κύπρος µας έχει
βγάλει τα µάτια µε την ανάπτυξη, όπως και η Ιρλανδία και η Πορ-
τογαλία κι εµείς εδώ πέρα να µην πω τι κάνουµε. Και το ξέρετε
πάρα πολύ καλά. Παίζουµε τις κουµπάρες. Δεν θέλουµε επενδύ-
σεις. Σιχαινόµαστε την ιδιωτική πρωτοβουλία, την επιχειρηµατι-
κότητα, την επένδυση. Τους σιχαινόµαστε στις Σκουριές, στα
αεροδρόµια, στα λιµάνια. Τα πουλάµε έτσι «µπιρ παρά», αλλά
µετά κάνουµε ότι δεν θα εφαρµόσουµε το πούληµα που τους κά-
ναµε, ενώ θα έπρεπε από την αρχή να βάλουµε ένα σχέδιο επεν-
δύσεων για αυτά. Και ο Στέργιος Πιτσιόρλας, παλιός µου φίλος,
καταλαβαίνει περίπου τι λέω, αλλά απλώς εντάξει, είµαστε όλοι
στριµωγµένοι σε διάφορους χώρους που δεν µπορούµε και πολύ
να κουνήσουµε την ουρά µας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε.
Δεν θα πω ονόµατα, για να δούµε ποια είναι αυτή η Αριστερά

που απαλλάχθηκε από τα ακροδεξιά βαρίδια της και έβαλε κάτι
βαρίδια περιφερόµενα, κάτι απολειφάδια όλων των πολιτικών
χώρων, παντού. Έχω να σας πω είκοσι ονόµατα, αν θέλετε,
τώρα, οι οποίοι µαζί µε τους υπόλοιπους εκατόν σαράντα πέντε
Βουλευτές του σταθερού ΣΥΡΙΖΑ, κάνουν την πάπια και τους χει-
ροκροτητές και δέχονται το Μάτι, τους «Πολακισµούς», τα κό-
τερα. Αργότερα, αργότερα, πλησίασαν και δυο κότερα. Κι όχι
µόνο δύο, αλλά έχουµε περάσει από όλα τα κότερα. Απλώς κρυ-
βόµαστε. Δεν το λέµε. 

Θα ήταν πολύ ωραίο να πει ο Αλέξης, ο παλιός µου επίσης
φίλος, «Ναι, ρε φίλε, εγώ συζητάω µε επιχειρηµατίες βεβαίως και
µε τον θεσµικό µου ρόλο και κάνω διακοπές». Ξέραµε ότι ο Κα-
ραµανλής πάει στο Μαγγανάρι στην Ίο, ο Σηµίτης πήγαινε στη
Σίφνο στον κουρέα µε το πλοίο της γραµµής, ο Γιώργος Παπαν-
δρέου πήγαινε στις Σπέτσες, ο Αντρέας πήγαινε στην Ωραία
Ελένη. Ξέραµε πού πήγαιναν όλοι. Υπήρχε διαφάνεια. Τώρα δεν
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ξέρουµε. Είναι στη Μαργαρίτα στο νησί στη Βενεζουέλα; Είναι
στο Μπαλί; Στη Λας Πάλµας; Είναι στο κότερο του «Κ», του «Π»,
του «Λ», του «Μ»; Δεν ξέρουµε σε ποια θαλαµηγό είναι. Να µας
πουν. Δεν είναι κακό. Πείτε µας, όµως, πού. 

Σταµατήστε να πουλάτε αυτόν τον πόλεµο κατά των ελίτ. Μόνο
τις φρυγανιές «Elite» τρίβετε. Κανέναν πόλεµο κατά των ελίτ δεν
κάνετε. Είστε οι ελίτ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Θα ήθελα να πα-
ρακαλέσω να υπάρχει µια ψυχραιµία, να κρατήσουµε ένα επί-
πεδο. Εχθές δεν ήταν από τις καλύτερες κοινοβουλευτικές
ηµέρες. Το είδατε όλοι, το συζητάει ο κόσµος έξω. Το να κά-
νουµε ονοµαστικές αναφορές…

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Ας προσέχαµε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Δεν λέω µόνο για

σας, κύριε Ψαριανέ.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Αυτό έλειπε, να λέτε για µένα! Εδώ

έχει γίνει του Κουτρούλη ο γάµος!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Όχι, όχι. Με το να

κάνουµε ονοµαστικές αναφορές προκαλούµε τον άλλον να µιλή-
σει επί προσωπικού.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Ελεύθερα! Ξέρετε τι έχω ακούσει
εγώ;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Αφήστε µε να ολο-
κληρώσω τουλάχιστον.

Εάν κάποιος Βουλευτής αναφέρει τους τριακόσιους Βουλευ-
τές, θα µιλούν και οι τριακόσιοι Βουλευτές επί προσωπικού. Αν-
τιλαµβάνεστε ότι δεν γίνεται αυτό το πράγµα. Δεν το είπα για
εσάς. Το λέω, γιατί πρέπει να το πω.

Και βεβαίως, ζητούµε όλοι την εφαρµογή του Κανονισµού. Ο
Κανονισµός προβλέπει χρόνο. Ο χρόνος είναι για την ουσία. Εάν
παίρνουµε χρόνο για να κάνουµε κριτική ο ένας στον άλλον, τότε
η ουσία δεν εξυπηρετείται.

Τον λόγο έχει η Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ, κ. Καφαντάρη. Παρά-
κληση, αυτά δεν τα είπα για τον κ. Ψαριανό. Τα λέω για όλους,
διότι βρισκόµαστε δυστυχώς σε δύσκολες προεκλογικές µέρες.

ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ: Βεβαίως.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ορίστε, έχετε τον

λόγο.
ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, από την παραπολιτική ας επι-

στρέψουµε στην πολιτική, γιατί ακούσαµε πάρα πολλά αυτές τις
δύο µέρες. 

Θα ξεκινήσω την τοποθέτησή µου µε τη σηµερινή µέρα. Σαν
σήµερα εβδοµήντα τέσσερα χρόνια πριν στις 8 Μαΐου η ναζιστική
Γερµανία παραδίδεται στους δυτικούς συµµάχους και σαν σή-
µερα 9 Μαΐου συνθηκολογεί µε τον σοβιετικό στρατάρχη Ζούκοφ
στο Βερολίνο. Αυτή τη µέρα, λοιπόν, σήµερα, εβδοµήντα τέσ-
σερα χρόνια µετά την οριστική συντριβή του ναζισµού, βλέπουµε
ιδέες του φασισµού και του ναζισµού να προσπαθούν να πάρουν
κεφάλι και στην Ευρώπη και στην Ελλάδα. 

Τιµήσαµε σήµερα σε σεµνή τελετή, σε εκδηλώσεις που έκανε
η Περιφέρεια Αττικής και µε κατάθεση στεφάνου από τη Βουλή
τη µεγάλη νίκη των λαών, τη µεγάλη αντιφασιστική νίκη. 

Μετά από εβδοµήντα τέσσερα χρόνια, µετά απ’ αυτά τα ιστο-
ρικά γεγονότα νοσταλγοί του παρελθόντος σε αγαστή συνεργα-
σία µε νεοφιλελεύθερες και εθνικιστικές δυνάµεις προσπαθούν
να µας κάνουν να ξεχάσουµε, ενώ συγχρόνως εµφανίζονται και
ως σωτήρες. Αφού βύθισαν τη χώρα στην ύφεση, την κατα-
στροφή της παραγωγικής βάσης, την ανεργία -που έφτασε επί
ηµερών τους και το 28% κάποια στιγµή- µειώθηκε το ΑΕΠ 26%,
οδήγησαν τη χώρα στα µνηµόνια. Και µε τις κυβερνήσεις Παπαν-
δρέου, Παπαδήµου, Σαµαρά ψήφισαν µνηµόνια και τα υλοποί-
ησαν. 

Οι ίδιες, λοιπόν, πολιτικές δυνάµεις σήµερα τεσσερισήµισι
χρόνια µετά, που είναι µακριά από την εξουσία -τη θεωρούν απο-
κλειστικά δική τους- αδηµονούν να την ανακαταλάβουν. Η πα-
τρίδα µας, όµως, βρίσκεται σε µία καινούργια φάση, σε µία και-
νούργια πραγµατικότητα. Έχουµε µια Κυβέρνηση που µας
έβγαλε από τα µνηµόνια, µε σταδιακή αποκατάσταση αδικιών σε
όλα τα επίπεδα και –προσέξτε- µε µία Ελλάδα πλέον αναβαθµι-
σµένη στο ευρωπαϊκό και παγκόσµιο γίγνεσθαι.

Οι πρόσφατες εξαγγελίες του Πρωθυπουργού -οι οποίες δεν
είναι εξαγγελίες, αλλά άµεσα θα νοµοθετηθούν- όπως είναι οι
ρυθµίσεις για τις εκατόν είκοσι δόσεις, η µείωση του ΦΠΑ, η δέ-
κατη τρίτη σύνταξη, τα µέτρα για εργαζόµενους και συνταξιού-
χους, δείχνουν ότι η χώρα µας, η πατρίδα µας επανέρχεται
σταδιακά στην κανονικότητα. Σηµειώνω δε ότι όλα αυτά τα µέτρα
που εξαγγέλθηκαν και άµεσα θα ψηφιστούν, πρόκειται να είναι
µόνιµα µέτρα. 

Οφείλουµε πολλά στον ελληνικό λαό που ταλαιπωρήθηκε ιδι-
αίτερα αυτά τα δύσκολα οκτώ µε εννέα χρόνια. Βέβαια, ακόµα
υπάρχουν προβλήµατα. Υλοποιούµε τις δεσµεύσεις µας στα-
διακά και την κατάλληλη στιγµή. Ο ελληνικός λαός, όµως, κατα-
λαβαίνει. Από την άλλη µεριά η Αντιπολίτευση και µάλιστα η
Αξιωµατική Αντιπολίτευση τρέµει γιατί το αφήγηµά της έχει κα-
ταρρεύσει απότοµα. Μόνο της όπλο πλέον η καταστροφολογία,
η παραπολιτική, ο «κιτρινισµός». 

Πολλά ακούσαµε -όπως είπα και πριν- σε αυτή την Αίθουσα
χθες και σήµερα. Είπε ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, ο κ. Μητσοτάκης ότι οι εξαγγελίες είναι «τυράκια» πριν τις
εκλογές. Είναι, δηλαδή, «τυράκια» για την Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση και τα ΜΜΕ τα µόνιµα µέτρα για τη δέκατη τρίτη σύνταξη,
η µείωση του ΦΠΑ στα τρόφιµα που θα έχει συνέπεια και στο
«καλάθι της νοικοκυράς» που λένε, η µείωση του ΦΠΑ στην ενέρ-
γεια που θα φθηνύνει ο λογαριασµός της ΔΕΗ για τον καθένα.
Και επίσης «τυράκια» είναι για την Αξιωµατική Αντιπολίτευση και
τα ΜΜΕ τα µέτρα για τις συντάξεις µε τα οποία οι ογδόντα χιλιά-
δες εγκλωβισµένοι συµπολίτες µας, που δεν µπορούν να πάρουν
σύνταξη γιατί έχουν χρέη στο ασφαλιστικό τους ταµείο και είναι
πλήρως εγκλωβισµένοι, τώρα θα µπορέσουν να προχωρήσουν
σε αυτή τη διαδικασία. 

Δεύτερον, µίλησε ο κ. Μητσοτάκης για δεκάρικο του Πρωθυ-
πουργού στην Ιθάκη. Η έξοδος, δηλαδή, από τα µνηµόνια και η
σχετική αναγγελία που έκανε ο Πρωθυπουργός για αυτή την και-
νούργια φάση της πατρίδας είναι απλώς δεκάρικο; Μήπως, γιατί,
κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, ονειρεύεστε µόνιµα µνηµόνια και
γιατί και το πρόγραµµά σας είναι ουσιαστικά ταυτισµένο µε το
πρόγραµµα του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου;

Τρίτον, ο κ. Μητσοτάκης µίλησε για κοινωνική ατζέντα της
Νέας Δηµοκρατίας. Ποια είναι η κοινωνική ατζέντα της Νέας Δη-
µοκρατίας; Η κατάργηση του οκτάωρου, το οποίο έχει δηλώσει
ότι είναι ξεπερασµένο; Οι ευρωβουλευτές της Νέας Δηµοκρα-
τίας στην ευρωβουλή, στο ευρωπαϊκό κοινοβούλιο ψήφισαν την
κατάργηση του οκτάωρου για τους εργαζόµενους σε µεταφορι-
κές εταιρείες σε επίπεδο Ευρώπης. Και όπως είπε µία ευρωβου-
λευτής της Νέας Δηµοκρατίας, «Αυτά είναι λεπτοµέρειες, δευ-
τερεύοντα πράγµατα».

Τι λέει, όµως, η Νέα Δηµοκρατία για την ανεργία; Θα ταυτιστεί
µε τον κ. Βέµπερ που τοποθετήθηκε ενάντια στη δηµιουργία ευ-
ρωπαϊκού ταµείου για την ανεργία; Συµφωνεί, δηλαδή, και µε
υποψήφιο ευρωβουλευτή της, ο οποίος µίλησε –έµµεσα, αλλά
ουσιαστικά αυτό εννοούσε- για κατάργηση της επιδότησης ανερ-
γίας, ενώ τόσα χρόνια οι κυβερνήσεις τους τη µεγέθυναν;

Έρχοµαι τώρα σε ένα άλλο θέµα σοβαρό, κοινωνικό. Έχει να
κάνει µε τα ΑΜΕΑ, µε τα άτοµα µε αναπηρία. Η αριστερή αντί-
ληψη αντιµετωπίζει τους ανάπηρους ισότιµα, όχι µε λογική φι-
λανθρωπίας, όπως το βλέπει η συντηρητική αντίληψη. Έχουµε
κάνει σηµαντικά βήµατα, έχουµε ενσωµατώσει διεθνείς συµβά-
σεις του ΟΗΕ για το προαιρετικό πρωτόκολλο για τους αναπή-
ρους. Χτίζουµε ένα νέο κοινωνικό κράτος. Να µην πω, βέβαια,
για τα επιδόµατα των αναπήρων που δεν κόπηκαν, να µην πω για
το 15% στις προσλήψεις ΑΜΕΑ στο δηµόσιο και βέβαια για τις
τεσσερισήµισι χιλιάδες προσλήψεις στην ειδική αγωγή.

Εδώ, όµως, δεν µπορώ να µην πω και κάτι, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές. Η δήλωση του κ. Μητσοτάκη στη ΔΕΘ το φθινόπωρο
ήταν: «Δεν τρέφω αυταπάτες. Δεν µπορεί να υπάρχει κοινωνία
χωρίς ανισότητες. Αυτό είναι αντίθετο στην ανθρώπινη φύση.».
Ας το σκεφτούν όσοι µας ακούν. Αυτό λέει πάρα πολλά. 

Τέταρτον, ο κ. Μητσοτάκης χθες µίλησε για διχασµό από την
πλευρά της Κυβέρνησης µε αφορµή τη Συνθήκη των Πρεσπών.
Αυτοί, λοιπόν, που δίχασαν τον ελληνικό λαό υπονοµεύοντας την
εθνική γραµµή δεκαετιών, αντί να διχάσουν το κόµµα τους, προ-
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σπάθησαν να διχάσουν την ελληνική κοινωνία.
Και τέλος θα έλεγα ότι η Νέα Δηµοκρατία ζητούσε τόσο καιρό

να µιλήσουµε για την οικονοµία, για το ότι ο ΣΥΡΙΖΑ είναι ενάντια
σε επενδύσεις, δεν φέρνει επενδύσεις, δεν υπάρχει ανάπτυξη
κ.λπ.. Έτσι όταν ήρθε η συζήτηση να µιλήσουµε για την οικονο-
µία, µέσα από τακτικισµούς και µικροπολιτικές -γιατί το αφήγηµα
πλέον έχει καταρριφθεί- είχαµε αυτό που ζήσαµε, το παραπολι-
τικό από την πλευρά της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.

Η Νέα Δηµοκρατία έπεσε πολλές φορές έξω και για άλλη µία
φορά έπεσε έξω και στην οικονοµία. Η ανάπτυξη προβλέπεται
στο 2,2% για το 2020 -και αυτό δεν το λέει ο ΣΥΡΙΖΑ, το λένε ευ-
ρωπαϊκοί θεσµοί- όταν η ανάπτυξη στην ευρωζώνη είναι στο 1,4%
περίπου. Είχαµε αύξηση των εξαγωγών, αύξηση των επενδύ-
σεων, κάτι λιγότερο από 4 δισεκατοµµύρια άµεσες ξένες επεν-
δύσεις το 2018, αύξηση της βιοµηχανικής παραγωγής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω σε µισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Τα νέα µέτρα που εξήγγειλε ο Πρωθυπουργός και άµεσα πρό-

κειται να ψηφιστούν, χαιρετίστηκαν από φορείς όπως είναι ο
ΣΕΒ, η ΕΣΕΕ, το ΕΒΕΑ, από φορείς της αγοράς, αυτό που λέτε
πραγµατική οικονοµία, εκτός βέβαια από τα φυσικά πρόσωπα και
όλα αυτά που καταλαβαίνουµε όλοι. Αυτό που λέτε, λοιπόν, εσείς
πραγµατική οικονοµία, χαιρέτισε αυτά τα µέτρα ότι είναι στη
σωστή κατεύθυνση και θα βοηθήσουν τη χώρα και την πατρίδα. 

Όµως, η Νέα Δηµοκρατία βρίσκεται σε διαρκή αµηχανία και
κατασκευάζει «κίτρινες» ειδήσεις, fake news και όλα αυτά. Αυτά,
όµως, τον ελληνικό λαό δεν τον ενδιαφέρουν. Η καθηµερινότητά
του τον ενδιαφέρει και αρχίζει πλέον σιγά-σιγά να ανασαίνει.
Χρησιµοποιεί η Νέα Δηµοκρατία σαν κύριο όπλο της τον φόβο,
γιατί ο φόβος αµβλύνει τη µνήµη. Ξαναλέω, όµως, ότι ο ελληνι-
κός λαός καταλαβαίνει.

Είναι θράσος να χρησιµοποιείται ο φόβος, επειδή ακριβώς
εσείς οι ίδιοι είστε που φοβάστε. Άλλωστε, η θρασύτητα, µε την
οποία παρουσιάζεστε, είναι η µάσκα του φόβου σας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Και εγώ ευχαρι-
στώ.

Ο Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας κ. Σταθάκης έχει
τον λόγο για δεκαπέντε λεπτά.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέρ-

γειας): Κατ’ αρχάς, αισθάνοµαι την ανάγκη να σας διαβεβαιώσω
ότι δεν θα επιστρέψουµε στην εποχή των κεριών. Η Βουλή θα
έχει ρεύµα και µετά από δώδεκα µήνες, οπότε µπορείτε να θεω-
ρήσετε πως οι φοβίες ότι θα σκάσει η ΔΕΗ και επειδή έχει σύµ-
βαση όλο το δηµόσιο µε τη ΔΕΗ και δεν θα έχετε ρεύµα, µπορώ
να σας διαβεβαιώσω ότι θα έχετε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, το διακύβευµα της συζή-

τησής µας εδώ τείνει να γίνει ιδιαίτερα σοβαρό, διότι εκεί που
όλοι τεκµαίραµε ή πιστεύαµε στην ιδέα ότι θα γίνει µια συζήτηση
σε τέσσερις µεγάλες ενότητες, που εκ των πραγµάτων αποτε-
λούν την πολιτική ατζέντα των ηµερών και εν όψει των ευρωε-
κλογών, οι τέσσερις αυτές θεµατικές πλέον είναι ώριµες για
συζήτηση: Πρώτον, τι έγινε στα τέσσερα χρόνια διακυβέρνησης
και πώς η Κυβέρνηση θεωρεί ότι έγιναν κάποια πράγµατα και
πώς η Αντιπολίτευση µπορεί να ασκήσει πλέον συγκροτηµένη
κριτική στα πεπραγµένα αυτής της Κυβέρνησης σε όλους τους
βασικούς τοµείς και δεύτερον, η στρατηγική για το µετά, ποια
είναι η επόµενη ηµέρα, ποια είναι η βασική ιδέα για το ποια θα
είναι η πολιτική µας τα επόµενα χρόνια. Τρίτον, το ήθος και το
ύφος της Κυβέρνησης που θα έπρεπε να είναι και µπορεί να είναι
αντικείµενο της συζήτησης, ευπρόσδεκτο και καλοδεχούµενο,
και φυσικά η ατζέντα των ευρωεκλογών. 

Αυτές οι τέσσερις βασικές ενότητες εκ των πραγµάτων απο-
τελούσαν την ηµερήσια διάταξη µιας εφ’ όλης της ύλης αντιπα-
ράθεση ανάµεσα στην Κυβέρνηση µε πεπραγµένα -το υπογραµ-
µίζω-, µε προοπτική, µια και αποτυπώνονται µε πολλή σαφήνεια
οι στρατηγικές για το µέλλον, µε τις ευρωεκλογές µε το ήθος και

το ύφος αυτής της Κυβέρνησης τέσσερα χρόνια µετά.
Αντ’ αυτού, υπήρξε µια διάσταση η οποία είναι πολύ ανησυχη-

τική και θα την υπογραµµίσω. Αρχικά θα δώσω τη διασκεδαστική
της πλευρά. Αναφέροµαι σε µια διάχυτη «κίτρινη» κουλτούρα η
οποία -όχι µόνο τώρα στα τέσσερα χρόνια, αλλά και µπορεί και
πιο πριν, εγώ είµαι Βουλευτής από το 2012 και θυµάµαι άπειρα
δηµοσιεύµατα και για µένα και για πολλά άλλα πράγµατα- η
οποία διαχέεται, διακινείται σε µερίδα του Τύπου µε µια διάθεση
αντιπολιτευτική απέναντι στον ΣΥΡΙΖΑ, η οποία –επαναλαµβάνω-
επειδή είµαι λάτρης της απόλυτης ελευθερίας του Τύπου, κανέ-
ναν περιορισµό στην ελευθερία του Τύπου, µπορεί να γράφει ό,τι
θέλει και όποιος θέλει. Ακόµα και αν είναι ψευδές, το αντιµετω-
πίζω µε µια διάθεση αν µη τι άλλο χιουµοριστική, σατυρική, µε
µια διάθεση δηλαδή ότι µέσα σε όλη αυτή τη διαδικασία ο κιτρι-
νισµός είναι αναπόφευκτο µέρος της δηµοκρατίας και της ελευ-
θερίας του Τύπου.

Έτσι, όταν διαβάζω σε δηµοσίευµα ότι εγώ και ο Φλαµπουρά-
ρης και ο Δρίτσας ήµασταν στο σκάφος που διεµβόλισε ένα θα-
νατηφόρο ατύχηµα στην Αίγινα ή όταν διαβάζω ότι µετά την
δήλωσή µου στο «CNN» τον Απρίλιο του 2015 πήγα και έφαγα
στο Χίλτον πλούσια εδέσµατα ή όταν βλέπω στην τηλεόραση
προχθές σε µια εκποµπή τη σύζυγό µου να εµφανίζεται σε µια
φωτογραφία ως κ. Πολάκη, επειδή συζητούσε εκείνη τη στιγµή
µε τη σύζυγο του Πρωθυπουργού, όλα αυτά –επαναλαµβάνω- τα
βρίσκω διασκεδαστικά, ενδιαφέροντα και δεν µπορεί να δίνει κα-
νείς σηµασία σε όλη αυτή τη φρικαλέα «κίτρινη» κουλτούρα που
είναι µέρος –επαναλαµβάνω- µιας µερίδας του Τύπου και του
πώς λειτουργεί αυτό. 

Υπάρχει µια σοβαρή διάσταση, όµως, όταν περνάει αυτήν την
Αίθουσα, όταν δηλαδή κάποιος ανασύρει αυτό και δηµιουργεί
την εικόνα ότι αυτό αποτελεί µέρος της πολιτικής µας ζωής. 

Έχω να πω µε µεγάλη µου λύπη ότι ο Αρχηγός της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης προέβη σε µια συρραφή τέτοιου τύπου δη-
µοσιευµάτων. Και αυτό το λέω µε απόλυτη αίσθηση ευθύνης και
απόγνωσης ταυτόχρονα, διότι αυτού του τύπου την πολιτική, δη-
λαδή την ιδέα ότι κατασκευάζουµε ειδήσεις για να χτυπήσουµε
τον αντίπαλό µας, ότι διογκώνουµε ειδήσεις για να χτυπήσουµε
τον αντίπαλό µας, ότι διαµορφώνουµε διάφορα, µισοαλήθειες µι-
σοψέµατα, αλλά τέλος πάντων, τα αναδεικνύουµε ως µείζονα θέ-
µατα της πολιτικής για να χτυπήσουµε τον αντίπαλό µας, οι
δηµοκρατίες µας την έχουν πληρώσει ακριβά. 

Πάντα µε ερέθιζε η ιστορική διάσταση αυτής της µακράς ιστο-
ρίας συγκρότησης τέτοιου τύπου κουλτούρας και η ενσωµάτωσή
της στην πολιτική ζωή του τόπου και µε βάρος του ιστορικού
χρόνου θα πάω στην πιο ακραία εκδοχή αυτού του φαινοµένου,
θα πάω στον µακαρθισµό. Ο µακαρθισµός καταδίκαζε εντός της
Γερουσίας στις ακροαµατικές διαδικασίες την ιδιότητα ενός αρι-
στερού, αλλά όχι αυτή καθ’ αυτή την ιδιότητα του. Όλοι οι Αµε-
ρικάνοι µπορούσαν να είναι αριστεροί και κοµµουνιστές και
οτιδήποτε. Τι δεν µπορούσαν, όµως, να είναι; Πετυχηµένοι σκη-
νοθέτες του Χόλυγουντ, συγγραφείς στο Χόλυγουντ, δηµοσιο-
γράφοι στους «NEW YORK TIMES», καθηγητές πανεπιστηµίων ή
οτιδήποτε άλλο από αυτούς τους θεσµούς, που ένα σύστηµα θε-
ωρούσε ότι είναι αποκλειστικό του προνόµιο και ότι υπήρχε µια
διάβρωση αυτών των θεσµών από αυτή την κατηγορία της πολι-
τικής ταυτότητας. 

Και τι απαιτούσε; Την άρση της µιας ιδιότητας, της επαγγελ-
µατικής. Άρα, έπρεπε να εξοβελιστούν αυτοί οι άνθρωποι από
αυτό το σύστηµα. Ο τρόπος µε τον οποίον έγινε ήταν µε κατα-
σκευασµένες κατηγορίες, κατασκευασµένες πληροφορίες, κα-
τασκευασµένα δηµοσιεύµατα, κατασκευασµένες οµολογίες
κ.ο.κ..

Το λέω αυτό, διότι αυτή η γραµµή πλεύσης υπάρχει διάχυτη
και σήµερα σε πολλές ευρωπαϊκές κοινωνίες. Δυστυχώς, µπορώ
να σας παραπέµψω στους µαρξιστές που έχουν καταλάβει τα
πανεπιστήµια της Ιρλανδίας, όλοι οι µεταµοντέρνοι. Παντού είναι
αυτά διάχυτα. Η διάβρωση των θεσµών δεξιά και αριστερά, από
τη δικαιοσύνη µέχρι τη δηµοσιογραφία και από τη δηµοσιογρα-
φία µέχρι τα πανεπιστήµια ανοίγει –επαναλαµβάνω- έναν δρόµο
εξαιρετικά επικίνδυνο.

Ποια είναι η βασική αρχή όλων αυτών των πραγµάτων; Ότι µε
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αυτόν τον τρόπο θέλουµε και επιδιώκουµε να φέρουµε το επί-
πεδο της πολιτικής σε κάτι που θεωρούµε ως δικό µας µέτρο ή
δικό µας προνόµιο ή δικό µας µονοπώλιο. 

Αυτή την τραγικότητα της στιγµής αισθάνοµαι την ανάγκη να
την υπενθυµίσω ακριβώς επειδή αυτό αισθάνθηκα χθες. Εκτιµώ
πολύ την ιστορία της Νέας Δηµοκρατίας. Έχουν περάσει πάρα
πολλοί σηµαντικοί άνθρωποι από την ηγεσία της. Θεωρώ ότι χθες
ξεπεράστηκε κάθε διάσταση αυτής της παράδοσης από µια –
επαναλαµβάνω- πολιτική οµιλία η οποία µετέφερε εντός της Αι-
θούσης αυτό που µέχρι εκείνη τη στιγµή θεωρούσαµε -και
θεωρούµε οι περισσότεροι εδώ µέσα- ότι ξεπερνά τα όρια. Είναι
µέρος µιας αντιπολιτευτικής κουλτούρας, είναι µέρος µιας επιρ-
ρεπούς, περιορισµένης δηµοσιογραφικής µερίδας τύπων, εντύ-
πων, τηλεοπτικών µέσων κ.λπ., αλλά δεν αποτελεί µέρος της
πολιτικής µας συζήτησης και αυτό πρέπει να θωρακιστεί.

Είναι και κακός σύµβουλος, ο χειρότερος σύµβουλος, επειδή
και στην Ελλάδα έχουµε παραδόσεις σε αυτό, να θεωρεί κάποιος
ότι έτσι θα κερδίσει τις εκλογές. Δεν έχει συµβεί ποτέ. Ο Ανδρέας
Παπανδρέου σάρωσε στις εκλογές αφού συζητούσαν τότε στα
Μέσα για ένα σπίτι που έχει πάρει ο Ανδρέας και αν το σπίτι κ.λπ..
Σας θυµίζω τι συνέβαινε εκείνα τα χρόνια µε τέτοιου τύπου πολι-
τικές. Άρα, η ιδέα παραµένει: Κερδίζει τις εκλογές αυτός ο
οποίος έχει εύληπτη πολιτική και έχει και ηθικό προβάδισµα
µπροστά σε κάθε εκλογική µάχη. Τελεία! Αυτή είναι η διάσταση
και πάντα αυτή πρέπει να παραµείνει στην κρίση µας. 

Τώρα θα στραφώ στα τέσσερα θέµατα της πολιτικής. Δεν
υπάρχει αµφιβολία ότι η παρούσα Κυβέρνηση έκλεισε έναν
κύκλο µε ένα µνηµόνιο το οποίο και το συµφώνησε και το σχε-
δίασε µε τα υπέρ και τα κατά του και το έφερε σε πέρας. 

Υπενθυµίζω ότι το µνηµόνιο ήταν τέσσερα πράγµατα. Ήταν τα
δηµόσια οικονοµικά. Φτιάξαµε ένα πρόγραµµα πολύ πιο ισοσκε-
λισµένο από τα προηγούµενα µε κοινωνικές µέριµνες, µε στα-
διακή ανάπτυξη, µε ορθολογικά µέτρα κ.λπ. και το φέραµε σε
πέρας, το πετύχαµε βήµα προς βήµα. Η αποκατάσταση της δη-
µοσιονοµικής πειθαρχίας αποτελούσε το µεγάλο επίτευγµα. 

Το δεύτερο ήταν το τραπεζικό σύστηµα. Έγιναν τα βήµατα, εν-
τάχθηκε στο ευρωπαϊκό σύστηµα, οµαλοποιήθηκε. Θα µπορούσε
να είχε οµαλοποιηθεί και ακόµα καλύτερα, εντούτοις αποτε-
λούσε τον δεύτερο άξονα.

Το τρίτο ήταν οι µεταρρυθµίσεις. Ένα πακέτο µεταρρυθµίσεων
που, κατά τη γνώµη µου, είναι ιστορικές τοµές, το Κτηµατολόγιο,
οι δασικοί χάρτες, η µεταρρύθµιση της αγοράς ενέργειας και δε-
κάδες άλλα πράγµατα δεκαετιών που έµεναν σε εκκρεµότητα και
που αυτή η Κυβέρνηση τα ολοκλήρωσε. Και φυσικά οι ιδιωτικο-
ποιήσεις στις οποίες, σε αυτές που είχε τη δυνατότητα, δηλαδή
αυτές που συζητήσαµε και διαπραγµατευτήκαµε, αλλάξαµε εν-
τελώς το πλαίσιό τους. 

Συνεπώς αυτή η συζήτηση έκλεισε, η οικονοµία βρέθηκε σε
µία πολύ σταθερή πλέον κατάσταση, το κλείσιµο του κύκλου του
µνηµονίου ήταν µια από τις πολύ µεγάλες επιτυχίες και πολύ ευ-
φυής και η στρατηγική µας µε τη δηµιουργία του buffer, Τσακα-
λώτος κ.λπ., τα οποία έδωσαν ένα πλαίσιο µέσα στο οποίο
µπορούµε να συζητάµε και τα µέτρα που πήραµε, που είναι
πολλά και σηµαντικά, αλλά ταυτόχρονα και να έχουµε την πρό-
σβαση της αγοράς µε έναν τρόπο ιδιαίτερα εντυπωσιακό.

Η στρατηγική για το µετά είναι περίπου αποτυπωµένη. Ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ προαναγγέλλει µία στρατηγική η οποία έχει αποτυπωθεί
ήδη στην αναπτυξιακή στρατηγική της χώρας και περιλαµβάνει
όλο το κοινωνικό πακέτο που εφαρµόζουµε τώρα. Αυτό είναι σε
συµφωνία µε τους θεσµούς. Απορώ γιατί επανέρχονται τέτοια
θέµατα. Είναι µια στρατηγική διάφανη, µια στρατηγική που έχει
στο επίκεντρό της την παραγωγή, τις εξαγωγές, την εξωστρέ-
φεια και πολλά άλλα θέµατα. Άρα η στρατηγική µας είναι ανά-
πτυξη µε ισχυρά κοινωνικά δεδοµένα που αλλάζουν ό,τι έχει
συµβεί από το 2009 µέχρι σήµερα. 

Και φυσικά η τρίτη διάσταση όλων αυτών των πραγµάτων, οι
ευρωεκλογές, η µεγάλη σύγκρουση η οποία βρίσκεται αυτήν τη
στιγµή εν εξελίξει. Το είδος και το ύφος είναι επίσης µια ανοικτή
πρόκληση. Μπορούµε να την κάνουµε τη συζήτηση όπως θέλετε,
όποτε θέλετε, µε οποιουσδήποτε όρους, αλλά όχι µε όρους δια-
φορετικότητας των ανθρώπων που συµµετέχουν σε µία κυβέρ-

νηση -µεγάλα κόµµατα είµαστε όλοι, διαφορετικοί είµαστε- αλλά
µε βάση τους βασικούς κανόνες του ήθους και της ηθικής για
τους οποίους η Κυβέρνηση στο σύνολό της θεωρώ ότι είναι υπε-
ρασπίσιµη 100% και δικαίως.

Κλείνω µε τη ΔΕΗ µια και ανησυχείτε για το ρεύµα και το µέλ-
λον της. Να σας υπενθυµίσω ότι η ΔΕΗ βρέθηκε σε δύο περιό-
δους. Πρώτη περίοδος είναι Νέα Δηµοκρατία και Νέα Δηµο-
κρατία - ΠΑΣΟΚ. Η Ελλάδα υπήρξε η χώρα µε τις µεγαλύτερες
αυξήσεις στην τιµή του ρεύµατος σε όλη την Ευρώπη, 60% αυ-
ξήθηκε το ρεύµα από το 2009 έως το 2013, 60%! Από το 2015
έως σήµερα έχει αυξηθεί µηδέν, για την ακρίβεια µειώθηκε 12%
εξαιτίας της εκπτωτικής πολιτικής της ΔΕΗ. 

Και τι σηµαίνει πια αυτή η τεράστια διαφορά; Σηµαίνει δύο
πράγµατα. Ότι την περίοδό της η Νέα Δηµοκρατία έδωσε µια
τόσο µεγάλη αύξηση στην τιµή του ρεύµατος προσδοκώντας
πρώτον, να θεραπεύσουν συσσωρευµένα προβλήµατα που
υπήρχαν και τα αντιµετώπιζαν και δεύτερον, προετοιµάζοντας
την ιδιωτικοποίηση του συνόλου της ΔΕΗ. 

Το σχέδιο του 2014 έσπαγε τη ΔΕΗ σε τρία κοµµάτια, τον
ΑΔΜΗΕ, τη µικρή ΔΕΗ και τη µεγάλη ΔΕΗ. Τον ΑΔΜΗΕ πουλού-
σατε το 66%, τη µικρή ΔΕΗ το 100% και στη µεγάλη το 17%, για
να πέσει το δηµόσιο από 51% σε 34%. Αυτό ήταν το σχέδιο. 

Άρα, έφτιαξαν µεγάλες αυξήσεις στο ρεύµα, προκειµένου να
µπορέσουν να προχωρήσουν σε αυτό το σχέδιο και ταυτόχρονα
να αποκτήσει δανειοληπτική ικανότητα η ΔΕΗ, που δεν είχε. Τη
φέσωσαν 5 δισεκατοµµύρια χρέη µέχρι το 2014 και την παρέδω-
σαν τη ΔΕΗ µε 90 εκατοµµύρια κέρδος, λέει ο κ. Σκρέκας. Φαν-
ταστείτε όλο αυτό µε 60% αύξηση του ρεύµατος, µε, µε, µε και
90 εκατοµµύρια κέρδος σε έναν τζίρο 5,8 δισεκατοµµύρια, δη-
λαδή µηδέν. Συνεπώς η περίοδος εκείνη ήταν δραµατική. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Έκτοτε κάναµε τρία πράγµατα. Ανατρέψαµε τον ΑΔΜΗΕ που
παρέµεινε 51% δηµόσιο και µπήκε στρατηγικός επενδυτής. Ακυ-
ρώσαµε το σχέδιο της µικρής ΔΕΗ και προσπαθήσαµε να προ-
χωρήσουµε µια πολιτική πολύ πιο ισορροπηµένη µε πώληση
µόνο των λιγνιτικών µονάδων, όπως λέει το Ευρωπαϊκό Δικαστή-
ριο και οι ευρωπαϊκοί κανόνες, και ακυρώσαµε το 17% της µεγά-
λης ΔΕΗ. 

Ταυτόχρονα εφαρµόσαµε µια κοινωνική πολιτική στη ΔΕΗ η
οποία ήταν προσαρµοσµένη στις συνθήκες της κρίσης. Με το
που αυξήθηκε το ρεύµα 60%, δηµιουργήθηκαν ενάµιση δισεκα-
τοµµύριο χρέη στην ελληνική κοινωνία. Είναι λογικό διότι έπεσε
το ΑΕΠ 24%, έπεσαν τα εισοδήµατα 40% και αυξήθηκε το ρεύµα
60%. Είναι πρόκληση να µας κατηγορούν ότι τα χρέη δηµιουρ-
γήθηκαν µε την κουλτούρα του «δεν πληρώνω» µετά το 2015.
Είναι πρόκληση! Για φανταστείτε το, αυξήθηκε 60%, έπεσαν 40%
τα εισοδήµατα. Πώς θα πληρώσουν οι επιχειρήσεις και τα νοικο-
κυριά;

Δεύτερον, εφαρµόσαµε µια κοινωνική πολιτική, διευρύναµε το
κοινωνικό τιµολόγιο, φτιάξαµε το Ταµείο Επανασύνδεσης, είπαµε
στη ΔΕΗ ότι δεν θέλουµε αυξήσεις ρεύµατος, η ΔΕΗ πρέπει να
εξορθολογιστεί όσο µπορεί µε αυτά τα τιµολόγια. Η ΔΕΗ έκανε
πολλά θετικά πράγµατα ως προς αυτό και οι εργαζόµενοι και
όλοι. Και περάσαµε µία µακρά περίοδο όπου µε τον εξορθολογι-
σµό της ΔΕΗ και µε τρεις θετικές χρονιές της, και µε κερδοφο-
ρία, και µε EBITDA η ΔΕΗ έκανε δύο πράγµατα, δηλαδή θετική
κοινωνική πολιτική και δεύτερον µείωσε το χρέος από 5 δισεκα-
τοµµύρια σε 3,8. Άρα κάθε χρόνο αποµειώνει 300 µε 400 εκατοµ-
µύρια τα χρέη της. 

Και τρίτον, προσαρµόστηκε σε µία πραγµατικότητα η οποία
προσπαθεί να αποδεχθεί τις οικονοµικές και κοινωνικές συνθήκες
και να βοηθήσει την οικονοµία να βγει από την κρίση. Έχει ση-
µασία αυτό, βοηθάµε. Διατηρήσαµε στο έπακρο αγροτικά τιµο-
λόγια, τουριστικά, βιοµηχανικά στην προσπάθεια όλα τα ευρω-
παϊκά δεδοµένα που είχαµε να στηριχθεί η οικονοµία και η κοι-
νωνία και να µην µπούµε σε τέτοιου είδους περιπέτειες.

Σήµερα η εικόνα είναι παραπλανητική όπως δόθηκε. Νοµίζω
ότι δόθηκαν αναλυτικά στοιχεία. Προφανώς η ΔΕΗ δεν έχει 900
εκατοµµύρια ζηµιά. Οι µονάδες προς πώληση είναι 300 εκατοµ-
µύρια, άλλα 300 κάνει λαµβάνειν, άλλα 100 είναι αυτά τα οποία
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έχουν γραφεί για την εθελούσια των εργαζοµένων και ούτω καθ’
εξής. Εµείς προσδοκούµε φυσικά ότι µαζί µε τα επιπρόσθετα
µέτρα που λαµβάνει η ΔΕΗ και θα λάβει αυτό το διάστηµα, το
2019 θα είναι κερδοφόρο. 

Έχουν πολλά να γίνουν ακόµα, αλλά σε κάθε περίπτωση
κλείνω λέγοντας ότι η καταστροφολογία που αναπτύσσεται από
τη Νέα Δηµοκρατία ότι αφού δεν καταστράφηκε η ελληνική οι-
κονοµία, θα καταστραφεί µέσω της ΔΕΗ η ελληνική οικονοµία
δεν ισχύει. Η ελληνική οικονοµία θα είναι όπως την ξέρετε. Την
αναλύσαµε ήδη. Η ΔΕΗ θα είναι ένα αναπόσπαστο κοµµάτι µιας
νέας πραγµατικότητας στον ενεργειακό κλάδο, στον οποίο έχουν
γίνει πολλές µεταρρυθµίσεις και θα παραµείνει ο βασικός πυλώ-
νας του ενεργειακού µας τοµέα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ και
εγώ.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να κάνω µια
ερώτηση στον κ. Σταθάκη;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ορίστε, κύριε Λο-
βέρδεο, έχετε τον λόγο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Δεν µιλάµε, κύριε Σταθάκη, για θέ-
µατα που δεν ξέρουµε, λέω στον εαυτό µου. Γι’ αυτό, επειδή δεν
είµαι ειδικός επί του θέµατος, θα υποβάλω µια ερώτηση έχοντας
µπροστά µου µια ανακοίνωση του κ. Μανιάτη προ ολίγων ηµε-
ρών. Δεν µπορώ να είµαι επαρκής σε οποιοδήποτε επιχείρηµα
σχετίζεται µε τη µείωση ή µε την αύξηση του τιµολόγιου της
ΔΕΗ.

Γι’ αυτό σας ρωτώ το εξής. Έχετε κάποιο πίνακα να καταθέ-
σετε τώρα σε ό,τι αφορά τις αυξήσεις της τιµής του τιµολογίου
της ΔΕΗ στη δική µας περίοδο; εν αναφέροµαι στα χρόνια πίσω,
τις δεκαετίες. Αναφέροµαι στα χρόνια της κρίσης. 

Μπορείτε, επίσης, να µου απαντήσετε στο ερώτηµα αν αλη-
θεύει ότι είχατε, λόγω της µείωσης της τιµής του πετρελαίου,
800 εκατοµµύρια µειωµένα έξοδα από την πλευρά της ΔΕΗ και
αν εσείς επιχειρήσατε τα ευνοϊκά χρόνια -2015 και 2016 που ήσα-
σταν τυχεροί- µειώσεις του τιµολογίου της ΔΕΗ; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Τον λόγο έχει ο
κύριος Υπουργός.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας): Όλα τα επίσηµα στοιχεία της Eurostat είναι δηµοσιευµένα
και γι’ αυτό και στην ανακοίνωσή µου για την αύξηση κατά 60%,
επικαλούµαι και την πηγή εκείνη την εποχή, γιατί ήταν και η έκ-
θεση του ACER, την οποία αναπαρήγαγε η «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ» στα
τέλη του 2014. Και κάνω ακριβή αναφορά σε αυτό το άρθρο,
ακριβώς επειδή αποτύπωνε την ευρωπαϊκή στατιστική για το
θέµα αυτό. 

Για το δεύτερο θέµα, για τις διακυµάνσεις της τιµής του πε-
τρελαίου, δεν έχω την αναλυτική εικόνα των ετήσιων διακυµάν-
σεων ως προς τον ισχυρισµό του κ. Μανιάτη ότι αθροιστικά
δόθηκε ένας αέρας 800 εκατοµµυρίων από χρόνο σε χρόνο µε
τις διακυµάνσεις, αλλά µπορώ να το ελέγξω. 

Σε κάθε περίπτωση, η πολιτική των µηδενικών τιµολογίων από
τις αρχές του 2015 µέχρι σήµερα είναι δεδοµένη. Ενσωµάτωσε
φυσικά και -αν είχε θετικό όφελος η ΔΕΗ από το πετρέλαιο- και
τις αρνητικές εξελίξεις: CO2 και πολλά άλλα. Σε κάθε περίπτωση,
όµως, η πολιτική ήταν σαφής, καµµία αύξηση στην τιµή του ρεύ-
µατος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ πολύ.
Παρακαλώ, κύριε Γεωργιάδη, έχετε τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ευχαρι-

στώ πάρα πολύ. 
Πράγµατι ο κ. Σταθάκης είναι θαυµαστός οµιλητής. 
Κύριε Υπουργέ, µιλάτε µε µια ηρεµία και µε µια σιγουριά, αν

και είµαι απολύτως βέβαιος ότι έχετε την πλήρη ικανότητα να αν-
τιλαµβάνεστε ότι αυτά που λέτε είναι δυστυχώς λόγια του αέρα.
Διότι αν τα πηγαίνατε τόσο καλά µε τη ΔΕΗ, µπορείτε λίγο να
µας εξηγήσετε γιατί επί των ηµερών σας έχει τη χαµηλότερη
χρηµατιστηριακή αξία όλης της ιστορίας της;

Γιατί, όπως καλά ξέρετε -µπορεί να δηλώνετε κοµµουνιστής,
αλλά είστε ζάµπλουτος και άρα, από καπιταλισµό καταλαβαίνετε,

όπως και ο κ. Πιτσιόρλας δίπλα σας- οι αγορές αποτιµούν ό,τι
κάνει ο καθένας µας σε µια επιχείρηση και το κοστολογούν. Και
στον Σταθάκη έχουν βάλει –πώς το κάνατε πριν;- µηδέν! 

Άρα, µην είστε τόσο ήρεµος, διότι πράγµατι η ΔΕΗ έβγαλε 900
εκατοµµύρια ζηµιές, και τρεις το λάδι τρεις το ξύδι που είπατε
δεν έπεισε το Χρηµατιστήριο, που όταν ανακοινώθηκε, όπως θυ-
µάστε, το αποτέλεσµα του 2018, η ΔΕΗ έζησε µέρες κραχ. 

Και είναι πολύ λογικό η Αντιπολίτευση και ο κάθε Έλληνας να
ανησυχεί για τη ΔΕΗ, ιδιαίτερα όταν ο επίσηµος σύµβουλος της
ΔΕΗ, όπως ξέρετε, ανακοίνωσε ότι υπάρχει σοβαρή πιθανότητα
χρεοκοπίας της. Άρα, σε αυτά πρέπει να απαντήσετε και όχι σε
δήθεν εξυπνάδες µε ωραίο ύφος.

Καταλαβαίνω βέβαια την αγωνία σας να κερδίσει ο ΣΥΡΙΖΑ τις
επόµενες εκλογές και σε αυτό έχετε την πλήρη κοινοβουλευτική
µου κατανόηση, ιδιαίτερα από την ώρα που ο κ. Τσίπρας, ο αρ-
χηγός σας, έκανε δηµόσια πια εκπεφρασµένη την προτίµησή του
για το Νοµό Χανίων. Και είναι ο κ. Παύλος Πολάκης! 

Κι αντιλαµβάνοµαι ότι άµα χάσετε τις εκλογές, στα Χανιά θα
βγάλετε έναν Βουλευτή. Και ο Τσίπρας ψηφίζει Πολάκη και όχι
Σταθάκη! Και αυτό σας κάνει πιο δύσκολο το πράγµα. Το κατα-
λαβαίνω. Έχετε την κατανόησή µας.

Πάµε, όµως, λίγο τώρα στα συγκεκριµένα.
Ξέρετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εγώ σας κατηγορώ για

υποκρισία. Μιλάµε για το ύφος του κ. Πολάκη. Άκουσα τον κ.
Σταθάκη εδώ, αξιοπρεπέστατος άνθρωπος, να λέει ότι δεν πρέ-
πει ο κιτρινισµός να µπαίνει σε αυτή την Αίθουσα και τα λοιπά και
τα λοιπά. Μάλιστα! 

Δεν ήσασταν σε αυτή την Αίθουσα όταν ο κ. Πολάκης κατηγό-
ρησε τη σύζυγό µου ότι έκανε ρουσφέτια στο ΚΕΕΛΠΝΟ; Ναι ή
όχι; Δεν κάνατε εξεταστική επιτροπή για να βρείτε αν η σύζυγός
µου έκανε ρουσφέτια στο ΚΕΕΛΠΝΟ; Βρήκατε κανένα στοιχείο
για τη σύζυγό µου; Την κάλεσε κανείς εισαγγελέας; Βρέθηκε κα-
νένα ραβασάκι της, σαν και αυτά που έλεγε ο κ. Πολάκης; 

Ποια είναι η αλήθεια που την έµαθα κι εγώ εκ των υστέρων; Η
υπεύθυνη προσλήψεων τότε του ΕΚΕΠΥ λεγόταν Μανωλίδου και
την συνάντησα σε µια εκδήλωση και µου είπε: «Κύριε Γεωργιάδη,
κύριε Υπουργέ, είµαι η κ. Μανωλίδου και ήµουν στο ΕΚΕΠΥ και
έκανα τις προσλήψεις».

Αντέδρασε κανένας σας εδώ στη χυδαιότητα του κ. Πολάκη
κατά της οικογένειάς µου; Με ποιο ηθικό κύρος τώρα µιλάτε για
κιτρινισµό, κύριε Σταθάκη; Όταν δέχεστε τον κιτρινισµό στο
κόµµα σας, θα έρθετε εδώ και θα µας κάνετε υποδείξεις περί κι-
τρινισµού; 

Όταν του έκανα µήνυση που είπε ότι έχω offshore στην Κύπρο
και κρύβω τα λεφτά, και ήρθε εδώ η µήνυση από τον εισαγγελέα
για να τον πάω στα δικαστήρια και να υπερασπιστώ την τιµή και
την υπόληψή µου, δεν ψηφίσατε όλοι µαζί να µην αρθεί η ασυλία
του, κύριε Σταθάκη; Και θα µου µιλήσετε εσείς για κιτρινισµό;
Είστε υποκριτής και ψεύτης! Γιατί προς χάριν του προσωπικού
σας πολιτικού συµφέροντος καλύπτετε κάθε είδους κιτρινισµό. 

Πάµε, όµως, λίγο στα συγκεκριµένα. Χθες ο κ. Τσίπρας έκανε
ένα χυδαίο σόου από αυτά που συνηθίζει. Ο κ. Τσίπρας αντιλαµ-
βάνοµαι ότι έχει βρεθεί σε µια πάρα πολύ δύσκολη θέση. Ονο-
µάζετε, κύριε Πρόεδρε, ως κιτρινισµό τη συζήτηση για το κότερο
της κ. Παναγόπουλου. Μάλιστα. 

Και άκουσα και τον κ. Βίτσα να κατηγορεί τον Κωστή Χατζη-
δάκη ότι «είναι δυνατόν εσείς, ο σοβαρός Αντιπρόεδρος της Νέ-
ας Δηµοκρατίας…», γιατί ο άλλος είναι ο µη σοβαρός, «…να µι-
λάτε για το κότερο;».

Δεν έχετε δει το βίντεο του 2014 στο διαδίκτυο µε τον κ. Τσί-
πρα να κατηγορεί το παλιό πολιτικό σύστηµα ότι πήγαινε βόλτες
µε τα κότερα των πλουσίων; Όταν ο κ. Τσίπρας µίλαγε για τα κό-
τερα και τις βόλτες µε τα κότερα των πλουσίων, δεν ήταν κίτρι-
νος; Δηλαδή κίτρινο είναι το κότερο αν το θέτουµε για τον
Τσίπρα; Αν το θέτει ο Τσίπρας είναι άσπρο, αλλά αν λέµε για τον
Τσίπρα είναι κίτρινο. Έτσι σας µάθανε, κύριε Σταθάκη, στο σχο-
λείο; Όχι, είναι τα ίδια µέτρα και ίδια σταθµά για τον Τσίπρα και
για όλους. 

Και φυσικά, δεν είναι η συζήτηση για το κότερο καθόλου κί-
τρινη για όσους γνωρίζουν τον κώδικα δεοντολογίας που ισχύει
σε όλο τον πλανήτη. Και θέλω να θυµίσω µόνο δύο περιστατικά,
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κύριε Βούτση. 
Το 2002, όταν ο Πρόεδρος της Επιτροπής, ο κ. Μπαρόζο, βρέ-

θηκε σε ένα κότερο στην Ελλάδα ενός πολύ γνωστού Έλληνα
επιχειρηµατία, όταν γύρισε στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, η Αρι-
στερά του έκανε πρόταση µοµφής γιατί δέχθηκε ένα τέτοιο
δώρο. Η Αριστερά, εσείς, δηλαδή, στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο!
Κίτρινη ήταν η Αριστερά όταν έκανε πρόταση µοµφής για το κό-
τερο στον Μπαρόζο;

Ήταν κίτρινη η Αριστερά στη Γαλλία όταν έκανε πρόταση µοµ-
φής το 2007 στον Νικολά Σαρκοζί για παρόµοια βόλτα και αναγ-
κάστηκε ο Σαρκοζί να βρει σε πανγαλλική µετάδοση και να πει
«έκανα λάθος, δεν έπρεπε να ανέβω στο κότερο»; 

Δεν κατάλαβα. Ο κ. Τσίπρας είναι κάποιος ηγέτης που εξαιρεί-
ται των µέτρων και των σταθµών όλων των άλλων κριτηρίων των
υπολοίπων ηγετών στον πλανήτη; Τι είναι; Ο αυτοκράτορας του
σύµπαντος; 

Βεβαίως και ο κ. Τσίπρας είναι απολογούµενος και είναι διπλά
απολογούµενος και γιατί το έκανε δύο εβδοµάδες µετά την
εθνική τραγωδία -απαράδεκτο για έναν Πρωθυπουργό- και γιατί
πούλησε επί πολλές δεκαετίες αριστεροσύνη και µας µίλαγε για
το παιδί του λαού που εκπροσωπεί τους φτωχούς εναντίον των
ελίτ. 

Και βεβαίως, όλοι καταλαβαίνουµε ότι να εκπροσωπείς τους
φτωχούς από το κότερο της κ. Παναγοπούλου είναι λίγο δύ-
σκολο. Και βεβαίως να πηγαίνεις στην Ιθάκη και να µιλάς για τον
τραπεζίτη Παπαδήµο και τους προηγούµενους που ήταν η ελίτ
που χρεοκόπησε τη χώρα και αφού τελειώνεις τον λόγο σου για
την υποτιθέµενη έξοδο από το µνηµόνιο, να επιστρέφεις στο κό-
τερο της κ. Παναγόπουλου, για να κάνεις βόλτα στα καταγάλανα
νερά του Ιονίου, είναι µεγάλη υποκρισία. Άρα, φυσικά ο κ. Τσί-
πρας είναι απολογούµενος.

Όµως χθες είπε και κάτι άλλα φοβερά πράγµατα. Είπε ότι ο
Βέµπερ είναι ανθέλληνας. Έτσι θα πάµε τώρα; Από το «Go back,
madame Merkel» θα περάσουµε στο «Go back, mr Weber»; Όπως
γλύφετε τώρα τη Μέρκελ, έτσι θα γλύφετε αύριο τον Βέµπερ αν
εκλεγεί Πρόεδρος της Κοµισιόν. Γιατί αυτοί είστε.

Όµως εδώ υπάρχει κάτι σοβαρότερο. Εσείς ποιον υποστηρί-
ζετε, βρε παιδιά, για Πρόεδρο της Κοµισιόν; Μπορείτε να µας
πείτε το όνοµα του ανθρώπου που υποστηρίζει ο κ. Τσίπρας και
ο ΣΥΡΙΖΑ για Πρόεδρο της Κοµισιόν; Δεν έχω καταλάβω ποιον
υποστηρίζετε, για να κρίνουµε κι εµείς τον δικό σας υποψήφιο.
Εσείς είστε το κόµµα χωρίς υποψήφιο, γιατί βεβαίως πρέπει να
πανηγυρίζετε όποιος άλλος κερδίσει. Ενώ αν πείτε ποιον υπο-
στηρίζετε, θα ξέρουµε αν κερδίσετε ή αν χάσετε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Ως προς αυτά που είπε χθες ότι η Νέα Δηµοκρατία δεν έχει

πρόγραµµα, είναι για γέλια. Η Νέα Δηµοκρατία είναι η Αντιπολί-
τευση που επί Κυριάκου Μητσοτάκη έχει παρουσιάσει το αναλυ-
τικότερο κυβερνητικό πρόγραµµα που έχει παρουσιάσει ποτέ
αντιπολίτευση στην ιστορία. Μπορείτε να µπείτε όλοι σας στο
διαδίκτυο και να δείτε αναλυτικό πρόγραµµα για την υγεία, τα
δηµόσια έργα, τα δηµόσια οικονοµικά, τα κόκκινα δάνεια, για τα
πάντα. 

Πώς τολµάει να λέει ο κ. Τσίπρας ότι δεν έχει παρουσιάσει
πρόγραµµα ο Κυριάκος Μητσοτάκης; Είναι πολύ αναλυτικό και
φυσικά δεν είναι και πρόγραµµα Θεσσαλονίκης. Δεν είναι τα 11
δισεκατοµµύρια του ΤΧΣ και άλλες ανοησίες που έλεγε και ο Στα-
θάκης τότε. Είναι κανονικό πρόγραµµα, µετρηµένο µε λεφτά.
Γιατί ο κ. Σταθάκης συµπαθέστατος µεν, αλλά όλες τις ανοησίες
δυστυχώς τις είχε πει κι αυτός. 

Και πάµε τώρα στο τελευταίο. Σήµερα ο κ. Τσίπρας έκανε µια
µακροσκελέστατη ανακοίνωση στο facebook. Εγώ σέβοµαι αυτό
που έγραψε γιατί σέβοµαι πολύ τις οικογένειες. 

Ξέρετε, κύριε Σταθάκη, σας άκουσα πάλι γι’ αυτό το κίτρινο.
Για το γεγονός ότι ο κ. Τσίπρας επί τόσα χρόνια υβρίζει την οικο-
γένεια του Κυριάκου Μητσοτάκη, έχετε εκφράσει δηµόσια έστω
µία ένσταση;

Το ότι ο κ. Τσίπρας συστηµατικά έχει µπλέξει στην πολιτική αν-
τιπαράθεση συζύγους, παιδιά, οικογένειες, έχει απασχολήσει

έναν από τον ΣΥΡΙΖΑ; Ξαφνικά σας έπιασε ο πόνος, όταν ακού-
στηκε αυτή η ιστορία µε τον πατέρα Τσίπρα και τον θείο Τσίπρα
και τη χούντα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ολοκληρώνετε,
παρακαλώ.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ – ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Και ξέρετε, εγώ που έχω
δεχτεί από εσάς τόσο bullying όλα αυτά τα χρόνια για το περί-
φηµο βιβλίο που µου έστειλε ο Παττακός, έχω και έναν λόγο πα-
ραπάνω. Γιατί δεν καταλαβαίνω την υποκρισία σας, κύριοι. 

Έγραψε, λοιπόν, στο FACEBOOK ο κ. Τσίπρας ότι µόνο ο
Γιώργος ο Καρατζαφέρης, λέει, και ο Κυριάκος Μητσοτάκης τόλ-
µησαν να πουν αυτή τη χυδαιότητα. Εγώ θέλω να απαντήσω και
να πω και ποιοι άλλοι είναι, για να του δώσω την ευκαιρία να το
διορθώσει. Ο Φοίβος Ιωαννίδης, γνωστός αντιστασιακός κατά
της χούντας έχει δώσει ολόκληρη συνέντευξη για την οικογένεια
του κ. Τσίπρα και τη σχέση της µε τη χούντα. Έχει να απαντήσει
ο κ. Τσίπρας για αυτούς; 

Και δεν είναι ο κ. Καρατζαφέρης ο Φοίβος Ιωαννίδης! Και το
ακόµα χειρότερο. Δεν έχετε δει το βίντεο, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, που
ο κ. Λεβέντης εδώ µέσα στην Αίθουσα -όχι έξω από την Αίθουσα,
κύριε Σταθάκη- έχει πει ότι ο ίδιος δούλευε στην εταιρεία του
αειµνήστου Τσίπρα, ότι έπαιρνε έργα από τον Παττακό και ότι ο
πατέρας Τσίπρας του φάνηκε βασιλόφρων και ακραίος δεξιός;
Γιατί δεν απαντάει στον Λεβέντη ο κ. Τσίπρας και κάνει τόσο µα-
κροσκελή ανάρτηση για τον Κυριάκο Μητσοτάκη; Τι φοβάται; Ας
τα πει στον Λεβέντη που θα είναι εδώ το βράδυ. Γιατί τα έχει πει
εδώ και δύο χρόνια ο Λεβέντης και δεν έχει πει κουβέντα.

Και κλείνω, επειδή µου κάνετε και νοήµατα και επειδή έχετε το
θράσος να εγκαλείτε εµένα για όλα αυτά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, ολο-
κληρώνετε κύριε Γεωργιάδη.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κλείνω αµέσως µε αυτό. 
Εκεί πίσω έχετε έναν Υπουργό. Για γυρίστε να τον δείτε όλοι.

Είναι ο κ. Τέρενς - Σπένσερ Κουίκ. Θέλω να του δώσω τώρα την
ευκαιρία να απαντήσει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, κύριε
Γεωργιάδη, µην αναφέρεστε προσωπικά. Παρακαλώ, ολοκληρώ-
νετε. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Δεν έχετε δει το βίντεο
του κ. Τέρενς - Σπένσερ Κουίκ στο διαδίκτυο που παίρνει συνέν-
τευξη στο αεροδρόµιο από τον Παττακό; Δεν το έχετε δει; Κανέ-
νας σας δεν το είδε; Τέτοιοι υποκριτές είστε, λοιπόν. Άρα η
συζήτηση περί ύφους στην πολιτική έχει να κάνει µε την υποκρι-
σία σας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, ολο-
κληρώνετε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Όλα τα έχετε δει, αλλά
µπροστά στην καρέκλα σας δεν σας νοιάζει απολύτως τίποτα.
Εάν χρειαζόσασταν την ψήφο του Στυλιανού Παττακού για να
είστε στην εξουσία, θα την παίρνατε.

Να είστε καλά.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Προηγουµένως
παρακάλεσα, σε εφαρµογή του Κανονισµού, να µην αναφερόµα-
στε προσωπικά, γιατί ζητούν κατευθείαν όλοι τον λόγο επί προ-
σωπικού και νοµίζω ότι η Βουλή…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Βουλής): Κύριε Γεωρ-
γιάδη, ο κ. Λεβέντης τελείωσε το Πολυτεχνείο µετά τη δικτατο-
ρία. Το ξέρω, γιατί είναι η σχολή µου αυτή. Φτιάχνουµε καινούρ-
για παραµύθια τώρα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Πρόεδρε,
ευχαρίστως να σας δώσω τον λόγο, παρακαλώ.

Ο κ. Σταθάκης µίλησε µε βρετανικό φλέγµα. Δεν µπορούµε να
του κάνουµε παρατήρηση. Όλων οι απόψεις είναι ελεύθερες,
αλλά µε το να επικαλούµε ο ένας τον άλλον, να υβρίζουµε προ-
σωπικά, δηµιουργούµε µια κατάσταση απαράδεκτη για το Κοινο-
βούλιο. Παρακάλεσα να εφαρµόσουµε τον Κανονισµό επ’ αυτού
και αυτό ισχύει για όλους. Δεν το λέω για κανέναν προσωπικά.

Ο Βουλευτής της Χρυσής Αυγής κ. Γερµενής έχει τον λόγο. 
Η παράκληση, κύριε Γερµενή, ισχύει για όλους. Δεν το λέω για

εσάς, αλλά όλος ο κόσµος έχει εκµανεί από την εικόνα του Κοι-
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νοβουλίου και παρακαλώ όλοι να συµβάλουµε να κρατηθεί ένα
επίπεδο. Το έχω πει τρεις φορές. Το λέω σε εσάς, όχι επειδή
είστε εσείς. 

Κύριε Γερµενή, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πολλοί είναι αυτοί που βρίσκονται σε αυτήν εδώ την Αίθουσα,

οι οποίοι υποστηρίζουν ότι η είσοδος της Χρυσής Αυγής στο ελ-
ληνικό Κοινοβούλιο ξεφτιλίζει την ποιότητα του ελληνικού Κοινο-
βουλίου. Μάρτυρας ήταν εδώ χθες όλος ο ελληνικός λαός, όταν
άκουγε το ξεκατίνιασµα του Πρωθυπουργού Αλέξη Τσίπρα και
του Προέδρου της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης Κυριάκου Μη-
τσοτάκη. Το επίπεδο του Κοινοβουλίου το ρίχνουν τόσο ο ΣΥΡΙΖΑ
που περνάει αντεθνικά νοµοθετήµατα όσο και Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση.

Συζητάµε σήµερα την πρόταση ψήφου εµπιστοσύνης που
έθεσε ο Τσίπρας ύστερα από την πρόταση µοµφής που έθεσε ο
Μητσοτάκης για τον Πολάκη, την οποία ο Τσίπρας µετέτρεψε σε
ψήφο εµπιστοσύνης προς την Κυβέρνησή του.

Φαίνεται ότι η Νέα Δηµοκρατία έχει βαλθεί να αναστήσει τον
πεθαµένο ΣΥΡΙΖΑ. Φοβάµαι ότι µέχρι τις εκλογές του Οκτωβρίου,
δυστυχώς, θα ξεχαστεί το µακεδονικό θέµα, η Συµφωνία των
Πρεσπών, γιατί οι επιλογές που κάνει η Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση είναι πολύ χλιαρές, πολύ light. 

Δεν σήκωσε καθόλου τους τόνους στη Συµφωνία των Πρε-
σπών, στο µεγάλο θέµα, το µεγαλύτερο θέµα για εµάς στη νεό-
τερη ιστορία του τόπου. Ξεπουλήθηκε η ιστορία µας. Χαρίστηκε
σε ένα κράτος, σε ένα κρατίδιο όπως των Σκοπίων, µε τη σύµ-
φωνη γνώµη του ΣΥΡΙΖΑ. Και η Νέα Δηµοκρατία, σαν Αξιωµατική
Αντιπολίτευση, έχει τη δύναµη να σηκώσει και να ξεσηκώσει τον
κόσµο από άκρη σε άκρη στην Ελλάδα, όµως συνεχίζει να λέει
ότι το κράτος έχει συνέχεια και ότι θα τιµήσει τις υπογραφές οι
οποίες έχουν µπει. 

Δεν κάνατε πρόταση µοµφής για το τζαµί στον Βοτανικό. Επι-
τρέπετε κάτω από τον ιερό βράχο της Ακροπόλεως να ακούγεται
σε λίγο καιρό η φωνή του ιµάµη. Δεν κάνατε πρόταση µοµφής
για το σύµφωνο συµβίωσης και για τη διάλυση ουσιαστικά της
ελληνικής παραδοσιακής οικογένειας. 

Ποια η διαφορά ΣΥΡΙΖΑ και Νέας Δηµοκρατίας στο θέµα αυτό;
Απολύτως καµµία. Είδαµε να παρελαύνουν από τα γραφεία τόσο
του Μητσοτάκη όσο και του Τσίπρα κοινότητες όπως η ΛΟΑΤΚΙ,
αλλά αντίθετα είναι κλειστές οι πόρτες και των δύο αυτών κυρίων
τόσο στις ποντιακές κοινότητες όσο και στις µακεδονικές οργα-
νώσεις. 

Δεν κάνατε πρόταση µοµφής και δεν σηκώσατε τους τόνους
σε αυτό που θέλει να κάνει η Κυβέρνηση του Τσίπρα, να διαχω-
ρίσει το κράτος από την ορθόδοξη εκκλησία. Διαχωρισµός Κρά-
τους - Εκκλησίας. Θα φέρει την ορθοδοξία στο ίδιο επίπεδο µε
θρησκευτικές οργανώσεις, όπως είναι οι µάρτυρες του Ιεχωβά
και διάφορες άλλες ανατολικές θρησκείες. 

Δεν κάνατε πρόταση µοµφής, όταν είχαµε τους εκατό νεκρούς
από τη φονική πυρκαγιά στο Μάτι, που αποδεδειγµένα για αυτή
την τραγωδία, για αυτή την καταστροφή ευθύνεται η αναλγησία
του κράτους, του κρατικού µηχανισµού, για το οποίο ευθύνη έχει
µόνο η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ.

Κάνετε πρόταση µοµφής για τον Υπουργό Υγείας, τον Πολάκη.
Μάλιστα, καθώς ερχόµουν στο Βήµα, µου είπε ο κύριος Πρό-
εδρος να κρατήσουµε ένα επίπεδο, λέει, στη συζήτηση και να
µην παρεκτραπούµε. Και ξεχνάει εχθές που έφυγε από τα
έδρανα ο Υπουργός, ο κ. Πολάκης, και κατευθύνθηκε επιθετικά
προς τον κ. Μητσοτάκη. Εάν αντί για τον Πολάκη ήταν κάποιος
άλλος, κάποιος Κασιδιάρης, κάποιος χρυσαυγίτης, τι θα γινόταν;
Θα λέγαµε για κατάλυση του πολιτεύµατος, για φασιστικές πρα-
κτικές, για τραµπουκισµούς, αλλά εκεί δεν υπάρχει τίποτα. 

«Πολάκηδες» ο ΣΥΡΙΖΑ έχει πάρα πολλούς, αλλά βέβαια µάλ-
λον ζήλεψε ο κ. Μητσοτάκης τους «Πολάκηδες» και είπε να κάνει
µεγάλες µεταγραφές, βαρβάτες µεταγραφές, όπως είναι ο Και-
ρίδης, ο Τατσόπουλος, ο Ψαριανός. 

Ακούσαµε επίσης διά στόµατος του κ. Μητσοτάκη ότι η Νέα
Δηµοκρατία είναι ένα λαϊκό κόµµα. Αυτό µας είπε χθες. Και ανα-
ρωτιέµαι πώς ακριβώς αντιλαµβάνεται το λαϊκό κόµµα, µεταξύ
Χάρβαρντ και Κολεγίου των Αθηνών και άραγµα µετά για καφέ

στο Κολωνάκι ή µε την τιµή που σας κάνει κάθε χρόνο η λέσχη
Μπίλντερµπεργκ να προσκαλεί στελέχη σας; Έτσι εννοείτε εσείς
το λαϊκό κόµµα;

Για εµάς, ΣΥΡΙΖΑ και Νέα Δηµοκρατία είναι το ίδιο και το αυτό,
από κοντά και το ΠΑΣΟΚ, που λέτε ακριβώς τα ίδια πράγµατα
τόσο στα εθνικά θέµατα, όσο και για τη λαθροµετανάστευση.
Ακόµα και στην οικονοµία δεν διαφέρετε σε τίποτα. Τα ίδια λέτε.
Καµµία διαφορά. Σίγουρα θα έλθει και η στιγµή που θα σας
δούµε πολύ σύντοµα να συγκυβερνάτε, µε τον φόβο δήθεν του
ερχοµού και της ανόδου της Χρυσής Αυγής ή γενικότερα των
εθνικιστικών κινηµάτων της Ευρώπης. 

Την ίδια ώρα που κάνουµε αυτήν τη συζήτηση εδώ µέσα, η
Τουρκία προχωρά σε γεωτρήσεις στην Αποκλειστική Οικονοµική
Ζώνη της Κύπρου µας και αντί ολόκληρο το ελληνικό κράτος, η
ελληνική Κυβέρνηση, σύσσωµο το ελληνικό Κοινοβούλιο να είναι
σαν µία γροθιά µε την κυβέρνηση της Κύπρου απέναντι στην
προκλητικότητα των Τούρκων, εµείς πέρα βρέχει, σφυρίζουµε
αδιάφορα. Τέτοιες συζητήσεις, όπως η σηµερινή, αποπροσανα-
τολίζουν την κοινή γνώµη απ’ αυτά που συµβαίνουν στην πραγ-
µατικότητα.

Μην ονειρεύεστε, κάποιοι του ΣΥΡΙΖΑ, πως ό,τι κάνατε στις
Πρέσπες θα το κάνετε και στο Αιγαίο, γιατί αυτήν τη φορά θα
βρείτε απέναντι ολόκληρο τον ελληνικό λαό.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστούµε.
Ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αθανάσιος Παπαδόπουλος έχει

τον λόγο. Μετά είναι ο κ. Παφίλης, η κ. Φωτίου, ο κ. Παναγιωτό-
πουλος και µετά ο κ. Πολάκης.

Κύριε Παπαδόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Ηµέρα της νίκης των λαών

κατά του φασισµού σήµερα και Ηµέρα της Ευρώπης. Ένα µαύρο
σύννεφο πλανιέται τούτη την εποχή πάνω από την ενωµένη Ευ-
ρώπη, το φάντασµα της διάλυσής της στα εξ ων συνετέθη, σε
ανταγωνιζόµενα κράτη-έθνη. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, δεν είναι µόνο η φυγή της Μεγάλης
Βρετανίας, οι αποσχιστικές τάσεις, η άνοδος της ακροδεξιάς σε
αρκετές ευρωπαϊκές χώρες, ο ευρωσκεπτικισµός σε όλη την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση. Είναι κυρίως η αµφισβήτηση της χρησιµότητάς
της για τους πολλούς, για τους νέους, για τους φτωχούς, για
τους άνεργους, για τα άτοµα µε αναπηρίες, για τις χώρες που
υποδέχονται τα µεγάλα προσφυγικά µεταναστευτικά ρεύµατα,
για τις χώρες του Νότου, για την Ελλάδα και την Κύπρο, που
απειλούνται τα σύνορά τους. 

Λίγες µόλις µέρες πριν από τις αυτοδιοικητικές και τις πιο κρί-
σιµες ευρωπαϊκές εκλογές, ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης στην Ελλάδα προκάλεσε µια γενικευµένη συζήτηση στη
Βουλή µε πρόταση δυσπιστίας κατά του Αναπληρωτή Υπουργού
Υγείας. Εταράχθη σφόδρα, δήλωσε ο κ. Κυριάκος Μητσοτάκης,
από την ατυχή ανάρτηση του Παύλου Πολάκη για τον Στέλιο
Κυµπουρόπουλο. Ανακάλυψε και τον όρο «πολακισµός» και κα-
ταλόγισε στον Παύλο Πολάκη όλες τις αµαρτίες του κόσµου, όλα
τα θανάσιµα αµαρτήµατα. 

Ο ίδιος ο Στέλιος Κυµπουρόπουλος µπορεί να ενοχλήθηκε κι
εκείνος από τα σχόλια του Παύλου για τον τρόπο διορισµού του
στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας, αλλά έκανε κάτι αφάνταστα καλύ-
τερο από την πρόταση µοµφής του κ. Μητσοτάκη. Ζήτησε αντι-
παράθεση επιχειρηµάτων για την αντιµετώπιση της αναπηρίας
και των ατόµων µε αναπηρίες. Δυστυχώς, δεν έγινε αυτή η χρή-
σιµη συζήτηση. Ευτυχώς, η οµιλία της Μπέττυς Σκούφα το πρωί
έδωσε όλα τα δεδοµένα για την αντιµετώπιση της αναπηρίας και
των ανάπηρων από την κυβερνητική πολιτική. 

Αυτές τις µέρες ανακοινώθηκε και η επιστροφή του «ΕΡΡΙΚΟΣ
ΝΤΥΝΑΝ» στον κοινωφελή προσανατολισµό του. Ένα υπερσύγ-
χρονο νοσηλευτικό κόσµηµα στο κέντρο της Αθήνας µε είκοσι
πέντε χειρουργεία, τριάντα οκτώ κλίνες ΜΕΘ, είκοσι τέσσερις
κλίνες µονάδας τεχνητού νεφρού, εβδοµήντα οκτώ κλίνες βρα-
χείας νοσηλείας, γίνεται νοσοκοµείο του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας µετά την απόφαση της Κυβέρνησης να συνεργαστεί µε
το «Ίδρυµα Ωνάση» και να κατατεθεί πρόταση εξαγοράς του
«ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ» από την Τράπεζα Πειραιώς που το λειτουρ-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΙΘ’ - 9 ΜΑΪΟΥ 2019 7075



γούσε ως ιδιωτική κλινική. Μεταξύ των πρωταγωνιστών αυτής
της χρήσιµης προσπάθειας που προσφέρει αυτό το πολύτιµο νο-
σοκοµείο στο ΕΣΥ και σε κάθε ασθενή, πλούσιο ή φτωχό, ασφα-
λισµένο ή ανασφάλιστο, ήταν και ο Αναπληρωτής Υπουργός
Υγείας.

Τι είναι, λοιπόν, «πολακισµός»; Οι επιπόλαιες δηλώσεις για τον
Στέλιο Κυµπουρόπουλο, το απαγορευµένο δηµόσιο κάπνισµα
του Αναπληρωτή Υπουργού Υγείας, το βαρύ ύφος, οι αγριάδες
του Παύλου ή και η εντιµότητά του, η ιατρική προσφορά του, η
τεράστια συµβολή του στη στήριξη και αναβάθµιση του Εθνικού
Συστήµατος Υγείας, καθώς και στην αποκάλυψη των σκανδάλων
διασπάθισης του δηµοσίου χρήµατος, δηλαδή τη µετατροπή του
«ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ», κοινωφελούς νοσηλευτικού ιδρύµατος του
«Ελληνικού Ερυθρού Σταυρού» σε ιδιωτική κλινική, τη µετατροπή
του ΚΕΕΛΠΝΟ σε άντρο διαπλοκής και συναλλαγών, τον εκµαυ-
λισµό συνειδήσεων από τη «NOVARTIS»; 

Η Νέα Δηµοκρατία έκανε την πρόταση µοµφής κατά του Παύ-
λου Πολάκη ως pronunciamento, για να µη συζητούνται αυτά που
κυρίως ενδιαφέρουν τους πολίτες, η πραγµατική κατάσταση της
ελληνικής οικονοµίας εννιά χρόνια µετά τα µνηµόνια εσωτερικής
υποτίµησης, η νέα εποχή µετά τη χειραφέτηση της χώρας από
την ασφυκτική κηδεµονία των δανειστών της, η αποκατάσταση
της λεηλασίας, η βιώσιµη εξυπηρέτηση του χρέους, η δικαίωση
των θυσιών του ελληνικού λαού, τα κίνητρα επιστροφής στην Ελ-
λάδα των χαρισµατικών νέων που ξενιτεύτηκαν, η παραγωγική
ανασυγκρότηση, οι αναγκαίες µεταρρυθµίσεις, οι πρωτοβουλίες
της Κυβέρνησης για την ανάκαµψη και την εξωστρέφεια της ελ-
ληνικής οικονοµίας για τη στήριξη της έρευνας, της καινοτοµίας,
της υγιούς και ευφυούς επιχειρηµατικότητας, τα µόνιµα µέτρα
ανακούφισης και ελάφρυνσης των στρωµάτων που σήκωσαν τα
βάρη της κρίσης. 

Η Νέα Δηµοκρατία έκανε την πρόταση µοµφής για να αλλάξει
την ατζέντα από τα ζητήµατα που αναδεικνύουν τις µεγάλες προ-
γραµµατικές αντιθέσεις των κοµµάτων µπροστά στις κρίσιµες
εκλογές. Ήθελε µια «κίτρινη» ατζέντα µε «πολακισµό», «πετσιτο-
λογία», «κοτερολογία», όµως η µετατροπή από τον Πρωθυ-
πουργό της πρότασης δυσπιστίας σε πρόταση για παροχή ψή-
φου εµπιστοσύνης προς την Κυβέρνηση επανέφερε τον δηµόσιο
διάλογο στα µεγάλα διακυβεύµατα για την Ελλάδα και την ενω-
µένη Ευρώπη. 

Στη συζήτηση αυτή είναι φανερό το συγκριτικό ιδεολογικοπο-
λιτικό πλεονέκτηµα του ΣΥΡΙΖΑ ως κόµµατος της σύγχρονης Αρι-
στεράς που επιδιώκει τη συγκρότηση του προοδευτικού µετώ-
που για τη δίκαιη και βιώσιµη ανάπτυξη της χώρας σε µια διαφο-
ρετική Ευρώπη, στην Ευρώπη της αλληλεγγύης, της ειρηνικής
συµβίωσης των λαών, της συµµετοχικής δηµοκρατίας, του νέου
Διαφωτισµού, της ποιότητας ζωής, της ανθρωπιάς, της άρσης
των ανισοτήτων. 

Η Ελλάδα έχει αλλάξει σελίδα µετά την 21η Αυγούστου του
2018. Επανάκτησε βαθµούς ελευθερίας, απελευθερώθηκε από
τις εκβιαστικές εµµονές των δανειστών της στη θεωρία της εσω-
τερικής υποτίµησης, µείωσε την ανεργία κατά δέκα µονάδες, έχει
αποθεµατικό «µαξιλάρι» 31 δισεκατοµµύρια ευρώ, µεγέθυνε τη
βιοµηχανική παραγωγή, τις εξαγωγές της, έχει θετικούς ρυθµούς
ανάπτυξης. 

«Η Ελλάδα είναι πια µια διαφορετική χώρα, που έχει όλες τις
προϋποθέσεις να αναλάβει τις δικές της τύχες, χωρίς πρόσθετη
στήριξη», διαπίστωσε ο Μάριο Σεντένο. Με το συµπέρασµα αυτό
συµφωνούν όλοι οι αντικειµενικοί αναλυτές της πορείας και της
προοπτικής της ελληνικής οικονοµίας. 

Αδικείτε τη χώρα όταν εσείς δαιµονολογείτε, όταν παρουσιά-
ζετε το καταστροφικό σενάριο για τη σηµερινή πραγµατικότητα
στην Ελλάδα, όταν επινοείτε διάλυση των νοσοκοµείων, διάλυση
του ΕΣΥ. Η σηµερινή Ελλάδα µετατράπηκε σε πρωταγωνιστική
φιλειρηνική δύναµη στα Βαλκάνια, είναι πυλώνας σταθερότητας
στην Ανατολική Μεσόγειο, σε αντίθεση µε την προκλητική, επι-
θετική, τυχοδιωκτική πολιτική της Τουρκίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και αυτή η Ελλάδα µπορεί να προχωρήσει στη σταδιακή δι-
καίωση των θυσιών του ελληνικού λαού, σε µόνιµα µέτρα ανα-

κούφισης και ελάφρυνσης των στρωµάτων που σήκωσαν τα
βάρη. Η Κυβέρνηση ανακοίνωσε ήδη αρκετά από αυτά τα µέτρα.
Έχει ανακοινώσει και το ολιστικό στρατηγικό σχέδιο δίκαιης και
βιώσιµης ανάπτυξης µε όλες τις σηµαντικές προοδευτικές µε-
ταρρυθµίσεις που το προωθούν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, τελει-
ώνετε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Κλείνω, λοιπόν, µε το εξής:
Για τα µέχρι τώρα πεπραγµένα µας, για τη συγκρότηση του προ-
οδευτικού µετώπου στην Ελλάδα και την Ευρώπη, για το τεκµη-
ριωµένο σχέδιό µας για το µέλλον, η Κυβέρνηση ζητά την
εµπιστοσύνη της Βουλής. Εµείς, η Κοινοβουλευτική Οµάδα µας,
το κόµµα µας, ζητάµε την εµπιστοσύνη της πλειοψηφίας του ελ-
ληνικού λαού. 

Αυτή η συζήτηση, που έγινε µε πρωτοβουλία του κ. Μητσοτάκη
για να προκαλέσει πλήγµα στον ΣΥΡΙΖΑ, ενισχύει τελικά την προ-
σπάθειά µας να έχουµε µια τρίτη λαϊκή εντολή.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
σαράντα µαθητές και µαθήτριες και πέντε εκπαιδευτικοί συνοδοί
τους από το Γυµνάσιο Κολυµβαρίου Χανίων και από τη Γερµανική
Σχολή Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Παφίλης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Σήµερα, στις 9 του Μάη, είναι η επέ-

τειος της µεγάλης αντιφασιστικής νίκης των λαών, της αθάνατης
εποποιίας του σοβιετικού Κόκκινου Στρατού, που κανένας δεν
πιάνει στο στόµα του. Είκοσι εκατοµµύρια νεκροί, πέντε εκατοµ-
µύρια µέλη και στελέχη του Κοµµουνιστικού Κόµµατος!

Σήµερα είναι η µέρα της αντιφασιστικής νίκης του Κόκκινου
Στρατού, των αντιστασιακών κινηµάτων της Ευρώπης, µε τον
πρωτοπόρο και καθοριστικό ρόλο των κοµµουνιστικών κοµµά-
των, και ο λαός γνωρίζει ποιος οργάνωσε, ποιος καθοδήγησε,
ποιος έφυγε από τα νύχια του φασισµού που παρέδωσαν οι τότε
χρυσαυγίτες τους κοµµουνιστές και οργάνωσε αυτή τη µεγάλη
εποποιία. Είµαστε περήφανοι γι’ αυτό, είµαστε περήφανοι που
το κόµµα µας ήταν και είναι στην πρώτη γραµµή κατά της πάλης
του φασισµού.

Δεν είναι η Ηµέρα της Ευρώπης σήµερα, κυρία Λυµπεράκη και
κυρία Καφαντάρη. Ποιας Ευρώπης; Και ο Χίτλερ Ευρώπη δεν
ήταν; Δεν είναι η Ηµέρα της Ευρώπης, όπως ανιστόρητα επιχει-
ρεί να καθιερώσει η Ευρωπαϊκή Ένωση και όλα τα άλλα κόµµατα
που πίνουν νερό στο όνοµά της –όλοι σας, πλην ΚΚΕ. Όλα αυτά
τα χρόνια η Ευρωπαϊκή Ένωση λυσσαλέα προσπαθεί να σβήσει
από τη µνήµη των λαών την αντιφασιστική νίκη, όλα αυτά τα χρό-
νια µαζί, Λαϊκό Κόµµα, σοσιαλδηµοκράτες, φιλελεύθεροι, όλοι οι
θιασώτες του καπιταλισµού, και µε την ανοχή ορισµένων ονοµα-
ζόµενων αριστερών. Και µη βιάζεστε να διαµαρτυρηθείτε. Θα
σας φέρω στοιχεία για το τι έχουν ψηφίσει. Πλην ΚΚΕ και ορι-
σµένων άλλων, όλοι προσπαθούν να πλαστογράφησαν την ιστο-
ρία. Προσπαθούν να αθωώσουν τον φασισµό, εξισώνοντας την
πιο σκοταδιστική θεωρία, την πιο ακραία µορφή εξουσίας του κε-
φαλαίου, τη θεωρία του ναζισµού-φασισµού, µε την πιο πρωτο-
πόρα θεωρία που γέννησαν τα ανθρώπινα µυαλά, τη θεωρία του
κοµµουνισµού.

Γιατί άραγε; Γιατί ο φασισµός είναι µορφή -ακραία µεν- εξου-
σίας του κεφαλαίου και έχει αποδειχθεί ιστορικά. Τα έχω πει πολ-
λές φορές, ποιος παρέδωσε την εξουσία στον Χίτλερ, τι έκαναν
οι Αµερικάνοι κ.λπ.. Όλα αυτά τα χρόνια η Ευρωπαϊκή Ένωση
συνειδητά δεν βγάζει άχνα. Αθωώνει τον φασισµό, στηρίζει κυ-
βερνήσεις που έχουν τα κοµµουνιστικά κόµµατα παράνοµα, αυ-
τούς που µπήκαν στην πρώτη γραµµή και πάλεψαν τον φασισµό.
Νοµιµοποιεί και στηρίζει κυβερνήσεις που δίνουν συντάξεις σε
δολοφόνους των Ες - Ες που συνεργάστηκαν µε τον Χίτλερ. Όλα

7076 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



αυτά τα χρόνια σιωπά, ενθαρρύνει τον φασισµό και όχι την ακρο-
δεξιά, όπως λέτε. Φοβάστε τη λέξη; Και αυτό, πέρα από όλα τα
υπόλοιπα, αποτελεί προσβολή στα εκατοµµύρια θύµατα, στα 50
εκατοµµύρια νεκρών, εκ των οποίων τα 20 εκατοµµύρια ήταν Σο-
βιετικοί που θυσιάστηκαν για να τσακίσουν το ναζιστικό τέρας.

Η Ευρωπαϊκή Ένωση, την οποία έχετε σηµαία, µε τη βάρβαρη
πολιτική της και τον χυδαίο, πρόστυχο αντικοµµουνισµό, αυτό
κάνει όλα αυτά τα χρόνια, δεν σέβεται τίποτα. Τι να σεβαστεί; Το
αίµα των λαών πίνουν. Και τους έχετε και για Ευρώπη! Ποια Ευ-
ρώπη, αλήθεια; Αυτή που αναδεικνύει τους φασίστες ήρωες και
τους αγωνιστές κατά του φασισµού τούς πάει φυλακή; Αυτή, λοι-
πόν, ανέστησε τον φασισµό µε την πολιτική της -την αντιλαϊκή,
τη βάρβαρη πολιτική- και µε τον αντικοµµουνισµό -τον γενικευ-
µένο- και τα προγράµµατα που υλοποιούν όλες οι κυβερνήσεις
των χωρών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Γιατί αποδεικνύεται
ότι το αντίπαλον δέος είναι ο κοµµουνισµός και δεν είναι ο φασι-
σµός. Ο φασισµός είναι παιδί τους και το παιδί τους όχι µόνο δεν
το απαρνούνται, αλλά το στηρίζουν. Γιατί; Γιατί είναι τα µαντρό-
σκυλα του συστήµατος. Άλλοτε τους δένουν και άλλοτε τους
αµολάνε, για να χτυπήσουν τον λαό.

Και σήµερα µπροστά στις εκλογές λέτε όλα αυτά τα φούµαρα
-µε συγχωρείτε για την έκφραση, πολιτικά, εννοώ- περί «Ευρώ-
πης», «Ευρωπαϊκής Ένωσης», περί του «τι παίζεται», «για τον
λαό». Ποιον λαό; Δικτατορία των µονοπωλίων κυνική είναι! Στον
λαό απευθύνοµαι. Τι έκανε η Ευρωπαϊκή Ένωση στην κρίση; Τσά-
κισε τον ελληνικό λαό, συνέτριψε τους εργαζόµενους, τους
έστειλε στον θάνατο πάρα πολλούς, στην πείνα, στη φτώχεια. Σε
αυτή την Ευρωπαϊκή Ένωση, µπροστά στις ευρωεκλογές λέτε
«προοδευτικό µέτωπο». Με ποιους, αλήθεια; Για να περιγρά-
ψουµε ποιοι έκαναν όλα αυτά, όλα αυτά τα χρόνια, ειδικά τη δε-
καετία του 2000. Ποιοι ήταν; Το Λαϊκό Κόµµα του κ. Βέµπερ,
παραδείγµατος χάριν, που το έχετε σηµαία. Μόνον αυτοί; Σο-
σιαλδηµοκράτες µαζί, φιλελεύθεροι µαζί, όλοι αυτοί έστησαν τον
χορό αυτόν, να ευνουχίσουν από τον λαό την προοπτική να ζήσει
µία ανθρώπινη ζωή. Με αυτούς, λοιπόν, ζητάτε να κάνετε προ-
οδευτικό µέτωπο, και αυτά πρέπει να τα ξέρει η νεολαία και ο
λαός. 

Για αυτό, λοιπόν, µπροστά στις κάλπες των ευρωεκλογών όλοι
που µισούν, που σιχαίνονται, που αντιπαλεύουν τον φασισµό
πρέπει να κάνουν ένα βήµα-άλµα, να ρίξουν στην κάλπη το ψη-
φοδέλτιο µε το σφυροδρέπανο του ΚΚΕ, το σφυροδρέπανο που
µπήχτηκε στην καρδιά του φασισµού, πάνω στο Ράιχσταγκ το
1945, γιατί αυτοί τσάκισαν τον φασισµό και όχι οι δυτικοί σύµµα-
χοι, κυρία Καφαντάρη, που φοβάστε να πείτε ακόµα και την ιστο-
ρική αλήθεια. Αυτή θα είναι η πραγµατική απάντηση. Γιατί οι
κοµµουνιστές είναι αυτοί που ήταν και είναι στην πρώτη γραµµή
-και όχι µόνο- της αντιφασιστικής πάλης. 

Αυτή θα είναι η απάντηση στη Χρυσή Αυγή, που πενθεί σή-
µερα. Μην κοιτάτε που δεν το λέει. Έχει βάλει πλερέζες. Εβδο-
µήντα τέσσερα χρόνια κλαίνε κάθε µέρα. Αυτή θα είναι η
απάντηση για να πάει στα σκουπίδια της ιστορίας.

Σε ό,τι αφορά τη συζήτηση και την «αντιπαράθεση» χθες πολύ
υψηλού επιπέδου, πράγµατι, εκπληκτική σε επίπεδο πολιτικών
Αρχηγών, δεν έχουµε να πούµε τίποτα. Απέχθεια! Ο κόσµος σι-
χαίνεται, να το ξέρετε. Όλους! Όµως, βολεύει, δεν είναι αθώα
αυτή η αντιπαράθεση ούτε είναι αυθόρµητη. Είναι στηµένη. Εµείς
την έχουµε ξαναζήσει. Τι στόχο έχει; Να αθωώσει το καπιταλι-
στικό σύστηµα, να κρύψει τη στρατηγική συµφωνία που υπάρχει
και που λέγεται «καπιταλισµός» και «Ευρωπαϊκή Ένωση» ανά-
µεσα στα κόµµατα του ευρωπαϊκού καπιταλιστικού τόξου και να
πολώσει τον κόσµο στα κότερα, στον τάδε, δηλαδή σε επιµέρους
πολιτικό άθλιο κουτσοµπολιό, ανεξάρτητα µε το αν έχει βάση ή
όχι -δεν µας ενδιαφέρει. Δεν είµαστε από αυτούς που θα δώ-
σουµε τη µάχη µε τέτοια όπλα, γιατί έχουν υπεροχή οι ιδέες µας,
άσχετα αν δεν εκφράζονται.

Όµως θέλω να επαναλάβω κάτι: Το έχουµε ζήσει εµείς και ο
λαός το έχει ζήσει. Αν θυµάστε τις αντιπαραθέσεις ΠΑΣΟΚ -
Νέας Δηµοκρατίας, είχαν φτάσει σε τέτοιο και σε χειρότερο ση-
µείο και ο κιτρινισµός είχε απογειωθεί τότε. 

Δεν θέλω να πω τίποτα. Ο κ. Καµµένος έλεγε τον Παπανδρέου
αρχηγό της «17 Νοέµβρη» και βγήκε χθες και µας έλεγε ότι ήταν

άλλο πράγµα, ότι ήταν άλλος ηγέτης. Να δείτε τι συµβαίνει, δη-
λαδή. 

Ποιο είναι το πιο σηµαντικό; Όσο οξυνόταν η αντιπαράθεση κι
έφτανε στα άκρα πραγµατικά µε αθλιότητες, τόσο συγκλίναν τα
προγράµµατα του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας. Κι αυτό το
απίστευτο, που έλεγε το ΚΚΕ τότε, ότι κάποτε θα συγκυβερνή-
σουν για να διασώσουν το σύστηµα και όλοι µάς έβριζαν, συνέβη
στην πραγµατικότητα. Αυτή είναι µια εικόνα από το µέλλον.
Γράψτε το αυτό. Σας το είπε και η Αλέκα Παπαρήγα. Είναι εικόνα
από το µέλλον. Όχι το άµεσο ίσως, αλλά το πιο µακροπρόθεσµο,
που θα γίνει µε άλλα πρόσωπα, πιθανόν µε άλλες συγγενείς δυ-
νάµεις, µε στόχο να υπηρετήσει το σύστηµα. 

Η Κυβέρνηση θριαµβολογεί. Να σας πω την αλήθεια, λίγη σε-
µνότητα δεν βλάπτει. Φυσικά δεν υπάρχει σεµνότητα σ’ αυτή την
ακραία πολιτική αντιπαράθεση που υπάρχει και που κρύβει τις
αιτίες. Προκαλεί όµως τον λαό. Λέει στη Νέα Δηµοκρατία «πετύ-
χαµε εκεί που αποτύχατε». Συµφωνούµε. Τι πέτυχε η Κυβέρνηση;
Πέτυχε την πλήρη εφαρµογή του πρώτου, του δεύτερου και του
τρίτου µνηµονίου, που περιλάµβανε όλα τα προηγούµενα. Ποιος
ήταν ο στόχος; Αυτά τα έλεγαν ορισµένοι, γιατί άλλοι τα έκλεβαν. 

Ποιος ήταν ο στόχος του πρώτου, του δεύτερου και του τρίτου
µετά; Δεν άλλαξε επειδή ήρθε ο ΣΥΡΙΖΑ. Ίδια γραµµή είχε. Να
φορτώσει την κρίση στον λαό, να δηµιουργήσει προϋποθέσεις
και θεσµικό πλαίσιο για την αύξηση της κερδοφορίας του κεφα-
λαίου. Αυτά τα έλεγαν και κάποιοι συριζαίοι τότε. Με άλλη γλώσ-
σα, βέβαια. Αυτά ήταν τα µνηµόνια. Η Κυβέρνηση τα εφάρµοσε.
Και πώς το εξηγείτε εσείς ότι τα «κοράκια», οι απάνθρωποι, οι
ληστές του ιερότατου λαού, η Μέρκελ, το Διεθνές Νοµισµατικό
Ταµείο, τα «κοράκια» της Ευρώπης σάς δίνουν συγχαρητήρια;
Γιατί; Μα το είπε ο κ. Τσίπρας. «Γιατί εµείς πετύχαµε. Καταφέ-
ραµε να εφαρµόσουµε όλα αυτά τα µέτρα.». Εδώ δυο πράγµατα
συµβαίνουν. Ή τα κοράκια έγιναν αηδόνια ή εσείς γίνατε κορά-
κια. Ας βγάλει τα συµπεράσµατα ο λαός. Μάλλον το δεύτερο. Για
να µην πω ότι το δεύτερο είναι. Εφαρµόσατε ακριβώς αυτή την
πολιτική. 

Ό,τι ζήτησε το κεφάλαιο, η Ευρωπαϊκή Ένωση, το ΔΝΤ, το
εφαρµόσατε. Να τα πω; Μείωση συντάξεων, µισθών, χτύπηµα
κοινωνικού χαρακτήρα της ασφάλισης. Ναι ή όχι; Μειώθηκαν οι
µισθοί επί των ηµερών σας; Κοκορεύεστε σήµερα, επειδή µε
υπουργική απόφαση δώσατε κάποια ψίχουλα. Μειώθηκαν. Στοι-
χεία δικά σας, όχι δικά µας. Διατηρείται η εργασιακή ζούγκλα;
Διατηρείται. Μειώνονται οι κοινωνικές δαπάνες συνολικά στην τε-
τραετία; Μειώνονται οι κοινωνικές δαπάνες. Ιδιωτικοποιούνται τα
πάντα; Και µάλιστα, κύριε Σταθάκη –συγχαρητήρια γι’ αυτό!-,
λέτε: εµείς κάνουµε καλύτερα τη δουλειά απ’ ό,τι την κάνατε
εσείς. Και σ’ αυτόν τον τοµέα. Βάλατε όλο τον πλούτο της Ελλά-
δας σε ένα ταµείο για ενενήντα εννιά χρόνια. Κι έρχεστε τώρα
και λέτε «είµαστε µε τους πολλούς». Τραγικό δεν είναι; Είστε µε
τους πολλούς, επειδή µοιράζετε κάποια ψίχουλα; Τι νοµίζετε ότι
είναι ο κόσµος; Ζητιάνοι; Φάγατε όλοι σας 60 δισεκατοµµύρια
από τους συνταξιούχους και τους δίνετε τώρα 800 εκατοµµύρια.
Λέει η κ. Ξενογιαννακοπούλου, παρά τους τόνους που έχει -κι
αυτό το εκτιµάµε- ότι «όποιος δεν καταλαβαίνει και λέει για ψί-
χουλα είναι εκτός πραγµατικότητας». Αλήθεια, τι είναι το πεντα-
κοσάρικο σε έναν χρόνο; Τι είναι το πεντακοσάρικο για έναν
χρόνο; Και όποιος πάρει 501 ευρώ δεν θα πάρει το 100%. Και
όποιος πάρει 701 ευρώ θα πάρει το 50%. Και οι άλλοι το 30%.
Δικά σας είναι τα λεφτά αυτά; Ισχυρίζεστε ότι έχετε ταξική µε-
ροληψία. Συµφωνούµε απόλυτα. Έχετε ταξική µεροληψία υπέρ
του κεφαλαίου -και θα το αποδείξουµε- και ταξική αναισθησία
υπέρ των πολλών, για τους οποίους ορκίζεστε. Από ποιους φτιά-
ξατε τα υπερπλεονάσµατα; Το λέω στον κ. Σταθάκη, που είναι
αρµόδιος. Βγείτε να µας πείτε πώς δηµιουργήθηκαν τα υπερπλε-
ονάσµατα. Πόσα πλήρωσε το κεφάλαιο; Όχι µόνο στην κρίση,
αλλά τώρα, µε τα υπερπλεονάσµατα.

Ειλικρινά, µε ποια στοιχεία µιλάτε για ταξική πολιτική; 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Αφήστε µε, κύριε Πρόεδρε. Αυτό το πράγµα κάθε φορά. Αφή-

στε µε. Σας παρακαλώ. Ο άλλος µίλησε µιάµιση ώρα. Θα µιλή-
σουµε κι εµείς. Βαράτε εσείς του κουδούνι κι εγώ θα µιλάω.
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Φόροι εισοδήµατος. Πόσο πληρώνει το κεφάλαιο που κατέχει
το 60% του ΑΕΠ; Συνεισφέρει µε 6% στον προϋπολογισµό. Το
94% τίνος είναι; Από εκεί τα πήρατε. Και λέτε για ταξικό πρό-
σηµο. Θα πω τι είναι το ταξικό. Έµµεσοι φόροι: Αύξηση 4,2 δισε-
κατοµµύρια από το 2015 ως το 2018. Και τώρα δίνετε 1 δισεκα-
τοµµύριο συνολικά και παριστάνετε και τους φιλάνθρωπους.
Ντροπή, το λιγότερο! Πώς µαζεύτηκαν τα 31 δισεκατοµµύρια και
το «µαξιλάρι», πέρα από τα 15 που δόθηκαν και που θα επιστρα-
φούν, ξέρετε πώς; Από το αίµα και τον ιδρώτα της εργατικής
τάξης και των λαϊκών στρωµάτων. 

Έχετε ταξικό πρόσηµο; Για να το περιγράψουµε. Όταν έγιναν
όλα αυτά στους κεφαλαιοκράτες δώσατε απαλλαγή φορολογίας
και ενίσχυση. Μείωση φορολογίας από το 29% στο 25%, µείωση
50% του φόρου διανεµοµένων κερδών. Ακούστε. Ενώ φορολο-
γείτε άγρια τους εργαζόµενους, µειώσατε από 15% σε 10% στα
διανεµόµενα κέρδη των µεγάλων εταιρειών. Αυτό δεν είναι ταξικό
πρόσηµο, είναι ταξικό ένσηµο. Ασφαλίζετε τα συµφέροντα του
µεγάλου κεφαλαίου και από πάνω υπερηφανεύεστε. 

Να πάµε να πούµε για το ειδικό καθεστώς; Εδώ δίνετε κίνητρα
και φοροαπαλλαγές µειώνοντας το ύψος των επενδύσεων από
20 σε 15 εκατοµµύρια, ανά ένα εκατοµµύριο φοροαπαλλαγές για
µία θέση. Ακούστε. Να µαθαίνει ο κόσµος. Μία θέση εργασίας.
Τόση πρόκληση; Ανά ένα εκατοµµύριο επένδυσης αν έχει µία
θέση εργασίας, µπαίνει σε ένα ειδικό καθεστώς. Φωνάζει η Νέα
Δηµοκρατία. Τι φωνάζετε; Δεν τα ψηφίσατε όλα αυτά; Όλα όσα
µέτρα ήταν υπέρ του κεφαλαίου τα ψηφίσατε. Ναι ή όχι; Και ζη-
τάτε και παραπάνω. Κι όλοι οι υπόλοιποι. Μιλάτε για κότερα, για
εφοπλιστές. Δεν µπαίνουµε σ’ αυτή τη λογική ούτε µπήκαµε
ποτέ. 

Όµως στο άρθρο 103 κάνατε την πάπια όλοι. Ζητήσαµε να
αναθεωρηθεί. Δεν έχετε τον Θεό σας; Στην πρώτη χώρα σε εµ-
πορικό στόλο στον κόσµο µε αµύθητα κέρδη να πληρώνουν οι
εφοπλιστές φορολογία λιγότερη από τα πληρώµατα; Κι όµως,
κουβέντα κανένας. Εµείς είπαµε να αναθεωρηθεί, να µπουν κά-
ποια όρια σ’ αυτή την αµύθητη, την απίστευτη χλιδή, που τη βλέ-
πει ο εργαζόµενος. Όσα δουλεύει σε όλη τη ζωή του, σε ένα
βράδυ τα ξοδεύουν αυτοί. Τίποτα και σ’ αυτό. 

Να πάµε και σε άλλα; Να πάµε και στο νέο πακέτο που φέρ-
νετε; Ο κ. Τσίπρας, ο κ. Τσακαλώτος και ο κ. Δραγασάκης, τα
είπαν πολύ ψηλά γι’ αυτά που δίνει στους εργαζόµενους, που
είναι ψίχουλα. Ένα δισεκατοµµύριο είναι. Κάντε λογαριασµό.
Αλλά γι’ αυτά που δίνει στους κεφαλαιοκράτες δεν έβγαλε κου-
βέντα. Δηλαδή, νέες φοροαπαλλαγές στις νέες επενδύσεις από
αύξηση συντελεστού απόσβεσης από 100% στο 150%. Μεγαλύ-
τερη κρατική επιδότηση στις εργοδοτικές ασφαλιστικές εισφο-
ρές. Δηλαδή, λέτε ότι κάνουµε πολιτική για να µειώσουµε την
ανεργία µε την τσέπη των εργαζοµένων. Τι παίρνετε από τους
κεφαλαιοκράτες; Το αντίθετο κάνετε. Τους χαρίζετε κι άλλα, λες
κι είναι πτωχοί και δεν µπορούν. 

Εποµένως εσείς και η Νέα Δηµοκρατία δεν είστε ίδια κόµµατα.
Δεν είµαστε της ισοπέδωσης. Αλλά τα κόµµατα δεν κρίνονται
από το αν είναι ίδια ή όχι. Διαφορετικά είναι. Όµως η στρατηγική
είναι ίδια. Ποια είναι η διαφορά σας; Η Νέα Δηµοκρατία είναι
υπέρ της καπιταλιστικής ανάπτυξης κι εσείς είστε υπέρ της ανά-
πτυξης του καπιταλισµού. Αυτή είναι η µεγάλη διαφορά που
έχετε κι αποδεικνύεται ιστορικά αυτό που έγινε, ότι, όταν δεν
µπορεί η ακραιφνής παραδοσιακή Δεξιά, που έχει επιµέρους δια-
φορές, τότε ερχόταν η σοσιαλδηµοκρατία. Και τώρα έρχεται
αυτό που έλεγε ο Ανιέλι κι είπε και ο Καραθανασόπουλος, η light
Αριστερά, η οποία αποτελεί τη χρυσή εφεδρεία του συστήµατος. 

Αλήθεια, µας ζητάτε ψήφο εµπιστοσύνης; Αµερικανο-νατοϊκή
Αριστερά; Ζητάτε ψήφο εµπιστοσύνης, τσιράκια του Πάιατ, όλοι
µαζί, του ΝΑΤΟ, του ιµπεριαλισµού, των σφαγέων των λαών; Θα
σηκωθούν από τον τάφο τους όλοι µ’ αυτά που κάνετε.

Παρεµπιπτόντως, ο κ. Πάιατ σήµερα µιλάει στο Οικονοµικό
Επιµελητήριο. Είναι ο µοναδικός ξένος πρέσβης. Είναι στο προ-
οδευτικό µέτωπο, γιατί οργάνωσε φασιστικό πραξικόπηµα στην
Ουκρανία. Ψήφο τέτοια δεν θα πάρετε! Κι ακόµα και αν παρασύ-
ρετε κάποιον κόσµο, θα τα πληρώσετε ως «πλυντήριο» του ιµπε-
ριαλισµού.

Αντί, λοιπόν, να ψάχνει να βρει διαφορές, δαγκωτό ΚΚΕ, παν-

τού! Αν ψάχνει να βρει διαφορές στη Νέα Δηµοκρατία και στον
ΣΥΡΙΖΑ, µαταίως θα ψάχνει ο λαός. Ψηφοδέλτιο ΚΚΕ, στήριξη
πλάι στο ΚΚΕ, µε όλες τις διαφωνίες, γιατί εµείς σταθήκαµε όρ-
θιοι, ενώ εσείς προσκυνήσατε τη βαρβαρότητα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει η κ. Φωτίου, Αναπληρώτρια Υπουργός Εργα-

σίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, για
δώδεκα λεπτά.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε αυτές τις µέρες µεταξύ οιµωγών
και κραυγών για την δέκατη τρίτη σύνταξη και την πρόνοια. Τα
επιδόµατα, οι κοινωνικές παροχές ή οι δωρεάν κοινωνικές υπη-
ρεσίες είναι δωράκια για µερικούς ή υποχρέωση του κράτους για
όλους; Η κοινωνική προστασία, οι συντάξεις, η πρόνοια δηλαδή,
είναι ο τρίτος πυλώνας του κοινωνικού κράτους. Μαζί µε τους
άλλους δύο πυλώνες, δηµόσια υγεία και δηµόσια παιδεία, είναι
η ασπίδα των πολιτών για δίκαιη ανάπτυξη, κοινωνική συνοχή και
καταπολέµηση των ανισοτήτων.

Αυτό το κοινωνικό κράτος χτυπήθηκε σε όλη την Ευρώπη από
τις πολιτικές λιτότητας κατά την κρίση. Υπήρξε το µεγάλο θύµα
του νεοφιλελευθερισµού, που υποστηρίζει ο κ. Βέµπερ και ο κ.
Μητσοτάκης. Ο κ. Μητσοτάκης µιλάει πάντα µε απαξία για τη δη-
µόσια παιδεία και τη δηµόσια υγεία, έχει δυσανεξία στη δέκατη
τρίτη σύνταξη και τις προνοιακές παροχές. Για αυτό δεν µας είπε
τίποτα ποτέ για το κοινωνικό κράτος, για την πρόνοια.

Αυτό, όµως, είναι το δίληµµα, κυρίες και κύριοι, αυτών των ευ-
ρωεκλογών στην Ευρώπη, αν δηλαδή θα συνεχίσουµε µε τη διά-
λυση του κοινωνικού κράτους στο όνοµα της ανάπτυξης και των
επενδύσεων ή αν θα κάνουµε ένα νέο ξεκίνηµα, µε ισχυρό κοι-
νωνικό κράτος, µε ανοιχτά σύνορα, µε δίκαιη ανάπτυξη.

Στην Ελλάδα βέβαια τα πράγµατα εξελίχθηκαν πολύ χειρότερα
από ό,τι στην Ευρώπη, χωρίς δίχτυ προστασίας για τους φτω-
χούς µέχρι το 2015, χωρίς οργανωµένο προνοιακό κράτος για
όλους. Ακούµε όλον αυτόν τον καιρό την προπαγάνδα της Νέας
Δηµοκρατίας, ότι ο ΣΥΡΙΖΑ κατέστρεψε τη µεσαία τάξη. Αυτό
είναι ένα µεγάλο ψέµα, ένας µεγάλος µύθος. Τη µεσαία τάξη την
κατέστρεψε η συγκυβέρνηση Νέας Δηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ. Το
2009 υπήρχαν τρία εκατοµµύρια επτά χιλιάδες συµπολίτες µας
σε ακραία φτώχεια. Αυτό το 2015 έγινε τρία εκατοµµύρια οκτα-
κόσιες είκοσι εννέα χιλιάδες συµπολίτες µας. Δηλαδή, από το
2009 έως το 2015 οκτακόσιες είκοσι δύο χιλιάδες συµπολίτες
µας, από τα πέντε εκατοµµύρια που απαρτίζουν τη µεσαία τάξη,
τα µεσαία στρώµατα, πέρασαν στα φτωχότερα στρώµατα. Κα-
ταθέτω εδώ τον πίνακα της ΕΛΣΤΑΤ, που αποδεικνύει αυτά που
είπα.

(Στο σηµείο αυτό η Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Θεανώ Φω-
τίου καταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο
οποίος βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αλλά και αυτοί που έµειναν στα µεσαία στρώµατα είδαν τα ει-
σοδήµατά τους να µειώνονται δραστικά. Μία οικογένεια µε δύο
παιδιά, το 2010, στα µεσαία στρώµατα, είχε εισοδήµατα από
24.000 έως 34.000 ευρώ τον χρόνο. Το 2015 τα εισοδήµατά της
ήταν από 15.000 έως 21.720. Δηλαδή έχασε το 37% του εισοδή-
µατός της. Από το 2015 και µετά, επειδή µε ρωτάτε, άρχισε να
ανακτά µικρό µέρος αυτών των εισοδηµάτων. Καταθέτω τον δεύ-
τερο πίνακα.

(Στο σηµείο αυτό η Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Θεανώ Φω-
τίου καταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο
οποίος βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εµείς, θεωρούµε ότι η ενίσχυση της κοινωνικής προστασίας
είναι αναπτυξιακή και αφορά τα µεσαία στρώµατα. Για αυτό αυ-
ξήσαµε τα κονδύλια της πρόνοιας από 780 εκατοµµύρια, που τα
παραλάβαµε, σε 3 δισεκατοµµύρια 300 ευρώ. Είχαµε τις χαµη-
λότερες δαπάνες από όλη την Ευρώπη για την πρόνοια. Αφορού-
σαν µόνο τα φτωχά στρώµατα και δίνονταν ως φιλοδώρηµα,
φιλανθρωπία µε αδιαφανή κριτήρια. Διευρύναµε τις προνοιακές
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πολιτικές µας και στα µεσαία στρώµατα, όπως κάνουν όλα τα
ανεπτυγµένα κράτη, µε δύο εµβληµατικά µέτρα, το πρώτο για το
παιδί και το δεύτερο για τη στέγη. Αυτά αφορούν τα µεσαία
στρώµατα, δεν αφορούν τα φτωχά.

Αυξήσαµε από 822 εκατοµµύρια ευρώ, µέσα στα δύσκολα
χρόνια, σε 1 δισεκατοµµύριο 400 χιλιάδες ευρώ τα κονδύλια για
το παιδί. Πώς το κάναµε; Με το νέο επίδοµα παιδιού. Μέσα σε
έναν χρόνο µόνο αυξήσαµε τα παιδιά που παίρνουν επίδοµα παι-
διού από ένα εκατοµµύριο τετρακόσιες χιλιάδες σε ένα εκατοµ-
µύριο πεντακόσιες πενήντα χιλιάδες. Όσον αφορά τα σχολικά
γεύµατα, δίνουµε εκατόν πενήντα τρεις χιλιάδες κάθε µέρα. Το
2022 θα είναι εξακόσιες χιλιάδες κάθε µέρα, σε όλα τα σχολεία
της χώρας. Αυξάνουµε τον αριθµό των βρεφονηπιακών σταθµών
µε χιλιάδες νέες θέσεις για τα παιδιά. Επεκτείνουµε τη δωρεάν
είσοδο στους βρεφονηπιακούς σταθµούς για όλες τις µητέρες,
εργαζόµενες, άνεργες, φτωχές. Γιατί τις άνεργες και τις φτωχές
εσείς τις είχατε ξεχάσει. Για αυτό φέτος όλα τα παιδιά θα µπουν
δωρεάν σε βρεφονηπιακούς σταθµούς αυτών των εισοδηµάτων.
Έτσι ρίξαµε την παιδική φτώχεια δύο µονάδες µέσα σε δύο χρό-
νια, από 26,3% το 2015 σε 24,5% το 2017. Το 2020 υπολογίζουµε
ότι τα ποσοστά παιδικής φτώχειας θα είναι χαµηλότερα του
2008. Πόση ήταν όµως η παιδική φτώχεια το 2008, τις εποχές δη-
λαδή της ευµάρειας, προ κρίσης; Καταθέτω πάλι τα στοιχεία της
ΕΛΣΤΑΤ.

(Στο σηµείο αυτό η Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Θεανώ Φω-
τίου καταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο
οποίος βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Την εποχή της ευµάρειας ήταν 23%, δηλαδή ένα στα τέσσερα
παιδιά ήταν σε κατάσταση φτώχειας και κοινωνικού αποκλει-
σµού. Τι σηµαίνει αυτό; Ότι η ανάπτυξη, κύριε Μητσοτάκη, δεν
αρκεί από µόνη της για να καταπολεµηθούν οι ανισότητες, που
τώρα θυµηθήκατε, ενώ τις θεωρείτε φυσικό φαινόµενο, δηλαδή
ότι µπορεί να έχεις ανάπτυξη, αλλά ένα στα τέσσερα παιδιά να
είναι φτωχά.

Με τα µέτρα για τη στέγη σήµερα έχουµε διακόσιες σαράντα
χιλιάδες εγκεκριµένες οικογένειες ή εξακόσιες σαράντα χιλιάδες
πολίτες που παίρνουν για πρώτη φορά επίδοµα στέγης. Είναι
µέτρα που υλοποιούµε, που εξήγγειλε ο Πρωθυπουργός στη
ΔΕΘ. Δεν αφορούν τους φτωχούς, αφορούν και τα µεσαία στρώ-
µατα.

Ακούµε όλον αυτόν τον καιρό έναν δεύτερο µύθο της προπα-
γάνδας της Νέας Δηµοκρατίας, ότι ο ΣΥΡΙΖΑ έφτιαξε ένα κράτος
επιδοµάτων. Ποια είναι η αλήθεια; Το 2015 στην πρόνοια εγώ
βρήκα πενήντα τέσσερις υπαλλήλους, διακόσια επιδόµατα που
δίνονταν από εκατόν είκοσι διαφορετικές πηγές και χιλιάδες
ιδρύµατα, χωρίς να είναι καταγραµµένα, χωρίς τίποτα. Μέσα σε
δύο χρόνια ιδρύσαµε ένα διαφανές κράτος πρόνοιας, µε δύο ψη-
φιακούς πυλώνες. Από τη µία το κράτος, οι περιφέρειες, τα δια-
κόσια σαράντα δύο κέντρα κοινότητας, που καταψηφίσατε. Η
Δεξιά δεν τα ήθελε. Γιατί άραγε; Από την άλλη, ένας ενιαίος ορ-
γανισµός, καινούργιος Οργανισµός Προνοιακών Επιδοµάτων
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, ο ΟΠΕΚΑ, που δίνει όλα τα επιδόµατα
ψηφιακά µε διασταυρώσεις έξι βάσεων δεδοµένων -ποτέ δεν το
κάνατε, γιατί άραγε;- χωρίς ύποπτες διαµεσολαβήσεις.

Ποια είναι τα επιδόµατα; Τα επιδόµατα, αγαπητοί, είναι έξι: το
ΚΕΑ, το επίδοµα παιδιού, το επίδοµα στέγης, τα αναπηρικά επι-
δόµατα, επίδοµα υπερηλίκων και επίδοµα αγροτικής εστίας. Και
προκαλούµε τον κ. Μητσοτάκη: ποιο από αυτά θα κόψει όταν θα
έρθει εν τη βασιλεία του; Έτσι καταργήσαµε το ιδρυµατικό και
επιδοµατικό κράτος πρόνοιας που παραλάβαµε, που άνθιζαν οι
πελατειακές σχέσεις και η διαφθορά. Αποδίδουµε στους Έλλη-
νες πολίτες τη γνώση των δικαιωµάτων τους, την αξιοπρέπεια
που τους οφείλουµε. Τους απαλλάσσουµε από πελατειακές
εξαρτήσεις κάθε µορφής και ατέλειωτης γραφειοκρατίας. 

Ταυτόχρονα, ψηφιακά µεταφέρουµε στο κράτος και τις περι-
φέρειες καθηµερινά, πάλι ψηφιακά, όλη την πληροφορία από τα
κέντρα κοινότητας και από τον ΟΠΕΚΑ, για να παρεµβαίνουν έγ-
καιρα, να ελέγχουν και να αναθεωρούν τις πολιτικές τους. Τα
κέντρα κοινότητας µέσα στο 2019 επεκτείνονται σε όλους τους

δήµους της χώρας, εκτός εάν θέλετε να τα καταργήσετε εδώ και
τώρα, ενισχύονται µε δύο νέες δοµές, εκατό επιπλέον κέντρα
στήριξης οικογένειας και εκατόν πενήντα κέντρα ολοκληρωµένης
φροντίδας ηλικιωµένων (ΟΦΗΛΙ).

Ας έρθουµε, όµως, τώρα στο θέµα που προκάλεσε την πρό-
ταση µοµφής από τη Νέα Δηµοκρατία για τα δικαιώµατα των
αναπήρων. Το είπε και ο Πρωθυπουργός χθες. Το ύψιστο δι-
καίωµα των ΑΜΕΑ είναι η ένταξή τους στην κοινωνία και στην ερ-
γασία, γι’ αυτό βρίσκονται στην ευθύνη του Υπουργείου Εργα-
σίας. Δεν είναι άρρωστοι, δεν είναι στο Υπουργείο Υγείας.

Για να γίνει η ένταξη αυτή, απαιτεί θετικές διακρίσεις υπέρ των
αναπήρων, για να εξασφαλιστεί η ισοτιµία τους µε τους µη ανά-
πηρους. Για να αρθεί, δηλαδή, η ανισότητα που δηµιουργεί η κα-
τάσταση αναπηρίας, εµείς προχωρήσαµε, όπως οφείλαµε, σε
θετικές διακρίσεις υπέρ των αναπήρων, που έγιναν σε µία δύ-
σκολη περίοδο, µεταξύ 2015 - 2019.

Για την εργασία, βεβαίως, το 15% των νέων θέσεων στο δηµό-
σιο είναι αποκλειστικά για ΑΜΕΑ, µοριοδότηση σε όλες τις θέ-
σεις, διατήρηση του επιδόµατος του ανάπηρου όταν βρίσκει
απασχόληση ορισµένου χρόνου ή είναι ψυχικά ασθενής. Εξαι-
ρούµε το επίδοµα αναπηρίας από τα εισοδήµατά του και πριµο-
δοτούµε το παιδί µε αναπηρία και την οικογένειά του µε όλες τις
παροχές, µε την ακλόνητη πεποίθηση ότι δεν ήταν χάρες, δεν
ήταν εύνοια, δεν ήταν ελεηµοσύνη, ήταν υποχρέωση της Κυβέρ-
νησης της Αριστεράς στα συνταγµατικά κατοχυρωµένα δικαιώ-
µατα των αναπήρων.

Αυτό δεν περιµένουµε να το καταλάβει ούτε ο κ. Μητσοτάκης
ούτε το κόµµα του, που βάζει υποψηφίους να διακηρύττουν ότι
δεν θέλουν µοριοδότηση, επιδόµατα, χάρες, αλλά ίσες ευκαι-
ρίες.

Ο κ. Μητσοτάκης λέει ότι θα φέρει την ανάπτυξη και τις επεν-
δύσεις µειώνοντας οριζόντια τους φόρους. Για να µειώσει ορι-
ζόντια τη φορολογία, πρέπει να κόψει τις θετικές παροχές, τις
θετικές διακρίσεις, τα επιδόµατα δηλαδή που εφαρµόζουµε
εµείς, τα επιδόµατα των αναπήρων που είχαν στο στόχαστρό
τους οι δανειστές κι εµείς τα διασώσαµε.

Τι έλεγε το ΔΝΤ το 2016 και γιατί κάνετε το ίδιο ακριβώς και
λέτε το ίδιο ακριβώς; Έχετε –έλεγε το ΔΝΤ- διακόσια επιδόµατα
που δίνονται από εκατόν είκοσι πηγές, διαφθορά-διαπλοκή. Δεν
µπορεί να συνεχιστεί αυτή η κατάσταση. Θα τα κόψετε, εξοικο-
νοµώντας ένα δισεκατοµµύριο και θα το κάνετε ελάχιστο εγγυη-
µένο εισόδηµα –που λέτε εσείς- και εκεί µέσα θα βάλετε όλα τα
επιδόµατα, δηλαδή µόνο για την ακραία φτώχεια. Αυτό είπε ο
Μητσοτάκης στη ΔΕΘ, αυτό κρύβει και δεν το λέει τόσο καιρό,
αυτή την τύχη επιφυλάσσει σε όλον τον κόσµο!

Εµείς και το ΚΕΑ δώσαµε και δεν κόψαµε ούτε ένα επίδοµα.
Από τον περασµένο µήνα δίνουµε όλα τα επιδόµατα των αναπή-
ρων την ίδια µέρα, κάθε µήνα, ψηφιακά. Ξέρετε τι φασαρία ήταν
αυτό; Ξέρετε ότι αυτό ήταν αίτηµα του αναπηρικού κινήµατος
από την πρώτη ηµέρα που πήγα εκεί και έλεγαν ότι καµµία κυ-
βέρνηση δεν το έκανε ποτέ; Γιατί άραγε;

Η τεράστια αλλαγή, όµως, που επιχειρούµε στον χώρο της
αναπηρίας αφορά την αποϊδρυµατοποίηση. Θα µπορούσα να πω
πολλά για την αναπηρία, αλλά θα τα πω άλλη ώρα. Η αποϊδρυ-
µατοποίηση, συνάδελφοι, έχει δύο όψεις. Η µία είναι να βγουν οι
ανάπηροι από τα ιδρύµατα και συγχρόνως η άλλη είναι όσοι είναι
στα σπίτια τους, να τους κρατήσουµε στα σπίτια τους, να µην
αναγκαστούν να πάνε σε ιδρύµατα ή να πάνε σε οικογενειακές
στέγες διαβίωσης. Για αυτό, για να καταργήσουµε το άσυλο,
όπως στα Λεχαινά, υλοποιούµε πιλοτικό πρόγραµµα 15 εκατοµ-
µυρίων, µε τεράστια αποτελέσµατα αυτή τη στιγµή.

Προβήκαµε σε δύο µεγάλες νοµοθετικές πρωτοβουλίες, τον
νόµο για την αναδοχή και υιοθεσία και την ΚΥΑ για τις στέγες
υποστηριζόµενης διαβίωσης, αυτές τις οικογενειακές δηλαδή
µονάδες, για να µπορούν ανά τέσσερις, ανά τρεις, ανά πέντε,
ανά εννέα το πολύ να µένουν µαζί σαν οικογένεια οι ανάπηροι.

Ο νόµος για την αναδοχή µετράει σήµερα τετρακόσιες πε-
νήντα αιτήσεις, για να µη µείνει κανένα παιδί µέσα σε ίδρυµα.
Παράλληλα, εξασφαλίσαµε την ίδρυση εκατόν πενήντα στεγών
υποστηριζόµενης διαβίωσης, µε 50 εκατοµµύρια από το ΕΣΠΑ,
κινητές µονάδες για την πρώιµη παρέµβαση και σταθερές µονά-
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δες για τη βραχεία φιλοξενία των ΑΜΕΑ και των οικογενειών
τους.

Δεν γυρίζουµε πίσω, συνεχίζουµε. Εµείς είµαστε αυτοί που
επαναθεµελιώσαµε το προνοιακό κράτος. Στην κοινωνία που
οραµατιζόµαστε, στην κοινωνία που χτίζουµε δεν χωρούν προ-
καταλήψεις και διακρίσεις. Δηµιουργούµε ένα κράτος πρόνοιας
για όλους, αποκαθιστούµε αδικίες και παθογένειες δεκαετιών,
για να αποκτήσουν πράγµατι όλοι ίσες ευκαιρίες. Είναι δικαίωµά
τους, όλων των πολιτών. Είναι υποχρέωσή µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε.

Τον λόγο έχει ο κ. Παναγιωτόπουλος, Βουλευτής της Νέας Δη-
µοκρατίας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οφείλω µία απάντηση στην προ-
λαλήσασα Υπουργό. Πρέπει να της πω ότι η πολιτική της Νέας
Δηµοκρατίας και του Κυριάκου Μητσοτάκη δεν στοχεύει στην
εξάλειψη των επιδοµάτων, αλλά στην εξάλειψη των συνθηκών
εκείνων που οδηγούν στη φτωχοποίηση, ώστε οι πολίτες να
εξαρτώνται από τα επιδόµατα.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλειας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Σώπα, καλέ!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Μιλήσατε, κυρία Υπουργέ.
Μπορείτε να ειρωνεύεστε, αλλά τώρα θα ακούσετε την απάν-
τηση. Και επί των ηµερών σας η αλήθεια είναι ότι οι φτωχοί έγι-
ναν και περισσότεροι και φτωχότεροι. Και τα επιδόµατα έγιναν
περισσότερα.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλειας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Θα σας
απαντήσω.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Και περισσότεροι και φτω-
χότεροι!

Και έρχεστε τώρα και µας λέτε ότι θεσπίζουµε περισσότερα
επιδόµατα στους εξαρτηµένους από αυτά τα επιδόµατα. Δεν γί-
νεται έτσι η ανάταξη της χώρας, ούτε οι εξαγγελίες του Πρωθυ-
πουργού, που περιορίστηκαν στην επιδοµατική πολιτική, θα
φέρουν την ανάταξη της χώρας.

Βέβαια, να σας θυµίσω ότι το ΚΕΑ, που τελικά υιοθετήσατε,
ενώ τότε όταν ήταν ελάχιστο εγγυηµένο εισόδηµα το ονοµάζατε
«παγίδα φτώχειας», δεν εξαντλείται στη χορήγηση του επιδόµα-
τος, εισοδηµατική υποστήριξη, αλλά έχει και µία δεύτερη φάση,
η οποία είναι η κοινωνική επανένταξη διά της επανεντάξεως στην
αγορά εργασίας. Και αυτό είναι το πιο δύσκολο κοµµάτι. Πλην,
όµως, εσείς εξαντλείτε το ελάχιστο εγγυηµένο εισόδηµα, το ΚΕΑ,
στην εισοδηµατική ενίσχυση, διότι δεν ενδιαφέρεστε για την κοι-
νωνική επανένταξη διά της επανεντάξεως στην αγορά εργασίας.
Οι πελάτες θα µας λένε «ευχαριστώ» επειδή θα τους δίνουµε το
επίδοµα.

Επανέρχοµαι τώρα στη συζήτηση για την πρόταση δυσπιστίας.
Χθες το βράδυ ο Πρωθυπουργός έκανε άλλη µία µετατροπή.

Έχει έφεση στις µετατροπές ο Πρωθυπουργός. Το «όχι» του δη-
µοψηφίσµατος το µετέτρεψε σε «ναι», η παγκόσµια πατέντα του
που έγινε και διεθνής όρος του πολιτικού λεξιλογίου. Το σκίσιµο
των µνηµονίων το µετέτρεψε σε ένα ακόµα µνηµόνιο και βάλε,
µε 10 δισεκατοµµύρια µέτρα λιτότητας και βάλε. Την πρόταση
δυσπιστίας κατά Υπουργού του τη µετέτρεψε σε πρόταση δυσπι-
στίας κατά του συνόλου ή µάλλον σε ψήφο εµπιστοσύνης -αν θέ-
λετε- επί του συνόλου της Κυβέρνησής του, ταυτιζόµενος βέβαια
πλήρως στην ουσία µε τον Υπουργό του και παραβιάζοντας άλλη
µία φορά την κοινοβουλευτική τάξη, διότι κανένας Κανονισµός
δεν προβλέπει αυτή τη µετατροπή.

Χθες, όµως, έκανε άλλη µία µετατροπή. Μετέτρεψε µία άκρως
σοβαρή κοινοβουλευτική συζήτηση, όπως θα έπρεπε να είναι µία
συζήτηση επί προτάσεως δυσπιστίας ή παροχής ψήφου εµπιστο-
σύνης –διαλέγουµε και παίρνουµε- στην Κυβέρνηση σε µία κα-
φενειακή συζήτηση, µε τον σχετικό τσαµπουκά, τους ανοίκειους
χαρακτηρισµούς, προσωπικούς χαρακτηρισµούς, οι οποίοι –ευ-
τυχώς- δεν έµειναν αναπάντητοι. Δεν είναι προνόµιο της Αριστε-

ράς να εξαπολύει προσωπικές επιθέσεις. Όταν δίνεις, καµµιά
φορά πρέπει να είσαι έτοιµος και να πάρεις πίσω και µε την επι-
θετικότητα αυτού που έχει λερωµένη τη φωλιά του, διότι οι δια-
κοπές σε θαλαµηγό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν συµβα-
δίζουν µε την αριστερή προσέγγιση και την αριστεροσύνη.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αν και κατά µία άλλη ανάγνωση, κύριοι συνάδελφοι, αυτή ακρι-

βώς είναι η αριστερή προσέγγιση: πολλή υποκρισία και ακόµα
περισσότερη απόλαυση των προνοµίων της εξουσίας δίπλα και
όχι απέναντι στις ελίτ και µε την ευγενική τους χορηγία κιόλας.

Κατά την ίδια λογική, λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι...
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

Ενοχλείστε, αλλά αφήστε µε. Θα τελειώσω κάποια στιγµή και
θα απαλλαγείτε από τον ενοχλητικό µου λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, µη
διακόπτετε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά την ίδια λογική, λοι-
πόν, ο κ. Πολάκης –είναι εδώ ή δεν είναι; Κρίµα έφυγε, θα έρθει,
όµως, φαντάζοµαι, κάπου θα τα ακούει- είναι έννοια και όχι πρό-
σωπο.

Εδώ θυµάµαι τον ορισµό της καφενειακής συζήτησης κατά τον
υποτιµηµένο Λεµπέση. Λέει ο Λεµπέσης: «Καφενειακή είναι η συ-
ζήτηση ουχί όταν η συζήτηση µεταφέρεται στο καφενείο, αλλά
όταν το καφενείο µεταφέρεται στη συζήτηση, διότι το καφενείο
είναι έννοια και όχι πράγµα.». 

Κατά την ίδια λογική, ο Πολάκης είναι έννοια και όχι φυσικό
πρόσωπο. Και το πρώτο σχόλιο που έχω να κάνω είναι ότι στους
κόλπους της κοινοβουλευτικής πλειοψηφίας του ΣΥΡΙΖΑ δεν φαί-
νεται να απολαµβάνει της ίδιας εµπιστοσύνης και συµπαράστα-
σης, όπως αυτή που του επιφυλάσσει ο κ. Τσίπρας. Το είδαµε
προχθές, ισχνή παρουσία κοινοβουλευτικής πλειοψηφίας συνα-
δέλφων του στην Αίθουσα, αµήχανη κάπως η στάση του κ. Δρα-
γασάκη, που ήρθε να αντιλέξει στην πρόταση που διατύπωσε ο
κ. Μητσοτάκης, ο Πρόεδρός µας, άλλα λόγια να αγαπιόµαστε.

Εµείς, όµως, επιµένουµε να συζητήσουµε την πρόταση δυσπι-
στίας κατά του Υπουργού Πολάκη, γιατί αυτό το ζητήσαµε εγ-
γράφως και επ’ αυτού πρέπει να αποφανθεί το Κοινοβούλιο αύ-
ριο το βράδυ, παρά τις κυβερνητικές µετατροπές. 

Ποια, λοιπόν, είναι αυτή η έννοια του «πολακισµού» που εκ-
φράζει ο συγκεκριµένος, µε πλέον πρόσφατο κρούσµα -ντροπια-
στικό θα έλεγα και ακραίο- τη σταγόνα που ξεχείλισε το ποτήρι,
την απαράδεκτη προσωπική επίθεσή του σε έναν άνθρωπο µε
βαριά αναπηρία, ο οποίος βρήκε το θάρρος -αν θέλετε- να απαν-
τήσει όπως έπρεπε, µε το προσήκον ήθος και την προσήκουσα
ευπρέπεια σε αυτόν που δεν την είχε τελικά; 

Απαντώ. Η έννοια του «πολακισµού» είναι το ύφος και το ήθος
αυτής της Κυβέρνησης συνολικά, η βαθιά περιφρόνηση πολλές
φορές, µε όρους εκδικητικού µίσους στους κανόνες και τη θε-
σµική τάξη της δηµοκρατίας, γιατί είναι η αστική δηµοκρατία που
η έννοια «Πολάκη» απεχθάνεται, η φιλελεύθερη δυτική αστική
δηµοκρατία. 

Για αυτό και ο λεγάµενος καπνίζει επιδεικτικά στη συνέντευξη
Τύπου στο Υπουργείο Υγείας. Ποιος αντικαπνιστικός νόµος
τώρα; Οι νόµοι είµαστε εµείς, γιατί εµείς είµαστε εξουσία. Ποιος
Ευρωπαίος Επίτροπος τώρα; Τον περιφρονούµε, γιατί κατά
βάθος περιφρονούµε και την Ευρώπη. Για αυτό και διορίζει κοµ-
µατικό φίλο, ιδιοκτήτη βουλκανιζατέρ, στη διοίκηση κρατικού νο-
σοκοµείου, γιατί εξουσία είµαστε και ό,τι θέλουµε κάνουµε και
πουλάµε και µαγκιά στους απέναντι µε αυτές τις κινήσεις. Για
αυτό και απειλεί δηµοσιογράφους που τολµούν να του ασκούν
κριτική, γιατί δεν πιστεύει ούτε στην ελευθερία της έκφρασης
ούτε και στο δικαίωµα στην άλλη άποψη. Για αυτό και έχει κάνει
τις συστηµατικές επιθέσεις στη δικαιοσύνη περίπου προσωπικό
χόµπι µε όρους εµµονής, ζητώντας άλλες φορές εξηγήσεις από
δικαστικούς λειτουργούς για χειρισµούς τους που δεν του αρέ-
σουν σε εκκρεµείς υποθέσεις, άλλες φορές προαναγγέλλοντας
διώξεις πολιτικών αντιπάλων ενοχλητικών. 

Ποιο τεκµήριο αθωότητας τώρα, που ψήφισε προ δύο µηνών
αυτή η Κυβέρνηση; Αυτά είναι νοµικίστικα. Κάνοντας άλλες
φορές ονοµαστικές αναφορές, άκουσον-άκουσον, σε δικαστές.
«Ξέρω πού µένεις»! Αυτά θα τα περιµέναµε από τη µαφία του Κο-

7080 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ρυδαλλού, όχι από Υπουργό της Κυβέρνησης, να λέει «ξέρω πού
µένεις». Και ποια αρχή της διάκρισης των εξουσιών;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Παναγιωτό-
πουλε, ολοκληρώστε, σας παρακαλώ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε,
δεν θα σας ταλαιπωρήσω πολύ ακόµα.

Για αυτό και αγνοεί ή κάνει πως αγνοεί τους νόµους του κρά-
τους και έρχεται εκ των υστέρων να πει ότι δεν ήξερε, ότι δια-
στρεβλώθηκαν τα λεγόµενα του, όταν αντιλαµβάνεται ότι αυτά
που έχει πει, οι ενέργειές του, συνιστούν κακουργηµατική πράξη
κατά το Ποινικό µας Δίκαιο, άρθρο 370α Ποινικού Κώδικα, παρα-
βίαση απορρήτου τηλεφωνικής συνοµιλίας ή προφορικής συνο-
µιλίας, η γνωστή υπόθεση του τηλεφωνήµατος στον Στουρνάρα. 

Γιατί όταν επιτίθεται στους άριστους ή στους δικαστές ή
ακόµα στον Άδωνη Γεωργιάδη απειλεί, αλλά όταν αµύνεται κρύ-
βεται πίσω από τη βουλευτική του ασυλία, αυτό το κατάπτυστο
προνόµιο του παλιού και σάπιου υποτίθεται συστήµατος και πα-
ρακαλάει το Σώµα να µην προχωρήσει σε άρση. 

Και ξέρετε ποιο είναι το χειρότερο; Αυτό το ύφος, αυτή η
δήθεν µαγκιά του «Επαναστάτη Ποπολάρου», αυτό το ύφος το
ανέχεται, για να µην πω το επιδοκιµάζει, ο κ. Τσίπρας και ταυτί-
ζεται, όπως ταυτίζει και το σύνολο της Κυβέρνησης του, µε τον
αψύ Σφακιανό, ακόµα και όταν αυτός επιτίθεται στη δικαιοσύνη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ολοκληρώστε,
σας παρακαλώ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Λοιπόν, εµείς σε αυτή την
αναιδέστατη εκδοχή της εξουσίας λέµε ως εδώ. Εσείς, κύριοι συ-
νάδελφοι της κοινοβουλευτικής Πλειοψηφίας, τι θα πείτε αύριο;
Θα ταυτιστείτε ή θα διατυπώσετε τις προφορικές αντιρρήσεις,
στην πράξη όµως, που κάποιοι από εσάς διατύπωσαν προσφά-
τως;

Θα το δούµε. Όπως και να έχει το πράγµα, αδυνατώ να παρά-
σχω την ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυβέρνησή σας, διότι την έχει
απολέσει προ πολλού και στη συνείδηση του ελληνικού λαού.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
σαράντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και επτά εκπαιδευτικοί συ-
νοδοί τους από το Δηµοτικό Σχολείο Γραµµενίτσας Άρτας, το 3ο

Δηµοτικό Σχολείο Άρτας και το Δηµοτικό Σχολείο Ράχης Άρτας
και το Δηµοτικό Σχολείο Αγίων Αναργύρων Άρτας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα ακολουθήσει στο Βήµα η κ. Κανέλλη και µετά ο Υπουργός,
ο κ. Πολάκης.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Κύριε Πρό-
εδρε, θα ήθελα τον λόγο για ένα λεπτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ορίστε, κυρία Φω-
τίου, έχετε τον λόγο.

(Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: O καθένας εδώ εκφράζει τη θέση

του. Μίλησε η κυρία Υπουργός, απάντησε ο κ. Παναγιωτόπου-
λος. Έχει κάποιο προσωπικό θέµα η κυρία Υπουργός και ζητά
τον λόγο; 

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Θα ήθελα
να απαντήσω στον κ. Παναγιωτόπουλο, που µου είπε τα εξής:
Πρώτον, ο κ. Παναγιωτόπουλος δεν κατάλαβε ότι ακριβώς τα επι-
δόµατα είναι όρος ισοτιµίας. Για να είναι ισότιµοι οι άνθρωποι,
πρέπει να δίνουµε επιδόµατα. Δεν υπάρχει κράτος που δεν δίνει
επιδόµατα σε όλους, στους ανάπηρους, στα παιδιά, στους ηλι-

κιωµένους και τα λοιπά.
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό είπε; Αυτό καταλάβατε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κοιτάξτε, να µη

γίνει διαλογική συζήτηση, διότι µετά θα ξανά απαντήσει η Υπουρ-
γός.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Δεύτερον,
εκείνο που δεν κατάλαβε ο κ. Παναγιωτόπουλος είναι ότι το στοι-
χείο που κατέθεσα αναφέρει ότι οκτακόσιες είκοσι δύο χιλιάδες
άνθρωποι µετακόµισαν από τη µεσαία τάξη στα κατώτερα στρώ-
µατα. Να το πάρετε το στοιχείο, είναι της ΕΛΣΤΑΤ. 

Αυτό έγινε µέχρι το 2015, κύριε Παναγιωτόπουλε. Από το 2015
και µέχρι σήµερα, µέχρι το 2017, που είναι τα στοιχεία της ΕΛ-
ΣΤΑΤ, αντίθετα, εκατό είκοσι επτά χιλιάδες πήγαν ξανά πίσω στα
µεσαία στρώµατα. Για διαβάστε λίγο τα στοιχεία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ολοκληρώσατε.
Ευχαριστώ.

Τον λόγο έχει η κ. Κανέλλη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα

τον λόγο για να απαντήσω. 
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Θα γίνει διαλογική
συζήτηση; 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Δεν προβλέπεται αυτό που κάνατε. 
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Ο Υπουργός δεν έχει δικαίωµα

να µιλά όποτε θέλει! Σε αυτή τη διαδικασία δεν προβλέπεται δευ-
τερολογία Υπουργού! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Συγγνώµη, όπως
ξέρετε και εσείς καλύτερα από εµένα, όταν ο Υπουργός ζητά τον
λόγο, ο Κανονισµός λέει ότι το Προεδρείο τον δίνει, αλλά µετά...

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Αν κάθε φορά ο Υπουργός
απαντά όταν ακούει κάτι που δεν του αρέσει, τι θα γίνει; Δηλαδή
θα πρέπει ο Υπουργός να έχει τον τελευταίο λόγο;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ: Αφού ό,τι ήθελε
έλεγε! Να µην απαντήσει µετά σε αυτά η Υπουργός; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ωραία µιλάτε
εσείς, να µη µιλάω εγώ. Τι προτείνετε; Να αρχίσει µία διαλογική
συζήτηση και να µην τελειώσει ποτέ; Θα ξαναζητήσει τον λόγο. 

(Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Σοβαρευτείτε, γιατί έχει ο και-

ρός γυρίσµατα!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Δεν ήξερα ότι θα

αναφερθεί στον κ. Παναγιωτόπουλο προσωπικά. Τώρα τι να κά-
νουµε; 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Δύο φορές έκανε ονοµα-
στική αναφορά, κύριε Πρόεδρε. Για αυτό ζητώ τον λόγο!

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, κυρία

Κανέλλη, έχετε τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Η κ. Κανέλλη µπορεί να επιτρέψει για

ένα λεπτό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Τιµή µου που µου το επιτρέπετε. 
Κοιτάξτε να δείτε θα είµαι ωµή µόνο σε ένα πράγµα. Είµαι εξή-

ντα πέντε ετών. Έχω σαράντα πέντε χρόνια στο επάγγελµα του
δηµοσιογράφου και έχω και δεκαεννέα χρόνια Βουλευτής. Να
στήσω ένα σόου είµαι –πιστέψτε µε- η ειδικότερη των τριακο-
σίων, η ειδικότερη των τριακοσίων!

Επί προσωπικού µε αυτά που ακούγονται εδώ µέσα έχω δολο-
φονηθεί ως χαρακτήρας και όχι ως καρτούν από όλες τις κυβερ-
νήσεις, από όλα τα µέσα στο σύνολο της τεσσαρακονταετίας
µου!

Έχω µπει σε αριστερής διακυβέρνησης κρατικό κανάλι και µου
την έχει πέσει ο «Ρουβίκωνας»! Έχω µπει σε ιδιωτικό κανάλι και
µου την έπεσαν οι φασίστες χωρίς να είναι σόου, χωρίς να το
έχω σκεφτεί!

Σηκώθηκα να υπερασπιστώ πολιτική αντίπαλο και δεν εµφανί-
στηκε κανένας στη δίκη για την οποία δεν είχα κάνει εγώ µήνυση.

Θα µου επιτρέψετε να θυµώσω, γιατί ακούστηκαν κουβέντες
για κιτρινισµούς! Γιατί πιάσατε κι όλους τους δηµοσιογράφους
συλλήβδην, βάζοντας τη λέξη «µερικοί» και «µερικοί», στην εποχή
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που τα µεγάλα κόµµατα –και το ξέρετε πάρα πολύ καλά- νοικιά-
ζετε τις εταιρείες που διαφεντεύουν τις πολυεθνικές στο διαδί-
κτυο. Και φτιάχνετε µια νόµιµη παραδηµοσιογραφία, όπως φτιάχ-
νετε και µια νόµιµη φιλανθρωπία, που είναι παράνοµη. 

Σας πιάνει µια ευαισθησία και την ευαισθησία την έχετε εµπο-
ρευµατοποιήσει. Εµπορευµατοποιήσατε και τα συναισθήµατα
των ανθρώπων, όλων των ανθρώπων! Δηµιουργείτε µία πολιτική,
κυριολεκτικά, ειδικής ανάγκης εξαπάτησης, από κοινού. Έχετε
µπει στο ίδιο ιδεολογικό, οικονοµικό παπόρι! Τι να κάνω, έψαχνα
να βρω µια λέξη. Να µην πω κότερο, να µην πω γιοτ, να µην πω
τούτο, να µην πω κείνο, να µην πω θαλαµηγό. Παπόρι! 

Και νοµίζω ότι ο κόσµος που είναι έξω και µας ακούει αυτή τη
στιγµή θέλει να διασκεδάσει, για να δει µετά το «Ράδιο Αρβύλα».
Γιατί πρέπει να γίνουµε εµείς εδώ µέσα καρφιά; Καρφιά τίνος
πράγµατος; Σας παίρνει ώρες-ώρες ο πόνος για το τσιγάρο.
Πτώµατα καπνίζουν αυτή τη στιγµή στην Παλαιστίνη! Πτώµατα
καπνίζουν! 

Μιλάτε για εθνικές κυριαρχίες και πάτε να δηµιουργήσετε µία
αντίληψη. Σήµερα ήµουνα σε προγραµµατισµένη, που δεν θα τη
δείξουν τα µίντια, περιοδεία στα σχολεία στο Ίδρυµα Αποκατά-
στασης Αναπήρων. Εκεί να πάτε! Ήταν γυαλισµένα, καθαρά. Τα
έφτιαξε ο Στρατός. Παρακαλώ; Ο Στρατός τα έφτιαξε! Ήρθε ο
αξιωµατικός που ήταν επικεφαλής: «Να σας χαιρετήσω, κυρία
Βουλευτή.». Σε αυτή εδώ την κατάσταση χρειάστηκε ο Στρατός,
για να φτιάξει τα σχολεία των αναπήρων! 

Και κάνουµε µια συζήτηση, µια περιφορά. Μιλάτε για τις οικο-
γένειές σας! Τσίπα, µωρέ, δεν έχετε; Δεν έχετε τσίπα; Με δόσεις
θα τη βγάλετε την τσίπα; Με δόσεις θα βγει η τσίπα; Είναι δυνα-
τόν να συνεχιστεί αυτό το πράγµα; Πόσοι γονείς έχουν κουβα-
λήσει πόσα παιδιά στην πλάτη; 

Δεν θέλω να µιλήσω για τίποτα από αυτά που λέχθηκαν. Για
τίποτα! Θέλω να µιλήσω γι’ αυτό που τώρα κανένας δεν συζητάει,
το παιχνιδάκι στον χάρτη, µε τα οικόπεδα, µε την τιµαριοποίηση
των εθνών και των λαών. Θέλω να µιλήσω για το µοντελάκι των
Πρεσπών, που πάει να εφαρµοστεί µε µαθηµατική ακρίβεια στις
ανατροπές που θέλουν οι ενεργειακοί κολοσσοί και το µεγάλο
κεφάλαιο στη Νοτιοανατολική Μεσόγειο. 

Θέλω να µιλήσω για τα προβλήµατα που µπορεί να έχει το
στρατιωτικό προσωπικό επί του υλικού. Και ξέρετε πάρα πολύ
καλά, κανένα αυτοκίνητο, κανένα µηχανάκι, κανένα παπάκι, τί-
ποτα δεν κινείται, αν δεν έχει καύσιµα! Σε ποιες πατρίδες; Στις
πατρίδες των διοδίων! Διόδια φτιάχνονται κάτω. Συνεταιρισµοί.
Και πάτε µε µία συζήτηση που καλύπτει όλη την πραγµατικότητα
να εναποθέσουµε τις ελπίδες µας στο ΝΑΤΟ και στην Ευρωπαϊκή
Ένωση. Έλεος, δηλαδή!

Μιλάει για επενδύσεις ο Αµερικανός πρέσβης όπου σταθεί κι
όπου βρεθεί. Και µας είπε ότι έχουµε και την εµπιστοσύνη του
σήµερα. Έκανε ολόκληρη ανακοίνωση ότι έχει την εµπιστοσύνη
του η ελληνική Κυβέρνηση για τις επενδύσεις και την ανάπτυξη.
Είναι ο ίδιος εκπρόσωπος µιας κυβέρνησης που κόβει κονδύλια
και σταµατάει τη λειτουργία της δικής του κυβέρνησης, γιατί δεν
του δώσανε λεφτά να φτιάξει τείχος να µην περνάνε οι πρόσφυ-
γες από το Μεξικό! Αυτός είναι! Τέτοια ανάπτυξη θέλετε; Πόσα
τείχη θα φτιάξει; Έχει ένα τείχος γύρω από τη Σούδα. Μύγα δεν
µπαίνει! Μύγα δεν µπαίνει στη Σούδα! Αυτό είναι επένδυση; Και
θα φτιάξουµε άλλες τέσσερις-πέντε και θα έχουµε ανάπτυξη;
Πού πάµε, δηλαδή; 

Στην Ανατολική Μεσόγειο το παιχνίδι παίζεται έτσι ώστε να έρ-
θουν τα πράγµατα οριακά. Εµείς συζητάµε εδώ µέσα αυτά και
δεν ακούει κανένας µας, από τους υπερπατριώτες µέχρι τους άλ-
λους, ότι υπάρχει δεύτερος «Αττίλας» στη θάλασσα; Κι αυτό ο
δεύτερος «Αττίλας» από πού ήρθε; Από την κοµµουνιστική ιστο-
ρία, περσινά ξινά σταφύλια; Δεν µπορείτε να λέτε για νεκρούς
που έχουνε δώσει την ψυχή τους για να µην περάσει ο φασισµός!
Από πού ήρθαν αυτοί; Από το ΝΑΤΟ! Από τη διπλανή πόρτα. Οι
άνθρωποι της διπλανής πόρτας. Οι συνεταίροι της διπλανής πόρ-
τας. Νατοϊκοί σύµµαχοι είναι. Η συζήτηση για την Ευρωπαϊκή
Ένωση. Δεν το είπατε στην Κύπρο; Πάτε να δηµιουργήσετε την
ψευδαίσθηση στον λαό ότι πατώντας πάνω στο ΝΑΤΟ και πάνω
στους Αµερικάνους φέρνετε ειρήνη και ασφάλεια, όπως λέγατε
µετά τις Πρέσπες;

Ανοίξτε, λοιπόν, σήµερα, θα το δείτε στα ψιλά ότι ο επικεφα-
λής της εθνοφρουράς στο Κόσοβο πήρε σύνταξη. Ήταν στην
Αϊόβα στο σπίτι του και έλεγε πώς θα είναι η ανάπτυξη στο Κό-
σοβο µε τη βοήθεια του Ηνωµένων Πολιτειών µετά τους βοµβαρ-
δισµούς, µετά από δέκα χρόνια. Γιατί κάνουν όλοι αυτοί µπίζνες.
Οι µπίζνες είναι σε τέτοιο βαθµό ίδιες, που οι επικεφαλής των
ναζί που αιµατοκύλησαν την Ευρώπη, µέρα που είναι σήµερα, 9η

Μαΐου, είναι αυτοί που αποκαταστάθηκαν και έγιναν όλοι αξιω-
µατικοί του ΝΑΤΟ! Όλοι αξιωµατικοί του ΝΑΤΟ! Το 1955 το
ΝΑΤΟ είχε ηγέτη έναν ηγέταρο της Βέρµαχτ! Αυτή ήταν η απο-
ναζιστικοποίηση που έγινε σε αυτή την Ευρώπη των µονοπωλίων,
των λυκοσυµµαχιών και των ενώσεων.

Κάθε φορά που υπάρχει ανθρωπιστική κρίση, λίγο να σκάψετε
πάνω από την υποκρισία, από κάτω θα έχει µα πετρέλαιο, µα
σπάνιες γαίες, µα διαµάντια, µα χρυσό, µα αλουµίνιο, µα κάτι,
από το Νταρφούρ στο Σουδάν! Οι Αµερικάνοι, το ΝΑΤΟ, κόβουν
σε ολόκληρο τον κόσµο τις χώρες στα επίπεδα της σφαίρας
επιρροής τους. Προετοιµάζονται για πόλεµο σε ολόκληρη την
περιοχή, για να σταµατήσουν τον δρόµο του µεταξιού, για να
τσακωθούν µε την Κίνα, για να τσακωθούν µε τη Γερµανία. 

Για ποιες επενδύσεις µιλάτε και κάνετε τον λαό να πιστεύει ότι
µπορεί να αισθάνεται ασφαλής, κρεµάµενος στην «πράσινη
γραµµή» που εξακολουθεί να χωρίζει την Κύπρο, µε το 40% του
νησιού σε κατοχή εντός της Ευρωπαϊκής Ένωσης! Και τώρα να
µιλάµε για το πού θα τρυπήσει το τρυπάνι κι αν είναι δεύτερη ει-
σβολή. Γιατί την πρώτη εισβολή ποιος την σταµάτησε; Τη στα-
µάτησε η Ευρωπαϊκή Ένωση; Τη σταµάτησε το ΝΑΤΟ; Τη
σταµάτησαν οι πληρωµένοι από τους λαούς κυανόκρανοι; Τη
σταµάτησαν οι πρέσβεις και οι πρέσβειρες καλής θελήσεως; Πού
το είδατε αυτό γραµµένο;

Γιατί δεν αφήνετε τον λαό να εκφραστεί; Μα, πώς να τον αφή-
σετε να εκφραστεί; Εδώ και το δικαίωµα της απεργίας µπήκε στη
στατιστική. Το πήρατε και το βάλατε στη στατιστική. Η συλλογική
αντίδραση πρέπει να έχει 50% συν, ανάλογα µε το σωµατείο, για
να βγει έξω, ακόµα και στον δήµο. Έχουµε καταθέσει τροπολο-
γία. Σιγά µην ασχοληθεί κανένας µε αυτή την τροπολογία. Άµα
ήταν η τροπολογία της ωραιοποίησης της εικόνας των παριστα-
µένων εδώ ή να συγγράφεται ιστορία σε επίπεδο τηλεθέασης,
θα την είχατε υπογράψει µε τα πέντε, όλοι µαζί!

Εγώ είµαι εξήντα πέντε. Δεν υπάρχει περίπτωση, όχι να ζω,
ούτε τα παιδιά µου ούτε τα εγγόνια µου δεν θα ζούνε στα εκατό
χρόνια που τελειώνει το µνηµόνιο. Και θα προεκτείνουµε το
ΝΑΤΟ. Θα προεκτείνουµε και την αντίληψη για το ΝΑΤΟ. Παρέ-
χετε άλλοθι. Τι πρόσηµο, τι ένσηµο; Έχει δίκιο ο Παφίλης. Για
ποιο πρόσηµο και για ποιο ένσηµο µιλάτε; Το «έξω οι βάσεις του
θανάτου», ακόµα κι αν αρχίσετε να το ξαναλέτε τώρα, από την
ώρα που έχετε µπει στο ίδιο καράβι του καπιταλισµού, και να το
πείτε, να πείτε «έξω οι βάσεις του θανάτου», ξέρετε τι θα γίνει;
Θα φύγουν οι βάσεις και θα µείνει ο θάνατος. Γιατί το ΝΑΤΟ, οι
Αµερικάνοι έχουν τον τρόπο να το κάνουν.

Όσο είµαστε µέσα στη «στρούγκα», εσείς προσπαθείτε να πεί-
σετε τον λαό ότι η ελευθερία της αγοράς εξασφαλίζει και ελευ-
θερία των ανθρώπων και των πολιτών. Αυτό είναι το µεγάλο σας
πρόβληµα! Αυτός είναι ένας λόγος για βαριά µοµφή. Στο κάτω
κάτω της γραφής, αυτοί οι γνήσιοι υπερασπιστές του καπιταλι-
σµού το λέγανε µία ζωή. Τώρα το λέτε κι εσείς µε άλλον τρόπο
και σε άλλη γλώσσα. Όσο και κορακίστικη να είναι, ο κόσµος –
δεν µπορεί!- το καταλαβαίνει. 

Εποµένως η ελευθερία των αγορών, σύντροφοι, φίλοι, εχθροί,
αντίπαλοι, δεν εξασφαλίζει την ελευθερία των ανθρώπων. Τίποτα
άλλο. Γυαλίζει το σύρµα από το κλουβί! Κάνει αστραφτερή και
καθαρή την αλυσίδα. Σήµερα που είναι 9 Μαΐου και κάνουµε τη
συζήτηση αυτή, αν υπήρχε εδώ µέσα µία τάση για να αποκτήσει
αυτός ο τόπος όχι απλώς τον πλούτο του, αλλά και τον πλούτο
των ανθρώπων του και να µην είναι καταπτοηµένοι, ζητιάνοι,
επαίτες, ικανοποιηµένοι µε ένα ψιχουλάκι, θα ήταν να µπορεί να
ανακτήσει την ελευθερία του.

Και για να ανακτήσει την ελευθερία του, πρέπει να πάρει την
εξουσία. Και για να πάρει την εξουσία, πρέπει να πάρει τα µέσα
παραγωγής στα χέρια του. Και για να πάρει τα µέσα παραγωγής
στα χέρια του, δεν θα του ασφαλτοστρώσει τον δρόµο ούτε το
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ΝΑΤΟ ούτε η Ευρωπαϊκή Ένωση.
Να θυµάστε κάτι. Είναι πολύ της µόδας το «Bella Ciao». Η λη-

στεία και το σήριαλ που έγινε δεν έκανε τη ληστεία αριστερή
λόγω «Bella Ciao» ούτε τον ληστή κοµµουνιστή, επειδή τον λένε
«Μόσχα». Θα καταψηφίσουµε βεβαίως.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ. 
Τον λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας κ. Πολάκης

για δώδεκα λεπτά κατά τον Κανονισµό. Θα υπάρχει ανοχή του
χρόνου, όπως συµβαίνει µε όλους, κύριε Πολάκη.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ευ-

χαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, και ευχαριστώ προκαταβολικά και
για την ανοχή που είπατε ότι θα δείξετε, γιατί όντως έχω ακούσει
πολλά αυτές τις µέρες και πρέπει να δώσω όσο µπορώ µία πιο
ολοκληρωµένη απάντηση.

Οφείλω να οµολογήσω ότι προβληµατίστηκα έντονα για τη
γλώσσα την οποία έπρεπε να χρησιµοποιήσω σήµερα για να αν-
τιµετωπίσω την πρόταση µοµφής που κατέθεσε η Νέα Δηµοκρα-
τία και ο κ. Μητσοτάκης απέναντί µου και την οποία µετατρέψαµε
σε πρόταση δυσπιστίας για την Κυβέρνηση. 

Σκέφτηκα, να χρησιµοποιήσω τη γλώσσα των Σφακίων ή τη
γλώσσα του Χάρβαρντ; Μετά που σκέφτηκα γρήγορα όµως, συ-
νειδητοποίησα ότι όποια και από τις δύο και να χρησιµοποιήσω,
δεν θα µπορέσει να τις καταλάβει ο κ. Μητσοτάκης. Όσο αφορά
την πρώτη, γιατί δεν ξέρει την κουλτούρα και την ψυχοσύνθεση
και το ήθος των Σφακιανών και των Κρητικών έτσι όπως πρέπει
για να την καταλάβει και από την άλλη κατάλαβα ότι ούτε την
άλλη γλώσσα του Χάρβαρντ -του οποίου είναι απόφοιτος- θα κα-
ταλάβει. 

Γιατί µε τη χθεσινή του οµιλία έδειξε πως εκτός από ανεπαρ-
κής είναι και φυγόπονος. Είχε δύο εβδοµάδες να προετοιµαστεί
για µία κορυφαία κοινοβουλευτική διαδικασία, την οποία προκά-
λεσε ο ίδιος. Και χθες έκανε µία οµιλία η οποία ήταν ανερµάτιστη.
Ήταν ένα συνονθύλευµα τσιτάτων χωρίς κανένα επιχείρηµα, µε
εκφράσεις του τύπου: «ο Τσίπρας ο σκαφάτος», «ο “πολακισµός”
είναι φασισµός», «την µπαµπούσκα ανοίγουµε και στο τέλος βρί-
σκουµε τον Πολάκη». Είναι ένα πράγµα που φαίνεται ότι δεν τα
έχει γράψει ο ίδιος, αλλά του τα έχει επιβάλει και του τα έχει γρά-
ψει και του έχει πει να τα διαβάσει το γνωστό συγκρότηµα της
διαπλοκής, που είναι ο πραγµατικός ιδιοκτήτης της Νέας Δηµο-
κρατίας ή για να το πω στη γλώσσα που σίγουρα θα καταλαβαί-
νει, στη γλώσσα των offshore, είναι ο beneficial owner της Νέας
Δηµοκρατίας. Και έκανε αυτή την οµιλία, που όπως όλοι διαπι-
στώσαµε, έτυχε µιας χλιαρής έως παγερής αποδοχής και από
τους ίδιους τους Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας.

Ειλικρινά, κύριε Μητσοτάκη, δεν σας κάνει εντύπωση γιατί οι
Βουλευτές σας σας χειροκρότησαν τόσο χλιαρά στη διάρκεια
της οµιλία σας και τόσο χαµηλά και όχι ζωηρά στο τέλος της;
Είναι ο ίδιος λόγος που όταν βγαίνετε σε κάποιο τηλεοπτικό
σταθµό, πέφτει η τηλεθέαση. Είναι ο ίδιος λόγος.

Δυστυχώς αποδείξατε µε τη χθεσινή οµιλία -που είναι πραγ-
µατικά ιστορική για Αρχηγό Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης- ότι το
πολιτικό σας εκτόπισµα είναι από ανεπαρκές έως µηδαµινό. Το
γνωρίζει αυτό ο ελληνικός λαός και θα σας το επικοινωνήσει
πολύ σύντοµα και στις εκλογές που έρχονται. Και αυτό να είστε
σίγουροι πως το ξέρουν και οι Βουλευτές και τα στελέχη της πα-
ράταξής σας. Αυτή τη στιγµή φαίνεται ότι σας στηρίζουν, αλλά
θα κινήσουν άµεσα τη διαδικασία αντικατάστασής σας το βράδυ
της 26ης Μαΐου.

Ας δούµε, λοιπόν, την πρόταση δυσπιστίας την οποία καταθέ-
σατε εναντίον µου. Για πρώτη φορά στην κοινοβουλευτική ιστο-
ρία του τόπου κατατέθηκε πρόταση δυσπιστίας σε βάρος Υπουρ-
γού, όχι για κάποια πράξη ή παράλειψή του κατά την άσκηση των
καθηκόντων του, αλλά µε µόνη αιτίαση –προσχηµατική και αυτή-
ότι χρησιµοποιεί δήθεν απρεπείς εκφράσεις, ότι το ύφος του
είναι απρεπές και ότι έχει επιθετικό και διχαστικό ύφος στα µέσα
κοινωνικής δικτύωσης. 

Υπενθυµίζω ότι απ’ αυτό το Κοινοβούλιο έχουν περάσει Υπουρ-
γοί που έκλεψαν και λεηλάτησαν το δηµόσιο, αφάνισαν τα απο-
θεµατικά των ταµείων, χρεοκόπησαν τη χώρα, κατέστρεψαν µια
ολόκληρη γενιά Ελλήνων, υποθήκευσαν το µέλλον των νέων,

τους στέρησαν την εργασία και τους έστειλαν µετανάστες στο
εξωτερικό και εξακολουθούν να κυκλοφορούν παίζοντάς το σε-
βάσµιοι, να ξαναζητούν µε θράσος την ψήφο του λαού, να φιλο-
ξενούνται σε όλα τα ΜΜΕ και να περιφέρονται στα κοινωνικά
σαλόνια και στα φιλανθρωπικά γκαλά.

Καµµία πρόταση δυσπιστίας δεν έγινε ποτέ σε αυτούς. Και
έγινε πρώτη φορά σε µένα γιατί είµαι -λέει ο κ. Μητσοτάκης- γρα-
φικός, προσβάλλω δηµοσιογράφους και πολιτικούς αντιπάλους,
επιτίθεµαι µε κυνισµό σε ανθρώπους µε αναπηρίες. Είµαι, λέει ο
κ. Μητσοτάκης –Ποιος; Εγώ!- φασίστας -τη µέρα της αντιφασι-
στικής νίκης των λαών το λέει αυτό- και εν τέλει επικίνδυνος για
την ίδια τη δηµοκρατία.

Ναι είµαι πράγµατι γραφικός, γιατί τολµώ να πω δηµόσια αυτά
που όλοι γνωρίζουν και ψιθυρίζουν, αλλά δεν τολµούν να τα φω-
νάξουν είτε γιατί φοβούνται, είτε για να µη θίξουν τα παγιωµένα
συµφέροντα µιας µικρής ολιγαρχίας που κυβερνούσε ανενό-
χλητη αυτό τον τόπο για δεκαετίες.

ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Για εσάς τα λέει αυτά!
(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από τη πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κύριε
Φωτήλα, µε ενηµέρωσαν ότι θα προσπαθήσετε να στήσετε κά-
ποια προβοκάτσια. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Σας ενηµερώνω ότι δεν πρόκειται να τσιµπήσω, έχω ατσάλινα

νεύρα και τεράστια ψυχραιµία. Ναι, υπάρχουν κάποιοι συνάδελ-
φοί σας οι οποίοι µε αγαπάνε και οι οποίοι µου µετέφεραν ότι θα
προσπαθήσετε να στήσετε µία ιστορία.

Είµαι πράγµατι προσβλητικός και επιθετικός, γιατί δεν θυ-
σιάζω την αλήθεια χάριν µιας υποκριτικής κοµψότητας και ενός
καθωσπρεπισµού, οι υπέρµαχοι του οποίου έχουν ασκήσει ακ-
ραία βία -επαναλαµβάνω ακραία βία!- κατά των πολιτών, στερών-
τας τους τις δουλειές και τις συντάξεις τους, κλέβοντας τις ελ-
πίδες τους, το παρόν και το µέλλον τους, αλλά µιλώντας πάντα
βέβαια σε πληθυντικό ευγενείας.

Είµαι πράγµατι κυνικός γιατί σπούδασα ορφανός από πατέρα,
µένοντας στην φοιτητική εστία του Ζωγράφου. Μπήκα από τους
πρώτους στην Ιατρική Σχολή Αθηνών εδώ και έχω θυσιάσει τη
ζωή µου για να σώσω χιλιάδες ανθρώπους, χειρουργώντας ή ξε-
νυχτώντας σε µονάδες εντατικής θεραπείας και στα δηµόσια νο-
σοκοµεία και στον ιδιωτικό τοµέα στον οποίο δούλεψα. 

Είµαι πράγµατι «φασίστας» γιατί δεν έχω κάνει ούτε µία µή-
νυση ή αγωγή σε κανέναν από όλους αυτούς, πολιτικούς και δη-
µοσιογράφους, οι οποίοι µε έχουν λοιδορήσει µε τις πιο χυδαίες
-από σκύλο µέχρι αρκουδιάρη!- εκφράσεις. Πάντα βέβαια, µε κα-
θωσπρέπει ύφος εξαπολύουν αυτές τις κατηγορίες. Αντ’ αυτού
οι πρώτες «φασιστικές» µου παρεµβάσεις ως Αναπληρωτής
Υπουργός Υγείας στο Υπουργείο Υγείας µαζί µε την άλλη πολι-
τική ηγεσία, τον Ανδρέα Ξανθό, ήταν η κατάργηση του εισιτηρίου
των 5 ευρώ για την είσοδο στα νοσοκοµεία -λες και τα νοσοκο-
µεία ήταν µπαρ και τους είχαµε βάλει είσοδο- και κυρίως η νο-
µοθέτηση της πλήρους υγειονοµικής κάλυψης των ανασφά-
λιστων και των ευάλωτων κοινωνικών οµάδων, µε αποτέλεσµα
δυόµισι εκατοµµύρια άνθρωποι που είχαν χάσει την ασφαλιστική
τους κάλυψη λόγω της κρίσης, να έχουν πλέον δικαίωµα ελεύ-
θερης πρόσβασης. Ποιο από τα δύο ήταν ο φασισµός;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και βέβαια είµαι επικίνδυνος για τη δικιά σας δηµοκρατία -αυτή

που είχατε χρόνια και αυτή που θέλετε να ξαναφέρετε- όχι για
τη δηµοκρατία των λαϊκών αναγκών. Διότι εγώ –ξέρετε- παίρνω
δάνεια µε υποθήκη το σπίτι µου, όχι µε «αέρα» όπως οι φίλοι
σας. Τα αποπληρώνω κανονικά και δεν χρωστάω σε όποιον µι-
λάει ελληνικά, όπως κάνει το κόµµα σας που χρωστάει αυτή τη
στιγµή 270 εκατοµµύρια ή όπως έκανε ο ίδιος ο κ. Μητσοτάκης
µε το δάνειο του «ΚΗΡΥΚΑ ΧΑΝΙΩΝ».

Γιατί εγώ δεν έχω πάρει τηλεφωνικά κέντρα ή άλλα δωράκια
από τη «SIEMENS». Δεν ήµουνα ποτέ κολλητός φίλος µε τον Χρι-
στοφοράκο ούτε είχα σπίτι µεσοτοιχία µε αυτόν ούτε τον άφησα
να φύγει γιατί άργησε να βγει το ένταλµα! Γιατί ούτε εγώ ούτε η
γυναίκα µου -ούτε εγώ ούτε η γυναίκα µου!- έχουµε offshore εται-
ρείες, ούτε βέβαια χρηµατοδοτηθήκαµε ποτέ από άγνωστες off-
shore, µάλλον κάποιου εφοπλιστή -οι µπροστινοί του φαίνονται-
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που όλως συµπτωµατικά την ίδια περίοδο χρηµατοδοτούσε τη
ναυαρχίδα της αισχρής επίθεσης µαζί µε το «ΜΑΚΕΛΕΙΟ» του
Χίου, το «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ» απέναντι στην Κυβέρνηση. Τους χρη-
µατοδοτούσαν. Οι ίδιοι τους χρηµατοδότησαν.

Γιατί εγώ προτιµώ να συνεργάζοµαι, ναι, µε µηχανολόγους-µη-
χανικούς των ΤΕΙ, που για να ζήσουν την ώρα της κρίσης άνοιξαν
συνεργείο µοτοσυκλετών, και όχι βουλκανιζατέρ, όπως υποτιµη-
τικά αναφέρατε και κάποιοι άλλοι από εσάς. Γιατί είναι άξιοι άν-
θρωποι, γιατί έχουν γνώση, γιατί έβαλαν πλάτη να στήσουµε το
σύστηµα υγείας στο Αιγαίο, γι’ αυτό τον βάλαµε στη Σαντορίνη.
Με αυτούς συνεργάζοµαι εγώ και θα συνεχίσω να συνεργάζοµαι,
τη στιγµή που είναι άξιοι και έντιµοι, και όχι βέβαια µε κάποιους
απόφοιτους κολλεγίων, οι οποίοι εκµεταλλευόµενοι τα χρήµατά
τους και τη διπλωµατική τους ασυλία ασελγούσαν κατ’ εξακο-
λούθηση σε ανήλικα παιδιά. Ναι, εµένα οι συνεργάτες µου είναι
ιδιοκτήτες συνεργείου µοτοσυκλετών, δεν είναι αυτοί που ασελ-
γούσαν σε ανήλικα. 

Γιατί εγώ ό,τι έχω καταφέρει στη ζωή µου µέχρι σήµερα οφεί-
λεται σε έντιµη, επίµονη, επίπονη προσπάθεια, στην αµέριστη
στήριξη της οικογένειάς µου και όχι στο γεγονός ότι ήµουν ο γιος
του µπαµπά µου. Γιατί εγώ, που ιδεολογικά είµαι οπαδός του
κράτους, δούλεψα στον ιδιωτικό τοµέα σε σκληρό ανταγωνισµό
αποδεικνύοντας καθηµερινά την αξία µου και δεν διορίστηκα
όπως εσείς που είστε, κύριε Μητσοτάκη, οι οπαδοί της ελεύθε-
ρης οικονοµίας κατευθείαν µε παρέµβαση Σηµίτη στον Καρατζά
στην Εθνική Τράπεζα µόλις γύρισα από τις σπουδές στην Αµε-
ρική, δηλαδή στο κράτος, το οποίο διαρκώς κατηγορείτε. 

Όντως, µιλάτε για τον τρόπο, γιατί δεν ξέρετε από τον κόπο.
Εγώ ξέρω από τον κόπο, όµως. Και όντως, κύριε Μητσοτάκη, ναι,
µας χωρίζει άβυσσος τόσο σε ηθικό όσο και σε πολιτικό επίπεδο. 

Εσείς εκπροσωπείτε την οµάδα των λίγων, της ολιγαρχίας, των
τζακιών που έκατσαν στο σβέρκο του ελληνικού λαού µετά τον
πόλεµο, αυτούς που θέλουν να διαβιούν σε βάρος των άλλων,
των µετριοτήτων που ενδύονται τη χλαίνη της αριστείας, της
αγορασµένης αριστείας, αυτούς που λιβανίζουν τους ισχυρούς
για κάποιο ρουσφετάκι, κάποιους πολιτικούς, αυτούς που ρου-
φιανεύουν τους διπλανούς τους και αυτούς που προσκυνάνε τα
αφεντικά τους. Αυτή είναι η Ελλάδα που εκφράζετε.

Εµείς εκφράζουµε την κοινωνική δηµοκρατική πλειονότητα
που είναι τίµια, που βγάζει έντιµα και µε αξιοπρέπεια το ψωµί της,
που δεν προσκύνησε ισχυρούς, που όπου έφτασε, έφτασε µε τον
κόπο της, τον ιδρώτα της και την αξία της, που αγαπά τους συ-
νανθρώπους της, που αγαπά τους συµπολίτες της, που θέλει µια
Ελλάδα για να γυρίσουν τα παιδιά µας πίσω, µια Ελλάδα της κοι-
νωνικής δικαιοσύνης, της ισοτιµίας και της αλληλεγγύης. Ναι, εί-
µαστε δύο κόσµοι και ο κόσµος πρέπει να διαλέξει πού θέλει να
προχωρήσει και πού θέλει να ξαναγυρίσει. Γι’ αυτό ενοχλείσθε
µαζί µου και ενοχλείσθε και για ολόκληρο τον ΣΥΡΙΖΑ. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Και δεν ενοχλείστε µόνο εσείς και το παρακολούθηµά σας το
ΚΙΝΑΛ, αλλά ενοχλούνται και όλα τα συστηµικά ΜΜΕ, τα οποία
αποτελούσαν την µια πλευρά του τριγώνου της διαπλοκής, της
κατασπατάλησης του δηµοσίου χρήµατος µε τα οποία κυβερνή-
σατε τα προηγούµενα σαράντα χρόνια. Οι άλλες δύο ήταν τα πο-
λιτικά κόµµατα και οι ελεγχόµενες από αυτά τράπεζες. Έτσι, όλοι
µαζί αυτοί οι τρεις, τα παλιά πολιτικά κόµµατα, οι τραπεζίτες και
οι οικονοµικά ισχυροί, και τα ΜΜΕ, επενδύσατε στο αφήγηµα της
αριστερής παρένθεσης. Φτάσατε να µιλήσετε για περιστασια-
κούς ενοίκους της εκτελεστικής εξουσίας, δείχνοντας της βαθιά
σας πεποίθηση ότι «αυτή η χώρα µάς ανήκει, που ήρθατε εσείς
και µας την πήρατε». 

Στη συνέχεια, λοιπόν, επιδοθήκατε σε µία λυσσαλέα και αι-
σχρή προπαγάνδα εντός και εκτός της χώρας, ότι ο ΣΥΡΙΖΑ θα
καταστρέψει την Ελλάδα. Φτάσατε στο αίσχιστο σηµείο αναξιο-
πρέπειας και πολιτικού αµοραλισµού, από τη µία να εκλιπαρείτε
τους δανειστές να µην υποχωρήσουν σε αυτά που ζητάει η ελ-
ληνική κυβέρνηση, στα αιτήµατα που έθετε όταν έπιανε τους
στόχους, και από την άλλη να ψέγετε και να κατηγορείτε τους
Ευρωπαίους συνοδοιπόρους σας, οι οποίοι υλοποίησαν τα συµ-
φωνηµένα. Έχετε περιέλθει σε έσχατη απελπισία και σε πολιτική

απόγνωση. 
Και ξέρετε γιατί; Διότι µετά από την επιτυχηµένη ολοκλήρωση

του τρίτου προγράµµατος, τον Αύγουστο του 2018, τα σηµαντικά
µέτρα ελάφρυνσης του χρέους που πετύχαµε, την επανειληµ-
µένη έξοδο της χώρας στις αγορές, τα οµόλογα είναι στα χαµη-
λότερα επίπεδα της δεκαπενταετίας, ακόµα και από την εποχή
των παχιών αγελάδων, την ανάταξη και ανάπτυξη της οικονοµίας
που την παραδέχονται και την βεβαιώνουν και την προσυπογρά-
φουν όλοι οι θεσµικοί παράγοντες στο εξωτερικό και όλοι οι ορ-
γανισµοί, ακόµα και εκείνοι που µας πολεµούσαν, µετά από τα
σηµαντικά µέτρα ανακούφισης που πήραµε και νοµοθετήσαµε,
µετά τις εξαγγελίες του Αλέξη Τσίπρα στη ΔΕΘ τον Σεπτέµβρη
του 2018, µετά από τα µέτρα που ανακοινώθηκαν προχθές, ανοί-
γει ένας άλλος διάδροµος στην ελληνική κοινωνία και το βλέπει
ο κόσµος και το νιώθει και θα το νιώσει και πιο πολύ στην τσέπη
του. 

Και τις σας απέµεινε, λοιπόν, εσάς; Τίποτα άλλο παρά µόνο ο
φόβος, φόβος και πανικός. Φόβος και συνειδητοποίηση ότι η πα-
ρούσα Κυβέρνηση έκοψε τον οµφάλιο λώρο της διαπλοκής των
κοµµάτων και των ΜΜΕ, στερώντας τους τον πακτωλό του µαύ-
ρου χρήµατος που διακινούνταν τις προηγούµενες δεκαετίες. 

Ναι, εµείς, εγώ το έκοψα το θέµα του ΚΕΕΛΠΝΟ. Το σπάσαµε
αυτό το απόστηµα. Το ξέρω, έχουν χάσει 70 εκατοµµύρια ευρώ
ΜΜΕ φιλικά προς εσάς, που αυτή τη στιγµή κάθε µέρα εξαπο-
λύουν οµοβροντίες εναντίον µας. Και αυτά µόνο από το ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ, για να µη βάλω τις διαφηµιστικές δαπάνες των νοσοκο-
µείων. Γι’ αυτό µε πολεµούν, το ξέρω. Μόνο που εµείς τα κάναµε
µεταµοσχεύσεις, τα κάναµε τεχνητά µέλη για τους ανάπηρους
και θα πω κάποια πράγµατα παρακάτω. 

ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Μια κουβέντα για τον Κυµπουρόπουλο; 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Έχω

πολλές κουβέντες. 
Φόβος και συνειδητοποίηση µαζί ότι αυτή η Κυβέρνηση και

αυτός ο Πρωθυπουργός δεν πρόκειται ποτέ να υποχωρήσουν
ούτε σπιθαµή από τη διακηρυγµένη πρόθεσή µας να ολοκληρώ-
σουµε µε επιτυχία τον αγώνα κατά της διαπλοκής και διαφθοράς.
Εµείς δεν κάνουµε deal ούτε παζαρεύουµε µε γάτες Ιµαλαΐων.
Γι’ αυτό µας πολεµάνε. 

Φόβος από τη συνειδητοποίηση ότι αυτή η Κυβέρνηση υπερα-
σπίζεται και περιφρουρεί το κράτος δικαίου και όσοι παρανο-
µούν, ναι, θα µπαίνουν φυλακή. Δεν τους βάζουµε εµείς, τους
βάζει η δικαιοσύνη, όποιοι και αν είναι, όσο ψηλά κι αν βρίσκον-
ται. 

Φόβος από τη συνειδητοποίηση ότι είµαστε αποφασισµένοι µε
κάθε τίµηµα να αλλάξουµε ό,τι απαιτείται και στην επόµενη τε-
τραετία, προκειµένου η χώρα να έχει πραγµατικά δίκαιη ανά-
πτυξη για όλους και όχι εκείνον τον παρασιτικό, µεταπρατικό,
κρατικοδίαιτο καπιταλισµό των «ηµετέρων» και της διαπλοκής,
που µας έφερε στο χείλος της καταστροφής και µας έριξε στο
πηγάδι της χρεοκοπίας. 

Τέλος, φόβος από τη συνειδητοποίηση ότι εµείς δεν είµαστε
σαν τους προηγούµενους, οι οποίοι λόγω των πολλαπλών εξαρ-
τήσεών τους από τους οικονοµικά ισχυρούς πάντα επιδείκνυαν
τη δέουσα προθυµία στα κελεύσµατά τους, αλλά ότι αντίθετα,
και το έχουµε αποδείξει, γι’ αυτό αντέξαµε τεσσεράµισι χρόνια,
έχουµε χαλύβδινη υποµονή, ατσάλινα νεύρα, γερό στοµάχι και
καθαρό στόχο προκειµένου να αντέξουµε τον πόλεµο.

Δεν µπορούν να προσάψουν σε αυτή την Κυβέρνηση ούτε
σκάνδαλα ούτε ρεµούλα ούτε κακοδιαχείρισή. Δεκαπέντε γενιές
µάς έχετε ψάξει όλους δεξιά και αριστερά, και τι βρήκατε; Έναν
Πετσίτη βρήκατε και σήµερα στην κατάθεση στην Επιτροπή Θε-
σµών και Διαφάνειας είπε «δεν βρήκαµε τίποτα». 

Όλα, λοιπόν, αυτά τα εν λόγω ΜΜΕ που ελέγχατε και χρηµα-
τοδοτούσατε παλαιότερα σε αγαστή συνεργασία µε τη Νέα Δη-
µοκρατία και το παρακολούθηµά της το ΚΙΝΑΛ επιχειρούν κα-
θηµερινώς µε µεθοδικότητα και απόλυτο συντονισµό τον επικοι-
νωνιακό αποπροσανατολισµό της κοινωνίας διαστρεβλώνοντας
την αλήθεια, αποσιωπώντας πλήρως το έργο του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά
και τα σκάνδαλα των προηγούµενων κυβερνήσεων διασπείρον-
τας και διαχέοντας παντού ψεύτικες ειδήσεις, όπως το κάνατε
και εχθές. 
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Έτσι κάθε φορά που συµβαίνει κάτι θετικό για τη χώρα ή τους
πολίτες, τα γνωστά µέσα συντονίζονται πλήρως, λες και τα συν-
τονίζει ο ίδιος µαέστρος, εξαπολύοντας έναν επικοινωνιακό βοµ-
βαρδισµό µε την εφεύρεση και µαζική αναπαραγωγή ανύπαρ-
κτων ζητηµάτων δήθεν ηθικής τάξης για την Κυβέρνηση. Αν εί-
χατε βρει κάτι ανήθικο, θα µας είχατε γδάρει στα µανταλάκια.
Δεν έχετε βρει και φτιάχνετε. Όπως φτιάξατε χθες αυτό το αι-
σχρό µε τον πατέρα του Πρωθυπουργού, στο οποίο απάντησε. 

Όταν κατακάθεται ο κουρνιαχτός, τότε παίζετε ξανά και λίγο
Πολάκη, γιατί σας ενοχλεί το ύφος µου, είπαµε κάποια πράγµατα
πριν, και όλα αυτά συγκροτούν ένα επικοινωνιακό αφήγηµα πρώ-
της τάξης, για να κρύψουν το δικό σας πολιτικό αφήγηµα το
οποίο δεν είναι υπερασπίσιµο γιατί είναι βαθιά νεοφιλελεύθερο
και δεν µπορείτε να το υπερασπιστείτε. 

Έχετε καταλάβει µε τι τρόπο κάνετε αντιπολίτευση το τελευ-
ταίο διάστηµα; Δεν λέτε τι θα κάνετε, αλλά αναπαράγεται fake
news που βλέπετε στο «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ», στο «ΜΑΚΕΛΕΙΟ», στο
in.gr και δεξιά και αριστερά εναντίον των µελών της Κυβέρνη-
σης.

Χαρακτηριστικό παράδειγµα συσκότισης είναι η περίπτωση
άσκησης ποινικής δίωξης για το Συνέδριο «eHEALTH» σε βάρος
της γυναίκας του αρχιτραπεζίτη, την κ. Στουρνάρα, που όλα τα
συστηµικά ΜΜΕ συσκότισαν, απέκρυψαν µέσω της επικοινωνια-
κής εργαλειοποίησης της υπόθεσης του κ. Κυµπουρόπουλου.

Πάµε, λοιπόν, στον κ. Κυµπουρόπουλο. Όσον αφορά το θέµα
της δήθεν έλλειψης σεβασµού προς τον κ. Κυµπουρόπουλο και
εν γένει στους ανθρώπους µε αναπηρία, που τάχα προκλήθηκε
από την πολιτική απάντησή µου σε προηγηθέν πολιτικό του σχό-
λιο, ξεκαθαρίζω και πάλι ενώπιον σας και ενώπιον όλου του ελ-
ληνικού λαού που µας ακούει τα εξής: Λόγω της δουλειάς µου,
γιατί έχω χειρουργήσει άτοµα µε αναπηρία, έχω νοσηλεύσει
άτοµα µε αναπηρία στη µονάδα εντατικής θεραπείας, ξέρω πολύ
καλά ότι οι άνθρωποι που γεννήθηκαν µε κάποια ασθένεια ή ανα-
πηρία ή άλλη εγγενή αναπηρία είτε την απέκτησαν στη διάρκεια
του βίου τους από ατύχηµα, έχουν τον αµέριστο σεβασµό µου. 

Ξέρω πολύ καλά και από πρώτο χέρι, που δεν το ξέρετε εσείς,
τον αγώνα τους. Ξέρω πολύ καλά ότι προσπαθούν κάθε µέρα για
πράγµατα που για άλλους είναι αυτονόητα. Όµως, γι’ αυτούς
είναι προσπάθεια και όταν πετυχαίνουν, πρέπει να είναι διπλά και
τριπλά υπερήφανοι και αυτοί και οι οικογένειές τους και όλοι
εµείς που είµαστε δίπλα τους. Και πρέπει να είµαστε δίπλα τους
όχι µε οίκτο, αλλά µε σεβασµό γιατί το δικαιούνται και το αξίζουν. 

Τον έµπρακτο και τον αµέριστο σεβασµό που επιδείκνυα ως
γιατρός προσπαθώντας καθηµερινά να προσφέρω το καλύτερο,
το ίδιο πράγµα έχω κάνει και από τη θέση του Αναπληρωτή
Υπουργού. Το έχουµε κάνει µε αυτά τα οποία νοµοθετήσαµε για
τα άτοµα µε αναπηρία, µε τον νέο ΕΚΠΥ που νοµοθετήσαµε τη
µηδενική συµµετοχή στις παραπληγικές εξετάσεις για πάσχοντες
από συγκεκριµένες παθήσεις µε ποσοστό πάνω από 80% και που
αυξήσαµε αυτές τις παθήσεις. 

Με το να υπάρχει σε όλες τις θέσεις επιπλέον µοριοδότηση
για τα ΑΜΕΑ. Με το να διατηρεί το επίδοµά του ο ανάπηρος που
διορίζεται για κατάρτιση ή για απασχόληση αορίστου χρόνου, να
µη χάνει το επίδοµά του όποιος βρίσκει δουλειά, ενώ έχει προ-
βλήµατα ψυχικής υγείας και νοητικής στέρησης. Αυτά εµείς τα
νοµοθετήσαµε. 

Να εξαιρείται το επίδοµα αναπηρίας από τα εισοδήµατά του.
Το παιδί µε αναπηρία να πριµοδοτείται σε όλα τα επιδόµατα που
παρέχει το κράτος για τα παιδιά και τις οικογένειες. Αυτή είναι η
δουλειά του Υπουργείου Εργασίας. 

Επίσης, ενισχύουµε την ειδική αγωγή µε χιλιάδες προσλήψεις
εκπαιδευτικών. Ψηφίσαµε τεσσερισήµισι χιλιάδες θέσεις µόλις
βγήκαµε από τα µνηµόνια. Διατηρήσαµε και προσθέσαµε παθή-
σεις και ειδικότητες που δικαιούνται την κατάληψη προσωποπα-
γών θέσεων µετά το τέλος των σπουδών τους, που το επεκτείνα-
µε εµείς µε τροπολογίες του 2016 και του 2019. 

Απόδειξη του σεβασµού µου προς τον κ. Κυµπουρόπουλο είναι
ότι εγώ τον αντιµετώπισα ως ισότιµο πολιτικό συνοµιλητή, αντί-
θετα µε τα στελέχη της Νέας Δηµοκρατίας και τα συστηµικά
ΜΜΕ, τα οποία για να εργαλειοποιήσουν πολιτικά και επικοινω-
νιακά τον υποψήφιο Ευρωβουλευτή σας και το πρόβληµα υγείας

του έφτασαν στο σηµείο, το οποίο καταδεικνύει και την υφέρ-
πουσα ρατσιστική τους αντίληψη για τα ΑΜΕΑ, να προτάσσουν
σιωπηλά τον οίκτο παρουσιάζοντάς τον αυτόν ως µειονεκτικό,
ως ανήµπορο που δέχθηκε την άδικη επίθεση από τον αήθη,
εµένα. 

Χαρακτηριστική η δήλωση της κ. Βόζεµπεργκ: «Ο κ. Πολάκης
ας επιτεθεί σε έναν άνθρωπο που στέκεται στο ίδιο ύψος µε
αυτόν.». Να καταλάβει η κ. Βόζεµπεργκ και να την ενηµερώσω
ότι ο κ. Κυµπουρόπουλος βρίσκεται στο ίδιο ύψος µε όλους µας
και επειδή ακριβώς το πιστεύω ακράδαντα, γι’ αυτό εξέφρασα
και την πολιτική µου διαφωνία µε το σχόλιό του. 

Το ότι διαφωνώ µε τις ιδεολογικές του αντιλήψεις δεν µειώνει
σε τίποτα τον σεβασµό που έχω γι’ αυτόν και για όλα τα άτοµα
µε αναπηρία. Όµως, επειδή τους αντιµετώπισα ισότιµα, γι’ αυτό
και του απάντησα. Δεν είµαι εγώ αυτός που έδειξα έλλειψη σε-
βασµού στον κ. Κυµπουρόπουλο, που είναι µάλιστα και συνάδελ-
φός µου, αλλά τα στελέχη σας, της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,
οι συνυποψήφιοί του που διψασµένοι για προβολή λίγες µόνο
ηµέρες νωρίτερα κατά την παρουσίαση του ευρωψηφοδελτίου
της Νέας Δηµοκρατίας τον έσπρωχναν και τον παραγκώνιζαν,
προκειµένου να πάρουν οι ίδιοι µια καλύτερη θέση δίπλα στον κ.
Μητσοτάκη για την αναµνηστική φωτογραφία. 

Είναι οι ίδιοι που µε τις πολιτικές τους τα προηγούµενα χρόνια
έσπρωχναν όλα τα άτοµα µε αναπηρία ή ειδικές ανάγκες πιο
βαθιά στον κοινωνικό Καιάδα. Είναι οι ίδιοι που µε τον
ν.4115/2013 επιχείρησαν να καταργήσουν τα σχολεία ειδικής
αγωγής και να στερήσουν από τα παιδιά αυτό το δικαίωµα. Είναι
αυτοί που κουτσούρεψαν τον προϋπολογισµό του ΕΟΠΠΥ για τα
τεχνητά µέλη και για τα ορθοπαιδικά, όπως ήταν η παραγγελία
για τα ορθοπαιδικά, για τα ακουστικά, τα οποία εµείς σιγά-σιγά
τα ανατάσσουµε και στον φετινό προϋπολογισµό τώρα που βγή-
καµε από τα µνηµόνια και δίνουµε 40% παραπάνω από αυτά που
δίναµε πέρυσι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Η απάντησή µου στη δήλωση του κ. Κυµπουρόπουλου ότι

«δεν θέλησα ποτέ µόρια, επιδόµατα κ.λπ., ίσες ευκαιρίες διεκ-
δικώ, διεκδικώ αυτό που δεν υπάρχει», ήταν αµιγώς πολιτική και
όχι προσωπική. 

Διαστρεβλώνοντας ο κ. Μητσοτάκης, είπε εχθές ότι αυτό που
είπε ο κ. Κυµπουρόπουλος ήταν ότι ως Ευρωβουλευτής δεν θα
διεκδικήσει επιδόµατα και χάρες. Δεν είπε αυτό. 

Σε κάθε περίπτωση, θεωρώ ότι η παραπάνω δήλωση του κ.
Κυµπουρόπουλου ήταν κατ’ αρχάς άστοχη, διότι οι ίσες ευκαι-
ρίες και η µοριοδότηση ή η χορήγηση επιδοµάτων δεν είναι αν-
τίθετες έννοιες. Δεν υπάρχει το δίληµµα που τεχνηέντως έθεσε,
δηλαδή είτε µόρια και επιδόµατα είτε ίσες ευκαιρίες. 

Αντιθέτως, οι ίσες ευκαιρίες προϋποθέτουν τη µοριοδότηση
και τη χορήγηση επιδοµάτων προς τα άτοµα µε αναπηρία. Όταν
έχεις κάποια φυσική αδυναµία, δεν ξεκινάς από την ίδια αφετη-
ρία µε τους άλλους. Είναι ανάγκη και χρέος της πολιτείας αν
θέλει να λέγεται και να είναι και πράγµατι δίκαιη να προσφέρει
σε αυτά τα άτοµα την επιπλέον βοήθεια που χρειάζονται ακριβώς
για να έχουν ίσες ευκαιρίες µε τους άλλους. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)

Σε αυτό ακριβώς αποσκοπεί η χορήγηση µορίων και επιδοµά-
των στα άτοµα µε αναπηρία, στη διαµόρφωση των προϋποθέ-
σεων για να υπάρχει η ίδια ή έστω παρεµφερής αφετηρία για
όλους. 

Όµως, κυρίως η δήλωσή του δεν είναι µόνο άστοχη, αλλά είναι
ξεκάθαρο –παρ’ ότι συγκεκαλυµµένο- ότι είχε πολιτικό περιεχό-
µενο και ιδεολογικό πρόσηµο. Δεν είναι τυχαίο ότι έγινε ακριβώς
µετά τη δήλωση του κ. Μητσοτάκη στην Κύπρο σχετικά µε το ότι
το δώρο των Χριστουγέννων πρέπει να καταργηθεί και τη δή-
λωση του προέδρου της ΟΝΕΔ ότι το επίδοµα ανεργίας είναι αν-
τιπαραγωγικό γιατί αποτρέπει τους νέους από το να αναζητή-
σουν εργασία. 

Όλες αυτές οι δηλώσεις, δυστυχώς και η δήλωση του κ. Κυµ-
πουρόπουλου, εναρµονίζονται µε την ατζέντα της Νέας Δηµο-
κρατίας που συνίσταται στην πλήρη εφαρµογή της νεοφιλελεύ-
θερης πολιτικής της σχολής του Σικάγο, απορρύθµιση αγοράς
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µε κατάργηση εργασιακών δικαιωµάτων, ιδιωτικοποίηση της αγο-
ράς σε όλους τους τοµείς, δραστική µείωση κρατικών δαπανών
µη εξαιρουµένων των κονδυλίων για την υγεία, για τις ευάλωτες
κοινωνικές οµάδες. 

Στην πραγµατικότητα το κρυµµένο, πλην όµως σαφές, νόηµα
των παραπάνω δηλώσεων ήταν το εξής: Τα επιδόµατα και οποι-
αδήποτε άλλη ενίσχυση προς τις ευάλωτες κοινωνικές οµάδες
δεν προσφέρουν τίποτα και δεν είναι µόνο άχρηστα, αλλά και
επιζήµια και γι’ αυτό και πρέπει να καταργηθούν. 

Τα ίδια τα άτοµα µε αναπηρία που σέβονται τον εαυτό τους
και έχουν διακριθεί, όπως ο εν λόγω υποψήφιος Ευρωβουλευ-
τής, αποκηρύσσουν την πολιτική των επιδοµάτων και των µοριο-
δοτήσεων και επιζητούν ισότητα ευκαιριών. 

Αυτό, δηλαδή, που ήθελαν να επικοινωνήσουν µε αυτές τις δη-
λώσεις τους τα στελέχη της Νέας Δηµοκρατίας ήταν κατάργηση
του κράτους πρόνοιας και αντικατάστασή του από την ελεύθερη
αγορά µε ισότητα ευκαιριών. Ψευδεπίγραφο. 

Αυτό το µοντέλο θέλετε να επαναφέρετε, η σηµερινή ηγεσία
της Νέας Δηµοκρατίας και οι συνοδοιπόροι σας, ένα σύστηµα
που θα επωφελούνται µόνο όσοι έτυχε να ευνοηθούν από τη γέν-
νησή τους και την κοινωνική και οικονοµική κατάσταση των προ-
γόνων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Υπουργέ, αν
έχετε την καλοσύνη, θα πρέπει να συντοµεύετε.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Συν-
τοµεύω, κύριε Πρόεδρε. 

Σε αυτή την ακραία νεοφιλελεύθερη θέση της Νέας Δηµοκρα-
τίας ο ΣΥΡΙΖΑ αντιτάσσει τη θέση του για περαιτέρω ενίσχυση
και εµβάθυνση της κοινωνικής δικαιοσύνης. 

Ακούστε, σας παρακαλώ, προσεκτικά αυτό που θα διαβάσω
τώρα. Αντιγράφω από άρθρο σύγχρονου πολιτικού διανοητή.
«Εµείς έχουµε ως αφετηρία το νοητικό πείραµα της πρωταρχικής
θέσης, δηλαδή ποια θα θεωρούσαµε ως δίκαιη κατάσταση πραγ-
µάτων µεταξύ των ανθρώπων και ποιες αποφάσεις θα λαµβάναµε
για την κοινωνία εάν είχαµε πλήρη άγνοια για το φύλο, τη φυλή,
την ηλικία, τη διάνοια, την υγεία, τις δεξιότητες, την εκπαίδευση
και το θρήσκευµά µας; Ξεκινώντας από την παραπάνω θέση…» -
συνεχίζει ο διανοητής- «…τη µόνη αντικειµενική για την εγκαθί-
δρυση της δικαιοσύνης στην ανθρώπινη κοινωνία, καταλήγουµε
αναπόδραστα στο συµπέρασµα ότι το να βασίζουµε τη διανοµή
των µεριδίων του κοινωνικού πλούτου µόνο σε τυχαίες περιστά-
σεις, όπως η καταγωγή, η κοινωνική και η οικονοµική θέση, τα
φυσικά πλεονεκτήµατα είναι αυθαίρετο από ηθικής απόψεως. Γι’
αυτό όσοι έχουν ευνοηθεί, µπορούν να επωφελούνται από την
καλοτυχίας τους µόνο υπό όρους που βελτιώνουν την κατάσταση
εκείνων που έχουν αδικηθεί. Θα αποκοµίζουν κέρδη επειδή είναι
πιο προικισµένοι ή ευνοηµένοι από τις περιστάσεις, όµως θα πρέ-
πει να συνδράµουν στο κόστος της κατάρτισης, της εκπαίδευσης
και της υγείας των λιγότερο τυχερών. Αυτός είναι…» -λέει- «…ο
αναδιανεµητικός ρόλος του κοινωνικού κράτους», στον οποίο
ρόλο, προφανώς, συγκαταλέγονται και τα προνόµια, τα επιδό-
µατα και τα µόρια προς τους αδύναµους, αυτά που εσείς θέλετε
να καταργήσετε.

Ποιος τα λέει αυτά; Αυτά δεν τα λέει ένας αριστερός Υπουρ-
γός επιθετικός απέναντι στα άτοµα µε αναπηρία, ο Πολάκης ή
ένας οποιοσδήποτε άλλος αριστερός Υπουργός. Δεν τα λέει ο
Κάρολος Μαρξ. Τα λέει µε επιστηµονική τεκµηρίωση ο κ. Τζον
Ρολς, κορυφαίος πολιτικός φιλόσοφος των Ηνωµένων Πολιτειών,
καθηγητής στο Χάρβαρντ και στην Οξφόρδη. 

Ο κ. Μητσοτάκης που ήταν στο Χάρβαρντ έχει ακούσει τίποτα
για τον Τζον Ρολς ή γνωρίζει µόνο τα άπαντα του Μίλτον Φρίν-
τµαν και των άλλων παιδιών της Σχολής του Σικάγου; Είναι ένα
σοβαρό ερώτηµα αυτό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Γνωρίζει ή αγνοεί παντελώς ότι ακόµη και τα αµερικάνικα πα-

νεπιστήµια υιοθετούν και εφαρµόζουν την πολιτική των θετικών
διακρίσεων, θέτοντας ευκολότερα κριτήρια εισαγωγής για µει-
ονοτικούς υποψήφιους µε το επιχείρηµα ότι οι βαθµοί και τα απο-
τελέσµατα των εξετάσεων δεν µπορεί να είναι το µοναδικό
κριτήριο εισαγωγής στα ανώτατα εκπαιδευτικά ιδρύµατα, δεδο-
µένου του ρόλου και της αποστολής τους να ενισχύουν τη φυλε-

τική και εθνοτική ποικιλοµορφία, δηλαδή την κοινωνική δικαιο-
σύνη. Παραδείγµατα είναι η νοµική σχολή του Τέξας, του Μίσιγ-
καν, η ιατρική σχολή Καλιφόρνιας και τέλος, το ίδιο το Χάρβαρντ. 

Υπό αυτό το πρίσµα άσκησα κριτική στον κ. Κυµπουρόπουλο
για το σχόλιό του, καθώς πιστεύω ακράδαντα ότι η πολιτική των
θετικών διακρίσεων µέσω µοριοδοτήσεων, επιδοµάτων κ.λπ.
προς τις ευάλωτες κοινωνικές οµάδες αποτελεί αναγκαία προ-
ϋπόθεση για τη διαµόρφωση ίσων ευκαιριών µεταξύ των πολιτών. 

Πολλοί µου ζήτησαν και µου είπαν ότι πρέπει να ζητήσουµε
συγγνώµη από τον κ. Κυµπουρόπουλο. Εµείς τη συγγνώµη τη ζη-
τήσαµε, αγαπητοί συνάδελφοι, µε αυτά που κάναµε στον χώρο
της υγείας για όλους τους αδύναµους και για όλες τις ευάλωτες
κοινωνικές οµάδες.

Είπα τα δύο πρώτα. Μπορώ να µιλάω µισή ώρα. Δεν θα µιλάω.
Θα µιλήσω ακροθιγώς.

Έτσι ζητήσαµε συγγνώµη εµείς, µε τις πράξεις µας τέσσερα
χρόνια, που ξαναστήσαµε µια κοινωνία στα πόδια της και που ξα-
ναστήσαµε ένα διαλυµένο σύστηµα υγείας, το οποίο µας παρα-
δώσατε και το οποίο συνειδητά είχατε διαλύσει προκειµένου να
αναπτυχθεί ο ιδιωτικός τοµέας. 

Εµείς αυξήσαµε το όριο δαπανών στα δηµόσια νοσοκοµεία
από το 1.480.000.000 ευρώ στα 1.860.000.000 ευρώ. Εµείς αυ-
ξήσαµε τη χρηµατοδότηση των δηµοσίων νοσοκοµείων από τον
ΕΟΠΥΥ από τα 80.000.000 ευρώ του 2014 στα 670.000.000 ευρώ
το 2018.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Να κλείνουµε, κύριε
Πολάκη, αν έχετε την καλοσύνη.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας):
Κλείνω.

Εµείς παραλάβαµε µια διαλυµένη πρωτοβάθµια από την οποία
είχατε διώξει δυόµισι χιλιάδες ανθρώπους. Ένας που µίλησε
πρωτύτερα εδώ, που του έστελνε χαιρετίσµατα ο Παττακός -για
να µιλάµε για ακροδεξιά- αυτός τους απέλυσε µέσα σε µία εβδο-
µάδα και εµείς έχουµε ανοίξει εκατόν είκοσι πέντε ΤΟΜΥ, τοπικές
µονάδες µέχρι στιγµής. 

Εµείς διαγράψαµε οφειλές ανασφάλιστων πολιτών 28.000.000
ευρώ από την εφορία και 150.000.000 ευρώ που δεν έστειλαν τα
νοσοκοµεία στις εφορίες. 

Εµείς προµηθευόµαστε δεκαεννέα υπερσύγχρονους αξονι-
κούς τοµογράφους σε διάφορα νοσοκοµεία της χώρας µε έναν
διαγωνισµό που δεν έχει ξαναγίνει κι εκεί που ξεκίνησε µε
16.000.000 ευρώ, θα δώσουµε 8.600.000 ευρώ. 

Εµείς διώξαµε τους εργολάβους από τα νοσοκοµεία και κά-
ναµε 25% µε 30% εξοικονόµηση, δίνοντας 200-300 ευρώ παρα-
πάνω στην τσέπη των ανθρώπων που δούλευαν σε συνθήκες
γαλέρας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και το κερδίσαµε και στο Ευρωπαϊκό Δικαστήριο. Το έχουµε

φτιάξει στα εβδοµήντα πέντε-εβδοµήντα επτά νοσοκοµεία µέχρι
στιγµής. Θα το φτιάξουµε και στα εκατόν τριάντα που µας έχουν
µπλοκάρει µε τις δικαστικές αποφάσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Αφή-
στε µε να το κλείσω.

Εµείς αυξήσαµε κατά 30% τα κρεβάτια ΜΕΘ του δηµόσιου συ-
στήµατος υγείας που λειτουργούσαν. Πεντακόσια εβδοµήντα
τέσσερα είναι σήµερα από τετρακόσια τριάντα οκτώ που µας τα
παραδώσατε.

Εµείς αξιοποιήσαµε τα ακίνητα του δηµοσίου και µειώσαµε
κατά 8.000.000 ευρώ τις δαπάνες για ενοίκια. Εµείς εγκαινιάσαµε
το Νοσοκοµείο Σαντορίνης που θέλατε να το κάνετε SPA. Εµείς
την Κυριακή εγκαινιάζουµε το Νοσοκοµείο Λευκάδας, τελει-
ώνουµε το Νοσοκοµείο Καρπάθου, τελειώνουµε το Νοσοκοµείο
Χαλκίδας. Καλό θα ήταν εδώ η περιφέρεια να φτιάξει τον δρόµο
που συνδέει τη Χαλκίδα µε το νοσοκοµείο, προκειµένου να µην
έχουµε καθυστέρηση στα εγκαίνιά του.

Με πολιτική απόφαση της Κυβέρνησης, δώσαµε 190.000.000
ευρώ αναδροµικά στους νοσοκοµειακούς γιατρούς, αναγνωρί-
ζοντας τον ρόλο τους. Θέλω να πω κι άλλα πολλά, αλλά έχω
υπερβεί τον χρόνο.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Να κλείσουµε, κύριε
Υπουργέ, όµως.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας):
Κλείνω. Θα κλείσω µε µια κουβέντα, γιατί δεν µπορώ να µην απα-
ντήσω σε αυτό.

Διαβάζω αυτό που είπε ο κ. Μητσοτάκης στην οµιλία του τη
Δευτέρα, όταν κατέθεσε την πρόταση µοµφής για µένα:

«Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, πηγαίνω στα Σφα-
κιά από µικρός, έχω πολλούς φίλους. Ποιος σας είπε ότι οι Σφα-
κιανοί, οι Χανιώτες, οι Κριτικοί είναι σαν τον Πολάκη; Και τι σχέση
έχει η κρητική λεβεντιά και περηφάνια µε έναν θρασύδειλο πολι-
τικό τραµπούκο;».

Πρώτον, τους τραµπούκους να τους ψάξει στην παρέα του
κουµπάρου του. Δεύτερον, µπορεί να έχει πάει στα Σφακιά σί-
γουρα, όµως για να καταλάβεις τον ψυχισµό αυτών των ανθρώ-
πων εκεί -και αυτό που κουβαλώ εγώ µέσα µου από εκεί- πρέπει
να έχεις δει το ηλιοβασίλεµα ανάµεσα στη Γαύδο και στα Σφακιά.
Πρέπει να έχεις περπατήσει στη Μαδάρα, να έχεις κάτσει σε µι-
τάτο µε βοσκούς, να έχεις φάει γιαούρτι µόλις βγαίνει από το κα-
ζάνι, να έχεις πάει σε κουρά προβάτων και να ακούσεις ριζίτικο
και να σου ’ρθουν αρχαίες µνήµες και ήχοι που να κυκλοφορή-
σουν στο αίµα σου, πρέπει να έχεις κυνηγήσει φουριάρικα σε
κάνα πλάγιο και να ακούσεις την πέρδικα να κακαρίζει. Τότε µπο-
ρείς να καταλάβεις τι σηµαίνει ανθρωπιά, τι σηµαίνει λεβεντιά, τι
σηµαίνει φιλότιµο, τι σηµαίνει αξιοπρέπεια που κουβαλά αυτός
ο κόσµος µέσα στο DNA του και τη συµπεριφορά του.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Εγώ αυτά κουβαλώ. Γι’ αυτό τα καταλαβαίνω, γι’ αυτό τα

νιώθω και γι’ αυτό ζω µε αυτόν τον τρόπο. Και όταν τα έχεις ζήσει
αυτά, µπορείς να καταλάβεις το νόηµα από τις δύο µαντινάδες
µε τις οποίες θα κλείσω, κάτι που είναι φύσει αδύνατον να κατα-
λάβει ο κ. Μητσοτάκης. 

«Πάντα ψηλά στέκει η κορφή, αν ειν’ και χιονισµένη, τον βράχο
δέρνει η θάλασσα, µα πάντα βράχος µένει». 

«Όλοι οι καιροί µε δέρνουνε µα οι κλώνοι µου δεν σπουν, γιατί
έχω ρίζους δυνατές βαθιά και µε κρατούν».

Γι’ αυτό και θα σας ξανανικήσουµε.
Ευχαριστώ πολύ.
(Παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΝΙΚΟΛΑΟΣ – ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα

τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Θα ήθελα να ευχα-

ριστήσω τους συναδέλφους, κυρίως της Αντιπολίτευσης, για την
ανοχή και την κατανόηση στο Προεδρείο, να δώσουµε περισσό-
τερο χρόνο στον κύριο Υπουργό, επειδή καταλαβαίνετε ότι αυτές
τις µέρες το όνοµά του αναφέρθηκε πάρα πολλές φορές.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Δεν είναι ανοχή αυτό. Ευγένεια είναι.
Τριάντα πέντε λεπτά από δώδεκα! Δεν γίνονται αυτά τα πράγ-
µατα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Τον λόγο έχει ο κ.
Δένδιας για λίγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ – ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δικαιού-
µαι δύο λεπτά να σχολιάσω την οµιλία του Αναπληρωτή Υπουρ-
γού Υγείας. Δεν θα εξαντλήσω τα δύο λεπτά, δεν χρειάζεται.

Θα ήθελα να πω, κύριε Πρόεδρε, ότι έκανε µια φιλότιµη νοµίζω
προσπάθεια µέσα στο πλαίσιο των δυνατοτήτων του, των δικών
του δυνατοτήτων, ο Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας να ανακα-
λέσει την προσβολή έναντι του υποψήφιου Ευρωβουλευτή της
Νέας Δηµοκρατίας, του κ. Κυµπουρόπουλου και έναντι των αν-
θρώπων µε αναπηρία.

Θα ήταν βεβαίως προτιµότερο, ευθύτερο και πιο αντρίκιο -
διότι είναι λέξη την οποία µετέρχεται συχνά στο λεξιλόγιό του-
να διατυπώσει µια ευθεία και καθαρή συγγνώµη, µια συγγνώµη
προς τους ανθρώπους αυτούς τους οποίους προσέβαλε. Δε µπό-
ρεσε να φθάσει σε αυτό το σηµείο.

Δεν µπόρεσε, επίσης, να αποφύγει και τις αναφορές στον
απόντα Πρόεδρο της Νέας Δηµοκρατίας, ο όποιος έχει βάρβαρα
προσβληθεί αυτές τις µέρες, σε επίπεδο και προσωπικό και της
οικογένειάς του και ζώντων και τεθνεώτων. 

Και ξέρουµε όλοι σε αυτή την Αίθουσα, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, ότι και η σύζυγός του έχει γίνει αντικείµενο εξωθεσµι-

κής δίωξης µε κάθε τρόπο, όλα τα χρόνια της διακυβέρνησης
της χώρας από τον ΣΥΡΙΖΑ.

Κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω ότι η Νέα Δηµοκρατία είναι κά-
θετα αντίθετη στην επιδίωξη να µετατραπεί η πολιτική ζωή του
τόπου σε µια απέραντη λασποµαχία ύβρεων και κατηγοριών.
Θέλω να πω ότι ο Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας πάρα πολλές
φορές µετέρχεται ακριβώς αυτά τα µέσα. 

Κι εύχοµαι ειλικρινά από εδώ και πέρα να επανέλθει αυτός
πρώτα, ο Πρωθυπουργός της χώρας, ο οποίος τον καλύπτει µε-
τατρέποντας την πρόταση δυσπιστίας σε πρόταση εµπιστοσύνης
και η Κυβέρνηση στο σύνολό της, στη θεσµική ευπρέπεια και σο-
βαρότητα απέναντι σε µια κοινωνία που τραυµατισµένη τα τελευ-
ταία τρία χρόνια από αυτού του είδους συµπεριφορές, αλλά και
εννέα χρόνια από µια πρωτόγνωρη κρίση, δεν αντέχει τον εξω-
θεσµικό λόγο, δεν αντέχει τα ψήγµατα διχόνοιας, δεν αντέχει τον
διχαστικό λόγο, δεν αντέχει τον λόγο αυτόν τον οποίο µετέρχεται
η Κυβέρνηση και στον οποίο φιλότιµα προσπαθεί να βάλει την
Αντιπολίτευση, αλλά η Αντιπολίτευση δεν θα στέρξει.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Δένδια. 

Ήθελα να ενηµερώσω τον κ. Παναγιώταρο ότι στον κατάλογο
που έχω µπροστά µου προηγείται για µια οµιλία η κ. Μπακο-
γιάννη.

Κυρία Μπακογιάννη, έχετε τον λόγο για επτά λεπτά.
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Θα προσπαθήσω, κύριε Πρό-

εδρε, να τα πω σε επτά λεπτά.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα µε µεγάλη προσοχή τον

Αναπληρωτή Υπουργό Υγείας και οµολογώ ότι για άλλη µια φορά
απογοητεύτηκα, διότι είχα κάποιες διαφορετικές ελπίδες από τον
λόγο του. 

Δεν ξέρω γιατί, πίστευα ότι έστω και την τελευταία στιγµή ο
κύριος Υπουργός θα σταθεί στο ύψος των περιστάσεων και θα
απευθυνθεί σε αυτή τη Βουλή και σε όλους εσάς που υποχρεώ-
νεστε σήµερα µε την ψήφο σας να καλύψετε όλη του τη συµπε-
ριφορά, µε έναν διαφορετικό τρόπο και πράγµατι, όπως σωστά
ελέχθη, θα είχε το θάρρος να ζητήσει συγγνώµη. Δεν το έκανε ο
κ. Πολάκης. Και θέλω να σταθώ στη µεγάλη και βασική διαφορά,
την αξιακή διαφορά, την οποία έχουµε, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, µε τον κ. Πολάκη.

Ο κ. Πολάκης µίλησε για τη δικιά σας δηµοκρατία και τη δικιά
µας δηµοκρατία. Αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι φα-
σιστοειδής λογική. Η δηµοκρατία είναι µία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και στη δηµοκρατία αυτή έχουµε θέση όλοι. Έχετε και εσείς

που είσαστε σήµερα πλειοψηφία και ενδεχοµένως αύριο µειοψη-
φία, έχουµε και εµείς που είµαστε σήµερα κοινοβουλευτική µει-
οψηφία και κατά πάσα πιθανότητα αύριο πλειοψηφία. 

Αυτό σηµαίνει φασισµός, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Και
αυτό καλά θα κάνετε να το καταλάβετε σήµερα στη Βουλή. Αυτό
ελέχθη και ελέχθη χωρίς αιδώ. Διότι το να φθάνει ένα κόµµα της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης να κάνει πρόταση µοµφής έναντι
ενός Υπουργού, δεν είναι µια εύκολη απόφαση και δεν γίνεται -
και ορθώς το είπε ο Υπουργός- συνήθως. Δεν είναι συνηθισµένη
πράξη. 

Είναι όµως η συµπεριφορά αυτού του συγκεκριµένου Υπουρ-
γού, η οποία αναδεικνύει όλη την κακή µεριά της πολιτικής. Είναι
η συµπεριφορά η οποία άρχισε µε την υπερηφάνεια ότι «έχω
διπλά βιβλία». Και εγώ υπήρξα δήµαρχος, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι. Δεν µπορούσα ποτέ να κρατήσω διπλά βιβλία. Και
όταν ένας άνθρωπος υπερηφανεύεται γιατί κράτησε διπλά βι-
βλία, κάποιο λάκκο έχει η φάβα. Διότι άλλος δήµαρχος σε ολό-
κληρη την Ελλάδα δεν το έχει κάνει. 

Είναι ο άνθρωπος ο οποίος όταν βγαίνει ο δηµοσιογράφος να
του κάνει κριτική, του λέει ότι θα τον χώσει τρία µέτρα κάτω από
τη γη. Έλα όµως που σε µια δηµοκρατία, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, οι δηµοσιογράφοι µπορούν να ασκούν όση κριτική θέ-
λουν και ο ρόλος του Υπουργού ή του πολιτικού είναι να απα-
ντάει είτε του αρέσει είτε δεν του αρέσει η ερώτηση! 

Δεν θα µπω στα άλλα κατορθώµατα του κ. Πολάκη. Θα µείνω
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µόνο στο τελευταίο. Προσπάθησε να κάνει µια ρελάνς σήµερα.
Ατυχής, κύριε Πολάκη, η ρελάνς σας! Διότι αυτό το οποίο ο κ.
Πολάκης είπε στον κ. Κυµπουρόπουλο δεν ήταν αυτό που µας
είπε σήµερα. 

Αυτό που του είπε και τον έψεξε ο αναπληρωτής Υπουργός
Υγείας ήταν γιατί ο κ. Κυµπουρόπουλος έκανε χρήση ενός νό-
µου, τον οποίο δεν ψήφισε ο κ. Πολάκης -προϋπήρχε του κ. Πο-
λάκη- που του έδινε το δικαίωµα να µπει µέσα και να γίνει για-
τρός. Είναι αυτό που ονοµάζουµε «θετική διάκριση». 

Και ναι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς πιστεύουµε στη
θετική διάκριση. Θεωρούµε ότι είναι απαραίτητη η θετική διά-
κριση σε ανθρώπους οι οποίοι έχουν την οποιαδήποτε µορφή
αναπηρίας, διότι αυτό τους δίνει τη δυνατότητα να είναι µετά ίσοι
στην κοινωνία και να ενταχθούν. 

Άρα αυτό που έκανε ο κ. Πολάκης ήταν πραγµατικά βαθιά
ανέντιµο και αντιδηµοκρατικό. Διότι τον έψεξε επειδή έκανε
χρήση αυτής της θετικής διάκρισης. Και ο κ. Πολάκης ξέρει πάρα
πολύ καλά ότι ο νόµος δεν θα επέτρεπε, αν δεν έκανε χρήση
αυτής της διάκρισης, να δουλεύει σήµερα ο κ. Κυµπουρόπουλος. 

Και επειδή το γυρίσατε και άκουσα την κ. Φωτίου υπερηφάνως
να µας λέει ότι πρώτη φορά βρέθηκαν άτοµα να ασχολούνται µε
τα άτοµα µε αναπηρία…

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Δεν είπα
αυτό.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κυρία Φωτίου, πολύ πριν από
εσάς άνθρωποι που είχαν αναπηρία και οι οποίοι ήταν µέσα σε
αυτό, έχουν ασχοληθεί.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Δεν δίνω το δικαίωµα σε καµµία Υπουργό και σε κανέναν από

εσάς να µου πείτε ότι είσαστε πιο ευαίσθητοι για τα άτοµα µε
αναπηρία από ό,τι είµαι εγώ, που πέρασα όλη µου τη ζωή µε µια
µάνα η οποία έδινε µάχη για αυτά τα άτοµα, για να βγουν στη
δηµοσιότητα, για να έχουν επιδόµατα, για να έχουν ίσες ευκαι-
ρίες. 

Αυτό ακριβώς µας οδήγησε να κάνουµε την πρόταση µοµφής
κατά του κ. Πολάκη, διότι υπάρχουν όρια στη φασιστοειδή λο-
γική. Αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι φασισµός και
καλά θα κάνετε να το καταλάβετε. Διότι όταν συνηθίζεις, όταν
σιγά-σιγά πέφτει το δηλητήριο και παθαίνεις µιθριδατισµό, όταν
δεν πειράζει αν ο Πολάκης βρίζει, όταν δεν πειράζει αν κάτι άλλο
γίνεται, όταν δεν πειράζει αν οι θετικές διακρίσεις κρίνονται και
προσβάλλονται από τον ίδιο τον Υπουργό, τότε τα πράγµατα
είναι πάρα πολύ δύσκολα, διότι τότε σιγά-σιγά ξεχνάµε ποιες
είναι οι βασικές αρχές της δηµοκρατίας. Γι’ αυτό, λοιπόν, για τον
αξιακό µας κώδικα κάναµε αυτή την πρόταση µοµφής. 

Όµως εσείς τη γυρίσατε, την µετατρέψατε σε ψήφο εµπιστο-
σύνης για να µπορέσετε να πείτε τα υπόλοιπα. Άκουσα σήµερα
για τη δέκατη τρίτη σύνταξη. Δεν σας έχει πει κανείς, κύριοι συ-
νάδελφοι, έναν προϋπολογισµό δεν έχετε ανοίξει να δείτε, ότι η
δέκατη τρίτη σύνταξη κοστίζει 2,2 δισεκατοµµύρια ευρώ; Πώς
βγαίνετε και λέτε ψέµατα στον ελληνικό λαό; Πώς το λέτε; Και
το λέτε όλοι σας µε µία φωνή αναίσχυντα. 

Λέτε για δέκατη τρίτη σύνταξη. Πείτε καθαρά ότι δίνουµε ένα
προεκλογικό επίδοµα, διότι θέλουµε να κάνουµε µια ύστατη προ-
σπάθεια να κερδίσουµε κάτι από την κατρακύλα µας. Πείτε το
καθαρά, αλλά όχι και δέκατη τρίτη σύνταξη! 

Δεν µπορεί να έρχεστε στη Βουλή και να ακούω συναδέλφους
από χθες να πανηγυρίζουν γιατί φέραµε, λέει, τον φόρο στην
εστίαση στο 13%. Ε, από εκεί τον πήρατε, κύριοι συνάδελφοι. Επί
πέντε χρόνια τον πεθάνατε, φορολογήσατε τους πάντες και έρ-
χεστε τώρα και τον κάνετε και «κουλό», κουτσουρεµένο τον
φόρο, διότι εξαιρείτε τον καφέ και τα αναψυκτικά. Βγάζετε δη-
λαδή τον καφέ από την εστίαση, αντί να τον κάνετε όπως τον είχε
Νέα Δηµοκρατία, ολόκληρο.

Μεταφέραµε, λέει, τα τρόφιµα πάλι στον χαµηλό φορολογικό
συντελεστή. Μα ποιος ανέβασε τον ΦΠΑ; Τον µεταφέρατε πέντε
χρόνια µετά εκεί που τον βρήκατε, κύριοι συνάδελφοι. Στο µε-
ταξύ το καλάθι της νοικοκυράς έχει γονατίσει. Τι πανηγυρίζετε
ακριβώς; Για πέστε µου, σας παρακαλώ. 

Μετατρέψατε σε ψήφο εµπιστοσύνης προς την Κυβέρνηση την

πρόταση µοµφής που κάναµε στον Πολάκη. Όµως, θα σας πω
κάτι, κύριοι συνάδελφοι. Η πραγµατικότητα είναι ότι λίγοι από
εσάς ενθουσιαστήκατε σήµερα µε τον κ. Πολάκη. Οι πολλοί νιώ-
σατε άσχηµα και το ξέρετε και το ξέρουµε και εµείς. Σας εξε-
βίασε ο κύριος Πρωθυπουργός να µπείτε όλοι στη γραµµή και
να ψηφίσετε «ναι», ως αρµόζει. 

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΓΚΑΡΑ: Δεν ισχύουν αυτά. 
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Σας το έκανε. Μη συγχίζεστε.

Για εσάς είµαι σίγουρη ότι ενθουσιαστήκατε. Είστε στους λίγους,
ειδικά εσείς. Όµως υπάρχουν πολλοί άνθρωποι οι οποίοι έχουν
άλλο αξιακό κώδικα εδώ µέσα και ας ανήκουν και στον ΣΥΡΙΖΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Μην κάνετε φασα-
ρία, σας παρακαλώ.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Ένα πράγµα δεν µπορείτε να
αποφύγετε, κύριοι συνάδελφοι. Ο Πρωθυπουργός εχθές µας
έκανε το µεγαλύτερο δώρο. Από του Βήµατος της Βουλής είπε
ότι οι εκλογές στις 26 Μαΐου είναι ψήφος εµπιστοσύνης για την
Κυβέρνησή του. Και την εµπιστοσύνη του λαού στις 26 Μαΐου
δεν θα τη λάβει και µετά τον περιµένουµε εδώ να δούµε τη συ-
νέχεια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Τον λόγο έχει ο Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Χρυσής Αυγής κ. Παναγιώτα-
ρος.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κύριε
Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον λόγο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Όχι, µην ανοίξουµε
διάλογο. Δεν θα τελειώσουµε ποτέ. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Για
λίγο, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Όχι κύριε Υπουργέ,
αν έχετε την καλοσύνη, µην ανοίξουµε διάλογο, γιατί νοµίζω αρ-
κετά µιλήσατε.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Εν-
τάξει.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Και σου χάρισα ότι είσαι και φυ-
γόδικος.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κυρία
Μπακογιάννη, σας περιµένω στα Χανιά.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Εγώ πάω πιο συχνά από εσάς
στα Χανιά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Αρχίστε, κύριε Πα-
ναγιώταρε.

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Μισό λεπτό να τελειώσουν τη στιχο-
µυθία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Εντάξει, όχι έτσι.
Να εκβιάσουµε και λίγο την κατάσταση. 

Ορίστε, έχετε τον λόγο. 
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θέατρο σκιών σήµερα και χθες η Βουλή των Ελλήνων, µια κα-

κοπαιγµένη θεατρική παράσταση δεύτερης διαλογής εντός του
ναού της δηµοκρατίας, παράσταση που θυµίζει Καραγκιόζη µε
Καραγκιόζηδες, Χατζηαβάτηδες, Νιόνιους, Εβραίους και λοιπές
συµπαθητικές φιγούρες που διαξιφίζονται για το τίποτα. 

Έχει και τίτλο αυτή η παράσταση. Θα µπορούσε να είναι «Ο
Καραγκιόζης ο σκαφάτος» ή «Ο Καραγκιόζης ο πουράτος» ή «Ο
Καραγκιόζης ο ελικοπτεράτος», σύµφωνα µε τις αλληλοκατηγο-
ρίες ένθεν κακείθεν, χωρίς βέβαια κανείς να αντιµετωπίζει και να
απαντάει στις κατηγορίες του άλλου.

Ξεκατινιάζεστε δίχως ίχνος ντροπής, αλλά «για την ταµπα-
κιέρα» δεν λέτε λέξη. Μιας και µιλάµε για «ταµπακιέρες», ας µι-
λήσουµε λίγο και για τα της Περιφέρειας Αττικής, στην οποία
τυγχάνει να είµαι και υποψήφιος περιφερειάρχης µε την «Ελλη-
νική Αυγή για την Αττική». Θα µου πείτε: «Μα καλά, γιατί µιλάς
σήµερα εδώ;». Διότι πολύ απλά «έχει πέσει σύρµα» και µας έχετε
φιµώσει από παντού, από debate, από κανάλια, από σταθµούς,
από δηµοσκοπήσεις, από οπουδήποτε. Αφού έχουµε αυτή τη δυ-
νατότητα, θα τα πούµε εδώ λίγο. 

Εξάλλου, η Περιφέρεια Αττικής είναι µια µικρογραφία της γε-
νικότερης πολιτικής σκηνής και ως υποψήφιος περιφερειάρχης
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µε τον συνδυασµό «Ελληνική Αυγή για την Αττική», θα ήθελα να
καταγγείλω τα εξής: Την απεγνωσµένη προσπάθεια φίµωσης του
11,3% των ψηφοφόρων της Περιφέρειας Αττικής που µε τίµησαν
και τίµησαν τον συνδυασµό στις προηγούµενες εκλογές, µε το
να µη µας προβάλλετε σε κανένα debate. Βέβαια, απ’ ό,τι φαίνε-
ται, αυτό µάλλον έχει και τα καλά του, γιατί οι πληροφορίες που
µας έρχονται είναι ότι όταν κάνουν debate οι λοιποί υποψήφιοι,
µε αυτά που λένε, φέρνουν ανέξοδα και χωρίς κόπο τους υπο-
ψήφιους προς εµάς. 

Καταγγέλλουµε ότι δεν µας προβάλλετε εσείς γενικότερα µαζί
µε όλο το µιντιακό σύστηµα και τις δραστηριότητες της «Ελληνι-
κής Αυγής» πουθενά, το ότι δεν µας παίζει κανένα τηλεοπτικό ή
ραδιοφωνικό µέσο, µε ελάχιστες εξαιρέσεις.

Καταγγέλλουµε και γελάµε µε τις «ψευδοσκοπήσεις», δηλαδή
δηµοσκοπήσεις-µαϊµού, των διαφόρων επαγγελµατιών «ψευδο-
σκόπων» που δηλώνουν δηµοσκόποι, οι οποίοι, όπως στην προ-
ηγούµενη εκλογική αναµέτρηση του 2014, δεν µας έβαζαν κα-
θόλου στις δηµοσκοπήσεις και την Παρασκευή πριν από τις εκλο-
γές έβγαλαν µια δηµοσκόπηση και έδιναν στην «Ελληνική Αυγή
για την Αττική» ποσοστό 4%. Σαράντα οκτώ ώρες µετά πήραµε
ποσοστό 11,5% και το βούλωσαν. Τώρα εφαρµόζουν την ίδια τα-
κτική, ξέροντας ότι θα πάθουν το ίδιο. 

Το ίδιο θα πάθουν φυσικά και στον Δήµο Αθηναίων, που το χα-
στούκι θα είναι τεράστιο, γιατί όλα δείχνουν ότι η «Ελληνική Αυγή
για την Αθήνα» θα είναι στον δεύτερο γύρο και θα συνεχιστεί
αυτό και µ’ ένα πολύ ωραίο ταρακούνηµα από τα ποσοστά που
θα πάρει η Χρυσή Αυγή στις ευρωεκλογές, όσο και αν προσπα-
θείτε να µας φιµώσετε, να µας σπιλώσετε, να µας λασπολογή-
σετε ή οτιδήποτε άλλο.

Επίσης, καταγγέλλουµε όλους αυτούς οι οποίοι εκβιάζουν κυ-
ριολεκτικά -όχι µεταφορικά- όλους όσοι θέλουν να µας παραχω-
ρήσουν αίθουσες και χώρους για να κάνουµε οµιλίες -είτε σε
δήµους είτε σε ιδιωτικούς χώρους επί πληρωµή- όπως έγινε στην
περίπτωση ενός ιδιωτικού χώρου όπου υπήρχε µια συµφωνία µε
τον ιδιοκτήτη και αφού είδαν ότι δεν µπορούσαν να τον εκβιά-
σουν, µπήκαν τα µεγάλα µέσα. Μπήκε η Υφυπουργός Οικονοµι-
κών κ. Παπανάτσιου και είπε µε έµµεσο τρόπο: «Αδελφέ, αν τους
δώσεις τον χώρο, την εποµένη θα σου στείλω όλες τις υπηρεσίες
του Υπουργείου Οικονοµικών και θα σε διαλύσουν». Ο άνθρωπος
φυσικά και έκανε πίσω. Λογικό να θέλετε να µας εξαφανίσετε,
αλλά µάταια. Προσπαθείτε πολλά χρόνια τώρα µε «χρυσαυγιά-
δες», µε διάφορες άλλες ιστορίες, αλλά η λάσπη και όλη αυτή η
προσπάθεια πέφτει στον τοίχο.

Όσο για τους τρεις υποψήφιους που εκπροσωπούν τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ, τη Νέα Δηµοκρατία και το ΚΙΝΑΛ µε ολίγον Καραµανλή,
την κ. Δούρου, τον κ. Πατούλη και τον κ. Σγουρό, είναι δοκιµα-
σµένοι, αλλά όχι επιτυχηµένοι. 

Ξεκινάω µε την κ. Δούρου, που η πολιτική της καριέρα επί της
ουσίας στις 26 Μαΐου τελειώνει. Με εκατόν και πλέον νεκρούς,
πνιγµένους στη στεριά και καµένους στη θάλασσα, δεν δικαιού-
ται διά να οµιλεί. Ούτε µία συγγνώµη για όλα όσα συνέβησαν
όταν ήταν –και παραµένει για λίγες µέρες ακόµα- Περιφερειάρ-
χης Αττικής. 

Δεν δικαιούται διά να οµιλεί όχι µόνο για τις βαρύγδουπες δη-
λώσεις της έξι µέρες πριν από την τραγωδία στη Μάνδρα, όπου
έλεγε ότι «είµαστε πανέτοιµοι από αντιπληµµυρικής απόψεως»
και µια εβδοµάδα µετά πνίγηκαν δεκάδες άνθρωποι και κατα-
στράφηκε ολόκληρη η περιοχή. Ακόµα και τώρα η περιοχή της
Μάνδρας είναι µια νεκρή πόλη επί της ουσίας. 

Όµως, δεν δικαιούται διά να οµιλεί και για τις διαβεβαιώσεις
της περί της αρτιότητος του αντιπυρικού σχεδιασµού και την
«αψογότητα» της πολιτικής προστασίας των ανίκανων, επικίνδυ-
νων, άχρηστων υπεύθυνων, του κ. Καπάκη που κατεβαίνει και για
υποψήφιος στην Άνδρο –να τον χαίρονται εκεί στην Άνδρο-
καθώς και της κ. Τσούπρα. 

Ο κ. Καπάκης ήταν άφαντος. Εµφανίστηκε µερικές µέρες µετά
την καταστροφή στο Μάτι. Η κ. Τσούπρα προσπαθούσε να πείσει
ότι δεν είναι αυτή η υπεύθυνη, ότι είναι κάποιοι άλλοι της Πυρο-
σβεστικής. Ο ένας τα έριχνε στον άλλον. Είναι γνωστά αυτά.
Έχετε ξεµπροστιαστεί και δεν µπορείτε να κάνετε τίποτα γι’
αυτό. Βέβαια, όλες αυτές οι διαβεβαιώσεις κάηκαν στο Μάτι και

στο Κόκκινο Λιµανάκι. 
Είδαµε την ολοκληρωτική ανικανότητα και αποτυχία της κ.

Δούρου στη διαχείριση των απορριµµάτων. Το 2014 κέρδισε τις
εκλογές αντιγράφοντας το πρόγραµµα της Χρυσής Αυγής σχε-
δόν κατά γράµµα σε πολλές των περιπτώσεων, µιλώντας για δια-
χείριση των απορριµµάτων, ανακύκλωση στην πηγή και άλλα
πολύ γοητευτικά, καταγγέλλοντας και τα τέσσερα «φαραωνικά»
έργα του κ. Σγουρού.

Τελικά δεν έκανε τίποτα. Πέρασαν πέντε χρόνια και η κατά-
σταση είναι τραγική, τα σκουπίδια και τα απορρίµµατα στη Φυλή
έχουν ξεχειλίσει, η ανακύκλωση είναι σε ποσοστό λιγότερο του
10% στο σύνολο των απορριµµάτων και τελικά απεδείχθη ότι η
Αριστερά όντως µαζεύει τα σκουπίδια αλλιώς. Βασικά δεν τα µα-
ζεύει καθόλου και τελευταία στιγµή µε τραγικές ενέργειες και
σπασµωδικές κινήσεις προσπαθεί να διορθώσει τα αδιόρθωτα. 

Είναι η κοροϊδία µεταξύ των ΧΥΤΑ και των ΧΥΤΥ. Κοροϊδεύει
τους κατοίκους στο Γραµµατικό και αλλού. Λέει: «Δεν είναι ΧΥΤΑ,
είναι ΧΥΤΥ». Μα, ο χώρος υγειονοµικής ταφής υπολειµµάτων,
όταν δεν γίνεται διαλογή και από το 100% των απορριµµάτων το
90% πάει σε έναν χώρο υγειονοµικής ταφής υπολειµµάτων, δεν
είναι ΧΥΤΥ. Είναι ένας ΧΥΤΑ µε άλλο όνοµα.

Όσο για την αδιαφάνεια στο έργο της, κάποια στιγµή θα
ελεγχθεί και αυτή. Η περίφηµη αγορά του κτηρίου Συγγελίδη,
του πρώην κτηρίου ΟΠΑΠ από την περιφέρεια κόλλησε γιατί ενε-
πλάκη η δικαιοσύνη µετά από µηνύσεις και καταγγελίες που έγι-
ναν από στελέχη της Χρυσής Αυγής και της Ελληνικής Αυγής.
Θα φανούν όλα και θα βγουν όλα στη φόρα. Είναι υπόδικοι και
υπόλογοι και γι’ αυτό. Το λέω για να ξέρουµε.

Αναφέρω τις πεζογέφυρες, τις οποίες φτιάχνει µε κόστος τρι-
πλάσιο τουλάχιστον από την τελευταία «κυριλέ» πεζογέφυρα που
κατασκευάστηκε στον Σταυρό της Αγίας Παρασκευής. Αναφέρω
την ανάπλαση του Φαληρικού Όρµου, τη µεγαλύτερη κοροϊδία
µπροστά στα µούτρα των πολιτών της Αττικής, που πήρε τη σύµ-
φωνη γνώµη κάποιων, υποσχόµενη ότι θα γίνει υπογειοποίηση
της υφιστάµενης Λεωφόρου Ποσειδώνος, η οποία ήδη ήταν τρία
µε τέσσερα µέτρα πιο ψηλά από την παλιά Ποσειδώνος. 

Τελικά τα καινούργια έργα τι δείχνουν; Ότι η νέα Ποσειδώνος
είναι τουλάχιστον οκτώ µε δέκα µέτρα ψηλότερα από το παλαι-
ότερο επίπεδο. Με λίγα λόγια, οι κάτοικοι στην Καλλιθέα και στο
Μοσχάτο δεν θα έχουν τη δυνατότητα να βλέπουν θάλασσα,
παρά µόνο αν µένουν σε κανένα ρετιρέ κι εκεί µε σχετική δυσκο-
λία. Θα µπορούσαµε να µιλάµε για τη Δούρου πολλές ώρες και
για τα πεπραγµένα της, αλλά τελειώνει, οπότε δεν υπάρχει
λόγος. 

Ο έτερος συνυποψήφιος, ο κ. Σγουρός, την προηγούµενη
φορά κατέβαινε ως ανεξάρτητος. Τώρα έχει πάρει το χρίσµα του
ΚΙΝΑΛ, του ΠΑΣΟΚ µε λίγα λόγια, αλλά παίρνει και τους αντάρ-
τες της Νέας Δηµοκρατίας, διάφορους καραµανλικούς που «τσι-
νάνε» µε την επίσηµη γραµµή της οικογένειας. 

Θα θέλαµε να ξέρουµε γιατί έχασε το 2014, αφού ήταν ένας
επιτυχηµένος αυτοδιοικητικός ηγέτης και τι διαφορετικό θα κάνει
σε σχέση µε το 2014. Έχασε λόγω των «φαραωνικών» έργων που
είχε υπογράψει, τα οποία ήταν και ενάντια στον κανονισµό της
Ευρωπαϊκής Ενώσεως και όταν θα τελείωναν τα τέσσερα «φα-
ραωνικά» εργοστάσια καύσης απορριµµάτων, θα πρέπει να πλη-
ρώνουµε και ένα τεράστιο ποσό ως πρόστιµο. 

Να θυµηθούµε διάφορα έξοδα έτσι ενδεικτικά, όπως ότι είχε
δώσει γύρω στο ενάµισι εκατοµµύριο ευρώ για την κατασκευή
ενός site της περιφέρειας. Ενάµισι εκατοµµύριο ευρώ, όταν τα
στελέχη στις Ένοπλες Δυνάµεις φτιάχνουν αντίστοιχα και καλύ-
τερα sites µε µόλις πέντε-δέκα χιλιάδες ευρώ. Δεν είχε κάνει κα-
νένα αντιπληµµυρικό και αυτό φάνηκε στην πορεία, δύο χρόνια
µετά. Γενικώς ήταν µια αδιάφορη διοίκηση που απλώς περνού-
σαν οι µέρες, οι µήνες και τίποτα επί της ουσίας δεν γινόταν.
Τώρα τι σκοπεύει να αλλάξει; Διαβάζοντας το πρόγραµµα του κ.
Σγουρού, δεν βλέπουµε τίποτα ουσιαστικό. 

Πάµε στον κ. Πατούλη, ο οποίος κατεβαίνει µε το χρίσµα της
Νέας Δηµοκρατίας. Κατ’ αρχάς, ο κ. Πατούλης δεν ήθελε να κα-
τέβει στην περιφέρεια. Διατυµπάνιζε δύο χρόνια πριν ότι θα κα-
τέβει στον Δήµο Αθηναίων. Ήδη είχε ξεκινήσει τις περιοδείες του
και τις επισκέψεις του στον Δήµο Αθηναίων, µέχρι που η οικογέ-
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νεια αποφάσισε ότι θέλει να κατέβει ο νεαρός Μπακογιάννης για
δήµαρχος Αθηναίων. Δεν το συζήτησε µε κανέναν, έτσι απλά και
ωραία. «Τσίνισε» λίγο στην αρχή ο κ. Πατούλης, αλλά µετά κα-
τάλαβε ότι δεν µπορεί να κάνει τίποτα, να τα βάλει µε την οικο-
γένεια και συµβιβάστηκε µε την Περιφέρεια Αττικής.

Διαβάζουµε ενδεικτικά δυο-τρία πράγµατα από το πρόγραµµα
που παρουσίασε προχθές µετά βαΐων και κλάδων σε κεντρική αί-
θουσα σε ξενοδοχείο των Αθηνών. Λέει διάφορα για τη διαχεί-
ριση των απορριµµάτων. Μάλλον σαν αγγαρεία φαίνονται αυτά
τα οποία λέει. 

Ερωτούµε εµείς: Δώδεκα χρόνια ως Δήµαρχος Αµαρουσίου
πώς δεν ανακύκλωσε παρά µόνο ένα ποσοστό της τάξεως του
10% µάξιµουµ των απορριµµάτων, τα οποία επί διοικήσεώς του
ήταν περίπου πεντακόσιες χιλιάδες τόνοι στην κορεσµένη Φυλή;

Tο πρόγραµµά του δείχνει πως το έφτιαξε -όπως είπαµε- από
υποχρέωση, από αγγαρεία, γιατί είναι ένα θέµα που καίει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Επιτρέψτε µου και εµένα, κύριε Πρόεδρε, ζητώ λίγη ανοχή
προκειµένου να µιλήσω για όλα όσα έχουν συµβεί. 

Και ξαφνικά τώρα θυµήθηκε να βάλει -έτσι, το κερασάκι στην
τούρτα- και καφέ κάδους. Κάτι τρέχει στα γύφτικα. Όταν σε
άλλες ευρωπαϊκές χώρες υπάρχουν δέκα και δώδεκα κάδοι, ο κ.
Πατούλης λέει -γιατί έτσι του είπε κάποιος- ότι θα βάλουµε και
κάποιους καφέ κάδους. Σιγά τα ωά!

Για την πολιτική προστασία και εκεί έχει ένα φοβερό πρό-
γραµµα -λέει- και θα σώσει την Αττική από πληµµύρες, κατα-
στροφές, φωτιές κ.λπ.. Αλλά όταν έγινε µία πληµµύρα προ ολί-
γων µηνών στο Μαρούσι, σε ένα µπαζωµένο ρέµα, -το είχατε δει
όλοι, είχε δηµιουργηθεί µία λίµνη δίπλα από το παλιό εργοστάσιο
της «ΗΒΗ»- δεκάδες αυτοκίνητα επέπλεαν και τελικά το µόνο που
έγινε, αφού κάποια στιγµή το νερό έφυγε από εκεί, ήταν να ρίχνει
τις ευθύνες στην κ. Δούρου και η κ. Δούρου στον κ. Πατούλη.
Βέβαια, αυτή η στάση δείχνει ότι και οι δύο δεν είχαν καµµία απο-
λύτως σχέση µε πολιτική προστασία και µε αντιπληµµυρικά έργα.
Όσο για τα οικονοµικά του Δήµου Αµαρουσίου, παρά τις πλού-
σιες χορηγίες των εταιρειών που βρίσκονται στην περιοχή, ο
Δήµος Αµαρουσίου χρωστάει δεκάδες εκατοµµύρια ευρώ και
έχει κάνει µία σκανδαλώδη ρύθµιση, που δεν θα πληρώσει εκα-
τόν είκοσι δόσεις, όπως παρακαλάνε και εύχονται να υπαχθούν
διάφοροι συµπολίτες µας, αλλά θα αποπληρώσει σε εκατόν
εξήντα έξι χρόνια -για να καταλάβετε τι συµβαίνει!

Για το ζήτηµα της ασφάλειας των πολιτών, που είναι το νού-
µερο ένα πρόβληµα που απασχολεί τους Έλληνες πολίτες αυτή
τη στιγµή παντού -όχι µόνο στην Αττική, αλλά σε ολόκληρη την
Ελλάδα, και αφορά και τους τρεις συνυποψηφίους µου- τι έχετε
κάνει στην Αττική; Τίποτε απολύτως! Τι προτείνετε; Τίποτε απο-
λύτως! Και ξέρετε γιατί; Γιατί φοβάστε µη σας πουν φασίστες
και ξενοφοβικούς. Γιατί αν δεν σπάσεις αυγά, οµελέτα δεν κά-
νεις!

Ας αναφερθούµε εν τάχει και στα ζητήµατα των ανθρώπων µε
ειδικές ανάγκες και τις προτάσεις των υποψηφίων, λόγω και του
θέµατος που ακούσαµε και πιο πριν, ποιος είναι πιο κοντά και πιο
δίπλα στους ανθρώπους µε ειδικές ανάγκες. Κατ’ αρχάς µην τολ-
µήσει να µας πει κανείς τίποτα, στον συνδυασµό της Ελληνικής
Αυγής για την Αττική υπάρχουν τρεις συνυποψήφιοί µου, άνθρω-
ποι µε ειδικές ανάγκες, οι οποίοι είναι πρωτοπόροι στον αγώνα
για τα δικαιώµατα των ανθρώπων αυτών. Αν κάνετε µία βόλτα
στην Αθήνα και στην Αττική, ξεκινώντας από τον χώρο που γίνον-
ται οι συνεδριάσεις του περιφερειακού συµβουλίου, θα δείτε ότι
ένας άνθρωπος µε ειδικές ανάγκες δεν θα µπορέσει να πάει στο
Βήµα να µιλήσει. Δεν έχει τη δυνατότητα, δεν έχει πρόσβαση. Η
ράµπα που υπάρχει στο Υπουργείο Συγκοινωνιών, όπου γίνονται
οι συνεδριάσεις, δεν είναι σύµφωνα µε τις προδιαγραφές για
τους ανθρώπους µε ειδικές ανάγκες. Αν κατέβει ένα καρότσι, θα
φάει µια κουτρουβάλα και θα σπάσουν τα µούτρα τους -για να
καταλάβετε τι σηµαίνει.

Όσο για την επιχειρηµατικότητα, που ακούµε την κ. Δούρου
και διάφορους να µιλούν γι’ αυτό, εδώ γελάµε. Η κ. Δούρου, τη
µόνη επιχειρηµατικότητα που είχε πριν γίνει περιφερειάρχης, εξ
όσων γνωρίζουµε, ήταν ότι είχε θητεύσει σε κάτι υπηρεσίες και

σε κάτι εταιρείες -και δεν ξέρω τι ακριβώς- δίπλα στον φίλο µας,
τον Άκη.

Ο κ. Σγουρός ήταν µια ζωή παράγοντας.
Όσο για τον κ. Πατούλη, εξ όσων γνωρίζουµε, δηλώνει για-

τρός. Είναι γιατρός, γιατί σπούδασε φυσικοθεραπευτής στη Ρου-
µανία. Στην πορεία µε κάποιον τρόπο πήρε και το πτυχίο του
γιατρού στην Ελλάδα. Μπράβο του, τιµή του και καµάρι του,
αλλά από ό,τι λένε δεν είχε ασκήσει ποτέ το ιατρικό επάγγελµα.
Θα θέλαµε πραγµατικά να δούµε τα ένσηµα στην πιάτσα, τα έν-
σηµα στον ΟΑΕΕ, εκεί που δείχνει αν κάποιος κατέχει κάτι σχε-
τικά µε την επιχειρηµατικότητα, να δούµε τι γίνεται. Τίποτε απο-
λύτως! 

Εν τάχει, κλείνοντας, θα ήθελα να αναφέρω ορισµένα πράγ-
µατα από τις θέσεις µας για την Περιφέρεια Αττικής, που είναι
οι θέσεις της Χρυσής Αυγής σε πανελλαδικό επίπεδο και είναι
όµοιες -περίπου- για ολόκληρη την Ελλάδα. Κατ’ αρχάς η ασφά-
λεια των πολιτών είναι το πρώτο µέληµα και θα δώσουµε σε πε-
ριφέρειες και σε δήµους όλη µας την ενέργεια, την προσπάθεια,
για να βοηθήσουµε τους συµπολίτες µας οι οποίοι πλήττονται
καθηµερινά και φοβούνται πλέον και µέσα στα σπίτια τους, όχι
µόνο έξω από αυτά. 

Για τα απορρίµµατα έχουµε συγκεκριµένες θέσεις, µε πάρα
πολλές λεπτοµέρειες, για το πώς θα πρέπει να υπάρξει η «no
waste zone», να µη µένει ούτε ένα υπόλειµµα, προκειµένου να
πέφτει σε έναν χώρο υγειονοµικής ταφής, όπως γίνεται στις προ-
ηγµένες χώρες του εξωτερικού.

Όσον αφορά τις υποδοµές, θα πρέπει να είναι φιλικές οι υπο-
δοµές αυτής της πόλης και ολόκληρης της χώρας για όλους
τους ανθρώπους: για τους ανθρώπους µε ειδικές ανάγκες, για
τις ηλικιωµένες γυναίκες που πηγαίνουν το καροτσάκι του σου-
περµάρκετ και δεν µπορούν να περάσουν από πουθενά, για τις
µητέρες µε τα καροτσάκια µε τα µωρά που κάνουν σλάλοµ ανά-
µεσα σε πεζοδρόµια, δρόµους, αυτοκίνητα, µηχανάκια, πασσά-
λους, καρέκλες ή οτιδήποτε άλλο. Θα πρέπει επιτέλους αυτή η
περιοχή της Αττικής να αναδειχθεί πολιτιστικά και όχι όπως έκανε
η κ. Δούρου, που έδινε εκατοντάδες χιλιάδες ευρώ για την ενερ-
γειακή αναβάθµιση -λέει- του «Σπιτιού του αγωνιστή», ένα γηρο-
κοµείο µε καµµιά εικοσαριά ηλικιωµένους αγωνιστές του ΚΚΕ,
για το οποίο πλήρωσαν οι πολίτες της Αττικής πάνω από 100.000
ευρώ. Μετά -νοµίζω- και εδώ ο Πρόεδρος της Βουλής έδωσε ένα
πολύ καλό ποσό για τη συγκεκριµένη περίπτωση.

Για την εξάλειψη της γραφειοκρατίας, που ταλανίζει όλους και
την επιχειρηµατικότητα της πατρίδος µας, θα πρέπει να γίνει
κάτι. Αυτό που πρέπει να γίνει είναι να αντιγράψουµε στην κυ-
ριολεξία το πώς έχουν εξαλείψει τη γραφειοκρατία συγκεκριµέ-
νες χώρες στην Ευρωπαϊκή Ένωση και όχι µόνο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Να ολοκληρώνου-
µε, κύριε Παναγιώταρε, εάν έχετε την καλοσύνη. 

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Επιτρέψτε µου δύο λεπτά. Και µου
αλλάξατε τον χρόνο -όχι εσείς προσωπικά- και άλλοι µιλούσαν
εδώ πάνω από µία ώρα, καταστρατηγώντας τον χρόνο. Δώστε
µου και εµένα τρία λεπτά. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Δεν έχουµε κάνει

ιδιαίτερη εξαίρεση, εκτός από τον κ. Πολάκη, όπως γνωρίζετε.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Δεν ήταν µόνο ο κ. Πολάκης.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Σας έδωσα ήδη τέσ-

σερα λεπτά επιπλέον.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Όσον αφορά την καθηµερινότητα

των πολιτών και φυσικά τις αµαρτωλές συµβάσεις, εκεί, αν έµ-
παινε ένας εισαγγελέας στην Περιφέρεια Αττικής, θα έβγαζε
πάρα µα πάρα πολλά «λαβράκια».

Αυτά και άλλα πολλά µπορούµε να κάνουµε, εάν και εφόσον
οι πολίτες της Αττικής µάς τιµήσουν ξανά µε την ψήφο τους, µία
ψήφο που θεωρούµε ότι την εκµεταλλευτήκαµε µε τον καλύτερο
δυνατό τρόπο υπέρ των πολιτών της Αττικής τα πέντε χρόνια
στην Περιφέρεια Αττικής. Ελπίζουµε να ξανακάνουµε το ίδιο για
τα επόµενα πέντε χρόνια.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Προχωρούµε µε την

κ. Τασία Χριστοδουλοπούλου, Βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ και Γ’ Αντι-
πρόεδρο της Βουλής, η οποία έχει τον λόγο για επτά λεπτά.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ (Γ’ Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πράγµατι, το Κοινοβού-
λιο είναι χώρος ασυλίας. Μπορεί ο καθένας να λέει ό,τι θέλει,
χωρίς να υπάρχει καµµία επίπτωση, γιατί υπάρχει η γνωστή συν-
θήκη της ανοχής. Έτσι, ακούσαµε και τον προηγούµενο οµιλητή,
τον εκπρόσωπο της Χρυσής Αυγής, που δήλωσε το ενδιαφέρον
του για τους αναπήρους. Είναι ακόµα στο διαδίκτυο οι απόψεις
της Χρυσής Αυγής για τους αναπήρους το 2012 και το 2013. 

Πρόσφατα επισκεφθήκαµε το Άουσβιτς, όπου η Βουλή εγκαι-
νίασε το µουσείο για τους Έλληνες Εβραίους πολιτικούς κρα-
τούµενους και Ροµά που κάηκαν από τους ναζιστές, και είδαµε
και ένα ολόκληρο τµήµα που συναποτελείτο από τεχνητά µέλη
των αναπήρων που είχαν συλληφθεί. Διότι ο ναζισµός δεν ανέ-
χεται την αναπηρία, είναι υπέρ του «τέλειου» ανθρώπινου είδους.
Έτσι, σήµερα ακούµε και τους ναζιστές να δηλώνουν ανάπηροι,
να έχουν τρεις υποψηφίους, όπως µας ανακοίνωσαν, αναπή-
ρους. Πολύς τζόγος γίνεται µε τους αναπήρους. Δεν καταλα-
βαίνω τι συµβαίνει. Αυτή είναι η πρώτη επισήµανση.

Η δεύτερη επισήµανση, που ήθελα να κάνω, είναι ότι µοιάζει
σαν να ζούµε σε µια µετανεωτεριστική εποχή πλέον. Δηλαδή,
όσον αφορά την παγκόσµια πρωτοτυπία να γίνεται πρόταση µοµ-
φής για ένα tweet. Ή είναι µια εικόνα από το µέλλον ή κάτι γίνεται
εδώ. Συνήθως οι µοµφές κατά Υπουργών έχουν να κάνουν µε την
άσκηση των καθηκόντων τους, µε την πληµµελή άσκηση των κα-
θηκόντων τους, µε αδικήµατα που διαπράττουν κατά την εκτέ-
λεση των καθηκόντων τους, είτε είµαστε της στενής είτε της
πλατιάς θεωρίας, αν είναι επ’ ευκαιρία ή κατά την εκτέλεση των
καθηκόντων. Αλλά το να γίνεται πρόταση µοµφής για tweet που
κάνει ένας Υπουργός για κάποιο ζήτηµα, πραγµατικά υπερβαίνει
κάθε φαντασία. Γιατί το έκανε αυτό ο Αρχηγός της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης; Γιατί το έκανε; Θεωρεί ότι το διαδίκτυο, που
είναι ένας δηµοφιλής χώρος εκτόνωσης και -όπως λένε όλοι- δρα
διαδραστικά, µπορεί να µεταφερθεί και στη Βουλή, ώστε, δια-
δραστικά, όλοι εναντίον όλων να λέµε ό,τι µας κατέβει; Τι ακρι-
βώς ήταν αυτό το οποίο επεδίωκε µε αυτή την πρόταση µοµφής;
Πραγµατικά είναι άξιον απορίας!

Βεβαίως, κατανοώ ότι αυτό το tweet ή το οποιοδήποτε παρό-
µοιο tweet, αν δεν ήταν προεκλογική περίοδος, θα πέρναγε απα-
ρατήρητο. Το πολύ-πολύ να αποτελούσε αντικείµενο κάποιου
πικρόχολου σχολίου από κάποιον δηµοσιογράφο. Τώρα, όµως,
λόγω των αναγκών της προεκλογικής περιόδου, όλα γιγαντώνον-
ται, όλα αξιοποιούνται σε αυτόν τον «ιερό» αγώνα της επανακα-
τάληψης της εξουσίας. 

Εδώ θα ήθελα να πω ότι το θέαµα, το οποίο τόσο καλά δου-
λεύουν οι επικοινωνιολόγοι του κ. Μητσοτάκη, είναι οριακό
πάντα, γιατί είναι πήλινα τα πόδια του και γιατί κι άλλοι το ξέρουν
αυτό το άθληµα, µπορούν να κάνουν αντιπερισπασµούς και όλο
αυτό το πολυδιαφηµισµένο µέσο να καταρρεύσει. Διότι το
θέαµα, δηλαδή η εικόνα, προσπαθεί να διαµεσολαβήσει κοινωνι-
κές σχέσεις και έτσι συγκεντρώνει το βλέµµα και τη συνείδηση
του τηλεθεατή, αλλά αυτό το βλέµµα χάνεται, όπως χάνεται και
η συνείδηση. Και µιλάµε για ψευδή συνείδηση. Έτσι, λοιπόν,
αξιοποιείται όλη η λογική της κοινωνίας του θεάµατος. Ο µακα-
ρίτης Γκυ Ντεµπόρ, σε άλλους χρόνους, µάς είχε προετοιµάσει
πώς ακριβώς παίζεται αυτό το παιχνίδι. 

Επέλεξε, όµως, αυτό το συγκεκριµένο tweet ο κ. Μητσοτάκης,
γιατί θεωρούσε ότι, µέσω αυτού, θα επιφέρει κάποιο πλήγµα στο
ηθικό πλεονέκτηµα της Αριστεράς. Νοµίζω, κύριοι συνάδελφοι
της Νέας Δηµοκρατίας, ότι αναλάβατε πολύ δύσκολα καθήκοντα.
Ξέρετε, ιστορικά, έχουν αποπειραθεί και άλλοι να πλήξουν και να
αποδοµήσουν το ηθικό πλεονέκτηµα της Αριστεράς χωρίς να τα
καταφέρουν. Και ξέρετε γιατί; Γιατί το ηθικό πλεονέκτηµα δεν
είναι πού πάει ο πολιτικός όταν αρρωσταίνει, αν πηγαίνει σε ένα
δηµόσιο νοσοκοµείο ή σε µία ιδιωτική κλινική ή στο εξωτερικό,
ούτε αν το παιδί του πάει σε ιδιωτικό σχολείο, ούτε µε ποιον κάνει
διακοπές και πώς τις κάνει. 

Το ηθικό πλεονέκτηµα της Αριστεράς έχει αποδοθεί ιστορικά

στην Αριστερά γιατί είναι ο πολιτικός και ιδεολογικός χώρος που
διεκδικεί καθολικότητα στα δικαιώµατα των ανθρώπων: ισότητα,
ελευθερία, δικαιοσύνη. Αυτό της δίνει το ηθικό πλεονέκτηµα. Κι
εσείς, που αναγκαστικά έχετε το µειονέκτηµα να διεκδικείτε και
να αγωνίζεστε για τους λίγους, δεν µπορείτε να πλήξετε ο το
ηθικό πλεονέκτηµα της Αριστεράς ούτε να το αποδοµήσετε, διότι
η Αριστερά είναι φορέας αντιλήψεων ιστορικά τόσα χρόνια. 

Ξέρετε, τότε, τον 19ο αιώνα, που εµφανίστηκαν ο Μαρξ και ο
Ένγκελς, υπήρχαν άνθρωποι που κατηγορούσαν τον Ένγκελς
γιατί ήταν πλούσιος. Και κατηγορούσαν φυσικά και τον Μαρξ,
γιατί είχε στενή σχέση µαζί του και προφανώς τον χρηµατοδο-
τούσε να γράψει αυτά τα µεγαλειώδη βιβλία που έγραψε. Θυµά-
ται κανείς ποιος τα έγραψε αυτά; Αυτό που έχει καταγράψει η
ιστορία είναι ότι αυτοί οι άνθρωποι ίδρυσαν την Πρώτη Διεθνή,
ότι δηµοσίευσαν το Κοµµουνιστικό Μανιφέστο και ότι ανακοίνω-
σαν ότι «ένα φάντασµα πλανιέται πάνω από την Ευρώπη, το φάν-
τασµα του κοµµουνισµού». Αυτά έµειναν στην ιστορία. Αυτά θα
µείνουν στην ιστορία κι από τούτη εδώ τη Βουλή για το τι πολι-
τικό σχέδιο έχει ο ΣΥΡΙΖΑ, που είναι η Αριστερά, και τι πολιτικό
σχέδιο έχει η Νέα Δηµοκρατία. 

Ήταν, πραγµατικά, τραγικά ανεπίκαιρο να αξιοποιήσετε αυτό
το πράγµα σε µία στιγµή -όχι µόνο στις προχθεσινές εξαγγελίες
του Πρωθυπουργού, αλλά γενικά- που ο ΣΥΡΙΖΑ, αντιλαµβανό-
µενος το πόσο οι άνθρωποι επλήγησαν από τα µνηµόνια, πόσα
έχασαν και κυρίως την αξιοπρέπειά τους, προσπαθεί να επανα-
φέρει στοιχειωδώς έναν δείκτη κοινωνικής προστασίας. Γιατί, για
εµάς, το κοινωνικό κράτος είναι το κεντρικό ζήτηµα για το οποίο
διεκδικούµε να κυβερνήσουµε και διεκδικούµε να αλλάξουµε τη
ζωή όλων των ανθρώπων. 

Με αυτή την έννοια νοµίζω ότι πρέπει να συµφιλιωθείτε επιτέ-
λους. Είτε ήταν ένα σκέρτσο της συγκυρίας, είτε ήταν νοµοτέ-
λεια, το ότι ο ΣΥΡΙΖΑ βρέθηκε στην κυβέρνηση το 2015 δεν ήταν
συµπτωµατικό. Το 2015 εξέφρασε τις ελπίδες και τις προσδοκίες
ενός λαού που τον είχατε λεηλατήσει. Τον είχατε κυριολεκτικά
λεηλατήσει. Βλέπω ότι κάνετε εκεί κάτι σήµατα. Παραδέχεστε το
τότε τουλάχιστον; Σήµερα, λοιπόν, τεσσεράµισι χρόνια µετά, ο
ίδιος αυτός λαός βλέπει ότι αυτά τα οποία υποσχέθηκε ο ΣΥΡΙΖΑ
τα υλοποιεί µε ένα σχέδιο µελετηµένο, προκειµένου να ανακάµ-
ψει η κοινωνία πρωτίστως και η οικονοµία δευτερευόντως. Γιατί
χωρίς να έχει ανακάµψει η κοινωνία καµµία οικονοµία δεν ανα-
κάµπτει. Αυτό είναι ένα ζήτηµα το οποίο έχει παιχτεί. 

Θέλω, κλείνοντας, να πω ότι ο ΣΥΡΙΖΑ δέχεται µία λυσσαλέα
επίθεση το τελευταίο εξάµηνο, για παράδειγµα, για τις «Πρέ-
σπες», που, σε αντίθεση µε όσα συµβαίνουν στην Ελλάδα, όλος
ο κόσµος δίνει συγχαρητήρια στην Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ, γιατί
επιτέλους υπήρξε µία εξέλιξη στα Βαλκάνια που δεν είχε να κάνει
ούτε µε εθνικισµό ούτε µε φράχτες ούτε µε πόλεµο. Ήταν µία
εξέλιξη ειρήνης. Κι αυτό εσείς προσπαθήσατε να το αξιοποι-
ήσετε, επειδή είναι προεκλογική περίοδος, στήνοντας διαµαρτυ-
ρίες µε κάτι ανθρώπους από το πουθενά, προκειµένου να το
αξιοποιήσετε εκλογικά. Γιατί ο ΣΥΡΙΖΑ µπόρεσε και να τελειώσει
το µνηµόνιο, τις υποχρεώσεις που ο ίδιος ανέλαβε σε µία δύ-
σκολη συγκυρία και, ταυτόχρονα, να ολοκληρώσει όλα τα σχέδια
που ανακοίνωσε από τον Αύγουστο και µετά, να βγει η χώρα στις
αγορές, να προχωρήσει πραγµατικά σε µεταρρυθµίσεις που να
βοηθήσουν την κοινωνία. 

Καλό, λοιπόν, είναι να συνειδητοποιηθεί αυτή η κατάσταση και
να µη ζείτε ακόµα µε το όνειρο της «παρένθεσης», γιατί παρέν-
θεση πέντε χρόνων δεν υπάρχει. Οι παρενθέσεις είναι συνήθως
σύντοµες. Θα πρέπει, λοιπόν, να συµφιλιωθείτε µε την πραγµα-
τικότητα και αυτή είναι ότι ο ΣΥΡΙΖΑ ήρθε για να µείνει. Και δεν
ήρθε για να µείνει µόνος του, διεκδικώντας, κόντρα στη θέληση
της κοινωνίας, την παραµονή του στην Κυβέρνηση, αλλά γιατί θα
το θελήσει ο ελληνικός λαός, ο οποίος ξέρει να κρίνει, ξέρει να
κατανοεί και ξέρει, πραγµατικά, να συγκρίνει πολιτικές και πολι-
τικούς, ώστε να ξέρει στο τέλος ποια θα είναι η επιλογή του. 

Γι’ αυτό αυτή τη σιγουριά σας, για το τι θα γίνει στις 26 Μαΐου,
τι θα γίνει τον Οκτώβριο και αν είναι ψήφος εµπιστοσύνης το
αποτέλεσµα των ευρωεκλογών ή δεν είναι, νοµίζω ότι είναι και-
ρός να την εγκαταλείψετε, γιατί όσο περνάνε οι µέρες τόσο τα
γεγονότα, οι εξελίξεις και η πραγµατικότητα θα σας διαψεύδουν. 
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Θέλω, λοιπόν, κλείνοντας να πω ότι στον επικοινωνιακό αντα-
γωνισµό, το γεγονός ότι ο ΣΥΡΙΖΑ µετέτρεψε την πρόταση µοµ-
φής σε πρόταση εµπιστοσύνης, δεν µπορέσατε να το χειριστείτε,
δεν το είχατε σκεφτεί, δεν το είχατε εκτιµήσει, δεν το είχατε υπο-
λογίσει. Αυτός είναι ο λόγος που έχετε χάσει την ψυχραιµία σας
και αναδεικνύετε ζητήµατα τα οποία δεν παίζουν κανέναν ρόλο,
ειδικά για ανθρώπους που τόσα χρόνια έχουν αφοσιωθεί στην
ιστορία της Αριστεράς και που δεν µπορείτε εσείς να τα πλήξετε
µε κατασκευές, µε κιτρινισµό και µε διαστρέβλωση. Ναι µεν καλά
το να κάνετε πρόταση µοµφής για ένα tweet, που είναι µία εικόνα
από το µέλλον, αλλά το γεγονός ότι χρησιµοποιείτε τα υλικά του
παρελθόντος, δηλαδή τον µακαρθισµό, τον γκεµπελισµό και τον
κιτρινισµό, αυτό το «πίσω-µπρος» µάς έχει προκαλέσει έναν µε-
τεωρισµό. 

Καλό θα είναι να εµφανιστούµε στη σηµερινή πραγµατικότητα
µε τα όπλα που έχει ο καθείς, για να αντιπαρατεθούµε ενώπιον
της ελληνικής κοινωνίας. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο για

µισό λεπτό για ένα θέµα επί της διαδικασίας. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Δεν µπορείτε να µιλήσετε. Έχετε Κοινο-

βουλευτικό Εκπρόσωπο. Δεν γίνεται. Έτσι είναι. 
ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Απλά να θυµηθεί η κυρία Αντιπρόεδρος,

όταν θα είναι στην Έδρα, πόσο µίλησε, για να µη σταµατά τους
άλλους στο επτάλεπτο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Τώρα αυτό είναι επί
της διαδικασίας; Για όνοµα του θεού! 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου
και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξενα-
γήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ»,
είκοσι επτά µαθήτριες και µαθητές καθώς και τέσσερις συνοδοί
εκπαιδευτικοί από το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Ελευθερούπολης Κα-
βάλας.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Κουτσούκος έχει τον λόγο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε εδώ διότι ο κ. Τσίπρας

άρπαξε την ευκαιρία που του έδωσε ο κ. Μητσοτάκης και µετέ-
τρεψε µία πρόταση µοµφής κατά του κ. Πολάκη σε πρόταση εµ-
πιστοσύνης στην Κυβέρνηση. Και το ερώτηµα είναι διπλό προς
τον κ. Μητσοτάκη και προς τον κ. Τσίπρα: Δεν ήξερε ο κ. Μητσο-
τάκης ότι ο κ. Τσίπρας δεν θα αφήσει απροστάτευτο τον κ. Πο-
λάκη που, άλλωστε, τον εκπροσωπεί; Επίσης, δεν ήξερε ότι δεν
θα αφήσει την Κοινοβουλευτική του Οµάδα να εκφραστεί διά της
ψηφοφορίας, όπως εκφράστηκαν ελάχιστα στελέχη κατά της το-
ποθέτησης του κ. Πολάκη για τον κ. Κυµπουρόπουλο; 

Προφανώς το ήξερε, αλλά τον εξυπηρετούσε µία όξυνση και
µία πόλωση ενταγµένη στη γενικότερη στρατηγική του. Και, προ-
φανώς, ο κ. Τσίπρας άδραξε την ευκαιρία για να µην αφήσει την
Κοινοβουλευτική του Οµάδα να παρασυρθεί ενδεχόµενα, αν και
δεν έχω καµµία αυταπάτη για τη συµπεριφορά της, και να κατα-
λήξει να χειροκροτεί όλη µαζί, µε αυτή τη θέρµη που είδατε νω-
ρίτερα, τον κ. Πολάκη.

Όλα αυτά είναι ενταγµένα σε µία στρατηγική πόλωσης, που
θα µεγαλώνει, θα οξύνεται όσο πλησιάζουν οι ευρωεκλογές σε
λίγες ηµέρες και οι εθνικές εκλογές αργότερα. 

Ο κ. Πολάκης είναι γνωστό ότι είναι πολλάκις εκτεθειµένος.
Έχει βρίσει τους πάντες και τα πάντα. Δεν χρειάζεται να τον µεµ-
φθεί κανένας, έχει την κατακραυγή της κοινής γνώµης, όλων των
πολιτικών δυνάµεων, πλην των σκληρών του ΣΥΡΙΖΑ, ευρύτερα
του Τύπου και του απλού κόσµου. 

Ο κ. Πολάκης νωρίτερα µας είπε για την παλικαριά των Σφα-
κιανών, αλλά ξέχασε ότι τα γνήσια παλικάρια των Σφακιών που
έχουν αγναντέψει τις Μαδάρες και τη Γαύδο έχουν και µία σταλιά
φιλότιµο να ζητήσουν µία συγγνώµη, κάτι το οποίο δεν το έκανε,
παρ’ ότι προσπάθησε να µας πει πόσο συµπαθεί τους ανάπη-
ρους. Ξέχασε, βέβαια, να µας πει ότι από αυτές τις εννέα χιλιά-

δες που έλεγε ο κ. Τσίπρας εχθές που διόρισαν στην υγεία, πό-
σοι από αυτούς είναι ανάπηροι µε βάση τον ν.2643 του ΠΑΣΟΚ.
Γιατί, απ’ όσο γνωρίζω εγώ, στην τελευταία προκήρυξη 2Κ/2019
εξαίρεσε τους ανάπηρους. Τόσο πολύ τους αγαπάει! Αυτά είναι
τα fake news, που τα λέει εδώ επίσηµα από το Βήµα της Βουλής
ο κ. Πολάκης. 

Και, βεβαίως, τι άλλο µάθαµε από την απολογία του νωρίτερα;
Ότι ως γνήσιος αριστερός δεν πήγε στο ΕΣΥ για να το υποστη-
ρίξει, αλλά πήγε στον ιδιωτικό τοµέα για να δει πώς δουλεύει ο
ανταγωνισµός. Δηλαδή όταν βλέπω εδώ συναδέλφους του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, που έχουν υπηρετήσει το ΕΣΥ, πιστεύω ότι τους προσβάλ-
λει βαθύτατα. Τους θεωρεί ανάξιους να πάνε στον ιδιωτικό τοµέα
και πήγαν ως φουκαράδες στο ΕΣΥ. Αυτά είπε νωρίτερα ο κ. Πο-
λάκης, που τον χειροκροτήσατε.

Λοιπόν, ας αφήσουµε τον κ. Πολάκη, που κρύβεται και επικα-
λείται το άρθρο 86 του Συντάγµατος, όταν υπάρχει ζήτηµα να
πάει να απολογηθεί στη δικαιοσύνη για τις ύβρεις του και που
κρύβεται στον κοινοβουλευτικό έλεγχο. Εγώ τον ψάχνω τρεις
µήνες τώρα, γιατί έκλεισαν την παθολογική κλινική στο Νοσοκο-
µείο της Αµαλιάδας και επικαλείται φόρτο εργασίας. Και την ίδια
µέρα που επικαλείται φόρτο εργασίας είναι στις 3.00’ τη νύχτα
στο Facebook να απαντάει και να υβρίζει τους πολιτικούς του αν-
τιπάλους. Θα τον περιµένω τη Δευτέρα, να δούµε αν θα έρθει. 

Θα τον αφήσουµε, λοιπόν, εκεί που βρίσκεται και να δούµε
τώρα πώς ο λαός εισέπραξε χθες αυτή την έναρξη της συζήτη-
σης, µε µια πεζοδροµιακού χαρακτήρα αντιπαράθεση, που εξε-
λίχθηκε στα οικογενειακά των Αρχηγών Κυβέρνησης και Αντι-
πολίτευσης και έφτασε να καταλήξει στο ποιος έχει τους περισ-
σότερους φίλους µε κότερα. Γιατί προφανώς η ποιότητα και η
αξιοπρέπεια της πολιτικής φάνηκε ότι δεν τους ενδιαφέρει µπρο-
στά στην προσωπική τους επιβίωση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το τι είναι ο καθένας, ποια είναι
η διαδροµή του, της µάνας του, του πατέρα του και της οικογέ-
νειάς του, τα ξέρει ο ελληνικός λαός. Αλλά όταν φτάνεις να γρά-
φεις για να τους υπερασπιστείς, πάει να πει ότι έχεις κάποιο
πρόβληµα. Αυτά τα γνωρίζει ο λαός και δεν τον απασχολούν. Τον
απασχολούν τα πραγµατικά προβλήµατα. Και γι’ αυτά νοµίζω ότι
πρέπει να µιλήσουµε, έξω από τη γνωστή «κοτερολογία», διότι η
γνώµη µου είναι πως το ποιος είναι λιγότερο ή περισσότερο δια-
πλεκόµενος δεν φαίνεται από τα καταστρώµατα στα κότερα,
αλλά φαίνεται από τα υποστρώµατα των νοµοθετικών ρυθµίσεων
που κατά δεκάδες, θυµίζω, έρχονται εδώ για να εξυπηρετήσουν
µεγάλα συµφέροντα και τα έχουµε καταγγείλει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µας ζήτησε λοιπόν ο κ. Τσίπρας
να του δώσουµε ψήφο εµπιστοσύνης. Γιατί να του δώσουµε
ψήφο εµπιστοσύνης; Επειδή ήταν ο µόνος Πρωθυπουργός που
υποθήκευσε τη δηµόσια περιουσία για εκατό χρόνια; Επειδή δέ-
σµευσε τη χώρα µέχρι το 2022 µε υπερπλεονάσµατα 3,5% και
2,4% µετά, µε φόρους και εισφορές που τις παίρνει από τον ελ-
ληνικό λαό; Από τις τσέπες του ελληνικού λαού θα αφαιρεθούν
56,2 δισεκατοµµύρια, όταν το προσδοκώµενο ΑΕΠ, αν το επιτύ-
χουµε, θα είναι µόνο 37 δισεκατοµµύρια την ίδια περίοδο. Γιατί
να του δώσουµε ψήφο εµπιστοσύνης, που χάσαµε 20 δισεκατοµ-
µύρια ΑΕΠ λόγω της περιπέτειας του 2015; Να του δώσουµε
ψήφο εµπιστοσύνης που αύξησε το δηµόσιο χρέος στο 181% του
ΑΕΠ; Σήµερα είναι 335 δισεκατοµµύρια και µόνο το τέταρτο τρί-
µηνο αυξήθηκε κατά 5%. Δηµόσιο χρέος 20 δισεκατοµµύρια πα-
ραπάνω. Γιατί να του δώσουµε ψήφο εµπιστοσύνης; Επειδή
αυξήθηκαν οι ληξιπρόθεσµες οφειλές προς το δηµόσιο την πε-
ρίοδο της διακυβέρνησής του κατά 55 δισεκατοµµύρια; Επειδή
µείωσε τις συντάξεις, όπως είπα το πρωί, µιλώντας στην επι-
τροπή, κατά 15,5%; Επειδή αφαιρέσατε 800 εκατοµµύρια από
τους συνταξιούχους µε την εισφορά υπέρ υγείας. Έργο Πολάκη
αυτό. Επειδή αυξήσατε τη φαρµακευτική δαπάνη κατά 1 δισεκα-
τοµµύριο 750 εκατοµµύρια, αφαιρέσατε από τις τσέπες των συν-
ταξιούχων ως συνδροµή τους στη φαρµακευτική δαπάνη. Και
αυτό είναι έργο Πολάκη. Αντικαθίστανται αυτά, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, µε το επίδοµα των ευρωεκλογών που θα δώσετε;
Είναι πάρα πολύ λιγότερα. Συνολικά πήρατε πέντε από τους συν-
ταξιούχους τα πέντε αυτά χρόνια και θα τους επιστρέψετε ένα.
Στους υπόλοιπους πήρατε δέκα και θα τους επιστρέψετε ένα.
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Γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να σας δώσει κανείς ψήφο
εµπιστοσύνης; Επειδή χρωστάτε διακόσιες χιλιάδες συντάξεις
και µε τον νόµο Κατρούγκαλου τις µειώνετε κατά 30%;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα τελειώσω, κύριε Πρόεδρε. Είναι πολύ ενοχλητικό. Δεν ξέρω
αν νωρίτερα που µίλαγε η κ. Χριστοδουλόπουλου χτύπαγε το
ίδιο. Εν πάση περιπτώσει, ζητώ µια µικρή ανοχή.

Να σας δώσουµε, λοιπόν, ψήφο εµπιστοσύνης για τις θεσµικές
παρεµβάσεις στη δικαιοσύνη και στις ανεξάρτητες αρχές. Για τις
γνωστές διαπλοκές τύπου Λαυρεντιάδη, Πετσίτη, Παππά, που
προσπαθείτε να αποκρύψετε; Γιατί να σας δώσουµε ψήφο εµπι-
στοσύνης; Επειδή προσπαθείτε να συντηρήσετε το αφήγηµα της
εξόδου µε το ενέχυρο των 5,5 δισεκατοµµυρίων από το απόθεµα
των 31 δισεκατοµµυρίων που πήρατε από τις τσέπες του ελληνι-
κού λαού; Ο Πρωθυπουργός θα χαρακτηριστεί «Πρωθυπουργός
των ενεχύρων». Ενέχυρο τη δηµόσια περιουσία, ενέχυρο τους
φόρους που εισέπραξε από τους πολίτες, προκειµένου να πει µε-
θαύριο ότι θα εξασφαλίσει δηµοσιονοµικό χώρο.

Με όλα αυτά και πολλά άλλα, είναι προφανές ότι δεν έχετε
ούτε τη δική µας ψήφο εµπιστοσύνης ούτε του ελληνικού λαού.
Αλλά κυρίως το µεγάλο κακό που κάνατε, πιστεύω, είναι ότι απα-
ξιώσατε τους όρους της αξιοπρέπειας και του ηθικού πλεονεκτή-
µατος της Αριστεράς και νοµιµοποιήσατε συντηρητικές πολι-
τικές. Και έρχεται τώρα ο κ. Μητσοτάκης ως γνήσιος δεξιός να
σας πει ότι αυτός θα εφαρµόσει καλύτερα αυτές τις πολιτικές.

Η χώρα όµως, δεν χρειάζεται ούτε τους µεν ούτε τους δε, ούτε
τις συντηρητικές πολιτικές της διαρκούς λιτότητας όπου δέ-
σµευσε τη χώρα ο κ. Τσίπρας και θα εφαρµόσει ο κ. Μητσοτάκης.
Χρειάζεται µία άλλη πολιτική. Είναι αυτή για την οποία µίλησε
χθες η κ. Γεννηµατά. Και για να βγάλουν συµπεράσµατα οι πολί-
τες δεν έχουν παρά να δουν πώς αντιπαρατέθηκαν ο κ. Τσίπρας
µε τον κ. Μητσοτάκη χθες και πώς η κ. Γεννηµατά επανέφερε
στα θέµατα που αφορούν την πορεία της χώρας, τον Ελληνισµό,
τα προβλήµατα των πολιτών και το πώς θα διασφαλίσουµε µία
σταθερή και µόνιµη έξοδο από την κρίση και τα µνηµόνια.

Και για να τελειώνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προσωπικά
πιστεύω ότι τώρα που κλείνει ο κύκλος του ΣΥΡΙΖΑ, που έχει
υπάρξει ένας ολόκληρος κύκλος της αµετανόητης Νέας Δηµο-
κρατίας, που έχει υπάρξει ένας ολόκληρος κύκλος του ΠΑΣΟΚ,
ο λαός µπορεί να βγάλει συµπεράσµατα για το πότε η χώρα ευη-
µερούσε και µε ποια πολιτική πρέπει τώρα να ξαναπάει µπροστά,
να σταθεί στα πόδια της, για να µην επαναλάβουµε τα ίδια αδιέ-
ξοδα. Γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αποδείχθηκε ότι κα-
νένας δεν µπορεί µόνος του. Αν δεν επιτύχουµε την εθνική
συνεννόηση, την κοινωνική συναίνεση και ένα σχέδιο µακρό-
πνοης εξόδου από την κρίση, όπως αυτό που προτείνει το Κίνηµα
Αλλαγής και η Φώφη Γεννηµατά, δυστυχώς θα επαναλάβουµε τα
λάθη του παρελθόντος, σαν να µη µάθαµε τίποτα από την εντε-
κάχρονη κρίση.

Να είστε καλά και ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για τη µικρή
ανοχή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Κουτσούκο.

Τον λόγο έχει η κ. Ελένη Σταµατάκη, Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ
από την Α’ Πειραιώς, για επτά λεπτά.

ΕΛΕΝΗ ΣΤΑΜΑΤΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε λίγες µέρες

θα κληθούµε να ψηφίσουµε για την Ευρώπη, τους δήµους, τις
κοινότητες και τις περιφέρειες. Μπροστά στα κρίσιµα επίδικα
που πρέπει να απασχολήσουν τους πολίτες εν όψει των εκλογών,
η Αξιωµατική Αντιπολίτευση επιχειρεί να αποπροσανατολίσει τον
δηµόσιο διάλογο αποµακρύνοντάς τον από τα πολιτικά ζητήµατα
που αφορούν τη χώρα µας και την καθηµερινότητα των πολιτών
σε αυτή και επιχειρεί να δηµιουργήσει εντυπώσεις µε επικοινω-
νιακά εργαλεία, µεταφέροντας την αντιπαράθεση σε επίπεδο µι-
κροπολιτικής.

Είναι συνειδητή επιλογή, αφού ο ίδιος ο κ. Μητσοτάκης έχει
αρνηθεί την πρόταση του Πρωθυπουργού για δηµόσιο διάλογο

πάνω στις προγραµµατικές θέσεις της Κυβέρνησης και της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης, αλλά επιλέγει να καταθέσει πρόταση
δυσπιστίας για µία δήλωση που έγινε στα µέσα κοινωνικής δι-
κτύωσης και την οποία έκανε µείζον πολιτικό θέµα και πρόβληµα.

Ο κ. Μητσοτάκης επιλέγει τον εύκολο δρόµο. Επιλέγει να µι-
λήσει για προσωπικές στάσεις, αντί να µιλήσει για µισθούς, συν-
τάξεις, κοινωνική πολιτική, για το πώς θα ενδυναµώσουµε τους
δήµους που τόσο καιρό στραγγαλίζονταν οικονοµικά, πώς θα
ζωογονήσουµε τον διάλογο, πώς θα στηρίξουµε τη δηµοκρατία.

Επενδύσατε στη σκανδαλολογία, την κινδυνολογία και τον
φόβο. Λέγατε για τέταρτο µνηµόνιο, κυρίες και κύριοι της Αντι-
πολίτευσης. Πέσατε έξω. Από τον Αύγουστο έχουµε βγει από τα
µνηµόνια, έχουµε βγει από την επιτροπεία. Μιλούσατε για περι-
κοπές µισθών και συντάξεων. Και σε αυτό πέσατε έξω. Αντί γι’
αυτό, όχι µόνο διασφαλίστηκε η µη περικοπή των συντάξεων,
αλλά επανέρχεται η δέκατη τρίτη σύνταξη, καταργήθηκε ο υπο-
κατώτατος µισθός και αυξήθηκε ο κατώτατος.

Τώρα, λοιπόν, έχει έρθει η ώρα να δικαιωθούν οι θυσίες των
ανθρώπων που σήκωσαν το βάρος της κρίσης των µνηµονίων.
Ήρθε η ώρα οι πολίτες και ο λαός µας να αρχίσει να δικαιώνεται
για όλα αυτά που πέρασε όλα τα προηγούµενα χρόνια.

Μετά το τέλος της επιτροπείας καταθέτουµε τις επεξεργασµέ-
νες προτάσεις µας για ένα αναπτυξιακό σχέδιο που θα έχει
οφέλη για όλες και για όλους. Άµεσα µειώνεται ο ΦΠΑ στην
εστίαση και τα τρόφιµα από 24% σε 13% και ο ΦΠΑ στην ενέρ-
γεια από 13% σε 6%. Καταβάλλεται, εντός του µήνα, η δέκατη
τρίτη σύνταξη και γίνεται νόµος του κράτους. Είναι µία ετήσια
καταβολή. Τώρα σχεδιάζουµε και παίρνουµε µόνιµα µέτρα και
όχι εφάπαξ.

Την επόµενη χρονιά προγραµµατίζουµε µειώσεις εισφορών για
τα χαµηλά και µεσαία εισοδήµατα, αύξηση του συντελεστή απο-
σβέσεων των επιχειρήσεων, επιδότηση των ασφαλιστικών εισφο-
ρών επιχειρήσεων και νέων εργαζοµένων, µείωση του ΦΠΑ σε
βασικά αγαθά, επαναφέρουµε τον µειωµένο φόρο εισοδήµατος
στα νησιά, µείωση του φόρου συνεταιρισµών και έκπτωση φόρου
για τους αγροτικούς συνεταιρισµούς, µείωση του κόστους θέρ-
µανσης στις ορεινές περιοχές, προστατεύουµε την πρώτη κατοι-
κία και την απαλλάσσουµε από τους τόκους των δανείων.
Αποδείξαµε ότι µπορούµε, ότι έχουµε αξιοπιστία και ότι τα κατα-
φέρνουµε.

Να δούµε, λοιπόν, κυρίες και κύριοι της Αντιπολίτευσης, ποιος
στήριξε τις ευάλωτες οµάδες των συµπολιτών µας. Είναι ειλικρι-
νής η ευαισθησία που παρουσιάζει σήµερα η Νέα Δηµοκρατία
για τους αγώνες του αναπηρικού κινήµατος ή εργαλειοποιεί µε
χυδαίο τρόπο την προσωπικότητα του κ. Κυµπουρόπουλου; Για
πρώτη φορά έγιναν τεσσερισήµισι χιλιάδες µόνιµες προσλήψεις
στην ειδική αγωγή και την εκπαίδευση.

Σας καλώ, κυρίες και κύριοι της Αντιπολίτευσης, να έρθετε
µαζί να επισκεφτούµε τα πέντε ειδικά σχολεία που υπάρχουν
στον Πειραιά. Εκεί θα δούµε τη µέριµνα που υπάρχει αυτή τη
στιγµή, θα µιλήσουµε µε γονείς, µε παιδιά, µε εκπαιδευτικούς και
θα δείτε πώς δοµείται το σύστηµα της ισότιµης διαβίωσης των
ατόµων µε αναπηρία.

Στον τοµέα της εργασιακής απασχόλησης των αναπήρων,
αλλά και των οικογενειών τους, µε νόµο του 2016, προβλέπεται
ποσοστό προσλήψεων 15% µέσω του ΑΣΕΠ στον δηµόσιο και
στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα. Εφαρµόζονται προγράµµατα
αποϊδρυµατοποίησης για άτοµα µε αναπηρία. Διασφαλίστηκαν
όλα τα αναπηρικά επιδόµατα χωρίς καµµία περικοπή και χορη-
γούνται χωρίς εισοδηµατικά ή περιουσιακά κριτήρια και διευρύν-
θηκε το παράρτηµα του πίνακα των µη αναστρέψιµων απαντή-
σεων από τις σαράντα τρεις σε εκατόν σαράντα τέσσερις περι-
πτώσεις, για τις οποίες η διάρκεια αναπηρίας των ασφαλισµένων
καθορίζεται επ’ αόριστον.

Από τις πρώτες δράσεις της Κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ ήταν το
πρόγραµµα αντιµετώπισης της ανθρωπιστικής κρίσης, για να
στηρίξουµε τα πιο ευάλωτα κοµµάτια του πληθυσµού που οι προ-
ηγούµενες κυβερνήσεις είχαν αφήσει να συντριβούν από το
βάρος της οικονοµικής κρίσης. Καταργήσαµε το εισιτήριο των 5
ευρώ στα νοσοκοµεία, δυόµισι εκατοµµύρια ανασφάλιστοι απέ-
κτησαν πρόσβαση στο δηµόσιο σύστηµα υγείας και στην ιατρο-
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φαρµακευτική περίθαλψη, ενώ θεσµοθετήθηκε ένα πλαίσιο πρω-
τοβάθµιας φροντίδας υγείας, δηµιουργήθηκαν νέες δοµές και
αναβαθµίστηκαν οι ήδη υπάρχουσες.

Κυρώσαµε µε τη Σύµβαση της Κωνσταντινούπολης και µε τον
νόµο για την ουσιαστική ισότητα διασφαλίσαµε τη λειτουργία
δοµών για την προστασία και υποστήριξη των θυµάτων της έµ-
φυλης βίας.

Οικοδοµούµε από την αρχή ένα κοινωνικό κράτος µε ένα ενιαίο
νοµοθετικό πλαίσιο και ένα δίκτυο δοµών προστασίας και ενηµέ-
ρωσης. Τώρα έχει έρθει η ώρα να οικοδοµήσουµε και ένα νέο
µοντέλο ανάπτυξης για τους πολλούς µε προστασία του περι-
βάλλοντος, σεβασµό στα ανθρώπινα δικαιώµατα και τη διασφά-
λιση των εργασιακών δικαιωµάτων.

Εσείς, κυρίες και κύριοι της Αντιπολίτευσης, από την άλλη,
προτείνετε να διαιωνίζονται και να οξύνονται οι κοινωνικές ανι-
σότητες στο όνοµα του ελεύθερου ανταγωνισµού. Σας καλούµε,
λοιπόν, να εκθέσετε κι εσείς τα επιχειρήµατά σας στην κρίση του
λαού, αντί να κρύβεστε πίσω από επικοινωνιακά τεχνάσµατα.

Η σηµερινή µέρα, η 9η του Μάη, είναι µία ηµέρα ιστορική. Είναι
η ηµέρα της λήξης του Β’ Παγκοσµίου Πολέµου. Είναι η ηµέρα
γέννησης της ειρηνικής Ευρώπης. Εµείς σήµερα, αντί να µιλάµε
για την Ευρώπη, για την ειρήνη, για τη διεύρυνση της δηµοκρα-
τίας στην Ευρώπη, αντί να µιλάµε και να στήνουµε ασπίδα προ-
στασίας για να αφήσουµε έξω τον φασισµό από τη χώρα µας,
από τον κόσµο και από την Ευρώπη, επιλέγουµε -επέλεξε η Νέα
Δηµοκρατία- να στήσει ένα κακόγουστο σενάριο αποπροσανα-
τολισµού της πολιτικής και του πολιτικού διαλόγου.

Δεν τα καταφέρατε και σε αυτό, κυρίες και κύριοι της Αντιπο-
λίτευσης. Όπως είπε και ο Πρωθυπουργός µας, εµείς θα πά-
ρουµε ψήφο εµπιστοσύνης και από τη Βουλή και από τον λαό. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την
κ. Σταµατάκη και ιδιαίτερα για την αναφορά που έκανε για την
επέτειο της λήξης του Β’ Παγκοσµίου Πολέµου όπου νικήθηκε ο
ναζισµός και ο φασισµός στην Ευρώπη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για να έχετε µία αίσθηση του
πώς προχωρούµε, να σας πω ότι σήµερα θα εξαντλήσουµε τον
πέµπτο κύκλο των οµιλητών και αύριο το πρωί θα αρχίσουµε στις
10.00’, σύµφωνα µε το πρόγραµµα, µε την έναρξη του έκτου κύ-
κλου των οµιλητών, ώστε να προλάβουµε σχετικά έγκαιρα να
ολοκληρώσουµε τη διαδικασία.

Τον λόγο έχει ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ Α’ Θεσσαλονίκης κ.
Αλέξανδρος Τριανταφυλλίδης για επτά λεπτά.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, όσο κι αν φαίνεται παράδοξο, πρέπει να
τονίσουµε ότι ο κ. Μητσοτάκης ήταν χθες πειστικός. Έπεισε από-
λυτα και τον πλέον δύσπιστο Έλληνα πολίτη ότι αδυνατεί, δεν
µπορεί, είναι αδύναµος και ακατάλληλος να ανταποκριθεί στην
ιδιότητα του υποψήφιου Πρωθυπουργού, του υποψηφίου κυβερ-
νήτη της χώρας.

Εζυγίσθη, εµετρήθη και ευρέθη ελλιποβαρής. Καρικατούρα
θεσµικού Αρχηγού Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, που σµπαρά-
λιασε τη δική του και του κόµµατός του καραµανλική σχολή του
µέτρου και της µετριοπάθειας, ξύνοντας τον πάτο του βαρελιού
της παραπολιτικής και του κιτρινισµού. Ένας πολτός χυδαιότη-
τας και ύβρεων µετατρέποντας τη σχολή του µέτρου και της µε-
τριοπάθειας σε εκπαιδευτήριο εκφασισµού. 

Όταν έτσι οµιλεί ο αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,
πώς διαπαιδαγωγεί τα µέλη του κόµµατός του; Πώς ακριβώς κα-
λούνται να τον ξεπεράσουν; Με τι είδους εργαλεία; Ελπίζω όχι
µε τσεκούρια.

Ο Μητσοτάκης χθες πήρε οριστικό διαζύγιο από τον µεσαίο
χώρο και τους κεντρώους δηµοκράτες επιλέγοντας την ακροδε-
ξιά, φανατική και µισαλλόδοξη ρητορική των ακραίων του κόµ-
µατός του. 

Οι κεντρώοι δηµοκράτες, αυτοί που διεκδικούν µαζί µας την
Ελλάδα της σταθερότητας, της ασφάλειας, της ευηµερίας και
της επιστροφής στην κανονικότητα µετά τον µνηµονιακό κανιβα-
λισµό, κατανόησαν πλήρως το προσωπικό πολιτικό αδιέξοδο του
Μητσοτάκη εκεί όπου τον οδηγεί ένα µείγµα κυνισµού και υπε-

ροψίας, αλαζονείας και ανασφάλειας. Η πιο ρεβανσιστική εκδι-
κητική δεξιά-ακροδεξιά µε το αθεράπευτο στερητικό σύνδροµο
απώλειας εξουσίας σπαρταρά και απειλεί να επιστρέψει µε στρα-
τάρχη του µίσους και της εκδικητικότητας έναν ανασφαλή Μη-
τσοτάκη. 

Η µεγάλη δηµοκρατική προοδευτική παράταξη γνωρίζει το
χρέος της όχι µόνο γιατί δεν ξεχνά τι σηµαίνει Δεξιά, αλλά γιατί
ο λαός δεν ξεχνά Βενιζέλο-Σαµαρά, απολύσεις, κλειστά καταστή-
µατα, ανεργία, µετανάστευση στο εξωτερικό, αυτοκτονίες και
φαγητό από τα σκουπίδια. 

Τι να πει στους πολίτες; Όποτε καταφέρνει να ψελλίσει µία
πρόταση για το αύριο τους απειλεί. Απειλεί: «Θα σας καταργήσω
το οκτάωρο, γιατί είναι ξεπερασµένο!» Απειλεί: «Θα σας καταρ-
γήσω τις επικουρικές συντάξεις, γιατί µιλώ τη γλώσσα της αλή-
θειας!» Απειλεί: «Θα σας καταργήσω το δώρο των Χριστουγέν-
νων στον ιδιωτικό τοµέα», γιατί στον δηµόσιο τα έκοψε, τα σά-
ρωσε όλα το 2012. Απειλούν: «Θα σας καταργήσουµε και το επί-
δοµα ανεργίας!»

«Μην περιµένετε», είπε χθες, «δέκατη τρίτη σύνταξη ως µόνιµο
µέτρο». Αυτό σου είπε χθες, συνταξιούχε, ο Μητσοτάκης, γιατί
δεν αντέχει η οικονοµία, ενώ οικονοµία αντέχει τα δικά του δα-
νεικά και αγύριστα των 500 εκατοµµυρίων Νέας Δηµοκρατίας και
ΠΑΣΟΚ που χρωστούν στις τράπεζες, στη ΔΕΗ, στα ασφαλιστικά
ταµεία, στον «Κήρυκα Χανίων» και λοιπά.

Φέρτε, λοιπόν, τα 500 εκατοµµύρια να τα δώσουµε στους συν-
ταξιούχους, στους άνεργους από αυτούς που τα στερήσετε.
Φέρτε πίσω τις κλεµµένες ζωές των ανθρώπων που δεν άντεξαν
την ίδια ώρα που αρµέγατε µε τη µίζα, τη ρεµούλα, το πλιάτσικο
και την αρπαχτή τις ζωές τους.

Ο λαός γνωρίζει τις δικές µας αδυναµίες, τις όποιες ανεπάρ-
κειες και τα όποια λάθη. Ωστόσο, αντιλαµβάνεται την υποκρισία
και τον φαρισαϊσµό. Τυµβωρυχούν για τις φυσικές καταστροφές,
αλλά την ίδια ώρα τι προτείνουν; Σε κάθε πέντε πυροσβέστες
που αποχωρούν να προσλαµβάνεται ένας. Σπαρταρούν για το
«law and order», για τον νόµο και την τάξη, αλλά την ίδια ώρα θε-
ωρούν ότι πρέπει να απολυθούν πέντε αστυνοµικοί και να προσ-
ληφθεί ένας. Το ίδιο στην υγεία, το ίδιο στην παιδεία, το ίδιο για
νοσηλευτές, για δασκάλους, για καθηγητές! Έτσι θα προστατεύ-
σουν τη χώρα; Έτσι θα εµπεδώσουν την τάξη και την ασφάλεια;

Οι πολίτες µάς επισηµαίνουν τις όποιες αδυναµίες, τα όποια
λάθη µας, γιατί την ίδια ώρα της δικαιολογηµένης κριτικής προς
εµάς και την Κυβέρνησή µας την ίδια ώρα, την ίδια στιγµή από
µας περιµένουν. Αναγνωρίζουν οι πολίτες παρά τα όσα µας κα-
ταµαρτυρούν ότι «αυτοί δεν κλέβουν». Αυτή είναι κρίσιµη φράση
καµπή. Αυτοί δεν κλέβουν!

Ο αγώνας µας, ωστόσο, αφορά την καθηµερινότητα των πολι-
τών, των πολιτών της Θεσσαλονίκης και της Μακεδονίας. Η δική
µας Θεσσαλονίκη, η Θεσσαλονίκη που µας ενώνει, είναι αυτή
που µας εµπνέει. Κεντρικός µας στόχος η καθηµερινή της ανά-
ταση, γιατί οι πολίτες δεν παραµυθιάζονται από αυτούς που που-
λάνε ψευδεπίγραφο πατριωτισµό την ίδια ώρα που κάνουν
µπίζνες µε τους γείτονες. Κρίνουν τα έργα µας, γιατί είµαστε
αυτό που πράττουµε και όχι αυτό που δηλώνουµε. 

Μαζί βάλαµε φρένο στην ασυδοσία των εισπρακτικών εται-
ρειών µε την αυστηροποίηση της νοµοθεσίας για να σταµατή-
σουµε το µπούλινγκ των αδύναµων πολιτών µέσα στα ίδια τους
τα σπίτια. Μαζί δώσαµε και συνεχίζουµε να δίνουµε τον αγώνα
για την προστασία της πρώτης κατοικίας. Μαζί απαιτήσαµε ο
αδύναµος δανειολήπτης να έχει προτεραιότητα έναντι των fund. 

Μαζί φέραµε στο δηµόσιο ταµείο αθροιστικά στα τέσσερα
χρόνια 350 εκατοµµύρια από τον αφορολόγητο ηλεκτρονικό
τζόγο, ο οποίος µέχρι το 2014 έφερνε µόλις 27.366 ευρώ. Μαζί
ζητήσαµε και καταφέραµε να καταργηθεί το αφορολόγητο των
Βουλευτών για να είναι ίση η αντιµετώπιση πολιτών και Βουλευ-
τών απέναντι στην ελληνική κοινωνία. Μαζί ζητήσαµε και κατα-
φέραµε το υπερπλεόνασµα του προϋπολογισµού να δίνεται και
δόθηκε το ’16, το ’17, το ’18 στους ασθενέστερους. 

Μαζί ζητήσαµε τη µείωση των τιµολογίων της ΔΕΗ για εµπό-
ρους, βιοτέχνες, επαγγελµατίες, µικροµεσαίους. Μαζί διεκδική-
σαµε και προχωρά το Παιδιατρικό Νοσοκοµείο Θεσσαλονίκης,
αίτηµα δεκαετιών για την πόλη και τη Μακεδονία. Μαζί διεκδική-
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σαµε να αποδοθούν και αποδόθηκαν τα πρώην στρατόπεδα
«Παύλου Μελά» και «Κόδρα» στους πολίτες της Θεσσαλονίκης
ως χώροι αναψυχής, ψυχαγωγίας και πολιτισµού εκεί όπου θα
ανεγερθούν το Μουσείο Ποντιακού Ελληνισµού και το Μουσείο
της Εθνικής Αντίστασης.

Επιταχύναµε τα έργα στο αεροδρόµιο «ΜΑΚΕΔΟΝΙΑ» όχι για
ένα παρακµιακό επαρχιακό αεροδρόµιο, αλλά ήδη µε τη θεµε-
λίωση και την ανέγερση εγκαταστάσεων και χώρων εξυπηρετή-
σεων του terminal II, µε τους αεροδιαδρόµους που θα µπορούν
να υποδέχονται πολύ µεγάλα αεροπλάνα δίνοντας έµφαση και
ενίσχυση στον τουρισµό. 

Μαζί επιταχύναµε την κατασκευή του µετρό της Θεσσαλονίκης
και των επεκτάσεών του. Το σταµατηµένο µέχρι το 2015 µετρό
Θεσσαλονίκης εδώ και δύο χρόνια τρέχει ιλιγγιωδώς τόσο στην
κεντρική γραµµή όσο και στις επεκτάσεις του προς Καλαµαριά
και δυτική Θεσσαλονίκη µε ορατό χρόνο ολοκλήρωσης και από-
δοσης στους Θεσσαλονικείς το 2020. Δεν τους κάνουµε χάρη,
το χρωστάµε στην πόλη, για µια ευρωπαϊκή πόλη του ενάµισι
εκατοµµυρίου που έχει ένα και µοναδικό µέσο µαζικής µεταφο-
ράς και που περιµένει ως µάννα εξ ουρανού το µετρό.

Παλεύουµε να εξυγιάνουµε µαζί µε τους εργαζόµενους τον
αµαρτωλό ΟΑΣΘ και να βελτιώσουµε µε νέα λεωφορεία, προσ-
λήψεις νέων οδηγών και τον πολλαπλασιασµό των δροµολογίων
την αστική συγκοινωνία της πόλης. 

Οι νέες τοπικές µονάδες υγείας λειτουργούν ήδη στη δυτική
Θεσσαλονίκη και τα µεγάλα νοσοκοµεία ενισχύονται µε νέους
γιατρούς και νοσηλευτές, ενώ άνοιξε και το Νοσοκοµείο Λοιµω-
δών Νόσων. Αυτοί έκλειναν, εµείς ανοίγουµε νοσοκοµεία, σχο-
λεία, οργανισµούς, δίνουµε ζωή στην πόλη της Θεσσαλονίκης.

Μαζί καταγγείλαµε τα περιβαλλοντικά επεισόδια στη δυτική
Θεσσαλονίκη για να ληφθούν και έχουν ληφθεί τα αναγκαία
µέτρα. 

Μαζί δηµιουργήσαµε ανθρώπινες συνθήκες στις λαϊκές αγο-
ρές για παραγωγούς, επαγγελµατίες και καταναλωτές µε φθηνά
και ασφαλή προϊόντα. 

Μαζί ενώσαµε δυνάµεις για να ξαναδώσουµε ζωή στον Θερ-
µαϊκό µέσα από τη δηµιουργία και τη λειτουργία του Οργανισµού
Προστασίας του Θερµαϊκού Κόλπου.

Μαζί δηµιουργήσαµε το ειδικό χωρικό σχέδιο της νέας Τούµ-
πας που θα αλλάξει συνολικά την εικόνα και τη λειτουργία της
περιοχής µε την ανέγερση του νέου γηπέδου του ΠΑΟΚ.

Κλείνοντας, για όλα αυτά το δίληµµα της 26ης Μαΐου είναι
σαφές και θα απαντηθεί µε την παρουσία µας, αλλά και την
απουσία -ας το σκεφτούν- όσων σκέφτονται να µην πάνε στις
κάλπες. Με αυτούς που µας έβαλαν ή µε αυτούς που µας έβγα-
λαν από τα µνηµόνια; Με αυτούς που λεηλάτησαν και χρεοκόπη-
σαν τη χώρα ή µε αυτούς που έβαλαν σε µία σειρά, νοικοκύρε-
ψαν τα οικονοµικά; Μαζί πάµε µπροστά!

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Τριανταφυλλίδη.

Τον λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Σκρέκας, Βουλευτής της
Νέας Δηµοκρατίας, για επτά λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Πάντως αν κρίνω από την οµιλία
του προηγούµενου συναδέλφου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
η Κυβέρνηση µάλλον βρίσκεται σε πανικό και έχει παρασύρει σε
αυτόν τον πανικό και µερικούς από τους συναδέλφους. Βρίσκε-
ται σε πανικό, κύριε συνάδελφε; 

Η οµιλία που ακούστηκε ήταν η επιτοµή της υποκρισίας, της
χυδαιότητας και του διχασµού. «Μην ψηφίζετε Νέα Δηµοκρατία,
θα καταργήσει το επίδοµα του ΟΑΕΔ, της ανεργίας. Μην ψηφί-
ζετε Νέα Δηµοκρατία, θα καταργήσει το ελάχιστο εγγυηµένο ει-
σόδηµα, το κοινωνικό επίδοµα αλληλεγγύης. Μην ψηφίζετε τη
Νέα Δηµοκρατία, θα απολύσει κόσµο!». 

Πρέπει, όµως, να σας πω ότι και η υποκρισία και η χυδαιότητα
και πάνω από όλα η προσπάθεια να φέρετε ξανά τον διχασµό,
έναν νέο διχασµό στην ελληνική κοινωνία, θα αποτελεί παρελθόν
στις 26 Μαΐου.

Η συζήτηση για την ψήφο εµπιστοσύνης που κάνουµε σήµερα
στη Βουλή αποτελεί µία πρώτης τάξεως ευκαιρία για να αναδεί-

ξουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για ακόµη µία φορά, τον
τραγικό απολογισµό της τετραετούς διακυβέρνησης αυτής της
χώρας από την ιδεοληπτική και καταστροφική Κυβέρνηση του κ.
Τσίπρα. 

Πρόκειται, δυστυχώς, για µια Κυβέρνηση που µε το ξεκίνηµα
στη θητεία της δεν δίστασε να ρίξει τη χώρα στα βράχια, µέσα
από τις αποφάσεις που πήρε, µόνο και µόνο για να µη φανεί
πόσο ψεύτικα και πόσο ανεδαφικά ήταν αυτά τα οποία είχε υπο-
σχεθεί, για να υφαρπάξει την ψήφο του ελληνικού λαού πριν ανα-
λάβει τη διακυβέρνηση, πριν τις εκλογές. Μια Κυβέρνηση που
προώθησε και συνεχίζει να προωθεί τον άκρατο, τον χυδαίο λαϊ-
κισµό. Μια Κυβέρνηση που διαστρεβλώνει την πραγµατικότητα.
Μία Κυβέρνηση που προωθεί την εθνική υποχωρητικότητα. Μια
Κυβέρνηση που, όπως είπα, βρίσκεται σε αποδροµή και σε πα-
νικό, που πανηγυρίζει που επιστρέφει τον ΦΠΑ στο 13% στην
εστίαση, εκεί όπου τον παρέλαβε το 2014, από το 24% όπου
εκείνη τον είχε εκτινάξει τα τέσσερα χρόνια που κυβερνά αυτόν
τον τόπο. Μια Κυβέρνηση όπου πανηγυρίζει για δήθεν δέκατη
τρίτη σύνταξη, όταν -πολύ καλά είπε η κ. Μπακογιάννη πριν-
όποιος κοιτάξει τον προϋπολογισµό θα δει ότι κάθε µήνα δίνουµε
2,2 δισεκατοµµύρια ευρώ για συντάξεις. Άρα, η δέκατη τρίτη
σύνταξη για όλους θα κόστιζε 2,2 δισεκατοµµύρια ευρώ. Όµως,
ο ίδιος ο κ. Τσίπρας είπε ότι θα δαπανήσει 800 εκατοµµύρια
µόλις.

Άρα δεν πρόκειται για δέκατη τρίτη σύνταξη. Πρόκειται για ένα
εκλογικό επίδοµα. Και γιατί λέω προεκλογικό; Γιατί όλοι ξέρουν
ότι η δέκατη τρίτη σύνταξη, όπως και ο δέκατος τρίτος µισθός,
δίνεται στο τέλος του χρόνου, τα Χριστούγεννα. Πότε, όµως, επέ-
λεξε, όλως τυχαίως, ο κ. Τσίπρας να δώσει αυτό το επίδοµα, το
οποίο το ονόµασε δέκατη τρίτη σύνταξη; Στις 23 Μαΐου. Γιατί;
Διότι στις 23 Μαΐου πληρώνεσαι, στις 26 Μαΐου ψηφίζεις. Ξανα-
φέρατε -αυτό είναι το καινούργιο το οποίο, δυστυχώς, έφερε ο
κ. Τσίπρας στην πολιτική ζωή του τόπου- τον παλαιοκοµµατισµό
και προσπάθεια, για πρώτη φορά σε εθνικό επίπεδο, εξαγοράς
ψηφοφόρων.

Όµως, η πολιτική που ακολούθησε ο κ. Τσίπρας, πέρα και
πάνω απ’ όλους τους τοµείς που έχει επηρεάσει, έχει πειράξει
και έναν άλλον πάρα πολύ σηµαντικό τοµέα, τον ενεργειακό
τοµέα. Πώς αποδεικνύεται αυτό; Πριν δέκα µέρες η ΔΕΗ ανακοί-
νωσε επίσηµα τα αποτελέσµατα για το οικονοµικό έτος 2018. Η
ΔΕΗ το 2018 είχε ζηµιές της τάξης των 900 εκατοµµυρίων ευρώ,
όταν το 2014, µόλις τέσσερα χρόνια πριν, η ΔΕΗ έχει καθαρά
κέρδη, µετά από φόρους, της τάξης των 100 εκατοµµυρίων ευ-
ρώ. Η ΔΕΗ είχε 100 εκατοµµύρια ευρώ κέρδη το 2014, 900 εκα-
τοµµύρια ζηµιές το 2018. Είναι χαρακτηριστικό παράδειγµα της
ανικανότητας και της εγκληµατικής ανευθυνότητας. Η ΔΕΗ, που
είναι σήµερα ο βασικός ενεργειακός πυλώνας, που προµηθεύει
το 80% της ηλεκτρικής ενέργειας στην Ελλάδα, που όλοι ξέρουν
ότι η ελληνική οικονοµία και ελληνική κοινωνία δεν µπορούν να
ικανοποιήσουν βασικές ανάγκες χωρίς ηλεκτρικό ρεύµα. 

Και πώς αντιµετωπίζουν αυτό το οικονοµικό έγκληµα το οποίο
έχουν διαπράξει σήµερα οι κυβερνώντες; «Δεν υπάρχει πρό-
βληµα», λέει ο αρµόδιος Υπουργός µε µία περισσή κυνικότητα.
«Δεν θα χρειαστεί οι Έλληνες να ανάψουν κεριά σε λίγους µήνες,
όταν θα έρθει η επόµενη κυβέρνηση». Με αυτόν τον τρόπο αντι-
µετωπίζετε, δυστυχώς, την υπό χρεοκοπία µεγαλύτερη βιοµηχα-
νική εταιρεία της χώρας.

Αυτοί που µιλούσαν και µιλούν για δήθεν υπεράσπιση του δη-
µοσίου συµφέροντος, των δηµόσιων επιχειρήσεων, έχουν κατα-
στρέψει τη ΔΕΗ, τα ΕΛΤΑ, τα οποία ήταν κερδοφόρα το 2014 και
ζηµιογόνα το 2018. Για να πληρώσουν τους µισθούς των προ-
ηγούµενων µηνών αναγκάστηκαν να πάρουν προκαταβολή τα
τέλη όλου του χρόνου που πληρώνει το δηµόσιο, όπως και η
ΔΕΗ, και κανείς δεν ξέρει τι θα κάνουν τους επόµενους µήνες,
όταν τα έσοδα δεν θα φτάνουν για να πληρώσουν µισθούς. Το
ίδιο συµβαίνει και µε τις αστικές συγκοινωνίες των Αθηνών. Ήταν
κερδοφόρες το 2014, ζηµιογόνες το 2018.

Βέβαια, για τον Πρωθυπουργό της χώρας όλο αυτό το εφιαλ-
τικό σκηνικό είναι απλά µία παρανόηση και µία προσπάθεια της
Αντιπολίτευσης να δείξει κάτι άλλο από την πραγµατικότητα. Δυ-
στυχώς, όµως, η πραγµατικότητα είναι πολύ σκληρή, είναι εδώ,
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απειλεί όλους τους Έλληνες και δυστυχώς, δεν χωρά µικροπο-
λιτικές και µικροκοµµατικές τακτικές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πέρα και πάνω από τα οικονο-
µικά, υπάρχουν τα εθνικά. Η Ελλάδα την εποχή του κ. Τσίπρα
είναι µια αδύναµη Ελλάδα, χωρίς κύρος, χωρίς δυστυχώς στι-
βαρή διεθνή παρουσία, µια Ελλάδα που παρακολουθεί την
όξυνση της τουρκικής προκλητικότητας στην τουρκική αποκλει-
στική οικονοµική ζώνη και στην Ανατολική Μεσόγειο. Ο κ. Ερν-
τογάν και η Τουρκία, δυστυχώς, κλιµακώνουν τις προκλήσεις σε
βάρος της Κυπριακής Δηµοκρατίας, απειλώντας και την ασφά-
λεια, αλλά και τη σταθερότητα στην ευρύτερη περιοχή.

Αναρωτιόµαστε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι: Ο κ. Τσίπρας
επισκέφθηκε την Τουρκία, επισήµως, τον Φεβρουάριο που µας
πέρασε, πριν λίγους µήνες. Εκεί ανακοινώθηκε από το Μαξίµου
ότι είχε κατ’ ιδίαν και τετ α τετ συνοµιλία, κεκλεισµένων των
θυρών, όπου εκεί συζητήθηκαν ενεργειακά θέµατα. Θα ενηµε-
ρώσει ο κ. Τσίπρας τους Αρχηγούς των πολιτικών κοµµάτων τι
συζητήθηκε σε αυτή την κεκλεισµένων των θυρών συνάντηση;
Θα µας ενηµερώσει ο κ. Τσίπρας για τους όρους της λεγόµενης
«συµφωνίας αποκλιµάκωσης» στο Αιγαίο και ποια είναι τα µέτρα
οικοδόµησης εµπιστοσύνης, τα οποία εκείνος είπε ότι συµφώ-
νησε µε τον κ. Ερντογάν;

Γιατί, αντί για οικοδόµηση εµπιστοσύνης και αποκλιµάκωση
στο Αιγαίο, βλέπουµε την κλιµάκωση της τουρκικής προκλητικό-
τητας, που απειλεί, όπως είπα, την Κυπριακή Δηµοκρατία, αλλά
και δικά µας κυριαρχικά δικαιώµατα στην ευρύτερη περιοχή. Τι
θα κάνει ο κ. Τσίπρας; Θα επιλέξει τον ίδιο δρόµο και την ίδια τα-
κτική που επέλεξε στο σκοπιανό; Τι έχει συµφωνήσει; Τι κρύβει
Γιατί δεν ενηµερώνει; Θα το διαπιστώσουµε κι αυτό την επόµενη
µέρα, όπως όλα τα άλλα πολιτικά εγκλήµατα τα οποία έχουν δια-
πραχθεί;

Είναι βέβαιο, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι οι Έλ-
ληνες θα καταδικάσουν αυτές τις συµπεριφορές στις 26 Μαΐου,
στις ευρωεκλογές. Αυτή η διχαστική νοοτροπία που συµπυκνώ-
νεται στο προεκλογικό σύνθηµα για άλλη µία φορά του ΣΥΡΙΖΑ
«ή αυτοί ή εµείς, ή τους τελειώνουµε ή µας τελειώνουν», πρέπει
να αποτελέσει οριστικά παρελθόν για τη χώρα. 

Χρειαζόµαστε περισσότερο από ποτέ µία νέα εθνική ενότητα,
ώστε να γίνουν επιτέλους οι µεγάλες µεταρρυθµίσεις και ο µε-
τασχηµατισµός της ελληνικής οικονοµίας. Πάνω απ’ όλα, όµως,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε ανάγκη από µία νέα ηθική
στη διακυβέρνηση της χώρας, αλλά και στην καθηµερινή ζωή των
Ελλήνων πολιτών, που θα αξιοποιήσει όλες τις εµπειρίες από το
παρελθόν, όλο το ανθρώπινο δυναµικό της χώρας, για να προ-
σφέρουµε ως υπεύθυνη πολιτεία µία καλύτερη ζωή σε όλους
τους Έλληνες και σε όλες τις Ελληνίδες.

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης αυτό δεσµεύεται ότι θα κάνει την
επόµενη µέρα και γι’ αυτό εµείς όλοι τον στηρίζουµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Σκρέκα. 

Τον λόγο έχει ο κ. Αντώνιος Συρίγος, Βουλευτής Κυκλάδων
του ΣΥΡΙΖΑ, για επτά λεπτά.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΥΡΙΓΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ευχαρι-
στώ που θα µε ακούσετε και γι’ αυτόν τον λόγο θα προσπαθήσω
να µη σας τιµωρήσω, τηρώντας το χρόνο.

Θα ήθελα να θίξω τέσσερα ζητήµατα, προς αποφυγή επανα-
λήψεων, που θα µπορούσαν να έχουν τους ακόλουθους τίτλους,
σας προϊδεάζω: Ποιος έχει την πρωτοβουλία των κινήσεων στην
πολιτική σήµερα, µιας και τούτο είναι καθοριστικό στοιχείο για
τις µελλούµενες εξελίξεις, διαφάνεια και ζητήµατα θεσµικής ευ-
πρέπειας, αυτοδιοικητικές εκλογές και ευρωεκλογές το διακύ-
βευµα κι ένα ερώτηµα: Πρόταση µοµφής, κίνηση ουσίας ή επι-
κοινωνίας; 

Τρία είναι τα γεγονότα τα οποία καθορίζουν τις πολιτικές εξε-
λίξεις στη χώρα µας και επί των οποίων καλούνται, όχι µόνο να
λάβουν θέση, αλλά και να δοµήσουν την πολιτική τους τα κόµ-
µατα. Και τα τρία αυτά γεγονότα τα δηµιούργησε η Κυβέρνηση.

Το πρώτο είναι η έξοδός µας, τον Αύγουστο του 2018, από τα
προγράµµατα. Κοµβικό σηµείο για τις µελλοντικές εξελίξεις.

Άλλοι τοποθετούνται υπέρ, άλλοι κατά, άλλοι επιφυλάσσονται ή
µένουν εκστατικοί. Κάποιοι οµιλούν, µάλιστα, για επιστροφή στην
κανονικότητα, κάτι στο οποίο δεν θα αναφέρονταν, αν δεν είχε
προηγηθεί ο Αύγουστος του 2018.

Το δεύτερο είναι η συνταγµατική Αναθεώρηση. Όλοι τοποθε-
τήθηκαν πάνω σε αυτή και θα κληθούν να το πράξουν και στο
υπόλοιπο χρονικό διάστηµα και κατά την προεκλογική περίοδο.
Άλλοι στάθηκαν αρνητικά, άλλοι θετικά. Σηµασία έχει ότι µε πρω-
τοβουλία αυτής της Κυβέρνησης προχώρησε και απέφερε σο-
βαρά αποτελέσµατα. Ενδεικτικά αναφέροµαι στα άρθρα 62 και
86, στα οποία υπήρξε και µία κατά το δυνατόν σύγκλιση, αλλά
και άλλα που δεν είναι του παρόντος να αναφέρω.

Το τρίτο είναι η εξωτερική πολιτική. Εγκαταλείφθηκε η χρόνια
αδράνεια που τη βασάνιζε και ανελήφθησαν πρωτοβουλίες, που
αναβάθµισαν το κύρος της χώρας µας και τη δυνατότητά της να
εξελιχθεί σε έναν ισχυρό περιφερειακό παράγοντα, εξισορροπη-
τικό στα επεκτατικά σχέδια κάποιων αναθεωρητικών δυνάµεων
στην περιοχή µας. Στα πλαίσια αυτά αναφέρω ενδεικτικά την εµ-
πέδωση συµµαχιών ή -για να ακριβολογώ- συµπράξεων συµφε-
ρόντων µε διάφορες χώρες, ισχυρούς παράγοντες, της Ανατο-
λικής Μεσογείου και των Βαλκανίων, µία αξιόπιστη πολιτική στην
Ευρωπαϊκή Ένωση και στις συµµαχίες στις οποίες είµαστε µέλη.
Και, τέλος, τη Συµφωνία των Πρεσπών.

Όλα αυτά µεµονωµένα, αλλά και ως σύνολο αδιαχώριστο -έτσι
πρέπει να είναι η εξωτερική πολιτική- αποτελούν µέρος µιας πο-
λιτικής που εξασφαλίζει τη συµµετοχή µας στις ευρύτερες ανα-
κατατάξεις και εξελίξεις στην περιοχή µας και στον κόσµο, που
θα είναι άµεσες. 

Συνεχίζω µε το ζήτηµα της διαφάνειας και της θεσµικής ευ-
πρέπειας. Η Κυβέρνηση αυτή πέραν των νοµοθετικών πρωτοβου-
λιών, που αποτυπώνονται όχι µόνο στους νόµους, αλλά και στην
πρότασή της για τη συνταγµατική Αναθεώρηση, έδειξε ότι έχει
τη βούληση να µην αφήσει περιθώρια αδιαφάνειας και διαφθο-
ράς. Ανεδείχθησαν πολλά τέτοια ζητήµατα κατά την περίοδο που
διανύθηκε. 

Ξεχωρίζω απ’ όλα µία πληγή που πρέπει να κλείσει και αφορά
την προσβολή στην αξιοπιστία της πολιτικής, που προκλήθηκε
από τον εύκολο δανεισµό µε σκανδαλώδεις όρους και χωρίς τις
ανάλογες εγγυήσεις πολιτικών κοµµάτων. Αυτό θεωρώ ότι είναι
το πιο σοβαρό πλήγµα στην εµπιστοσύνη της κοινωνίας των πο-
λιτών προς τους θεσµούς. Το θεωρώ κορυφαίο σε σύγκριση µε
άλλα που απασχολούν τη δικαιοσύνη, γιατί είναι ζήτηµα όχι µόνο
θεσµικής ευπρέπειας για τη δηµοκρατία, αλλά και ζήτηµα αξιο-
πρέπειας για την πολιτική.

Δυστυχώς, οι έχοντες τις πολιτικές ευθύνες για το ζήτηµα
αυτό δεν έχουν δώσει µέχρι σήµερα τις αρµόζουσες απαντήσεις.
Δεν µιλώ για ζητήµατα ποινικής απαξίας, αλλά για ζητήµατα πο-
λιτικής ευθιξίας.

Όσον αφορά το διακύβευµα των αυτοδιοικητικών εκλογών,
οφείλω να δώσω έµφαση σε ένα σηµείο, που δεν πρέπει να δια-
φεύγει από κανέναν και είναι το αιχµιακό πολιτικό στοιχείο, ο πυ-
ρήνας µε τον οποίο οφείλουν να ασχοληθούν όλοι οι συµµετέχο-
ντες είτε ως υποψήφιοι είτε ως ψηφοφόροι. Και τούτο είναι η «το-
πική υπόθεση». Μιλώ σαν παλιός αυτοδιοικητικός, όχι σαν κά-
ποιος που ξέρει κάτι παραπάνω από τους άλλους.

Το επισηµαίνω -για την «τοπική υπόθεση» εννοώ- καθόσον
όπως έχει αποδειχθεί εν ονόµατι ενός εντελώς απολίτικου κοµ-
µατισµού, αυτό το στοιχείο, η «τοπική υπόθεση» παραγνωρίζεται.
Πολλές φορές δε, παραγνωρίζεται πλήρως. 

Όσον αφορά τις ευρωεκλογές, νοµίζω ότι τέσσερα είναι τα
καίρια ερωτήµατα που καλούµαστε να απαντήσουµε και αποτε-
λούν συνάµα επιτακτικά διλήµµατα. Η επιλογή σε αυτά θα καθο-
ρίσει και το ευρωπαϊκό µας µέλλον. Η απάντηση σε αυτά θα µας
οδηγήσει πλάι στις δυνάµεις που νοιάζονται για τη δηµοκρατία
και τον ανθρωπισµό, όπως ο ΣΥΡΙΖΑ.

Πολιτική ή οικονοµία; Η εµπειρία µάς δίδαξε ότι η πολιτική πρέ-
πει να προηγείται. Αυτό ισχύει και για την Ευρώπη, ευρωεκλογές
έχουµε. Ευρωπαϊκή ενοποίηση ή διάλυση και εσωστρέφεια;
Σαφώς το πρώτο. Διεύρυνση της δηµοκρατίας ως στόχος -που
σηµαίνει επιδίωξη για δηµιουργία και ενίσχυση αντιπροσωπευτι-
κών θεσµών σε όλο το ευρωπαϊκό οικοδόµηµα- στην Ευρώπη ή
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ενίσχυση της γραφειοκρατίας; Τέλος, Ευρώπη ισχυρή και παρά-
γων ειρήνης ή ευρωπαϊκά κρατίδια µε αλλοπρόσαλλες πολιτικές,
που µπορούν να οδηγήσουν στο εφιαλτικό παρελθόν των πολιτι-
κών των «Μεγάλων Δυνάµεων» ή του ρατσισµού, του σκοταδι-
σµού και της µισαλλοδοξίας; Είναι και αυτό µεγάλο ερώτηµα.

Θα σας διαβάσω ένα απόσπασµα από ένα βιβλίο που έχει τον
τίτλο: «Αλµπέρ Καµύ. Το µέλλον του ευρωπαϊκού πολιτισµού, συ-
ζήτηση στρογγυλής τραπέζης υπό την προεδρία του Άγγελου
Κατακουζηνού». Είχε γίνει πάρα πολύ νωρίς και είναι προφητικό.

«Τον Νοέµβριο του ’47 ο Αλµπέρ Καµύ συνυπέγραψε την
πρώτη έκκληση προς τη διεθνή κοινότητα, που ξεκινούσε µε την
ιστορική διαπίστωση πως χωρισµένη η Ευρώπη µπορεί να απο-
τελέσει τη ρίζα του πολέµου, ενωµένη, τη ρίζα της ειρήνης.».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατετέθη µία πρόταση µοµφής
για να ψέξει δήθεν συµπεριφορές και όχι πράξεις, λόγια και όχι
πράξεις, σε µία προσπάθεια της Αντιπολιτεύσεως, ατυχή κατά
τη γνώµη µου και εξόχως αδόκιµη, η οποία εξ όσων γνωρίζω δεν
έχει ανάλογο της από τη Μεταπολίτευση και µετά -εκτός αν κάνω
λάθος- αφού η πρόταση µοµφής ως ύψιστο κοινοβουλευτικό
µέσο δεν µπορεί να προσοµοιάζει µε τη βέργα παλαιού παιδονό-
µου. Τούτο καταδεικνύει ότι µόνο µέληµα της αντιπολιτεύσεως
ήταν η επικοινωνιακή αξιοποίηση ενός σοβαρού κοινοβουλευτι-
κού µέσου. Αυτό αποδεικνύεται ακόµη και από το γεγονός ότι οι
ίδιοι οι µετερχόµενοι αυτού του µέσου δεν προσδοκούσαν σε ου-
σιαστικές πολιτικές επιπτώσεις πέραν των εντυπώσεων.

Το Υπουργείο Υγείας έχει πάρα πολλά να επιδείξει ως γόνιµο
έργο του και οι Υπουργοί του είναι έντιµοι άνθρωποι. Εποµένως
κανείς δεν µπορεί να τους µεµφθεί για την πολιτική τους στην
υγεία. Αδιάψευστος µάρτυς είναι τα νησιά µας, από τα οποία
προέρχοµαι. Στις Κυκλάδες έγιναν σπουδαία βήµατα στον τοµέα
της υγείας, όπως στη Σύρα, στη Νάξο, στη Σαντορίνη. Και ο Παύ-
λος έχει δώσει σε αυτά τον καλύτερό του εαυτό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτός που έχει την πρωτοβου-
λία καθορίζει το πολιτικό παίγνιο και τα διακυβεύµατά του. Και
αυτός είναι η Κυβέρνηση. Τούτο δε διότι οι πρωτοβουλίες της
στα ζητήµατα που προανέφερα εξασφαλίζουν την κοινωνική συ-
νοχή, τονώνοντας τους πιο αδύναµους πολίτες και εξασφαλίζουν
ακόµη -τελειώνω- την αντιπροσωπευτικότητα στους θεσµούς,
τον έλεγχο και τη δηµοκρατία και, τέλος, θωρακίζουν τη χώρα
µε στόχο την ανάδειξή της σε περιφερειακή δύναµη -αυτός είναι
ένας στόχος και πρέπει όλοι να τον υπηρετήσουµε ανεξαρτήτως
κόµµατος- ικανή να αντιµετωπίσει τα φιλόδοξα επεκτατικά όνειρα
γειτονικών κρατών, αναδεικνύοντάς τη σε πόλο σταθερότητας
και ειρήνης για την περιοχή µας. Και όποιος δεν έχει αντιληφθεί
τις εξελίξεις και τον ρόλο που πρέπει να παίξουµε, δεν είναι ικα-
νός να κυβερνήσει.

Τώρα ιδίως, που οι εξελίξεις τρέχουν, πρέπει να εκτιµηθεί ότι
κάποιοι τις προέβλεψαν και προέβησαν στις ανάλογες προετοι-
µασίες, δηλαδή η Κυβέρνηση αυτή την οποία και γι’ αυτόν τον
λόγο εµπιστευόµαστε.

Ευχαριστώ πολύ. Σας τιµώρησα λίγο. Μίλησα λίγο παραπάνω.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Συρίγο.

Τον λόγο έχει ο Υπουργός Δικαιοσύνης Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων κ. Μιχάλης Καλογήρου.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για δεκαπέντε λεπτά. 
ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΛΟΓΗΡΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ήταν, πράγµατι, αδιανόητο όταν

έγινε, το γεγονός ότι ένα κόµµα της Αριστεράς ανέλαβε τη δια-
κυβέρνηση του τόπου. Εσείς -αναφέροµαι στη συγκυβέρνηση
τότε της Νέας Δηµοκρατίας µε το ΠΑΣΟΚ- περισσότερο από τον
καθένα είχατε προβλέψει τις εξελίξεις των αρχών του 2015. Ξέ-
ρατε για ποια έκρηξη, ποια έκπληξη είχατε µε τις πράξεις σας
προετοιµάσει την ελληνική κοινωνία και φροντίσατε να δηµιουρ-
γήσετε µία παγίδα, ώστε η χώρα να εγκλωβιστεί στην αδυναµία
αποπληρωµής του χρέους της µε σαφή στόχο να πετύχετε τη λε-
γόµενη αριστερή παρένθεση.

Δράσατε, λοιπόν, ήδη από τότε όπως περίπου και σήµερα,
πρωτοστατώντας οι ίδιοι ή στηρίζοντας δυνάµεις που έχουν πο-
λιτικές αντίθετες στην υπέρβαση της εθνικής και κοινωνικής κρί-
σης µε την κοινωνία όρθια και έχοντας µάλιστα ανακτήσει την
αυτονοµία της πολιτικής πρωτοβουλίας. Αποτύχατε. Εµείς πετύ-
χαµε να µην είµαστε µία ιστορική παρένθεση, αλλά αντίθετα να
σταµατήσουµε την κοινωνική κρίση όπως µέχρι τις αρχές του
2015 είχε αυτή εµφανιστεί.

Λυγίσαµε για να µη σπάσουµε, για να µη χαθεί η ελπίδα απέ-
ναντι στον ισχυρό αέρα που φύσαγε από κάθε κατεύθυνση διε-
θνώς, όντας µόνοι µας τότε µέσα σε όλη την Ευρώπη, όταν τότε
αναγκαστήκαµε να προβούµε σε έναν έντιµο αλλά στρατηγικά
έξυπνο -όπως αποδεικνύεται- συµβιβασµό. Και αυτό ενώ είχαµε
να αντιµετωπίσουµε άλλη µία πρωτοφανή κρίση την προσφυγική
κρίση. Και σήµερα είµαστε πάλι εδώ έχοντας ανορθωθεί ξανά,
πιάνοντας το νήµα της κοινωνικής αναφοράς µας.

Άξιζε τον κόπο, κυρίες και κύριοι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, όλος
αυτός ο αγώνας και όλη αυτή η διαδροµή για κάθε πολυνοµο-
σχέδιο, για κάθε διάταξη, για κάθε στιγµή της διαπραγµάτευσης,
όπως αυτή από το «HILTON» κατέληγε µέσα σε αυτές τις Αίθου-
σες και στους αγώνες που δώσαµε µαζί όλο αυτό το διάστηµα.
Μοναδικός σύµµαχος ήταν έως τώρα και είναι ακόµη η κοινωνική
πλειοψηφία, η σχέση εµπιστοσύνης µαζί της και η πίστη ότι
έχουµε δίκιο. Σε αυτή θα στηριχθούµε και στις εκλογικές µάχες
που βρίσκονται µπροστά µας.

Η σχέση εµπιστοσύνης µας µε τον λαό εκφράστηκε σε κάθε
στάση της πορείας µας µέχρι εδώ, ιδίως όταν η τελευταία συµ-
φωνία δηµοσιονοµικής προσαρµογής τέθηκε ενώπιον της Εθνι-
κής Αντιπροσωπείας και στην κρίση του ελληνικού λαού, όπως
δεν έγινε ποτέ από κανέναν άλλον. Κερδίσαµε τότε ξανά τις εκλο-
γές και ξεκίνησε η υλοποίηση του προγράµµατος -αυτή που
εσείς λοιδορούσατε- οι αξιολογήσεις. Περίοδος µέσα στην οποία
συνεχίζονταν οι µικρές και µεγάλες διαπραγµατεύσεις, οι πρω-
τοβουλίες που έδειχναν ότι εντέλει ο ελληνικός λαός είναι στο
πρώτο πλάνο. Ήταν και είναι στο πρώτο πλάνο, και αυτό, κύριοι
της Αντιπολίτευσης, δεν το αντέξατε και δεν το αντέχετε. Για
πρώτη φορά την ώρα που εφαρµοζόταν ένα πρόγραµµα δηµο-
σιονοµικής προσαρµογής, υλοποιούνταν και το παράλληλο πρό-
γραµµα. Το λοιδορήσατε και αυτό.

Τον Αύγουστο του 2018 ολοκληρώθηκε το τρίτο Πρόγραµµα
Στήριξης-Σταθερότητας. Η Κυβέρνηση της Αριστεράς πέτυχε
εκεί που όλες οι προηγούµενες είχαν αποτύχει. Πέτυχε µια πολι-
τική, που αφ’ ενός κατάφερε να διασφαλίσει τα αναγκαία ταµει-
ακά αποθέµατα του κράτους που επαρκούν για την κάλυψη των
άµεσων αναγκών αποπληρωµής του χρέους χωρίς νέο δανεισµό,
µαζί µε µια νέα οριστική προοπτική εξόδου στις αγορές µε ιστο-
ρικά χαµηλά επιτόκια, αλλά και κυρίαρχα την άσκηση πολιτικών
ενός εκ νέου πολιτικού κράτους πρόνοιας για τους πολλούς, πα-
ρέχοντας στην κοινωνία δυνατότητες ενίσχυσης της ανάπτυξης.

Η έγκαιρη ολοκλήρωση του προγράµµατος σάς προκάλεσε
και σας προκαλεί και σήµερα τουλάχιστον αµηχανία, σας στέ-
ρησε και σας στερεί και σήµερα κάθε προσδοκία την οποία απρο-
κάλυπτα διατηρούσε και διατηρεί ενάντια στο εθνικό συµφέρον,
αυτό που υπήρχε τότε και υπάρχει και σήµερα, να αποτύχει η ελ-
ληνική Κυβέρνηση στο πεδίο της οικονοµίας. Γι’ αυτό και µόνο
είµαστε εδώ σήµερα.

Εσείς έχετε αναλάβει πάλι τη δουλειά -υποτιµώντας την αντί-
ληψη του ελληνικού λαού- να στήσετε και να στηρίξετε άλλη µία
παγίδα, έναν µηχανισµό προπαγάνδας και απόκρυψης, που θα
τον παρασύρει µακριά από τα σηµαντικά που τίθενται µπροστά
µας στην ευρωπαϊκή ήπειρο, ανασύροντας ζητήµατα ύφους και
αισθητικής και αποµακρύνοντας τον ελληνικό λαό από τα θέµατα
ουσίας. Αυτή τη φορά έχετε τη δουλειά, να καταστήσετε παρέν-
θεση τη διαφορετική πολιτική απέναντι στη λιτότητα. 

Το καινούργιο στοίχηµα για µια νέα παρένθεση είναι όλα αυτά
που συµβαίνουν από τον Αύγουστο του 2018 µέχρι σήµερα. Να
ξεπεραστεί, δηλαδή, γρήγορα το διάστηµα, κατά το οποίο η Ελ-
λάδα κατάφερε να έχει όλο και πιο αυτόνοµη δηµοσιονοµική πο-
λιτική το διάστηµα του 2018. Και γι’ αυτό, ξαναλέω, είναι επίκαιρο
αυτό το µίγµα πολιτικής που εφαρµόζει η ελληνική Κυβέρνηση
ενώπιον και των ευρωπαϊκών εκλογών.
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«Πάµε να τελειώσουµε τη δουλειά», λέει ο Πρόεδρος της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης, εννοώντας µάλλον να προλάβετε την
ολοκλήρωση του έργου κάθαρσης που ξεκίνησε η κοινοβουλευ-
τική Πλειοψηφία του ΣΥΡΙΖΑ, ολοκληρώνοντας το προκαταρκτικό
της έργο σε υποθέσεις, όπως τα σκάνδαλα στον χώρο της
υγείας, οι ποινικές δικογραφίες «NOVARTIS», θαλασσοδάνεια
τραπεζών, θαλασσοδάνεια κοµµάτων, υποθέσεις των εξοπλιστι-
κών και τόσα άλλα. Είναι ένας µακρύς κατάλογος αδιανόητων
υποθέσεων απιστίας κατά του δηµοσίου συµφέροντος, κατά των
οικονοµικών του κράτους και κατά των πολιτών που παραµένουν
αµήχανοι και θυµωµένοι. Μετά τον Αύγουστο του 2018 ήρθε και
η πρόταση για τη συνταγµατική Αναθεώρηση και τη Συµφωνία
των Πρεσπών. 

Η πολιτική ευθύνη είναι ακέραιη και δεν παραγράφεται ποτέ,
δεν µπορεί να κρυφτεί όσες προσπάθειες και αν κάνετε να θο-
λώσετε τα νερά, ζητώντας γενικό σιωπητήριο απέναντι στον λόγο
και τη δηµόσια συζήτηση για τη δικαιοσύνη. Θεωρείτε τη δικαιο-
σύνη έναν µηχανισµό αδύναµο και φοβικό, που δήθεν δεν µπορεί
να αντέξει τη δηµόσια κριτική. 

Είµαστε εδώ σήµερα και για άλλον έναν λόγο. Εσείς αµφισβη-
τείτε την Κυβέρνηση που θεωρεί και υπερασπίζεται ότι όλοι οφεί-
λουν να αναγνωρίσουν τις θυσίες του ελληνικού λαού, που
δικαιούται να δει τους κόπους του να αποδίδουν προς όφελός
του. 

Εσείς ήρθατε εδώ για να δώσετε τη µάχη εµπροσθοφυλακής,
συγκρουόµενοι µε την κατεύθυνση επούλωσης των πληγών της
κοινωνίας και επανεκκίνησης της πραγµατικής οικονοµίας, δη-
λαδή βελτίωσης του καθηµερινού αγώνα για βιοπορισµό καθενός
και καθεµιάς που εκπροσωπεί ήδη από το 2015 αυτή η Κυβέρ-
νηση.

Εµείς νοµοθετούµε από τον Αύγουστο του 2018 αυτά που εν-
δεικτικά θα σας αναφέρω και θα τα αναφέρουµε για να ακου-
στούν για ακόµη µια φορά, γιατί δεν ακούγονται, δεν διαβάζο-
νται, δεν τα βλέπετε. Και, βέβαια, τις ελάχιστες φορές που τα
ακούµε και τα διαβάζουµε, τα διαβάζουµε µε ένα «όµως» δίπλα. 

Όµως ο ελληνικός λαός αντιλαµβάνεται, γιατί αυτό αποτελεί
την καθηµερινότητά του. Μείωση του ΕΝΦΙΑ κατά 10% µεσο-
σταθµικά, µείωση ασφαλιστικών εισφορών ελεύθερων επαγγελ-
µατιών, αυτοαπασχολούµενων και αγροτών, µείωση φορολογίας
διανεµοµένων κερδών, σταδιακή µείωση του φόρου εισοδήµατος
νοµικών προσώπων από το 29% στο 25%, επιδότηση των ασφα-
λιστικών εισφορών για νέους κάτω των είκοσι τεσσάρων ετών,
εισαγωγή νέου επιδόµατος στέγασης µε οικονοµικά και οικογε-
νειακά κριτήρια, ενίσχυση των σχολικών µονάδων ειδικής αγω-
γής και εκπαίδευσης, ενίσχυση του προγράµµατος «Βοήθεια στο
Σπίτι», κατάργηση του υποκατώτατου και αύξηση του κατώτατου
µισθού, προστασία πρώτης κατοικίας µε επέκταση και για τους
εµπόρους. 

Οι ανωτέρω θετικές δηµοσιονοµικές παρεµβάσεις πραγµατο-
ποιούνται χωρίς την εφαρµογή του µέτρου της περικοπής των
προσωπικών διαφορών κύριων και επικουρικών συντάξεων, όπως
προβλέπατε εσείς. 

Όλα τα παραπάνω δεν είναι υποσχέσεις ούτε παροχολογία,
είναι µέτρα ψηφισµένα τα οποία και υλοποιούνται. Και, επίσης,
αντίθετα απ’ ό,τι προβλέπατε, είναι µέτρα απτά και αυτά τα οποία
ανακοινώθηκαν από τον Πρωθυπουργό και το οικονοµικό επιτε-
λείο πριν από µερικές ηµέρες. Οι εκατόν είκοσι δόσεις βρίσκον-
ται στη Βουλή, µείωση του ΦΠΑ στην εστίαση στο 13%, µείωση
στον ΦΠΑ τροφίµων, µείωση στον ΦΠΑ στην ενέργεια, µόνιµη πα-
ροχή µιας δίκαιης δέκατης τρίτης σύνταξης, καθώς και τα µέτρα
που ανακοινώθηκαν για το 2020 και στα οποία κανείς δεν µπορεί
να αµφισβητήσει ότι παραµένει απολύτως προστατευµένο το
αφορολόγητο στις 8.636 ευρώ.

Και το ερώτηµα που απευθύνουµε σε εσάς, είναι πώς θα αν-
τέξετε να τα ψηφίσετε; Θα τα ψηφίσετε; Και αν ναι πώς; Θα ψη-
φίσετε αυτή την παροχολογία; Θα ψηφίσετε αυτά τα ψίχουλα;
Και ποια θα είναι η άποψη του κ. Βέµπερ, αν πράγµατι ψηφίσετε
τα µέτρα αυτά;

Μέσα σε αυτή τη συνοπτική διαδροµή, έναν απολογισµό της
τελευταίας περιόδου, δεν µπορεί να µην αναφερθούν συγκεκρι-
µένες δράσεις του Υπουργείου Δικαιοσύνης, οι οποίες ακριβώς

καταδεικνύουν αυτή τη µεταµνηµονιακή, µεταρρυθµιστική και νο-
µοθετική αυτονοµία.

Η ολοκλήρωση του προγράµµατος ΟΣΔΔΥ-ΠΠ για την ηλε-
κτρονική δικαιοσύνη που έχει στον σκληρό του πυρήνα τον πο-
λίτη, καταρτίσεις νέων κωδίκων, νέος Κώδικας Οργανισµού
Δικαστηρίων, κατάσταση δικαστικών λειτουργών, η αξιοποίηση
και η δυνατότητα που έχουµε να ξαναδούµε σχετικές ρυθµίσεις
του Κώδικα Πολιτικής Δικονοµίας και να προβούµε σε αλλαγές,
η ενίσχυση των εναλλακτικών τρόπων επίλυσης των διαφορών,
η δικαστική διαµεσολάβηση και διαιτησία, ασφαλώς οι νέοι ποι-
νικοί κώδικες οι οποίοι ευελπιστούµε να έρθουν να κατατεθούν
στη Βουλή εντός αυτού του µήνα µε σηµαντικές βελτιώσεις και
αλλαγές µετά την περίοδο διαβούλευσης, µια καλή απάντηση
που θα δοθεί µέσω των ποινικών κωδίκων σε αυτόν τον άκριτο
ποινικό λαϊκισµό και σε όλους τους ποινικολογούντες του τελευ-
ταίου διαστήµατος. Το πολυτραυµατισµένο σωφρονιστικό σύ-
στηµα και µια σταθερή στρατηγική που υλοποιείται από το 2015,
χίλιες περίπου προσλήψεις τις οποίες έχουµε πετύχει στον χώρο
της δικαιοσύνης, µια σηµαντική αύξηση του φετινού προϋπολο-
γισµού του Υπουργείου Δικαιοσύνης κατά 42 εκατοµµύρια. Με
µια φράση από το δίκαιο της µνηµονιακής ανάγκης στην αυτο-
νοµία της πολιτικής.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σήµερα, λοιπόν, η Αντιπολίτευση
βρίσκεται σε έναν πολιτικό πανικό. Ο πανικός αυτός αποκαλύπτει
τη βαθιά έλλειψη σεβασµού στις θυσίες του ελληνικού λαού,
αφού θεωρείται από την Αντιπολίτευση ότι η πολιτική τέτοιες κρί-
σιµες ώρες µπορεί να ασκείται αποκλειστικά µε όρους επικοινω-
νίας. Το ζήτηµα που ενεργοποίησε την πρόταση µοµφής του
Προέδρου της Νέας Δηµοκρατίας, θα µπορούσε να αφορά µια
ουσιαστική συζήτηση µε αντικείµενο τον σύγχρονο τρόπο έκφρα-
σης του πολιτικού λόγου γενικώς, και ειδικά πώς αυτός αρθρώ-
νεται στα µέσα κοινωνικής δικτύωσης. 

Στην πρόταση µοµφής, σε ένα κείµενο µνηµείο απαξίας, κατά
τη γνώµη µου, της πολιτικής αντιπαράθεσης, ο µόνος λόγος που
θα µπορούσε πολιτικά και συνταγµατικά να στηρίξει µια πρόταση
µοµφής, δηλαδή να αναφέρεται τελικά στην πολιτική ουσία, πε-
ριορίζεται στη φράση «ανάξιος Υπουργός που έχει διαλύσει τα
νοσοκοµεία». 

Απαξιώνοντας περαιτέρω και αποκαλύπτοντας την πραγµατική
πρόθεση, χθες ο κ. Μητσοτάκης είπε -µία φράση πάλι- «στο έργο
του κ. Πολάκη δεν θα αναφερθώ». Έτσι απαξίωσε την ίδια την
πρόταση µοµφής που η Νέα Δηµοκρατία κατέθεσε και έδωσε σε
εµάς την ευκαιρία, να µπορούµε σήµερα να στεκόµαστε και να
κάνουµε αυτόν τον απολογισµό προς τον ελληνικό λαό. 

Όλα τα υπόλοιπα αφορούν στην κατασκευή µιας ενοχλητικής
πολιτικής φιγούρας, αποκοµµένης από το σύνολο µιας προσω-
πικότητας και του έργου της, δηλαδή του σηµερινού Αναπλη-
ρωτή Υπουργού Υγείας, που σε δύσκολη συγκυρία πέτυχε µετα-
ξύ άλλων -και θα τα αναφέρω σύντοµα- µαζί µε τον Ανδρέα
Ξανθό όλα αυτά που ανέφερε στη δική του οµιλία, την κάλυψη
των ανασφάλιστων στα δηµόσια νοσοκοµεία, τη διαγραφή των
χρεών των ασθενών, την ενίσχυση των δοµών υγείας σε έναν
στενό δηµοσιονοµικό χώρο, στον ίδιο χώρο πρόσληψη ιατρών,
κάλυψη των υπερωριών, επιστροφή του Νοσοκοµείου «ΕΡΡΙΚΟΣ
ΝΤΥΝΑΝ» στο ελληνικό δηµόσιο, πλεονάσµατα στα νοσοκοµεία
που εσείς µε τις πολιτικές σας πτωχεύσατε.

Όµως µήπως το ότι έφερε στο φως επίσης όλους αυτούς τους
φακέλους, που απέδειξαν την απαράγραπτη αναλγησία των προ-
ηγούµενων κυβερνήσεων, πρέπει να δικαιολογήσουν, πρέπει να
του προσάψετε και να του αποδώσετε έναν χαρακτήρα που δεν
έχει, δηλαδή του ανάλγητου απέναντι σε ένα συνάνθρωπό µας
που είναι ΑΜΕΑ; Και αλήθεια ποιος, πραγµατικά, πιστεύει κάτι
τέτοιο;

Θα µπορούσε να είναι, πράγµατι, ανάξιος όσο θυσιάζει την πο-
λιτική ουσία στον βωµό της επικοινωνίας. Και σε αυτόν τον βωµό
της επικοινωνίας η καθαρή συζήτηση για τις πολιτικές ΑΜΕΑ δεν
θέλατε να υπάρξει, γιατί η θέση του Αρχηγού της Νέα Δηµοκρα-
τίας είναι ότι οι ανισότητες είναι φυσικά και κοινωνικά αναπόφευ-
κτες. Όµως εµείς δεν θα τον πούµε ανάλγητο, θα τον κρίνει ο
ελληνικός λαός.

Σας έχει, λοιπόν, αποµείνει µια τελευταία προσπάθεια και θα
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δώσετε, πράγµατι, έναν µεγάλο προεκλογικό αγώνα, που θα είναι
αυτός τελικά που θα σας στοιχίσει. Θα συνεχίσετε να συνθηµα-
τολογείτε, θα επιδεικνύετε φωτογραφίες αξιοποιώντας ενίοτε
παρακρατικές µεθόδους. Θα παραγγέλνετε δηµοσιογραφικές
δήθεν αποκαλύψεις για να τις ανακοινώνετε µετά στη Βουλή. Θα
προσπαθήσετε να κερδοσκοπήσετε πολιτικά επάνω στο πένθος,
διεκδικώντας το αποκλειστικό προνόµιο σε αυτό. 

Το πένθος και δη για µια εθνική τραγωδία δεν µπορεί να έχει
πολιτική εκπροσώπηση, αλλιώς µιλάµε για ύβρη. Όµως ακόµη
και µπροστά σε µια ανείπωτη εθνική τραγωδία η συζήτηση έπρε-
πε να είναι διαρκής, νηφάλια και επί του πρακτέου. Αντ’ αυτού
εξαντλείστε στο να στήνετε ψευδή αφηγήµατα περί απόκρυψης
νεκρών. Και αυτό γίνεται µόνο για να µη συζητάµε το εξής: Ποιες
πολιτικές δεν εφαρµόστηκαν για το περιβάλλον; Πώς αποδυνα-
µώθηκε από τα µνηµόνια η πολιτική προστασία ή ποιες πολιτικές
που αφορούσαν αυτή δεν στηρίξατε εσείς;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Δεν λαϊκίζω. Το 2016 και το 2017 όταν δίναµε έναν αγώνα νο-
µοθέτησης για προβλήµατα τα οποία έπρεπε να αντιµετωπι-
στούν, υπήρξαν δύο τροπολογίες. Η µία αφορούσε τους πυροσ-
βέστες και η δεύτερη αφορούσε τον εξοπλισµό για τη αντιµετώ-
πιση της αντιπυρικής περιόδου. Και οι δύο αυτές τροπολογίες
δεν ψηφίστηκαν από τη Νέα Δηµοκρατία.

Καταθέτω στα Πρακτικά τα σχετικά έγγραφα.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Αν-

θρωπίνων Δικαιωµάτων κ. Μιχαήλ Καλογήρου καταθέτει για τα
Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτό, επίσης, που θα έπρεπε να συζητάµε, είναι πώς προχω-
ράει η υλοποίηση των µέτρων που έλαβε η Κυβέρνηση αµέσως
µετά από τις φωτιές; Ποιο είναι το σήµα που όλοι µαζί ως πολι-
τικό σώµα εκπέµπουµε, για να µην επιτρέψουµε να ζήσουµε ξανά
κάτι τέτοιο; Γιατί, κατά τη γνώµη µου, αυτό που απασχολεί τους
ανθρώπους εκεί, είναι πώς κάτι τέτοιο δεν θα επαναληφθεί και
αυτό είχα τη δυνατότητα να το ακούσω από τους εκπροσώπους
των κατοίκων, όταν είχαµε συνάντηση µε την ευκαιρία της συζή-
τησης του Ποινικού Κώδικα. 

Ολοκληρώνω µε το εξής: Είναι αντιληπτό το ηθικό και πολιτικό
χάσµα των δύο πλευρών. Είµαστε στην πραγµατικότητα δύο δια-
φορετικοί κόσµοι, και σε αυτό ευτυχώς συµφωνήσαµε σε αυτή
την Αίθουσα και σε αυτή την ευχάριστη ατµόσφαιρα. Όµως εσείς
δεν διστάσατε να ασκείτε πολιτικές, που οδήγησαν τη χώρα στο
οικονοµικό και κοινωνικό αδιέξοδο. Δεν διστάζετε να χρησιµο-
ποιήσετε κάθε µέσο ακόµα και δολοφονίες χαρακτήρων. 

Όµως αυτό γίνεται κατά βάση για τον εξής λόγο: Γιατί πρέπει
πάση θυσία να περάσει το µήνυµα ότι δήθεν βρισκόµαστε στο
έσχατο σηµείο της πολιτικής ηθικής, και γι’ αυτό εσείς ως άριστοι
της ηθικής κατάπτωσης της πολιτικής πρέπει να επικρατήσετε.
Έτσι για εµάς και τον ελληνικό λαό αυτό που µετράει, είναι να
µην κρατήσει τελικά πολύ η εποχή των τεράτων και να ολοκλη-
ρωθεί µε την οριστική επικράτηση του νέου απέναντι στο παλιό,
µε την επικράτηση αυτού που εκφράζουµε σήµερα εµείς απέ-
ναντι σε ό,τι εκφράζετε εσείς. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό Δικαιοσύνης Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων
κ. Μιχαήλ Καλογήρου.

Τον λόγο έχει ο Βουλευτής της Χρυσής Αυγής κ. Χρήστος Χα-
τζησάββας για επτά λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΧΑΤΖΗΣΑΒΒΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πριν από λίγο η κ. Μπακογιάννη έψαχνε να βρει µια έκφραση,

για να χαρακτηρίσει την τακτική που ακολουθεί η Κυβέρνηση ΣΥ-
ΡΙΖΑ και δεν µπορούσε να το πει. Θα σας πω εγώ πως λέγεται
αυτή η λέξη. Αυτή η λέξη λέγεται «σταλινισµός», αγνός και κα-
θαρός σταλινισµός.

Μια που µίλησα για σταλινιστές, να πω στην αναφορά που
έκανε το ΚΚΕ για τη Χρυσή Αυγή για ακόµα µία φορά, στη γνω-
στή κασέτα που παίζει κάθε φορά, ότι στις 9 Μαΐου 1956 µαζεύ-

τηκε κόσµος εδώ έξω, στην Αθήνα, για να διαµαρτυρηθεί για την
καταδίκη Καραολή και Δηµητρίου και για τα σκληρά µέτρα του
Χάρντινγκ που πνίγηκε στο αίµα και δεν έχει σχέση µε τα εβδο-
µήντα χρόνια κλάµατος και όλα αυτά που λέτε. Εσείς θα κλαίτε,
γιατί µετά από εκατό χρόνια παρουσίας και ψέµατος θα πα-
λεύετε να µπείτε στη Βουλή µε το ζόρι, γιατί η ελληνική κοινωνία
και ειδικά η ελληνική νεολαία έρχεται προς τους πατριώτες της
Χρυσής Αυγής. 

Όµως η µεγαλύτερη πριµοδότηση για την Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ
έγινε µε την τριήµερη συζήτηση λίγο πριν τα νέα µέτρα, όπως
είναι η ρύθµιση των εκατόν είκοσι δόσεων, που δεν θα µπορέσει
να πληρώσει κανείς ελεύθερος επαγγελµατίας γιατί δεν έχει
έσοδα, τη µείωση του ΦΠΑ στην εστίαση που εσείς αυξήσατε,
και έξτρα συντάξεις που δεν µπόρεσε να δώσει η Νέα Δηµοκρα-
τία, αλλά εσείς έρχεστε προεκλογικά και δίνετε. 

Ποιος δίνει συµβουλές ή µάλλον εντολές στη Νέα Δηµοκρατία;
Πιθανότατα οι κοινοί ξένοι εντολείς σας. Η Νέα Δηµοκρατία εξέ-
φρασε µια άσφαιρη απειλή-εξαγγελία για πρόταση δυσπιστίας
στον Πολάκη, δίνοντας πάσα για να γίνει µια άλλη ψήφο εµπι-
στοσύνης νίκη για την Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ. Για ποιον λόγο
έγινε αυτό; 

Θα ήθελα να αναφερθώ και σε κάτι που είπε η κ. Χριστοδου-
λοπούλου για τα παιδιά των χρυσαυγιτών. Θα έπρεπε να ντρέ-
πεται έστω και λίγο. Όµως ξέρω την απάντηση, δεν ντρέπεται
ούτε λίγο να µιλάει για τα παιδιά των χρυσαυγιτών. Ξέρουν οι
χρυσαυγίτες πώς µεγαλώνουν τα παιδιά τους όταν έχουν ειδικές
ανάγκες. 

Όλοι µαζί µε τη νεοφιλελεύθερη αντιλαϊκή, αντικοινωνική σας
µνηµονιακή πολιτική κόψατε από τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες
επιδόµατα, συντάξεις, ευκαιρίες απασχόλησης και ιατροφαρµα-
κευτικές παροχές, για να µην αναφερθώ στα τµήµατα ειδικής
αγωγής και τµήµατα ένταξης στα σχολεία. Τώρα σας έπιασε
όλους ξαφνικά προεκλογικά η ευαισθησία για τα άτοµα µε ειδι-
κές ανάγκες. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ συνέχισε φυσικά την πολιτική, που είχε ως στόχο το
κόψιµο των συντάξεων και των µισθών γενικά από όλους τους
Έλληνες, στοχοποίησε τους ελεύθερους επαγγελµατίες και
αφαίµαξε τον ελληνικό λαό. Αύξησε τον ΦΠΑ και τώρα δίνει ψί-
χουλα ως φιλολαϊκή, τάχα, πολιτική. 

Θα έλεγε κανείς ότι είναι συνεχή και µεγάλα τα λάθη της Νέας
Δηµοκρατίας όπως προανέφερα. Αναρωτιέµαι είναι λάθη ή
µήπως είναι µεθόδευση; Μήπως είναι µια εξαναγκαστική µεθό-
δευση από τους εντολείς σας δίχως συναισθηµατισµούς -δεν
έχουν- που οδηγεί σε µείωση της διαφοράς στις εκλογές και ξε-
κάθαρα σε προετοιµασία της κοινωνίας για τη µεγάλη συγκυβέρ-
νηση; Έχει ξαναγίνει στο παρελθόν. Το έχει αποκαλύψει άλλωστε
και η κ. Μπακογιάννη, όταν είπε ότι σώσατε την Κυβέρνηση του
ΣΥΡΙΖΑ ψηφίζοντας τον Αύγουστο του 2015 το µνηµόνιο του ΣΥ-
ΡΙΖΑ και δώσατε ανάσα και πνοή σε αυτή την Κυβέρνηση µε την
καταστρεπτική της συνέχεια, µόνο και µόνο γιατί σας παραπλά-
νησε τάζοντάς σας συγκυβέρνηση. Δηλαδή για την καρέκλα στη-
ρίξατε αυτή την Κυβέρνηση. 

Σοβαρά τώρα αν δεν είχε περάσει η Συµφωνία των Πρεσπών,
η προδοσία των Πρεσπών, ο ΣΥΡΙΖΑ σας έπαιζε στα ίσα στις
εκλογές, µε αυτές τις παροχές που δίνει στον κόσµο και µε κά-
ποια αυτονόητα πράγµατα που θα έπρεπε να έχουν γίνει εδώ και
δεκαετίες. 

Έτσι ο ΣΥΡΙΖΑ εκµηδένισε το ΠΑΣΟΚ και το απαλλοτρίωσε και
από ψηφοφόρους και από στελέχη όπως έχω ξαναπεί. Ο κ. Θεο-
χαρόπουλος από το ΚΙΝΑΛ τώρα έχει γίνει Υπουργός Τουρισµού.
Του ταιριάζει µια χαρά. Δεν πρόλαβε να ξεπακετάρει, έχει τις βα-
λίτσες έτοιµες και τώρα πάει η βάρκα προς τη Νέα Δηµοκρατία. 

Επίσης βλέπουµε έναν πανικό σε Βουλευτές και δηµοσιογρά-
φους της Νέας Δηµοκρατίας. Στην πολιτική συµπεριφορά και
στην πολιτική, γενικότερα, στάση ο ΣΥΡΙΖΑ σάς έχει αδειάσει,
σας έχει αντικαταστήσει µε τη µνηµονιακή στροφή και την αγάπη
του για τη Μέρκελ και το ΔΝΤ. 

Είναι ο ΣΥΡΙΖΑ πλέον και καπιταλιστές και νεοφιλελεύθεροι.
Σας τροµάζει που σας αντιγράφουν και στο life style τώρα. Κότε-
ρα, πούρα, µιντιάρχες, καναλάρχες, σπίτια στο εξωτερικό. Όµως
αυτό που, πραγµατικά, φοβάστε στη Νέα Δηµοκρατία, είναι να
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µη σας αντιγράψει ο ΣΥΡΙΖΑ στον τρόπο αντιµετώπισης των πο-
λιτικών σας αντιπάλων. Καταλαβαίνετε τι εννοώ, τη σκευωρία
που έστησε η Νέα Δηµοκρατία για να καταπολεµήσει την τρίτη
πολιτική δύναµη που είχε ψηφίσει ο λαός, τη Χρυσή Αυγή. Αυτό
φοβάστε να µη σας κάνει ο ΣΥΡΙΖΑ, να µη σας αντιγράψει και σε
αυτό. 

Οι κοινοί εντολείς σας, λοιπόν, σας αναγκάζουν να µην ασκείτε
πραγµατική αντιπολίτευση. Τι πιο εύκολο από το να κάνει κά-
ποιος αντιπολίτευση, σε µια καταστροφική πολιτική που ασκεί ο
ΣΥΡΙΖΑ τόσα χρόνια; 

Αντ’ αυτού, όµως, τι κάνει η Νέα Δηµοκρατία; Στηρίζει και
υπερψηφίζει το µνηµόνιο που έφερε ο ΣΥΡΙΖΑ. Στηρίζει την ανέ-
γερση τζαµιού, το σύµφωνο συµβίωσης, την ιθαγένεια και φυσικά
στηρίζει τη σύνθετη ονοµασία των Σκοπίων. 

Πώς απαντά αντιπολιτευτικά η Νέα Δηµοκρατία στην ιδεολη-
πτική πολιτική του ΣΥΡΙΖΑ, που είναι ενάντια στο ελληνικό έθνος
και την πατρίδα; Βάζει στο ευρωψηφοδέλτιό της φυσικά τον Και-
ρίδη, που λέει ότι είµαστε παιδιά των Οθωµανών, ότι συµπεριφε-
ρόµαστε σκληρά στους Makedonski, ότι ο Μέγας Αλέξανδρος
έχει την ίδια σηµαντικότητα µε τον κάδο σκουπιδιών έξω από το
σπίτι του, ότι η ποντιακή Γενοκτονία είναι εφεύρηµα των Ελλήνων
για να το εκµεταλλευθούν πολιτικά. 

Λόγω του ότι η επέτειος της Γενοκτονίας των Ελλήνων του
Πόντου είναι κοντά και µετά από αίτηµα ποντιακών σωµατείων η
Χρυσή Αυγή κατέθεσε ένα αίτηµα για φωταγώγηση της Βουλής.
Την έχετε φωταγωγήσει για χίλια δυο άλλα πράγµατα. Θα πρέπει
να το κάνετε και αυτό. 

Να καταλάβουν οι αρνητές της Γενοκτονίας των Ποντίων ότι
οι τριακόσιες πενήντα τρεις χιλιάδες ψυχές δεν ψάχνουν ανα-
γνώριση. Αυτό είναι δεδοµένο. Δικαίωση γυρεύουν απέναντι
στους σφαγείς τους, δηλαδή τους Τούρκους. Πάω σε εκδηλώ-
σεις για την ποντιακή Γενοκτονία, αναφέρουν τους τριακόσιους
πενήντα τρεις χιλιάδες νεκρούς αλλά δεν αναφέρουν ποιος τους
σκότωσε, δεν αναφέρουν την λέξη Τούρκος. 

Το έγκληµα βέβαια των ελληνικών κυβερνήσεων απέναντι στο
ποντιακό στοιχείο δεν συνεχίζεται µόνο στο θέµα της Γενοκτο-
νίας αλλά και στους Ποντίους που ήρθαν στην Ελλάδα και τότε
και µετέπειτα τους παλιννοστούντες, τους οµογενείς του Πόν-
του, στους οποίους συµπεριφερόσασταν ως ελληνική Κυβέρ-
νηση πάντα επί δεκαετίες σαν ξένους, και τώρα φυσικά η Χρυσή
Αυγή τους στηρίζει. Και αυτοί ως Έλληνες πατριώτες πολύ πε-
ρισσότερο από κάποιους Ελλαδίτες που ήταν εδώ πολύ περισ-
σότερα χρόνια, στηρίζουν τη Χρυσή Αυγή. 

Ζήσαµε επί των ηµερών των µπολσεβίκων του ΣΥΡΙΖΑ σε πολ-
λές περιοχές της χώρας Ανάσταση χωρίς Άγιο Φως. Ήρθε µετά
από µία ώρα, µετά από δύο ώρες. Η εξήγηση; Άργησε γιατί αλ-
λάξανε αεροδρόµιο, για να µην πάνε να το παραλάβουν λέει και
οι Βουλευτές της Χρυσής Αυγής. Αρκεί να είναι ενάντια στη
Χρυσή Αυγή και δεν διαµαρτύρεται κανένας σας, ακόµη και αν
καθυστερήσει το Άγιο Φως. 

Η αλήθεια είναι, όµως, ότι τρέµετε το Άγιο Φως και τον συµ-
βολισµό του. Τρέµετε την ανάγκη του Έλληνα να δηλώσει τη χρι-
στιανική του πίστη. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, τελειώνω.
Όταν τα κάνουν οι µουσουλµάνοι και άλλα θρησκεύµατα, δεν

σας ενοχλεί. Και αυτό αποδεικνύει ότι δεν είστε απλά άθεοι, είστε
αντιχριστιανοί. 

Τα αντιπολιτευτικά χαρτιά που άνοιξαν Τσίπρας και Μητσοτά-
κης περιλαµβάνουν τις εξής καταγγελίες και ας τα ακούσει ο ελ-
ληνικός λαός, γιατί πλησιάζουν οι εκλογές. Σκάνδαλα και από τις
δυο πλευρές µε µίζες σε Υπουργεία, καναλάρχες και εφοπλιστές
κάνουν κουµάντο σε Νέα Δηµοκρατία και ΣΥΡΙΖΑ, offshores χρη-
µατοδοτούν τη Νέα Δηµοκρατία, η οικογένεια του Πρωθυπουρ-
γού έκανε µπίζνες µε την 21η Απριλίου, η Νέα Δηµοκρατία
στήριξε, κάλυψε και υπερασπίζεται στέλεχός της που καταδικά-
στηκε για παιδεραστία. Τα ακούµε όλα αυτά πρώτη φορά τώρα. 

Τελειώνοντας, όµως, τις καταγγελίες και οι δύο πολιτικοί Αρ-
χηγοί, κάνουν και µια κοινή διαπίστωση, ότι σε όλη αυτή τη δια-
πλοκή κοινός εχθρός τους είναι η Χρυσή Αυγή. Συµφωνώ, λοι-

πόν, απόλυτα τελειώνοντας ότι αντίπαλος σε αυτό το διεφθαρ-
µένο πολιτικό σύστηµα και καθεστώς είναι η Χρυσή Αυγή, που
κήρυξε ανένδοτο αγώνα για τη διάσωση του έθνους και των παι-
διών του. 

Όσο και να επιβάλλετε αποκλεισµό από µέσα µαζικής ενηµέ-
ρωσης και social media -αυτές τις γελοιότητες- ο κόσµος θα στη-
ρίξει τη Χρυσή Αυγή. Όταν στις µεθεπόµενες εκλογές η Νέα
Δηµοκρατία θα χάσει τη συνεκτική ουσία που την κρατάει ενω-
µένη -που είναι φυσικά η κυβερνητική προοπτική και µετά από
συγκυβέρνηση Νέας Δηµοκρατίας-ΣΥΡΙΖΑ- θα απελευθερωθούν
µαζικά ψηφοφόροι από όλα τα κόµµατα και, κυρίως, από τη Νέα
Δηµοκρατία και θα προσχωρήσουν στη Χρυσή Αυγή, που από
εθνική αντιπολίτευση που είναι ήδη, θα γίνει και αξιωµατική αν-
τιπολίτευση που θα οδηγήσει σε εθνική κυβέρνηση αµέσως µετά. 

Όλοι µαζί να ενωθείτε, να συµπράξετε, να συνεννοηθείτε, δεν
µπορείτε να το αποτρέψετε. Ο λαός θα αποφασίσει και ο λαός
θέλει δυνατούς, σε Βουλή και Ευρωβουλή, τους Έλληνες πα-
τριώτες της Χρυσής Αυγής. Δεν µπορείτε να το αλλάξετε νοµο-
τελειακά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Τον λόγο έχει ο κ.

Δηµήτριος Βέττας, Βουλευτής Φθιώτιδας του ΣΥΡΙΖΑ, για επτά
λεπτά. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΕΤΤΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα Δηµο-

κρατία και το ΠΑΣΟΚ αγαπούν τα άλµατα από ό,τι φαίνεται και
κυρίως τα χρονικά άλµατα.

Άκουσα έναν συνάδελφο του ΚΙΝΑΛ πριν από λίγη ώρα, να µι-
λάει για ευθύνες του ΣΥΡΙΖΑ. Μόνο που ξέχασε κάτι. Άφησε στην
άκρη µισό τρισεκατοµµύριο και πλέον δηµόσιο και ιδιωτικό
χρέος, ξέχασε στόχους που δεν πέτυχε. Ξέχασαν αποτυχηµένα
µνηµόνια, τα ξέχασαν όλα. 

Άκουσα και τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας Δηµο-
κρατίας να µιλάει για µια πρωτόγνωρη κρίση το 2009. Πρωτό-
γνωρη κρίση το 2009 έζησε ο κόσµος! Για τους υπόλοιπους, για
τη Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ, ήταν από παλιά γνώριµη η
κρίση, ήταν από παλιά γνώριµα τα ελλείµατα, ήταν από παλιά
γνώριµα τα δηµόσια χρέη. 

Προφανώς ήταν Βουλευτές και το 2005 και το 2006 και το 2007
και το 2008, όταν ψήφιζαν προϋπολογισµούς κι έβλεπαν τη ρα-
γδαία αύξηση του δηµοσίου χρέους. Δεν άκουσα κανέναν Βου-
λευτή τότε της Νέας Δηµοκρατίας, κανέναν Βουλευτή του
ΠΑΣΟΚ να ανησυχεί και να µιλάει γι’ αυτή την αύξηση. Άρα, λοι-
πόν, η κρίση ήταν πρωτόγνωρη, δύσκολη και αφόρητη µόνο για
τον ελληνικό λαό. 

Όταν κάποιος δέχεται µία µοµφή, αυτό που έχει ενδιαφέρον
από αυτά που εξετάζει πρώτα, είναι το ποιος καταθέτει αυτή τη
µοµφή, γιατί την καταθέτει και σε ποιον χρόνο την καταθέτει. Αν
πάµε στα δύο τελευταία στοιχεία στο γιατί δηλαδή και στο πότε,
νοµίζω ότι ο ελληνικός λαός έχει καταλάβει, δεν είναι κορόιδο
πια. 

Ο ελληνικός λαός δεν πιάνεται εύκολα κορόιδο και κατάλαβε
πως αυτή η πρόταση µοµφής, η οποία έχει µετατραπεί πλέον σε
ψήφο εµπιστοσύνης για την Κυβέρνηση, είχε µόνο έναν σκοπό,
να καλύψει επικοινωνιακά το δεύτερο µεγάλο κύµα των εξαιρε-
τικά σηµαντικών θετικών µέτρων για την ελληνική οικονοµία και
την ελληνική κοινωνία µετά την έξοδο της χώρας το καλοκαίρι
του 2018 από το µνηµόνιο και το οικονοµικό πρόγραµµα.

Ελλείψει, ξέρετε, πολιτικής πρότασης υπάρχουν κραυγές. Και,
προφανώς, η Νέα Δηµοκρατία θα έπρεπε σε αυτή την Αίθουσα
εδώ να προάγει, να παρουσιάσει το πολιτικό της πρόγραµµα. Τι
επέλεξε; Επέλεξε µαύρη προπαγάνδα και µαύρη πολιτική, ίσως
γιατί το µαύρο ταίριαζε σε κάποιες στιγµές της Δεξιάς σε παλιές
σκοτεινές εποχές. Θέλω να πιστεύω ότι δεν θα γίνει επίκαιρο
τόσο δυνατά όσο ήταν άλλοτε το παλιό, αλλά µου φαίνεται επί-
καιρο πλέον σύνθηµα «ο λαός δεν ξεχνά πλέον τη σηµαίνει
Δεξιά». 

Προφανώς θα έχουµε τη δυνατότητα, αν όχι τώρα στις Ευρωε-
κλογές, κατά τη διάρκεια των εθνικών εκλογών, να εξηγήσουµε
όχι µόνο το δικό µας πρόγραµµα αλλά και το πρόγραµµα της
Νέα Δηµοκρατίας, το οποίο αναλύεται, αν θέλετε, ανάρια-ανάρια

7100 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



και εδώ στο Κοινοβούλιο αλλά και τους τηλεοπτικούς σταθµούς
από στελέχη και Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας, τους οποί-
ους µη θεωρείτε αφελείς. 

Μη θεωρείτε ότι κάνουν λάθη, όταν µιλάνε για κατάργηση των
επιδοµάτων ανεργίας. Μη τους θεωρείτε αφελείς, όταν µιλάνε
για κατάργηση επιδοµάτων και δώρων Χριστουγέννων. Κάπου τα
έχουν τάξει αυτά και κάπου πρέπει να τα δώσουν.

Άρα, λοιπόν, ο µεγάλος στόχος της ελληνικής κοινωνίας όχι
µόνο στις ευρωεκλογές –αλλά βεβαίως και στις ευρωεκλογές,
αλλά και στις εθνικές εκλογές είναι η στρατηγική ήττα του πολι-
τικού σχεδίου της Νέας Δηµοκρατίας. 

Δεν είχαµε µόνο τη µαύρη τύχη να µας κυβερνούν τα καλά
χρόνια η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ κυρίως µετά τη δεκαετία
του ’90. Είχαµε χειρότερη µαύρη µοίρα, είχαµε άραχνη µοίρα,
να διαχειριστούν αυτές οι δύο πολιτικές δυνάµεις το πρώτο και
το δεύτερο µνηµόνιο. Και, προφανώς, όταν διαχειρίστηκαν όπως
διαχειρίστηκαν τις τύχες του ελληνικού λαού µε αυτό το κατα-
στροφικό αποτέλεσµα, καταλαβαίνετε πόσο απολύτως σίγουρο
ήταν ότι θα αποτύγχαναν και στη διαχείριση των µνηµονίων.

Παραλάβαµε, αγαπητοί συνάδελφοι, µια χώρα χρεοκοπηµένη.
Παραλάβαµε χρεοκοπηµένες πολιτικές και, βεβαίως, αυτές οι
χρεοκοπηµένες πολιτικές συνόδευαν, όπως πάντα συνοδεύουν
και χρεοκοπηµένη πολιτική. 

Πρέπει να ξέρει ο Έλληνας πολίτης, πρέπει να γνωρίζει ο Έλ-
ληνας πολίτης, πρέπει να θυµίσουµε στον Έλληνα πολίτη ότι η
Κυβέρνηση ανέλαβε τον Γενάρη, και τους επόµενους δύο µήνες
έπρεπε να πληρώσει µισθούς και συντάξεις. Έλειπε µισό δισε-
κατοµµύριο. Πρέπει να το ξέρει ο Έλληνας πολίτης αυτό.

Πρέπει να ξέρει ο Έλληνας πολίτης, πως όταν έφυγαν και άφη-
σαν την πόρτα ανοικτή µε την εκλογή του Προέδρου της Δηµο-
κρατίας, στη χώρα έλειπαν πενήντα δισεκατοµµύρια για να
αποπληρωθούν για τα έτη 2015 και 2016 τόκοι και χρεολύσια.
Δεν µπορεί και δεν πρέπει να τα ξεχάσει ποτέ αυτά ο ελληνικός
λαός.

Υπήρξε, όµως, ένα ακόµη έλλειµµα ένα έλλειµµα λογοδοσίας.
Δεν λογοδότησαν ποτέ και για τίποτα στον ελληνικό λαό. Γι’ αυτό
και τώρα όταν απρόσκοπτη η δικαιοσύνη οδηγεί τα πράγµατα σε
διερεύνηση, βλέπετε φωνές και κραυγές περί προβοκάτσιας,
σκευωρίας κ.λπ.. Είναι γνωστές, όµως, αυτές οι πολιτικές δυνά-
µεις. 

Νοµίζω ότι πριν από κάθε εκλογική µάχη, θα πρέπει να λυθεί
ένα τεράστιο πολιτικό και ένα τεράστιο ηθικό και ουσιαστικό ζή-
τηµα. Κόµµατα που κυβέρνησαν, κόµµατα που χρωστούν στον
Έλληνα πολίτη, πρέπει να διευθετήσουν τα δάνειά τους, πρέπει
να ρυθµίσουν τα χρέη τους, πρέπει να εξηγήσουν µε διαφάνεια
στον ελληνικό λαό ότι πληρώνουν τα δάνειά τους. Είναι ηθική
τους υποχρέωση αλλά είναι και ουσιαστικό δικαίωµα του ελληνι-
κού λαού να το γνωρίζει.

Ακούµε για καταστροφική πολιτική για χειρότερη και κατα-
στροφική Κυβέρνηση. Για να δούµε, αγαπητοί συνάδελφοι, ποιοι
ενδεχοµένως θα ψήφιζαν τη Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ. 

Θα σας ψήφιζαν οι τετρακόσιες χιλιάδες άνεργοι οι οποίοι
βρήκαν δουλειά επί ηµερών αυτής της Κυβέρνησης; Δεν νοµίζω.
Θα σας ψήφιζαν οι επτακόσιες χιλιάδες συνάνθρωποί µας, οι
οποίοι πήραν το κοινωνικό εισόδηµα αλληλεγγύης ενώ τους εί-
χατε πεταµένους; Πάλι δεν νοµίζω. Θα σας ψήφιζαν ενδεχοµέ-
νως οι τρεις χιλιάδες άνθρωποι που µέσω της προκήρυξης
χάνουν, αν θέλετε, την οµηρία τους, γίνονται ελεύθεροι, προσ-
λαµβάνονται πλέον ως µόνιµο προσωπικό στο πρόγραµµα «Βοή-
θεια στο σπίτι»; Πάλι δεν νοµίζω. 

Θα σας ψήφιζαν οι τεσσερισήµισι χιλιάδες νέοι και νέες, οι
οποίοι εντάσσονται στο πρόγραµµα ειδικής αγωγής; Επίσης δεν
νοµίζω. Θα σας ψήφιζαν τα δυόµισι εκατοµµύρια ανασφάλιστοι
στους οποίους στέλνατε µπιλιετάκια, ενώ δεν µπορούσαν να
πάνε στο νοσοκοµείο, γιατί πλήρωναν πεντάευρα και εικοσιπεν-
τάευρα και πηγαίνοντας σπίτι τους έβρισκαν τις βεβαιωµένες
οφειλές τους; Επίσης δεν νοµίζω. 

Θα σας ψηφίσουν ή θα σας ψήφιζαν τα δυόµισι εκατοµµύρια
συνταξιούχων, που µετά από οκτώµισι, εννέα σχεδόν ολόκληρα
χρόνια θα πάρουν τη δέκατη τρίτη σύνταξη, µετά τις καταστρο-
φικές, τεράστιες περικοπές που είχαν υποστεί από σας; Μάλλον

δεν νοµίζω. 
Θα σας ψηφίσουν ή θα σας ψήφιζαν τα εκατοµµύρια των συµ-

πολιτών µας που τα έτη 2016, 2017 και 2018 µοιράστηκαν πάνω
από δυόµισι δισεκατοµµύρια ως µέρισµα και ως τµήµα, βεβαίως,
του υπερπλεονάσµατος; Το θεωρώ απίθανο. Θα σας ψήφιζαν οι
εννιακόσιες χιλιάδες συµπατριώτες µας, οι οποίοι πήραν οικογε-
νειακά επιδόµατα αυξηµένα ή προσαυξηµένα έως και δύο φορές;
Επίσης, δεν νοµίζω.

Θα σας ψήφιζαν τα νέα παιδιά, για τα οποία ή στα οποία κα-
ταργήσαµε τον υποκατώτατο µισθό και φτάσαµε τον κατώτατο
µισθό στα 650 ευρώ από τα 480 που τους είχατε; Μάλλον όχι.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ)

Θα σας ψήφιζαν για παράδειγµα τα παιδιά των delivery που
τους προστατεύσαµε νοµοθετικά, όχι µόνο ασφαλιστικά, όχι
µόνο µισθολογικά αλλά και στη βάση της προστασίας της ζωής
τους; Δεν θέλουν να σας δουν. Πιστέψτε µε. 

Θα σας ψήφιζαν οι επτακόσιες χιλιάδες αυτοαπασχολούµενοι,
για τους οποίους µάλλον διαγράφεται ένα τεράστιο µέρος της
οφειλής τους; Και θέλετε να καταργήσετε τον νόµο Κατρούγκα-
λου, πάνω στον οποίο βασίζεται αυτή η διαγραφή; Ένα εκατοµ-
µύριο Έλληνες και Ελληνίδες ακούνε αυτή τη στιγµή τη δική σας
πρόταση. Θα ψηφίσετε τον νόµο Κατρούγκαλου θέλετε δεν θέ-
λετε, αλλά δεν θέλετε, γιατί ποτέ δεν κάνατε τίποτα για αυτούς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Βέττα, ολο-
κληρώνετε, παρακαλώ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΕΤΤΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ
πολύ. Είµαι ακριβώς στον µέσο όρο των υπολοίπων οµιλητών.

Θα σας ψήφιζαν επίσης οι επτακόσιες χιλιάδες και πλέον αυ-
τοαπασχολούµενοι, που υπέστησαν σοβαρές µειώσεις των
ασφαλιστικών εισφορών; Δεν θα βρείτε την ψήφο τους. 

Θα σας ψηφίσουν αύριο µεθαύριο οι ογδόντα χιλιάδες Έλλη-
νες, που εξαιτίας του επανυπολογισµού µέσω του νόµου που θέ-
λετε εσείς να καταργήσετε, θα πάρουν σύνταξη, ενώ δεν θα
έπαιρναν ποτέ; Απίθανο το θεωρώ.

Θα σας ψήφιζαν ή θα σας ψηφίσουν χιλιάδες συνάνθρωποί
µας, που µέσω της πρότασης που κάνουµε και της παρέµβασης
για τη διεύρυνση του χρόνου από τα δεκατέσσερα στα δεκαεπτά
χρόνια για να ενσωµατώσουν χίλια ένσηµα, θα πάρουν σύνταξη;
Το βλέπω δύσκολο.

Θα σας ψηφίσουν χιλιάδες συµπατριώτες µας, οι οποίοι υπέ-
στησαν την βάσανο της διπλής ασφάλισης και τους χρεώσατε
από το 2011 και µετά µε δεκάδες χιλιάδες χρέη διπλής ασφάλι-
σης; Μάλλον όχι.

Θα σας ψηφίσουν οι δυόµισι περίπου χιλιάδες πυροσβέστες,
τους οποίους εξαπατούσατε πάνω από δεκαπέντε χρόνια και
βρήκαν τη µονιµοποίησή τους µέσα από αυτή την Κυβέρνηση;
Θα ψάξετε να τους βρείτε και αυτούς.

Θα σας ψηφίσουν οι δεκάδες χιλιάδες άνθρωποι, τα νέα παιδιά
που δουλεύουν σήµερα στους δήµους, δουλεύουν σήµερα στη
δασοπροστασία, δουλεύουν στα κοινωφελή προγράµµατα; Ούτε
αυτοί θα σας ψηφίσουν. Ή πιστεύετε ότι θα σας ψηφίσουν οι δε-
καπέντε χιλιάδες εκπαιδευτικοί, που τόσο ανάγκη τους έχει το
εκπαιδευτικό σύστηµα; 

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, θα πω ένα πράγµα. Εµείς στον
ΣΥΡΙΖΑ είµαστε ήσυχοι. Κοιµόµαστε µε ανοιχτά παράθυρα και
δεν φοβόµαστε τίποτα. Και το λέω αυτό, γιατί έχουµε και Πρω-
θυπουργό αλλά έχουµε και Υπουργό και εννοώ τον Παύλο τον
Πολάκη, γιατί αυτόν αφορά η πρόταση µοµφής που καταθέσατε.
Δεν είναι εργαλειοποιηµένοι, δεν χαρτζιλικώνονται, δεν χρησιµο-
ποιούνται, δεν υπηρετούν παρά µόνο το συµφέρον του ελληνικού
λαού.

Για το Νοσοκοµείο της Λαµίας να πω µια κουβέντα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Βέττα…
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΕΤΤΑΣ: Μόνο δέκα δεύτερα, κύριε Πρόεδρε,

γιατί είναι σηµαντικό. 
Ψεύτες στον ΣΥΡΙΖΑ. Σε δεκαπέντε µέρες ο κ. Πολάκης θα εγ-

καινιάσει τον νέο αξονικό τοµογράφο, τον νέο µαγνητικό τοµο-
γράφο, το εξαιρετικό βιοχηµικό εργαστήριο που είναι ένα από
τα καλύτερα στη χώρα και στο οποίο θα έρχονται και θα εκπαι-
δεύονται γιατροί από τα υπόλοιπα νοσοκοµεία. Ψεύτες στον ΣΥ-
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ΡΙΖΑ που προσέλαβε είκοσι τέσσερις µόνιµους γιατρούς και εί-
κοσι τρεις επικουρικούς. 

Ψεύτες δεν είµαστε. Ψεύτες είναι όσοι όταν είχαν δεν έδιναν
και όταν περίσσευαν, τα έτρωγαν.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Καλώς. 
Τον λόγο έχει ο κ. Οικονόµου από τη Νέα Δηµοκρατία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Η αλήθεια είναι ότι οι µέρες και τα

έργα του κ. Πολάκη προσφέρονται για πολλά θέµατα για µια
πρόταση δυσπιστίας στο πρόσωπό του. Πραγµατικά η υπόθεση
Κυµπουρόπουλου είναι η κορυφή του παγόβουνου του προβλη-
µατικού Πολάκη και της Κυβέρνησης Τσίπρα.

Εσείς επιλέξατε να βάλετε πολλά θέµατα, πηγαίνοντας στην
ψήφο εµπιστοσύνης. Βλέπω ότι λείπει ο κ. Πολάκης αλλά είναι ο
έτερος του Υπουργείου εδώ. Για να είµαι δίκαιος, δεν είναι όλη
η ευθύνη δικιά του, για την κατάσταση της υγείας που υπάρχει
σήµερα. 

Αν απαντηθούν τα αγωνιώδη ερωτήµατα του προηγούµενου
συναδέλφου του ΣΥΡΙΖΑ, για το αν θα ψηφίσουν όλοι αυτοί που
ανέφερε Νέα Δηµοκρατία, η απάντηση είναι ναι θα την ψηφίσουν.
Σε λίγες ηµέρες, εβδοµάδες θα µας αδειάσετε τη γωνιά και θα
πάτε ξανά στο περιθώριο της πολιτικής και φοβάµαι και της κοι-
νωνικής ζωής του τόπου. 

Θα µπορέσουµε να πούµε ίσως κάποια πράγµατα πιο αναλυ-
τικά, γιατί είχα την ευθύνη µαζί µε τον κ. Φωτήλα που είναι εδώ,
να παρακολουθούµε τις ηµέρες και τα έργα του Υπουργείου
Υγείας τα τελευταία τρία χρόνια. 

Οι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ διαβάζουν ένα non paper που τους
ήρθε, και τους έχουν βάλει κάποια τσιτάτα, τα οποία δεν κάνουν
τον κόπο να τα επαληθεύσουν. Εδώ ο προηγούµενος συνάδελ-
φος ούτε τι γίνεται στο νοσοκοµείο της περιοχής του δεν ξέρει. 

Λυπούµαι για το Νοσοκοµείο Λαµίας -που το επισκεφτήκαµε,
αν θυµάστε, κύριε Φωτήλα- και µετά από λίγες ηµέρες χάθηκε
ένα µικρό παιδί, γιατί απλά δεν µπορούσαν να κάνουν ούτε µια
σκωληκοειδίτιδα. Τέλος πάντων. Να µην επικεντρωθούµε όµως
στη Λαµία, γιατί είναι τεράστια τα ζητήµατα. 

Ανεπάρκειες, αδράνεια, αδιαφορία, ιδεοληψίες. Αυτά µπο-
ρούµε να πούµε συνοπτικά περί του διαλυµένου Εθνικού Συστή-
µατος Υγείας. 

Ακούστε να δείτε το µέγεθος της υποκρισίας της Κυβέρνησης
Τσίπρα για την υγεία. Οι κρατιστές του ΣΥΡΙΖΑ υποτίθεται ότι
στηρίζουν το κοινωνικό κράτος στο κοµµάτι της υγείας µάλιστα.
Επί των ηµερών τους -προϋπολογισµός 2014 έως 2018 τα επί-
σηµα στοιχεία- τα 9,5 δισεκατοµµύρια έγιναν 8,5 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Είναι η κρατική επιχορήγηση, η δηµόσια δαπάνη για την
υγεία. Δηλαδή στα τέσσερα χρόνια οι κύριοι αφαίρεσαν πλέον
των 4 δισεκατοµµυρίων από την υγεία, για να στηρίξουν τα πρω-
τογενή πλεονάσµατα. Είναι 4 δισεκατοµµύρια ευρώ από τον προ-
ϋπολογισµό! Αυτά είναι στοιχεία από το σύστηµα λογαριασµών
υγείας της ΕΛΣΤΑΤ, δηµοσιευµένα στις 29-3-2019. Εγώ πάντα
µιλάω µε στοιχεία.

Ακούστε να δείτε. Πώς το πέτυχαν αυτό; Έγινε µια εξοικονό-
µηση και ένας εξορθολογισµός; Είχαµε ηλεκτρονική συνταγο-
γράφηση, θεραπευτικά πρωτόκολλα, µητρώα ασθενών, ηλεκτρο-
νική διακυβέρνηση, αξιολόγηση των δοµών και των υπηρεσιών,
κεντρικές προµήθειες, υγειονοµικό χάρτη αναγκών; Έγιναν όλα
αυτά; Σε νηπιακό επίπεδο. Τίποτα δεν έχει γίνει από όλα αυτά.
Έχουν ξεκινήσει κάποια, γιατί είναι µνηµονιακές υποχρεώσεις.
Τίποτα από όλα αυτά δεν έχει γίνει. 

Τι πετύχατε; Τροφοδοτήσατε τα πρωτογενή πλεονάσµατα και
πήρατε το χρυσό µετάλλιο της ιδιωτικής δαπάνης στην Ευρώπη
για το ελληνικό νοικοκυριό, που πάλι µε στοιχεία της ΕΛΣΤΑΤ
είναι στο 7,5%, όταν είναι 6,5% ο διεθνής ευρωπαϊκός µέσος
όρος για την ιδιωτική δαπάνη. 

Γιατί; Για να βρει την υγειά του ο Έλληνας και να µην περιµένει
στις ουρές για το χειρουργείο, για την ακτινοθεραπεία, για το
ραντεβού µε τον γιατρό, πηγαίνει στον ιδιώτη και τα ακουµπάει
καλά και χρυσά. Είναι 6 δισεκατοµµύρια ευρώ αυτή η δαπάνη
µόνο για το 2018. Είµαστε πρώτοι στην Ευρώπη, µιλάω πάντα
κατά αναλογία του πληθυσµού. 

Ποιος τροφοδότησε, λοιπόν, αυτό το κοινωνικό κράτος, που
το έχετε πετσοκόψει από τη δηµόσια δαπάνη; Τα clawback. Όσοι
καταλαβαίνουν, καταλαβαίνουν τι εννοώ όταν λέω ότι τα 200 εκα-
τοµµύρια του 2014 clawback έφτασαν στο 1,2 δισεκατοµµύριο
ευρώ. Νοµίζω ότι θα φτάσει το 1,4 δισεκατοµµύριο ευρώ το
2019. Μιλάω για όλους τους παρόχους. 

Και µάλιστα εγώ θα σας πω, κύριε Υπουργέ, κάτι ειδικά για την
περίπτωση µε τις τελευταίες αποφάσεις σας περί µετακύλισης
του κόστους µηδενισµού ή τη µείωση της συµµετοχής στις δια-
γνωστικές εξετάσεις µεγάλου αριθµού ασφαλισµένων. Είναι
πολύ καλό αλλά το ρίξατε στους εργαστηριακούς γιατρούς και
στα µικρά ή µεγάλα διαγνωστικά κέντρα. Δηλαδή την κοινωνική
σας πολιτική δεν τη χρηµατοδοτείτε από ένα πλεόνασµα το
οποίο λειτουργεί προωθητικά. Την ασκείτε εις βάρος του µέσου
γιατρού, του µέσου ιατρείου, του µέσου διαγνωστικού κέντρου. 

Πρωτοβάθµια υγεία τα λεγόµενα ΤΟΜΥ κατά τη δική σας αν-
τίληψη. Αυτό είναι το µεγαλύτερο φιάσκο που µπορούσε να
υπάρξει ποτέ. Ελάχιστες άδειες. Περί τις εκατό σε λειτουργία εί-
χατε τάξει, διακόσιες πενήντα ΤΟΜΥ για το 30%, της επικράτειας
χωρίς χρηµατοδότηση πλέον και µε στελεχώσεις εικονικών ια-
τρών. Παίρνετε από αγροτικά ιατρεία. Έχουµε πάει σε δεκάδες
δοµές σ’ όλη την Ελλάδα. Παίρνετε από τα κέντρα υγείας τους
γιατρούς τους πηγαίνετε στα νοσοκοµεία, µετά βαφτίζετε δοµές
ψυχικής υγείας ως ΤΟΜΥ ό,τι µπορείτε να φανταστείτε, έτσι
ώστε να παρουσιάσετε εκατόν δέκα, απ’ ό,τι ακούµε ότι φαίνεται
πως είναι αυτές οι µονάδες, διαλύοντας το σύστηµα πρωτοβάθ-
µιας υγείας. 

Έχετε απολύσει χιλιάδες γιατρούς που ήταν στον ΕΟΠΥΥ οι-
κογενειακούς ή ειδικοτήτων. Αυτή τη στιγµή ελάχιστοι υπηρε-
τούν µέσα από συµβάσεις µε τον ΕΟΠΥΥ. Παραδίδετε κέντρα
υγείας, τα περισσότερα από τα οποία είναι διαλυµένα. 

Στα νοσοκοµεία υπάρχει υποστελέχωση. Στη Ρόδο που επισκέ-
φτηκα τελευταία, υπηρετεί το 40% του νοσηλευτικού προσωπι-
κού, υπηρετεί το 50% της ιατρικής υπηρεσίας. Μιλάµε για νοσο-
κοµεία στην περιφέρεια υπό διάλυση. Δεν κάνω ειδική αναφορά
στη Λαµία, ακούστηκε προηγουµένως. Μπορείτε σήµερα να µι-
λάτε για ράντζα, τα οποία κάνουν θραύση στα νοσοκοµεία ακόµα
και στο Αττικό. Το διαµάντι του Εθνικού Συστήµατος Υγείας κάθε
τέσσερις µέρες σφύζει από ράντζο. Διακόσια ράντζα και παρα-
πάνω στην εφηµερία! 

Προϋπολογισµοί πλεονασµατικοί, λέει. Να σας πω κάτι, κύριε
Υπουργέ. Όταν ήλθε το Ελεγκτικό Συνέδριο εδώ στη Βουλή πριν
από τρεις µήνες και έλεγε για µη ρεαλιστικούς προϋπολογι-
σµούς, δηλαδή για εικονικούς προϋπολογισµούς, για ποιους χτύ-
παγε η καµπάνα; Μήπως για τα έργα και τις ηµέρες Πολάκη; Για
να είµαι ειλικρινής, είναι δική του αρµοδιότητα και όχι δική σας. 

Άρα, λοιπόν, µε τους εικονικούς προϋπολογισµούς που κατα-
θέτετε στα νοσοκοµεία, οι χρηµατοδοτήσεις µειώνονται. Εξήντα
πέντε εκατοµµύρια λιγότερο µόνο το 2019, και έχοντας βάλει
µέσα στους προϋπολογισµούς και τους ανασφάλιστους και τους
άπορους και τους αλλοδαπούς, ενώ αν θέλετε να κάνετε κοινω-
νική πολιτική, θα έπρεπε να ενισχύσετε περαιτέρω τους προϋπο-
λογισµούς των νοσοκοµείων. Μέσα άπ’ αυτούς τους πετσοκοµ-
µένους προϋπολογισµούς πάτε να κάνετε την κοινωνική πολιτική
σας; 

Περικοπές και στον ΕΟΠΥΥ. Θα σας πω το παράδειγµα, γιατί
σας είπα ότι η υπόθεση Κυµπουρόπουλου είναι µόνο η κορυφή
του παγόβουνου. Στην ειδική αγωγή έχετε υπ’ όψιν τι έχετε πε-
τύχει; Αλλοπρόσαλλοι νόµοι, εγκύκλιοι και παραρτήµατα από τον
Ιούνιο του 2018 µέχρι σήµερα, προβληµατική ηλεκτρονική συν-
ταγογράφηση, καθυστερήσεις µηνών στη διαγνωστική διαδικα-
σία, περικοπές στον αριθµό θεραπευτικών πράξεων ανά παιδί,
απουσία σηµαντικών διαγνωστικών κατηγοριών από το τελευταίο
παράρτηµα που εκδόθηκε, έλλειψη επιδηµιολογικών µελετών για
τον καθορισµό των προγραµµατικών αναγκών. 

Σας ενδιαφέρουν µόνο οι περικοπές, και δυστυχώς από την ει-
δική αγωγή βρήκατε κονδύλια για να στείλετε στο πρωτογενές
πλεόνασµα, και βυθίζετε γονείς, παιδιά και θεραπευτές στην
απελπισία. Δεκάδες χιλιάδες τα µηνύµατα αγανάκτησης και των
οικογενειών και των θεραπευτών µε τις ρυθµίσεις που κάνετε για
την ειδική αγωγή από τον ΕΟΠΥΥ, και έχετε το θράσος να µιλάτε
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για πολιτική για τα ΑΜΕΑ, όταν ο ΕΟΠΥΥ έχει κάνει τις µεγαλύ-
τερες περικοπές στην ειδική αγωγή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ολοκληρώστε, κύ-
ριε συνάδελφε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Επιπτώσεις στη δηµόσια υγεία. Τα έχω αναφέρει ξανά. Είναι

ένα στοιχείο για το οποίο, σε επίκαιρες ερωτήσεις και του Φω-
τήλα και του Οικονόµου, πάντα αντιδράτε έντονα. Όµως δεν µπο-
ρούµε να µην αποτυπώσουµε την εικόνα στη δηµόσια υγεία. 

Πρώτη φορά στη χώρα µετά από δεκαετίες –και το λέω ξανά
εδώ στο Βήµα του Κοινοβουλίου- είχαµε συρρίκνωση του προσ-
δόκιµου επιβίωσης αλλά και της υγιούς γήρανσης. Είχαµε αύ-
ξηση του αριθµού πασχόντων από χρόνιες νόσους εκτός των
άλλων λόγω και της έλλειψης οργανωµένης πρόληψης και προ-
συµπτωµατικού ελέγχου, είχαµε αύξηση της βρεφικής και της
περιγεννητικής θνησιµότητας.

Είχαµε ανυπαρξία πολιτικών πρόσληψης -διαλύσατε το ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ βέβαια- και αποδυνάµωση της στρατηγικής των εµβολια-
σµών, που άφησαν τη χώρα στο έλεος των επιδηµιών γρίπης,
ιλαράς δυτικού Νείλου. Δεν τα είχαµε αυτά πριν πέντε χρόνια.
Είµαστε αυτή τη στιγµή, δυστυχώς, πρωταθλητές και σ’ αυτό το
θέµα. 

Άρα, λοιπόν –και δεν είναι τυχαίο βέβαια- µέρος της συνολικής
εικόνας της κατάστασης της δηµόσιας υγείας αποτελεί και το
γεγονός της αδιαφορίας και της ανικανότητας, που δείξατε πρό-
σφατα για το θέµα της δηµόσιας υγείας, αφού απωλέσατε το µε-
γάλο και σεβαστό ποσό της δωρεάς από το Ίδρυµα Νιάρχος. 

Σας είπαν στις εφηµερίδες και στα µέσα για τριακόσια εκατοµ-
µύρια της συνολικής δωρεάς. Δεν είναι τα τριακόσια εκατοµµύ-
ρια, είναι το κοµµάτι που αφορά τις νοσοκοµειακές λοιµώξεις.
Επιστρέψατε πίσω τα πέντε εκατοµµύρια και βγήκε ο Πολάκης
και λέει: «Εντάξει, µόνο για πέντε εκατοµµύρια είναι η κου-
βέντα;». Ναι για πέντε εκατοµµύρια που µάλλον σας περισσεύου-
νε όταν χίλιοι εξακόσιοι συνάνθρωποί µας τον χρόνο χάθηκαν
µέσω νοσοκοµειακών λοιµώξεων, και αυτό το θεωρείτε ασήµαντο
γεγονός και δεν έχετε χρόνο να ασχοληθείτε. Όµως βρίσκετε
χρόνο µέχρι το πρωί στο facebook, να παίζετε και να λοιδορείτε
τους αντιπάλους, ειδικά ο κ. Πολάκης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ολοκληρώστε,
κύριε Οικονόµου.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Αυτή είναι η προβληµατική κατά-
σταση, κύριε Πρόεδρε -και κλείνω- της εικόνας της υγείας. 

Εγώ νοµίζω ότι ένα από τα µεγαλύτερα εγκλήµατα που έχει
κάνει αυτή η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ, είναι αυτός ο ευτελισµός
και η διάλυση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας. 

Ούτε σαν κρατιστές λειτουργήσατε. Τυχοδιωκτικά λειτουργή-
σατε. Ανεπάρκειες τεράστιες, αδράνειες, αδιαφορία και ιδεολη-
ψίες που την ίδια στιγµή που µιλάτε στο όνοµα του κράτους,
έχετε διαλύσει το κρατικό σύστηµα υγείας και στέλνετε τον
κόσµο στους ιδιώτες. Αυτή η αλλοπρόσαλλη συµπεριφορά και
πολιτική έφτανε, για να κάνεις µία και δέκα και είκοσι προτάσεις
µοµφής στον Πολάκη. 

Εµείς επιλέξαµε συµβολικά να επικεντρώσουµε στην συµπερι-
φορά του σ’ έναν συνάνθρωπό µας, τον Κυµπουρόπουλο. Θα
έπρεπε να υπάρχουν πολιτικές στήριξης όχι του ιδίου, γιατί δεν
τις έχει ανάγκη, αλλά αυτών των ανθρώπων. Όχι µόνο δεν το
έχετε κάνει αυτό αλλά και µέσα από την καταστροφική σας πο-
λιτική για την υγεία, έχετε φέρει σε απόγνωση αυτούς τους χι-
λιάδες συνανθρώπους µας.

Νοµίζω ότι αυτή η πρόταση µοµφής έχει µεγάλη αξιακή σηµα-
σία, γιατί δείχνει ότι είµαστε δύο διαφορετικές περιπτώσεις κό-
σµου. Η κοινωνία δεν µπορεί να ανεχθεί και να δεχθεί ότι υπάρ-
χουν άνθρωποι οι οποίοι, αν δεν είσαι µαζί τους, πάνε να σε εξον-
τώσουν. Αυτή τη νοοτροπία και την αντίληψη που έχετε, εµείς
δεν τη δεχόµαστε, είµαστε απέναντι και νοµίζω ότι σε λίγες εβδο-
µάδες -και αφού ψηφίσουν όλοι ναι στα διλήµµατα που έθεσε ο
κ. Βέττας προηγουµένως, γιατί πιστεύουν ότι θα βρουν καλύτερη
προοπτική µε τη Νέα Δηµοκρατία- θα µπορέσει να ξεκινήσει µια
νέα διακυβέρνηση, που θα δώσει λύση στα µεγάλα προβλήµατα
της χώρας.

Ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κ.

Ιωάννης Γκιόκας από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θα αναφερθώ σε

ορισµένα άλλα ζητήµατα που τέθηκαν από τους Βουλευτές του
ΚΚΕ κατά τη διάρκεια της συζήτησης µε πολύ µεγάλη επάρ-
κεια. 

Θα αναφερθώ σε µια συγκεκριµένη εξέλιξη που υπήρξε σή-
µερα στη Σύνοδο Κορυφής των ηγετών της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, σήµερα που, ως γνωστόν, είναι η 9η Μάη, η µέρα της αντιφα-
σιστικής νίκης των λαών, της ήττας του φασισµού και του ναζι-
σµού µε την καθοριστική συµβολή της Σοβιετικής Ένωσης και
του Κόκκινου Στρατού. Μάλιστα ορισµένοι Βουλευτές και του ΣΥ-
ΡΙΖΑ αναφέρθηκαν σ’ αυτή τη µέρα. 

Όµως αυτή τη µέρα τι υπέγραψε ο κ. Τσίπρας από το Σιµπίου
της Ρουµανίας στη Σύνοδο των Αρχηγών της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης; Προσέξτε: Διακήρυξη του Σιµπίου Ευρωπαϊκό Συµβούλιο.
Πρώτο σηµείο: «Θα υπερασπιστούµε µια Ευρώπη από τη ανα-
τολή στη δύση και από τον βορρά στον νότο. Τριάντα χρόνια πριν
εκατοµµύρια άνθρωποι πολέµησαν για την ελευθερία τους και
για την ενότητα και γκρέµισαν το Σιδηρούν Παραπέτασµα που
είχε διχοτοµήσει την Ευρώπη για δεκαετίες». Αυτό υπογράψατε!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Έλεος! Αυτό υπογρά-
ψατε µαζί µε τους φασίστες! Ντροπή σας!

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Αίσχος!
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ηρεµήστε!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Αυτή την ιερή µέρα υπογράψατε αυτό

που αποτέλεσε την κορωνίδα του αντικοµµουνισµού και της αν-
τικοµµουνιστικής προπαγάνδας εδώ και δεκαετίες! Αυτό υπέ-
γραψε ο Πρωθυπουργός από τη Ρουµανία!

Νοµίζαµε ότι µε την Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ τα είχαµε δει όλα, και
µνηµόνια και αντιλαϊκά µέτρα και υποκλίσεις στον αµερικάνικο
ιµπεριαλισµό και κολλητιλίκια µε τους δολοφόνους του παλαιστι-
νιακού λαού και πολλά άλλα. Τελικά αποδεικνύεται ότι κάθε φορά
ξεπερνάτε τον εαυτό σας. Αποδεικνύεται ότι ο κατήφορος δεν
έχει τελειωµό, ότι το βαρέλι δεν έχει πάτο. Σιδηρούν Παραπέτα-
σµα! Ντροπή! Αίσχος! Αθλιότητα! Αυτοί είστε!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ντροπή! Αίσχος! Τον
Μπελογιάννη χτυπάτε εσείς, τους διακόσιους εκτελεσµένους της
Καισαριανής, του Χαϊδαρίου! Το Σιδηρούν Παραπέτασµα!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Παρακαλώ. Ηρεµία
παρακαλώ. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Υιοθετείτε όλη την προπαγάνδα του ιµ-
περιαλισµού µετά τον Β’ Παγκόσµιο Πόλεµο, την προπαγάνδα
του Τσώρτσιλ, την προπαγάνδα του Τρούµαν, την προπαγάνδα
του µακαρθισµού απέναντι στην πάλη των λαών και απέναντι στο
παγκόσµιο κίνηµα και το σοσιαλιστικό σύστηµα, όλη την προπα-
γάνδα που εκτυλίχθηκε µε αιχµή του δόρατος την ακροδεξιά -
και πολύ αµφιβάλλω αν κάποια άλλη κυβέρνηση τα τελευταία
χρόνια υπέγραψε κάτι αντίστοιχο. Και το υπογράψατε εσείς!-,
όλη την προπαγάνδα που έστειλε στις φυλακές, στις εξορίες,
στα εκτελεστικά αποσπάσµατα αγωνιστές της χώρας µας στο
όνοµα του Σιδηρού Παραπετάσµατος. Και αυτό το υπογράψατε! 

Το υπογράψατε -το ξαναλέµε- την ηµέρα της αντιφασιστικής
νίκης των λαών, για την οποίαν η διακήρυξη φυσικά δεν κάνει κα-
νέναν λόγο, γιατί ο φασισµός δεν είναι αντίπαλος της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης. Ουκ ολίγες φορές η Ευρωπαϊκή Ένωση έχει στη-
ρίξει φασίστες και παρόµοιες οργανώσεις, για να παίζει τα διά-
φορα παιχνίδια της. Αντίπαλος είναι οι λαοί, αντίπαλος είναι το
σοσιαλιστικό σύστηµα, αντίπαλος είναι τα κοµµουνιστικά κόµ-
µατα, το εργατικό λαϊκό κίνηµα. Γι’ αυτό και επιχείρησε όλα αυτά
τα χρόνια να διαγράψει από τη συλλογική µνήµη την Ηµέρα της
αντιφασιστικής νίκης των λαών, την 9η Μάη, και να τη µετατρέψει
σε «Ηµέρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης». Κι αυτή η υπογραφή που
µπήκε σε αυτή τη διακήρυξη από τον κ. Τσίπρα, µπήκε µαζί µε
τις υπογραφές του Κουρτς, του Όρµπαν, της Μέρκελ και όλων
των άλλων ακροδεξιών που υποτίθεται ότι πολεµάτε. 

(Ζωηρά χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας)

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ντροπή σας!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ησυχία, παρακαλώ.
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ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Και µετά από όλα αυτά έχετε το θράσος
να µιλάτε για πρόοδο, να µιλάτε για προοδευτικές συµµαχίες, να
µιλάτε για µέτωπο κατά της ακροδεξιάς. Έχετε το θράσος να κα-
ταθέτετε στεφάνια στο Χαϊδάρι και στην Καισαριανή και από την
άλλη µεριά να κάνετε ωµό, άθλιο, πρωτόγονο αντικοµµουνισµό.
Αυτοί είστε! Αυτοί είστε!

Ο κατήφορος δεν έχει πάτο. Έχετε το θράσος να µιλάτε για
την Ευρωπαϊκή Ένωση, που δήθεν ξεστράτισε τα τελευταία χρό-
νια από τις ιδρυτικές της αξίες και ότι αυτό το ξεστράτισµα µπο-
ρεί δήθεν να διορθωθεί. Να τες οι ιδρυτικές αξίες της Ευρω-
παϊκής Ένωσης: ο αντικοµµουνισµός, η βαρβαρότητα, η εκµε-
τάλλευση των λαών και οι πόλεµοι, και αυτό πάτε και υπογρά-
φετε.

Όλοι είστε στο κότερο της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του ΝΑ-
ΤΟ! 

Αποδεικνύεται από αυτή τη διακήρυξη ποιον φοβάται η Ευρω-
παϊκή Ένωση. Τριάντα χρόνια µετά όλοι εσείς που λέτε ότι ο σο-
σιαλισµός πέθανε, απέτυχε, ηττήθηκε, η Ευρωπαϊκή Ένωση µε
αυτή τη διακήρυξη -την καταθέτω στα Πρακτικά για να υπάρχει-
δείχνει ποιον φοβάται. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Γκιόκας καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Το φάντασµα εξακολουθεί να πλανιέται, και θα κάνουµε ό,τι
περνάει από το χέρι µας οι φόβοι σας να γίνουν πραγµατικότητα.

Εσείς είστε µε το µέρος των σύγχρονων «Ιερών Συµµαχιών».
Αυτό γιορτάζουµε την 9η Μάη. Την κόκκινη σηµαία µε το σφυρο-
δρέπανο στο Ράιχσταγκ. Και επειδή ο κύριος Πρωθυπουργός και
η Κυβέρνηση έχει προσχωρήσει στο στρατόπεδο του αντικοµ-
µουνισµού και της παραχάραξης της ιστορίας, θα αφήσουµε στα
υπουργικά έδρανα µια φωτογραφία, για να τη µεταφέρει στον κ.
Τσίπρα για να δει τι γιορτάζουµε την 9η Μάη.

(Ζωηρά χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ολοκληρώσατε,
κύριε Γκιόκα.

Δεν βλέπω στην Αίθουσα τον κ. Φωκά και τον κ. Κατσίκη, οπότε
ολοκληρώθηκε και ο πέµπτος κύκλος των οµιλητών. 

Ολοκληρώθηκε λοιπόν η συζήτηση της δεύτερης ηµέρας επί
της προτάσεως του Πρωθυπουργού για παροχή ψήφου εµπιστο-
σύνης της Βουλής προς την Κυβέρνηση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Με τη συναίνεση

του Σώµατος και ώρα 23.06’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο,
ηµέρα Παρασκευή 10 Μαΐου 2019 και ώρα 10.00’, µε αντικείµενο
εργασιών του Σώµατος: συνέχιση της συζήτησης και ψηφοφορία
επί της προτάσεως του Πρωθυπουργού για παροχή ψήφου εµ-
πιστοσύνης στην Κυβέρνηση, σύµφωνα µε τα άρθρα 84 του Συν-
τάγµατος και 141 του Κανονισµού της Βουλής.
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